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Leto LI, št. 522, 29. januar 2024

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek,  26. februarja.

Gradivo bomo zbirali do 11. februarja.

50

--> 4

Dragomer 

Obnovili streho 
na šoli
Zamakalo je
Ob koncu minulega leta je bila v Osnovni 
šoli Log - Dragomer končana sanacija strehe 
nad vhodom v šolo. Dotrajano streho, skozi 
katero je zamakalo že ob zmernem dežju, so 
prekrili popolnoma na novo. Dobra vest je 
tudi, da bo petino potrebnih sredstev pri-
maknil Eko sklad, saj je občina uspešno kan-
didirala za pridobitev nepovratne 
finančne spodbude za naložbe za 
večjo energetsko učinkovitost. 

Vrhnika

Iščejo investitorje za 
bajerje
Turistično-rekreacijski center

Občina Vrhnika želi revitalizirati degradi-
rano območje opuščenih glinokopov nek-
danje Kotnikove opekarne v Verdu in ga 
preurediti v turistično-rekreacijski center 
z gostinsko in nastanitveno dejavnostjo, 
bazenskim kopališčem na prostem, parkiri-
ščem za avtodome … Za pomoč pri iskanju 
investitorjev se je občina obrnila 
na Spirit Slovenija.

Borovnica

Nova knjižnica
Preselili knjige
Ko boste brali to novico, bo v Borovnici že uradno odprta nova knjižnica, ki ima svoje prostore 
v nekdanji trgovini Jurček. Na borovniških straneh pišemo o zanimivi selitvi knjig, ko so učenci 
naredili dolgo živo verigo, s pomočjo katere so selili knjige iz stare v novo knjižnico. Pišemo pa 
tudi o obrtniških delih in koliko so stala. Nova knjižnica je za bralce odprla vrata v sredo, 24. 
januarja. Več o tem pa v prihodnji številki Našega časopisa. Vsekakor pa ste že sedaj va-
bljeni, da jo obiščete, si jo ogledate in da predvsem posežete po kakšni knjigi.

Prve snežinke so naše kraje obiskale že v decem-
bru, a tedaj je bila količina snega skromna, komaj 
dovolj za pridih zimske idile. Prava zimska pra-
vljica se je začela 19. januarja, ko je nižino pre-
krila za zdajšnje razmere debela snežna odeja, na 

nekaterih mestih celo do 20 cm visoka. Starejši 
so hočeš nočeš morali po dolgih letih znova pri-
jeti za snežne lopate, ki so bile že nekoliko prašne 
zaradi neuporabe. Medtem pa so najmlajši zim-
ske razmere z navdušenjem izkoristili za razpo-

sajene snežne vragolije, ustvarjanje snežakov in 
brezskrbno igro na sveže zapadlem snegu, ki so 
ga težko pričakovali. Zimska idila je zaradi zelo 
nizkih temperatur vztrajala nekaj dni, nato pa jo 
je pregnala odjuga.
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Življenje je nenehno iskanje ravnovesja, 
zato v novo leto vstopamo polni zaobljub 
in trdnih sklepov. Vam zveni znano: še 
zadnji grižljaj sladkega na Silvestrov večer, 
zadnja cigareta, zadnji kozarec alkohola, 
pa obljube, da si bomo vzeli več časa zase, 
se bolj posvetili svojim bližnjim, skrbeli 
za zdravje, izgubili nekaj kilogramov, 
poskrbeli za dobro kondicijo … Seznami 
obljub in želja brez konca. Ob novem letu 
kozmos oz. red prežene nered oz. kaos, ki 
ga simbolizira staro leto. Zato ni čudno, 
da si ob prehodu iz starega  v novega 
pogosto zadamo neuresničljive cilje, da 
bomo uredili in spremenili slabe življenjske 
navade. Žal nas izkušnje učijo, da takšni 
sklepi ne zdržijo niti do konca januarja. 
Kot piše v tokratni številki Našega časopisa 
mag. Ana Podlipnik, je pomembno, 
da končamo obdobje zaobljub in raje 
poiščemo trajne spremembe. Med 
novoletnimi voščili je želja, da bi bili zdravi 
na prvem mestu. »Samo da bo zdravje, 
pa bo tudi vse ostalo nekako šlo,« smo si 
voščili. Res je, vendar zdravje ne vključuje 
samo telesne razsežnosti življenja, 
temveč tudi duševno in duhovno, zato 
bomo v  tokratni temi meseca razmišljali, 
kaj zdravje je in kaj lahko naredimo, 
da trajno izboljšamo naše počutje 
in življenje ter življenje naših bližnjih.
Naš časopis odraža tudi zdravje naše 
skupnosti. Poskrbimo, da bomo tudi v tem 
letu skupaj gradili zdravo in zadovoljno 
okolje in nam decembra 
ne bo treba s Tomažem 
Domiceljem ponavljati: 
»Saj po novem letu boljše 
bo.« Pa vse dobro do takrat.   

Cankarjeva misel: 

Nisem napravil nikoli 
nobenega človeka nesrečnega – 

kar je zame glavno!

Ivan Cankar, – Zgodba o poštenosti

Po srednji poti

Zapadel je prvi sneg
V drugi polovici januarja je bila prva konkretna pošiljka snega.
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Peter Perše, urednik
Horjul

Obnova 
vodohrana 
Pridobitev za Žažar
Zaradi dotrajanosti in izredno slabega gradbe-
nega stanja objekta vodohrana se je občina kot 
upravljavec javnega vodovodnega sistema na ce-
lotnem območju občine v oktobru 2023 odločila 
za obnovitev vodohrana Žažar. Vodohran, kapa-
citete 40 m3,  je bil zgrajen udarniško s pomočjo 
vaščanov leta 1962. Kaj vse je bilo postorjenega 
na njem, si preberite v članku na hor-
julskih straneh, kjer je tudi kopica 
drugih zanimivih člankov. 

Spoštovani bralke in bralci 
Našega časopisa!

Ob Prešernovem dnevu, slovenskem kulturnem 
prazniku, vam čestitamo z željo, da kultura v vseh 
svojih oblikah ostane povezovalni dejavnik v naših 
občinah in v naši domovini!

Uredništvo Našega časopisa
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HITRA OČALA?
Gotova ali tako imenovana “hitra
očala” so privlačna in hitra rešitev za
težave z vidom. Uporabniki jih lahko
danes kupijo že praktično v vsaki
trgovini in tudi na spletu. Omenjena
rešitev pa je daleč od tega, da bi bila
koristna za vaše oči in bi vam
dolgoročno omogočala dober vid.
Nasprotno, takšna očala so dolgoročno
škodljiva in posledice dolgotrajne
uporabe takšnih očal boste občutili
kasneje. Razlogov je več. V takšna
očala ne vgrajujejo kvalitetnih očalnih
leč, običajno so le te brez
antirefleksnega sloja, optično
nepravilne izdelave in izdelane
univerzalno po šabloni. Tako ne
upoštevajo vaših mer in potreb. 

.
 

Očala enostavno niso čevlji po številkah.
Uporabniki navadno takšna očala kupijo
na podlagi “samozdravljenja”, kar
pomeni, da si ustrezno korekcijo določijo
sami, kar je popolnoma narobe.  Za vsak
kvaliteten vid je bistven predpis,
oziroma kvaliteten pregled vida.
Večina uporabnikov danes nima enakih
korekcij na desno in levo oko, prav tako
je večina predpisanih očal s cilndri. Tako
so univerzalna očala v večini neustrezna. 

Seveda pa ne gre pozabiti na poceni
materijale, ki so lahko alergeni, se hitro
kvarijo in ne služijo svojemu namenu.
Zagovarjamo strokovnost, vsaka očala naj
bodo narejena na podlagi kvalitetnega
pregleda vida. 
Le takšna očala dolgoročno služijo
svojemu namenu in vam ne škodijo.
Opustite samozdravljenje. Edina prava
pot je pregled vida in očala izdelana samo
za vas. Pri nas opravljamo brezplačne
strokovne preglede vida, brez čakalnih
vrst v moderni ambulanti in z zato
usposobljenim osebjem. 
 

O Č E S N A  O R D I N A C I J A  I N  O P T I K A  B R E Z O V I C A

“HITRA OČALA? “ NE, HVALA!

OČESNA ORDINACIJA IN OPTIKA BREZOVICA I  TRŽAŠKA 495  I  BREZOVICA I   TEL.:  064-292-274
 INFO@OPTIKA-BREZOVICA.SI  I  WWW.OPTIKA-BREZOVICA.SI

BON  
50,00 € in 

brezplačen pregled vida 
(za nakup novih očal v vrednosti nad 200,00 €)

Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.
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Prve novice
Na Vrhniki se pojavlja vandalizem, ukrepajmo!
Zadnje čase je mogoče opaziti povečanje povzročene škode na zasebni in javni lastnini, 
vandalizem in neprimerno obnašanje posameznikov. Deviantna dejanja nastajajo 
predvsem v popoldanskem in večernem času v središču Vrhnike. Pomembno se je 
zavedati, da vandalizem škodljivo vpliva na vsakdanje življenje in medsebojne odnose, 
ruši občutek varnosti in uničuje dobro počutje v okolju. Zato je bila Policijska postaja 
Vrhnika obveščena o vandalizmu, ki ga največkrat izvajajo otroci in mladoletniki na 
območju središča Vrhnike.

Taize tudi v borovniški župniji
V dogajanje 46. Evropskega srečanja mladih v Ljubljani – Taize se je vključila tudi 
Župnija Borovnica, ki je bila ena izmed 49 župnij gostiteljic. Tako je dvajset borovniških 
družin gostiteljic sprejelo na svoje domove mlade romarje 27. januarja zvečer. Prišlo 
je petnajst Poljakov, osem Hrvatov, sedem Francozov, sedem Nemcev, pet Italijanov, 
štirje Kolumbijci, Nizozemec, Španec, Filipinec in duhovnik Paragvajčan. Kaj so počeli? 
Preberite na borovniških straneh. 

Zimska pravljica 2023 je uspela kljub tanki snežni odeji
Prižig lučk, stojnice, glasbeni nastopi domačih ansamblov, božična zgodba, igre za 
otroke, pohod z baklami in druženje ob dobri hrani in pijači so zaznamovali minulo 
zimsko pravljico, ki je bila še boljša kot tista prva pred enim letom. Ob podpori župana 
in občinske uprave se je na občinskem trgu v Horjulu ves december ob vikendih vedno 
nekaj dogajalo, predvsem pa je prinašalo pozitivno energijo in druženje. 

Spomladi se bo začela celostna sanacija po poplavah
Avgustovske poplave so za seboj pustile veliko sledi. Hitro smo se morali prilagoditi 
in usmeriti vse svoje cilje v čim hitrejšo sanacijo. Samo na občinski infrastrukturi je bila 
škoda namreč ocenjena na več kot 37,7 milijona evrov. Najbolj so bile prizadete ceste, 
škodo pa so utrpeli tudi mostovi, vodovodno omrežje, zemljišča in vodotoki. Na podlagi 
ocene škode je Občina Dobrova - Polhov Gradec prejela državna sredstva oziroma 
predplačilo v višini 12,8 milijona evrov za sanacijo občinske  infrastrukture. Občina je 
najprej pripravila akcijski načrt sanacije po poplavah oziroma program sanacije, v skladu 
s katerim je že začela odpravljati posledice poplav. Spomladi pa se bo lotila celostne 
sanacije tudi na predelih, ki so utrpeli največjo škodo. 

Pri avtocestnem priključku vse po načrtu
Gradnja novega avtocestnega priključka Dragomer na primorski avtocesti poteka 
po časovnem načrtu in skladno z dogovorjenimi roki. Gradnja naj bi trajala do konca 
leta 2025, v vmesnem času pa so predvidene tudi posamezne zapore. Izvajalci izvajajo 
dela sočasno na več lokacijah, saj poleg novega priključka gradijo še novo povezovalno 
cesto do Vnanjih Goric, po kateri bo promet z južnega dela Barja speljan neposredno na 
avtocesto.

Sedemdeset let Strelskega društva Vrhnika 
Decembra je visoki jubilej obeležilo vrhniško strelsko društvo, ki je začelo delovati leta 
1953. Do osamosvojitve je imelo prilagojen program nekdanji državi, po osamosvojitvi 
pa so ga prilagodili mednarodnim tekmovanjem. Društvo se lahko pohvali z vrhunskimi 
rezultati pa tudi s streliščem z elektronskimi tarčami, ki ga je uredilo v nekdanji vojašnici 
na Stari Vrhniki. Kakšna je zgodovina društva in kaj se je dogajalo na obeležitvi jubileja, 
si preberite na športnih straneh.
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Čestitke ob Prešernovem dnevu, slovenskem kulturnem prazniku

FRIZERKA
META

·ličenje za vse priložnosti

·urejanje pričesk za posebne priložnosti

·klasična in modna barvanja

·otroško striženje
·moško striženje

·žensko striženje

NAROČILA NA
031 219 541

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Cankarjev trg 3,Vrhnika

KREATIVNO PRAZNOVANJE 
ROJSTNEGA DNE

DOGODKE ZA OTROKE

NAJEM PROSTORA ZA VAŠO DEJAVNOST

@sinji.kit 040 766 988 Kontakt:

Igralnica Sinji kit vam nudi:

Več si preberi na naši spletni strani: www.sinjikit.si
in spremljaj dogajanje na socialnih omrežjih
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Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani.
V prvi polovici 
januarja sem se 
udeležil letnega 
srečanja obrtnikov in 
podjetnikov članov 
območne obrtne 
podjetniški zbornice 
Vrhnika. Prireditve, ki 
jo organizira zbornica 
za svoje člane. 

Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne
Ponedeljek, torek in četrtek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Svetnice in svetniki so obravnavali osem 
točk dnevnega reda. Med pomembnejšimi 

točkami je bilo sprejemanje proračunov 
za leti 2024 in 2025, ki sta bila po razpra-

vi uspešno sprejeta. Za leto 2024 proračun 
vrhniške občine na prihodkovni ravni zna-
ša 25 milijonov evrov, na odhodkovni pa 29 
milijonov evrov, od tega 15 milijonov evrov 
za investicije. V letu 2025 pa znaša 24 mili-
jonov na prihodkovni strani in 13 milijonov 
na odhodkovni ravni, od tega za naložbe 13 
milijonov.

Občina Vrhnika

Lastniki ali upravljavci stavb 
kulturne dediščine, vpisanih v 
register, ali stavb na območjih 
naselbinske dediščine s sprejetim 
odlokom, lahko ob prijavi na 
javni razpis prejmete 20.000 
evrov na stavbo za njeno obnovo.

Okvirna vrednost razpoložljivih sred-
stev za leto 2024 znaša 70.000,00 evrov. 
Dodeljena proračunska sredstva iz raz-
pisa morajo upravičene osebe porabi-
ti v proračunskem letu 2024, najkasne-
je do 29. 11. 2024, ki je tudi rok za 

oddajo zahtevkov z dokazili o izvedbi del. 
Razpis, objavljen med uradnimi obja-
vami v tej številki, začne veljati 29. 1. 
2024 in je odprt do porabe sredstev oz. 
najkasneje do 1. 10. 2024. Vlogo za ude-
ležbo na razpisu s prijavnimi obrazci lahko 
vlagatelji prevzamete v času uradnih ur v 
sprejemno-informacijski pisarni Občine 
Vrhnika ali si jo natisnete s spletne strani 
Občine Vrhnika.

Izbrani bodo projekti, katerih predlaga-
telj in projekt bo izpolnjeval vse razpisne 
pogoje. Sofinancira se obnova zunanjosti 
stavbe, ki mora biti izvedena v skladu s kul-
turno-varstvenimi usmeritvami. Izbrani 

projekti bodo predvidoma sofinancirani v 
višini do 50 % za projekte na objektih, ki so 
na območju varovane naselbinske dedišči-
ne s sprejetim odlokom, do 40 % za projekte 
na objektih, ki so namenjeni turistični de-
javnosti, in v višini do 35 % za projekte na 
drugih stavbah kulturne dediščine.

Z razpisom Občina Vrhnika pomaga la-
stnikom stavb, ki morajo upoštevati usme-
ritve Zavoda za varstvo kulturne dediščine 
Slovenije, hkrati pa spodbuja urejenost kra-
ja, še posebej mestnega jedra Vrhnike.

Občina Vrhnika

Občina Vrhnika, Občinski svet, Komisija za 
podeljevanje občinskih nagrad in priznanj, 

na podlagi Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, 430/2015) in 19. člena Odloka o po-
deljevanju priznanj Občine Vrhnika (Uradni 
list RS, št. 13/00, Naš časopis, št. 307/2004, 

356/2008, 433/2015 in 493/2021)

OBJAVLJA RAZPIS 
ZA PODELITEV OBČINSKIH 

PRIZNANJ V LETU 2024

I.
NAZIV ČASTNI OBČAN

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2024 podelila 
največ en naziv častni občan. 

2.
Občanom Občine Vrhnika in drugim dr-
žavljanom Republike Slovenije, kakor tudi 
državljanom tujih držav, ki imajo poseb-
ne zasluge na področjih kot so: gospodar-
stvo, znanost, umetnost, kultura, šport 
in drugo ter za druge izjemne dosežke, 
ki so pomembni za razvoj in dvig ugleda 
Vrhnike, lahko občinski svet podeli naziv 
častnega občana.

II.
ZLATA PLAKETA IVANA CANKAR-
JA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2024 podelila 
največ dve zlati plaketi Ivana Cankarja. 

2.
Zlata plaketa Ivana Cankarja je najvišje 
priznanje Občine Vrhnika, ki se podeli 
posamezniku za življenjsko delo, ki po-
večuje ugled občine na gospodarskem, 
družbenem ali drugem področju življe-
nja in dela.

III.
SREBRNA PLAKETA IVANA CAN-
KARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2024 podelila 
največ tri srebrne plakete Ivana Cankarja. 

2.
Srebrno plaketo se podeli posameznikom, 
skupinam občanov, društvom in drugim 
pravnim osebam za dolgoletne uspehe 
in izjemne dosežke trajnega pomena, s 
katerimi povečujejo ugled občine na go-
spodarskem, družbenem ali drugem po-
dročju življenja in dela.

IV.
BRONASTA PLAKETA IVANA CAN-
KARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2024 podelila 
največ šest bronastih plaket Ivana Can-
karja. 

2.
Bronasto plaketo se podeli posamezni-
kom, podjetjem, društvom in drugim 
organizacijam in skupnostim za delo in 
dejanja, ki so jih dosegli ob posebnih pri-
likah, ob enkratnih dosežkih, ob izredno 
humanem in požrtvovalnem dejanju in 
drugih utemeljenih podobnih priložno-
stih in s svojim delom povečujejo ugled 
občine. 
Bronasto plaketo se podeli tudi ob poseb-
nih jubilejnih priložnostih. 

V.
PREDLAGATELJI IN VSEBINA PRE-
DLOGOV

1.
Predlagatelji za podelitev priznanj občine 
so lahko občani, politične stranke, liste, 
zastopane v Občinskem svetu Občine 
Vrhnika, krajevne skupnosti, podjetja, 
društva ter druge organizacije in sku-
pnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanj ne 
more biti komisija ali njeni člani kot po-
samezniki.

2.
Predlog za podelitev priznanja mora 
biti v pisni obliki, na predpisanih 
obrazcih, in mora vsebovati:
- naziv in ime predlagatelja,
- ime in priimek predlaganega kandidata 
za priznanja in osnovne osebne podatke,
- obrazložitev predloga,
- kratko obrazložitev predloga (za pred-
stavitev na podelitvi v primeru izbora),
- dokumente, ki potrjujejo navedbe v ob-
razložitvi,
- vrsto predlaganega priznanja,
- pisno soglasje predlaganega kandidata za 
priznanje.

Predlagatelj lahko določenega kandidata 
za priznanje v okviru enega razpisa pre-
dlaga samo za eno izmed priznanj.

Nepopolnih in nepravočasnih vlog 
komisija ne bo obravnavala.

3.
Pobude sprejema Komisija za podeljeva-
nje občinskih nagrad in priznanj, Trža-
ška cesta 1, 1360 Vrhnika, s pripisom »Ne 
odpiraj - za občinska priznanja« do 1. 3. 
2024 do 10. ure.

4.
Priznanja bodo podeljena na slavnostni 
seji občinskega praznika ob občinskem 
prazniku, oziroma v izrednih razmerah 
na drugi primerni prireditvi predvidoma 
do konca leta 2024. 

5.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpi-
som so vam na voljo na sedežu občine, po 
elektronski pošti sabina.ahcan@vrhnika.
si ali po telefonu (01) 755-54-20 - kontak-
tna oseba Sabina Ahčan.

Številka:  094-1/2024          
Datum:    4. 1. 2024   
  

KOMISIJA ZA PODELJEVANJE
OBČINSKIH NAGRAD IN 

PRIZNANJ

Sprejeta proračuna za leti 2024 in 2025

Občina Vrhnika razpisuje 70.000 evrov
za sofinanciranje obnove stavb kulturne dediščine

Tudi letos je skladno s tra-
dicijo, predsednik zbornice g. 
Jereb, obrtnikom podelil pri-
znanja za okrogle obletnice 
delovanja njihovih podjetij. Za 
10 pa vse do 40 let delovanja. 
Prireditev se je nadaljevala z 
gledališko predstavo in zaklju-
čila s sproščenim pogovorom 
ob manjši pogostitvi. 

Nekako v tem času potekajo 
tudi pogajanja med sindikati 
delavcev in delodajalci. Med 
javnim sektorjem in vlado. 
Točke pogajanja so predvsem 
dvigi plač. Ob bežnem spre-
mljanju pogajanj in dogajanj 
imam včasih občutek, da sta 
to dva svetova, ki ne znata 
sobivati. Po eni strani je javni 
sektor prikazan kot zajedalski 
sistem, ki samo išče načine 
kako bi čim bolj črpal iz zaseb-
nega, po drugi strani pa so de-
lodajalci, podjetniki in lastniki 
predstavljeni kot  kapitalistič-
ni izkoriščevalci delavcev. Pa 
je res tako? Ali smo res na 
dveh različnih čolnih? Menim, 
da ne. V teh letih sem spoznal 
veliko vrhniških obrtnikov in 
podjetnikov, ki jim je mar za 
delavce, ki jim ni težko plačati 
vseh dajatev, ker se zavedajo, 
da se brez dobrih javnih uslug, 
od šolstva, policije, zdravstva 
do Občine …, tudi oni ne mo-
rejo razvijati. Da jim ni težko 
pošteno plačati delavca, saj je 
za podjetje koristen le zdrav 
in zadovoljen delavec. Vendar, 
glede na to, da živimo v glo-
balnem svetu in morajo naša 
podjetja tekmovati s podjetji iz 
držav, ki nimajo takšnih okolj-

skih zahtev, da nimajo razvitih 
socialnih varovalk, kot so mo-
žnosti bolniške, minimalne 
plače, porodniškega dopu-
sta … je razumljivo, da lahko 
vsaka nova davčna ali plačna 
obremenitev ogrozi delovanje 
podjetja.

Razumljivo je tudi to, da z 
vsako afero, od preplačanih 
zdravstvenih uslug, gradenj 
ali nakupov objektov, do fi-
nanciranja določenih nevla-
dnih organizacij, za katere 
nihče ne ve, kaj je njihov do-
prinos družbi, tudi občutek 
lastnikov o nujnosti plačeva-
nja davkov, pada. Gre za zača-
ran krog. In tukaj se moramo 
vprašati, ali lahko to spiralo 
nezaupanja obrnemo v pozi-
tivno smer.  Ali bomo znali 
obnoviti zaupanje lastnikov 
podjetij v smotrnost odločitev 
države in lokalne skupnosti in 
ali bomo znali povrniti zau-
panje v poštenost podjetnikov. 
Verjamem da lahko, vendar 
je to daljši proces. In najprej 
moramo pomesti pred svojim 
pragom. Na občini s tem, da 
izvajamo investicije, ki služijo 
vsem nam in niso preplačane, 
in da financiramo programe, 
ki so resnično koristni našim 
občanom.  V podjetjih pa 
tako, da le poštena obravnava 
delavcev in primerno plača-
na javna uprava lahko rodita 
dobre rezultate, saj dobrega 
zdravnika, medicinske sestre 
ali občinskega urbanista  ne 
moremo obdržati brez pošte-
nega plačila. 

Daniel Cukjati, župan 

Svetnice in svetniki so na osmi redni seji Občinskega sveta 
Občine Vrhnika, 14. decembra 2023, potrdili proračuna za leti 
2024 in 2025, kadrovski načrt Občine Vrhnika za leti 2024 in 
2025, načrt ravnanja s premičnim premoženjem Občine Vrhnika 
za leto 2024 in načrt ravnanja z nepremičnim premoženjem 
Občine Vrhnika za leti 2024 in 2025.
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Vrhnika, 13. december – V mali 
dvorani Canakarjevega doma je 

potekala javna razprava o označbah 
in oglaševanju v središču mesta, kjer 

smo lahko priča boljšim in slabšim 
praksam. 

Dejstvo je, da sta bila oglaševanje in ozna-
čevanje vedno prisotna v mestu, a zdi se, da je 
vsako leto agresivnejše. 

Predstavnika podjetja Delavnica, d. o. o., Maj 
Juvanc in Uroš Jereb, kjer so pripravili elaborat 
možnih rešitev za označevanje in oglaševanje v 
mestu, sta predstavila slabe in dobre prakse že 
obstoječih označb in oglasov. V nadaljevanju sta 
predstavila predlagane rešitve urbane opreme, 

ki gredo v smeri poenotenja označb (enoten 
označevalski steber namesto tabel, enotni vrsti 
izveskov (rustikalna in sodobnejša različica), vi-
zualno poenoteni napisi na vratih, enotne infor-
mativne table …). Tudi izložbe naj bi po novem 
služile svojemu namenu – predstavitvi vsebine 
trgovine in ne da so v celoti polepljene s »kriče-
čimi« oglasnimi nalepkami. 

Rešitve v elaboratu bodo podlaga nastanku 
občinskega odloka, ki bo, kot je bilo slišati na 
razpravi, natanko določil »pravila igre«. Dolo-
čeno bo območje (predvidoma območja Stare 
ceste, Voljčeve, Tržaške in Ljubljanske ceste), ki 
pa bo razdeljeno na dva režima: milejši in strožji. 

Predlog odloka je v nastanjanju, osnutek pa 
bo dan tudi v javno razpravo.  

Gašper Tominc

Na občini pozivamo 
k odgovornemu 

obnašanju in k varstvu 
zasebne ter javne 

lastnine. 

Ker smo bili v zadnjih mese-
cih večkrat seznanjeni s pona-
vljajočimi se težavami in z ne-
odgovornimi obnašanjem, smo 
se odločili okrepiti prisotnost 
policistov, ki bodo v določenih 
primerih tudi ustrezno ukre-
pali.

Škodo na zasebni in javni 
lastnini, vandalizem in nepri-
merno obnašanje posamezni-
kov. Deviantna dejanja nastaja-
jo predvsem v popoldanskem in 
večernem času v središču Vrh-
nike. Pomembno se je zavedati, 
da vandalizem škodljivo vpliva 
na vsakdanje življenje in medse-
bojne odnose, ruši občutek var-
nosti in uničuje dobro počutje v 
okolju. Zato je bila Policijska po-
staja Vrhnika obveščena o van-
dalizmu, ki ga največkrat pov-
zročajo otroci in mladoletniki 
na območju središča Vrhnike.

Rešitev je ustvarjanje razmer, 
da nesprejemljivih ravnanj ne 
bi bilo. Prijavite vsakršno nepri-
merno ravnanje in pomagajte 
pri preprečevanju ter odkriva-
nju storilcev različnih pojavnih 
oblik vandalizma. Starše mla-
doletnikov in otrok prosimo, da 
se z otroki pogovorite o nepri-
mernih dejanjih, katerih škodo 
odpravlja celotna skupnost.

Na Policijski postaji Vrhnika 
so zapisali: »Vsakršna oblika 
vandalizma je nesprejemljiva in 
jo moramo kot takšno obsoditi, 
sicer lahko prerastejo v ravna-
nja, ki neposredno vplivajo na 
občutek varnosti v posame-
znem okolju. Kazenski zakonik 
Republike Slovenije kaznivega 
dejanja vandalizem ne definira 
kot posebno kaznivo dejanje, 
ampak se kot nesprejemljiva 
oblika ravnanja v družbi lahko 
obravnava kot prekršek ali ka-
znivo dejanje glede na namen 
izvršitve dejanja ter posledico 
oziroma posledice tega deja-
nja. Tako se vandalizem v Slo-
veniji obravnava in sankcionira 
znotraj kaznivih dejanj zoper 
premoženje (npr. poškodova-
nje ali uničenje stvari, ki so 
posebnega ali zgodovinskega 
pomena, ali naravne znameni-
tosti, poškodovanje tuje stvari 
itn.), kaznivih dejanj zoper jav-
ni red in mir (npr. skrunitev 
grobov), kaznivih dejanj zoper 
splošno varnost ljudi in pre-
moženje (npr. poškodovanje ali 
uničenje javnih naprav) itn. V 
posameznih primerih policisti 
izvedejo tudi ukrepe v skladu 
s 16. členom Zakona o varstvu 
javnega reda in miru, ki določa, 
da je prekršek, kdor namerno 
poškoduje, prevrne, odstrani 
ali kako drugače v nasprotju 
z namenom uporabe ravna 
s spominskimi ploščami in 
objekti javne infrastrukture.« 
Na določenih javnih površinah 
si marsikdo privošči več kot je 
dovoljeno in družbeno spreje-
mljivo. Neodgovorni pa s tem 
škodo in slabo voljo povzročajo 
na lastniških in javnih zemljiščih. 

Občane prosimo, da so razu-
mevajoči in spoštljivi do tuje la-
stnine, narave, soljudi in živali.  
Vse oblike vandalizma sporoči-
te na interventno številko 113 

oziroma na telefonsko številko 
Policijske postaje Vrhnika: 01 
750 29 10.

Občina Vrhnika

Vrhnika, 18. januar 2024 – V 
Občinskih prostorih Občine Vrhnika 
so z namenom revitalizacije 
degradiranega območja opuščenih 
glinokopov nekdanje Kotnikove 
opekarne v Verdu in preureditve v 
turistično rekreacijski center in s tem 
okrepitve turistične ponudbe ter 
razpoznavnosti, natančno predstavili 
izdelan Občinski podrobni prostorski 
načrt.

Na novinarski konferenci je župan Daniel 
Cukjati poudaril: »Na Vrhniki imamo zani-
mivo lokacijo, ki je postala zanimiva in po-
tencialna razvojna točka oziroma zanimivo 
potencialno območje za razvijanje turistične 
dejavnosti. Ob sprejetju občinskega podrob-
nega prostorskega načrta smo uspeli z vsemi 
deležniki uskladiti in vzpostaviti prostorski 
akt, ki omogoča razvoj turistično-rekreacijske 
dejavnosti na tem območju. Zdaj smo v fazi, 
ko lahko omogočimo večji projekt, ki je zani-
miv, ne samo za našo občino, ampak tudi širše, 
torej regijsko in državno. Tako vabimo par-
tnerje v javno-zasebno partnerstvo, da skupaj 
omogočimo razvoj tega območja, tako za obča-
ne, tuje goste, ki se bodo želeli tukaj ustaviti.«  
Sodelujoči na novinarski konferenci, vršilec dol-
žnosti direktorja Javne agencije Republike Slove-
nije za spodbujanje investicij, podjetništva in in-
ternacionalizacije SPIRIT Slovenija, Rok Capl 
je izjavil: »Ena od naših prioritet delovanja je 
tudi sektor za investicije. Znotraj naše nacional-

ne baze privabljamo in spodbujamo razvoj inve-
sticij in tudi promoviramo Slovenijo kot odlično 
destinacijo, zato so tovrstni projekti, kot so bili 
danes predstavljeni, odlični, saj degradirana ob-
močja spreminjajo v potencialne možnosti za in-
vesticije. Projekt z veseljem podpremo v smislu 
predstavljanja tuji in domači javnosti, saj ima-
mo več kot 634 investicijskih priložnosti. Tako 
bomo tudi z  veseljem tovrstni projekt umestili 
v našo bazo in ga skladno s povpraševanjem iz 
tujine ali pa tudi s strani domačega trga pred-
stavili in ponudili oziroma povezali z Občino.«  
Obravnavano območje je povečini nepozidano. 
Na zahodni strani stojijo propadajoči objek-
ti stare opekarne, in nekaj manjših pomožnih 
gospodarskih objektov. Večji del območja 
Občinskega podrobnega prostorskega načrta 
(OPPN) obsegajo opuščene vodne površine in 
zaraščen teren. Poti okoli bajerjev so pohodne, 
a neurejene. Ne glede na to, uporabniki pro-
stora na številne načine koristijo dano okolje 
za ribolov, gojenje rib in sprehode v naravo. 
Občina Vrhnika želi revitalizirati degradira-
no območje opuščenih glinokopov nekdanje 
Kotnikove opekarne v Verdu in ga preurediti v 
turistično rekreacijski center, ter s tem okrepiti 
turistično ponudbo in razpoznavnost Vrhnike.  
Predvidena je gostinska in nastanitvena dejav-
nost, bazensko kopališče na prostem, parkirišče 
za avtodome, učna pot s kulturno-izobraževal-
nimi in turističnimi programi, rekreacijske po-
vršine, otroško igrišče, ureditve za ribogojništvo 
in ribolov, parkirišče za obiskovalce ter druge 
ureditve za rekreacijo, počitek in preživljanje 
prostega časa.

Občina Vrhnika

Pojavlja se vandalizem, ukrepajmo!

Kričečim oglasom bo odklenkalo

Občina vabi
investitorje za razvoj 
na Bajerju v Verdu
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Leto 2023 je za 
nami, zastavili smo 
si nove cilje, ki jim 

strumno že sledimo. 
Predstavljamo dosežke 

in izvedene projekte 
Občine ter projekte 
in cilje, ki jim bomo 

v letu 2024 še sledili. 
Zagotovo pa stremimo 
k dobremu in varnemu 

lokalnemu okolju, da 
lahko tvorno delujemo 

tudi v širši družbi. 
 
Največji občinski mejniki
Pridobili smo gradbeno dovolje-
nje za novo športno dvorano. 
Po pridobitvi gradbenega dovo-
ljenja za novo športno dvora-
no smo prejeli še odločbo Eko 
sklada o dodelitvi nepovratnih 
sredstev v višini 771.280 EUR. 
Osnovna šola Ivana Cankarja 
Vrhnika se že leta sooča s pro-
storsko stisko pri športni vzgoji, 
tudi interes društev in drugih 
skupin za popoldansko in ve-
černo vadbo je zelo velik. Skoraj 
2000 m2 velik objekt bo stal po-
leg obstoječe dvorane, na mestu 
kolesarskega poligona za šolo. 
Čakamo še na razpis za sofinan-
ciranje športnih dvoran, saj gre 
za večmilijonsko investicijo. 
Podpisana je bila pogodba med 
Občino Vrhnika in podjetjem 
Arol, d. o. o in začela gradnja 
garderobnega objekta v 
Športnem parku Vrhnika. 
Občina je pridobila tudi sklep 
Eko sklada o sofinanciranju 
investicije, dodelili so nam 
210.893 evrov nepovratne fi-
nančne spodbude. Za gradnjo 
smo sicer uspeli pridobiti tudi 
sredstva Fundacije za šport v 
znesku 55.157 evrov. Rok za 
zaključek gradnje je marca le-
tos, česar se zagotovo veselijo 
predvsem najmlajši uporabni-
ki, otroci in mladi iz različnih 
športnih društev in klubov, ki 
bodo imeli ustrezne pogoje za 
svoje delovanje. Objekt bo sko-
raj ničenergijska stavba, z ustre-
zno izolacijo in prezračevalno 
napravo z vračanjem toplote 
odpadnega zraka.
Med najbolj udarnimi občin-
skimi mejniki v letu 2023 je za-
gotovo odločitev upravnega 
sodišča v zadevi Kemisa, ki 
je končno prisluhnilo priza-
devanjem občine, zavarovati 
okoljsko varnost, ne le svojih 
občanov, temveč širše regije, 
pri katerem je povsem sama. 
Upravno sodišče je namreč 
ugodilo pritožbi občine, odpra-
vilo nezakonito določitev Vlade 
in zahtevalo, da ministrstvo iz-
vede vsebinsko presojo vplivov 
na okolje, kot je to zahtevala 
občina. Poleg tega je Vrhovno 
sodišče, v kar dveh določbah 
nedvoumno ugotovilo, da je 
sklicevanje države in Kemisa 
na pridobljeno »pravnomočno« 
dovoljenje neupravičeno in da 
ima država dolžnost ter poobla-
stila ukrepati in ne čakati na do-
bro voljo onesnaževalcev samih, 

da zahtevajo presojo lastnega 
(ne)pravilnega obratovanja.

Investicije v šole, vrtce in parke
Uspešno je bila zaključena 
energetska sanacija stare-
ga dela OŠ Ivana Cankarja 
Vrhnika s telovadnico in 
nekdanjo knjižnico. Ome-
njeni del šole je dobil povsem 
novo, ustrezno izolirano fasado 
in streho, nova okna, z ener-
getsko učinkovitim prezrače-
vanjem učilnic pa je za učence 
zagotovljen svež zrak. Končno 
je bila urejena tudi ustrezna 
povezava šole s telovadnico in s 
prostori nekdanje knjižnice ter 
vhod v telovadnico. Vrednost 
izvedenih del je bila dobrih 2,5 
mio EUR, pri čemer smo več kot 
800.000 EUR pridobili iz sred-
stev EU in države.
V 2023 smo začeli s prenovo 
parka med Tržaško cesto in 
Osnovno šolo Ivana Can-
karja, ki bo omogočal spreho-
de skozi park in posedanje med 
krošnjami bogatih dreves. Da 
bo to mogoče, je za krajinsko 
arhitekturno poskrbel Arbo-
retum Volčji Potok. Krajinsko-
-arhitekturna ureditev parka 
ob Tržaški zajema oblikovno 
in funkcionalno ureditev poti, 
ureditev travnatih površin in 
smiselne zasaditve z grmov-
nicami ter umestitev urbane 
opreme in javne razsvetljave. V 
letu 2024 sledi še namestitev 
urbane opreme, javne razsve-
tljave, zasaditev  in prenova 
kanalizacijskega priključka 
Osnovne šole.
Občini Vrhnika je uspelo s pri-
javo na razpis za sofinanciranje 
vgradnje prezračevanja v 
Glasbeno šolo na Vrhniki 
pridobiti delež sofinanciranja 
iz Načrta za okrevanje in od-
pornost. Izvedba je previdena 
v tem letu, projekt pa je tudi že 
umeščen v sprejet proračun za 
leto 2024. Skupaj je država odo-
brila 243.132,85 evrov iz Načrta 
za okrevanje in odpornost zno-
traj razvojnega področja zeleni 
prehod. Glasbena šola je bila že 
pred leti energetsko obnovlje-
na, vendar imajo težave zaradi 
odsotnosti prezračevanja, pred-
vsem v dvorani. 

Investicije in projekti v 
infrastrukturo
Projekt »Rekonstrukcija Tan-
kovske ceste« zajema razširi-
tev obstoječe Tankovske ceste 
za potrebe ustrezno široke 
dvopasovne ceste in z zelenim 
pasom ločene mešane površine 
za kolesarje in pešce. Prome-
tno je najbolj obremenjen od-
sek nekdanje Tankovske ceste 
od Štirne do Stare Vrhnike. V  
letu 2023 smo izvedli prvi del, v 
letu 2024 pa bomo zaključili še 
preostali del do Stare Vrhnike 
vključno z asfaltiranjem povr-
šin za kolesarje in pešce.  Gre 
za izboljšanje prometne pove-
zljivosti med posameznimi ob-
močji poselitve, ter dvig ravni 
usluge uporabnikom. Projekt je 
tudi del  prihodnje severne ob-

vozne ceste, s pomočjo katere 
bo zmanjšana prometna obre-
menitev mestnega središča. Po-
vršine za kolesarje in pešce na 
Tankovski cesti bodo povezane 
z novim Barjanskim kolesar-
skim omrežjem, tako bo zago-
tovljena ustrezna povezava do 
severovzhodnega dela Vrhnike 
s priljubljenim rekreacijskim 
območjem Starega Malna in 
Planine. Ob prenovljeni Tan-
kovski cesti so v prvem delu 
pri Štirni zagotovljene dodatne 
parkirne površine za izletnike.
Direkcija RS za infrastrukturo 
je podpisala projektno nalogo 
za izdelavo izvedbene doku-
mentacije za krožišče na me-
stu priključka Tankovske 
ceste (prihodnje severne 
obvozne ceste z regionalno 
cesto proti Logatcu), ki bo 
omogočilo ustrezno navezavo 
Severne obvozne ceste na dr-
žavno cesto. Dokumentacija bo 
zaključena v prvi polovici leta 
2024, in tako se bo gradnja lah-
ko začela.
Projekt 'Železniška postaja 
Vrhnika' je bil uspešno pri-
javljen na razpis LAS Barje z 
zaledjem in za njegovo izvedbo 
pridobili sredstva iz Evropske-
ga kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja: Evropa investira v 
podeželje. Iz Železniškega mu-
zeja Slovenskih železnic je z 
izrednim prevozom prisopiha-
la parna lokomotiva serije 62, 
nato pa so jo temeljito obnovili, 
saj služi kot razstavni eksponat. 
V okviru projekta ‘Železniška 
postaja’ obiskovalci podoživlja-
jo čas železnice na Vrhniki. V 
prenovljeni postaji bo namreč 
zaživel predstavitveni prostor, 
opremljen z multimedijo in 
muzealijami.
Tudi Projekt »Rokodelski 
dom – ustvarjalno stičišče 
Vrhnika« je bil uspešno pri-
javljen na razpis LAS Barje z 
zaledjem in za njegovo izved-
bo smo pridobili sredstva iz 
Evropskega kmetijskega sklada 
za razvoj podeželja. Skozi ce-
lotno leto so potekala različna 
vzdrževalna gradbeno-obrtni-
ška dela in objekt bo v letu 2024 
predan namenu. V njem bodo 
prostor za delovanje dobila dru-
štva in neprofitne organizacije, 
ki bodo lahko koristila pisarni-
ške ali skupne prostore za svoje 
delovanje.  

Trajnostna mobilnost, zeleni 
prehod in ozelenitve
Občina Vrhnika je uspešno za-
ključila projekt idejne zasnove 
vaškega trga v Podlipi. Vaški 
trg je zasnovan v središču vasi 
Podlipa v Občini Vrhnika, tik 
pod gričem z župnijsko cerkvijo 
sv. Brikcija in pokopališčem. Ob 
tlakovani površini trga bosta 
daljša klop in pitnik, ki skupaj s 
krožno klopjo ob lipi ustvarjajo 
prijetno okolje za druženje in 
posedanje. Izvedba vaškega trga 
je predvidena v tem letu.
Občina je izvedla javno predsta-
vitev in obravnavo izhodišč za 
pripravo Odloka o urejenosti 

Pregled dosežkov in izvedenih projektov 
Občine Vrhnika v letu 2023
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naselij in krajine za podro-
čje oglaševanja in označeva-
nja, saj je na območju mestnega 
središča Vrhnike zaznan večji 
obseg oglasnih objektov, kot 
so panoji, plakati, table in dru-
gi napisi na fasadah in strehah 
objektov, ki negativno vplivajo 
na izgled in podobo mesta in 

vplivajo na kulturno dediščino. 
Namen je določitev prostorskih 
izvedbenih pogojev glede ume-
ščanja, velikosti in oblikovanja 
posegov v prostor, da se ti izva-
jajo in vzdržujejo z namenom 
ustvarjanja, ohranjanja in kre-
pitve kakovostne prepoznave 
značilnosti prostora in njegove 

identitete. Za namen izdelave 
odloka je bil izdelan Elaborat 
označevanja in oglaševanja me-
stnega središča Vrhnike.
Občinski svet Občine Vrhnika 
je sprejel Odlok o spremembah 
in dopolnitvah Odloka o Ob-
činskem prostorskem načrtu 
Občine Vrhnika (SD OPN 4), 

ki bo izpolnjeval cilje iz nove 
Strategije trajnostnega razvoja 
občine Vrhnika 2030 v smeri 
umirjanja razvoja na podro-
čju stanovanjske gradnje. 
Občina je izvedla prenovo av-
tobusnih postajališč, ki so 
nova, lepa, moderna in digita-
lizirana postajališča v sredi-
šču občine. Zavzemamo se, da 
bodo do leta 2026 vse avtobu-
sne postaje na Vrhniki moderne 
in prijazne občanom.
Na Zavodu Ivana Cankarja je 
vzpostavljen sistem za izposo-
jo koles t. i. Biciklanc. Tako se 
je Vrhnika pridružila številnim 
slovenskim občinam z lastnim 
sistemom za avtomatizirano 
izposojo koles (Bike Sharing). 
Sistem je del prizadevanj ob-
čine k promociji trajnostne 
mobilnosti in vzpodbujanju 
k aktivnem gibanju, s kate-
rim želi omogočiti alternativne 
načine premikanja po občini 
in raziskovanja Vrhnike. V letu 
2022 smo postavili 4 postaje, 
2023 pa se je sistem še razširil. 
Občanom ter obiskovalcem je 
na voljo 8 postaj in 38 koles, na-
črtujemo tudi širitev.
Zeleni prehod smo naredili 
tudi na področju prireditev. 
Izjemno priljubljena in butična 
prireditev Festival kave Vrh-
nika je prejela naziv Zero 
waste. Društvo Ekologi brez 
meja, nacionalna Zero waste 
organizacija za Slovenijo, je po 
uspešno doseženih pogojih po-
trdila, da je organizator Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika ločeno 
zbral več kot 90 % odpadkov, 
uvedel ukrepe za zmanjševanje 
nastajanja odpadkov in opravil 
usposabljanje. 

Medgeneracijsko povezovanje
Svoja vrata je v letu 2023 odprla 
nova domska enota Doma 
upokojencev Vrhnika na 
Stari Vrhniki. Nov objekt ima 
prostor za 28 postelj. Na mestu 
nove enote je nekoč stal na pol 
podrt vojaški objekt, ki ga je 
obrambno ministrstvo z ze-
mljiščem preneslo v last Doma. 
Tako je nekdanje zemljišče pri-
dobilo nov pomen in projekt, ki 
je bil skupaj vreden 2,7 milijona 
evrov, ki ga je v celoti financira-
la država. 
Za konec leta smo se prepu-
stili slavnostnemu dogodku 
ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti ter novoletnem 
vzdušju. Ob dnevu samostoj-

nosti so vsi zbrani na prizori-
šču pozdravili pohodnike 25. 
spominskega pohoda po poteh 
Cankarjeve matere. Na pohod 
so se odpravili od Vrzdenca 
preko Žažarja, Ligojne do sv. 
Trojice in Cankarjeve hiše na 
Vrhniki, ter tako oživljali pot po 
kateri je pred več kot sto leti ho-
dila Neža Pivk, mati Ivana Can-
karja. Pri pohodu sodelujeta ob-
čini Vrhnika in Horjul, krajevne 
skupnosti, društva, organizacije 
in posamezniki. Da se o poho-
du širi dobra vest, priča število 
udeležencev, saj se je prvega po-
hoda udeležilo osem pohodni-
kov, v vseh naslednjih letih pa se 
jih zbere več kot 250. Tako tudi  
vsako leto predstavniki pohoda 
odnesejo ikebano na grob Can-
karjeve matere.

Prireditve in dogodki v občini
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
je v letu 2023 ponovno skrbel za 
dogajanje na Vrhniki. Leto smo 
začeli s Pustovanjem, nadalje-
vali s podeljevanjem certifikata 
Odlično je, vrhniško je!, nato 
vstopili v pomlad s Cankarje-
vimi dnevi, pričakali poletje 
z Argonavtskim festivalom 
in Dirko po Sloveniji, nada-
ljevali s Poletjem na Vrhniki 
Festivalom kave ter Festiva-
lom Vrhnika, leto pa zaključili 
z Veselim decembrom in kul-
turnim programom Povsod je 
luč. Vmes se je zgodil še mar-
sikateri kulturni, športni in za-
bavni dogodek. Čez leto je bilo 
izjemno pestro tudi v Cankar-
jevem domu, kjer se je odvilo 
veliko število dogodkov. 
Vrhnika je v drugem vikendu 
junija 2023 praznovala že 30 
let Argonavtskega festivala, 
ki je od samega začetka zvest 
osnovnemu vodilu 'za vsakogar 
se nekaj najde'. Festival je tako 
postregel z zabavo, smehom, 
glasbo, kulinariko in športom. 
Večdnevni Argonavtski festival 
je proslavil bogato zgodovino 
našega kraja in privabil množi-
co ljudi od vsepovsod. Obisko-
valci so uživali v otvoritvenem 
spektaklu, Dionizovem petku, 
koncertih tradicionalne Noči 
na Vrhniki ter številnih dogod-
kih največjega festivala na Vrh-
niki in njeni okolici.
Vrhnika je gostila start 5. eta-
pe najodmevnejšega kolesar-
skega dogodka v Sloveniji. Med-
narodna Dirka po Sloveniji je 
že vrsto let največji kolesarski 

dogodek in ponosni smo, da 
smo lahko na vrhniških ulicah 
spremljali odlične kolesarje. Na 
neposrednem prenosu na Eu-
rosportu je naš kraj spremljalo 
nekaj milijonov gledalcev. 
Lani maja ni praznovala samo 
občina, ampak je častitljivi 
jubilej obeležil tudi Naš ča-
sopis, ki je prvič izšel 6. maja 
1973. Začetni delovni naslov 
»Naš časopis« se je ohranil do 
današnjih dni, ljudje pa so ga 
sprejeli za svojega. V pol stole-
tju je izšlo 515 številk, ki bi, če 
bi jih zložili drugo zraven druge, 
segali od Vrhnike do Ljubljane. 
Kljub splošnemu trendu upa-
danja bralne kulture se obseg 
Našega časopisa vseskozi širi. 
To priča, da je za informiranje 
lokalne skupnosti pomemben 
in da je življenje v naših občinah 
razgibano in pestro.

Načrti v letu 2024
Na prioritetnem seznamu inve-
sticij za leto 2024, so dokonča-
nje ureditve tankovske ceste od 
odcepa za Hamex do gasilskega 
doma PGD Stara Vrhnika. Do-
končanje rekonstrukcije dr-
žavne ceste Vrhnika – Horjul. 
Gradnja fekalne kanalizacije od 
Sinje Gorice proti in skozi Bla-
tno Brezovico, skupaj z rekon-
strukcijo ceste in vodovoda. So-
financiranje postavitev MKČN 
na vseh območjih občine Vrh-
nika, kjer ni predvidena gradnja 
javne kanalizacije. Vodovodna 
postaja v Mali Ligojni. Ureditev 
mestnega jedra ter vaškega je-
dra v Podlipi. Izgradnja Severne 
obvozne ceste na območju nek-
danje vojašnice na Stari Vrhniki. 
Pridobiti zunanjega partnerja 
za ureditev degradiranega ob-
močja opuščenih glinokopov 
nekdanje Kotnikove opekarne 
v Verdu in ga preurediti v turi-
stično-rekreacijski center ter s 
tem okrepiti turistično ponud-
bo in razpoznavnost Vrhnike. 
Pomembni so tudi sonaravni 
ukrepi za zmanjševanje poplav-
ne ogroženosti, ki jih načrtuje-
mo. Nadaljevati z obnovo špor-
tnega parka in objaviti razpis za 
gradnjo nove športne dvorane, 
ki je potrebna, da lahko začne-
mo s projektiranjem mestnega 
bazena. Projektov imamo še ve-
liko in verjamem, da jih bomo 
uspeli uresničiti.

Občina Vrhnika



NAS CASOPIS 522/29. 1.  2024 C M Y K 8

29. januar 2024 8
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Vrhnika

Natanko 805.032 evrov kohezijskih 
sredstev za energetsko obnovo šole. 

Po zaključku vseh gradbenih in instalacijskih 
del energetske obnove OŠ Ivana Cankarja je 
Občina, na podlagi uspešno oddanih vseh zah-
tevkov, prejela še odobrena sredstva sofinanci-
ranja Evropske unije in Republike Slovenije. 

V okviru več kot 2,5 mio EUR vredne investi-

cije se je obnovil celoten ovoj starega dela šole, 
nekdanje knjižnice in telovadnice. Zamenjana 
so bila vsa okna, fasada je dobila tudi toplotni 
ovoj, zamenjana in energetsko izolirana pa je 
bila tudi streha. Pomembna pridobitev je pov-
sem novo prezračevanje učilnic, ki zagotavlja 
boljši zrak za učence in učitelje. Obnove pa je 
bila deležna tudi kotlovnica šole. Tako bo izve-
dena investicija znižala obratovalne stroške šole. 

Občina Vrhnika

Hojlalo, iz župnijskega vrtca vam 
mahamo. 

Skočite na naš praznični vlakec in vas popelje-
mo skozi naš december. 

Začel se je super, saj nam je natrosil nekaj sne-
ga. To smo ga bili veseli! Sicer je hitro skopnel, a 
smo ga vseeno izkoristili za igro, spuščanje po 
pobočju in kepanje. Sicer pa je december čas pri-
čakovanja in obdarovanja. Tako smo se povezali 
s Palčico Pomagalčico in pomagali z zbiranjem 
daril za otroke družin, ki so bili prizadeti v leto-

šnjih poplavah. Obiskal nas je tudi sveti Miklavž, 
ogledali smo si tudi predstavi Zvezdica Zaspanka 
in Zverjasec. Mesec je res hitro minil. Komaj smo 
izdelali vso dekoracijo, voščilnice, jaslice, spekli 
piškote … že so bile prižgane vse svečke na ad-
ventnem venčku. Zadnji dan pred počitnicami 
smo imeli zabavo z božično glasbo, prigrizki in 
otroškim »kuhančkom« iz jabolčnega soka, vode 
in božičnih začimb. Vse nam je teknilo. Nismo se 
omejevali, saj smo imeli še nekaj časa do novole-
tnih zaobljub.

Župnijski vrtec Vrhnika

»V želji po nečem skupnem, se je 
lansko leto rodila ideja o otroški 
igralnici. 

Ker je bila vizija jasna, želja pa močna, sva hi-
tro zavihala rokave in z rahlim cmokom v grlu 
začela stopati po poti. Pot pa je daleč od lahke, 
ampak dobre stvari potrebujejo čas in veliko 
vloženega dela in truda, predvsem pa ljubezni,« 
sta pojasnila Mirjam in Vid, starša štirih otrok 
iz Sinje Gorice.

Sinji kit je odsev te ljubezni in strasti do 
ustvarjanja prostora, kjer se varnost, udobje 
in občutek pripadnosti prepletajo. »Želela sva 
ustvariti nekaj več kot le prizorišče za čudovita 
rojstnodnevna praznovanja; želela sva oazo, kjer 
se otroci lahko svobodno izražajo in razvijajo, 
neobremenjeni s pretiranim hrupom. Osnovna 
ideja je bila zagotoviti prostor, kjer se otrok lah-
ko igra s svojo domišljijo, kjer se ustvarjalnost 
sreča z mirnostjo. Seveda, tudi divjanje ima svoj 

čar, a želela sva, da Sinji kit zablesti z montes-
sori pristopom, kjer je igra vodena s strpnostjo 
in spoštovanjem do otrokovega razvoja,« pravita 
sogovornika.  

Ko sta začela deliti njune sanje, so se pojavi-
la vprašanja staršev - ali bo Sinji kit odprt tudi 
izven praznovanj? »Hitro sva videla, da to ni 
le naša želja, temveč tudi potreba v skupnosti. 
Odločitev je padla: Sinji kit bo odprt za prosto 
igro ob določenih urah. Imamo neskončno idej 
in načrtov, vsi so usmerjeni k temu, da otrokom 
ponudimo čaroben prostor. Glavni cilj? Kvalite-
tno preživljanje časa skozi raznolike delavnice, 
predstave in preprosto, neobremenjeno igro.« 

Sinji kit tako ni le prostor; je čustvo, je pove-
zava, je dom, kjer vsak otrok najde svoje mesto 
v svetu čudovite igre in skupnosti, ki raste s sr-
cem. »Zdaj pa hitro skoči na socialna omrežja, 
poišči in spremljaj @sinji.kit in pridi k nam po 
najboljše darilo, po doživetje!« še dodajata Vid 
in Mirjam (gt)

Govorili so o strategiji razvoja 
gospodarstva v Občini Vrhnika, 
s poudarkom na mikro, mala in 
srednje velika podjetja ter ure-
ditvi obrtnih con na območju 
občine. Vsi so se strinjali, da si 
ne želijo odhoda domačih obr-

tnikov in podjetnikov v sose-
dnje občine. Vodstvo Zbornice 
Vrhnika je župana seznanilo z 
aktivnostmi, ki jih je Zbornica 
izvedla v letu 2023 in o uspešno 
izvedenem razpisu Pospeše-
vanje obrti in podjetništva, ki 

so ga izpeljali skupaj z Občino 
Vrhnika v lanskem letu. Sesta-
nek so zaključili z željo po na-
daljnjem konstruktivnem sode-
lovanju med Občino Vrhnika in 
Območno obrtno-podjetniško 
zbornico Vrhnika. (LO)

Vrhnika prejela
kohezijska sredstva za 
energetsko obnovo šole

Čaroben prostor za otroke

Zajemi zrak in se potopi
z nami v svet, kjer živi sinji kit Iz župnijskega vrtca

Sestanek obrtnikov z županom

Z leve: podpredsednik OOZ Vrhnika Simon Hlebec, član upravnega odbora OOZ Vrhnika Marko Popit, 
predsednik OOZ Vrhnika Matjaž Jereb in župan Daniel Cukjati. 

Pred kratkim se je vodstvo Območne obrtno-
podjetniške zbornice Vrhnika sestalo z županom 

Občine Vrhnika Danielom Cukjatijem. 
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Vrhnika, 13. december 
– Župan Daniel Cukjati je 

v družbi s podžupanom 
Mirkom Antolovićem v 

sejni sobi sprejel občinske 
predstavnike sil zaščite in 

reševanja – civilno zaščito, 
prostovoljne gasilce, 

planinsko društvo, skavte, 
tabornike, Karitas in Rdeči 

križ. 

Zahvalil se jim je za požrtvovalno delo in 
obljubil finančno podporo tudi v prihodnje. 

Predsednica vrhniške gasilske zveze Andre-
ja Lenarčič in poveljnik zveze Benjamin Sven-

šek sta se zahvalila za posluh in tudi gasilskim 
enotam, ki so se v iztekajočem letu velikokrat 
izkazali. Več o tem sta spregovorila poveljnik 
Civilne zaščite Vrhnika Peter Rodič in njegova 
namestnica Nataša Čož, ki sta na hitro prelete-
la večje dogodke in ugotovila, da bi bilo lahko 
slabše (v primeru industrijskih požarov), če ne 
bi bili gasilci tako dobro izurjeni in opremljeni. 
Slišati je bilo tudi pohvale občini, da se je lotila 
čiščenja vodotokov.  

V nadaljevanju so predstavniki društev na 
kratko predstavili svoje aktivnosti. 

Na koncu srečanja so si bili vsi prisotni eno-
tni v prepričanju, da je sta nadaljna predanost 
in medsebojna podpora temelj v dobrobit sku-
pnosti. 

Gašper Tominc, foto: GT

Vabilo 

Vabimo vas k izpolnjevanju ankete
Vabimo vas k izpolnjevanju ankete o poznavanju naravne in kulturne dediščine na območju 
LAS Barje z zaledjem, ki vključuje občine Borovnica, Brezovica, Dobrova – Polhov Gradec, 
Horjul, Log Dragomer in Vrhnika. S sodelovanjem boste pomembno prispevali k vzpostavitvi 
mreže trajnostnih točk naravne in kulturne dediščine, ki bodo medsebojno povezane. Sku-
paj bomo oblikovali privlačno destinacijo, ki bo obogatila izkušnjo obiskovalcev, spodbujala 
trajnostni turizem in lokalni razvoj.
Prosimo, da izpolnite anketo, ki je dostopna preko QR kode.
 
Zahvaljujemo se vam za sodelovanje.

V KS Verd so 17. 
decembra 2023 
potekale nadomestne 
volitve. 

Od 1693 volivnih upravi-
čencev jih je glasovalo 153, kar 
je 9,00 % volilna udeležba. Od 
tega je bilo sedem neveljavnih 
glasovnic in 146 veljavnih, kar 
je 8,62 % vseh volivcev.

Rezultati glasovanja:
Tadej Švigelj – 120 glasov
Jan Mišič – 106 glasov
Blaž Ogrin – 104 glasovi
Martin Čeplak – 104 glasovi
Tanja Breznik – 102 glasova

Na podlagi rezultatov so bili 
za člane Sveta Krajevne sku-
pnosti Verd izvoljeni: Tadej 
Švigelj, Jan Mišič, Blaž Ogrin, 
Martin Čeplak in Tanja Bre-

znik. Pet novih članov se bo 
pridružilo Dejanu Novaku 
in Maticu Mesojedcu, ki sta 
funkciji članov Sveta KS imela 
še od prej. Nov sedemčlanski 
svet je za predsednika sveta iz-
volil dosedanjega predsednika 
Dejana Novaka, za podpredse-
nika pa Tadeja Šviglja. 

Gašper Tominc

Veselimo se, da bo z nasadi-
tvijo drevoreda, ki ga imamo v 
finančnem načrtu za leto 2024, 
ta pot dobila res lepo podobo; 
moramo pa najprej pridobiti 
občinsko dovoljenje. 

Kupili smo nova cvetlična 
korita ob otroškem igrišču na 
Lošci, ki jih je dobavilo in na-
mestilo JP KPV, d. o. o., Vrtnar-
stvo Trobec pa je poskrbelo za 
lepo zimzeleno nasaditev. Tr-
govina Levček iz Logatca nam 
je omogočila nakup in dostavo 
treh betonskih namiznoteni-
ških miz. Eno bomo namesti-
li v park za Domom krajanov, 
drugi dve pa v prenovljeni šol-
ski park. V jesenskih mesecih 

pa je naša KS največ sredstev 
vložila v prenovo košarkarske-
ga igrišča v naselju Gradišče. 
Igrišče je v parku med stano-
vanjskimi bloki, zgrajeno je 
bilo v 70. letih prejšnjega stole-
tja, in sicer na pobudo in s pri-
spevkom prebivalcev okoliških 
blokov. 

Najprej smo načrtovali le 
preplastitev asfalta, vendar se 
je izkazalo, da igrišče potre-
buje nov asfalt. Poleg tega smo 
ugotovili, da je treba prenoviti 
tudi ograjo, za kar je poskrbel 
Marko Garafolj, s. p., dodal 
pa je še kovinska nogometna 
gola. Zemeljska dela je izvedlo 
podjetje Mkeršmanc, d. o. o., 

Vrtnarstvo Hlebec je posadilo 
nekaj dreves ob igrišču. Dela 
so končana, zarisati je treba le 
še označevalne črte na igrišču. 
Prebivalcem se zahvaljujemo 
za potrpežljivost in razume-
vanje v času izvajanja del, ko 
je bilo gibanje okoli gradbišča 
nekoliko ovirano.

Člani sveta Krajevne sku-
pnosti Vrhnika - Center se 
trudimo, da bi se Vrhničani v 
svojem kraju počutili prijetno. 
Želimo si tudi, da bi lep videz 
našega kraja naredil dober vtis 
na obiskovalce, ki Vrhniko obi-
ščejo ali se udeležijo številnih 
in raznolikih prireditev. 

Ker je vedno mogoče še kaj 
postoriti in izboljšati, bomo ve-
seli vaših idej in pobud. Lahko 
nam pišete na elektronski na-
slov kscentervrhnika@gmail.
com.

Za KS Center napisala 
Agata Smrekar.                                                                                                                                         

Vabilo 

Zbor krajanov
Krajevna skupnost Vrhnika - Center vabi prebivalce naselja Gradišče na zbor kra-
janov, ki bo v četrtek, 15. 2. 2024, ob 18. uri v sejni sobi Doma krajanov.

Dnevni red:
1. predstavitev dejavnosti KS Center v naselju Gradišče
2. predstavitev načrtov glede ureditve parkovnih površin v naselju Gradišče
3. pobude stanovalcev

Zbora krajanov se bo udeležil tudi predstavnik občine (župan ali podžupan).
Prosimo, da svojo udeležbo potrdite na e-naslov: kscentervrhnika@gmail.com.

Prisrčno vabljeni.
Člani KS Vrhnika - Center

Župan sprejel predstavnike sistema 
zaščite in reševanja

Volitve v Verdu

Investicije KS Vrhnika - Center
v letu 2023

Pred prenovo

Po prenovi

                                                         

Med izgradnjo novega mostu čez Ljubljanico 
med Lošco in Verdom je naša krajevna skupnost 
septembra investirala v nakup štirih klopic in 
košev za smeti ob novi asfaltirani poti za pešce in 
kolesarje, postavilo pa jih je JP KPV, d. o. o. 
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RAZPIS
za pridobitev pravice  
do uporabe znaka kakovosti 
ODLIČNO JE, VRHNIŠKO JE!

Zavod Ivana Cankarja
za kulturo, šport in turizem
Vrhnika

Zavod Ivana Cankarja
za kulturo, šport in turizem
Vrhnika

Z znakom kakovosti Odlično je, vrhniško je!, 
želimo izpostaviti kakovost prehranskih izdelkov 
in gastronomskih posebnosti (jedi postreženih na 
gostinski način) ter rokodelskih izdelkov in izdelkov 
unikatnega ter industrijskega oblikovanja na 
območju turistične destinacije Vrhnika.

Cilj projekta je, da potencialni potrošniki lažje prepoznajo odlično 
kakovost izdelkov, ponudniki pa lažje prodajo in dosegajo višjo 
ceno svojih izdelkov. Namen projekta je pozicioniranje Vrhnike 
kot destinacije s kakovostno turistično ponudbo.

SPLOŠNA DOLOCILA 
Za pridobitev pravice do uporabe znaka kakovosti Odlično 
je, vrhniško je! se lahko prijavijo registrirane pravne ali fizične 
osebe, ki ponujajo izdelke in storitve, kateri izpolnjujejo 
naslednje splošne pogoje:

• so pridelani oz. proizvedeni, opremljeni in ponujeni po 
zakonsko določenih predpisih in standardih,

• so pridelani oz. proizvedeni in opremljeni na naravi in ljudem 
čimbolj prijazen način,

• zagotavljajo ustrezno kakovost,
• izvor idej, živil/gradiv, postopkov pridelave ali izvedbe 

izdelkov mora biti območje Vrhnike oz. iz širšega območja 
Vrhnike, razen, če živil za določene izdelke/storitve (jedi) 
ni mogoče zagotoviti v Sloveniji in so nenadomestljivi s 
slovenskimi surovinami,

• pri jedeh, postreženih na gostinski način, mora biti jed stalno 
v ponudbi (dnevno ali po predhodnem dogovoru),

• pri rokodelskih izdelkih in izdelkih unikatnega ter 
industrijskega oblikovanja, naj izdelki temeljijo predvsem 
na naravnih gradivih in gradivih, ki so značilna za območje 
Občine Vrhnika, upoštevajo rokodelsko dediščino območja, 
motivi pa temeljijo na zgodovini/tradiciji/kulturi območja oz. 
so navdihnjeni z zgodbami iz bogate zakladnice naravne in 
kulturne dediščine Vrhnike z okolico,

• so opremljeni s celostno komunikacijsko podobo in ceno.

Znak Odlično je, vrhniško je!, se uporablja za označevanje 
KAKOVOSTI:
• prehranskih izdelkov (npr.: iz mleka, mesa, sadja, zelenjave, 

žit ipd.), vendar ne pridelkov,
• jedi postreženih na gostinski način,
• rokodelskih izdelkov in izdelkov unikatnega ter 

industrijskega oblikovanja. 

NAVODILA ZA SODELOVANJE
PREHRANSKI IZDELKI
Izdelke prinesete v ocenjevanje v četrtek, 7. marca 2024 med 
9.00 in 11.00 v sejno sobo Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška 9, Vrhnika oz. se s koordinatorjem dogovorite za drug 
termin dostave.

JEDI POSTREŽENE NA GOSTINSKI NAČIN
Koordinator se bo z vami uskladil glede ure prihoda strokovne 
komisije za ocenjevanje jedi postreženih na gostinski način. 

ROKODELSKI IZDELKI IN IZDELKI UNIKATNEGA TER 
INDUSTRIJSKEGA OBLIKOVANJA (NPR. NAKIT, NARAVNA 
KOZMETIKA, ITD.)
Izdelke prinesete v ocenjevanje v četrtek, 7. marca 2024 med 
9.00 in 11.00 v sejno sobo Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška 9, Vrhnika. oz. se s koordinatorjem dogovorite za drug 
termin dostave. Za ocenjevanje dostavite en (1) primer izdelka. 

KRITERIJI IZBORA
Komisija bo zbrane predloge pregledala in ocenila. Certifikat 
kakovosti Odlično je, vrhniško je!, bodo pridobili izdelki in 
storitve, ki bodo zbrali zadostno število točk in strokovna 
komisija za ocenjevanje produktov oceni, da je produkt 
primeren. Komisija ima pravico, da izdelka oz. jedi ne izbere. 

Kriteriji pri ocenjevanju so naslednji:
• videz, vonj in okus,
• okvirna receptura ter zgodba o izdelku oz. jedi, ki naj sledi 

primernemu poimenovanju hrane,
• embalaža, ki je v sorazmerju z izdelkom,
• navdihnjenost z zgodbami iz naravne in kulturne dediščine 

Vrhnike z okolico.

Ponudniki, ki pridobijo certifikat Odlično je, vrhniško je!, 
pridobijo pravico do:

• podelitve certifikata Odlično je, vrhniško je!,
• uporabe znaka Odlično je, vrhniško je!,
• promocijo produkta na spletni strani www.visitvrhnika.si ter 

preko drugih promocijskih kanalov Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika,

• pridobitev 800 kos nalepk za izbran-prijavljen produkt,
• predstavitev na prireditvi Odlično je, vrhniško je!.

PRIJAVE
Prijave za vse izdelke so možne do ponedeljka, 26. februarja 
2024, preko elektronskega obrazca, ki je objavljen na https://
visitvrhnika.si/razpisi/. 

Veselimo se sodelovanja in se zavedamo, da lahko le 
z vašo pomočjo dosežemo višjo kakovost ponudbe 
označene z Odlično je, vrhniško je!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Koordinator: Lina Celarc (turizem@zavod-cankar.si) 

Na ZIC Vrhnika, ki so v so-
delovanju z občino poskrbeli 
za organizacijo Veselega de-
cembra, del katerega je bila tudi 
omenjenjena ledena ploskev, 
pravijo, da je bilo na dan izpo-
sojenih več kot sto parov drsalk. 
Zadnja leta ugotavljajo, da ima 
že več kot polovica obiskovalcev 
svoje drsalke, kar pomeni, da je 
drsalcev znantno večje od ome-
njenih sto. »Na Vrhniki se po-
našamo z drsališčem, ki je eno 
največjih odprtih brezplačnih 
drsališč v Sloveniji. Ob zelenih 
zimah tako drsališče predsta-
vlja idealno priložnost, da do-

živimo nekaj zimskega vzdušja, 
zato ne preseneča, da imamo 
tako dober obisk ljubiteljev dr-
sanja z Vrhnike in od drugod. 
Veseli nas tudi, da sta potencial 
drsališča prepoznali vrhniški 
osnovni šoli in ga vključili v svoj 
program,« je povedala Marija 
Zakrajšek Martinjak, direkto-
rica ZIC Vrhnika. Drsališče je 
merilo 12,5 x 30 m in je že dru-
go leto tolikšno. Pred tem je bilo 
manjše, 10 x 20 m. Kot pravijo, 
bi lahko v prihodnje drsališče 
še povečali, a zaradi omejitve s 
šotorom (le-ta meri 15 x 70 me-
trov) samo v dolžino – na račun 

prireditvenega prostora. 
Že tako živahen utrip na dr-

sališču je ob vikendih, včasih 
pa tudi med tednom, dopolnje-
val spremljevalni program: od 
glasbenih večerov do sejmov 
in obiskov decembrskih dobrih 
mož. »Težko bi izpostavila kate-
rega od dogodkov, ker je bil vsak 
zase nekaj posebnega. Pa ven-
dar, če se omejim na tri. Prvič 
smo organizirali pohod z lučka-
mi od Štirne do Starega malna, 
ki se ga je udeležilo neverjetnih 
okoli petsto pohodnikov. Izre-
dno dobro je bil obiskan glas-
beni večer z Mambo Kingsi, 
prav tako je veliko pozornosti 
pritegnilo odprtje drsališča s 
spremljevalnim programom. 
Tu bi se zahvalila vsem sode-
lujočim in sponzorjem, ki so 
kakorkoli pripomogli k uspešni 
izvedbi Veselega decembra, saj 
so s svojo predanostjo, kreativ-
nostjo in trdim delom ustvarili 
nepozabno vzdušje ter obogatili 
skupnost z neprecenljivimi tre-
nutki druženja in veselja,« je še 
dodala sogovornica. 

Gašper Tominc

Drsališče znova 
opravičilo svoj obstoj

Vrhnika – Drsališče v športnem parku v 
središču mesta je v obdobju petinštiridesetih 

dni, od 24. novembra do 7. januarja, ponovno 
oživelo in privabilo številne obiskovalce, kar 

potrjuje njegov uspeh in priljubljenost tudi v 
letošnji sezoni. 
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Vrhnika, 26. december 
– Kdo bi si mislil, da bo 

štirinajstkilometrski 
pohod z Vrzdenca na 

Vrhniko, ki se ga je 
leta 1999 udeležilo 

skromnih osem članov 
Društva ljubiteljev 
narave in običajev 

Notranjske pod 
vodstvom Valentina 

Ogrina, preraslo v 
tradicionalni pohod s 
sto in več udeleženci. 

Letos je bil že petindvajseti 
po vrsti, vsako leto pa pritegne 
več pohodnikov. Le-ti se podajo 
po tako imenovani poti Can-
karjeve matere, ki se je rodila 
29. decembra 1843 na Vrzdencu. 
Zberejo se pri poslovilni vežici, 
kjer je doprsni kip Neže Pivk, 
nato pa jo prek Žažarja, Mavsa-
rije in Ligojne (v Ligojni, kjer so 
Cankarji izpričani že leta 1610, 
so se pohodniki za kratek čas 
pomudili pri zanimivem križu z 
razpelom na obeh straneh, kjer 
so prižgali svečko v spomin To-
netu Jesenku, vojnemu vetera-
nu in članu Društva ljubiteljev 
narave in običajev Notranjske, 

ki je umrl leta 2011, nekaj ur po 
končanem pohodu) mahnejo do 
Vrhnike. Pohod združuje občini 
Horjul in Vrhnika, kjer vsaka 
izkaže gostoljubje pohodnikom, 
ki se tako prvič okrepčajo že na 
Vrzdencu, nato pri Činžarju v 
Žažarju in na Mavsariji ter na 
končni točki na Vrhniki. Pohod 
že vrsto let s Cankarjevimi ci-
tati in zgodovinskimi dejstvi v 
povezavi s pisateljevim življe-
njem popestri Damjan Debevec 
v vlogi Ivana Cankarja.

Letos se je približno pet ur 
dolga pot končala na Sveti Troji-
ci, kjer je bil tudi krajši kulturni 
program ob dnevu samostoj-
nosti in enotnosti. Predstavniki 
veteranskih organizacij so ob 
Zdravljici, ki jo je zapela solist-
ka Simona Černetič, glasbeno 
pa spremljali člani vrhniškega 
pihalnega orkestra, dvignili za-
stavo. Nato je zbrane nagovoril 
podžupan Mirko Antolović, ki 
je poudaril pomembnost naro-
dne enotnosti. Zbrane je poz-
dravil tudi župan Daniel Cu-
kjati, ki pa zaradi zdravstvenih 
težav ni stopil za mikrofon. Do-
godek so sklenili s predajo cve-
tličnega aranžmaja predstavni-
kom pohoda, ki so ga odnesli 
na grob Cankarjeve matere, in s 

pogostitvijo vseh zbranih z do-
brotami izpod rok članic Dru-
štva kmečkih in podeželskih 
žena Vrhnika ter TD Blagajana. 

Za pohodnike, ki so potrebo-

vali prevoz v Horjulsko dolino, 
je organizator pohoda poskrbel 
brezplačen avtobusni prevoz, 
isti pa je zjutraj na Vrzdenec 
odpeljal tudi vrhniške pohodni-

ke. Pohod je organiziral Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika v sode-
lovanju z občinama Vrhnika in 
Horjul ter Društvom ljubiteljev 
narave in običajev Notranjske 

in Območnim združenjem ve-
teranov vojne za Slovenije Vrh-
nika - Borovnica. 

Gašper Tominc

Po poti 
Cankarjeve 

matere
z Vrzdenca na 

Vrhniko

Rokodelski dom 
– ustvarjalno stičišče 

Vrhnike 
OBJAVLJEN JE 

JAVNI POZIV 
ZA ZBIRANJE PONUDB ZA ODDAJO 

PROSTOROV NA NASLOVU TRŽAŠKA 
23 V LASTI OBČINE VRHNIKA V 

NAJEM OZIROMA V BREZPLAČNO 
UPORABO/SOUPORABO ZA 

NAMEN IZVAJANJA DRUŠTVENIH 
DEJAVNOSTI

Občina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika sta skladno s sprejeto Strategijo trajno-
stnega razvoja občine Vrhnika 2030 obnovila in 
uredila prostore za potrebe medgeneracijskih 
programov na objektu, poznanem pod imenom 
Rokodelski dom na naslovu Tržaška cesta 23, 
Vrhnika. Projekt se izvaja v okviru LAS barje z 
zaledjem ter je sofinanciran s strani Evropskega 
kmetijskega sklada: Evropa investira v podeželje. 

Objekt naj bi zadostil potrebam, ki so jih dele-
žniki in ustvarjalci strategije zaznali kot potreb-
ne in kot je bilo izluščeno tudi na tematskem 
posvetu oz. delavnici v Cankarjevem domu 6. 
junija 2022. Skladno z vsem navedenim, naj bi 
v objektu svoje prostore za delovanje dobila šte-

vilna društva in neprofitne organizacije. Vzpo-
redno in posledično naj bi se odvijali medgene-
racijski programi sodelovanja in povezovanja 
med obstoječimi ponudniki različnih športnih, 
kulturnih, izobraževalnih, socialnih, družabnih, 
humanitarnih, okolijskih in sorodnih progra-
mov s ciljem večje učinkovitosti, vzpostavljanja 
sinergij, razvoja skupnih storitev ter bolj enovi-
tega nastopa do (istih ciljnih skupin) občanov. 
Obstoječi Rokodelski dom kot sodobno in odpr-
to skupnostno središče lahko predstavlja vozli-
šče tovrstnih medgeneracijskih in meddruštve-

nih dejavnosti ter srečevanja občanov različnih 
generacij. Skozi programe se še posebej spod-
buja prostovoljstvo, solidarnost in socialna 
pravičnost med občani ter prenos veščin, znanj 
in sodelovanje med generacijami. Rokodelski 
dom upravljavci vidimo kot skupnostni center, 
ki vključuje tudi vsebine kulturno-ustvarjalne 
dejavnosti. Prostori v Rokodelskem domu so 
idealni, da se oblikujejo kot co-working prostori, 
s čimer okrepimo možnosti za sodelovanje dele-
žnikov, mentoriranje, prenos različnih znanj in 
praks ter podjetniške ideje.

Predmet javnega poziva je oddaja po-
slovnih prostorov v stavbi Rokodelski 
dom, na naslovu Tržaška cesta 23, 1360 Vrh-
nika. Vlagatelj lahko zaprosi za oddajo enega 
ali več prostorov. Posamezen prostor se lahko 
odda enemu ali več društvom, zasebnim zavo-
dom ali drugim organizacijam, o čemer odloča 
upravljavec prostorov na podlagi potreb in želja 
uporabnikov ter sinergij, izhajajočih iz progra-
mov, urnikov delovanja, ki jih bodo organizacije 
priložile k prijavi. 

Izbrani vlagatelj bo na podlagi sklenjene po-
godbe o brezplačni uporabi plačeval obratoval-
ne stroške najetih prostorov in skupnih pro-
storov ter funkcionalnega zemljišča (ogrevanje, 
poraba elektrike, vodarina, kanalščina, čiščenje, 
odvoz smeti, deratizacija, stroški tehničnega 
varovanja, čiščenje zračnikov in dimnikov, ipd.), 
stroške manjših vzdrževalnih del, stroške za-
varovanja in druge stroške, za katere se stranki 
dogovorita s pogodbo, obračunane na podlagi 
delitvene formule.

V javnem pozivu lahko sodelujejo pravne ose-
be (društva, zasebni zavodi ali druge organiza-
cije), ki so registrirane za opravljanje dejavnosti 
na področjih kulture, športa, izobraževanja, so-
ciale, mladine, humanitarnih dejavnosti, okolja 
in drugih sorodnih področjih in imajo sedež ali 
dokazano delujejo na območju občine Vrhnika 
najmanj 5 let.

Razpisani so štirje termini za ogled prosto-
rov. Zainteresirani naj si pred ogledom prebe-
rejo celoten poziv. Rok za oddajo prijav je do 
vključno torka, 5. 3. 2024.

Javni poziv je objavljen na spletnih straneh 
www.visitvrhnika.si in www.vrhnika.si
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Ljubljana, 15. 
december 2023 – 

Oktobra se je na Vrhniki 
končal že šesti krog 

slikanja žensk v mobilni 
enoti presejalnega 

programa za raka dojk 
DORA. 

Slikanje žensk je potekalo 
od januarja, skupno so na pre-
sejalno mamografijo povabili 
6.270 žensk med 50. in 69. le-
tom iz občin Vrhnika, Borov-

nica, Dobrova - Polhov Gradec, 
Horjul, Log - Dragomer in Lo-
gatec. 

Na mamografijo je prišlo 
79 odstotkov vseh povablje-
nih žensk, kar je zelo dobra 
udeležba. Med slikanimi žen-
skami so jih zaradi opaženih 
sprememb 181 povabili na 
dodatne preiskave na Onko-
loški inštitut, pri osemnajstih 
ženskah so odkrili raka dojk 
(številka še ni dokončna), ve-
činoma na začetni stopnji, ko 
je zdravljenje praviloma zelo 

uspešno. V programu DORA 
so z dosedanjo udeležbo žensk 
na Vrhniki zelo zadovoljni in 
želijo pohvaliti ozaveščenost 
žensk ter promocijo zdravja, ki 
jo izvajajo lokalni zdravstve-
ni sodelavci. Po zaključku na 
Vrhniki so mobilno enoto od-
peljali v Idrijo, kjer bodo do 
sredine januarja 2024 slikali 
povabljene ženske iz občin 
Idrija in Cerkno.

Dolgoročni cilj programa 
DORA je za tretjino manj smr-
ti žensk med 50. in 69. letom 
zaradi raka dojk. V programu 
DORA raka dojk odkrivajo z 
mamografijo, ki je edina me-
toda za zgodnje odkrivanje 
raka dojk pri ženskah v staro-
stni skupini od 50 do 69 let, s 
katero lahko odkrijejo bolezen, 
še preden se pojavijo tipni ali 
vidni znaki bolezni. Cilj zgo-
dnjega odkrivanja raka dojk 
s presejalno mamografijo v 
programu DORA je zmanjše-
vanje umrljivosti žensk zaradi 
raka dojk v Sloveniji za 25 do 
30 odstotkov. (gt)

Zdravstveni dom Vrhnika bo v celoti 
prevzel program odrasle zobne 

ambulante, ki ga je ponudila Občina 
Vrhnika po smrti zobozdravnice 

Judite Cvelbar, dr. dent. med. 

Prostori ambulante ostajajo na isti lokaciji, 
nova nosilka ambulante pa bo zobozdravnica 
Metka Gregorka Slana, dr. dent. med. Ambu-

lanta bo začela opredeljevati paciente v februar-
ju, točen datum bo objavljen na spletni strani in 
strani Facebook zdravstvenega doma.

Vsi pacienti zobozdravnice Cvelbarjeve bodo 
iz ZZZS tudi pisno obveščeni o spremembi 
in pozvani, naj se na novo opredelijo pri novi 
zobozdravnici. Natančnejše informacije o po-
stopku opredelitve bodo navedene v dopisu, 
zato pacientom ni treba skrbeti, da bi ostali brez 
svojega zobozdravnika.                                      AR

V petek, 22. decembra, 
je bilo v Zdravstvenem 

domu Vrhnika zelo 
živahno. 

V telovadnici se je zbralo več 
kot sedemdeset otrok zapo-
slenih, vendar ne zaradi bolezni. 
Tokratni obisk zdravstvenega 

doma je bil prijetnejše narave, 
saj so otroke obiskali Božiček in 
njegovi pomočniki. Pred priho-
dom dobrega moža so si otroci 
ogledali lutkovno predstavo 
Gledališča Fru-Fru z naslovom 
Kroki in prijatelji, ki obravnava 
pomen prijateljstva in sočutja. 

Božiček je otroke tudi obdaril, 

pri čemer mu je pri pripravi 
najboljših piškotov priskočila 
na pomoč Pekarna Adamič, d. o. 
o., Vrhnika, medtem ko je pod-
jetje Bangros, d. o. o., prispevalo 
okusne pomaranče. Božiček in 
njegovi pomočniki se iskreno 
zahvaljujejo obema podjetjema! 

AR

Otroke v Blatni Brezovici je v torek, 5. 
decembra 2023, v spremstvu dobrega 

angela in nagajivega parklja obiskal 
sveti Miklavž.  

Pred njegovim prihodom je vse zbrane navdušil 
nastop otroške Orffove skupine OŠ Log - Drago-
mer. Zaigrali so na ksilofone in ritmična vedra, 
njihovi zvoki pa so uspešno priklicali svetega 

Miklavža, ki je prisotne nagovoril z modrimi in 
spodbudnimi besedami. Otroci so svetega moža 
pozorno poslušali, mu obljubili, da bodo še na-
prej pridni, ter ga povabili, naj jih prihodnje leto 
ponovno obišče.

Krajevna skupnost Blatna Brezovica se 
učenkam in učencem Orffove skupine OŠ Log 
- Dragomer ter njihovi mentorici ge. Mojci 
Lorber najlepše zahvaljuje za obisk in skrbno 
pripravljen nastop.

V sklopu prireditev 
v spomin na našega 
literarnega velikana 

in sokrajana pod 
naslovom Povsod 

je luč so sodelovali 
tudi učenci izbirnega 
predmeta filozofije iz 

OŠ Antona Martina 
Slomška. 

Pod mentorstvom učitelja 
Marka Močnika so iz izbora 
različnih pesniških zbirk iz-
brali pesmi, ki so jim bile naj-
bolj zanimive. Večino pesma-
ric so napisale pesnice, s čimer 
smo se spomnili tudi na dan 
boja proti nasilju nad ženska-
mi, ki je bil 25. 11. Ob pesmih 
so učenci izrazili in zapisali 

svoje občutke in misli. Pesmi 
so razstavljene v avli šole okoli 
naslova, ki je nastal s pomočjo 
učencev 1. b razreda.

Motiv luči iz učiteljevega 
okna, opisanega v romanu Na 

klancu, žari v prostor in ob 
vsaki pesmi je del tega žara. 

Naj nam kultura razsvetljuje 
tudi najdaljše dneve tega leta.

OŠ AM Slomška

Na Vrhniki ponovno zelo dobra 
udeležba žensk v programu DORA

ZD Vrhnika prevzema program 
zobozdravstva za odrasle od 
koncesionarke Judite Cvelbar

Povsod je luč, tudi na 
OŠ Antona Martina Slomška

Božiček se je mudil
tudi v zdravstvenem domu

Miklavževanje
in nastop Orffove skupine

Oš Log - Dragomer v Blatni Brezovici
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Že lansko šolsko leto 
smo s Srednje šole za 
farmacijo, kozmetiko 

in zdravstvo 
Ljubljana obiskali 

Vrtec Vrhnika, enoto 
Želvica, in se takrat 

posvetili zdravju zob. 

V decembru pa smo v okvi-
ru sodelovanja SŠFKZ z lokal-
nim okoljem zopet navezali 
stik z vrtcem in se dogovorili, 
da bomo letos zanje pripravili 
masažo za otroke. Pod mentor-
stvom Sabine Turšič, učiteljice 
praktičnega pouka, sta dijakinji 
Anita Gorišek  in Tina Kopač 
izvedli masažo hrbta in rok, ki 
sta jo ustrezno prilagodili za 
otroke. 

Spremljala ju je učiteljica Tina 
Petkovšek, ki je v skupini otrok 
Mavrične sobe otrokom v uvo-
du predstavila poklic kozmeti-
čarke. Otroci poklica vnaprej 
niso poznali in so ob pogledu 
na njuni beli halji pomislili na 
druge poklice, ki jih že poznajo.

Dijakinji programa kozmetič-
ni tehnik sta najprej pripravili 
demonstracijo masaže hrbta na 
eni deklici, potem pa sta otro-
kom sproti podajali navodila za 
izvajanje masaže. Otroci so bili 
razporejeni v pare, tako da je 
eden v paru izvajal masažo na 
drugemu, potem pa sta se zame-
njala.  Vzgojiteljici sta otrokom 
pomagali pri izvedbi. Masažo 
so otroci izvajali sede in kar čez 
majčke. Za 45 minut sta dekleti 
dobili pozornost vseh otrok v 
skupini, kar je najboljši dokaz, 
da jim je bila dejavnost prijetna. 

Zvočna kulisa je bila umirjena 
glasba, nekaterim otrokom je 
uspelo imeti tudi zaprte oči, vsi 
pa so bili zelo umirjeni. 

Vzgojiteljici sta se dijakinjama 
zahvalili in izrekli pohvale za 
izvedbo. Otrokom sta za doma-
čo nalogo naročili, naj masažo 
hrbta in rok povadijo še popol-
dan doma na starših. 

Kot spremljevalna učiteljica 
sem bila na Anito in Tino zelo 
ponosna, saj sta odlično opravi-
li svoje strokovno delo, obenem 

pa pokazali, da imata tudi smi-
sel za delo z otroki. Sami pa sta 
povedali, da je bila zanju izku-
šnja edinstvena in bi jo z vese-
ljem ponovili še kdaj. 

Na Srednji šoli za farmacijo, 
kozmetiko in zdravstvo Ljublja-
na se nadaljnjega sodelovanja z 
Vrtcem Vrhnika veselimo in že 
razmišljamo, kakšno zanimivo 
dejavnost bomo otrokom pri-
pravili naslednjič.

Tina Petkovšek

Spet smo zakorakali 
v december in 
avli Želvice smo 7. 
decembra priredili 
tržnico božičnih 
izdelkov, na kateri 
je lahko vsak našel 
nekaj prazničnega 
zase.

 Na stojnicah so starši z otro-
ki lahko izbirali med kopalno 
soljo s sivko, božičnim žitom, 
okraski za jelko, domačimi 
piškoti in punčkami iz sivke. 
Za praznično vzdušje smo 
poskrbele vzgojiteljice z oma-
mno dišečimi vaflji, kokicami 
in aromatičnim čajem. Otroci 
so se najbolj razveselili igrač in 
knjig, ki so jih dobili na sreče-
lovu. Za konec so se obiskoval-
ci v soju lantern sprehodili po 
čarobnem naravnem kotičku, 
kjer so jih pričakali snežaki in 
okrašen vrt. Praznične lučke 
nas spomnijo, da prihaja čas 
obdarovanj. Hvala staršem za 
prostovoljne prispevke, s kate-
rimi bo Vrtec Vrhnika omogo-
čil letovanje otrok iz socialno 
šibkejših družin. Hvala  vsem 

za sproščeno vzdušje, klepet in 
druženje.

Strokovne delavke enote 
Želvica, Vrtec Vrhnika

V soboto, 13. januarja 
2024, je bil v PGD Sinja 
Gorica 42. redni Občni 

zbor PGD, ki se ga je 
udeležil podžupan 

Občine Vrhnika Mirko 
Antolović.

Podžupan je pohvalil delo 
prostovoljnega gasilskega dru-
štva ter poudaril: »Občina bo 
po svojih finančnih in organiza-
cijskih močeh storila vse, kar je 
v njeni pristojnosti in moči, da 
vam bodo še naprej zagotovlje-
ni potrebni pogoji za uspešno in 
varno delovanje.«

V nagovoru je podžupan na-
slovil tudi perečo problemati-
ko v občini: »Na tem mestu še 
enkrat pohvala mladim, ker ste 

tu prisotni in delujete v okviru 
PGD Sinja Gorica. Na Vrhniki 
v zadnjem času beležimo po-
večan vandalizem prav s strani 
otrok in mladine med 10. in 15. 
letom starosti. Nekateri pra-
vijo, da se nimajo kam dati, da 
so zato na lokacijah, kjer so, in 
povzročajo škodo. Prepričan 
sem, da imamo več kot dovolj 
ustanov, društev, športnih, 
kulturnih, gasilskih, krožkov, 
obšolskih dejavnosti idr., kjer 
lahko uveljavljajo svoje interese. 

Gasilska društva gasite požare, 
rešujete, nudite pomoč in ste 
tudi izobraževalna ustanova, ki 
vzgajate mlade kadre, prenašate 
znanje na mlajše in spodbujate 
tekmovalnost ter samozavest, 
kar dokazujete z rezultati na 
različnih tekmovanjih.«

Na zboru so podelili tudi pri-
znanja in odlikovanja ter pred-
stavili dosežke v minulem letu 
in postavljene načrte za leto 
2024.

Občina Vrhnika

V soboto, 13. januarja 2024, je 
župan Daniel Cukjati nagovoril 

udeležence in čestital jubilantom 
za njihovo dolgoletno delo v obrti 

na tradicionalnem letnem srečanju 
obrtnikov in podjetnikov Območno 

obrtno-podjetniške zbornice 
Vrhnika.

Ob nagovoru je župan poudaril: »Mala in sre-
dnja podjetja niste samo hrbtenica slovenskega 
gospodarstva, ste tudi pomemben socialni ste-
ber lokalne skupnosti. Ravno mala oz. srednja 
podjetja ste tisti, ki zaposlujete največ lokalnega 
prebivalstva.« Izpostavil je področja sodelova-
nja: »Občina Vrhnika je v preteklih letih uspela 
z lastniki sprostiti nekaj tisoč kvadratnih me-
trov površin v Sinji Gorici za potrebe gospodar-
stva. Z državo smo zgradili južno obvoznico oz. 
avtocestni priklop na Verdu, ki skrajšuje pot do 

Verdske cone. Gradi se severna obvozna cesta, 
ki bo tudi olajšala dostop do cone pod Hru-
ševco. Z DRSI projektiramo obvozno cesto ob 
omenjeni coni. Od Povža do Ljubljanske ceste. 
Z njeno izgradnjo bo predvidoma obnovljena 
tudi infrastruktura znotraj cone. Jeseni smo s 
spremembo tekstualnega dela OPN-ja omogo-
čili gradnjo višjih objektov v coni pod Hruševco. 
Zdaj se lahko v celotni coni gradi do višine 12 
m. Zmanjšali smo zahtevo po številu parkirnih 
mest v coni in dovolili možnost najema občin-
skih parkirišč. Pomemben vzvod sodelovanja je 
tudi sofinanciranje dejavnosti, ki jih izvaja ob-
močno obrtna-podjetniška zbornica in so na-
menjene vrhniškim podjetnikom, kot smo se v 
letu 2023 dogovorili za sofinanciranje delovanja 
točke SPOT.«

Jubilantom je čestital tudi predsednik OOZ 
Vrhnika Matjaž Jereb. Uradni podelitvi priznanj 
je sledila predstava KD Janez Jalen – Stari ko 
zemlja ter druženje udeležencev ob pogostitvi.

Občina Vrhnika

Letno srečanje 
obrtnikov OOZ Vrhnika

42. redni
Občni 

zbor
PGD Sinja 

Gorica

Masaža v vrtcu

V Želvici je zadišalo po praznikih
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Kako uspešen je bil, ve le on 
sam. Da bi novoletne zaoblju-
be zdržale, je ključnega pome-
na postavljanje stvarnih ciljev, 
ustvarjanje podpornega okolja 
in prilagodljivost v pristopu k 
doseganju zadanih ciljev. Po-
membno je tudi, da ljudje razu-
mejo, da neuspeh pri ohranja-
nju zaobljube ni vzrok za obup, 
ampak priložnost za učenje in 
prilagoditev ciljev. Med naj-
pogostejšimi novoletnimi za-
obljubami je vsekakor izguba 
teže oziroma izboljšanje fizične 
pripravljenosti. Na Vrhniki je 
ogromno športnih društev, mi 
pa smo pod drobnogled vze-
li kopanje v ledeni vodi, ki po 
mnenju nekaterih tudi vodi k 
boljšemu počutju. 

Študije o uspešnosti novole-
tnih zaobljub kažejo precej ra-
znolike rezultate. Ena takih, ki 
je potekala na Univerzi Scran-
ton inje bila  objavljena v reviji 
Journal of Clinical Psychology, 
kaže, da bo uspelo le 8 % ljudem. 
Ana Podlipnik, mag. psihoso-
cialnega svetovanja, meni, da je 
potreben načrt, kako se lotiti 
takšnih sprememb. Sploh ker so 
cilji velikokrat zelo visoko po-
stavljeni in večkrat niso skladni 
z našim življenskim slogom in 
vrednotami. »Zelo je pomemb-
no, da so postavljeni cilji stvarni 
in da imamo jasen načrt, kako 
jih doseči. Osredotočenje na 
pot, ki nas vodi do sprememb, 
je pogosto pomembnejša od 
samega cilja. Proces gradnje 
navad, spreminjanja miselnih 
vzorcev in vztrajanja kljub ovi-
ram je ključnega pomena. Prila-
gajanje ciljev in prilagajanje na-
črta poti je ključ do uspeha na 
dolgi rok.« Predlaga manjše ko-
rake, ki – če se ne zaustavijo –, 
prav tako privedejo velikih spre-
memb. »Veliko ljudi si ob začet-

ku novega leta postavi cilj, da 
bodo redno telovadili ali izgubi-
li določeno število kilogramov. 
Na začetku so zelo motivirani, 
morda se celo včlanijo v fitnes, 
kupijo novo opremo za vadbo 
ali začnejo s specifično dieto. 
Vendar pa se sčasoma motivaci-
ja zmanjša, življenje postane za-
sedeno, obveznosti se povečajo 
in telovadba ter uravnotežena 
prehrana postaneta manj prio-
riteta. Namesto hitrih zaobljub, 
si torej postavimo trajne cilje in 
se osredotočimo na vzposta-
vljanje zdravih navad. Namesto 
da spreminjamo vse naenkrat, 
si vzemimo čas in postopoma 
vpeljimo spremembe, ki jih 
lahko vzdržujemo dolgoročno. 
Tako bomo gradili na trajnejših, 
globljih in pomembnejših spre-
membah v našem življenju.«  

Največ zaobljub za zdrav 
življenski slog. A kaj je to?

Kot smo zapisali, je največkrat 
dana zaobljuba tista, ki vsebuje 
zdrav življenski slog. »Gre za 
zelo širok pojem, ki ga je težko 
natančno opredeliti. Za vsake-
ga posameznika ‘zdrav življenj-
ski slog’ pomeni nekaj drugega, 
drugačen način življenja, ki bo 
zanj ugoden in seveda na dolgi 
rok pozitivno vplival na njego-
vo zdravje. Marsikdo si misli, da 
gre za specifične dietne režime 
in zelo intenzivne aktivnosti, 
ki jih mora posameznik stro-
go upoštevati. Poleg zdravih 
prehranskih navad, primernih 
telesnih aktivnosti, ki jih po-
sameznik lahko vzdržuje in so 
primerne za njegovo starost, te-
lesno pripravljenost itn. za zdrav 
življenjski slog ne smemo zane-
mariti tudi našega duševnega 
zdravja, ki ima veliko vlogo nad 
tem, kako lahko nadzorujemo 
svoje navade,« pojasnjuje Jer-

neja Filipič iz Centra za kre-
pitev zdravja Zdravstvenega 
doma Vrhnika. Navaja primer: 
»Lahko se idealno prehranjuje-
mo, smo primerno telesno ak-
tivni, pa nas vsakdanji stresorji 
vseeno zelo obremenjujejo in to 
vodi v slabo duševno zdravje in 
splošno slabše počutje. In tukaj 
bi težko rekli, da oseba ohranja 
zdrav življenjski slog. Zelo po-
membne so tudi ugodne spalne 
navade, ki so nam kar samou-
mevne in jih hitro zanemarimo, 
ampak so ključni dejavnik, ki 
lahko poruši ali gradi naš zdrav 
način življenja.« 

Nekateri začnejo novo leto s 
skokom v ledeno mrzlo vodo

Na Vrhniki in v okolici deluje 
na desetine društev, povezanih 
s telesno aktivnostjo, zato ne bi 
bilo težko uresničiti novoletnih 
zaobljub. Poiskali smo eno ta-
kih, ki (vsaj zaenkrat) ne deluje 
v okviru nobenega društva, po 
mnenju tistih, ki se ukvarjajo 
s dejavnostjo, pa ima kar nekaj 
pozitivnih učinkov na človeško 
telo. Gre za namakanje v lede-
no mrzli vodi, ki smo mu lahko 
večkrat priča v Starem malnu 
(TD Blagajana). »To naravno 
kopališče v Starem malnu je 
bilo pozimi, pred leti, najbolj 
priljubljeno med Rusi, ki že vr-
sto let živijo na Vrhniki. Najve-
čji njihov ritual je bil v januarju, 

ko gredo v »sveto vodo«. Na ta 
dan po vsej državi – Rusiji – v 
led rezervoarjev ali rek izrežejo 
ledene luknje in pravoslavni du-
hovniki posvetijo vodo. Voda, ki 
je na voljo na dan Gospodovega 
razglašenja, velja za sveto, saj 
zdravi dušo in telo. Po navadi se 
vanjo potopijo trikrat – v imenu 
Svete Trojice. Pred vsakim po-
topom se vernik pokriža. In to 
naravno kopališče tukaj pri nas 
v Starem malnu je bilo pravšnje 
za tak potop. Pripovedovali so, 
da so nekoč, ko je voda na povr-
šini zamrznila, celo razbili led, 
da so se lahko s celim telesom 
potopili v vodo,« je pojasnil 
Jure Žitko iz Starega malna. 
Zadnja leta Rusom v ledeno hla-
dno vodo, ki pozimi doseže le 3 
ali 4 stopinje, sledi vedno več 
Slovencev. Sogovornik je dejal, 
da so nekateri redni – tedenski – 
plavalci. »Pridejo tudi družine z 
otroki, posamezniki ali skupine, 
ki so strokovno vodene. Neka-
teri si želijo mir, ko ni nikogar, 
ko je koča zaprta. Pridejo zjutraj 
že pred sedmo uro ali zvečer, ko 
pade mrak. Spet drugi pridejo 
za vikend, ko je koča odprta. 
Takrat jim po kopanju  ponudi-
mo topel notranji prostor koče 
in vroč čaj. Vedno so hvaležni, 
hvaležni tudi, da so premaga-
li sami sebe, se potrdili v svoji 
zmogljivosti, mnogi spletejo 
tudi nova prijateljstva med ena-

ko mislečimi.« Jure je povedal, 
da ekipa Starega malna vedno 
opozarja, da mora biti potop v 
mrzlo vodo varen. Nikakor ni 
priporočljivo, da pride oseba 
sama, ko je koča zaprta. Vedno 
naj bosta vsaj dva. 
 
Andrej Kos: »Mislil sem, da me 
bo pobralo!«

Med kopalci v ledeni vodi 
boste srečali tudi Vrhničana 
Andreja Kosa, ki je znan, da 
je skoraj vedno bosopet. »Prve 
izkušnje v kopalnici so bile prav 
‘grozne’. Včasih sem se malo 
»pošprical« z mrzlo vodo in 
sem mislil, da me bo kar pobra-
lo. Potem pa sva jeseni leta ’21 
obnovila kopalnico in nov tuš 
se mi je zdel tako imeniten, da 
sem se kljub mukam stuširal z 
mrzlo vodo. Vajo sem kar po-
navljal, ne da bi kaj razmišljal 
o morebitnem ‘pravem’ kopa-
nju. Malo kasneje sem na teku 
srečal nekega fanta, ki je bil bos. 
In to na makadamu. Beseda je 
dala besedo in povedal je, da se 
ukvarja tudi s kopanjem v mrzli 
vodi in da začetnike tudi uvaja. 
Razložil mi je dihalne vaje in 
kombinacijo z mrzlim tušira-
njem in jaz sem se začel počasi 
pripravljati brez nekih jasnih 
ciljev. Ko bo, bo, če bo.« Prav 
kmalu po novem letu ga je pre-
sentil telefonski klic prijateljice, 
ki ga je povabila na kopanje v 
Star maln. »Kaj sem pa mogel in 
sem privolil. In sva šla. Na svete 
Tri kralje, 6. 1. 2022. Bilo je malo 
snega in kar hladno. Na kratko 
sva se zmočila in šla iz vode. 
Jaz sem se potem še povaljal v 
snegu in šel še enkrat na krat-
ko v vodo.  Tisto, kar me je res 
presenetilo, je bilo, da je bil ‘šok’ 
ob potopu v mrzlo vodo precej 
manjši kot v domači kopalnici.« 
Sogovornik je povedal, se hodi 
kopat v Star maln praviloma 
enkrat na teden od začetka no-
vembra do konca aprila. »Par-
krat sem bil tudi v  Močilniku, 
vendar je primeren le, če voda 
ni previsoka, ker je sicer tok pre-
močan. S prijatelji smo bili še na 
nekaj lokacijah in bomo še šli, 
čeprav, kot rečeno, ‘moj’ je Star 
maln.« Dejal, da je mrzlo kopa-
nje logična posledica bose hoje 
ter bosega in minimalističnega 
teka. »Lani sem npr. pretekel 
dobrih tisoč bosih  kilometrov.« 

Žlička za čaj se trese kar sama
Namakanje v ledeno mrzli 

vod je v svetu razširil Wim Hof, 
njegova metoda naj bi imela 
vrsto domnevnih zdravstve-
nih koristi. Nekateri poročajo 
o različnih pozitivnih učinkih, 
vključno z izboljšanjem raz-
položenja, boljšo cirkulacijo 
krvi, zmanjšanjem vnetij in iz-
boljšanjem imunskega sistema. 
Nekateri uporabniki celo poro-
čajo o zmanjšanju simptomov 
artritisa in drugih kroničnih 
bolezenskih stanj. »Mrzlo ko-
panje je zelo zanimiva izkušnja 
in početje, ki te dejansko prisili, 
da stopiš iz cone udobja. Če je 
zares zdravilno, ne vem, neka-
teri pravijo, da je. Škodljivo vsaj 
za sicer zdravega človeka gotovo 
ni. Verjamem pa, da je knajpa-
nje zdravo in to v domači kopal-
nici redno počnem.  V zadnjih 
letih je mrzlo kopanje gotovo 
tudi malo moderno, bomo vi-
deli, koliko časa se bo obdržalo; 
nekaj pa je gotovo tudi nasto-
paštva, čeprav tega nihče ne 
bo priznal.« V vodi je različno 
dolgo, odvisno od temerature. 
»V nedeljo, 7. 1., je imela voda v 
Starem malnu 8 °C in jaz sem 
bil v bazenu enajst minut. Če je 
voda zares mrzla in tudi zunaj 
pod ničlo, sem seveda manj, re-
cimo do pet minut. Nekajkrat 
sem šel v vodo tudi tako, da 
sem moral prej razbiti led. Ko 
pridem iz vode, vsaj pri meni ni 
nobene reakcije, malo kasneje 
pa se začne telo tresti, ker se 
hoče ogreti na normalno tem-
peraturo. Žličko za čaj se samo 
drži, pa se roka dovolj trese in ni 
treba posebej mešati. Zaenkrat 
nameravam to frekvenco, torej 
enkrat na teden, kar obdržati in 
dodati še kakšno poletno desti-
nacijo.«

Novoletne zaobljuje so v ve-
čini primerov take kot skok v 
ledeno mrzlo vodo. Kot vsaka 
novoletna zaobljuba tudi ta ter-
ja določeno mero vztrajnosti, 
zavezanosti in pripravljenosti 
na soočenje s težkimi izzivi. Ne 
glede na to, ali uspete pri izpol-
njevanju svoje zaobljube ali ne, 
pa se boste iz izkušnje veliko 
naučili. Če boste le prisluhnili 
sebi. 

Gašper Tominc, 
foto: FB Star maln

T E M A  M E S E C A

Novoletne zaobljube morajo biti stvarne 

Držiš žličko za čaj, pa se roka dovolj trese, da ga ni treba mešati
Verjetno je sleherni med nami, ki je 

nekoč že sklenil novoletno zaobljubo, 
da bo sledil temu ali onemu cilju v 

prihajajočem letu. 
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Vrhnika, 23. december – Hitro je minilo leto in že 
smo prispeli do decembra, ki je mesec  različnih 
prireditev, med katere spada tudi dogodek Dan 

dobrodelnosti. 

Sodelovali so: Društvo upo-
kojencev Vrhnika, skupina Kva 
kvačkaš, Društvo ljubiteljev 
narave in običajev Notranjske, 

Rdeči križ Slovenije, Območno 
združenje Vrhnika, Univerza 
za tretje življenjsko obdobje, 
Večgeneracijski center Skupna 

točka, Varstveno-delovni center 
Vrhnika, gasilci PGD Vrhnika, 
Društvo za zaščito živali, po-
slikava obraza Vesna Petkovšek, 
poniji s klanca, Leo klub Vrhni-
ka, Lions klub Vrhnika in Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika.  

Osrednja prireditev je bila v 
športnem parku Vrhnika. Za 
otroke je tako kot vsako leto po-

skrbela Alenka in jim pripravila 
lepo predstavo, ki se je končala 
s prihodom težko pričakovane-
ga Božička. Prijazni Božiček je z 
darili razveselil približno dve-
sto otrok. V času prireditve smo 
udeleženci dogodka  Dan do-

brodelnosti poskrbeli za razne 
prigrizke, sladice, palačinke, čaj 
in kuhano vino. Za otroke smo 
pripravili bonbone in piškote. 
Čas, ki smo ga ta dan preživeli v 
športnem parku, je hitro minil, 
saj je bilo lepo videti, kako je z 
malo dobrotami mogoče osre-

čiti veliko otrok. Prostovoljni 
prispevki so bili namenjeni v 
dobrodelne namene. Že vrsto 
let Društvo ljubiteljev narave 
in običajev sodeluje pri tem do-
brodelnem projektu. 

Sonja Bevk in Marija 
Dolenc, foto: GT

Lions in Leo klub 
Vrhnika sta, ne samo v 
decembru, ampak vse 
leto 2023 pomagala 
pomoči potrebnim. 

Čas, ko smo vsi polno zase-
deni in vedno v naglici, pa si 
člani kluba vzamemo čas, da 
se povežemo v dobrodelnih 
akcijah  in tudi s prijatelji ter 
znanci iz poslovnega sveta. 
Rezultati akcij so tisti, ki nas 
spodbujajo k nadaljevanju po-
vezovanja in organizaciji akcij, 
s katerimi lahko uresničimo 
drobne sanje ljudem, ki so po-
moči potrebni, da bo jutrišnji 
dan lepši za otroke, slepe in 
slabovidne, socialno ogrožene 
družine, starejše občane in ti-
ste, ki so v naravnih katastro-
fah ostali brez vsega in ali so  v 
osebnih stiskah. Naš smoter in 
bistvo delovanja ter druženja 
je pomagati!

Podnebne spremembe so re-
alnost in vodijo v težke druž-
bene razmere. Leto 2023 smo 
v Sloveniji doživeli hude ujme, 

naravne katastrofe, ki so pri-
zadele veliko ljudi. Nemoč ob 
razbesneli naravi smo občutili 
vsi, zato se v ljudeh prebudita 
sočutje in želja pomagati. V 
letu 2023 je Lions klub Vrh-
nika porazdelil  27.300 evrov 
finančnih pomoči.

Akcija Donirana hrana pote-
ka vse leto in skupaj z Rdečim 
križem Vrhnika smo pomagali 
z 2000 evri. V tej akciji je bilo 
zbrano in razdeljeno za 50.000 
evrov hrane. Akcija  Dan Do-
brodelnosti, dogodek v času 
pričakovanja novega leta, z 
obiskom Božička, ki je podelil 
darila otrokom in starostni-
kom v Domu starejših obča-
nov, skupaj v vrednosti 7000 
evrov.

V letu 2023 smo že tretje 
leto zapored izvedli akcijo 
pogozdovanja, kjer smo člani 
in prijatelji Lions in Leo kluba 
Vrhnika v okolici našega mesta 
samo letos posadili petsto dre-
ves, skupaj že več kot tri tisoč 
dreves.

Seznam ljudi in skupin s 
smotri, da stalno, učinkovito 

in nesebično pomagajo pri na-
predku družbene skupnosti ter 
k visoki moralni zavesti vsem, 
ki so sodelovali in še vedno so-
delujejo.

Lions in Leo klub Vrhnika se 
iskreno zahvaljujeta sponzor-
jem in donatorjem ter vsem, ki 
so sodelovali na prireditvi Dan 
dobrodelnosti: s predstavo Ča-
robni sij, Božična želja Zavod 
štiri lune, Špela Bašar, Društvo 
upokojencev Vrhnika, Ob-
močno združenje Rdečega kri-
ža Vrhnika, Turistično društvo 
Blagajana Vrhnika, Skupina 
Kva Kvačkaš, Društvo ljubite-
ljev narave in običajev Vrhni-
ka (DLN), Vrtec Montessori 
Vrhnika, Univerza za tretje ži-
vljenjsko  obdobje (UŽTO), 
Več generacijski center Skupna 
točka Vrhnika, Vzgojno-var-
stveni center Vrhnika (VDC), 
Prostovoljno gasilsko društvo 
Vrhnika (PDV), Društvo za za-
ščito živali Vrhnika, poslikava 
obraza Vesna Petkovšek.

Lions klub Vrhnika je za 
odprto razpravo o vseh tema-
tikah, ki so v javno korist, brez 

Škrateljčevi družinski 
dogodki in doživetja 

na Pravljično-
doživljajski transverzali 

po Sloveniji so vedno 
nekaj posebnega. 

Zadnji petek leta 2023 (28. 
12.) je bil takšen tudi na Vrh-
niki. Pravljični pohod z lanter-
nami v Star maln je postregel 
z množico obiskovalcev, več 
kot petsto nas je bilo iz vseh 
koncev Slovenije. Zato si lah-
ko predstavljate, kako smo z 
različnimi lučkami preganjali 
temo na poti do koče v Starem 
malnu. 

Škrateljčeve izurjene vodni-
ce in vodniki so poskrbeli, da 
je ob pripovedovanju zgodb 
in ob zmajevski telovadbi pot 
minila kot bi trenil, na cilju 
pa so nas očarali sladki okusi 
TD Blagajana (Jure in Mirjam 
z ekipo), Nina iz Škrateljca 
s šopkom pravljic z Vrhnike 
in Škrateljčev sejem slikanic. 
Brez pomoči Visit Vrhnika pri 
organizaciji (Gašper in Lina) 
kajpada ne bi šlo. Hvala vsem za 
čarobni večer, se vidimo zopet 

zadnji petek v letu 2024 na Pra-
vljičnem pohodu z lanternami v 
Star maln!

Škrateljc, 
zavod za kulturo, 
izobraževanje in šport

Zdajšnji svet potrebuje 
humanost družbe

Na pravljični nočni pohod v Star maln 
več kot petsto pohodnikov

Dan dobrodelnosti

Primož Rus, »prvi mož« Lions klub 
Vrhnika

Mladi »leoti« 
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Pa smo tu. 

V novem letu, ki bo lepo, dobro in veselo, če 
se bo uresničilo vsaj kak odstotek dobrih želja 
in lepih misli,  izrečenih ob izteku minulega leta. 

Tako kot vedno je bilo prekratko, da bi posto-
rili vse načrtano. No, kratko po času in zmožno-
stih narediti  več. Premagali pa smo temo, dan 
se daljša in gremo naprej.

Bralci Cankarjevih besedil smo lansko 
zadnje branje prestavili v topel objem  koče Star 
maln in ga popestrili z zvoki harmonike, obiskal 
nas je tudi božiček. 3. januarja smo se vrnili v 
Močilnik,  imamo trden namen našteti še mno-
go branj in se spogledujemo s številko štiristo v 
aprilu. Na dan slovenskega kulturnega praznika 
v četrtek, 8. februarja, se bomo spet   tradicio-
nalno družili v koči  Star maln. 

Med dvema kullturnima dogodkoma ob 11. 
in 15. uri bomo udeležencem prireditve po-
stregli z ričetom brez krompirja, kakršnega je 
rad  jedel Ivan in s Cankarjevo sladico. Poznate 
zgodbo o „pohanih šnitah“? Pisatelja so nekoč 
povabili na neko poroko in odgovoril jim je, da 
pride, če bodo na jedilniku.

V marcu bomo spet izdelovali ladjice in tako 
sodelovali na prireditvi Gregorjevo – luč v vodo. 
Marec je tudi čas za sklic rednega Občnega 
zbora Turističnega društva Blagajana. Potrje-
vali bomo poročila za minulo leto in načrtovali 
program aktivnosti za tekoče leto ter izdvedli 
volitve v organe društa za naslednja štiri leta.

V Starem malnu pa meljemo po zimskem 
urniku, malo počasneje, a vztrajno.  Stenski 
koledar za leto 2024, kjer smo predstavili zgod-
be vrhniških biserov, je našel pot v veliko pod-
jetij, organizacij in domov. Tudi tako ste podprli 
prvo fazo  izgradnje prizidka in delne prenove 
koče Star maln. Hvala Cankarjevi knjižnici 
Vrhnika, Občini Vrhnika, PRO SAF, D. O. O., 
Gradbeništvu Matjaž Jereb, s. p., Bajc – Skriv-
nostna Bistra, Planinskemu društvu Vrhnika, 
Elmer elektronika, d. o. o., Kulturnemu društvu 
Raskovec, Jožetu Šušteršiču, krajanom Podlipe, 
Trčkovega in Krošljevega griča, stanovalcem Be-
tajnove in številnim posameznikom. 

Nekaj koledarjev še imamo in bomo veseli, če 
bodo našli pot do vaših domov.

Z  namenom zbiranja sredstev za investicijo 
smo potiskali tudi majice Gradimo Star maln 
v omejeni količini. Potisk majice je oblikoval Pe-
ter Bulovec, sodelavec Delavnice, d. o. o., ki je 
tudi avtor celostne podobe Starega malna in 
internetne strani.

Za vsem pa stoji prizadevna ekipa Star maln,  
člani TD Blagajana in odbor za izvedbo inve-
sticije,  prostovoljci, ki vedno znova najdete čas 
za pomoč pri izvedbi dogodkov, predstavitev in 
promocijo društvene dejavnosti.
Hvala vsem, ki ste in še  pomagate z delom, 
popusti pri izvedbi del, z denarno pomo-
čjo in ste nam trdna opora na poti do cilja:

Delavnica, d. o. o.,  Gradbeništvo Matjaž Je-
reb, Dušan Mlinar, Rajko Mivšek, Jernej Dra-
šler– OGD inženiring, d. o. o., Okna Petrovčič, 
d. o. o., Logatec,  d. o. o., Mirko Marolt;   z de-
narnimi prispevki na društveni račun in s poi-
mensko beleženimi prispevki v Starem malnu: 
Siliko d. o. o., Fortrade, d. o. o.,    DG 69, d. o. o, 
VR Elektronika,  Avtotrade, d. o. o., Dvig, d. o. 
o. , Metrel, d. o. o., Horjul, Dekor senčila, d. o. 
o., Žganjekuha Kržič, Sonet d. o. o., Štirn d. o. 
o., Klub vrhniških študentov, Jadranka Markelj, 
Damjana Vrenjak, Polde Oblak,  Roman Novak, 
Jože Šušteršič, Jelka in Andrej Podbregar, Mir-
jam Suhadolnik in Stane Zalar, Justinova, Janko 
Vidmar, Irena Rossi, Lado in Darja Horvat, Ci-
rila Markič,  Marinka Kupec,  Majda Gostiša ter 
za vaše prispevke  na prireditvah v organizaciji 
TD Blagajana in drugih organizatorjev, kjer nas 
zastopa ekipa Star maln.  

Prostovoljne prispevke lahko nakažete tudi na 
Turistično društvo Blagajana Vrhnika, Cankar-
jev trg 4,
TRR SI56 0202 7025 4167 166.

Vabimo vas, da se včlanite v naše društvo! S 
plačilom članarine in s sodelovanjem v naših 
aktivnostih bomo zmogli več turizma, povezo-
vanja  in dobre volje. 

Želimo vam vse dobro v letu 2024 z željo, da 
nas obiščete v Starem malnu in na naših prire-
ditvah ter dogodkih.

Hvala.
Turistično društvo Blagajana Vrhnika, 

Predsednica 
Mirjam Suhadolnik

Letos smo skavti 
ponovno prinesli luč 
miru iz Betlehema na 
Vrhniko. 

Lučka prikazuje simboliko 
upanja in miru, ki združuje vse 
ljudi po vsem svetu v vseh nji-
hovih razlikah. Vse skupaj se 
je začelo leta 1991, ko so člani 
Združenja katoliških skavtinj in 
skavtov prvič razširili plamen 
po Sloveniji. Takratno geslo je 
bilo Mir je čas brez vojne. Mir 
v zdajšnjem svetu ni samoume-

ven, zato z deljenjem luči miru 
vsako leto poudarjamo njegovo 
veliko pomembnost. 

Letošnje geslo Premostimo 
in razsvetlimo se je nanašalo 
na minulo poletje, ki je s svoji-
mi poplavami in drugimi izzivi 
pustilo zelo velik pečat v Slove-
niji. Skavti smo se na preizku-
šnje odzvali in prišli na pomoč. 
»Postavimo most, kjer ga ni. Pri-
žgimo luč, kjer še ne gori.« Vse 
skupaj nas je opozorilo, kako 
pomembni sta medsebojna 
povezanost in podpora drug 

drugemu. Zbrali smo 5.406,74 
evra, od tega je bil velik del na-
menjen prizadetim otrokom v 
letošnjih ujmah, na katere se že 
skoraj pozablja. Deset do dvaj-
set odstotkov sredstev je name-
njenih Skladu sv. Lucije, ki prek 
socialne in zdravstvene pomoči 
pomaga članom skavtske orga-
nizacije. Del sredstev bo name-
njen tudi vrhniškim skavtom za 
novo opremo.  

Vsem se iskreno zahvaljujemo 
za vaš dar!

Zala Ver

Tudi letos so na vaša vrata potrkali 
Sveti trije kralji in prinašali veselo 
novico Jezusovega rojstva. Misijonsko 
središče Slovenije že več kot trideset 
let pripravlja Trikraljevsko akcijo, ki jo 
na Vrhniki izvajamo skavti. 

Letos smo obiskali več kot dvesto domov in 
zbrali 5005,05 evra, ki jih bomo namenili sed-

mim različnim misjonskim deželam v dobrodel-
ne namene. Dobljeni prispevki bodo razdeljeni 
v Ugando, Ruando, Angolo, Brazilijo, Etiopijo, 
Madagaskar in Albanijo, kjer jih bodo porabili za 
gradnjo šol, hiš, športnih igrišč, obnovo vrtcev in 
zdravstvenega centra ter za celoletni oratorij, na-
menjen otrokom iz ogroženih družin. 

Bog povrni!
Zala Verbič

Gradimo Star maln

Trikraljevska akcija

Lučka miru iz Betlehema – 
Premostimo in razsvetlimo



NAS CASOPIS 522/29. 1.  2024 C M Y K 17

29. januar 2024 17
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Vrhnika

Od 28. 12. 2023 do 1. 1. 2024 je 
v Ljubljani potekalo taizejsko 
srečanje mladih kristjanov. 

V vrhniških družinah smo jih sprejeli 
49. Dopoldneve smo preživeli v cerkvi sv. 
Pavla, kjer so romarji sodelovali z župljani 
v taizejskih molitvah, spoznavanju drug 

drugega in proučevanju Svetega pisma. 
Po zaključku jutranjega programa so se 
romarji odpravili v Ljubljano, kjer so sku-
paj s približno pet tisoč drugimi mladimi 
obiskovali različne delavnice in se udeleže-
vali skupne večerne molitve v Stožicah. Na 
silvestrski večer je vrhniška pripravljalna 
ekipa priredila zabavo za romarje in njiho-
ve gostitelje. Predstavili smo svoje države: 

Španijo, Luksemburg, Nizozemsko, Švico, 
Nemčijo, Madžarsko, Poljsko in Slovenijo. 
Romarji so bili navdušeni nad toplim spre-
jemom župnije in se zahvaljujejo vsem 
gostiteljem ter pripravljalni ekipi za dobro 
organizacijo. Več fotografij o dogajanju je 
na profilu Instagram “vrhnika_taize”.

Jurij Medic

V navzočnosti številnih kra-
janov in ob blagoslovu gospoda 
župnika smo v nedeljo, 3. 12. 
2023, prižgali prvo adventno 
svečko.  Domačini smo uživali 

ob dobrotah, ki so jih za to pri-
ložnost spekle domače gospodi-
nje, moški del pa je poskrbel za 
ogenj, ob katerem smo se greli, 
za kuhano vino in čaj. Tako smo 

se zbirali vsako adventno nede-
ljo proti večeru ob prižigu nove 
lučke. Otroke v Blatni Brezovi-
ci je na predvečer sv. Miklavža 
v prostorih gasilskega doma v 
spremstvu dobrega angela in 
nagajivega parklja obiskal sveti 
Miklavž. Otroci so pozorno po-
slušali njegove modre besede in 

mu obljubili, da bodo še naprej 
pridni ter ga povabili, naj jih 
prihodnje leto ponovno obišče. 
S skromnimi darilci smo po 
domovih obiskali tudi vaščane, 
stare več kot 80 let.

Na božični dan smo tako kot 
vsako leto v naši podružnični 
cerkvi obhajali sveto mašo. Po 

njej smo se zbrali ob kuhanem 
vinu in čaju ter se dogovorili o 
poteku tradicionalnega pohoda 
po Bobrovi poti, ki že nekaj let 
poteka na štefanovo.

Pohoda se vsako leto udele-
ži veliko pohodnikov. Letos je 
bil starostni razpon od nekaj 
mesecev (v nosilki) do 88 let. V 

vmesnem postanku smo si ogle-
dali domače jaslice pri prijaznih 
gostiteljih in zapeli božično Sve-
to noč. Pohod smo zaključili na 
dvorišču domačije, kjer so nas 
pričakale dobrote, ki so značil-
ne za ta čas. Hvala gostiteljem!

S. J.

Tradicijo postavljanja 
jaslic za božič ohranja 
tudi družina Smuk iz 
Bevk. 

Gospodar Bojan s pomočjo 
žene Nuše nabere mah. Tega je 
za kar nekaj gajbic, kar je tudi 
razvidno iz fotografije. Preko ja-
slic teče potoček in se čez skal-
ne ovire v obliki slapu izliva v 
tolmun. Za tehnično izvedbo je 
seveda zaslužen jasličar Bojan. 

Jaslice so osvetljene z neštetimi 
drobnimi lučkami, ki pričarajo 
posebno čarobno vzdušje. 

Krasijo domače dvorišče, kjer 
jih dnevno občudujejo zapo-
sleni pri družinskem podjetju 
»Šampinjoni Smuk«, sosedovi 
otroci in pa tudi prijatelji, ki so 
vsako leto povabljeni na ogled 
jaslic in pokušino domačih do-
brot. Torej ne samo šampinjoni, 
tudi jaslice so ponos družine 
Smuk. 

Prijatelji

Jaslice pri 
Smukovih iz Bevk

Goste Taize Ljubljana 
sprejela tudi vrhniška župnija

Advent in božič 
v Blatni Brezovici

Prižig druge svečke, 10. 12. 2023

Pohodniki

Tudi letos smo vaščani Blatne Brezovice 
na travniku pred športnim parkom 

postavili adventni venec. 
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V počastitev 80. 
obletnice padlega 
partizanskega kurirja 
Janeza Mraka z Vrhnike 
je Združenje borcev za 
vrednote NOB Vrhnika 
v sodelovanju OŠ 
Ivana Cankarja Vrhnika 
22. decembra 2023 
pripravilo spominsko 
slovesnost pri nekdanji 
Osnovni šoli Janeza 
Mraka pred spominsko 
ploščo, in sicer dan pred 
njegovo 80. obletnico 
usmrtitve.

Predsednik ZB NOB Vrhnika 
Miran Štupica je položil cvetje 
k spominski plošči kurirja Ja-
neza Mraka, ki je bila posta-
vljena leta 1958 in takrat se je 
šola tudi poimenovala po njem. 
Tako je bila kot »vrhniška stara 

šola« pod novim imenom znana 
številnim Vrhničanom. Za lep 
in prisrčen kulturni program 
so poskrbeli učenci drugega in 
tretjega razreda sedanje Osnov-
ne šole Ivana Cankarja, za kar 
jim velja velika zahvala. Miran 

Štupica pa je v kratkih besedah 
predstavil Janeza Mraka in med 
drugim poudaril: »Mrakova 
družina je bila partizanska in 
se je v začetku vojne umaknila 
v vas Hruševje pri Dobrovi, kjer 
so pomagali Dolomitskemu 

partizanskemu odredu. Janez 
pa je kot dvanajstletnik postal 
kurir v Tomšičevi brigadi. Po 
izdaji v Gorenjem Karteljevem 
pri Novem mesu so ga pričaka-
li domobranci in ga potolkli s 
puškinimi kopiti. Tako so še ne 
štirinajstletnega Janeza ubili 23. 
decembra; našli so ga partizani 
in ga pokopali. V vsaki vojni na-
stradajo ravno otroci, kot tudi 
sedaj v Gazi in Ukrajini in zato: 
'Nikoli več vojne!'«

Celotno prireditev je vodi-
la mlada učenka, ki je z lepimi 
besedami predstavila Janeza 
Mraka: »Zbrali smo se, da poča-
stimo spomin na Janeza Mraka, 
ki se je leta 1930 rodil na Vrh-
niki in obiskoval šolo, pred ka-
tero stojimo, Njegovo šolanje je 

prekinila druga svetovna vojna. 
Dvanajstleten se je pridružil 
odporniškemu gibanju in postal 
partizanski kurir.

Partizanski kurirji so bili med 
drugo svetovno vojno pripadni-
ki partizanskih enot, ki so po 
skrivnih poteh prenašali po-
membna sporočila, dokumente 
in informacije med različnimi 
enotami narodnoosvobodilne 
vojske. Mnogokrat so se izposta-
vljali nevarnostim. Sporočila so 
morali dostaviti varno in hitro, 
čeprav so njihove poti pogosto 
prečkale območja, kjer so bile 
aktivne vojaške operacije. Spo-
min na težke preizkušnje parti-
zanskih kurirjev, med katerimi 
so bili številni skoraj še otroci, 
so slovenski osnovnošolci med 

letoma 1963 in 1989 ohranjali s 
prenašanjem Kurirčkove pošte. 
Taka je bila tudi partizanska pot 
kurirja Janeza Mraka, ki so ga 
po hudem mučenju ubili. Ven-
dar všitega pisma v obleki niso 
našli.«

Ob koncu je spregovorila tudi 
ravnateljica OŠ Ivana Cankarja 
in se zahvalila vsem prisotnim 
za udeležbo na spominski slo-
vesnosti ter pripravljavcem pri-
srčnega kulturnega programa. 
Dodala je še: Naj bo vsak korak, 
ki ga naredimo, korak k strpno-
sti in spravi, da bi skupaj ustva-
rili svet, kjer vojne ne bodo več 
potrebne.«

Simon Seljak

Govornik Miran Štupica pred nekdanjo šolo Janeza Mraka

Kar malo hudo nam je, da 
vam sporočamo, da smo po 

štiriindvajsetih letih nepozabnih 
zabav, porok in dobrot v Gostilni Bajc 

sprejeli težko odločitev – zapiramo 
vrata. 

Ampak ne skrbite, to ni konec, ampak začetek 
nečesa novega! Najprej se želimo iz srca zahva-
liti vsakemu od vas za vse obiske, smeh, dobro 
družbo in zaupanje, ki ste ga delili z nami. Brez 
vas ne bi bilo mogoče ustvariti tako prijetnega 
vzdušja, kjer smo se tudi mi kot ekipa počutili 
domače. Hvala tudi vsem serviserjem, dobavi-
teljem in potnikom, brez katerih ne bi zmogli ... 
Nismo pozabili tudi na vse sodelavce, ki so bili 
včasih z nami ... Luštno je bilo in zelo bomo po-
grešali vse to!

Bilo je decembra 1999, ko se je vse začelo, ker 
smo kot podjetje Avtotrade potrebovali parki-
rišče pri tehničnih pregledih. No, ni šlo druga-
če in se je avtomobilizmu dodalo še gostinstvo 
oziroma Gostilno Viktorija, ki se je takoj prei-
menovala po našem Jelku oz. njegovem priimku. 
Kmalu se nam je zdela premajhna in leta 2004 
smo jo povečali. Sedaj je že malo v letih in je 
potrebna prenove. Vendar bo tokrat prenova 

v drugi smeri, ki morda na začetku vam ne bo 
všeč, kot nam ne, vendar boste kmalu spoznali, 
da gre zelo dobro z roko v roki s sosedom Av-
totrade, d. o. o. Tudi Jelko bi se enako odločil, 
verjetno že veliko prej, a ko te na nekaj vežejo 
spomini, tako kot nas na Jelka, je težko sprejeti 
tako odločitev. Pa vendar, hiša je le hiša, spomi-
ni bodo ostali in z veseljem si jih bomo vrteli v 
glavi. 

Torej: naše mesto bo kmalu zasedla nova roč-
na samopostrežna avtopralnica, ki bo dopolnje-
vala že tako pestro ponudbo sosednjega podje-
tja Avtotrade. Tako kot ste bili pri nas vedno 
dobrodošli, enako velja za avtopralnico. Sicer 
ne bo znala kuhati kave, ampak verjetno bomo 
našli neko rešitev tudi za to. 

Naša kulinarična dogodivščina pa se nadalju-
je v Gostilni Bistra, ki je le malo stran od Gostil-
ne Bajc. Tam bomo še naprej razvajali brbončice 
in ustvarjali nepozabne trenutke ter vse skupaj 
začinili s tradicijo gostoljubja. Za vse tiste, ki 
vam je Bistra predaleč, pa z Bajc cateringom 
pridemo kar k vam. Še enkrat hvala vsem, ki ste 
bili del naše zgodbe. Upamo, da se kmalu sreča-
mo v Bistri in skupaj naredimo še več norih in 
okusnih spominov. 

Mateja Bajc

Četr tek,   29.  2.  ob 10.00 (ponovno z vami)

ADAMANT 

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Skupaj s francoskim dokumentaristom Nicolasom Philibertom 
se vkrcamo na nenavadno ladjo, pribežališče za odrasle z 
duševnimi motnjami, da bi v družbi presenetljivo nadarjenih 
in iskrivih posameznikov razmišljali o skupnosti, svobodi in 
pomenu umetnosti v vsakdanjem življenju. Topli in rahločutni 
film, ki podira meje med ‘nami’ in ‘njimi’, je osvojil glavno 
nagrado na zadnjem Berlinalu. »V svetu, ki ima pogosto raje 
preproste odgovore in vse bolj zatira drugačnost, nekateri 
kraji še vedno vztrajajo ter skušajo ohraniti poetično vlogo 
človeka in jezika.«

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 

Življenje teče in stvari se spreminjajo

Zapiramo vrata

Spominska plošča Janez Mraka

Spomin na Janeza Mraka
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Enaintrideset 
motoristov in ena 

motoristka – ljubitelji 
Tomosovih mopedov 

Blatne Brezovice in 
Sinje Gorice – smo 

prvi vikend v juniju 
(sobota) krenili proti 
Spodnji Bilpi ob reki 

Kolpi. 

Prek Bevk, Notranjih Goric 
in Jezera smo prispeli na prvi 
postanek v Dragi pri Igu, kjer 
nas je ob bajerjih pozdravilo na 
tisoče mladih žabic, ki so prvič 
prilezle iz vode. Pot smo nada-
ljevali po dolini mimo Želimelj, 

Velikega Osolnika do Rašce, kjer 
smo si ogledali Trubarjevo do-
mačijo, nato pa do Male Slivice, 
kjer smo si v Gostilni Kropec 
privoščili malico. 

Brez dežnih oblačil smo se 
prek Sodražice in IC Ugar od-
peljali do ribniškega gradu, kjer 
je sledil postanek na kamnitem 
mostu in fotografiranje z dro-
nom. Nato smo krenili proti 
Kočevski Reki in si v lovskem 
domu pri Slavcu ogledali naga-
čenega medveda. Iz Kočevske 
Reke smo pot nadaljevali do 
Strme rebri, kjer smo na pano-
ramski ploščadi srečali dve mo-
toristki iz Ljubljane in se z njima 
do solz nasmejali, ko smo po-
skušali oženiti naše fante. Sledil 

je strm spust po lepo urejeni 
ovinkasti cesti do Osilnice. Ker 
pa je bilo pri Kovaču ogromno 
turistov, smo postanek izpustili 
in pot nadaljevali prek Petrinje 
do gradu Kostel. 

Tam nas je počakal naključni 
neprijazen domačin in nas oz-
merjal z »motoristično bando» 
in nam grozil s policijo, kar se 
nam doslej še ni zgodilo. Da bi 
se izognili konfliktu, smo se od-
peljali naprej, ne da bi si ogledali 
grad, kraju pa nismo pustili nič 
našega »cekina«. Mimo Kam-
pa Žaga in zaselka Grgelj ob 
reki Kolpi smo kmalu prispeli 
v Spodnjo Bilpo, kjer so nas po 
poprejšnji rezervaciji pričakali 
prijazni gostitelji – gospod in 

gospa Jakovac in njun sin. Vsa 
vožnja je potekala varno in brez 
okvar. Po namestitvi v sobah 
in prelepih lesenih hišicah smo 
ob reki Kolpi postavili tabor, v 
katerem smo ob dobrotah ku-
harskih mojstrov Sandija, Eda, 
Robija in Barbare uživali, »do-
kler je kdo mogel«.  Zjutraj smo 
se prebudili v sončno jutro in 
po jutranji kavici ter zajtrku 
pognali svoje jeklene konjičke 
proti domu. 

Pri Fari smo na nebu opazili 
črne grozeče oblake, ki so se 
iznad Delnic pomikali proti 
Sloveniji. Le-ti so nas dohiteli 
pri Dolnji Brigi in nas zalili z 
nenavadnimi količinami vode. 
Padla je odločitev, da gremo 
naprej proti Loškemu Potoku. 
Ceste so zaradi obilice padavin 

postale nevarne in spolzke, če-
mur sta med Loškim Potokom 
in Novo vasjo sledila dva padca. 
Prvi jo je odnesel s strganim 
kombinezonom in odrgninami 
na komolcu, drugi pa je bil za 
motor tako usoden, da mu tudi 
»Tomos profesor« Beseničar ni 
mogel pomagati. Voznika in 
motor smo naložili v servisni 
kombi in krenili proti Bloške-
mu jezeru. 

Ker ni prenehalo deževati, 
smo vedrili v idilični Brunarici 
ob jezeru in občudovali lesene 
skulpture medvedov, ki jih je iz-
delal eden od domačinov samo 
z motorno žago. Ko je v lokalu 
skoraj zmanjkalo toplih napit-
kov, smo krenili v smeri proti 
Rakitni, kjer sta  nas ponovno 
pozdravila sonce in suha cesta. 

Mimo Krimske jame in nato 
prek Borovnice smo se varno 
vrnili v Blatno Brezovico, kjer 
smo v lokalu Žrebiček anali-
zirali vožnjo in nepredvidene 
padce. 

Tokrat je zaradi deževja in vla-
ge ostalo v okvari pet motorjev. 
Naj se ob tej priložnosti po-
novno zahvalim organizatorju 
Marjanu Korčetu - Bergerju za 
odlično organizacijo, Primožu 
Umku - Gašperju in Matiji Gu-
tniku - Gutnik Transport, s. p., 
Sandiju Osredkarju za logistič-
no pomoč, Andražu Vrhovcu 
za fotografiranje ter vsem prija-
teljem dobre volje za sodelova-
nje in prispevek k izletu. 

Branko Skubic, 
foto: Andraž Vrhovc

Nekako pred petimi 
leti se je prvič 

porodila ideja, da bi 
Tomosovci šli nekam 
na tuje, malo dlje od 

doma. 

Dolomiti so takoj odpa-
dli, ker jih naši zračno hlajeni 
mlinčki ne bi mogli prevoziti. 
Spomnili smo se na ravnice 
okoli Blatnega jezera na Ma-
džarskem, vendar nam je tisto 
leto korona to preprečila. Kar 
štiri leta smo nato potrebova-
li, da smo sprejeli sklep: »Kdor 
gre, gre.« Pa tudi če samo eden 
ali dva. Na koncu se nas je pri-
javilo dvanajst motoristov in 
ena motoristka. Na pot smo 
krenili v petek, 30. junija 2023, 
zjutraj. Osem motorjev smo 
naložili na dve avtomobilski 
prikolici, preostalih pet pa v 
spremljevalni kombi. Poleg je 
bil še avtodom in dva motori-
sta s težkimi motorji, ki sta na 
Madžarskem »presedlala« na 
Tomos iz kombijev. 

Na pot smo krenili po štajer-
ski avtocesti  in se prek Dolge 
vasi zapeljali na Madžarsko 
skozi Lenti, nato pa po stran-
skih cestah v smeri madžar-
skega morja. Tam smo si izbra-
li kamp Carina v kraju Balaton 
gyorok.  Ob prihodu v kamp 
so nas obstopili varnostniki in 
nam povedali, da  »motoristič-
nih band« ne sprejemajo. Ko so 

za nami prišla spremljevalna 
vozila, so kmalu ugotovili, da 
le-to mi nismo. Z grožnjo, da 
če bomo delali »kraval«, bomo 
sredi noči leteli iz kampa, so 
nam dovolili vstop. Postavili 
smo tabor s šotori okoli To-
maževega avtodoma, ki nam 
je nato dva dni služil kot štab, 
jedilnica in kantina. Pohvaliti 
moram kuharice, Sonjo, Ka-
tarino in Barbaro, in preosta-
le sodelujoče, da ni bil nihče 
ne lačen ne žejen ob njihovih 
dobrotah. Proti večeru smo 
se odpravili na obalo Blatnega 
jezera. Nekateri smo imeli s se-
boj kopalke in brisače, vendar 
kar ni bilo junaka, ki bi skočil 
v kot morje valovito in hladno 
vodo. 

V soboto, 1. 7., smo z mo-
torčki krenili okoli jezera. 
Vozili smo se po lepo urejeni 
cesti 71 z redkim prometom. 
Prvi postanek smo naredili  
pri vojaškem muzeju madžar-
ske vojske, kjer je razstavljenih 
več helikopterjev, letal in orož-
ja. Zaradi pomanjkanja časa 
smo se raje odločili za ogled 
idiličnega mesta Tihany. Nato 
nas je pot vodila prek krajev 
Balaton Furet, Balaton Kenese 
do kraja Balaton Boglar, kjer 
smo imeli v dobri restavraciji 
kosilo. Pot smo nadaljevali do 
lepo urejenega mesta Blatenski 
kostel, kjer smo si ogledali lepo 
urejeno mestno jedro. Okoli 
jezera smo prevozili 218 km, 

videli veliko lepo urejenih ko-
lesarskih poti in parkov, veliko 
razglednih stolpov in lepo ure-
jenih palač še iz časov Avstro-
-Ogrske, srečali na tisoče kole-
sarjev na električen in klasičen 
pogon, tri podobne skupine,  
kot je bila naša, na Puhovih 
motorjih in nekih madžarskih, 
nam neznanih mopedih – sta-
rodobnikih. Vsi ljudje so bili 
prijazni in gostoljubni. Celo 
policisti na motorjih in v avtu 
so nas pozdravljali ob sreča-
nju.  Skratka, celotna vožnja 
okoli Blatnega jezera je pote-
kala varno, vozniki so bili do 
nas strpni, noben od motorjev 
se ni pokvaril, vreme pa je bilo 
oblačno in ravno pravšnje za 
naš podvig, brez padavin. 

Pohvaliti moram tudi 
vse udeležence odprave, da 
so bili med vožnjo strpni 
in disciplinirani, pazili na 
varnostno razdaljo v kolo-
ni in bili »okolju prijazni«. 
Organizator Marjan Korče se 
je na dogodek izredno dobro 
pripravil, nas natančno vodil 
brez »garmina« in se obnašal 
kot pravi turistični vodnik. 
Vsa zahvala Primožu Umku za 
logistično pomoč, Matjažu Je-
raju - Furliju, ki nas je s šalami 
nasmejal do solz, in mehaniku 
Tomažu Brencetu, ki pa je to-
krat skoraj ostal brez dela. 

Branko Skubic,
 foto: Andraž Vrhovc

Relacijska vožnj
 okoli Blatnega jezera 

Tomos sekcija Blatna Brezovica – Sinja Gorica 

Poročilo za leto 2023
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Za prijetno praznično vzdušje 
je poskrbel nastopajoči družin-
ski kvintet Nagode. Zapeli so 
nam nekaj ljudskih pesmi, po-
tem pa se jim je pridružil še har-
monikar gospod Janez Gostiša. 
Zaigrali in zapeli so nam nekaj 
znanih narodnih pesmi. Ob 

igranju in petju sta člana našega 
društva, zakonca Verbič, poskr-
bela, da je nekaj oskrbovancev 
skupaj z njima tudi zaplesalo. In 
še voščilo povezovalca dogodka 
Jožeta Kurinčiča: » Bog je ljube-
zen in božič je prisrčen praznik 
te ljubezni, ki prihaja k nam, da 

se ne bi počutili same. Saj veste, 
da nam je ljudem najbolj težko, 
če se nihče ne zmeni za nas, če 
smo osamljeni. Vsem voščim, 

da bi za te praznične dni več-
krat doživeli izraze ljubezni od 
svojih bližnjih. Za novo leto pa 
voščim pogum za premagova-

nje težav in veselje do življenja.« 
Vse prisotne smo na koncu ob-
darili z ročno izdelanimi lepimi 
»angelčki«. (ŠJ)

Filmska sezona 2023/2024 v Kinu 
Bevke se je začela z izjemnim 
obiskom. 

Kaže, da smo ljudje res željni kulturnih in dru-
žabnih srečanj, kino pa lahko ponudi oboje. 
Zato tudi v novem letu v Kinu Bevke pripra-
vljamo prave poslastice in izbiramo različne 
filmske žanre za družinski obisk kina – od ani-
miranih dogodivščin, igranih filmov za mlade 
do dokumentarcev. Ne zamudite naših filmskih 
dogodivščin in obiščite Kino Bevke! Vstopnina 
je 3 evre za otroke in 4 evre za odrasle.

Nedelja, 11. februarja 2024, ob 17. uri
Nina in ježeva skrivnost (77 min / sinhroni-
zirano / 7+ / animirani film)
Desetletna Nina obožuje zgodbe, ki ji jih vsak 
večer pripoveduje oče. V njih je glavni junak ri-
sani ježek, ki neustrašno odkriva svet. Nekega 
dne pa oče, skupaj s še drugimi delavci, izgubi 
delo v bližnji tovarni. Nino začne skrbeti za pri-
hodnost družine. Na srečo je tu Mehdi, Ninin 
najboljši prijatelj. Kaj če bi zaklad, skrit v stari to-
varni, rešil vse njihove težave? Nina s polno paro 

kuje načrte, Mehdi pa bi raje vsak korak dvakrat 
premislil. Toda drug na drugega se lahko vedno 
zaneseta. Začne se napeta pustolovščina, v ka-
teri morata pobegniti stari sosedi in njeni mač-
ki, preslepiti pajdaša pohlepnega tovarnarja in 
njegovega ogromnega psa, hkrati pa vse skupaj 
skriti pred starši. Na srečo jima je v pomoč še 
pogumni ježek, pa tudi domišljija, ki nikdar ne 
pusti na cedilu!

Nedelja, 25. februarja 2024, ob 17. uri 
Kiti, varuhi planeta (82 min / sinhronizira-
no / 7+ / dokumentarec)
Kit grbavec je nasedel na osamljeni obali. Med-
tem ko ga poskušajo rešiti, odkrivamo never-
jetno zgodbo o kitih, prebivalcih svetovnih 
oceanov, ki so ključni ohranjevalci ekosistema 

našega planeta že več kot petdeset milijonov let. 
Film nas popelje na potovanje, na katerem se 
podamo na še neraziskana območja in v komaj 
poznano družbo kitov – z njihovimi izjemnimi 
sposobnostmi in bogatim ter obsežnim social-
nim življenjem. Opazujemo jih, kako potujejo, 
se sporazumevajo, hranijo in predano skrbijo 
za mladiče. Spoznavamo pa tudi nevarnosti, ki 
prežijo nanje, in vlogo, ki jo ima pri tem človek. 
Čudovito posnet dokumentarni film je hvalni-
ca lepoti, inteligenci in veličastnosti kitov ter 
opomin k njihovemu ohranjanju. Večjega dela 
Zemljinega ozemlja ne naseljuje človek, temveč 
kiti. Ali potemtakem mi živimo na njihovem 
planetu?

Nedelja, 10. marca 2024, ob 17. uri
Plesna kraljica – dancing queen (92 min / 
norveščina, slovenski podnapisi / 8+ / film za 
otroke in mlade)
Je prvi dan novega šolskega leta in dvanajstletni 
Mini se življenje postavi na glavo. Na šolo je pri-
šel novinec E. D. Win, eden najboljših plesalcev 
hiphopa v državi. Med glavnim odmorom na 

dvorišču šole E. D. Win učence povabi v novo 
plesno skupino, ki gre po zmago na državno 
tekmovanje. Avdicija bo jutri. Mina se prijavi 
in se s pomočjo iskrene ter duhovite babice loti 
intenzivnega učenja plesa. Nauči pa se tudi pre-
seči težke skrbi o lastni samopodobi in se začne 
zavedati, kaj pomeni verjeti vase.

Nedelja, 24. marca 2024, ob 17. uri 
Kako rešiti planet (67 min / francoščina, slo-
venski podnapisi / 12+ / mladinski film)
Abel in Marianne ugotovita, da je njun trinaj-
stletni sin Joseph skrivaj prodal njune najdra-
gocenejše predmete. Kmalu izvesta, da fant ni 
sam – na stotine otrok po vsem svetu je združi-
lo moči za financiranje skrivnostnega projekta ... 

Kino Bevke

Novoletna prireditev v Domu upokojencev Vrhnika

Ob zaključku leta 
2023 je društvo 
Nauportus Viva 

pripravilo novoletno 
prireditev v Domu 

upokojencev 
Vrhnika. 
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Spoštovane upokojenke 
in cenjeni upokojenci

V minulih prazničnih dneh smo se poslovili od 
starega leta ter  si želeli vse lepo v tem letu.  Zima 
je še vedno tu in dnevi se le počasi daljšajo, mi 
pa ponovno (ali še vedno) skrbimo, da nihče od 
starejših v naši občini ne bi bil osamljen ali sam.
Zato se trudimo povečati nabor aktivnosti, da bi 
prav vsak naš član našel neko aktivnost, kateri bi 
se pridružil. Na tak način želimo medse privabiti 
tudi tiste, ki še niso naši člani. Po upokojitvi je 
namreč izjemno pomembno ohranjanje psihične 
in fizične kondicije. 

V okviru društva tudi v tem obdobju potekajo 
načrtovani pohodi in druge aktivnosti:  sestanki 
posameznih komisij, redna vadba pevskega zbora, 
splošna telovadba,  različne tehnike  izdelovanja 
in pisanja voščilnic, klekljanje, treningi igralcev 
in igralk pikada, treningi šahistov in balinarjev ...  
Enkrat na mesec  organiziramo predavanja s po-
dročja zdravja, ki ga izvajajo strokovnjaki iz Cen-
tra zdravja ali Doma upokojencev Vrhnika. 

Naslednje predavanje bo v ponedeljek, 19. 
2. 2024, ob 9. uri s področja zdrave prehra-
ne.

Zopet bomo organizirali individualno uspo-
sabljanje za uporabo računalnika, tablice ali/in 
pametnih telefonov (vabilo k predprijavi bo na 
oglasni deski in na naši spletni strani).

V torek, 6. februarja, bo v prostorih društva 
ob recitalih pred kulturnim praznikom odprtje 
razstave Janeza Ovsca. Vabim vas na odprtje 
in ogled razstave v času uradnih ur društva. 
Razstava bo na ogled do 15. 4. 2024. Naše pro-

stovoljke so se 23. decembra pridružile zbiranju 
sredstev v okviru dneva dobrodelnosti, ki so ga 
organizirali člani Lions kluba Vrhnika. Zahvalju-
jemo se vsem, ki so kakorkoli prispevali in omo-
gočili, da smo bili pri zbiranju sredstev uspešni. 

Prostovoljke bodo okviru projekta Starejši za 
starejše izvajale prve in ponovne obiske pri sta-
rejših od 69 let (tudi če niso člani DU Vrhnika). 
Skupaj s socialno komisijo bodo v tem obdobju 
pripravile nabor živil in v marcu razdelile petde-
set humanitarnih paketov. 

Pod okriljem Cankarjeve knjižnice Vrhnika 
deluje tudi Bralni klub z Društvom upokojencev 
Vrhnika, katerega članice se srečujemo vsak prvi 
(ali drugi) torek v mesecu ob 17. uri (še vedno se 
nam lahko pridružite, tudi če še niste upokoje-
ni oz. niste člani društva). Skupaj razpravljamo 
o tematiki prebranih knjig in o vtisih, ki so jih v 
nas pustila prebrana dela. Pridružile smo se tudi 
tednu pisanja z roko, ki je potekalo od 22. 1. do 
26. 1. 2024.

Dragi upokojenci, ponovno vas vabim, da se 
nam pridružite (če še niste naši člani) in izberete 
katero od naših navedenih aktivnosti. Lahko nam 
tudi pišete prek elektronske pošte duvrhnika@
gmail.com in tako sodelujete pri oblikovanju na-
ših prihodnjih aktivnosti ali  nas obiščete v času 
uradnih ur v društveni pisarni, ki so ob sredah in 
petkih od 9.00 do 12.00. Več informacij o delova-
nju društva in aktivnostih v tem obdobju najdete 
v Našem časopisu ter na spletnih straneh (na naši 
spletni strani www.upokojenci-vrhnika.si ali na 
spletni strani MojaObcina.si).

Lep, še vedno zimski pozdrav, 
Fani Al-Mansour, 

predsednica DU Vrhnika
 

Antonija Velkavrh, Vas (1928)
Nada Jaramaz, Lošca (1929)

Elizabeta-Zvonka Hren, Prezid (1930)
Anton Marinč, Zaplana (1931)

Ivanka-Malči Jurišič, Cankarjevo nabr. (1931)
Ivana Trnavčevič, Dom upokojencev Vrhnika (1931)
Anton Leskovec, Gradišče (1932)
Ivana Kenk, Ljubljanska (1933)
Ciril Garafolj, Pot v Močilnik (1933)
Ana-Marija-Nuška Vogrinc, Stara Vrhnika, (1934)
Pavla Pečar, Dom upokojencev Vrhnika (1934)
Frančiška Mole, Drenov Grič (1939)
Marija Umek, Gradišče (1939)
Anton Grampovčnik, Velika Ligojna (1944)
Veronika Pivk, Kurirska pot (1939)
Andrej Rožmanc, Brigadirska (1939)

V decembrski objavi smo pomotoma izpustili ime našega člana jubilanta: 
Janez Mrzlikar, Lesno Brdo (1943).

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, 
ki praznujejo 80, 85, 90 in več kot 90 let. 
Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. 

Čestitke pa tudi vsem, ki so januarja praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v
januarju

Svizci od Bistre do 
Vrhnike

Zadnji pohod Svizcev v letu 2023 je potekal v 
oblačnem in  mrzlem vremenu. Avtobus nas je 
zapeljal do Tehniškega muzeja Slovenje v Bistri, 
kjer smo si najprej ogledali izvire rečice Bistre. 
Na obeh staneh grajskega, nekoč samostanskega 
poslopja  vre voda iz skalnih razpok pod cesto 

Vrhnika–Borovnica, kamor se pretaka iz Cerkni-
škega jezera. Povzpeli smo se nad stražni stolp 
nekdanjega samostana in po markirani poti na-
daljevali proti Verdu. Temperatura je bila malo 
pod ničlo, tla so bila pomrznjena, zato nam na 
stezi ni drselo. V Verdu smo prišli na območje 
izvirov Ljubije, ki je tudi pritok Ljubljanice. Šli 
smo  mimo Ceglarjevega izvira, z mostu čez Lju-
bijo opazovali dotok vode Jurčkovega izvira, Gra-
darjev  in Smukov izvir Ljubije pa pustili za kdaj 
drugič. Mudilo se nam je namreč na srečanje z 

Sončki na Divaškem 
krasu 

Za  Zimzelenimi in Svizcih so se še Sončki od-
pravili na Divaški kras v dnevu, ko je Ljubljansko 
kotlino prekrivala gosta megla, okolica Divače pa 
se je kopala v soncu. V osojah je zjutraj še ležala 
slana, čez dan pa se je prijetno ogrelo za drugo 
polovico decembra. Krasoslovno naravoslovna 

učna pot nas je najprej vodila po robu globoke 
udornice Risnik, skozi kraški gozd hrasta cera do 
spodmola Triglavca, ki je bil v preteklosti kultno 
mesto čaščenja rodovitnosti polj. Časa smo ime-
li dovolj, zato smo se spustili še v obe velikanski 
vrtači, v Dolini Gorenjski in Divaški Radvanj, kjer 
sta vladala globoka senca in hlad. Se je pa toliko 
bolj prilegla kava na sončni terasi Gostilne Risnik 
v Divači, kjer smo zaključili lansko druženje na 
pohodih po Sloveniji.

Sonja Zalar Bizjak

Barjani od Logatca do 
Rovt

Na našem prvem pohodu letos so bile naš cilj 
Rovte pri Logatcu. Po dolgem času je bil naš vo-
dnik Frenk Petrič in vseh 34 Barjanov  je bilo 
zelo veselih, da je spet med nami. Začetek poti 
je bil podoben kot pred dobrim letom, le da smo 
se na križišču namesto proti opazovalnici Jezerc 
usmerili proti Rovtam. Pot nas je vodilo mimo 
posameznih zaselkov Zaplane do Petkovca. Vas 

velja omeniti kot eno bolj rodnih naselij Slovenije, 
saj so tukaj doma družine s tremi do petimi otro-
ki, ponekod pa jih je celo sedem. Vas je znana po 
izredno bogati in napredni lesni industriji. Mimo 
vasi smo se vzpeli do vrha hriba, na katerem stoji 
cerkev sv. Hieronima, od koder je čudovit razgled 
na vse strani neba. Cerkev je bila zgrajena v 16. 
stoletju in se ponaša z najstarejšim zvonom na 
tem območju, ki nosi letnico 1721. S hriba smo se 
spustili v dolino proti Rovtam. Po slemenu smo 
prišli do vaškega jedra, kjer stojijo cerkev sv. Mi-
haela, šola, trgovina in gostilna.

Vanda

nekaterimi člani skupine, ki se pohoda niso mogli 
udeležiti, prišli pa so na skupno kosilo ob koncu 
leta, kjer smo si zaželeli predvsem zdravja, da se 

bomo tudi v letu 2024 družili na pohodih. 
Sonja Zalar Bizjak 
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Barjani do Stare Vrhnike
V letu 2023 je bil zadnji pohod Barjanov do 

Stare Vrhnike in nazaj čez Kačjo vas do Gostil-
ne Kranjc, kjer smo imeli zaključek letošnjih po-
hodov.  Tokrat so se skupini pridružili vsi naši 
vodniki:  Sonja Zalar Bizjak, Jože Školc in Frenk 
Petrič. 

Najprej smo se povzpeli po klancu mimo 
Cankarjeve rojstne hiše do cerkve Svete Trojice. 
Ustavili smo se pri spomeniku padlim in pogre-
šanim vojakom iz  prve svetovne vojne z Vrhni-
ke in okoliških vasi. Spomenik so odkrili sto let 
po koncu vojne, 11. 11. 2018. Pot smo nadaljevali 
proti Tičnici, se spustili do Tankovske ceste  in se 

usmerili proti Stari Vrhniki. Tam nas je pričakala 
gospa Anka Grom in nam razkazala  obnovljeno 
kaščo. Zgradba je bila prvič vpisana v kataster leta 
1824 in je služila kot shramba za hrano in pija-
čo. Zdaj kašča krasi vas in obiskovalcem s svojo 
podobo, zgodbami in starinami, ki so del zbirke 
gospe Anke Grom, nudi vpogled v preteklost in 
tako predstavlja del slovenske kulturne dediščine.

Vračali smo se čez Kačjo vas do Gostilne Kranjc, 
kjer so se nam pridružili člani, ki niso mogli z 
nami na pohod. Skupina enainštiridesetih Barja-
nov z vodniki in Elico Brelih smo nazdravili no-
vemu letu 2024 in si zaželeli še veliko prehojenih 
poti po naši lepi deželi.

Vanda

Barjani po poti okoli 
Blejskega jezera

Slovenija ima samo en otok, ki pa je edinstven. 
Obkrožen je s slikovitimi gorami in je v sredini 
ledeniškega jezera. S svojo lepoto je že stoletja 
simbol mesta Bled, ki je eno najlepših turističnih 
krajev v Sloveniji. Predzadnji pohod v minulem 
letu se je petintrideset Barjanov z vodnico Sonjo 
Zalar Bizjak podalo na pot, ki vodi okoli Blejske-
ga jezera. Pohod smo začeli na grajskem griču in 
se spustili do cerkve sv. Martina. Pred cerkvijo 
stoji Marijino znamenje, ki ga je projektiral naj-
večji slovenski arhitekt Jože Plečnik, v notranjosti 

pa smo občudovali freske akademskega slikarja 
Slavka Pengova.  Pot okoli jezera je lepo urejena, 
makadamska, delno tudi asfaltirana cesta in z le-
seno brvjo nad vodno gladino. Povsod ob poti so 
klopce, na katerih se lahko odpočijemo, uživamo 
v naravi ali opazujemo živali v jezeru in ptice na 
gladini. Sprehodili smo se skozi Veslaški park,  ki 
je zibelka slovenskega veslanja, saj je Blejsko jeze-
ro idealno za ta šport. Blejski veslači so osvojili 
številne medalje na velikih tekmovanjih in tudi 
prvo olimpijsko medaljo za samostojno Slovenijo. 
Obisk Bleda preprosto ni pravi, če si ne privošči-
te prave blejske kremne rezine. Na žalost je bila 
slaščičarna zaprta, zato smo si »kremšnito« pri-
voščili pri Berzotu  na Vrhniki.

Vanda

Sončki iz Logatca na 
Vrhniko

Sončki že tradicionalno praznujemo ob za-
ključku pohodniškega leta na prvem pohodu 
v januarju naslednjega leta. Tako smo se 4. ja-
nuarja namenili proslaviti uspešno leto 2023 s 
kosilom na Zaplani in pohodom iz Logatca na 
Vrhniko. Avtobus nas je peljal le v eno smer; v 
Logatcu smo izstopili in na začetku pohoda spo-
znali nekaj logaških znamenitosti – Tollazzijevo 
štirno, litoželezni vodnjak in predor nikoli zgra-
jene železnice pod Naklim.  Ko smo zapustili za-
dnje hiše v Logatcu, smo sledili markirani poti 
ob robu Pustega polja, ki je v tamkajšnjem delu 
poln večjih in manjših vrtač. Prečkali smo cesto 

Logatec–Rovte in končno zakorakali v breg, pa 
se takoj ustavili nad slepo dolino, kjer se na njen 
najnižji predel steka voda in tvori manjše mokri-
šče. Polegle rastline so ovirale pogled na dno, kjer 
verjetno odteka voda v podzemlje. Malo više leži 
ob cesti skozi Prezid naravni rezervat Jezerc, kjer 
sta zgrajena urejen dostop in podest za ogled vi-
sokega barja. Čas nas je priganjal in skozi naselje 
vikendov in bivalnih hiš smo bili hitro pri Gostil-
ni Mesec, kjer smo pregledali delovanje skupine 
Sončki v letu 2023, se spomnili prejšnjih pohodov 
in se zahvalili vsem, ki so pripomogli k uspešne-
mu delu skupine. Po kosilu pa pot pod noge in 
skozi Strmico ter po plinovodu proti domu na 
Vrhniki. Hvala vodniku Frenku, ki nam je bil v 
pomoč pri odkrivanju lokacij ob poti. 

Sonja Zalar Bizjak, foto: Tatjana Rodošek

Zimzeleni 
čez Mohorjev hrib 
do 
Gradiškega jezera

 
To je bil pohod v neznano z nekaj namigi, da 
bi čim prej odkrili hrib, na katerega se bomo 
povzpeli. A ko smo na Krtini zavili z avtoceste, 
so se nekateri že spomnili Limbarske gore. Bili 
so blizu, a je bil potreben še kakšen namig, da 
bomo nekaj časa hodili ob reki Drtijščici, ki iz-
vira v Kandršah in se izliva v Gradiško jezero. Tik 
pred Moravčami je bil hrib z imenom Mohorjev 
hrib (511 m) odkrit in lahko smo si na osrednjem 
trgu Moravč, blizu baročne cerkve sv. Martina, 
privoščili kavico v eni najstarejših stavb, kjer sta 
zdaj gostišče in bife. Tod je bil rojen pisatelj Fran 
Detela. Nato smo ob Drtijščici pogumno zakor-

akali v mraz in kmalu prišli do dveh mostov, ki 
premostita otoček na reki. Ob Mohorjevem hribu 
smo nato nadaljevali do odcepa za vas Negastrn 
in nadaljevali do kmetije, kjer se je naša pot ločila 
od poti za Vinje. Nato smo se pognali strmo proti 
gozdu, od koder smo od daleč opazili razvaline 
gradu Rožek. 

Po gozdni poti v zavetrju dreves smo kmalu 
dosegli najvišjo točko hriba, na kateri stoji cerkev 
sv. Mohorja in od koder je lep razgled na Limbar-
sko goro ter na Črni graben. Pod cerkvijo stojita 
kmetija in dom za duhovne vaje. 

Ker smo se mraza navadili, smo se odločili, da 
nadaljujemo prek Prikrnice v varnem zavetju 
gozdov do umetnega Gradiškega jezera pri Lu-
kovici, kjer nas je pričakal avtobus. 

Dobre volje in ogreti smo ugotavljali, da je bil 
pohod zelo primeren za tako vreme in da so se 
organizatorji in vodniki dobro odločili. 

Vodnik Jože je prilagajal tempo hoje našim spo-
sobnostim, za kar se mu lepo zahvaljujemo.

Elica Brelih
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Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM ZA FEBRUAR 

V februarju vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. predavanj, 
sicer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dostopni vsak dan 
v delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nudimo VSAKO-
DNEVNO UČNO POMOČ in BRALNI KOTIČEK ter UPORABO RA-
ČUNALNIKA sedaj omogočamo  v naših prostorih. Veseli pa smo tudi 
vsakršnega vašega dodatnega predloga oz. ideje. Vse naše delavnice so 
BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi – od najmlajših do najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON – PET od 8.00 do 16.00  na 
Cankarjevem trgu 4 (prvo nadstropje)
Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.
licof@zpmmoste.net in  tel: 064 259 033.

*  Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  na-
log  in druženje – od PONEDELJKA do PETKA ob 12.00 do 16.00.

*  Skupna kvačkarija  – PONEDELJEK, 5., 12., 19., 26. FEBRUAR, ob 
9.00 do 12.00. Ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki 
radi kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.

* Pogovorna delavnica – Otroci, starši in vrtec s strokovno delavko 
Lenko Trpin. Torek,  20. FEBRUARJA, ob 17. uri.

*  Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – NE-
FORMALNO DRUŽENJE  – od PONEDELJKA do PETKA ob 9.00 do 
12.00.

 Naš novi prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, mamica pa 
ob tem lahko spije kavico.

*  Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – 
SREDA, 7., 14., 21., 28.  FEBRUAR, ob 9.00 do 10.30. 

*  Zvočna gong kopel – PONEDELJEK, 12. FEBRUAR, ob 17.00. Obve-
zne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali na 064 259 033.

* Nadaljevalni tečaj kitare – SREDA, 7., 14., 21., 28. FEBRUAR, ob 
18.00. Obvezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali na 064 259 033.

*  Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let  – ČETRTEK, 1., 15., 
22., 29. FEBRUAR, od 16.00  do 17.30.

* NOVO! GLINA ZA ODRASLE – MOJA PRVA SKLEDA – TO-
REK, 6. FEBRUAR,  ob 17.30.
Prijave so OBVEZNE na: eva.licof@zpmmoste.net ali na 064 259 033.

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na strani Facebook: VGC 
Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Vse zainteresirane 
člane za program 
ohranjevanja zdravja 
v letu 2024 vabimo 
v društveno pisarno 
v času uradnih ur, da 
izpolnijo prijavnico za 
koriščenje zmogljivosti 
do 29. februarja 2024. 

Uradne ure so v ponede-
ljek od 8. do 12. ure in v 
sredo od 8. do 16. ure. V 
Borovnici je društvena 
pisarna odprta v sredo 
od 9. do 10. ure.

Čatež
28. 2 . – 6. 3. (174)
3. 4. – 10. 4. (86)
29. 5. – 5. 6. (118)

26. 6. – 3. 7. (1
21. 8. – 28. 8. (1
25. 9. – 2. 10. (118
20. 11. – 27. 11. (103
25. 12. – 1. 1. (251

Izola
17. 1.– 24. 1. (F18)
13. 3.– 20. 3. (F17)
17. 4.– 24. 4. (B12)
5. 6.– 12. 6. (D1)
3. 7.– 10. 7. (C10)
28. 8.– 4. 9. (C10)
9. 10.– 16. 10. (C10)
27. 11.–4. 12. (B12)

Terme Ptuj
17. 4. – 24. 4. (G 04)
18.12 – 25. 12. (G 03)

Vila golf Rogaška
24. 4. – 1. 5. 
(APARTMA 28)

Avtokamp Lanterna
1. 5. – 11. 5.
11. 5. – 21. 5.
21. 5. – 31. 5.
31. 5. – 10. 6.
10. 6. – 20. 6.
20. 6. – 30. 6.
30. 6. – 10. 7.
10. 7. – 20. 7.
20. 7. – 30. 7.
30. 7. – 9. 8.
9. 8. – 19. 8.
19. 8. – 29. 8.
29. 8. – 8. 9.
8. 9. – 18. 9.
18. 9. – 28. 9.

Društvo invalidov

Društvo invalidov Vrhnika je pripravilo 
program za ohranjevanje zdravja za leto 
2024

Na podlagi 35. člena Statuta občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 430/2015) in 11. 

člena Odloka
o nadomestilu za uporabo stavbnega 

zemljišča v Občini Vrhnika (Naš časopis, 
št. 477/2019)

je Župan Občine Vrhnika na dan 
1.1.2024 sprejel

UGOTOVITVENI SKLEP
o revalorizaciji vrednosti točke 

za izračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča na 
območju občine Vrhnika za leto 

2024

1. člen

Ugotovi se, da na dan 1.1.2024 revalori-
zirana vrednost točke za izračun nado-
mestila za uporabo stavbnega zemljišča 
na območju Občine Vrhnika za leto 2024 
znaša 0,003908 EUR/m2.

2. člen
Vrednost točke za leto 2024 je sestavljena 
iz vrednosti točke za leto 2023 in ugoto-
vljenega indeksa rasti cen od 1. januarja 
2023 do 31. decembra 2023, ki znaša 4,2%.

3. člen
Revalorizirana vrednost točke za izračun 
nadomestila za uporabo stavbnega ze-
mljišča na območju Občine Vrhnika za 
leto 2024 se uporablja od 1.1.2024 dalje. 

Ta sklep se objavi v občinskem glasilu Naš 
časopis.

Številka: 422-1/2024-1 (4-03)
Datum: 3.1.2024

OBČINA VRHNIKA
Župan

Daniel Cukjati, l.r.

Na podlagi Zakona o varstvu kulturne 
dediščine (Uradni list RS, št. 16/08, 
123/08, 8/11 – ORZVKD39, 90/12, 

111/13, 32/16, 21/18 – ZNOrg in 78/23 
– ZUNPEOVE), Zakona o uresničevanju 

javnega interesa za kulturo (Uradni 
list RS, št. 77/07 – uradno prečiščeno 
besedilo, 56/08, 4/10, 20/11, 111/13, 
68/16, 61/17, 21/18 – ZNOrg, 3/22 – 

ZDeb in 105/22 – ZZNŠPP), Pravilnika 
o postopkih za izvrševanje proračuna 
Republike Slovenije (Uradni list RS, št. 
50/07, 61/08, 99/09 – ZIPRS1011, 3/13, 
81/16, 11/22, 96/22, 105/22 – ZZNŠPP, 

149/22 in 106/23), Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 430/2015) in 
Odloka o proračunu Občine Vrhnika za 
leto 2024 (Naš časopis, št. 521/2023), 
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 

Vrhnika, objavlja

JAVNI RAZPIS

ZA IZBOR PREDLOGOV 
ZA SOFINANCIRANJE 

OBNOVE STAVB KULTURNE 
DEDIŠČINE V OBČINI 

VRHNIKA V LETU 2024

1. PREDMET RAZPISA IN RAZPI-
SNA PODROČJA 
Predmet razpisa je sofinanciranje obnove 
stavb kulturne dediščine na območju ob-
čine Vrhnika.

2. POMEN IZRAZOV IN UPRAVI-
ČENOST STROŠKOV
Upravičene osebe po tem razpisu so la-
stniki ali upravljavci stavbne kulturne 
dediščine v občini Vrhnika ali stavb v 
območjih naselbinske dediščine v občini 
Vrhnika, za katera je sprejet Odlok o ob-
činskem podrobnem prostorskem načrtu 
s konservatorskim načrtom za prenovo.
Stavbna kulturna dediščina je stavbna 
dediščina, vpisana v register nepremične 
kulturne dediščine, ki ga vodi Ministr-
stvo za kulturo (https://gisportal.gov.si/
rkd) in v registru označena kot stavbna 

dediščina.
Naselbinska dediščina, za katero je sprejet 
odlok o občinskem podrobnem prostor-
skem načrtu s konservatorskim načrtom 
za prenovo, je naselbinska dediščina, vpi-
sana v register nepremične kulturne de-
diščine, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo 
(https://gisportal.gov.si/rkd), za katero 
je Občinski svet Občine Vrhnika sprejel 
občinski podrobni prostorski načrt s kon-
servatorskim načrtom za prenovo.
Projekt obnove je investicijski poseg pri 
vzdrževanju zunanjosti stavbe (fasada, 
strešna kritina, okna, vrata in morebitni 
drugi vidni elementi zunanjosti stavbe, ki 
so kulturna dediščina), v primeru sakral-
ne dediščine pa poseg pri vzdrževanju ce-
lotne stavbe. Sofinanciranje posamezne 
stavbe ne more presegati 20.000,00 EUR, 
pri čemer lahko znaša sofinanciranje po-
sameznega sklopa (fasada/strešna kriti-
na/okna in vrata) največ 10.000,00 EUR. 
Omejitev višine sofinanciranja za sakral-
ne objekte velja samo v tekočem letu.
Financiranje pomeni, kadar se uporablja 
samostojno, tako financiranje kot sofi-
nanciranje.
Finančna uravnoteženost pomeni, da se 
ujemajo skupne vrednosti predvidenih 
odhodkov in prihodkov finančne kon-
strukcije celotnega projekta (odhodki = 
prihodki). 
Upravičeni stroški so stroški gradbeno-
-obrtniških in konservatorsko – restavra-
torskih posegov ter pripadajočega mate-
riala, izkazani z ustreznimi računi. Dela v 
lastni režiji se ne financirajo.

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
RAZPISU

3.1 Na razpis se lahko prijavijo pre-
dlagatelji (upravičene osebe), ki iz-
polnjujejo vse naslednje pogoje:
• so lastniki ali upravljavci stavbne kul-

turne dediščine v občini Vrhnika ali 
stavb v območjih naselbinske dediščine 
v občini Vrhnika, za katera je sprejet 
odlok o občinskem podrobnem pro-
storskem načrtu s konservatorskim 
načrtom za prenovo;

• imajo urejeno tehnično dokumentaci-
jo (natančen načrt izvedbe del ali popis 
del s količinami in predračun);

• imajo pridobljeno kulturnovarstveno 
soglasje, ki se nanaša na predloženi po-
pis; 

• so ali bodo izvajali projekt obnove v 
letih 2023 ali 2024 in za ta projekt ob-
nove še niso prejeli sredstev iz prora-
čuna Občine Vrhnika ali so se prijavili 
na Javni razpis za izbor predlogov za 
sofinanciranje obnove stavb kulturne 
dediščine v občini Vrhnika v letih 2021, 
2022 ali 2023, vendar za prijavljeni pro-
jekt še niso prejeli sredstev iz proraču-
na Občine Vrhnika.

Drugi pogoji:
• projekt, ki je predmet sofinanciranja, 

mora biti izveden v skladu s predpisi 
o graditvi objektov, urejanju prostora 
in varstvu okolja ter z občinskimi po-
drobnimi prostorskimi načrti s konser-
vatorskim načrtom za prenovo;

• projekt, ki je predmet sofinanciranja, 
mora biti izveden v skladu z Zakonom 
o varstvu kulturne dediščine;

• dvojno financiranje ni dovoljeno, pred-
lagatelji lahko pridobijo za isti strošek 
sredstva samo iz enega javnega vira in 
samo enkrat;

• projekt ustreza naslednjim pogojem:
• je celovit in zaokrožen ter tehtno vse-

binsko obrazložen in načrtovan (npr. 
v primeru obnove fasade morajo biti 
obnovljeni vsi deli fasade, ki so izposta-
vljeni oz. vidni iz javnih površin in so 
potrebni obnove),

• je realno ovrednoten in ima uravnote-
ženo finančno zgradbo,

• zagotavlja soudeležbo predlagatelja z 
lastnimi ali pridobljenimi sredstvi v 
višini vsaj 50%,

3.2 Izpolnjevanje razpisnih pogojev:
Izpolnjevanje pogojev ugotavlja komisija, 
ki jo imenuje župan.
Pri odpiranju vlog bodo iz nadaljnjega po-
stopka izločene vse vloge, ki:
• niso bile oddane v razpisnem roku;
• jih ni vložila upravičena oseba. 

Predlagatelji, ki bodo podali nepopolne 

vloge, bodo pozvani k dopolnitvi vlog. Rok 
za dopolnitev vloge je 15 koledarskih dni 
od prejema obvestila o nepopolni vlogi. 
Vloge, ki niso bile oddane v razpisnem 
roku, ki jih ni vložila upravičena oseba in 
nepopolne vloge, ki kljub pozivu niso bile 
pravočasno dopolnjene, bodo zavržene.

Občina Vrhnika lahko v primeru nakna-
dne ugotovitve neizpolnjevanja pogojev 
in po že izdani dokončni odločbi o izboru 
programov, spremeni odločitev in z iz-
vajalcem ne sklene pogodbe ali razveže 
že sklenjeno pogodbo, v primeru že iz-
plačanih sredstev pa zahteva povračilo 
sredstev.

4. RAZPISNI KRITERIJI
Izbrani bodo projekti, katerih predlaga-
telj in projekt bo izpolnjeval vse razpisne 
pogoje. Izbrani projekti bodo predvidoma 
sofinancirani:
- v višini do 50 % za projekte na objek-

tih, ki se nahajajo v območju varovane 
naselbinske dediščine mestnega jedra 
Vrhnike, del Stara cesta – Vas ali del 
Tržaška cesta – Cankarjev trg in stojijo 
v prvi vrsti hiš ob Tržaški ali Stari cesti 
ter na sakralnih objektih,

- v višini do 40 % za projekte na objektih, 
ki so namenjeni turistični dejavnosti,

- v višini do 35 % za projekte na ostalih 
objektih.

Komisija bo ustreznost vloge preverjala 
iz podatkov in izjav, ki bodo navedeni na 
prijavnih obrazcih, v obveznih prilogah in 
na morebitnem drugem priloženem ma-
terialu ter na podlagi podatkov, s katerimi 
razpolaga iz uradnih evidenc.

5. OKVIRNA VREDNOST SRED-
STEV
Okvirna vrednost razpoložljivih sredstev 
za leto 2024, namenjenih za predmet tega 
razpisa, znaša 70.000,00 EUR.

6. OBDOBJE ZA PORABO DODE-
LJENIH SREDSTEV
Dodeljena proračunska sredstva iz raz-
pisa morajo upravičene osebe porabiti 
v proračunskem letu 2024, najkasneje 
do 29. 11. 2024, kar je tudi rok za oddajo 
zahtevkov z dokazili o izvedbi del. Za ka-
snejše zahtevke si Občina Vrhnika zaradi 
postopkov preverjanja in potrjevanja pri-
držuje pravico, da jih ne izplača. 
Odobrena sredstva bodo nakazana na 
podlagi predloženih ustreznih računov 
po ogledu opravljenih del. Zadnje možno 
izplačilo je 31. 12. 2024.

7. RAZPISNI ROK
Razpis se prične 29. 1. 2024 (datum izida 
Našega časopisa) in je odprt do dodelitve 
vseh sredstev oz. najkasneje do 1. 10. 2024. 
Na spletni strani www.vrhnika.si bo ob-
javljeno, ko bodo dodeljena vsa sredstva.

8. RAZPISNA DOKUMENTACIJA 
Razpisna dokumentacija obsega besedilo 
razpisa in prijavne obrazce.
Vlogo za udeležbo na razpisu s prijavnimi 
obrazci lahko vlagatelji prevzamejo v času 
uradnih ur v sprejemno-informacijski pi-
sarni Občine Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika. Lahko pa tudi v elektronski 
obliki na spletni strani Občine Vrhnika, 
www.vrhnika.si – Javni razpisi in javne 
objave. 

9. ODDAJA IN DOSTAVA PREDLO-
GOV
Vloga mora biti izpolnjena na ustreznih 
razpisnih obrazcih in mora vsebovati 
vse obvezne priloge, dokazila in podatke, 
določene v razpisni dokumentaciji. Vloga 
mora biti predložena na naslov: OBČI-
NA VRHNIKA, Oddelek za družbene 
dejavnosti in gospodarstvo, Tržaška cesta 
1, 1360 Vrhnika, v zapečateni ovojnici z 
izpisom na prednji strani: »NE ODPIRAJ 
– RAZPIS STAVBNA KULTURNA DE-
DIŠČINA 2024«, do vključno 1. 10. 2024 
oz. najkasneje ta dan oddana na pošti kot 
priporočena pošiljka. Na hrbtni strani 
ovojnice mora biti navedba vlagatelja: na-
ziv in naslov (sedež).
Če posamezni predlagatelj predloži več 
vlog, mora biti vsaka v svojem, pravilno 
označenem ovitku!
Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila odda-
na priporočeno na pošto do vključno 1. 10. 
2024 oz. do tega dne ni bila predložena na 
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Občini Vrhnika.
Oddaja vloge pomeni, da se predlagatelj 
strinja z vsemi pogoji in kriteriji razpisa.

10. PRISTOJNI USLUŽBENCI ZA 
DAJANJE INFORMACIJ IN POJA-
SNIL:
Informacije in pojasnila lahko zainteresira-
ni dobijo v času uradnih ur Občine Vrhni-
ka, na Oddelku za družbene dejavnosti in 
gospodarstvo, tel. 01/755-54-27. Vprašanja 
se lahko posredujejo tudi po elektronski 
pošti na naslov matej.cernetic@vrhnika.si.

11. ODPIRANJE VLOG IN OBVE-
ŠČANJE O IZBORU
Odpiranje vlog, preverjanje izpolnjevanja 
pogojev, utemeljenosti prispelih vlog in 
vrednotenje le-teh bo izvedla komisija, ki 
jo določi župan Občine Vrhnika. Odpi-
ranj vlog bo predvidoma več in ne bodo 
javna. Občina Vrhnika bo predlagatelje o 
izidu razpisa pisno obvestila v 30 dneh po 
vsakokratnem odpiranju vlog in prejemu 
morebitnih dopolnitev. Na sklep o izboru 
se predlagatelj lahko v 8 dneh po prejemu 
pritoži pri županu Občine Vrhnika. Po 
preteku roka za pritožbe bodo z izbranimi 
predlagatelji sklenjene pogodbe.

Številka: 410-1/2024 (3-01)
Datum: 10. 1. 2024

Župan
Daniel Cukjati

Na podlagi Pravilnika o postopkih za iz-
vrševanje proračuna Republike Slovenije 

(Uradni list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09 
– ZIPRS1011, 3/13, 81/16, 11/22, 96/22, 

105/22 – ZZNŠPP, 149/22 in 106/23), 
Statuta Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 

430/2015) in Odloka o proračunu Občine 
Vrhnika za leto 2024 (Naš časopis, št. 

521/2023), Občina Vrhnika, Tržaška cesta 
1, 1360 Vrhnika, objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA IZBOR PREDLOGOV ZA 

SOFINANCIRANJE
TURISTIČNIH PROJEKTOV V 
OBČINI VRHNIKA ZA LETO 

2024

1. PREDMET RAZPISA IN RAZPI-
SNA PODROČJA 
Predmet razpisa je sofinanciranje turi-
stičnih projektov v občini Vrhnika za leto 
2024, ki vključuje naslednja področja:
A. Urejanje turistične infrastrukture
B. Promocijsko gradivo
C. Izobraževanja s področja turizma oz. tr-

ženja v turizmu
D. Turistične prireditve, ozaveščanje in 

spodbujanje turizma
E. Prizidave in rekonstrukcije turističnih 

objektov v lasti turističnih društev

2. UPRAVIČENE OSEBE
Upravičene osebe po tem razpisu so:
- krajevne skupnosti na območju občine 

Vrhnika, 
- turistična društva, ki se že vsaj eno leto 

od dneva objave razpisa ukvarjajo s tu-
rizmom na območju občine Vrhnika, 
imajo sedež v občini Vrhnika in njihov 
program ni sofinanciran iz drugih po-
stavk proračuna občine.

3. NAMENI RAZPISA, RAZPISNI 
POGOJI IN KRITERIJI PO PODRO-
ČJIH

A. UREJANJE TURISTIČNE INFRA-
STRUKTURE

Namen in predmet sofinanciranja:
Urejanje turistične infrastrukture, ki iz-
boljšuje privlačnost in pogoje za obisk turi-
stov v občini, povečuje turistično ponudbo, 
možnosti za oblikovanje turističnih proi-
zvodov in trženje ponudbe obiskovalcem.

Višina razpisanih sredstev: 
13.500,00 EUR

Upravičenci:
Krajevne skupnosti na območju občine 
Vrhnika, turistična društva, ki se že vsaj 
eno leto od dneva objave razpisa ukvarjajo 

s turizmom na območju občine Vrhnika, 
imajo sedež v občini Vrhnika in njihov 
program ni sofinanciran iz drugih postavk 
proračuna občine.
Upravičeni stroški: 
Stroški materiala, opreme in storitev. 

Finančne določbe:
Višina sofinanciranja aktivnosti je do 50 % 
upravičenih stroškov.

Kriteriji za ocenjevanje:
• celotna višina vrednosti projekta,
• stopnja skladnosti projekta s cilji in pro-

jekti Strategije razvoja turizma v občini 
Vrhnika,

• projekt neposredno izboljšuje možnosti 
za prihodke na področju turizma,

• predvideno letno število uporabnikov 
infrastrukture,

• jasen prikaz in realnost pričakovanih 
rezultatov projekta,

• projekt predstavlja novo turistično po-
nudbo.

Kriteriji z večjo težo so navedeni na začet-
ku seznama. 

Dokumentacija, ki mora biti priložena vlo-
gi:

- izpolnjen obrazec 1. – Prijavni obrazec,
- izpolnjen obrazec 2.1, področje A – ure-

janje turistične infrastrukture, 
- mnenje Zavoda Ivana Cankarja za kul-

turo, šport in turizem Vrhnika,
- soglasje lastnika zemljišča za izvedbo 

posega,
- morebitna dovoljenja in soglasja, ki so 

v skladu s predpisi potrebna za izvedbo 
posega.

Prijavitelji, ki prijavljajo več projektov, mo-
rajo za vsak projekt izpolniti svoj obrazec 
tega področja.

B. PROMOCIJSKO GRADIVO 

Namen in predmet sofinanciranja:
Sofinanciranje izdelave promocijskega 
gradiva za promocijo turistične ponudbe 
občine.

Višina razpisanih sredstev: 
1.500,00 EUR

Upravičenci:
Krajevne skupnosti na območju občine 
Vrhnika, turistična društva, ki se že vsaj 
eno leto od dneva objave razpisa ukvarjajo 
s turizmom na območju občine Vrhnika, 
imajo sedež v občini Vrhnika in njihov 
program ni sofinanciran iz drugih postavk 
proračuna občine.
Upravičeni stroški: 
Stroški izdelave promocijskega gradiva za 
promocijo turistične ponudbe občine.

Finančne določbe:
Višina sofinanciranja aktivnosti je do 50 % 
upravičenih stroškov.

Kriteriji za ocenjevanje:
• stopnja skladnosti aktivnosti s cilji in 

projekti Strategije razvoja turizma v ob-
čini Vrhnika,

• projekt neposredno izboljšuje možnosti 
za prihodke na področju turizma,

• predvideno število bralcev oz. ogledov 
gradiva,

• višina predvidenih stroškov za izdelavo 
gradiva.

Kriteriji z večjo težo so navedeni na začet-
ku seznama.

Promocijsko gradivo mora biti usklajeno 
s celostno grafično podobo Vrhnike, ki jo 
pripravlja Zavod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika.
Dokumentacija, ki mora biti priložena vlo-
gi:
- izpolnjen obrazec 1. – Prijavni obrazec,
- izpolnjen obrazec 2.2, področje B – pro-

mocijsko gradivo, 
- mnenje Zavoda Ivana Cankarja za kul-

turo, šport in turizem Vrhnika.

C. IZOBRAŽEVANJA S PODROČJA 
TURIZMA OZ. TRŽENJA V TURIZ-
MU
Namen in predmet sofinanciranja:
Izobraževanje s področja turizma, obliko-
vanja turističnih proizvodov, trženja v tu-
rizmu, strokovni ogledi dobrih praks.

Višina razpisanih sredstev: 

1.000,00 EUR

Upravičenci:
Krajevne skupnosti na območju občine 
Vrhnika, turistična društva, ki se že vsaj 
eno leto od dneva objave razpisa ukvarjajo 
s turizmom na območju občine Vrhnika, 
imajo sedež v občini Vrhnika in njihov 
program ni sofinanciran iz drugih postavk 
proračuna občine.
Upravičeni stroški: 
Stroški izobraževanja, vendar ne več kot 50 
EUR na osebo na posamezno izobraževa-
nje. Hrana in pijača nista upravičen strošek.

Finančne določbe:
Višina sofinanciranja aktivnosti je do 100 % 
upravičenih stroškov.

Kriteriji za ocenjevanje:
• predvideno število udeležencev izobra-

ževanja,
• stopnja skladnosti aktivnosti s cilji in 

projekti Strategije razvoja turizma v ob-
čini Vrhnika,

• projekt neposredno izboljšuje možnosti 
za prihodke na področju turizma,

• višina predvidenih stroškov izobraževa-
nja.

Kriteriji z večjo težo so navedeni na začet-
ku seznama.
Dokumentacija, ki mora biti priložena vlo-
gi:
- izpolnjen obrazec 1. – Prijavni obrazec,
- izpolnjen obrazec 2.3, področje C – izo-

braževanja s področja turizma oz. trže-
nja v turizmu, 

- mnenje Zavoda Ivana Cankarja za kul-
turo, šport in turizem Vrhnika.

D. TURISTIČNE PRIREDITVE, 
OZAVEŠČANJE IN SPODBUJANJE 
TURIZMA

Namen sofinanciranja:
Sofinanciranje turističnih prireditev, oza-
veščanja o pomenu in možnostih v turiz-
mu, spodbujanje razvoja turizma v občini, 
promocija občine.

Višina razpisanih sredstev: 
4.000,00 EUR

Predmet sofinanciranja:
Sofinanciranje stroškov turističnih pri-
reditev v občini Vrhnika in dejavnosti za 
ozaveščanje in spodbujanje razvoja turiz-
ma v občini, sofinanciranje stroškov pred-
stavitev občine na sejmih.

Upravičenci:
Turistična društva, ki se že vsaj eno leto od 
dneva objave razpisa ukvarjajo s turizmom 
na območju občine Vrhnika, imajo sedež 
v občini Vrhnika in njihov program ni so-
financiran iz drugih postavk proračuna 
občine.
Upravičeni stroški: 
- stroški turističnih prireditev v občini 

Vrhnika,
- stroški dejavnosti za ozaveščanje in 

spodbujanje razvoja turizma v občini,
- stroški predstavitev občine na sejmih,
- stroški poslovanja društva (stroški pro-

stora, pisarniški material ipd.).
Hrana in pijača nista upravičen strošek.

Finančne določbe:
Delež sofinanciranja aktivnosti ni omejen.

Kriteriji za ocenjevanje:
• predvideno število obiskovalcev priredi-

tev oz. programov društva,
• število predvidenih prireditev oz. aktiv-

nosti društva za ozaveščanje o pomenu 
in možnostih v turizmu, spodbujanje 
razvoja turizma v občini, promocijo ob-
čine,

• stopnja skladnosti aktivnosti s cilji in 
projekti Strategije razvoja turizma v ob-
čini Vrhnika,

• število članov društva iz občine Vrhnika 
s plačano članarino v tekočem ali prej-
šnjem letu,

• vključevanje (etnološke) dediščine kraja.
Kriteriji z večjo težo so navedeni na začet-
ku seznama.
Dokumentacija, ki mora biti priložena vlo-
gi:
- izpolnjen obrazec 1. – Prijavni obrazec,
- izpolnjen obrazec 2.4, področje D – tu-

ristične prireditve, ozaveščanje in spod-
bujanje turizma,

- seznam članov iz občine Vrhnika s pla-

čano članarino v tekočem ali prejšnjem 
letu.

E. PRIZIDAVE IN REKONSTRUKCI-
JE TURISTIČNIH OBJEKTOV V LA-
STI TURISTIČNIH DRUŠTEV

Namen in predmet sofinanciranja:
Prizidave in rekonstrukcije turističnih 
objektov v lasti turističnih društev, z na-
menom izboljšanja pogojev za izvajanje tu-
ristične dejavnosti ter posredno izboljšanja 
privlačnosti oz. pogojev za obisk turistov v 
občini.

Višina razpisanih sredstev: 
22.000,00 EUR

Upravičenci:
Turistična društva, ki se že vsaj eno leto 
od dneva objave razpisa ukvarjajo s turiz-
mom na območju občine Vrhnika, imajo 
sedež v občini Vrhnika, njihov program ni 
sofinanciran iz drugih postavk proračuna 
občine in imajo v lasti turistični objekt z 
urejenimi ali predvidenimi namestitvami 
za prenočevanje gostov.
Upravičeni stroški: 
Stroški materiala, opreme in storitev za 
prizidavo in rekonstrukcijo objekta.

Finančne določbe:
Delež sofinanciranja aktivnosti ni omejen.

Kriteriji za ocenjevanje:
• celotna višina vrednosti projekta,
• stopnja skladnosti projekta s cilji in pro-

jekti Strategije razvoja turizma v občini 
Vrhnika,

• predvideno letno število uporabnikov 
infrastrukture,

• jasen prikaz in realnost pričakovanih 
rezultatov projekta.

Kriteriji z večjo težo so navedeni na začet-
ku seznama. 

Dokumentacija, ki mora biti priložena vlo-
gi:

- izpolnjen obrazec 1. – Prijavni obrazec,
- izpolnjen obrazec 2.5, področje E – Pri-

zidave in rekonstrukcije turističnih 
objektov v lasti turističnih društev, 

- dokazilo o lastništvu zemljišča za izved-
bo posega,

- dokazilo, da gre za turistični objekt z 
urejenimi ali predvidenimi namestitva-
mi za prenočevanje gostov,

- morebitna dovoljenja in soglasja, ki so 
v skladu s predpisi potrebna za izvedbo 
posega.

4. SKUPNA VREDNOST SREDSTEV
Skupna vrednost razpoložljivih sredstev 
za leto 2024, namenjenih za področja tega 
razpisa, znaša 42.000,00 EUR.

5. OBDOBJE ZA IZVEDBO AKTIV-
NOSTI IN PORABO SREDSTEV
Dejavnost, ki se bo izvajala v letu 2024 in 
bo predmet prijave na ta razpis, je lahko za-
četa pred izdajo upravnega akta (sklepa oz. 
odločbe) upravičencu o dodelitvi sredstev, 
upravičeni stroški po tem razpisu so tisti, 
nastali v obdobju od 1. januarja 2024 do 29. 
novembra 2024 (skrajni rok za oddajo zah-
tevka za izplačilo). Za kasnejše zahtevke si 
Občina Vrhnika zaradi postopkov prever-
janja in potrjevanja pridržuje pravico, da 
jih ne izplača.
Dokazila/plačani računi za izvedene ak-
tivnosti, ki jih upravičenec priloži skupaj z 
zahtevkom za izplačilo, morajo biti z datu-
mom iz zgoraj navedenega obdobja. 
Dodeljena proračunska sredstva iz razpisa 
morajo upravičene osebe porabiti v pro-
računskem letu 2024 oz. v plačilnih rokih, 
kot jih določa Zakon o izvrševanju prora-
čunov Republike Slovenije za leti 2024 in 
2025 (Uradni list RS, št. 123/2023).

6. RAZPISNI ROK
Razpis se prične 30. 1. 2024 (naslednji dan 
po izidu Našega časopisa) in zaključi 4. 3. 
2024.

7. RAZPISNA DOKUMENTACIJA 
Razpisna dokumentacija obsega: besedilo 
razpisa, prijavne obrazce za prijavo posa-
meznega projekta in vzorec pogodbe.

Vlogo za udeležbo na razpisu s prijavnimi 
obrazci lahko vlagatelji prevzamejo v času 
uradnih ur v sprejemno-informacijski 
pisarni Občine Vrhnika, Tržaška cesta 1, 

1360 Vrhnika. Lahko pa tudi v elektronski 
obliki na spletni strani Občine Vrhnika, 
www.vrhnika.si – Javni razpisi in javne 
objave.
Vlagatelji morajo praviloma zaprositi za 
mnenje Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika 
vsaj deset dni pred zaključkom razpisa. 

8. ODDAJA IN DOSTAVA PREDLO-
GOV
Vloga mora biti izpolnjena na ustreznih 
razpisnih obrazcih in mora vsebovati vse 
obvezne priloge, dokazila in podatke, do-
ločene v razpisni dokumentaciji. Vloga 
mora biti predložena na naslov: OBČINA 
VRHNIKA, Oddelek za družbene dejavno-
sti in gospodarstvo, Tržaška cesta 1, 1360 
Vrhnika, v zapečateni ovojnici z izpisom na 
prednji strani: »NE ODPIRAJ – VLOGA – 
RAZPIS TURIZEM 2024«, do vključno 4. 
3. 2024 oz. najkasneje ta dan oddana na 
pošti kot priporočena pošiljka. Na hrbtni 
strani ovojnice mora biti navedba vlagate-
lja: naziv in naslov (sedež).

Za PREPOZNO se šteje vloga, ki ni bila od-
dana priporočeno na pošto do vključno 4. 
3. 2024 oz. do tega dne ni bila predložena 
na Občini Vrhnika.
Za NEPOPOLNO se šteje del vloge ali 
celotna vloga, ki ne vsebuje vseh sestavin, 
ki jih zahteva besedilo razpisa in razpisne 
dokumentacije. 
Oddaja vloge pomeni, da se predlagatelj 
strinja z vsemi pogoji in kriteriji razpisa.

9. IZPOLNJEVANJE RAZPISNIH 
POGOJEV IN UPORABA KRITERI-
JEV:
Izpolnjevanje pogojev in kriterijev ugota-
vlja komisija, ki jo imenuje župan. Sofinan-
cirani bodo samo predlogi, ki bodo skladni 
z namenom oz. predmetom sofinanciranja. 
Višina sofinanciranja izbranih predlogov je 
odvisna od ustreznosti predlogov glede na 
kriterije. Prednostni kriteriji z večjo težo 
so navedeni na začetku posameznega se-
znama kriterijev. Komisija bo ustreznost 
preverjala iz podatkov, ki bodo navedeni na 
prijavnih obrazcih, v obveznih prilogah ter 
na morebitnem drugem priloženem ma-
terialu in na podlagi podatkov, s katerimi 
razpolaga iz uradnih evidenc.
Izbrani predlagatelji bodo prejeli sredstva 
glede na število točk, ki jih bo prejel njihov 
predlog. Vrednost točke bo izračunana za 
vsako področje posebej, glede na višino 
razpisanih sredstev na posameznem po-
dročju in skupno število vseh dodeljenih 
točk na posameznem področju.
Če odobrena sredstva po razdelitvi sred-
stev s strani komisije pri posameznem pro-
jektu presegajo maksimalni možni znesek 
oz. delež sofinanciranja celotne vrednosti 
projekta, komisija presežek sredstev razde-
li med predloge ostalih prijaviteljev, glede 
na število točk.
Dvojno financiranje ni dovoljeno, predla-
gatelji lahko pridobijo za isti namen sred-
stva samo iz enega vira.
Predlagatelji, ki bodo podali nepopolne 
vloge, bodo pozvani k dopolnitvi vlog. Rok 
za dopolnitev vloge je 15 koledarskih dni 
od prejema obvestila o nepopolni vlogi. 
Vloge, ki niso bile oddane v razpisnem 
roku, ki jih ni vložila upravičena oseba in 
nepopolne vloge, ki kljub pozivu niso bile 
pravočasno dopolnjene, bodo zavržene.
Občina Vrhnika lahko v primeru nakna-
dne ugotovitve neizpolnjevanja pogojev, 
in po že izdani dokončni odločbi o izboru 
programov, spremeni odločitev in z izva-
jalcem ne sklene pogodbe ali razveže že 
sklenjeno pogodbo, v primeru že izplača-
nih sredstev pa zahteva povračilo sredstev.

10. PRISTOJNI USLUŽBENCI ZA 
DAJANJE INFORMACIJ IN POJA-
SNIL:
Informacije in pojasnila lahko zainteresira-
ni dobijo v času uradnih ur Občine Vrhni-
ka, na Oddelku za družbene dejavnosti in 
gospodarstvo, tel. 01/755-54-27. Vprašanja 
se lahko posredujejo tudi po elektronski 
pošti na naslov matej.cernetic@vrhnika.si.

11. ODPIRANJE VLOG IN OBVE-
ŠČANJE O IZBORU
Odpiranje vlog, preverjanje izpolnjevanja 
pogojev, utemeljenosti prispelih vlog in 
vrednotenje le-teh bo izvedla komisija, ki 
jo določi župan Občine Vrhnika. Odpira-
nje vlog bo predvidoma 6. 3. 2024 in ne bo 
javno. Občina Vrhnika (Oddelek za druž-
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bene dejavnosti in gospodarstvo) bo pre-
dlagatelje o izidu razpisa pisno obvestila v 
30 dneh po zaključku razpisa oz. prejemu 
popolnih vlog. Na sklep o izboru se predla-
gatelj lahko v 8 dneh po prejemu pritoži pri 
županu Občine Vrhnika. Po preteku roka 
za pritožbe bodo z izbranimi izvajalci skle-
njene pogodbe.

Datum: 10. 1. 2024
Številka: 410-2/2024 (3-01)

ŽUPAN
Daniel Cukjati

Nadomestne volitve 2023

Občinska volilna 
komisija

Poročilo o izidu glasovanja na 
nadomestnih volitvah članov 

sveta krajevne skupnosti Verd
dne 17. decembra 2023. 

Volilna komisija je na podlagi zapisnikov o 
delu volilnih odborov pri ugotavljanju izida 
glasovanja ugotovila:
Skupaj volivcev za krajevno skupnost 
Verd: 1693
Vpisanih v volilne imenike 1693 volivcev, 
glasovalo s potrdili  0  volivcev.

Skupaj glasovalo
na voliščih glasovalo po volilnem imeniku: 
153 oz. 9,00 %, glasovalo s potrdili: 0, gla-
sovalo po pošti:  0

Krajevna skupnost Verd
Volilna komisija je ugotovila, da je 
bilo pri volitvah za svet Krajevne sku-
pnosti Verd oddanih glasovnic 153.  
Ker so bile prazne, ker je bilo obkroženih 
več odgovorov oziroma ker ni bilo moč 
ugotoviti volje volivca, je bilo neveljavnih 
glasovnic 7, veljavnih 146 oz. 8,62%. 
Rezultati glasovanja za svet krajevne sku-
pnosti so naslednji:

Zap.št.  Kandidat     Št. glasov
1. Tadej ŠVIGELJ  120
2. Jan MIŠIČ   106
3. Blaž Ogrin   104
4. Martin ČEPLAK   104
5. Tanja BREZNIK  102

Na osnovi podeljenih glasov posameznim 
kandidatom je občinska volilna komisija 

Občine Vrhnika ugotovila, da so bili izvo-
ljeni naslednji kandidati:

Krajevna skupnost Verd

1. Tadej ŠVIGELJ
2. Jan MIŠIČ
3. Blaž OGRIN
4. Martin ČEPLAK
5. Tanja BREZNIK

Občinska volilna komisija 
Občine Vrhnika

Na podlagi 125. člena Zakona o ure-
janju prostora – ZUreP-3 (Ur. l. RS, 

št. 199/21, 18/23 – ZDU-1O, 78/23 – 
ZUNPEOVE in 95/23 – ZIUOPZP) župan 

Občine Vrhnika javno naznanja 

JAVNO RAZGRNITEV 
PREDLOGA SPREMEMB IN 

DOPOLNITEV 
OBČINSKEGA PROSTORSKEGA 

NAČRTA OBČINE VRHNIKA 
(SD OPN 7) – KRATEK 

POSTOPEK

1. PREDMET SD OPN 7
Predmet načrtovanja so spremembe in dopolni-
tve izvedbenega dela OPN oziroma grafičnega 
dela OPN, ki obsegajo: 
- uskladitve namenske rabe prostora s prav-

nomočnimi ugotovitvenimi odločbami za 
krčitev gozda do 0,5 ha v skladu s predpisi, ki 
urejajo gozdove;

- uskladitve z izdanimi sklepi o lokacijski pre-
veritvi za namen ohranjanja posamične po-
selitve;

- prevzem ali razveljavitev veljavne izvedbene 
regulacije prostora, kadar se izvede spre-
memba meje občine v skladu s predpisi, ki 
urejajo kataster nepremičnin.

2. JAVNA RAZGRNITEV
Javna razgrnitev bo potekala 15 dni, od 6. 2. 
2024 do vključno 20. 2. 2024. Predlog SD 
OPN 7 bo v tem času (v poslovnem času Občine 
Vrhnika) na vpogled v prostorih Občine Vrhni-
ka, Oddelka za prostor, Tržaška cesta 1, Vrhni-
ka ter na spletni strani Občine Vrhnika www.
vrhnika.si pod zavihkom Za občane/Prostor/
Prostorski izvedbeni akti v pripravi/4. 
Spremembe in dopolnitve OPN (SD OPN 
7) – kratek postopek. 

3. PRIPOMBE IN PREDLOGI JAVNOSTI
V času javne razgrnitve ima javnost možnost 

podati pripombe in predloge na predlog SD 
OPN 7.
Pripombe in predlogi se podajo v pisni obliki 
na predpisanem obrazcu (objavljen je na spletni 
strani občine) ter se:
- pošljejo na naslov Občina Vrhnika, Tržaška 

cesta 1, 1360 Vrhnika ali 
- pošljejo na elektronski naslov: obcina.vrhni-

ka@vrhnika.si ali
- oddajo v sprejemni pisarni Občine Vrhnika 

ali 
- zapišejo v Knjigo pripomb in predlogov na 

mestu javne razgrnitve.

ŽUPAN
Občine Vrhnika

Daniel Cukjati, l.r.

Na podlagi 125. in 119. člena Zakona o 
urejanju prostora – ZUreP-3 (Ur. l. RS, 
št. 199/21, 18/23 – ZDU-1O, 78/23 – 
ZUNPEOVE in 95/23 – ZIUOPZP) ter 

35. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 430/15) sprejme župan 

Občine Vrhnika

S K L E P
o pripravi sprememb in 
dopolnitev Občinskega 

prostorskega načrta 
Občine Vrhnika (SD OPN 7) – 

kratek postopek

1. člen
(območje in predmet načrtovanja)

(1) Območje SD OPN 7 zajema celoto 
območje občine Vrhnika. 
(2) Predmet načrtovanja SD OPN 7 so:
- uskladitve namenske rabe prostora 

s pravnomočnimi ugotovitvenimi 
odločbami za krčitev gozda do 0,5 ha v 
skladu s predpisi, ki urejajo gozdove;

- uskladitve z izdanimi sklepi o lokaci-
jski preveritvi za namen ohranjanja 
posamične poselitve;

- prevzem ali razveljavitev veljavne izved-
bene regulacije prostora, kadar se izvede 
sprememba meje občine v skladu s pred-
pisi, ki urejajo kataster nepremičnin.

2. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

Strokovne rešitve se pripravijo na podlagi:
- pravnomočnih ugotovitvenih odločb 

za krčitev gozda, ki jih je izdal Za-
vod RS za gozdove št.: 3408-04-2777-
K058/14, 3408-04-2778-K004/19, 3408-
04-2777-K104/19-1, 3408-04-2779/
K053/20-1, 3408-04-2779-K108/20-1, 
3408-04-2778-K088/21-1, 3408-04-
2777-K073/2022-1, 3408-04-2777-
K032/2023-1, 3408-04-2777-K033/2023-
1, 3408-04-2779-K084/2023-1, 
3408-04-2459-K085/2023-1, 3408-04-
2777-K089/2023-1;

- Sklep o potrditvi lokacijske preveritve 
za območje posamične poselitve v EUP 
ZA_3650 (Naš časopis, št. 488/20),

- Sklep o potrditvi lokacijske preveritve 
za enoto urejanja prostora PO_997 (Naš 
časopis, št. 502/22);

- podatka GURS o poteku občinske meje.

3. člen
(vrsta postopka)

(1) Na podlagi 125. člena ZUreP-3 se kratek 
postopek SD OPN 7 izvede po postopku, 
ki je v občini predpisan za sprejetje drugih 
občinskih odlokov, pri čemer občina obja-
vi tehnično ustrezno pripravljen predlog 
SD OPN 7 v prostorskem informacijskem 
sistemu ter javnosti omogoči dajanje pre-
dlogov in pripomb na objavljeno gradivo v 
roku, ki ni krajši od 15 dni.
(2) Odlok o SD OPN 7 se sprejme po 
skrajšanem postopku na podlagi 85. člena 
Poslovnika o Občinskem svetu Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15, 491/21), 
ker gre za manj zahtevne spremembe in 
dopolnitve odloka.

4. člen
(roki za pripravo SD OPN 7 in posame-

znih faz postopka)

FAZA ROK
Priprava predloga SD OPN 7 januar 2024
Objava predloga SD OPN 7 v PIS in na 
spletni strani občine
Javna razgrnitev - zbiranje predlogov 
in pripomb javnosti – 15 dni

februar 2024

Priprava stališč do predlogov in 
pripomb javnosti
Priprava predloga SD OPN 7
Sprejem predloga odloka na odboru 
in občinskem svetu

marec 2024

Oddaja končnega gradiva

5. člen
(državni in lokalni nosilci urejanja pro-

stora)

Predmet načrtovanja SD OPN 7 ne zahteva 
sodelovanja nosilcev urejanja prostora.

6. člen
(način vključevanja javnosti)

(1) Javnost lahko na predlog SD OPN 7 
poda predloge in pripombe, in sicer v času 
javne razgrnitve, ki traja 15 dni. Občina o 
javni razgrnitvi obvesti širšo javnost z jav-
nim naznanilom v Našem časopisu in na 
spletni strani Občine Vrhnika. 
(2) Občina o javni razgrnitvi pisno obvesti 
vse krajevne skupnosti ter lastnike zemljišč 
v območjih, ki jih tangirajo odločbe o 
krčitvah gozda in lokacijski preveritvi.

7. člen
(seznam podatkov in strokovnih podlag 
ter obveznosti udeležencev pri urejanju 
prostora glede njihovega zagotavljanja)

1) Podatke za izdelavo SD OPN 7 poda Za-
vod RS za gozdove ter GURS. Z elaborati 
lokacijskih preveritev razpolaga Občina 
Vrhnika.
2) Če se v postopku priprave SD OPN 7 
izkaže potreba za dodatne podatke ali 
strokovne podlage, jih zagotovi Občina 
Vrhnika.

8. člen
(CPVO oziroma presoja sprejemljivosti na 

varovana območja)

Predmet načrtovanja SD OPN 7 ne zahteva 
celovite presoje vplivov na okolje ali pre-
soje sprejemljivosti na varovana območja.

9. člen
(objava)

Ta sklep se objavi v Uradnem listu RS in 
začne veljati naslednji dan po objavi. Ob-
javi se tudi v Našem časopisu, na spletni 
strani Občine Vrhnika in v državnem pro-
storskem informacijskem sistemu.

Številka: 3503-7/2023 (5-08)
Vrhnika, dne 4. 1. 2024 

Župan
Občine Vrhnika

Daniel Cukjati, l.r.
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Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani

 
24. januarja smo 
slovesno odprli 
prenovljene prostore na 
Zalarjevi 19 a, v katerih 
sedaj obratuje  knjižnica 
dr. Marje Borštnik. Ta 
dogodek je čakalo 
več generacij, in lahko 
rečem, da smo lahko 
zelo zadovoljni, da je 
knjižnica preseljena v 
nove moderne prostore, 
ki so pritlični, bolj varni 
za uporabo, ustrezno 
osvetljeni, ogrevani 
s talnim gretjem in 
klimatizirani. 

Ob tem prazniku čestitam 
vsem ustvarjalcem in poustvar-
jalcem kulture in umetnosti 
v naši občini ter se jim zahva-
ljujem za njihov prispevek k 
bogatemu kulturnemu utripu 
v občini in jim želim uspešne-
ga ustvarjanja in nastopanja 
tudi v letošnjem letu. Vsem 
občankam in občanom pa čim 
več čim bolj pestrih kulturnih 
užitkov, z željo po čim večjem 
obisku kulturnih in umetniških 
prireditev tudi v naši občini. 

Peter Črnilogar, župan

Prešernov dan, 
slovenski kulturni 
praznik, praznujemo od 
leta 1945 dalje na dan 8. 
februarja, ob obletnici 
smrti Franceta Prešerna, 
pesnika, ki je utemeljil 
slovenski jezik tudi kot 
jezik visoke kulture in 
umetnosti. 

Vpis v vrtec
 Starše obveščamo, da sprejemamo vloge za vpis v vrtec 

za šolsko leto 2024/2025. Vlogo dobite v vrtcu ali na sple-
tni strani vrtca pod zavihkom »Vpis v vrtec«, oddate pa jo 
lahko po pošti, osebno v tajništvu šole ali po elektronski 
pošti. 

Če bo vlog več kot razpoložljivih mest, bo komisija za 
sprejem novincev obravnavala vloge, ki bodo prispele do 
vključno 29. 2. 2024 in hkrati otroci s 1. 9. 2024 izpolnjujejo 
pogoje za vpis (starost najmanj 11 mesecev, zaključen star-
ševski dopust za vpisanega otroka ter opravljeno obvezno 
cepljenje).

Staršem, ki ste že oddali vlogo, otrok pa še ni bil sprejet 
v vrtec, ni treba ponovno izpolnjevati vloge. Obvestite nas 
le o morebitnih spremembah.

OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica, enota VRTEC

Svetniki in svetnice 
so decembra zbrali na 
zadnji seji leta 2023. 

Svetniki so drugič obravnava-
li proračun občine za leto 2024. 
Zadolževanje ostaja enako kot v 
osnutku proračun, je povedala 
direktorica občinske uprave 
Dolores Dolenc Bajc. Pri tem 
je pojasnila, da so bile v okviru 
javne obravnave izpostavljene 
predvsem dileme glede višine 
sredstev za DEPO in stroškov 
glede delovanja bankomata. 
Uskladili so se glede enkratne 
denarne pomoči, zagotovili so 
fasado za objekt PDG Brezovi-
ca pri Borovnici in popravilo 
PGD Breg-Pako. Matjaž Oce-

pek je kot predsednik odbora 
za družbene dejavnosti podal 
predlog o doseganju minimal-
nega standarda nakupa knjig 
na število prebivalcev. Župan je 
svetnike seznanil s standardi iz 
državnega pravilnika, ki ga ob-
čina presega tako po kvadraturi 
nove knjižnice kot po številu 
knjig skoraj za 3-krat. Janko 
Smole pa je opozoril, da javne 
razsvetljave Pod goro ni nave-
deno v proračunu. Direktorica 
občinske uprave je svetnike se-
znanila, da so v proračunu za-
gotovljena sredstva za pripravo 
projektne dokumentacije. Ob-
činski svet je proračun za leto 
2024 potrdil soglasno. 

Svetniki so v nadaljevanju po-

trdili tako letni program špor-
ta kot letni program kulture 
za leto 2024. Izpostavili so, da 
nobeno društvo nima resnega 
pomanjkanja denarja, nekaj za-
dreg pa imajo društva pri pra-
vilniku financiranja, predvsem 
kar se tiče točkovanja dodatnih 
nastopov v Borovnici, saj zaradi 
tega prihaja do prave “inflacije” 
kulturnih dogodkov. 

Svetniki so potrdili tudi ime-
novanja članov vaških odborov. 
Malce se je sicer zapletlo le pri 
vaškem odboru Dol-Laze. Sve-
tnika Boštjana Zakrajška je 
namreč zmotil ponoven poziv 
občine k imenovanju članov, 
čeprav je sam podal seznam 
treh članov z njihovo privolitvi-
jo. Občinska uprava je pojasnila, 
da so se za to odločili tudi za-
radi pobude drugih občanov, ki 
da se niso mogli prijaviti na ta 
interni seznam. Člani vaškega 
odbora Dol-Laze so tako Sabi-
na Leben, Jože Šraj in Sebastjan 
Poglajen, vaškega odbora Breg-
-Pako Tina Vuleta, Slavka Ger-
dina in Matej Čepon, vaškega 
odbora Borovnica pa Miha Ko-
privšek, Damjana Karlo, Špela 
Jevnikar, Franc Stražišar in Bo-
jan Kovačević. 

Svetniki so še potrdili spre-
membe cen vrtca, seznanili 
so se, da bo zaradi upokojitve 
Jožeta Zormana upravljanje tr-
žnice na Molkovem trgu sedaj 
prevzela občina, izrazili so skrb 
zaradi preobremenjene šolske 

in vrtčevske kuhinje. Slavko 
Gabrovšek je predstavil idejno 
zasnovo obvoznice Borovnica, 
v okviru projekta gradnje tune-
la, da se organizacija gradbišča 
pripravi tako, da bo možno tako 
traso izkoristiti prav za morebi-
tno obvozno cesto. “Pogovarjate 
se o naši usodi,” je svetnike pri 
tem spomnil Tone Palčič, čigar 
družina bo gradnjo tunela še 
kako občutila. 

Na seji sta prisostvovali tudi 
Špela Jevnikar in Nina Scorte-
ganga Kavčnik, predstavnici 
krajanov v Jelah, saj se ti sooča-
jo s problemom poplavljenega 
podvoza. Prav tiste dni moč-
nega deževja se je ta težava spet 
pokazala “v vsem svojem sijaju”. 
Kot sta povedali, se zavedajo, 
da občina nima čarobne palč-
ke, želijo pa, da se začne širša 
debata o težavi, da s skupnimi 
močni to zadevo začnejo re-
ševati. Da tako slabo še ni bilo, 
priča tudi to, da so morali otroci 
zaradi vode sami čez železniške 
tire, sta opozorili. “Prosiva za 
pomoč, da s skupnimi močmi 
pritisnemo na institucije in se 
stvari začnejo premikati.” 

Ker je bila to zadnja seja ob-
činskega sveta v letu, so sledile 
le še lepe želje, župan pa se je še 
posebej zahvalil direktorici Do-
lores Dolenc Bajc za uspešno 
črpanje evropskih in državnih 
sredstev. 

Rok Mihevc 

7. Redna seja
občinskega sveta

Z novim letom je Občina 
Borovnica neposredno 
prevzela upravljanje 
lokalne tržnice na 
Molkovem trgu v 
Borovnici. 

Na podlagi 4. člena Odloka o 
tržnicah in prodaji blaga zu-
naj prodajaln v Občini Borov-
nica (Uradni list RS, št. 49/15, 
9/16, 70/21 in 129/23) je župan 
Občine Borovnica Peter Črnilo-

gar sprejel cenik tržnih prosto-
rov za tržnico. 

Prodajna stojnica je ena miza 
70 x 200 cm in ena klop. S tal-
nih površin se lahko prodaja 
neživilske izdelke, kot so sadike, 
semena, itd. (podrobnejši opis 
v tržnem redu). Talne površine 
se uporabljajo še za prodajo iz 
vozil in stojnic, ki jih prodajalci 
pripeljejo s seboj. 

Cenik velja od dne 1. 1. 2024 
dalje.

Občina Borovnica
Aktualni javni razpisi za sofinanciranje 
različnih dejavnosti v občini 
Občine Borovnica občane obvešča, da bodo januarja objavljeni posamezni javni 
razpisi, in sicer: 

- javni razpis za sofinanciranje programov in projektov stanovskih organi-
zacij

- javni razpis za sofinanciranje programov humanitarnih organizacij
- javni razpis za dodelitev enkratne denarne pomoči
- javni razpis za sofinanciranje festivalske dejavnosti  v letu 2024
Februarja bosta objavljena:
Javno povabilo za organizacijo prireditve 
»Praznik borovnic 2024« in  
Javni razpis za subvencioniranje nakupa in gradnje malih komunalnih čistil-
nih naprav  na območju občine borovnica za leto 2024
Rok za prijavo bo določen ob posameznem razpisu. Objave javnih razpisov so 
skupaj s prilogami dostopne na spletni strani Občine Borovnica, v zavihku »ob-
vestila in objave«, v rubriki »Javni razpisi in objave« (https://www.borovnica.
si/objave/58).

Najem
Oblika 
najema

Cena z 
DDV

Najem stojnice - prehrambeni izdelki, sadike in semena dnevni 9
Najem stojnice - prehrambeni izdelki, sadike in semena mesečni 30
Najem stojnice - prehrambeni izdelki, sadike in semena letni 270
Najem stojnice - ostali izdelki dnevni 11
Najem stojnice - ostali izdelki mesečni 35
Najem stojnice - ostali izdelki letni 315
Najem talne površine - dan od 0 do 12 m2 11
Najem talne površine - dan od 0 do 12 m2 35
Najem talne površine - dan od 0 do 12 m2 315
Najem talne površine - dan od 0-24 m2 22
Najem talne površine - dan od 0-24 m2 70
Najem talne površine - dan od 0-24 m2 630

Občina prevzela upravljanje lokalne tržnice

Čestitka
ob slovenskem kulturnem prazniku 

Lažje so dostopni starejšim 
občanom, na voljo imamo več 
parkirnih mest, več prostora 
za pravljične urice, imamo 
ločeno čitalnico in kotiček 
v spomin na dr. Marjo Bor-
štnik. Skratka, lahko rečemo, 
da imamo objekt opremljen 
po najnovejših standardih na-
menjen vsem generacijam, ki s 
sabo nosi zgodbo preteklosti.   

V sredo 17. 1. je bila v večna-
menskem prostoru osnovne 
šole predstavitev študije pro-
tihrupnih ukrepov ob žele-
zniški progi v občini Borovni-
ca. Namen javne predstavitve 
je bilo predstaviti načrtovane 
ukrepe za omejitev hrupa in 
pridobiti povratne informa-
cije ter pripombe in pobude 
občanov, ki bi se upoštevale 
v končnem dokumentu. Jav-
na predstavitev se je končala 
s sklepom, da se na spletni 
strani Občine Borovnica ob-
javi predstavitev osnutka štu-
dije, občani pa naj svoje čim 
bolj utemeljene pripombe in 
predloge v roku 30 dni posre-
dujejo na Občino Borovnica. 
Na občini jih bomo uredili po 
vsebinskih sklopih in posredo-
vali izdelovalcu in naročniku 
študije. Predstavitev razu-
mem, kot dobro gesto Mini-
strstva za infrastrukturo in 
DRI, da nas vnaprej obveščajo 
o načrtih povezanih z železni-
škim prometom. Kajti, tekom 

zadnje obnove železniške 
proge in rekonstrukcije žele-
zniške postaje to ni bil primer, 
zato to lahko razumemo kot 
pozitiven signal, da lahko  tudi 
lokalna skupnost s predlogi 
sodeluje pri novih projektih.

Naj se vrnem na otvoritev 
knjižnice in prihajajoči kul-
turni praznik. Bralna pisme-
nost in bralna kultura sta 
ključna dejavnika človekovega 
razvoja, njegove ustvarjalnosti 
in kakovostnega preživljanja 
prostega časa. V sedanjem 
času, ko so instantna, pred-
vsem slikovna sporočila preko 
različnih spletnih platform 
prevladujoč način komuni-
ciranja med mladimi in tudi 
starejšimi, je uporaba pravil-
nega slovenskega jezika bolj 
izjema kot pravilo. Tvorijo 
se nove stavčne zveze, brez 
ločil, šumnikov, prepletene z 
grafičnimi znaki, tujkami ter 
okrajšavami, ki so izmaličile 
materni jezik do nerazpo-
znavnosti. Morda je na mestu 
razmislek, kako bomo ravnali 
s svojim jezikom in kulturo 
v prihodnje. Menim, da smo 
sami odgovorni in si moramo 
prizadevati za ohranitev jezi-
ka in kulture ter nenazadnje 
stremeti k čim boljši kakovosti 
medsebojnega dialoga.  

Peter Črnilogar, župan
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Čeprav je tudi v 
starosti, dokler se 
da, pametno po 
opravkih čim večkrat 
iti peš ali s kolesom, 
so številne poti, ki 
so za to predolge ter 
vremenske okoliščine, 
ki so za to neprimerne. 

Če nimaš avtomobila ali ga 
ne smeš ali ne moreš (več) vo-
ziti, si potem glede prevozov po 
nujnih opravkih kot starostnik 
prepuščen na milost in nemi-
lost sorodnikom, prijateljem in 
znancem. Občina Borovnica 
sicer organizira brezplačen av-
tobusni prevoz enkrat teden-
sko do Vrhnike in nazaj in tudi 
krije njegove stroške, vendar to 
zadostuje le za ureditev zadev 
na upravni enoti ali banki ter 
enkraten obisk zdravnika. Pa 
še v tem primeru je treba priti 
do avtobusnega postajališča, pri 
čemer vsi tisti, ki ne živijo ravno 
v središču Borovnice, spet po-
trebujejo prevoz z avtomobilom. 

Starejših občanov in občanov 
z različnimi oviranostmi, ki se 
zaradi tega ali onega razloga 
sami ne morejo (več) voziti z av-
tom, je že sedaj precej in jih bo 
v prihodnje verjetno še več. Res 
da se nam enkrat v prihodnje, 
mogoče že v desetletju, obetajo 
samostojno vozeča vozila, a do 
takrat bo kljub vsemu preteklo 
še precej vode, pa tudi vsi, ki po-
trebujejo prevoze, si jih ne bodo 
mogli privoščiti. 

Že kmalu po tem, ko so se v 
Sloveniji porodile prve pobude, 
da bi težavo prevozov starejših 
oseb brez možnosti prevoza z 
(lastnim) avtomobilom rešili s 
pomočjo mreže prostovoljcev, 
ki na osnovi preko telefonskih 
klicev posredovanih potreb 
brezplačno opravlja nujne pre-
voze, je Občina Borovnica v 
sodelovanju z Društvom upo-
kojencev Borovnica v okviru 
Evropskega tedna mobilnosti 
2017 predstavila Individuali-
ziran javni prevoz na osnovi 
socialnega podjetništva v iz-

vedbi Zavoda Sopotniki. Leto 
kasneje smo v okviru ETM 
2018 predstavili projekt Pro-
stofer in med upokojenci izvedli 
anketo o interesu za tovrstno 
storitev. 

Anketa je pokazala precejšen 
interes na strani uporabnikov 
ter relativno slab odziv tistih, ki 
bi bili kot prostovoljci pripra-
vljeni opravljati storitev. Prav 
tako ni bilo rešeno vprašanje 

vozila, s katerim bi se storitev 
opravljala. Nadaljevanje ak-
tivnosti sta dodobra prekinili 
epidemija COVID-19 in osre-
dotočenost občinske uprave 
na pripravo in izvedbo projekta 
izgradnje kolesarske povezave 
med Borovnico in Bregom s so-
časno rekonstrukcijo pripada-
jočega odseka regionalne ceste. 

V letu 2023 je Občina Bo-
rovnica nabavila svoje prvo 

službeno vozilo, s čimer je bil 
izpolnjen eden od pogojev za 
izvedbo prevozov na klic. Na 
pobudo občinske Karitas smo 
ponovno preverili pripravlje-
nost občanov, da kot vozniki-
-prostovoljci pomagajo starej-
šim sokrajanom pri prevozu po 
nujnih opravkih. Odziv je bil 
tokrat zadosten. Prijavilo se je 
11 prostovoljcev in prostovoljk.

V prvi polovici januarja 2024 
so se prostovoljci zbrali v sejni 
sobi občine, kjer jim je direktor 
zavoda Zlata mreža Miha Boga-
taj, ki upravlja mrežo Prostofer, 
podrobno predstavil načela in 
način delovanja mreže Pro-
stofer ter program, na osnovi 
katerega se bodo usposobili za 
izvajanje prevozov na klic. 

Sledilo bo usposabljanje pro-
stovoljcev za izvajanje storitve 
ter sklenitev pogodbe med 
Občino Borovnica in zavodom 
Zlata mreža o medsebojnih ob-
veznostih pri tem. Prevozi na 
klic se bodo v občini Borovnica 
začeli v začetku meseca marca. 
O točnem datumu začetka vas 
bomo obvestili v naslednji šte-
vilki Našega časopisa. 

Občina Borovnica

Občina se pridružuje projektu 
prevozov na klic »Prostofer«

Kaj je Prostofer in kako deluje? 
Prostofer, trajnostni vseslovenski prostovoljski projekt za mobilnost starejših in 

invalidov, je namenjen občankam in občanom nad 65 let, mlajšim upokojencem in 
invalidom, ki ne vozijo sami, imajo slabše povezave z javnim prevozom, so prejemniki 
socialne pomoči, imajo nizke pokojnine in nimajo sorodnikov, ki bi jim nudili prevoz. 

Prevozi se opravljajo za naslednje namene:
•  Zdravstvene storitve (pregledi, posegi, terapije ter nabava zdravil in zdravstvenih 

pripomočkov) – 1. prioriteta
•  Obisk javnih institucij in zavodov (upravna enota, občina, Center za socialno delo) 

ter banke in pošte – 2. prioriteta
•  Nakupi hrane in osnovnih življenjskih potrebščin – 3. prioriteta.

Klic občank in občanov na brezplačno telefonsko številko 080 10 10 vsak delovni 
dan med 8. in 18. uro sprejme komunikacijski center. Občani, ki je upravičen do sto-
ritve, si to lahko zagotovi le preko telefonskega klica na klicni center tudi če voznika 
pozna. Vozniki ne morejo neposredno sprejemati naročil za prevoze! Klicni center 
zagotovi voznika, le tega obvesti o osebi, ki potrebuje prevoz, namenu, lokaciji in času 
prevoza, potem pa naročniku po telefonu potrdi prevoz. 

Storitev Prostofer se v občini Borovnica izvaja na območju občine za vse zgoraj na-
vedene namene, enako velja za prevoze na Vrhniko, prevoze v Ljubljano pa so omejeni 
na prevoze do zdravstvenih storitev. 

Izjemoma, po predhodni odobritvi s strani Občine Borovnica, se lahko prevoz 
opravi tudi na druge relacije (npr. na nujne zdravstvene preglede ali terapije) in/ali za 
druge namene (npr. obisk partnerja v Domu starejših občanov na Vrhniki, udeležba 
na za starejše ali socialno ogrožene pomembne dogodke ali prireditve ipd.) 

Osebe, ki za gibanje zunaj doma potrebujejo spremljevalca, mora ob prevozih ta 
spremljati, sicer prevoza ni mogoče izvršiti. 

Prevoze se ne opravlja za osebe, ki za premagovanje razdalj potrebujejo invalidske 
vozičke. Storitev pa lahko uporabljajo upravičenci, ki uporabljajo bergle ali hodulje. 

Prevoze je treba prek telefonske številke 080 10 10 naročiti vsaj tri dni pred želeno 
storitvijo.

Prevozi se praviloma izvajajo vsak delovnik med 7. in 18. uro.

Komu je namenjen Prostofer?
Prostofer je namenjen vsem tistim starejšim, ki ne vozijo sami, nimajo sorodni-

kov in imajo nizke mesečne dohodke, pa tudi slabše povezave z javnimi prevoznimi 
sredstvi. Prostofer jim omogoča lažjo dostopnost do zdravniške oskrbe, brezplačne 
prevoze do javnih ustanov, trgovinskih centrov ipd.

Občinski svet 
Občine Borovnica je 

na 7. redni seji 13. 12. 
2023 potrdil Odlok 

o proračunu Občine 
Borovnica za leto 

2024, v kateremu so 
planirani odhodki za 
projekte, ki se bodo 

izvajali tako v letu 
2024 kot v nadaljnjih 

letih. 

V proračunu je predvide-
no 5,465 mio € prihodkov in 
6,719 mio € odhodkov. Na 
odhodkovni strani je največji 
delež sredstev v višini 1,718 
mio € namenjen komunalni 
dejavnosti, 1,507 mio € je na-
menjenih področju izobraže-
vanja, 0,879 mio € prometu 
in prometni infrastrukturi ter 
0,646 mio € kulturi in športu. 

Cestna infrastruktura
•  Ureditev Zalarjeve ceste in 

rekonstrukcija križišča med 
Zalarjevo cesto ter Ramo-
vševo ulico in Paplerjevo 
ulico (pri TVD Partizan) v 
kolikor bo možno pridobiti 
sofinancerska sredstva. 

•  Ureditev Zalarjeve ceste 
pri križišču na Pokojišče v 
sklopu urejanje vodotoka 
Malence.

•  Ureditev parkirišča pred 
knjižnico.

•  Priprava projektne doku-
mentacije za rekonstrukcijo 
odseka občinske ceste od 
križišča za Ohonico do mo-
stu čez Prušnico. 

•  Priprava projektne doku-
mentacije za obnovo mostu 
čez Bistro v Bistri (v sodelo-
vanju z Občino Vrhnika).

•  Prenova Celostne prometne 
strategije Občine Borovnica 
(sofinancirano s strani RS).

•  Izdelava projektne doku-
mentacije za odsek državne 
kolesarske povezave R10 
med Vrhniko in Borovnico 
preko mostu za kolesarje in 
pešce pri Kaminu.

•  Priprava projektne doku-
mentacije za izgradnjo pre-
hoda za pešce na Ljubljanski 
cesti in Dolu.

•  Postavitev javne razsvetlja-
ve na Obrtniški cesti ter 
priprava projektne doku-
mentacije za izgradnjo jav-
ne razsvetljave na Cesti pod 
goro. 

Turizem
•  Sofinanciranje tradicional-

ne prireditve Praznik bo-
rovnic.

•  Izdelava projektne doku-
mentacije za rekreacijsko 
turistično kolesarsko po-
vezavo Borovnica–Goriški 
mah po opuščeni trasi žele-
zniške proge med Borovni-
co in Goričico (v sodelova-

nju z Občino Brezovica).

Ravnanje z odpadno vodo
• Nadaljevanje izgradnje se-

kundarnega kanalizacijske-
ga omrežja na delu Ljubljan-
ske ceste ob tenis igriščih.

Upravljanje in nadzor vodnih 
virov
•  V sodelovanju z Direkcijo 

RS za vode ureditev vodo-
toka Malence in vodotoka 
Borovniščica.

•  Izdelava projektne doku-
mentacije za izgradnjo raz-
bremenilnega kanala Ma-
lence.

Oskrba z vodo 
•  Izgradnja primarnega vo-

dovodnega omrežja vrtina 
Prušnica – vodohran Bre-
zovica, sekundarno vodo-
vodno omrežje Koti.

•  Obnova dela vodovodnega 
omrežja od Fenolita proti 
Vršaju pod vodotokom Bo-
rovniščica. 

•  Dokončanje obnove vodo-
vodnega omrežja Borovni-
ca–Pako.

Objekti za rekreacijo in šport
•  Ureditev parka in sadovnja-

ka pri transformatorju na 
Gradišnikovi ulici.

•  Dokončanje ureditve špor-
tnega parka Borovnica – I. 
faza. 

•  Ureditev športnega parka 
Borovnica – II. Faza (igrišče 
za košarko in razsvetljava).

Kultura in kulturna dediščina
•  Priprava projektne doku-

mentacije in izvedba uredi-
tve nadstropja nove knjižni-
ce.

•  Priprava projektne doku-
mentacije za obnovo in ure-
ditev starega vaškega jedra 
Borovnice (Stara pošta z 
okolico).

Zdravstveno varstvo
•  Priprava projektne doku-

mentacije za izgradnjo 
dvigala in izvedbo rekon-
strukcije strojnih in elektro 
instalacij v Zdravstveni po-
staji Borovnica.

Predšolska in šolska vzgoja
•  Ureditev nove učilnice in 

priprava novih prostorov za 
računovodstvo šole.

•  Priprava idejnih zasnov za 
širitev šole.

Civilna zaščita 
•  Sofinanciranje nakupa ga-

silskega vozila za PGD Bo-
rovnica.

•  Sofinanciranje fasade na 
Gasilnem domu Brezovica.

•  Sofinanciranje vzdrževal-
nih del na Gasilnem domu 
Breg.

Občina Borovnica

Projekti občine 
v letu 2024
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Konec lanskega 
leta je Direkcija RS 

za infrastrukturo 
rekonstruirala odsek 
regionalne ceste od 

mostu čez Borovniščico 
do odcepa za gasilski 

dom na Bregu v dolžini 
1,3 km.

 Ob tem je bila s sredstvi 
Evropskega sklada za regi-
onalni razvoj in Občine Bo-
rovnica vzpostavljena sodobna 
kolesarska povezava. V smeri iz 
Borovnice proti Bregu ta po de-
sni strani večinoma poteka kot 
kolesarski pas na vozišču, med 
priključkom ceste iz zaselka 
Pod goro na regionalno cesto in 
koncem rekonstruiranega dela 
cesta pa kot pomožni kolesar-
ski pas. V nasprotni smeri ima-
jo kolesarji tudi v tem delu na 
voljo pomožni kolesarski pas na 
vozišču, medtem ko je za pešce 
zgrajen ločen hodnik oz. ploč-
nik. V nadaljevanju do konca 
naselja Breg promet kolesarjev 
in pešcev potekata po nivojsko 
ločeni kolesarski stezi, od tam 
dalje do prehoda za kolesarje in 
pešce preko regionalne ceste pa 
je kolesarska steza z vmesnim 
zelenim pasom ločena od voz-
išča. 

Gre za pomembno izboljša-
nje prometne varnosti in udo-
bja vožnje na enem od najbolj 
prometnih in nevarnih odsekov 
regionalne ceste Vrhnika–Pod-
peč v občini Borovnica. Seveda 
pa bo varnost vseh udeležencev 
v prometu zagotovljena le ob 
upoštevanju prometnih pravil 
ter medsebojnem spoštovanju. 
Ker gre za precej spremenjeno 
prometno ureditev, bomo v na-
daljevanju predstavili pravilno 
uporabo novih oz. prenovljenih 
prometnih površin s strani vo-
znikov motornih vozil, kolesar-
jev in pešcev. 

Ker je največja novost v pro-
metni ureditvi prehod za kole-
sarje in pešce preko regionalne 
ceste in Ulice bratov Debevec, 
si za začetek poglejmo, kakšna 
je pravilna vožnja skozi križišče 
obeh omenjenih cest.

Pravilna vožnja skozi križišče 
regionalne ceste in Ulice 
bratov Debevec

Kolesarji
Kolesarji, ki vozijo iz Borov-

nice proti Bregu po kolesarski 
stezi ob desnem bregu Borov-
niščice imajo prednost tako pri 
prečkanju Ulice bratov Debevec 
kot pri prečkanju regionalne 
ceste (v primeru, da nadaljuje-
jo vožnjo v smeri proti Borov-
nici). Kljub temu naj se pred 
prečkanjem prepričajo, ali so 
jih vozniki opazili ter zmanjšali 
hitrost, v nasprotnem primeru 
naj se raje ustavijo. Ker pote-
ka kolesarska steze na »otoku« 
med obema cestama zavito in v 
naklonu, morajo tudi paziti, da 
vozijo po svojem pasu oz. da ne 
pride do trka z nasproti vozeči-
mi kolesarji ali s pešci. V kolikor 
nadaljujejo pot proti Bregu, se 
ob koncu nivojsko dvignjenega 
križišča enostavno priključijo 
na kolesarski pas na vozišču. 

Kolesarji, ki prihajajo iz smeri 
Brega in želijo nadaljevati proti 
železniški postaji po kolesarski 
stezi ob desnem bregu Borovni-
ščice, morajo pred prečkanjem 
ceste zmanjšati hitrost ter pra-
vočasno z iztegnjeno levo roko 
nakazati smer in se s pogledom 
levo preko rame prepričati, ali 
je cesta prosta oz. ali vozniki 
na njej upoštevajo prednost 
kolesarjev v križišču ter usta-
vljajo svoja vozila. Tudi v tem 
primeru velja, da je z vidika 
varnosti bolje odstopiti pred-
nost vozilom, ki ne upoštevajo, 
da imajo prednost kolesarji, kot 
pa tvegati trk. Enako velja tudi v 
primeru prečkanja Ulice bratov 
Debevec, pri katerem imajo ko-
lesarji prav tako prednost. Prav 
tako velja biti pozoren na to, da 
pri vožnji po zaviti in v zadnjem 
delu spuščajoči se kolesarski 
površini na »otoku« v križišču 
ne trčijo v nasproti vozečega 
kolesarja oz. v pešca. 

Kolesarji, ki nameravajo iz 
smeri Brega nadaljevati pot po 
regionalni cesti proti Borovnici, 
pa morajo na začetku prehoda 
za kolesarje in pešce sestopiti s 
kolesa, slednje nato poravnati z 

desnim robom cestišča, se po-
tem ponovno usesti na kolo in 
z njim pot proti središču naselja 
Borovnica nadaljevati ob de-
snem robu vozišča.

Vozniki motornih vozil in 
kmetijske mehanizacije 

Pri vožnji iz Borovnice ali iz 
Brega v smeri Pod goro je treba 
upoštevati, da imajo v celotnem 
križišču kolesarji in pešci pred-
nost, kar velja tako za prečkanje 
regionalne ceste kot tudi preč-
kanje Ulice bratov Debevec. 
Enako velja pri vožnji iz smeri 
Pod goro v smeri proti Borovni-
ci ali proti Bregu.

Pravilna vožnja po 
prenovljenem odseku 
regionalne ceste

Kolesarji 
Kolesarji vozijo po kolesar-

skem pasu na vozišču, pri čemer 
vozijo ob desnem robu pasu, 
vendar ne tik ob njem, temveč 
okoli 20 od njega. Kolesarski 
pas je od površin za motorni 
promet ločen z rdečo nepreki-
njeno ter belo črto, ki je zunaj 
naselja neprekinjena, v naselju 

pa prekinjena. To omogoča 
kolesarjem, ki želijo v naselju 
(Breg) zaviti levo proti dvori-
ščem oz. dovoznim cestam do 
stanovanjskih hiš na naspro-
tni strani ceste, da se najprej 
vključijo na istosmerni vozni 
pas, namenjen motoriziranemu 
prometu, potem pa prečkajo 
vozni pas in kolesarsko stezo, 
namenjena prometu v naspro-
tni smeri. Pred priključitvijo na 
istosmerni vozni pas za motor-
na vozila se morajo s pogledom 
čez levo ramo prepričati, ali so 
vozila za njimi dovolj oddalje-
na ter potem z iztegnjeno levo 
roko nakazati, da nameravajo 
zapeljati na vozišče, namenje-
no motoriziranemu prometu. 
Potem se morajo pred prečka-
njem vozišča najprej prepričati, 
ali je vozni pas v njihovi smeri 
vozečih vozil še vedno prost in 
če ni, ustaviti. Sicer z iztegnjeno 
levo roko nadaljujejo do sredin-
ske črte in če v nasprotni smeri 
ni vozil oz. so ta dovolj oddalje-
na – pri čemer to ne velja le za 
motorna vozila na cesti, temveč 

tudi za kolesarje in/ali pešce na 
kolesarski stezi – prečkajo pas 
za nasproti vozeča vozila in ko-
lesarsko stezo. 

Prečkanje regionalne ceste 
s kolesi je sicer bolj varno tako, 
da se kolesar ustavi na desnem 
robu kolesarskega pasu, sestopi 
s kolesa, se s pogledom v obe 
smeri prepriča, ali lahko varno 
prečka oba vozna pasova za 
motorni promet in kolesarsko 
stezo na nasprotni strani ceste 
ter potem peš ob kolesu prečka 
cesto. Takšno prečkanje pripo-
ročamo manj izkušenim kole-
sarjem (otrokom) oz. (starejšim) 
kolesarjem s slabšim vidom in/
ali motoričnimi sposobnostmi. 

Kolesarji, ki pri svoji vožnji 
po kolesarskem pasu naletijo na 
počasnejše kolesarje, te zunaj 
naselja, kjer je kolesarska steza 
od pasu za motorni promet lo-
čena z neprekinjeno belo črto, 
lahko prehitijo le v primeru, če 
s kolesom ne prečkajo nepreki-
njene bele črte, ki označuje levi 
rob kolesarskega pasu. Znotraj 
naselja oz. tam, kjer kolesarski 

pas od pasu za motorna vozila 
ločuje prekinjena bela črta, pa 
kolesarji pri prehitevanju lah-
ko zapeljejo tudi preko te črte v 
primeru, če so se prej s pogle-
dom preko leve rame nedvo-
umno prepričali, da lahko to 
varno storijo ter svojo namero 
izkažejo z iztegnjeno levo roko. 
Bolj varno je sicer, da tudi ob 
prehitevanju s kolesom ne za-
peljejo čez prekinjeno belo črto. 
Po izvršenem manevru prehite-
vanja se mora kolesar ponovno 
vrniti na desni del kolesarskega 
pasu. 

Zakaj je tako pomembno, da 
ne kolesarimo v ob robu kole-
sarskega pasu? Predvsem zato, 
da nas lahko varno prehitijo 
drugi kolesarji. Kolesarjenje 
preko levega roba kolesarskega 
pasu, ne da bi sicer zapeljali na 
pas, namenjen motornemu pro-
metu, pa je nevarno, ker nas lah-
ko s svojimi vzvratnimi ogledali 
zadenejo tovorna vozila, avto-
busi ali traktorji, ki sicer s kolesi 
ne posežejo na sam kolesarski 
pas. Kolesarjenje preblizu de-

Na prehodu preko “Brežanke” imajo prednost kolesarji in pešci.

Pravilna vožnja po dvosmerni kolesarski stezi

Varno
po prenovljeni 

Brežanki
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snemu robu kolesarskega pasu 
je nevarno zaradi tega, ker hitro 
lahko zapeljemo na rob cestišča 
in pri tem pademo. Iz zgoraj na-
vedenih razlogov je tudi jasno, 
zakaj po kolesarskem pasu ni 
dovoljeno kolesariti vštric, saj 
nas tako ne morejo varno pre-
hiteti drugi kolesarji. 

Kolesarji, ki vozijo po kolesar-
ski stezi širine 1,5 m, ki je nivoj-
sko ločena od pasu za motorna 
vozila (v našem primeru je to v 
večjem delu naselja Breg), mora-
jo voziti okoli 20 cm od desnega 
roba kolesarske steze in ne po 
sredini asfaltirane nivojsko lo-
čene površine. Kolesarska steza 
je na slednji (v naselju Breg) na 
levi strani označena z belo ne-
prekinjeno črto, ki poteka 50 
cm od roba vozišča in predsta-
vlja varovalni pas, ki kolesarje in 
pešce varuje pred tem, da bi jih s 
svojimi ogledali zadela tovorna 
vozila, avtobusi ali traktorji. Za-
radi tega tudi na nivojsko ločeni 
kolesarski stezi ni dovoljeno, da 
bi kolesar ob prehitevanju zape-
ljal čez črto, ki označuje levi rob 
kolesarske steze. 

Na z vmesnim z 1 m širokim 
zelenim pasom ločeni kolesar-
ski stezi (med naseljema Breg 
in Borovnica) širine 1,75 m, pa 
kolesar lahko uporablja celotno 
asfaltirano površino, pri čemer 
naj seveda zaradi nevarnosti 
padca pazi, da se ob običajni 
vožnji preveč ne približa desne-
mu robu, ob prehitevanju pa 
levemu. 

Pri prehitevanju drugega ko-
lesarja mora kolesar v vsakem 
primeru z zvoncem, lahko pa 
tudi z glasom, opozoriti pred 
sabo vozečega kolesarja na to, 
da se mu približuje. Če slednji 
vozi bolj po sredini kolesarskega 
pasu ali steze, se mora ob tem 
umakniti bolj proti desnemu 
robu in s tem za sabo vozečemu 
kolesarju omogočiti, da ga le ta 
varno prehiti. Kolesar, ki prehi-
teva, se med prehitevanjem ne 
sem preveč približati kolesarju, 
ki ga prehiteva. Enako velja za 
pešca.

Vozniki motornih vozil in 
kmetijske mehanizacije

Vozniki v smeri proti Bregu 
zunaj naselja v nobenem pri-
meru ne smejo prevoziti ne-
prekinjene bele črte, ki ločuje 
kolesarski pas od ostalega dela 
vozišča. V naselju, kjer je ta črta 
prekinjena, pa to lahko storijo le 
v primeru, če neposredno pred 
njimi ni kolesarjev. Kolesarjev 
v nobenem primeru ne sme-
jo prehiteti tako, da bi s kolesi 
avtomobila kakorkoli prevozili 
črto, ki ločuje kolesarski pas, ne 
glede na to ali je ta prekinjena 
ali ne. Zunaj naselja naj kole-
sarja ne prehitevajo z odmikom 
vsaj 1,5 m, znotraj naselja pa 
vsaj 1 m. Znotraj naselja Breg je 
v smeri proti gasilskemu domu 
vsak od obeh voznih pasov za 
motorni promet do priključka 
ceste Pod goro na regionalno 
cesto širok 3 m, kolesarski pas 
pa s 15 cm vmesnim varoval-
nim pasom 1,75 m, kar ob pra-
vilni vožnji omogoča, da tudi 
tovorna vozila, avtobusi in kme-
tijska mehanizacija kolesarja, ki 
pravilno vozi ob desnem robu 
kolesarskega pasu, varno pre-

hitijo na zadostni oddaljenosti. 
Od tam dalje pa se vozna paso-
va za motorna vozila zožita na 
2,5 m, profil kolesarskega pasu 
pa preide v pomožni kolesar-
ski pas, ki je skupaj z vmesnim 
varnostnim pasom širine 12 m 
širok 1,12 m. Varno prehiteva-
nje kolesarjev tako ni mogoče, 
ne da bi zapeljali na nasprotni 
vozni pas. Voznik lahko zapelje 
na pomožni kolesarski pas in na 
njem v dovolj veliki razdalji vozi 
za kolesarjem, vendar ga lahko 
prehiti šele, ko na nasprotnem 
voznem pasu ni vozil oz. so ta 
dovolj oddaljena, da lahko kole-
sarja prehiti tako, da zapelje na 
nasprotni vozni pas. Enako ve-
lja v nasprotni smeri od začetka 
rekonstruiranega odseka ceste 
do odcepa ceste pred prvimi 
naslednjimi hišami v naselju 
Breg oz. po parkirišču za tovor-
na vozila. V obeh smereh je na 
delu rekonstruiranega odseka 
ceste, kjer kolesarski promet na 
vsaki strani poteka po pomo-
žnem kolesarskem pasu, hitrost 
omejena na 40 km/h. 

Zavijanje z dvorišč in dovoznih 
cest na regionalno cesto

Občani, ki v naselju Breg pre-
bivajo ob regionalni cesti ter 
njihovi obiskovalci, naj bodo 
še posebej pri izvozu s svojih 
parcel na regionalno cesto zelo 
pozorni na morebitne kolesar-
je na kolesarski stezi, ki pote-
ka mimo njihovih hiš. Če je to 
mogoče, naj znižajo ograje tako, 
da bodo lahko s pogledom iz 
avtomobila že na daleč opazili 
morebitne kolesarje in/ali pešce. 
V nasprotnem primeru pa naj s 
svojih dvorišč oz. dovoznih cest 
na kolesarsko stezo zapeljejo 
zelo počasi in previdno, tako 
da jih bodo morebitni takrat 
mimovozeči kolesarji lahko 
pravočasno opazili in obvozili 
oz. v skrajnem primeru varno 
ustavili. Kljub temu da je kole-
sarjenje (ne pa tudi pešačenje) 
po kolesarski stezi dovoljeno le 
v eno smer (proti Borovnici), naj 
se kljub temu tudi prepričajo, 
ali se jim iz smeri Borovnice ne 
približujejo kolesarji in/ali pešci. 
Ne glede na to, da to ni dovo-
ljeno, domnevamo, da se bodo 
predvsem mlajši kolesarji oz. 
otroci vozili tudi v nasprotno 
smer, ker se jim bo zdelo, da so 
na kolesarski stezi bolj varni kot 
pa na kolesarskem pasu, čeprav 
bodo vozili v napačno smer. 
Skupaj z OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica bomo sicer otroke 
na napačnost in neustreznost 
takšnega početja opozarjali, 
vendar seveda ne moremo pre-
prečiti, da do vožnje v napačno 
smer ne bo prihajalo. Zato je 
bolje, da na regionalno cesto 
zapeljete počasi in se pravoča-
sno prepričate, da ne z leve ne z 
desne v bližini ni ne kolesarjev 
ne pešcev.

Sobivanje kolesarjev in 
pešcev na novih površinah za 
kolesarje

Čeprav so v prvi vrsti name-
njene kolesarjem, lahko nove 
kolesarske površine tam, kjer 
ni ločenih površin za pešce, 
uporabljajo tudi pešci. To velja 
tudi za kolesarsko stezo ob de-

snem bregu Borovniščice med 
mostovoma čez Borovniščico 
na Mejačevi ulici in Ljubljanski 
cesti. Ker je ta tudi priljubljena 
sprehajalna pot in rekreacijska 
površina za skejterje, rolkarje 
ter na njej svoje prve »kolesar-
ske korake« delajo tudi otroci 
na poganjavčkih in otroških 
kolesih, gre za območje z najve-
čjim konfliktnim potencialom 
med kolesarji in pešci. V izogib 
konfliktom pešce in druge »ne-
kolesarske« uporabnike prosi-
mo, da upoštevajo, da gre v prvi 
vrsti za kolesarjem namenjeno 
površino, na kateri so gostje. 
Zato naj hodijo oz. se kotalkajo, 
skejtajo, rolkajo ipd. ob desnem 

robu in tega ali onega na poč-
no vštric. Ko jih kolesar opo-
zori na svojo prisotnost oz. na 
to, da bi jih rad prehitel, naj se 
mu ognejo na skrajni desni rob, 
v primeru, da sočasno nasproti 
prihaja drugi kolesar, pa naj se v 
celoti umaknejo s steze. Pešci in 
ostali »nekolesarji«, ki vidijo, da 
se jim z nasprotne strani pribli-
žuje kolesar, ki želi prehiteti na 
nasprotni strani navzoče pešce 
in/ali ostale »nekolesarje«, naj 
se prav tako pravočasno uma-
knejo na desni rob. 

V primeru navzočnosti pe-
šcev in/ali ostalih »nekolesar-
jev« na kolesarski stezi naj jih 
kolesarji na svojo navzočnost 

opozorijo z obzirnim zvonje-
njem, lahko pa tudi z vljudnim 
glasom oz. prošnjo, da se uma-
knejo desno. Pred prehiteva-
njem tako kolesarjev kot »ne-
kolesarjev« se je treba vedno 
prepričati, ali so nasprotnem 
delu kolesarske steze drugi ko-
lesarji in/ali »nekolesarji«. Če 
so na kolesarski stezi tudi drugi 
uporabniki, zlasti če jih je več 
oz. če so med njimi tudi otroci 
in/ali starejši občani, pa je treba 
hitrost vožnje zmanjšati in biti 
pripravljen na to, da se lahko 
hitro in varno ustavimo. 
Sodobna prometna 
infrastruktura – nujen, ne pa 

tudi zadosten pogoj za varno 
kolesarjenje 

Končno imamo v občini 2 km 
sodobne kolesarske povezave, 
ob tem pa je v dolžini 1,3 teme-
ljito posodobljena tudi glavna 
cestna prometna žila v občini. 
V tem delu so se pogoji za varno 
in udobno vožnjo, kolesarjenje 
in pešačenje bistveno izboljšali. 
Da bo vse skupaj res varno, pa 
je v končni meri v veliki meri 
odvisno od naše prometne in 
siceršnje kulture. Kot vozniki, 
kolesarji in/ali pešci bodimo v 
zgled. Kar pomeni, da znamo 
tako predvideti kot tudi odpu-
stiti napake drugih prometnih 
udeležencev in s svojim ravna-
njem v veliki meri preprečiti, da 
bi te imele hujše ali – Bog ne daj 

– usodne posledice. 

Srečno v novem letu 2024 
tudi v prometu! 

Poleg Občine Borovnica sta 
projekt Ureditev kolesarske po-
vezave »Barjansko kolesarsko 
omrežje«  na območju občine 
Borovnica, odsek Borovnica 
– Breg sofinancirala Evropski 
sklad za regionalni razvoj in 
Republika Slovenija. 

Občina Borovnica

Direkcija RS za 
infrastrukturo je v 
mesecu novembru 
2023 pričela z gradnjo 
prvih podhodov za 
dvoživke na regionalni 
cesti Vrhnika–Podpeč. 

Na odseku Bistra se je začela 
vgradnja podhodov za zagoto-
vitev varnega prehoda dvoživk 
čez cesto. Trajne rešitve za 
prehajanje dvoživk čez cesto 
zmanjšujejo njihovo smrtnost, 
jim omogočajo varno selitev na 
in iz mrestišč čez celo leto ter 
posredno vplivajo na ohranja-
nje njihovih populacij. Dober 
kilometer ceste bo opremljen s 
26 podhodi.

Načrtovanje podhodov se 
je začelo spomladi leta 2020, 
ko so zaposleni Javnega zavo-
da Krajinski park Ljubljansko 
barje izvedli intenzivne nočne 
preglede cestišča. Na 1,3 kilo-
metra dolgem odseku so v 23 
nočeh zabeležili več kot 1.000 
povoženih dvoživk. Pregled so 
ponovili jeseni, ko so v 5 dneh 
zabeležili skoraj 450 poginu-
lih živali. Velikost populacije 
dvoživk, ki se je na tem odseku 
selila čez cesto, je bila ocenjena 
na skoraj 10.000 živali. Zabele-
ženih je bilo 8 vrst, prevladova-
le so rosnice, pogosti pa so bili 

tudi navadni in veliki pupki ter 
zelena rega. 

Glavna tehnična rešitev, ki 
zmanjšuje smrtnost dvoživk na 
cestah je izgradnja podhodov 
in postavitev varovalnih ograj. 
Slednje preprečujejo dostop ži-
valim na cestišče in jih hkrati 
usmerijo v podhode, kjer varno 
prečkajo cesto. 

Po vgradnji podhodov se 
bo začelo z ureditvijo vozišča 

ter postavitvijo usmerjevalnih 
ograj. Sočasno bodo urejeni 
dovozi na zemljišča in name-
ščene rešetke za dvoživke. Ko 
bodo opravljena vsa dela in 
urejena vozna površina ter pri-
merne temperature sledi asfal-
tiranje. Zaključek del je predvi-
den do konca oktobra 2024.

Ukrepi za varstvo dvoživk 
na cestah se izvajajo v okviru 
projekta Ohranjanje dvoživk 

in obnova njihovih habitatov 
– LIFE AMPHICON, ki ga 
sofinancirajo Evropska unija 
v okviru programa LIFE, Mi-
nistrstvo za naravne vire in 
prostor RS, Občina Bistrica ob 
Sotli in projektni partnerji.

Barbara Pezdir, 
Direkcija RS za 
infrastrukturo

Jasna Tarman, Krajinski 
park Ljubljansko barje

Vgrajen podhod v Bistri (foto: arhiv DRSI)

Tudi pri Bistri 
gradnja podhodov za dvoživke

Pravilna vožnja po kolesarskem pasu
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Za njeno dobavo in postavi-
tev je občina Borovnica preko 
Javnega poziva za sofinanci-
ranje nujnih programov na 
področju kulture za leto 2023 
(JP KE 2023), ki ga je v mesecu 
maju 2023 objavilo Ministr-
stvo RS za kulturo, pridobila 
nepovratna sredstva v viši-
ni 68.303,06 EUR, kar znaša 
polovično vrednost grajene oz. 
postavljene pohištvene opreme. 
V novih prostih knjižnice je po-

stavljeno 83 regalov za knjige. 
Poleg tega je bilo za skladiščenje 
knjižničnega gradiva vgrajenih 
14 polic ter postavljeno 11 bo-
ksov za slikanice. 

Prostori zaposlenih so bili 
opremljeni s 8 večjimi delov-
nimi mizami za zaposlene, 3 
nizkimi okroglimi mizami in 
dvema delovnima mizama za 
uporabnike ter 15 oblazinjeni-
mi tabureji za uporabnike ter 
35 stoli in 3 oblazinjenimi fo-

telji. Dobavljena in postavljena 
sta bila tudi dva predalnika na 
kolesih in dva vozička za knjige. 

Knjižnica je opremljena tudi 
z velikim polkrožnim informa-
cijsko sprejemnim pultom ter 
čajno kuhinjo in garderobo. 

(OB)

Opremljeni
novi prostori 

knjižnice

Selitev knjižnice dr. Marje 
Boršnik v nove prostore je 
v zaključni fazi. Levji delež 
knjig so sodelavke knjižnice 
in prostovoljci preselili v kar 
treh dneh, nekaj otroških in 
mladinskih pa so na starih 
policah prihranili za simbolično 
dejanje, ko je pri selitvi 
sodelovala tudi Osnovna šola 
dr. Ivana Korošca.

 
Otroci, učiteljice, učitelji, ravnatelj, za-

posleni osnovne šole, župan, sodelavci 
občinske uprave in občani so od stare 
lokacije na koncu Paplerjeve do nove 
knjižnice na Zalarjevi ulici ustvarili živo 
verigo, dolgo približno 300 metrov. Stali 
so drug zraven drugega, kot je bilo to le 
mogoče, in si podajali kupe knjig. Nad 
dogodkom so bili seveda najbolj navdu-
šeni mlajši otroci, sodelovali so skoraj vsi 
razredi osnovne šole.

Zadovoljen je bil tudi ravnatelj Dani-
el Horvat. »Zelo smo veseli pridobitve 
v kraju, saj so, čeprav imamo tudi mi 
svojo knjižnico v šoli, učenci v veliki 
meri odvisni tudi od knjig, ki jih dobi-
jo v krajevni knjižnici. Bili smo veseli 
pobude, da se pridružimo selitvi. In še 
posebej veseli so bili otroci, da so lahko 
pri tem sodelovali in na koncu koncev 
spoznavali knjige tudi na tak način.«

Župan Peter Črnilogar je z zado-
voljstvom pritrdil, da se 30 let stara zgod-
ba končno razvija in da prihajamo do 
konca. »Danes smo opravili simbolični 
prenos knjig iz stare knjižnice na novo 
lokacijo. Mi smo zadovoljni, predvsem 
zato, ker je sodelovala osnovna šola in 
otroci, da tudi na takšen način prepo-
znajo pomen knjig za njihovo življenje 
in učenje.«

Akciji selitve se je pridružil tudi nek-
danji lastnik objekta trgovine Jur-
ček Jože Jurček. »Zelo, zelo sem zado-
voljen s tem, da smo se lahko zmenili, 

da smo ta objekt oddali novemu la-
stniku, da bo služil v dobrobit kraja. 
Pa tudi, da bom imel dobrega soseda. 
Lepo je že zdaj in bo še lepše.«

Da je za nami poseben dogodek, pa je 
spomnila tudi vodja knjižnice Simo-
na Stražišar. Verjame, da bo otrokom 
ostal v lepem spominu. »Mogoče danes 
ne tako zelo, čez leta pa se bodo go-
tovo spominjali lepega dne, ko so bili 
del žive verige, ker knjižnice pač ne 
seliš vsak dan ali vsako leto. Malce 
težav smo sicer imeli z organizacijo 
oz. razvrstitvijo otrok, ampak to pač 
spada zraven. Na koncu smo napolnili 
kar nekaj polic.« Zahvaljuje se šoli, da 
je sodelovala pri tem, pa tudi vrtcu, saj 
si je vsaka skupina, ko je bila knjižnica še 
odprta, sposodila ogromno knjig, ki jih 
sedaj prebirajo v vrtcu.

Zahvala gre tudi občini za organizaci-
jo in številnim prostovoljcem pri glavni 
selitvi, saj so bili po Simoninih besedah 
jedro vsega. »Že prej so se zelo trudili 
in nam sporočali, da so pripravljeni 
pomagati seliti. Res smo bili presene-
čeni nad odzivom v vseh pogledih. Npr. 
v petek sem jih obvestila, da v ponede-
ljek zvečer zapiramo in naj sporočijo, 
kdaj lahko pridejo na pomoč. V po-
nedeljek niso sporočili, ampak so eno-
stavno prišli in levji delež knjižnice je 
bil do srede v večini preseljen. Zahva-
ljujemo se vsem prostovoljcem za so-
delovanje, tudi nekdanjemu lastniku 
objekta. 30.000 enot je bilo preseljenih 
v treh dneh.«

Da je bil odziv lokalne skupnosti zelo 
dober, dokazuje tudi število izposojenih 
knjig pred selitvijo. »Bralce smo prosili, 
da si sposodijo čim več knjig in so si 
jih. Šest tisoč so si jih sposodili samo 
v zadnjem tednu, torej več kot v celem 
mesecu. Nekateri so rekli, da so jih na-
brali, a da jih brali ne bodo, enostav-
no so jih odnesli, da bo manj za selitev. 
Zato pohvale vsem!« 

Rok Mihevc

Ravnatelj Daniel Horvat in župan Peter Črnilogar

Simbolno in zgodovinsko

Pred selitvijo knjig iz starih v nove prostore 
lokalne Knjižnice dr. Marje Boršnik, o kateri lahko 

več izveste v posebnem članku, objavljenem v 
tej številki Našega časopisa, je bila v prenovljenih 

prostorih nekdanje trgovine TUŠ Market Jurček 
postavljena nova pohištvena oprema. 
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V zadnjih tednih 
preteklega leta je 
Knjižnica dr. Marje 
Boršnik dočakala 
nove prostore. 

Ogromen odziv prostovoljk 
in prostovoljcev, ki so ob selitvi 
priskočili na pomoč, je dokaz, 
da občani potrebujemo prostor, 
v katerem bi se dobro počutili, 
ki bi bil dobro založen z gradi-
vom in ki bi ustrezal normati-
vom in standardom ter tako 
omogočal izvajanje poslanstva 
splošne knjižnice. 

Knjižnice danes namreč niso 
skladišča knjig, ampak nevtral-
na javna ustanova, ki je preplet 
in stičišče znanja, izobraže-
vanja, kulture, umetnosti, ar-
hitekture, lokalne zgodovine 

… Splošna knjižnica je prostor 
lokalne skupnosti, srce lokalne-
ga družbenega in družabnega 
življenja, center dogajanja, most 
med generacijami, dnevna soba 
in ogledalo občine. 

Pomembno je, da je ustano-
va dobro založena z gradivom 
za vse generacije in vse okuse. 
Knjižnice postajajo tudi neke 
vrste muzeji, pripovedovalke 
zgodb iz lokalne zgodovine, 
zbirajo domoznansko gradivo, 
predmete, svojo povezanost z 
lokalnim okoljem pa nekatere 
izražajo tudi z gradnjo. Knji-
žnica je zgradba, v katero lah-
ko vstopi vsak, ne samo tisti, ki 
bere. Še posebej pomembna je 
za ranljive skupine.

Levji delež finančnih sredstev 
za nove prostore je zagotovila 
Občina Borovnica. Ministr-
stvo za kulturo je prispevalo 
68.303,06 evra. Knjižnica je iz 
sklada občinskih materialnih 
stroškov in lastnih sredstev – 
kamor se stekajo tudi članarine, 
zamudnine in plačevanje osta-
lih terjatev – vrsto let kupovala 
le najnujnejše in tako prihranila 
74.398,30 evra. Vsa ta prihra-
njena sredstva je borovniška 
občina lahko porabila za novo 
knjižnico. 

Jedro selitve so bile prosto-
voljke in prostovoljci, ki so več 
mesecev spraševali, ali bodo 
lahko pomagali in prosili, da se 

jih vpiše na seznam ter obvesti. 
Že od konca lanskega poletja 
smo bralcem pisali daljši rok 
izposoje in jih prosili, naj si iz-
posodijo čim več gradiva, saj ni-
smo točno vedeli, kdaj se bo za-
čelo zares. 27. novembra lani je 
bila knjižnica v starih prostorih 
odprta zadnjič. V nekaj dneh so 
si člani nabrali več gradiva, kot 
si ga ponavadi v enem mesecu. 
Obiskovalci, skupine iz vrtca, 
razredi iz osnovne šole … vsi so 
iz knjižnice odhajali s polnimi 
vrečami gradiva in ga odnesli 
več kot 6300. 

Prostovoljke in prostovoljci so 
se ob selitvi odzvali v res veli-
kem številu. Mnogi so več dni 
in tednov – tudi v prazničnih 
dneh – prenašali težke škatle z 
gradivom, ga zlagali na police 
in ga urejali, demontirali, nosili 
in vozili težke regale ter ostalo 
pohištvo, čistili, popravljali in 
pospravljali, iskali rešitve, nare-
dili inventuro, knjižnici vdah-
nili dušo … Pa tudi kaj spekli. 
Kombi bivšega lastnika prosto-
rov nove knjižnice je gradivo na 
novo lokacijo peljal enajstkrat, 
vedno povsem poln. Nekaj re-
galov otroških knjig smo pri-
hranili za živo verigo, ki so si jo 
nekateri zaželeli. K sodelovanju 
smo povabili učence in zaposle-
ne iz OŠ dr. Ivana Korošca Bo-
rovnica, starše in občane. 

Pomagali so nam: Inka Pelko, 
Saša Pelko, Jože Jurček, Jože Šraj, 
Jože Zorman, Valja Zalar, Ma-
tjaž Ocepek, Mateja Šušteršič, 
Peter Bezek, Boris Bezek, Maja 
Lekšan, Mojca Okorn, Niko 
Nikolčič, Milena in Janez Seč-
nik, Bernarda Grimšič, Natali-
ja Pelko, Špela Grohar, Franci 
Molk, Alenka Dular Pristavec, 
Franci Pristavec, Alenka Kova-
čič, družina Naveršnik, družina 
Jaunig, Tatjana Japelj, Boštjan 
Troha, Irena Medle, Mateja 
Kržič, Elizabeta Hriberšek Bal-
kovec, družina Kenda, Igor De-
bevec, Margareta Pernar Kenig, 
Neža Luzar, Žan Bezek, Slavica 
Marta Ošaben, Kateryna Ma-
inina, Danica in Jože Mevec, 
Eva Premk Bogataj, Mirko Jokić 
in Julija Jokić Levičar, Anica 
in Boštjan Laharnar, Diana in 

Metod Mavec, Irena Nemec, 
Barbara Ferk, Teja Debevec, 
Anja Strle, Meta Debevec, Tja-
ša Debevec, Brigita Kos, druži-
na Čeligoj, Saša Stražišar, Janko 
Smole, Rok Mihevc, Živa Košir, 
Marija Korošec, Klara Fröbe, 
Marjana Jenko, Lovro Šivic, Nik 
Šivic, Miha Šivic, Blaž Pretnar, 
Matej Čepon, Pavle Golob, Ana 
Bokalič, Marjetka Rot, Sara in 
Urban Korošec, Daniela Pre-
glau, Miriam Svete in učenci 

Ema Černetič, Ksenija Merela, 
Ažbe Filipič, Nika Volk, Mihela 
Debevec, Miha Korošec, Blaž 
Japelj, Marjan Debevec, Marko 
Juha, Janez Stražišar, Marjan 
Martinšek, Petra Jenuš, Karel 
Jurjevčič, OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica in Vrtec Borovnica, 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika, 
Občina Borovnica, L.ask, Biro-
sistemi, Gostilna Godec. Hvala 
vsem. 

Župniji Borovnica se zahva-
ljujemo za dolgoletno gostova-
nje v njihovih prostorih. Zavo-

du Škrateljc pa za presenečenje 
med selitvijo, podaril nam je 
knjige za otroke. 

Knjižnica, branje in knjige 
so bile v preteklosti mnogim 
navdih in so zapisali:

Ko sem dobila svojo knji-
žnično izkaznico, šele takrat se 
je moje življenje začelo. (Rita 
Mae Brown)

V knjigah je zbran večji zaklad 
kot v piratski votlini na Otroku 
zakladov. (Walt Disney)

Vedno sem si zamišljal, da bo 
raj kot nekakšna knjižnica. (Jor-
ge Luis Borges)

Bralec živi tisoč življenj, pre-
den umre … Človek, ki nikoli 
ne bere, živi eno samo. (G. R. R. 
Martin)

Brez knjižnic, kaj nam ostane? 
Nimamo preteklosti niti priho-
dnosti. (Ray Bradbury)

Sonce prebuja naravo, branje 
knjig razsvetljuje glavo. (Mon-
golski pregovor)
Knjižnica dr. Marje Boršnik 

Borovnica

Smo prebivalci 
najdaljše ceste v 

Borovnici, ki je v lasti 
Občine Borovnica, 

natančneje, živimo na 
najbolj nepreglednem 
ovinku Zalarjeve ceste, 
na številki 52a, katere 

pot vodi v Kote. 

Po navedbah PVN-ja (Načrt 
šolske poti, izdanega leta 2022), 
gre za enega najbolj nevarnih 
odsekov v Občini, kar je bilo 
objavljeno tudi na spletni stra-
ni Javne agencije RS za varnost 
prometa. Hiša, kjer živimo, je 
bila zgrajena leta 1981, promet 
je bil v tistih časih seveda pre-
cej manjši, kot je danes. 

Ker je bila cesta takrat ozka, 
je občina leta 1988 uredila širi-
tev, za kar je lastnik hiše občini 
odstopil kar nekaj kvadratov 
zemlje. V zameno je občina ta-
krat zgradila ustrezno obzidje 
ob hiši.

Z leti se je promet občutno 
povečeval, danes dnevno mi-
grira približno 1000 avtomo-
bilov v eno smer, torej v obe 
smeri približno 2000 voženj 
dnevno (javni podatek, obja-
vljen na spletni strani občine/
merilnik hitrosti na Zalarjevi 
cesti 54). Infrastruktura ceste 
je ostala enaka, kot je bila pred 
tridesetimi leti. Na tem delu 
ni pločnikov. Cesta je posta-
la obremenjena z obeh smeri. 
Cesto dnevno, poleg prebival-

cev, uporabljajo tudi uslužben-
ci Slovenske vojske. Prav tako 
po njej vozi tudi velika količi-
na kmetijskih vozil, veliko je 
tudi odvažanja lesa oziroma se 
opravlja gozdarska dejavnost. 

Največja skrb in dilema sta 
nastali v letih 2013 in 2014, ko 
so naši otroci odšli v osnovno 
šolo. Ker smo zagovorniki tega, 
da otroci hodijo v šolo in do-
mov peš, kar je tudi v interesu 
šole in občine, smo šoli posla-
li vprašanje, ali lahko v šolski 
prevoz vključijo tudi otroke 
z Zalarjeve ceste (od številke 
48 do 68a), kljub temu, da ni-
smo oddaljeni več kot 4 km 

od šole. Odgovora šole nismo 
nikoli prejeli. Otroke smo mo-
rali naučiti, da hodijo v šolo 
čez sosedov vrt in se vključijo 
na cesto tam, kjer je kolikor 
toliko pregledna z obeh sme-
ri. Nepojmljivo je ob tem tudi 
dejstvo, da kar nekaj otrok iz 
sosednjih hiš ne hodi in nikoli 
ni hodilo peš po tej cesti, ker 
je prenevarna in ker se starši 
razumljivo bojijo za njihovo 
varnost. Torej otroci, ki so vse-
ga skupaj oddaljeni dober kilo-
meter od šole, do nje nikoli ne 
prihajajo peš. Kakšen paradoks, 
če pomislimo, kako šola zaradi 
jutranjega prometnega zama-
ška vsakoletno prosi starše, da 
otroke vendarle pustijo v šolo 
peš ali s kolesom. Kako naj se 
pravzaprav potem tak otrok 
osamosvoji, kako naj pridobi 
izkušnjo, ki jo bo potreboval 
tudi kasneje v življenju? 

Mimogrede, občinski svet 
Občine Borovnica v svojem 
Pravilniku o organiziranju šol-
skih prevozov v 2. členu navaja, 
da med upravičence šolskega 
prevoza med drugim spadajo 
tudi učenci, katerim je, po ugo-
tovitvah pristojnega organa, 
na svoji poti do šole, ogrožena 
varnost. S to možnostjo nismo 
bili nikoli seznanjeni. O tem, 
ali šoloobveznim otrokom pri-
pada prevoz, ni bilo ne duha 

Prostovoljke in 
prostovoljci, hvala

Nepregleden ovinek na Zalarjevi cesti 

Nevaren odsek Zalarjeve ceste
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ne sluha. Vsa ta leta smo doma 
poslušali zgolj zgodbe otrok o 
objestnih voznikih, ki jih sreču-
jejo na poti v šolo in domov, o 
prehitri vožnji, hupanju, o tem, 
kako je na poti domov hoja po 
levi strani nemogoča, ker na-
sproti vozeči avtomobili pridr-
vijo skozi ovinek, po desni pa se 
žal nimajo kam umakniti. To je 
potrdil tudi predstavnik polici-
je, ko si je ogledal nevarni odsek. 
Kar nekaj let vsakodnevnih skr-
bi in telefonskih klicev domov 
iz službe z vprašanji o tem, ali 
so otroci varno prispeli na cilj. 
Ali ena smrtna žrtev otroka na 
Zalarjevi cesti 64 pred več kot 
20 leti ni bila dovolj? 

Leta 2017 je občina začela s 
pripravo Celostne prometne 
strategije lokalne skupnosti. 
Na njej smo javno izpostavili 
nevaren odsek Zalarjeve ceste 
in ogroženost otrok ter ostalih 
pešcev in kolesarjev v prometu. 
Odgovor takratnega župana je 
bil, da na vsakih deset metrov 
ne morejo graditi pločnika. 
Kljub temu da je takratni pred-
stavnik policije jasno opozoril 
na prevelike hitrosti motornih 
vozil glede na stanje prometne 
infrastrukture ter pomanjka-
nja varnih površin za pešce in 
kolesarje v Občini Borovnica 
nasploh. Pločnika takrat niti 
nismo pričakovali, saj nam je 

bilo jasno, da je za izvedbo tega 
potrebno veliko več, kot zgolj 
en sestanek. Smo pa pričakovali 
kakšen drug ukrep, nekaj, kar bi 
umirilo promet. Žal zaman. 

Nekaj let kasneje je občina 
končno postavila znak Šolska 
pot in s tem omejila hitrost na 
40 km/h. Seveda smo se ga raz-
veselili, vendar smo kaj kmalu 
tudi ugotovili, da za nekatere 
uporabnike te ceste omejitev 
očitno sploh ne velja. Nekateri si 
cestno prometno predpise eno-
stavno krojijo po svoje. Naj ob 
tem omenimo tudi postavljen 
informativni merilec hitrosti, ki 
občasno stoji na Zalarjevi cesti 
54. Iz javno dostopnih informa-
cij na občinski spletni strani je 
razbrati, da je od vseh merilcev 
v Občini ta edini, na katerem je 
hitrost dnevno prekoračena v 
80 %. 

Zanimiva je študija Načrta 
šolskih poti, ki so jo kar nekaj 
let, sestavljali tako strokovni 
delavci OŠ Borovnica kot tudi 
starši učencev (SSŠ), Svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu in Policijska postaja 
Vrhnika. Statistično je od leta 
2000 do 2016 največji vzrok 
prometnih nesreč v Borovnici 
neprimerna hitrost, največ teh, 
kar polovica, se jih je zgodila 
ravno na Zalarjevi cesti. Prav 
tako v tem istem dokumentu 

Policijska postaja Vrhnika med 
drugim opredeljuje odsek Za-
larjeve ceste od ‘Peka’ (Zalarjeva 
cesta 48) do ovinka pri Medletu 
(Zalarjeva cesta 68) kot odsek, 
kjer je največja stopnja ogrože-
nosti otrok. Hkrati Policijska 
postaja Vrhnika predlaga, da se 
otrokom na tej relaciji omogoči 
prevoz do šole, kar je ugotovila 
tudi Komisija za organiziranje 
šolskih prevozov, na podlagi 
sklepov, ki jih je sprejel SPVCP. 
S tem prebivalci Zalarjeve ce-
ste nikoli nismo bili seznanjeni, 
prav tako v ta namen ni bilo do-
ločeno postajališče. 

Avgusta 2023 smo Občini in 
Svetu za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu poslali dopis, 
v katerem smo podali predloge 
rešitev (hitrostne ovire, pločnik, 
označitev talnih oznak za pešce, 
informativni merilec hitrosti …), 
za ustrezno ureditev šolske poti. 

Podžupan občine in predse-
dnik SPVCP-ja si je takrat ogle-
dal odsek in potrdil, da se Obči-
na zaveda problema, vendar pa 
žal ne morejo narediti ničesar. 
Ničesar? Nismo se strinjali z 
njim, saj to ni rešitev. Rešitev 
se vedno najde, ker kjer je volja, 
je tudi pot. Predlagali so nam 
namestitev radarja in ga hkrati 
odsvetovali v izogib kritikam 
sovaščanov, ki se vsakodnevno 
vozijo po tej cesti. Precej ironič-
no, glede na to, da se vsi zave-
damo, da gre za šolsko pot. Kaj 

je torej tukaj bolj pomembno 
– kritike občanov ali človeško 
življenje, morda celo otroško? 
Bili smo razočarani! Razočarani 
predvsem nad tistimi, ki bi mo-
rali zaščititi krajane, pa jim za 
to ni mar. Ob zbiranju volilnih 
glasov so se ‘delili bonbončki’, 
ko pa je treba reševati (večletne) 
težave, se žal vsi veljaki poskri-
jejo.

Ker občina v vseh teh letih 
ni bila pripravljena celostno 
pristopiti k rešitvi problema, 
smo se po tehtnem in dolgem 
razmisleku odločili, da nekaj 
storimo v tej smeri. Cestnih 
oznak namreč sami ne moremo 
urediti. Naš namen nikoli ni bil, 
da vznemirimo in razjezimo 
sovaščane. Verjemite, ni nam 
vseeno za trenutno situacijo. 
Naš namen je zgolj, da opozo-
rimo voznike, ki ne upoštevajo 
omejitve, da niso sami na cesti, 
da so v promet vključeni tudi 

drugi, najbolj ranljivi v prome-
tu. Celotno Zalarjevo cesto na 
dnevnem nivoju uporabljajo 
tudi kolesarji in pešci, tako 
otroci kot tudi starejši, med 
njimi tudi gibalno ovirani lju-
dje. Če pridrvite 70 km/h skozi 
ovinek, pešcu tudi odsevnik ne 
pomaga.

Ceste so javna površina in so 
namenjene vsem udeležencem 
v cestnem prometu, pešcem, 
kolesarjem, motoristom. Ceste 
niso namenjene zgolj avtomobi-
lom in delovnim strojem. V raz-
vitih državah ima pešec enake 
ali celo večje pravice kot avto-
mobil. Samo na Balkanu in žal 
tudi pri nas imajo pravice zgolj 
najmočnejši v prometu. Od 
vseh ostalih se pričakuje, da se 
odstranijo, kar je zanimivo, ko 
pa se tako radi, v vseh pogledih, 
primerjamo z najbolj razvitimi.

Razumemo razjarjenost po-
sameznikov, vendar želimo tudi, 

da se občina aktivno vključi v 
reševanje problema, saj se pre-
bivalci, ki živimo na tem od-
seku Zalarjeve ceste, že toliko 
let počutimo ogrožene. Kdo 
bo odgovarjal, ko se bo zgodilo 
najhujše, na koga boste kazali s 
prstom, ko bo nastradalo člove-
ško življenje? Se boste tudi ta-
krat vsi tisti, ki bi morali nekaj 
storiti za to, obračali stran? Ne 
predstavljam si, da bi izgubila 
otroka zgolj zato, ker so nekomu 
bolj pomembna mnenja drugih 
ljudi. 

Zavedanje, da lahko nekdo 
umre in da nismo ničesar na-
redili za to, ko bi lahko, je večje 
od vseh parlamentiran po soci-
alnih omrežjih. Kljub vsem ža-
ljivim komentarjem in očitkom 
so nam življenja naših otrok in 
nas samih bolj pomembna.

Družina Stipančević

Na kokošjem dvoru se je 
zgodil dvojni umor. 

Prestrašeni petelin pokliče na 
pomoč izurjenega detektiva na 
štirih tačkah. Ali bo Žaku uspe-
lo rešiti uganko? Rešitev najdete 
v novi otroški knjigi borovniške 
avtorice Marjete Debevecv De-
tektivski pes Žak in veliki umor 
na kokošjem dvoru. 

 
Da bi otroci z veseljem posegli 
po knjigah

Gre za otroško slikanico, ki je 
namenjena otrokom, od treh let 
naprej. Namenjena je predvsem 
otrokom, ki se učijo brati, da bi 
z veseljem posegli po knjigah, 
da bi jih te pritegnile in da ne bi 
obupali pri bralni kulturi, saj je 
ta zadnje čase zelo nizka. »Mla-
dega bralca želim povabiti v 
svet domišljije, da bi sam is-
kal nove zgodbe v resničnem 
svetu, ne v umetni inteligenci. 
Tam je izredno malo prosto-
ra za razvoj možganov in za 
nove ideje. Bolj kot so naše 
poti vijugaste in strme, bolj 
možgani iščejo rešitve. In to 
je prihodnost nekega naroda, 
da spodbuja otroke k premi-
šljevanju na vseh področjih,« 
je povedala Marjeta Debevec.

Jazbečar pri Makučevih
Ideja o knjigi je nastala v »ko-

ronskih časih«, ko smo zaradi 
omejitve gibanje med občina-
mi svojo bolj spoznaval. Tako je 

tudi Marjeta v sosednji vasi pri 
Makučevih spoznala psa jazbe-
čarja. Ker ga je srečevala večkrat 
na sprehodih z otroki, je sam 
ponujal s svojo pojavo detektiva 
zgodbe, ki so kasneje nastajale 
na račun tega psa. »Ker imajo 
otroci radi napete zgodbe, ni 
bilo treba velike domišljije, da 
so zgodbe stekle same. Všeč mi 
je bilo, da je to kmečko okolje, 
ki je zaenkrat še zdravo in 
otrokom prek živali ponuja 
dovolj napetih zgodbic, ki pri-
tegnejo in povlečejo k premi-
šljevanju, branju ali pa spre-
hodu v bližnje naselje.«

Pa gresta skupaj umor in 
pravljica?

Knjige govori o detektivskem 
psu, ki je čuvaj na kmetiji in h 
kateremu se vse živali zatekajo 
po pomoč. Pes kot detektiv po-
maga pri reševanju zapletenih 
problemov, kot so umori, izgi-
notja in podobne situacije. Pa 
gresta skupaj umor in pravljica? 
Marjeta pritrjuje, da celo zelo. 
»Pravzaprav se v vseh večjih 
pravljicah pojavljajo umori, 
nekateri celo zelo kruti. Otro-
ci tako spoznavajo, da življe-
nje ni postlano z vrtnicami, 
ampak je ves čas prisotna tudi 
»teta smrt«, čeprav bi jo rada 
sodobna kultura izbrisala. Ti-
sti, ki ima hišnega ljubljenčka, 
se je s to teto gotovo že srečal.« 
Se pa v sporočilu knjige skriva 
tudi usmiljenje, pojasnjuje Mar-
jeta Debevec. »V še tako težkih 

trenutkih naj se najde prostor 
za empatijo do človeka ali ži-
vali v stiski.«

Pred izdajo so pravljico 
prebirali otroci Aninega sklada

Knjiga je nastajala po lutkov-
nih predstavah in uprizoritvah 
za otroke na različnih lokaci-
jah. Otroci so bili pravzaprav 
prvi, ki so jo spodbudili k temu, 
da se knjiga pripravi. In ker je 
založnik, direktor Založbe 
Salve Gašper Berčič tudi sam 
oče, ga je odziv otrok, ko jim je 
pred odločitvijo prebral pravlji-
co, verjetno še najbolj prepričal 
v izdajo knjige. »Tudi naša za-
ložba si želi skozi literaturo 
podati dobre vrednote in he-
roj, ki je zmožen usmiljenja, se 
nam je tako zdel več kot pri-
meren«, je povedal Berčič. Še 
pred izdajo so pravljico dodobra 
spoznali otroci iz Aninega skla-
da, ki je namenjen številčnejšim 
družinam. Pes Žak je tako imel 
oboževalce, še preden je pristal 
v tiskani obliki.

Dober odziv na knjižnem 
sejmu

Prvi odzivi na knjigo so zelo 
pozitivni, pripoveduje avtorica, 
kar je glede na poplave otroške 
literature zelo dobro. Prese-
nečena je bila nad odzivom, ki 
ga je doživela na novembrskem 
knjižnem sejmu in pohvalami 
pisateljev otroške literature, ki 
so tudi sami prebrali knjigo in 

ji napovedali lepo prihodnost. 
»Namreč, danes je težko napi-
sati otroško knjigo, ki bi predrl 
običajne okvirje, saj je bralna 
kultura nizka. Dokler pa je 
interes založnika čim manj 
teksta in čim več ilustracije, je 
to težko doseči. Smo v prelo-
mnem času, ki je tudi za tisk v 
taki obliki zelo pomemben, da 
ohranjamo besedo tako, kot je, 
ne skrčeno.«

Je knjiga primerna tudi za 
vegane?

Kot eno izmed zanimivosti 
Marjeta, za katero je to že tretja 
knjiga, navede vprašanje ene od 
strank na knjižnem sejmu, če je 
knjiga primerna tudi za vegane. 
Ko pa jo je deklica na predstavi-
tvi knjige v borovniški osnovni 
šoli vprašala, če ta pes še živi, je 
bila malce v zadregi, saj je Žak 
že dobil naslednika, seveda pa 
živi še naprej v literaturi, kar je 

tudi njen čar. »Karkoli ustvar-
jam, nastaja iz kraja, v kate-
rem živim in njegove okolice. 
Vsi akterji, naj si bodo to ži-
valski ali človeški, vplivajo na 
moje soustvarjanje.«

Ilustratorka Ana Marinko
Pomemben del te knjige je 

tudi ilustracija. Za njo se je 
potrudila študentka arhi-
tekture Ana Marinko, ki je 
bila izbrana na natečaju Založ-
be Salve. S pomočjo socialnih 
omrežjih so jo tako izbrali kar 
bodoči bralci. »Takoj sva se 
ujeli preko zgodbe in ta pes je 
našel pravega upodobljeval-
ca.« Vsi ljubitelji dobrih pravljic 
pa se lahko veselijo tudi nadalje-
vanj, saj bo Žak še reševal zah-
tevne probleme, ki se pojavijo 
na življenju na kmetiji.

Knjige pediatrični kliniki in 
ukrajinskim sirotam

Knjiga je doživela tudi prvo 
javno predstavitev, pri kateri 
so ji z zabavnim skečem o fi-
žolu pomagali avtorica sama 
in Lucija Leben. Pridružili so 
se jima še Otroška folklorna 
skupina Coklarčki in lovec Maj 
Zrimšek iz Lovske družine Bo-
rovnica s svojo psičko Diano, ki 
sta predstavila življenje lisice. 
Nekaj knjigic so podarili Pedia-
trični kliniki UKC Ljubljana in 
ukrajinskim sirotam, ki živijo 
v Slavini pri Postojni in so se 
v času vojne naučili slovensko. 
Prebirali jo boste lahko tudi v 
prenovljeni knjižnici dr. Marje 
Boršnik, s Turističnim dru-
štvom Borovnica pa pripravljajo 
tudi pohod za otroke »po poteh 
Detektivskega psa Žaka«, kjer bi 
spoznavali nove skrivnosti kra-
jev, kjer živimo.

Rok Mihevc

Avtorica Marjeta Debevec s pravljico “Detektivski pes Žak in veliki umor na kokošjem dvoru”

Navdih za pravljico je iskala
pri zabočevskem jazbečarju 

Rezultati merilnika hitrosti
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V vseh starostnih skupinah 
smo pripravile številne dejav-
nosti, v katere smo vključile 
tudi starše, stare starše in tudi 
ves tehnični kader zavoda. 

S pripravami na praznični 
mesec smo začeli že v novem-
bru in kot vsako leto organizira-
li »Novoletni sejem« ter ‘prižig 
lučk’ v Borovnici. 

To zahteva sodelovanje obči-
ne in celotnega vzgojno izobra-
ževalnega zavoda. Sejem tako 
povezuje delo vseh zaposlenih 
v šoli in vrtcu ter tudi otroke 
šole in vrtca, ki ustvarjajo naj-
različnejše izdelke, od okraskov 
in slaščic do voščilnic. Tokrat 
so prvič sodelovale tudi čistilke, 
ki so pripravile svojo stojnico s 
slaščicami. Izkupiček celotnega 
sejma je bil tudi tokrat name-
njen šolskemu in vrtčevskemu 
skladu.

Vzgojiteljice smo se odločile 
čarobnost pričarati na svoj na-
čin. Igralnice smo praznično 
okrasile, ob spremljavi kitare 

ali klavirja smo prepevali otro-
ške pesmi, seveda pa ni šlo brez 
popularne božične glasbe in 
plesnih zabav, čajank ter ‘kina’. 

Za slavnostne novoletne 
plesne zabave so starši poskr-
beli tako, da so bili otroci lepo 
oblečeni, vzgojiteljice pa smo 
jim po želji, v kotičku za posli-
kave obraza kaj narisale in jim 
uredile frizure (kitke, čopki ter 
bleščice za deklice in za dečke 
gel za lase). Pripravile smo jim 
tudi kino dan, kar je pomenilo 
ogled risanke s kokicami. Ker 
pa smo vzgojiteljice polne idej 
in domišljije, je v eni izmed 
skupin ‘zrasla’ tudi ideja »piža-
ma žur in kino pod zvezdami« 
kar je pomenilo ogled risanega 
filma v pižamah pod praznični-
mi lučkami, ki so jih imeli v sobi. 

Predšolski otroci pa so s po-
močjo vzgojiteljic pripravili tudi 
dramatizacije, ki so jih zaigrali 
mlajšim otrokom. Nekateri so 
igrali celo za stare starše ali za 
starše in sorojence. Ena izmed 

predšolskih skupin pa je s pe-
smico nastopila tudi na šolski 
prireditvi ob državnem prazni-
ku. 

Svoj nastop so imeli tudi pev-
ci in pevke v našem pevskem 
zborčku Mavrica. Celotnemu 

vrtcu so zapeli kar precej velik 
nabor naučenih pesmic. Pri ne-
katerih so zraven povabili tudi 
‘publiko’ naj pripeva in sodeluje. 
Naj ob tem pohvalim še kuhar-
sko ekipo, ki nam je priskrbela 
vse, kar smo potrebovali za pi-

škote, vaflje, palačinke, pice in 
druge dobrote, ki smo jih čez 
mesec vzgojiteljice pripravljale 
skupaj z otroki po posameznih 
skupinah in jih na koncu v ku-
hinji tudi spekle, da smo lahko 
razvajali še svoje brbončice. 

Poleg tega je za nas kuhinjsko 
osebje poskrbelo še z ‘bogatimi’ 
prazničnimi obroki in raznoli-
kim jedilnikom.

 Za piko na i pa nas je obiskal 
tudi Dedek Mraz, ki nam je 
vsem pustil nekaj daril, otrokom 
pa pričaral nasmeh do ušes in 
čez. Ob tem gre pohvala hišni-
ku, ki je pomagal, da nas je dobri 
mož sploh obiskal in s tem spet 
razveselil otroke. 

V želji, da bi ohranjali sloven-
sko tradicijo otrokom včasih 
predstavimo tudi kakšno po-
sebnost. Tokrat so v nekaterih 
skupinah sejali božično žito. V 
preteklosti so ljudje verjeli, da 
to prinaša obilnejšo letino na-
slednje leto, družini pa srečo in 
zadovoljstvo (povzeto po zeli-
sca-cvetka.si/blog). Otrokom 
so vzgojiteljice setev žita pred-
stavile v želji, da bi lepo skrbeli 
zanj in bi bili zadovoljni, ko bi 
seme vzklilo, ozelenelo ter jim 
predstavljalo lep okras v pra-
zničnih dneh. 

Bogato prepletanje decembr-
skih dejavnosti naj bi otrokom 
prineslo pomembno sporočilo, 
da je več kot zunanji blišč vre-
dno druženje s sovrstniki, kako-
vostno skupno preživljanje uric 
v vrtcu in doma, v krogu ljudi, ki 
nas imajo radi.

Živa Košir

Otroci in starši iz skupine Kapljice 
se radi odzovejo na sodelovanje v 
različnih akcijah, dejavnostih. 

Tako je bilo tudi konec novembra, ko smo se 
odločili, da kot skupina sodelujemo v dobrodel-
nem projektu »Božiček za en dan«. V projektu 
smo sodelovali že v letu 2022, zato so otroci 
poznali koncept. Skupaj smo izbrali otroka, 
deklico. Otroci so kot za stavo nizali ideje, kaj 
vse bi lahko dali v škatlo. V igralnici smo imeli 
poseben hranilnik, kamor so otroci prinašali 
donacije. Seveda, vsa akcija ne bi uspela brez 
finančne podpore staršev. Zato se želiva zahva-
liti staršem, da so naju bili pripravljeni podpreti 

pri najini ideji. Deklici smo vsaj malo pričarali 
praznični decembrski utrip, saj je bila škatla res 
dodobra založena.

Poleg tega da radi pomagamo drugim, smo 
se odločili, da vsakoletno čajanko izvedemo na 
drugačen način. Povabili smo stare starše in jim 
zaigrali dramatizacijo ter zapeli nekaj zimskih 
pesmic. Ponovno so naju presenetili z izjemnim 
obiskom. Otroci pa so izkazali kot pravi igral-
ci. Babice so potočile kako solzo, dedki pa so 
zadovoljno ploskali ob nastopu. Po končanem 
»uradnem delu« je sledila čajanka, kjer so se 
otroci skupaj s starimi starši posladkali ob čaju 
in piškotih.

Anja Bole, Nika Zorman

Decembrsko dogajanje

V različnih skupinah našega vrtca 
smo se v Tednih kulturne dediščine 
konec septembra in v začetku oktobra 
2023 posvečali starim morda že 
pozabljenim spretnostim in navadam. 

Spoznali smo nekatere poklice in spretnosti, ki 
so zaradi industrijske dobe povsem zamrli ali pa 
so danes izjemno redki. Pripravili smo srečanja z 
ustvarjalci, delavnice in dramsko predstavo otrok 
z naslovom Urška išče srečo. Dogodek smo pope-
strili z razstavo del v vrtcu ob sočasni organiza-
ciji Jesenskega živ-žava. Obiskovalci (starši, otroci 
vrtca, šolarji in upokojenci) so bili nad razstavo 
del navdušeni. Povedali so, da so presenečeni nad 
izdelki in organiziranimi dejavnostmi, ki smo jih 
pripravili v okviru TKD. Spoznali smo poklic 
šivilje, jo obiskali na domu, spoznali zgodovino 
šivanja narodnih noš, šivali na roke s šivanko in 
šivali s pravim industrijskim šivalnim strojem. 

Spoznali smo poklic restavratorke, pokazala 
nam je svoja dela prej in potem, nam povedala, 
kako se loti določenih projektov, skupaj z njo pa 
smo s posebnim orodjem na posameznih kar-
tončkih s tehniko praskanja odkrili »fresko«. 

Spoznali smo poklic oz. pozabljeno spretnost 
krošnjarja. Obiskal nas je in z njim smo izdelali 
male košarice. 

Spoznali smo spretnost predenja volne in fil-

canja in z ustvarjalko izdelali filcane namizne 
prtičke. Urili smo se tudi v različnih spretnostih, 
kot so šivanje gumbov, kvačkanje in pletenje ob 
pomoči odraslih. 

Spoznali smo spretnost klekljanja, ko nam je 
babica prinesla pokazati pravi pravcati punkelj, 
papirce in muštre ter nam na kratko predstavila 
zgodovino te spretnosti in obrti na Slovenskem. 
Na punklju smo lahko mešali kleklje in ustvarjali 
tudi svoje kitke.

Spoznali smo poklic kuharice oz. spretnosti 
kmečke gospodinje iz preteklosti. Skupaj z babico 
smo skuhali ajdove žgance in pekli domač kruh 
ter buhtlje. Dedek pa nam je prinesel tudi stare 
gospodinjske predmete (ura s kukavico, žepna 
ura, likalnik, mlinček, stare posode, svečnik, mo-
delčki za maslo, leseni vrč za izdelavo masla ipd.). 

Spoznali smo tudi spretnosti čebelarjenja. Če-
belar nam je predstavil, kako poteka delo s čebe-
lami, kateri so čebelji pridelki, pokazal, kaj je to 
cvetni prah, med, propolis, vosek, kaj čebelarji 
naredijo iz voska ipd. Vosek smo tudi poduhali in 
potipali satnice. Pokazal nam je čebelarsko opre-
mo in prinesel domači med, iz katerega smo nato 
spekli medenjake. Ob tej priložnosti se zahvalju-
jemo vsem ustvarjalcem, obrtnikom, ki s svojim 
znanjem, spretnostmi in veseljem do ustvarjanja 
ohranjajo kulturno dediščino in so bili vse to pri-
pravljeni deliti z nami.
Za vrtec Borovnica, vzgojiteljica Tina Mazi

Tedni kulturne dediščine
v vrtcu Borovnica

Veseli december v vrtcu Borovnica
V zadnjem mesecu lanskega leta smo 
vzgojiteljice v vrtcu Borovnica, želele pričarati 
praznično vzdušje. 
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 Pevkam ŽPZ Tonja je 
Občina Borovnica zaupala 
organizacijo občinskega 
Božično-novoletnega 
koncerta. 

ŽPZ Tonja smo z veseljem prevzele 
zaupano nalogo. Skladno s počutjem 
ob zaupani nalogi smo načrtovani kon-
cert poimenovale “Pričakovanje”. Bo-
žično-novoletni koncert je odlična pri-
ložnost, da lokalni glasbeniki in pevci 
s svojimi nastopi polepšajo praznične 
dni glasbe željnim obiskovalcem, zato 
smo jih povabile k sodelovanju. Odziv 
je bil odličen, program pripravljen in 
prišel je veliki dan koncerta.

17. 12. 2023 smo v nabito polni več-
namenski dvorani OŠ Borovnica v tre-
nutku, ko je v temi odzvenela adventna 
pesem izpod prstov organista Luke 
Šviglja, z lučkami v rokah in ob kitar-
ski spremljavi Matjaža Mraka, božič-
no pastirsko pesem in z njo praznično 
vzdušje prinesle gostiteljice koncerta 

– pevke ŽPZ Tonja. Sledila je predsta-
vitev učencev Glasbene šole Vrhnika. 
Prav za predstavitev na koncertu so 
bile v dvorano pripeljane orgle iz glas-
bene šole. Učenci, ki se učijo igranja na 
orgle, so lahko izkoristili redko prilo-
žnost in obiskovalcem pričarali zah-
tevnost, magičnost in posebnost tega 
instrumenta. Z igranjem na orgle so se 
predstavili mladi glasbeniki: Ela Gri-
zold, Marko Iskra, Karin Podržaj, Jan 
Janša in Luka Maklin.

Tonje smo se ob spremljavi Lane Fa-
biani na klavirju in Špele Marinčič na 
flavti sprehodile skozi letne čase pesmi 
Seasons.

K sneženju (Let it snow) sta s svojim 
nastopom na klavirju in flavti pozivali 
Kiara in Allegra Kenig.

Del koncerta smo posvetili naši do-
movini, ki v mesecu decembru pra-
znuje dan samostojnosti in enotnosti. 
V njeno čast je zadonela Lipa skladate-
lja Fr. Schuberta, ki so jo izvedli pevci 
MPZ Štingl ć pod vodstvom zboro-
vodkinje Lilijane Stepic. Na pomen 

doma in domovine nas je z nadvse 
prijetnim glasom in čudovito pesmijo 
E. Flisarja Lastovka spomnil Vrhničan 
Matjaž Mrak, znani slovenski pevec, 
vokalist ansambla Štajerskih 7.

K novoletnemu vzdušju nas je pope-
ljala zimzelena pesem J. Privška in D. 
Velkavrha Silvestrski poljub, pri kateri 
smo se žametnemu glasu pevca Ma-
tjaža Mraka pridružile Tonje. Matjaž 
je “odšel še na Roblek” skupaj s Tam-
buraši Borovnica, ki so s svojim ener-
gije polnim nastopom pod vodstvom 
Jožeta Zvera napolnili dvorano s pri-

jetnimi zvoki in pritegnili občinstvo k 
petju. Pravega snega tega večera nismo 
dočakali, je pa pesem Bela snežinka, ki 
smo jo vsi nastopajoči skupaj ob koncu 
podarili obiskovalcem, ustvarila prije-
tno zimsko vzdušje.

Program je odlično povezovala Ko-
rošica Anja Vajde.

Božično-novoletni koncert “Pričako-
vanje” je za Tonje imel še dva posebna 
pomena. Z velikim veseljem smo pred-
stavile spominski zbornik z naslovom 
ŽPZ Tonja “Ob petju in kulturi”, ki je 
bil izdan v počastitev 20-letnice delo-

vanja pevskega zbora. Velika zahvala in 
pohvala, da je zbornik ugledal luč sve-
ta, gre v vseh pogledih naši pevki Joži 
Rupar, ki se ji tudi ob tej priložnosti 
zahvaljujemo za vloženo delo in trud. 
Žal je bil ta koncert zadnji, na katerem 
nas je vodila naša Eva. Eva Mori, mlada, 
srčna, prijetna, znanja polna zborovod-
kinja, energična Korošica, ki nas je za-
svojila in osvojila in bo za vedno ostala 
naša, čeprav se naše poti razhajajo.

Pevke ŽPZ Tonja 

Začetek pohoda ob 9.00 uri 
nova knjižnica dr. Marje 
Borštnik Borovnica
- Zdravljica
- pozdravni nagovor
- Predstavitev nove knjižnice

odcep za Lašče-Pristava 
(pri počivalniku)

Kmetija  Košir na Pristavi
- predstavitev najvišje ležeče 
   kmetije v občini Borovnica
- kratek kulturni program

kmetija Bizjak (pr. Gregurčku) v Ohonici
- kratek kulturni program
- predstavitev dejavnosti 
     Društva kmečkih žena Ajda

Zaključek okoli 12.45 ure 
gostilna Godec v Borovnici
- enolončnica
- glasbeni nastop
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SLOVENSKI KULTURNI PRAZNIK
Četrtek,  08. 02. 2024 

V primeru visokega snega oziroma slabih 
vremenskih razmerse izvede pohod na lažji 

trasi Borovnica (knjižnica)-Rimska cesta-
Dražica-Ohonica-Borovnica, ki je primerna 

tudi za starejše in mamice z otroškim
spremstvom (vozički).

Organizator:
Kulturno društvo Borovnica v sodelovanju z 

ZKD Vrhnika, HUD Karel Barjanski Borovnica, 
Društvom Zabočela in Društvom podeželskih 

žena Ajda Borovnica.

Kulturno društvo Borovnica 
v sodelovanju z ZKD 
Vrhnika, HUD Karel Barjanski 
Borovnica, Društvom 
Zabočela in Društvom 
podeželskih žena Ajda 
Borovnica, vabi v četrtek, 8. 2. 
2024, ob Prešernovem dnevu 
- slovenskem kulturnem 
prazniku, na KULTURAHOD 
2024.

Začetek kulturno-rekreacijske prire-
ditev bo ob 9.00 uri pri novem poslopju 
Krajevne knjižnice dr. Marje Borštnik 
Borovnica na Zalarjevi cest 19A, kjer 
bo zadonela Zdravljica, po pozdrav-
nem nagovoru pa bodo predstavljeni 
novi prostori knjižnice. Prvi postanek 

bo v Ohonici, na kmetiji Bizjak (pr. 
Gregurčku), kjer bo potekal kratek 
kulturni program in predstavitev de-
javnosti Društva kmečkih žena Ajda. 
V nadaljevanju bo udeležence pot vo-
dila na Pristavo, kjer bodo ob kratkem 
kulturnem programu spoznali najvišje 
ležečo kmetijo v občini, kmetijo Košir, 
ki se ukvarja tudi s turizmom. Kultu-
rahod 2024 se bo zaključil okoli 12.45 
ure z okusno enolončnico in glasbeni-
mi nastopi v gostilni Godec v Borov-
nici. 

V primeru visokega snega oziro-
ma slabih vremenskih razmer se po-
hod izvede na lažji trasi Borovnica 
(knjižnica)-Rimska cesta- Dražica-
-Ohonica-Borovnica, ki je primerna 
tudi za starejše in mamice z otroškim 
spremstvom (vozički).

Glasbeno-pevsko 
Pričakovanje ...

Kulturahod 2024

Simbolna fotografija
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Zdi se mi, da zgovorno priča 
o naši želji po gostoljubnosti, 
kljub kakšnim zadregam pri 
komunikaciji in jeziku. In tudi 
Borovničani so se dobro izkaza-
li, nad pričakovanji, je povedala 
Špela Kos, ki je bila poleg Jana 
Janše organizatorka in pobu-
dnica, da se v dogajanje Evrop-
skega srečanja mladih vključi 
tudi Župnija Borovnica.

Evropsko srečanje mladih je 
dogodek, ki ga že več let pripra-
vlja Taizejska skupnost kot del 
Romanja zaupanja na Zemlji. 
Več tisoč mladih zapusti po-
znanost in sigurnost domačih 
držav in se podajo v neznano, 
ne da bi vedeli, kdo jih bo sprejel 
in pogostil. Župnija Borovnica 
je bila tako ena izmed 49 župnij 
gostiteljic 46. Evropskega sreča-
nja mladih v Ljubljani in njeni 
okolici, ki je imela priložnost 
sodelovati in soustvariti ta en-
kratni dogodek v naši domovini 
Sloveniji.

20 družin gostiteljic je v do-
move romarje sprejelo v sredo, 
27. januarja, zvečer. Prišlo je 15 
Poljakov, osem Hrvatov, sedem 
Francozov, sedem Nemcev, pet 
Italijanov, štirje Kolumbijci, 
Nizozemec, Španec, Filipinec 
in duhovnik Paragvajčan. »Ta-
izejski bratje so bili ob prijavi 
župnije Borovnica zelo pozitiv-
no začudeni, saj niso povsem 
verjeli, da nam bo uspelo v tako 
kratkem času dohiteti preosta-
le župnije in jih na koncu celo 
prehiteti in to v samo dveh te-
dnih,« je povedala Špela Kos 
in dodala, da je ob privolitvi in 
podpori župnika Janeza Ši-
larja o organizaciji dogodka v 
naši župniji, želja po nagovarja-
nju ljudi za sodelovanje na tem 
enkratnem dogodku vedno bolj 
rasla. Pobudo so prav tako pod-
prli župan Peter Črnilogar in 

ravnatelj Daniel Horvat. 
Takoj naslednji dan, v četr-

tek, 28. januarja, so v župnijski 
cerkvi sv. Marjete že poteka-
le jutranje molitve. Sledile so 
pogovorne skupine, v katerih 
so romarji izmenjali mnenja o 
različnih tematikah. Romar-
jem pa so želeli ponuditi nekaj 
več, zato so jim predstavili naš 
kraj in njegove posebnosti ter 
pripravili štiri delavnice: vo-
den ogled borovniške cerkve in 
zvonika, predstavitev razvoja 
čebelarstva, turistično vodenje 
po Borovnici in ogled Kraljeve 
domačije. Nad delavnicami so 
bili romarji navdušeni tako zelo, 
da so po degustaciji različnih 
vrst medu pokupili skoraj vse 
zaloge borovniških čebelarjev, 
po izredno čuteči predstavitvi 
Janike Kržič o terapije s konji, 
pa so o tem navdušeno pripo-
vedovali še nekaj časa. Romarji 
so prisostvovali pri dveh svetih 
mašah v borovniški cerkvi, pri 
kateri je somaševal tudi duhov-
nik iz Paragvaja. Sveti maši sta 
bili zelo mednarodni, kar se je 
najbolj slišalo pri branju božje 
besede in prošnjah v različnih 
jezikih. Župnik Janez Šilar jim 
je izrekel toplo dobrodošlico 
in se jim zahvalil za krščansko 
držo v teh časih. »Evropa vas 
potrebuje,« je dejal. 

Družine gostiteljice so romar-
je odpeljale tudi na kakšen izlet 
po znamenitostih. Nekateri so 
jih odpeljali na sneg v Planico, 
drugi k Mariji na Kurešček, pa 
tudi okoli Blejskega jezera, na 
morje in celo v jame. Vsak dan 
je bila večerna molitev v športni 
dvorani Stožice, kamor so pri-
šli tudi slovenski verniki, škofje, 
tudi predsednica države, ki pa 
je bila nad videnim in slišanim 
presenečena in ganjena.  Zadnji 
dan novega leta so se romar-

ji vsak v svojem gostiteljskem 
kraju ob 23. uri udeležili vigi-
lije, nato pa silvestrovali s Fe-
stivalom narodov. V Borovnici 
so novo leto pričakali v večna-
menskem prostori osnovne šole, 
ki je bil bogato obložen s tradi-
cionalno slovensko hrano. Po-
samezni narodi so skozi plese, 
pesmi in celo kvize predstavili 
svojo kulturo in navade. Evrop-
sko srečanje mladih so sklenili 
s skupnim novoletnim kosilom 
romarjev pri družinah gostite-
ljicah, v domovih je ponekod 
odmevala tudi harmonika. 

Romarji so bili tako nad na-
šim krajem kot nad gostoljub-
nostjo navdušeni. Anješka in 
Amilija s Poljske sta bili najbolj 
presenečeni nad dostopnostjo 
ljudi in tudi tem, da so imeli čas 
za njih. »To izkušnjo si bom za-
pomnila za vse življenje, mislim, 
da je bila dobra izkušnja. Res ste 
topli in prijazni. Všeč mi je bilo. 
Rada vas imam.« Andi in Jo-
hanes iz Nemčije sta prav tako 
izrazila hvaležnost za dobrodo-
šlico, najbolj sta bila navdušena 
nad cerkvijo, znamenitostmi, 
predstavitvijo terapije s konji in 
zgodovino države. »Bilo je za-
bavno, ker sem živel pri družini 
s štirimi otroki. Življenje v tej 
hiši je polno energije, zato ve-
lika hvala Matjažu in Katarini,« 
je dejal Andi. Tudi Kristina iz 
Zagreba si ni mogla želeti boljše 
domačnosti. »V srcu bom nosi-
la spomin na močno skupnost, 
v kateri je vera živa, v kateri se 
prijatelji družijo, so dostopni, 
gostoljubni in ljubi.«

Tudi gostiteljice družine so 
bile nad izkušnjo navdušene, 
marsikdo je izrazil veselje, da je 

vstop v novo leto doživel na tak 
način.

Anica Vukšinič Laharnar: 
»Ko sem na začetku decem-
bra izvedela, da bo Ljublja-
na gostila novoletno srečanje 
evropske taizejske mladine, 
sem od veselja takoj pograbi-
la prijavnico za gostitelja in 
nas prijavila. Tudi sama sem 
s prijatelji vrsto let hodila na 
novoletna srečanja po vsej 
Evropi. V to me je prepričalo 
moje prvo srečanje na Du-
naju, kjer sem bila prelepo 
sprejeta k družini in vedno 
tako naprej. Biti gostitelj je 
bilo nekaj najlepšega v leto-
šnjem novoletnem času za 
nas. Otroci so spoznali, da 
so lahko tudi neznanci, ki jih 
sploh ne razumejo, po dne-
vih bivanja pri nas, zanimivi, 
prijazni, veseli in da oboga-
tijo naš vsakdan. Imeli smo 
se prelepo, ob odhodu naših 
Italijanov pa smo v objemih 
potočili tudi solze.«

Klemen Čeligoj: »Ko so 
nekatere ljubljanske župnije 
že ponavljale vabila za gosti-
telje romarjev, sem si mislil: 

“Škoda, da smo predaleč.” Ko 
pa smo nato neko nedeljo pri 
maši izvedeli, da bodo romar-
ji prišli tudi v Borovnico, sem 
takoj pomislil, kako zanimi-
vo bi jih bilo gostiti. A nisem 
bil prepričan, da je to dobra 
ideja. Po maši mi je žena ta-
koj rekla: “Škoda, da jih mi ne 
moremo gostiti.” “Ne vem, če 
jih res ne moremo,” sem zami-
šljeno odgovoril. In že na poti 
domov sva se z otroki pogo-
varjala, da se bomo mogoče 
ponudili za gostitelje mladih 
iz drugih držav. Potem se se 
pojavili dvomi – nimamo veli-
ko prostora, otroci so še majh-
ni in ponoči precej “aktivni”, 
dneve pred novim letom smo 
imeli delno že zapolnjene ... 
Skratka, zlahka bi našla izgo-
vor, zakaj romarjev ne more-
mo gostiti. Pa sva se odločila, 
da raje poiščeva način, kako 
bi jih lahko. Otroke sva spod-
bujala k drži razpoložljivosti: 
ena od njih je takoj povedala, 
da je romarjem pripravljena 
posoditi svoje ležišče; pogo-
varjali smo se o tem, da bomo 
ponudili prostor; če ga bo kdo 
potreboval, ga bomo sprejeli, 
drugače pa tudi ne bomo raz-

očarani. Tako smo si govorili, 
čeprav priznam, da nas je – ko 
so se pojavljali podatki, da bo 
morda v Borovnici romarjev 
manj, kot je bilo predvideno – 
začelo skrbeti. K nam sta bili 
nato dodeljeni dve Nemki: ena 
zgovorna, druga zadržana in 
tiha; obe pa nasprotje od ste-
reotipa o nemški točnosti. Ko 
smo se v hecu pogovarjali o 
tem, sta povedali, da tudi 
javni promet v Nemčiji ni nič 
kaj točen; tako sta se v Borov-
nici gotovo počutili kot doma. 
Kmalu pa smo se ob njiju do-
mače in sproščeno počutili 
tudi mi. Ko smo se zadnji dan 
ob in po kosilu pogovarjali, sta 

“naši Nemki” zatrdili, da je 
bilo srečanje v Ljubljani zelo 
lepo, kljub temu pa jima bo 
bolj v spominu ostal čas v Bo-
rovnici. Tudi cela naša dru-
žina se dni, ko smo ju lahko 
gostili, z veseljem spominja.«

Naj članek zaključim s prisrč-
no anekdoto, ko je mama gosti-
teljica francoskemu romarju kar 
v slovenščini ponudila hrano. 
Ves navdušen je tako spoznal 
novo tradicionalno slovensko 
jed »Boš jedu«.

Rok Mihevc

Here you have 
»neki za jest«

Zbrani na Festivalu narodov ob vstopu v novo leto

Romarji so bili navdušeni nad zgodovino našega kraja. 

Ta posrečena kombinacija stavka angleščine in 
slovenščine (Tukaj imate nekaj za pojesti.) očeta 
gostiteljske družine taizejskih romarjev se mi je 
zdel tako poveden, da sem ga izbral za naslov o 

članku borovniške gostoljubnosti Evropskega 
srečanja mladih, ki se je odvil konec decembra in 

prvi dan novega leta v Ljubljani.
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Samopreskrba s sadjem 
je bila ena od temeljnih 
zahtev za vsak mlad 
par v času Avstroogrske 
monarhije. 

V predporočni pogodbi je bilo 
zapisano, koliko sadik sadnega 
drevja mora posaditi mlad par, 
da bosta imela onadva in njuni 
potomci urejeno samopreskrbo 
s hrano (sadje, sokove, sadna 
vina, marmelade, suho sadje in 
žganje).

 Kaj pa v današnjem času? 
O samopreskrbi ni govora in 
skoraj nikogar več ne skrbi za 
to. Saj je vse v trgovini, poceni, 
lepo zapakirano v tone embala-
že. Seveda ne iz Slovenije ali pa v 
manjših količinah. Skoraj niko-
gar več ne zanima sadno drevje, 
kajti z njim je samo delo. Še naj-
bolj zoprno pa je odstranjevanje 
listja, ki jeseni pada z njega. In 
seveda pobiranje jabolk, tistih 
gnilih in črvivih. Fuj!

Kam bo miselnost pripeljala, 
bodo videle naslednje genera-
cije. Pokazala se bo ob krizi, ko 

bodo kar naenkrat marketi pra-
zni, pa tudi v domači kašči ne 
bo nič. Prvič, ker kašč več ni v 
sodobnih hišah, kjer pa so v sta-
rejših, so pa prazne. 

Ker pa nekateri še vedno 
vztrajamo s samooskrbo in nam 
je mar tudi za podobo naše kra-
jine, sadimo visokodebelna sa-
dna drevesa in jih tudi oblikuje-
mo z vsakoletno rezjo. Pri tem 
so še posebej aktivna društva 
Ajda po Sloveniji, v Borovnici 
pa Sadjarsko društvo. To ima 
posajenih par dreves v sadov-
njaku pod stebrom nekdanjega 
viadukta v centru Borovnice in 
na vrtu poleg stavbe občine na 
Paplerjevi ulici (nekdanji Košu-
tov vrt). V tem vrtu raste tudi 
paplerjev bobovec, potomec ja-
blane, ki jo je s križanjem zlate 
parmene in štajerskega bobov-
ca vzgojil nadučitelj v Borovni-
ci Fran Papler. Drevo se zaradi 
povešave rasti že na pogled raz-
likuje od ostalih dreves v sadov-
njaku. Poleg občinskih dreves 
pa je še nasad visokodebelnih 
dreves iz Kozjanskega parka, 

samih starih sort, ta katere pa 
skrbi predsednik sadjarskega 
društva Andrej Jurček. 

Z ZIMSKO REZJO SA-
DNEGA DREVJA in NABI-
RANJEM CEPIČEV ZA CE-
PLJENJE SPOMLADi

bi vas radi seznanili in vam 
pokazali na predavanju in te-
čaju obrezovanja in nabiranja 
cepičev na sam kulturni dan, v 
četrtek, 8. 2. 2024 ob 9:00 v sa-
dovnjaku pod stebrom viaduk-
ta. Če bo ta dan slabo vreme in 
bo deževalo/snežilo, bo tečaj v 
nedeljo, 11. 2. 2024 ravno tako z 
začetkom ob 9:00 uri.

Po biodinamičnem koledarju 
je najprimernejši čas za obre-
zovanje sadnega drevja dan za 
plod in/ali cvet v času padajočih 
luninih lokov, ko so energije pri-
sotne v koreninah rastlin.

Čas za obrezovanje naj bo 
pomaknjen čim bolj v pomlad, 
do začetka brstenja. Seveda, če 
imate samo par dreves. Če pa jih 
je več, zimsko rez opravljate že 
od decembra dalje na primerne 

dneve in seveda ob suhem vre-
menu. Tečaj obrezovanja pa je 
zgodaj zato, da lahko pridoblje-
no znanje počasi preizkušate in 
utrjujete na svojih drevesih.

Udeleženci se bodo po želji 
razdelili v tri skupine. 

Delavnico obrezovanja na vi-
sokodebelnih dreves bo vodii: 

SLAVKO TURŠIČ, biodi-
namični sadjar, avtor sadjarske-
ga biodinamičnega koledarja, ki 
ga izdeluje že 16 let, permakul-
turist z diplomo iz permakul-
turnega načrtovanja iz Trsta. 
Znanja podaja prek delavnic 
na društvih AJDA in oddaj Na 
vrtu, publikacij, člankov in na 
praktičnih tečajih. V svojem 
sadovnjaku vzdržuje preko 150 
sort jablan in hrušk starih sort. 
Sodeluje tudi na Štafeti semen 
in cepičev na Sejmu Flora v Ce-
lju.

Delavnico obrezovanja dre-
ves v špalirju na Košutovem 
vrtu:

ŠPELA JEREB, diplomi-
rana inženirka agronomije in 
hortikulture, ki se že nekaj let 
ukvarja z obrezovanjem sadne-
ga drevja in vzgojo zdravilnih 
zelišč za čaje za samooskrbo.

Delavnico obrezovanja bo-
rovnic, jagodičja in jablan na 
svojem vrtu pod stebrom:

ANDREJ JURČEK, diplo-
mirani inženir biologije z iz-
kušnjami z vzgojo ameriških 
borovnic in visokodebelnih 
dreves ter se ukvarja tudi z ob-

rezovanjem sadnega drevja.
Poleg delavnice boste lahko 

kupili še nekaj sadik jablan sta-
rih sort iz drevesnice Kozjan-
skega parka, ki niso bile posaje-
ne lansko leto in nabrali cepiče 
za cepljenje. 

KAJ SE BOSTE NAUČILI 
NA DELAVNICI?

? Kako posajeno sadiko 
jablane, cepljeno na sejanec, 
prvič obrezati? Kako začeti in 
nadaljevati obrezovanja dreves 
na sejancu, da bo drevo lepo 
raslo in dočakalo 70 do 100 let 
pričakovane življenjske dobe? 
Pridobili boste znanja, kako 
opazovati drevo ter z obrezo-
vanjem usmerjati njegovo rast. 
Koliko vej z drevesa lahko ob-
režete letos in koliko drugo leto, 
na kateri vejici so cvetni brsti za 
sadje letos in katera vejica bo ro-
dila naslednje leto? Kako upora-
biti znanje geometrije in fizike 
ter teorije vektorjev pri usmer-
janju vej drevesa? Kako koristno 
uporabiti matematiko in z upo-
rabo Fibonaccijevega zaporedja 
(1, 1, 2, 3, 5, 8, 13,..) pri sukanju 
vej na drevesu? Kako obrezane 
enoletne poganjke uporabiti 
kot cepiče za cepljenje? Kako 
jih shraniti in potem to cepiti 
na ustrezno podlago?

? Kakšna je razlika med 
podlagami sadnega drevja 
in kako vplivajo na rast dreve-
sa (vegetativne podlage M9 in 
M27 (2,5 m), MM106 in M111 

(4,5 m), MM109 in M25 (7 m) 
in generativne podlage – sejanci 
(10 m) in kako za svoj vrt izbrati 
ustrezno podlago?

Zakaj je bolje sejati semena 
takoj na mesto, kjer želimo, da 
zraste drevo in ga šele potem 
cepiti brez presajanja? 

? Kako spoznavati ritme 
narave in kako uporabljati 
biodamični sadjarski kole-
dar.

ŠTEVILO MEST NA DE-
LAVNICI NI OMEJENO. 
Parkirišče je zagotovljeno 200 
m od kraja delavnice na žele-
zniški postaji. Za spisek sort 
jablan pošljite e-mail na 
tursic.dra@gmail.com

Prizadevamo si, da bi se ude-
leženci delavnic naučili čim več 
in pridobljeno znanje uporabili 
v svoji praksi. S tem bi pripo-
mogli k povečanju samooskrbe. 
Da ne boste pred obrezovanjem 
svojega drevesa »otrpnili« ali 
pa obrezali vejice s pridelkom 
za letos ali z malo »sreče« še za 
drugo leto. Vabim predvsem 
mlajše potencialne sadjarje, da 
se poglobijo v svet biodinamič-
nega in permakulturnega sad-
jarstva.

Na tečaju bo degustacija pa-
steriziranega jabolčnega soka, 
nagrajenega z zlato medaljo 
Dobrote slovenskih kmetij leta 
2022 iz Ptuja. Delavnica bo 
brezplačna.

Tajnik SDB Slavko Turšič  

Šahovski klub 
Borovnica združuje 
ljudi vseh starosti, 
ki se ukvarjamo 
s šahovsko 
dejavnostjo. 

V društvu se povezujemo z 
namenom, da bi razvijali in po-
pularizirali šahovske vrednote 
in vrednote športnega in soci-
alnega delovanja, okrepili med-
sebojna druženja, se šahovsko 
udejstvovali na tekmovanjih ter 
širili znanje na mlajše genera-
cije.

Regijsko osnovnošolsko 
prvenstvo

Šahovski klub Borovnica je 
v sodelovanju z OŠ dr. Ivana 
Korošca organiziral Regijsko 
osnovnošolsko prvenstvo učen-
cev, ki na svojih šolah obiskujejo 
šahovski krožek. 

Na omenjenem tekmovanju 
so nastopili najboljši učenci še-
stih osnovnih šol. 

Po hudem boju v zadnjem 
kolu je absolutni zmagovalec 
prvenstva postal Levačič Matic 
iz OŠ Mirana Jarca Ljubljana 
pred Jakša Emo iz OŠ dr. Vita 
Kraigherja Ljubljana. Hkrati je 
osnovnošolka Jakša Ema brez 
izgubljene točke osvojila prvo 
mesto še med dekleti. Ekipno je 
bila najboljša OŠ dr. Vita Kra-
igherja. Borovniški šahisti pa 
so med dekleti domov odnesli 
bron.

Decembrski redni in zadnji 
mesečni turnir Borovnica 2023

Šahovski klub Borovnica je v 
letu 2023 organiziral 10 rednih 
mesečnih šahovskih turnirjev 
za člane kluba. Prvak občine 
Borovnica je z največ doseženi-
mi točkami, zbranimi na vseh 
turnirjih, postal Švigelj Domen 
pred Suhadolnik Janezom in 
Šraj Jožetom. Vsi so poleg po-
kalov prejeli še sponzorske na-
grade Optike Lah in gostilne 
Godec, ki je tudi gostila zadnji 
turnir.

Božično-novoletni šahovski 
turnir Borovnica 2023

Šahovski klub Borovnica je v 
torek, 26. decembra 2023, or-
ganiziral tradicionalen Božič-
no-novoletni šahovski turnir 
Borovnica 2023. Udeležilo se 
ga je 74 šahistov s cele Slovenije 
in tujine. Zaradi velikega zani-
manja in pomanjkanja prostora 
smo morali nekatere šahiste žal 
zavrniti. Absolutni zmagovalec 
turnirja je, brez izgubljene toč-
ke, postal velemojster Matej Še-
benik ŠK Tajfun Ljubljana pred 
Šlibar Matjažem ŠK Tomo Zu-
pan Ljubljana in tretjeuvršče-
nim Ule Evaldom iz ŠK Postoj-
na. Med šahistkami je odlično 
drugo mesto dosegla Borovni-
čanka Saša Kržič. Turnir je bil 
kategorijsko zelo močan, saj je 
med 74 udeleženci nastopilo 
kar 21 raznih šahovskih moj-
strov. Turnir, ki je trajal od 8 do 
15 ure, je bil za Šahovski klub 

Borovnica velik organizacijski 
zalogaj, zato res velika hvala 
PGD Breg–Pako za dvorano in 
urejeno parkirišče, najemni-
ci Bara Faška Tini Rešeta s.p. 
in njeni ekipi za postrežbo in 
odlično kosilo tekmovalcem ter 
generalnim sponzorjem Mer-
catorju, Petrolu, Sparu, Tušu, 
Krasu, Optiki Lah ter ostalim 
posameznikom, ki so darovali 
nagrade za tekmovalce.

Šah v osnovne šole
Šahovski klub Borovnica širi 

poslanstvo “šah v osnovne šole”. 
Zato smo v klubu kupil šah z 
velikimi figurami in ga posta-
vili pred šolo. Nad pridobitvi-
jo in prikazanim so bili vidno 
navdušeni učenci vseh stopenj, 
med drugimi tudi ravnatelj g. 
Horvat. Zaradi velikega zani-
manja med odraslimi občani 
bo ŠK Borovnica en tak šah po-
stavil še na ustreznem mestu v 
centru Borovnice.

Šahovska simultanka z 
velemojstrico Darjo Kapš

Šahovski klub Borovnica je v 
Domu krajanov Dol–Laze or-
ganiziral šahovsko simultanko. 
Nastopilo je osem borovniških 
šahistov (Modrijan, Šraj, Cera-
nja, Kržič, Dormiš, Okorn, Za-
krajšek, Skoko) PROTI šahovski 
velemojstrici Darji Kapš (wGM), 
dvakratni udeleženki šahovskih 
olimpijskih iger. Med drugim 
se Kapševa ponaša tudi z na-
slovom šahovske državne pr-

vakinje ter z dvema medaljama, 
ki jih je osvojila na evropskih 
članskih tekmovanjih. Čeprav 
se je šahistom zaradi razmišlja-
nja kar kadilo iz glav, je zmago 

z 1:7 (edino zmago je ekipi Bo-
rovnice priigral Kržič Aleš) po 
dveh urah napete borbe domov 
odnesla velemojstrica. Borovni-
ški šahisti so ji športno čestitali 

in jo v maju povabili na revanšo.
Boštjan Zakrajšek, 

predsednik Šahovskega 
kluba Borovnica 

Obrezovanje sadnega drevja v 
sadovnjaku 

Sadjarskega društva Borovnica

Šah v Borovnici
ob koncu leta 2023

Regijsko osnovnošolsko prvenstvo 

Božičnonovoletnega turnirja se je udeležilo 74 šahistov iz Slovenije in tujine. 
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Kakšne so najpogostejše novoletne zaobljube glede te-
lesne vadbe in zdrave prehrane? Kaj opažaš pri svojem 
delu, kdaj začne večina popuščati?
Pri svojem delu opažam, da je večina novoletnih 
zaobljub povezanih z oblikovanjem telesa, naj-
večkrat z izgubo telesne teže. S tem namenom se 
nekateri odločijo v svoj življenjski stil vključiti več 
gibanja v takšni ali drugačni obliki, na primer ae-
robnih aktivnosti v naravi ali pa se vpišejo v raz-
lične vadbene centre in tam vadijo samostojno ali 
pod vodstvom trenerja.
Drugi se z namenom hujšanja odločijo spremeniti 
svoj način prehranjevanja. Po mojem mnenju se 
zaobljub, povezanih z zdravo prehrano, večina 
loti preveč agresivno – s posluževanjem različ-
nih hitrih diet ali pa s popolno odstranitvijo do-
ločenega živila iz jedilnika, na primer sladkorja ali 
kruha. Dolgoročno s takšnim načinom težko do-
sežemo rezultate. Z izjemo redkih posameznikov 
velika večina pri doseganju novoletnih zaobljub 
začne popuščati dokaj hitro, navadno po nekaj 
tednih, ko začetna navdušenost usahne in oseba 
spozna, da napredek prihaja počasneje, kot si je 
na začetku predstavljala ter da bo za dosego cilja 
treba vložiti več truda. Zato je pomembno, da si 
smotrno zastavimo cilje in s tem poskrbimo, da 
motivacija za ohranjanje novih navad traja dlje 
časa.

Kako lahko posameznik učinkoviteje doseže svoje cilje in 
kako lahko preprečimo izgubo motivacije, ko ne vidimo 
takojšnjih rezultatov vadbe ali sprememb v prehrani?
Za dolgoročno doseganje cilja bi rekel, da je 
najpomembnejše to, da pri postavljanju cilja iz-
hajamo iz sebe oz. da smo notranje motivirani. 
To pomeni, da se na primer ne odločimo hujšati 
zato, ker želimo narediti vtis na druge (zunanja 
motivacija), ampak zato, ker se sami želimo bolje 
počutiti v svojem telesu.
Ko imamo enkrat cilj postavljen, pa je pomemb-
no, da ne usmerimo vse pozornosti na sam cilj, 
ampak predvsem na vedenja, ki nas bodo prive-
dla do zastavljenega cilja, saj je to tisto, nad čimer 
imamo nadzor. Žal nimamo nadzora nad števil-
ko, ki nam jo bo pokazala tehtnica, imamo pa 
nadzor nad spremembami življenjskega sloga, kot 
so na primer redna telesna vadba, vnos tekočine, 
sprememba odnosa do hrane itd.
Pomembno je tudi, da si ne zadamo previsokih 
ciljev, ki so težko dosegljivi, saj bomo hitro izgu-
bili motivacijo za ohranjanje novih navad. Smi-
selno je, da si zadamo cilj, ki je realno zastavljen in 
dosegljiv glede na našo obstoječo fizično pripra-
vljenost in življenjski slog. Smotrno je tudi, da si 
postavimo realen časovni okvir, v katerem bo cilj 
dosežen, včasih pa za ohranjanje motivacije po-
maga tudi to, da si glavni cilj razdelimo na manjše 
cilje. Kljub vsemu moramo razumeti, da vedno 
nastopijo dnevi, ko se počutimo manj motivirani. 
Takrat je ključno, da smo potrpežljivi in ne obu-
pamo, ampak se opremo na notranjo motivacijo 
ter se spomnimo, zakaj se je vredno potruditi.

Kateri so najučinkovitejši načini za vzdrževanje motiva-
cije pri redni telesni aktivnosti skozi celo leto?
V prvi vrsti je pomembno, da najdemo športne 
aktivnosti, ki so nam všeč in nam prinašajo zado-
voljstvo. To povečuje verjetnost, da bomo ostali 
motivirani dlje časa. Aktivnosti naj bodo raznoli-
ke, saj to preprečuje monotonost in naveličanost. 
Vsakemu predlagam, naj preizkusi čim več raz-

ličnih športov ali vadb, saj lahko le tako najdemo 
tiste, v katerih uživamo.
Mnogim pri vzdrževanju motivacije pomaga 
družba drugih ljudi. S tem razlogom se nekateri 
odločijo za aktivnosti v paru ali skupini s prijatelji, 
drugi se vpišejo na skupinske rekreacije, spet tre-
tji si zato najamejo osebnega trenerja. Opazil sem, 
da veliko ljudi najame trenerja samo zato, ker se 
zavedajo, da se sami ne bi uspeli “brcniti v rit” in 
priti na trening. Če si z nekom zmenjen, obstaja 
večja verjetnost, da prideš.
Za ohranjanje motivacije priporočam tudi, da 
si telesne aktivnosti vključimo v reden urnik in 
vzpostavimo rutino. S tem bomo lažje ohranjali 
doslednost. Lahko si rezerviramo določene dni 
v tednu za vadbo in takrat naredimo trening ne 
glede na druge dejavnike. S tem se izognemo 
vsakokratnemu prepričevanju samega sebe in 
preprosto naredimo, kar je treba, ko je čas za to. 
Za spremljanje doslednosti treningov in sledenje 
napredka si lahko pišemo dnevnik vadbe ali upo-
rabljamo za to namenjene aplikacije, saj evidenti-
ranje napredka lahko znatno dvigne motivacijo 
za ohranjanje športnega udejstvovanja.

Kako se lahko izognemo pastem hitrih diet in se na-
mesto tega osredotočimo na trajnostne spremembe v 
prehrani?
Najprej bi poudaril, da nisem šolan in strokovno 
izobražen na področju prehranjevanja, tako da so 
vsi moji nasveti oblikovani na podlagi samostoj-
nega prebiranja literature, večletnih izkušenj pri 
delu s strankami in preizkušanju določenih teorij 
na sebi.
Glavni problem hitrih diet je predvsem prevelika 
sprememba jedilnika ob hkratnem prekomer-
nem omejevanju količine vnesene hrane. Posledi-
ca tega je stradanje, ki sicer povzroči hitro izgubo 
telesne teže, ampak hkrati tudi upočasni metabo-
lizem. Ko enkrat prekinemo dieto (ker je dolgo-
ročno ne bomo zmogli vzdrževati) in se vrnemo 
na star način prehranjevanja, se nam pogosto te-
lesna teža vrne na začetno raven ali včasih še višje.
Iz tega razloga je po mojem mnenju mnogo 
boljši način uvajanje malih sprememb v že ob-
stoječi način prehranjevanja. To pomeni, da ne 
spremenimo celotnega režima prehranjevanja, 
ampak se sprva odločimo samo za eno nezdra-
vo prehranjevalno navado in jo nadomestimo z 
ustreznejšo zamenjavo (na primer v našem jedil-
niku zamenjamo bel kruh za polnozrnatega). Ko 
uvedeno spremembo po nekaj tednih osvojimo 
in obvladamo, uvedemo novo spremembo in v 
takšnem ritmu nadaljujemo, dokler ne dosežemo 
zadovoljivega rezultata.
Takšen način spremembe prehranjevanja nam 
ne bo dajal občutka odrekanja hrani, ki jo imamo 
radi in posledično bomo lažje ohranjali na novo 
uvedene spremembe navad. In vsaka na prvi po-
gled majhna sprememba lahko povzroči velik na-
predek v spremembi telesne sestave, če jo uspemo 
obdržati na dolgi rok.

Kateri so ključni elementi zdrave prehrane, ki bi jih mo-
rali vključiti vsak dan?
Naj naštejem nekaj nasvetov, ki so po mojem 
mnenju med najpomembnejšimi:
•Pomembno je ohranjati nadzor nad vnešeno 
količino hrane. To pomeni, da jemo le takrat, ko 
smo lačni, hkrati pa pazimo, da se ne prenajeda-
mo, temveč jemo samo do občutka sitosti. Celo-

dnevno količino vnešene hrane skušajmo razde-
liti na več manjših obrokov in s tem preprečimo 
napade lakote.
•Vnesti moramo zadostno količino tekočine, saj 
je primerna hidracija izredno pomembna za 
pravilno delovanje življenjskih procesov v telesu. 
Okvirno naj bi vsak človek popil okoli 1 liter teko-
čine na vsakih 25 kg svoje telesne teže (75 kg te-
žak človek bi moral torej dnevno popiti približno 
3 litre tekočine). Najboljša izbira za vnos tekočin 
sta voda ali nesladkan čaj, dobro pa se je izogibati 
sladkanim pijačam in alkoholu.
•V svoj jedilnik (če je možno v vsak obrok) bi mo-
rali vključiti zadostno količino sadja in zelenjave, 
saj s tem v telo vnesemo veliko količino nujno 
potrebnih vitaminov, mineralov in prehranskih 
vlaknin.
•Vsak obrok naj bi vseboval zadostno količino be-
ljakovin. Te so pomembne za izgradnjo, rast in 
obnovo telesa. Viri hrane, ki vsebujejo največ be-
ljakovin, so jajca, mlečni izdelki, meso, stročnice 
ter ribe in morski sadeži.
•Izbirati je treba raznovrstno hrano, ki vključuje 
čim več različnih živil. Izogibati se je treba pre-
komernemu vnosu hrane, ki vsebuje velike koli-
čine nasičenih maščob in sladkorja, kljub temu pa 
sem mnenja, da se ne smemo odrekati občasnim 
priboljškom oz. hrani, ki jo imamo resnično radi, 
vendar samo pod pogojem, da še vedno večino 
naših obrokov sestavljajo polnovredna živila.

Kakšne so priporočene vadbe za posameznike, ki želijo 
izboljšati svojo fizično kondicijo, vendar nimajo veliko 
časa na voljo?
Za izboljšanje splošne telesne kondicije bi moral 
vsak posameznik v vadbeni program vključiti 
tako aerobno vadbo (priporočena tedenska koli-
čina 150 minut zmerno intenzivnih ali 75 minut 
visoko intenzivnih aktivnosti) kot tudi vadbo za 
moč, ki naj bi izvedel vsaj dvakrat tedensko.
Za posameznike, ki so časovno omejeni, pripo-
ročam, da svoj vadbeni program oblikujejo na 
takšen način, da na enem treningu hkrati vpli-
vajo tako na razvoj srčno-žilnega sistema, kot 
tudi na krepitev mišic. Eden izmed primerov je 
krožni trening, sestavljen iz vaj za celo telo, ki jih 
izvedemo zaporedoma s kratkimi premori. Ta 
priljubljena oblika treninga se pogosto izvaja na 
različnih organiziranih skupinskih vadbah. Zelo 
priljubljen in časovno učinkovit je tudi aerobni 
trening (na primer hoja v hrib ali tek), v katerega 
vključimo tudi kratke sklope krepilnih vaj z la-
stno težo ali preprostimi pripomočki. Za tovrsten 
tip treninga so zelo priljubljene trim steze, ob ka-

terih so postavljena telovadna orodja oz. fitnesi 
na prostem.
Posameznikom, ki nimajo veliko znanja s podro-
čja telesne vadbe in si vseeno želijo vaditi čim 
bolj časovno učinkovito, priporočam trening 
pod vodstvom trenerja. Ta individualno prilago-
di program vadbe ciljem in značilnostim vsakega 
posameznika, tako da so rezultati vadbe najučin-
kovitejši.

Kako lahko vadba pomaga pri obvladovanju stresa in 
izboljšanju duševnega zdravja?
Obstaja veliko dokazov, da ima vadba pozitiven 
vpliv na duševno zdravje, zato jo pogosto upora-
bljamo tudi kot sredstvo za zmanjševanje stresa. 
Razlogov za omenjene pozitivne učinke je več. 
Eden izmed njih je ta, da se med telesno vadbo v 
možganih sproščajo hormoni endorfini, ki vpli-
vajo na izboljšanje razpoloženja ter zmanjšuje-
jo občutek stresa. Poleg tega telesna vadba tudi 
zmanjšuje raven kortizola, za katerega vemo, da 
je glavni stresni hormon, ki ima veliko negativnih 
učinkov na telo. Povečan pretok krvi v možgane 
med telesno aktivnostjo vpliva tudi na izboljšanje 
koncentracije in ostalih kognitivnih funkcij. Eden 
izmed učinkov telesne vadbe je tudi izboljšanje 
kvalitete spanca, ki je ključna za dobro psihično 
in fizično zdravje. Doseženi rezultati vadbe vpli-
vajo tudi na povečanje samozavesti, po eni strani 
zaradi občutka lastnega uspeha, po drugi strani 
pa zaradi boljše telesne samopodobe kot posle-
dice novega telesnega izgleda. Nenazadnje pa je 
telesna vadba nekaterim tudi način socializacije 
in navezovanja stikov, ki so ključni za dobro men-
talno zdravje.

Kaj ti vse ponujaš v Borovnici?
 Trenutno v največji meri delujem na področju 
osebnega trenerstva, skupinskih vodenih vadb in 
rehabilitacije po poškodbah na lokacijah v Borov-
nici in na Vrhniki. Storitve osebnega trenerstva 
izvajam individualno, v paru ali mali skupini za 
posameznike, katerih cilj je izboljšati svojo tele-
sno pripravljenost. Program vadbe po poškodbi 
pa izvajam individualno, in sicer s posamezniki, 
ki si želijo okrevati po poškodbi ali operaciji. Moja 
vizija je združiti znanje s področja fizioterapije in 
telesne priprave ter tako čim bolj celostno poma-
gati ljudem pri doseganju svojih ciljev. Če bi kdo 
želel izvedeti še kaj več o mojem delu ali prebrati 
še kakšen moj članek, lahko obišče mojo spletno 
stran www.janokorn.si.

Rok Mihevc

T E M A  M E S E C A

“Če si z nekom zmenjen 
za trening, obstaja večja 
verjetnost, da prideš.”

 Še vztrajate pri novoletnih zaobljubah? V času nastanka tega članka (15. 
januar), bi vas verjetno pritrdilno odgovorilo več kot v času, ko ga prebirate. 

Tudi strokovnjaki ugotavljajo, da je konec januarja zanos veliko manjši, kot je 
na njegovem začetku. Mogoče vas pa k vztrajanju pri njih spodbudi pogovor 

z osebnim trenerjem, ki nam je na voljo tudi v Borovnici, Janom Okornom. 

Osebni trener Jan Okorn 
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Za čilost v srebrni 
dobi je potrebno 
gibanje, ples pa je 
eden od pomembnih 
komponent, ki poskrbi 
za dušo in telo. 

Takšno je bilo nekakšno spo-
ročilo prvega letnega nastopa 
novoustanovljene plesne sku-
pine v Borovnici Žurerke, ki 
spadajo pod okrilje Kulturnega 
društva Borovnica.

V soboto, 13. januarja, so po 
veselem decembru plesalke s 
pomočjo energične povezoval-
ke Marjete Debevec, poskrbele 
še za malo veselega januarja, ki 
sicer velja za enega bolj malo-
dušnih. S skupinskimi plesi 
polke, sirtakija, angleškega 
valčka so v oblekah, ki se priti-
čejo zvrsti glasbe, dokazale, da 
se vse da, če se le hoče. Za do-
bro razpoloženje so poskrbeli 

tudi številni gostje. S skečem 
»Priprava na spanje« v neime-
novanem domu starejših ob-
čanov v izvedbi Plesne skupine 
Domine, ki delujejo v okviru 
Društva upokojencev Logatec, 
smo lahko videli, kako se da 
prihraniti na vseh področjih, 
tudi na toaletnem papirju in 
pri umivanju zob. Kasneje so 
zaplesali še na glasbo Cotton 
eye Joe in Lets twist again.

Plesna skupina Srebrni kora-
ki se je prav tako predstavila na 
odru večnamenskega prostora. 
Njihov cilj je, da se imajo lepo 
in da osrečijo druge. Za njimi 
so trije nastopi, med drugim 
so se udeležile festivala plesnih 
skupin v Logatcu, predstavi-
le so se tudi v tamkajšnjem 
Domu starejših občanov. Nam 
pa z izvedbo skupinskih plesov 
na pesmi Waka waka in Cava-
lero. Gostje so bili tudi doma-
čini. Primož Križaj, ki ga dobro 

poznamo, nam je zaupal, da 
leto načrtuje snemanje že dru-
ge samostojne zgoščenke. Pre-
mierno pa se je borovniškemu 
občinstvu predstavila dvanaj-
stletna Nawal Djonas, ki pleše 
balet že od vrtca. Začela je v 
Borovnici pri Baletnem dru-
štvu Labod, nato pa nadaljeva-
la na plesnem oddelku Glasbe-
ne šole Vrhnika, kjer pleše že 
5 let. Čeprav se je preizkusila 
tudi v drugih plesnih zvrsteh, 
ostaja zvesta baletu. Zaplesala 
je na improvizacijo na pesem 
Billie Eilish: Lovely.

Za dobro razpoloženje obi-
skovalcev tako ni bilo treba 
veliko, so pa kljub temu za 
popotnico Žurerke vsakemu 
poklonile vejico zdravilnega 
zelišča rožmarina, »ki podpira 
človeka in je simbol regenera-
cije«.

Rok Mihevc

Po nekaj letnem 
premoru je TVD Partizan 

Borovnica tik pred 
prazniki v soboto, 23. 

12. 2023 organiziral 
božično-novoletni 

floorball turnir. 

Poleg devetih slovenskih ekip, 
ki so jih sestavljali tekmovalci 
iz Borovnice, Škofje Loke in Po-
ljan pri Škofji Loki, se je turnirja 
udeležila tudi hrvaška ekipa HK 
Stubica. Fantje in dekleti iz Dol-
nje Stubice so se z veseljem od-
zvali povabilu, saj tudi borov-
niške floorball ekipe vsako leto 
sodelujejo na turnirjih v njihovi 
organizaciji v Dolnji Stubici. 

Sodelujočih deset ekip smo 
razdelili v dve skupini, tako da 
je v predtekmovanju vsaka eki-
pa štirikrat stopila na igrišče in 
se pomerila z vsakim naspro-
tnikom v svoji skupini. Najbolj-
še štiri ekipe iz vsake skupine 

so se uvrstile v četrtfinale, v 
polfinalni obračun pa štiri z 
najboljšimi rezultati četrtfinala. 
Polfinalna para smo izžrebali. 

Večina tekem od četrtfinala 
dalje je bilo zelo napetih. Za 
preboj v polfinale smo gledali 
izjemno borbene tekme, še po-
sebej zanimivi sta bili obe polfi-
nalni tekmi.

Za 3. mesto sta se pomerili 
borovniški ekipi »Uničevalci 
božičnih muc« in »Bluberice«, 
slednja je bila v napetem obra-
čunu boljša. Za prvo mesto sta 
palici prekrižali borovniška eki-
pa »PrDohtarju« in »Koreninica 
in 5 škorcev«, ki so jo sestavljali 
igralci iz Borovnice, Škofje Loke 
in Žiri. V dramatičnem obra-
čunu, ki je bil zahteven tudi za 
oba izjemno izkušena sodnika, 
je na koncu zmagala ekipa »Pr-
Dohtarju«.

Prvim trem ekipam smo po-
delili pokale, pokal je prejel tudi 
najboljši igralec turnirja, daril-

ni vrečki pa najboljša strelka in 
najboljši strelec. 

Vsaka ekipa je ob prijavi pre-
jela Božičkovo vrečko prese-
nečenja z uporabnimi stvarmi, 
vsem tekmovalcem so bile na 
voljo mandarine in banane, za 
kosilo smo postregli z golažem 
in polento. Še posebej slastno 
je bilo pecivo izpod pridnih rok 
kmečkih žena društva Ajda, ki 
so sladice pripravile brezplač-
no posebej za naš turnir, za kar 
se jim še posebej zahvaljujemo. 
Vsak sodnik pa je prejel kupon-
ček slaščičarne Berzo z Vrhnike 
za brezplačen kos peciva. 

Organizatorji se zahvalju-
jemo vsem, ki ste nam poma-
gali pri organizaciji in izvedbi 
turnirja. Prav tako hvala vsem 
tekmovalcem za prijetno špor-
tno druženje. Vabimo vas, da se 
tudi v letu 2024 udeležite floor-
ball turnirjev v Borovnici.

TVD Partizan Borovnica

V Borovnici je v navadi, da se ob 
koncu leta srečajo nekdanji košarkarji, 

ki so zastopali domače barve v drugi 
in tretji slovenski košarkarski ligi. 

Štirje izmed njih še vedno nastopajo v sloven-
skih veteranskih ekipah, v različnih starostnih 
kategorijah na raznih turnirjih in prvenstvih (M 
70+ Modrijan, M 65+Jevšek, M 55+ Gabrovšek in 
M 50+ Guštin). Sredi januarja so tako nekoliko 
z zamikom odigrali tekmo tega tradicionalnega 
srečanja Grič : Jeruha. V zelo zanimivi in borbeni 
tekmi so slavili igralci Griča in nasprotnike pre-
magali v zadnjih sekundah tekme z rezultatom 
46:45, odločilni koš z metom za tri točke pa je dal 

Miro Turšič.
GRIČ : JERUHA 46:45 (8:9; 22:19; 31:32). 

Sodila sta Karel Nikolavčič in Roman Centa.
Grič: Guštin M.26, Petelin 10, Peršin 4, Turšič 

M.3, Guštin T.2, Stojanovič 1, Malacko
Jeruha: Weixler P. 19, Gabrovšek 16, Jevšek 4, 

Šraj 3, Hrkić 2, Modrijan, Zajc
Zapisnikarsko mizo sta vodili Katja Sečnik in 

Teja Zimic, slikovno gradivo pa sta prispevala Ja-
nez Sečnik in Samo Anastasov.

Po končanem srečanju so druženje nadaljevali 
v gostilni Godec in se spominjali raznih dogod-
kov in anekdot iz časov aktivnega igranja košarke.

Franjo Modrijan

Novoletno srečanje 
borovniških košarkarjev

Novoletni turnir v floorballuŽurerke in
vejica rožmarina
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Ob vhodu v 1. razred 
osnovne šole Horjul 
(na zahodnem delu 
objekta) so postavili 
nov jekleni nadstrešek 
iz visoko kakovostnega 
jekla.

 
Da ne bi čez nekaj let nad-

streška popravljali, so se na 
občini odločili, da preprečijo 
njegovo rjavenje in so upora-
bili vroče cinkanje za zaščito 
pred rjavenjem. Konstrukcija 
je tudi prašno barvana, kar se 
je izkazalo za najboljšo reši-
tev, da ne prihaja do luščenja 
barvnega nanosa. Nadstrešek 

je estetsko dovršen, moderne-
ga dizajna, z močno konstruk-
cijo in zagotavlja varnost in 
stabilnost, nudi dolgo življenj-
sko dobo brez kakršnega koli 
vzdrževanja

Nadstrešek je pokrit z plo-
čevinasto kritino, strop nad-
streška pa je narejen iz ma-
cesnovih letev zaščitenih z 
visokokakovostno barvo. Novi 
nadstrešek nudi dobro zaščito 
pred zunanjimi vremenski-
mi vplivi, kot sta dež in sneg, 
hkrati pa delno preprečuje 
bleščanje v učilnicah.

Vsa dela je izvedel domači 
mojster Marko Zdešar s.p.

Peter Kavčič

Županova beseda 

Novo leto, nove 
priložnosti, novi 
projekti
Spoštovane občanke 
in občani. Zima vsaj 
zaenkrat še ni pokazala 
zob in morda je celo 
bolje, da tako ostane, no, 
a vseeno malo snega 
lahko pričakujemo 
kadarkoli. Po drugi 
strani pa nam ugodno 
vreme dopušča, da 
smo lahko aktivni na 
naših projektih, ki jih 
tudi v tem letu ne bo 
zmanjkalo. 

V občinski stavbi jih je sprejel 
župan Janko Prebil in spomnil, 
da se v času, ko divjajo vojne 
na različnih delih sveta in celo 
na bližnjem vzhodu, od koder 
prihaja to sporočilo, ne smemo 
predati v boju za mir: ‘’Mir je 
nekaj, kar je izredno dragoceno 

in si moramo vedno prizadeva-
ti, da ohranjamo mir tako v nas 
samih kot tudi v naših odnosih 
in nenazadnje tudi, ko govori-
mo o našem narodu.’’

Peter Kavčič,
foto: občinski arhiv

Na straneh Našega Časopi-
sa smo vam pripravili pregled 
največjih in najpomembnejših 
projektov, ki so za našo občino 
ključnega pomena za razvoj. 
Ob nedavni raziskavi smo bili 
veseli podatka, da je občina 
Horjul zelo visoko na lestvici 
najbolj razvitih občin v Slove-
niji, kar je samo priznanje in 
potrditev dobrega dela. 

V pripravi imamo vedno 
nove projekte, ki so namenje-
ni temu, da je kakovost bivanja 
kar se da dobra. Zagotovo pa 
lahko med najpomembnejše 
tri v tem letu štejemo ureditev 
ceste od mosta do cerkve na 
Lesnem Brdu. Poleg tega ima-
mo v načrtu gradnjo črpališča 
fekalne kanalizacije pri gasil-
skem domu v Vrzdencu.

Izvedba črpališča in ume-
stitev fekalnega voda za lokal, 
gasilski dom in štiri hiše, ki so 

v depresiji, bo stalo okoli 200 
tisoč evrov. Tretji od večjih 
projektov pa je v pripravi in bo 
prinesel varno cestno poveza-
vo za vse udeležence v prome-
tu od Ljubgojne do Vrzdenca. 

S sodelavci na občini imamo 
vedno pripravljene projekte, ki 
jih lahko realiziramo, ko so na 
razpolago sredstva v državi in 
na ta način uspešno gradimo 
in poslujemo. 

Omenil bi tudi, da imamo 
za razvoj športnega parka 
Horjul tudi pripravljeno idej-
no zasnovo in bomo posto-
poma sestavljali to športno 
sestavljanko v sodoben center, 
ki bo povezoval šport v naši 
občini.

Želim vam veliko zdravja, 
uspeha in pozitivne energije v 
letu, ki je pred nami. 

Župan Janko Prebil

 Izvajalci del so najprej stare brvi 
demontirali in pripravili vse skupaj za 
gradnjo, ki ustreza sodobnim in bistve-
no zahtevnejšim standardom. Nove 
brvi so opremljene z močno in visoko 
nosilno betonsko ploščo. 

Beton, ki so ga ulili sredi oktobra, je 
metličen in kot tak najbolj primeren za 

zunanje pohodne površine, saj se upo-
rablja pri izdelavi pločnikov, dovozov, 
dvorišč, stopnic in sprehajalnih poti.

 Tudi v zimskem času zato ni nevar-
nosti, da bi obstajala nevarnost zdrsa 
na poledenelem ali zasneženem betonu, 
saj je njegova površina hrapava in ima 
dober oprijem. Brvi so zaščitene s ko-

vinsko ograjo, na katerih je nameščen 
lesen hrastov ročaj za ustrezen izgled 
brvi in njihovo lokacijo v starem delu 
Horjula. 

Na občini so se za izdelavo novih brvi 
odločili zaradi dotrajanosti starih brvi. 
Poleg tega so ob vlaganju v infrastruk-
turi v minulem letu prišli na vrsto tudi 
takšni manjši gradbeni projekti. Ob 
tem je najbolj pomembno dejstvo, da so 
nove brvi dosti bolj varne za uporabo.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Nove brvi so že dober mesec v uporabi

Nov
nadstrešek 
pri OŠ Horjul

Župan 
sprejel 
luč miru

Zaradi dotrajanosti 
in izredno slabega 
gradbenega stanja objekta 
vodohrana je Občina Horjul 
kot upravljavec javnega 
vodovodnega sistema na 
celotnem območju občine 
v mesecu oktobru 2023 
pristopila k obnovitvi 
vodohrana Žažar-40. 

Vodohran kapacitete 40 m3 je bil 
udarniško s pomočjo vaščanov zgra-
jen leta 1962 in njegovo gradbeno 
stanje je narekovalo nujen ukrep sa-
nacije oziroma obnove. Slabo stanje 
objekta je neposredno vplivalo tudi 
na kakovost pitne vode za naselje 
Žažar v preteklih letih. Omenjeni vo-
dohran je najnižje ležeči vodovodni 
objekt na tem vodovodnem sistemu 
in deluje hkrati kot razbremenilnik 
ter vodohran. Vodohrani so vodo-

vodni objekti, kjer se načrpana voda 
zadržuje določen čas, nato pa v času 
večje porabe gravitacijsko odteče do 
uporabnikov. Vodohrani z začasnim 
hranjenjem vode omogočajo stabil-
nejšo in varnejšo oskrbo s pitno vodo, 
hkrati pa služijo tudi za zagotavljanje 
vode za požarno varnost. Vodohran 
Žažar-40 leži ob obronku gozda pod 
cesto, oddaljen približno 500 metrov 
iz vasi Žažar proti Smrečju. Sanaci-
ja je obsegala temeljito obnovo no-
tranjosti objekta kot tudi ustrezno 
toplotno in hidroizolacijo zunanjih 
sten, vključno z izdelavo ustrezne 
drenaže ter zunanjo ureditvijo oko-
lice. Zamenjali so se tudi zračniki, 
vstopne lestve in zasuni ter vhodna 
vrata. Med samo sanacijo je bila vo-
dooskrba prebivalcev Žažarja tako 
rekoč skoraj nemotena, saj je bila 
med časom obnove zagotovljena na-
domestna oskrba preko priročne ci-
sterne. Vsa obnovitvena dela je izve-
dlo podjetje UB PROJEKT, gradbeno 
podjetje d. o. o. iz Prebolda. Občina 
Horjul se kot upravljavec vodovo-
dnih sistemov na celotnem območju 
občine z vso odgovornostjo zaveda, 
da bo le s sistematičnim vlaganjem 
v obnovo dotrajanih delov sistema 
pitna voda iz pipe nekaj samoumev-
nega tudi za prihodnje generacije.

Marko Keršmanc, 
Občina Horjul

Obnova 
vodohrana v 
Žažarju

Konec minulega leta so v Horjulu zgradili nove, sodobne 
brvi, ki so nadomestile stare in dotrajane brvi, ki pred 
tem niti niso bile legalizirane. Sedaj je njihova uporaba 
bistveno bolj varna.

Skavti so tudi konec minulega 
decembra pred božičnimi prazniki 
prinesli luč miru iz Betlehema in s tem 
prinesli sporočilo o upanju in miru. 
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Gre za tradicijo, ki izhaja še iz predkr-
ščanskih časov, ko so ljudje zbirali darove 
za revne v svojem kraju in jih vsaj ob tem 

času, ko se končuje staro leto, obdarili s 
skromnimi darili. Ta običaj se je v nekoli-
ko spremenjeni obliki ohranil vse do danes 

in prinaša veliko dobre volje ter pozitivno 
energijo. Kjerkoli koledniki zapojejo in za-
igrajo, prinašajo božične pesmi in veselje. 
Tudi tokrat so obiskali naše najstarejše ob-
čane, občinsko upravo in vrtec Horjul.

Peter Kavčič, foto: občinski arhiv

Občina Horjul je v preteklem 
letu izvedla preventivno akcijo 

sofinanciranja sterilizacije in 
kastracije mačk, ki je bila izjemno 

lepo sprejeta. 

V tej akciji je bilo v letu 2023 poskrbljeno 
za 17 mačk. Ker opažamo, da problematika 
nekontroliranega razmnoževanja in zapu-
ščenih mačk na našem območju še vedno 
obstaja, smo se v letošnjem letu odločili za 
ponovitev akcije.  

Neodgovorno ravnanje lastnikov živali 
in zatiskanje oči povzroča družbi dodatne 
nepotrebne stroške ter možnost izbruha 
bolezni, ki so lahko škodljivi tako živalim 
kot ljudem. 11. člen Zakona o zaščiti živali 
sicer lastnika živali obvezuje, da ta poskrbi 
za preprečevanje rojstev neželenih živali ter 
kaznuje usmrtitev ali namerno zapustitev 
živali, kar je žal v nekaterih primerih težko 
dokazljivo, s tem pa strošek oskrbe zapu-
ščenih živali pade na občino. Sterilizacija 
in kastracija mačk sta bistvena ukrepa za 
omejevanje nekontroliranega razmnoževa-
nja živali in dolgoročno izboljšata zdravje in 
kakovost življenja tako živali kot ljudi.

Predmet javnega poziva
Predmet javnega poziva je sofinanciranje 

sterilizacija in kastracija lastniških mačk v 
Občini Horjul, ki se prične v letu 2024 in 
traja do porabe sredstev. 

Višina razpisanih sredstev
V proračunu Občine Horjul za leto 2024 

je za sofinanciranje sterilizacije in kastraci-
je mačk namenjenih 800 €. Sredstva, ki ne 
bodo porabljena v letu 2024, se prenesejo v 
naslednje leto do porabe razpisanih sred-
stev.

Pogoji za sodelovanje
Na javni poziv se lahko prijavijo lastni-

ki mačk, ki imajo stalno bivališče v Občni 
Horjul in tudi dejansko živijo na območju 
Občine Horjul. Posameznemu lastniku (pri 
čemer se šteje lastništvo na gospodinjstvo) 
občina sofinancira storitev za največ tri (3) 
živali. Izbrani izvajalec veterinarske stori-
tve, ki je predmet tega poziva je: Veterinar-
ska postaja Vrhnika d.o.o., Pot v Močilnik 
17, 1360 Vrhnika.

Način prijave
Lastniki živali, ki izpolnjujejo pogoje za 

sodelovanje na tem javnem pozivu, izpol-
nijo prijavni obrazec in ga predajo izbrane-
mu izvajalcu veterinarskih storitev. Prijavni 

obrazec je na voljo v ambulanti na naslovu 
Veterinarska postaja Vrhnika d.o.o.., Pot v 
Močilnik 17, 1360 Vrhnika, na spletni stra-
ni Občine Horjul, www.horjul.si, in v glav-
ni pisarni Občine Horjul v času uradnih ur. 
Občani morajo s seboj v ambulanto pri-
nesti osebni dokument, s čimer izkazujejo 
upravičenost do sofinanciranja. 

Na podlagi izpolnjenega prijavnega 
obrazca je poseg sterilizacije ali kastracije 
mačk po tem pozivu iz strani Občine Hor-
jul sofinanciran za kastracijo v višini 30 € 
po živali in za sterilizacijo v višini 35 € po 
živali.

Lastnik živali bo tako plačal le:
- 30 € za kastracijo mačka in 
- 35 € za sterilizacijo mačke.
V ceno je vključeno tudi čipiranje mačk, 

vpis v register in izdaja potnega lista ter 
DDV.

Dodatne informacije
Za informacije glede javnega poziva se v 

času uradnih ur Občine Horjul obrnite na 
Uršo Nagode, na telefonu 01/75 91 120 ali 
preko elektronske pošte ursa.nagode@hor-
jul.si . 

Za pojasnila in dodatne informacije, ki 
so vezana na samo izvedbo sterilizacije in 
kastracije mačk se obrnite na: Veterinarska 
postaja Vrhnika d.o.o.., Pot v Močilnik 17, 
1360 Vrhnika na elektronski naslov: vet.
vrhnika@siol net oz. pokličite na telefonsko 
številko : 01 750 25 52. 

Pozor, občina razpisala štiri 
razpise!
Občina Horjul je na občinski spletni strani objavila več 
javnih razpisov, s katerimi bo na območju občine Horjul 
v letu 2024 sofinancirala:
-  dejavnost društev upokojencev: https://www.horjul.si/

razpis/866727, rok za prijavo: 15. 2. 2024 do 10. ure,
-  obnovo nepremične kulturne dediščine: https://www.

horjul.si/razpis/868375, rok za prijavo: 16. 2. 2024 do 
9. ure,

-  nakup in postavitev opreme za otroška igrišča: 
https://www.horjul.si/razpis/868391, rok za prijavo: 
16. 2. 2024,

-  prireditve in izobraževanja: https://www.horjul.si/
razpis/867972, rok za prijavo: 25. 10. 2024,

 Vse informacije o razpisu lahko dobite na telefonski šte-
vilki 01 7591 123 ali prek elektronske pošte ursa.remskar@
horjul.si.

Pregled gasilnih aparatov
Gasilski dom Horjul v nedeljo, 11. februarja, med 9. in 
12. uro. 

Vabljeni!

Ob telefonskih 
klicih, ki so namerna 
provokacija ali 
preprosto nagajanje, 
ostanite mirni. 

Gre za grobi poseg v zaseb-
nost posameznika, kar že raz-
iskuje policija.

 S strani občanov smo pre-
jeli obvestila o pojavu nepri-
mernih telefonskih klicev. 
Zaznati je, da se klici odvijajo 
na stacionarnem telefonu. Na 
telefonskih aparatih se števil-
ka ne pojavi, izpiše se, da klic 

prihaja iz zunanjega območja. 
Klicatelj naj bi bil praviloma 
moški, žrtve pa starejše ob-
čanke. Klicatelj se ne predsta-
vi. Moški v telefon šepeta in 
se pretvarja, da je bližnji soro-
dnik (sin/vnuk) klicane osebe. 
Pove, da je v nevarnosti in da 
potrebuje pomoč. Pogovor na-
daljuje z dodatnimi neprimer-
nimi zahtevami. 

Klici vzbujajo v prizadetih 
osebah strah in veliko skrb 
za svoje bližnje. Občane opo-
zarjamo, da se na take klice 
ne odzovejo oz. jih prijavijo na 
policijsko postajo.

Obvestilo o neprimernih 
telefonskih klicih

Koledniki so peli
božične pesmi in prinašali veselje

Javni poziv za sterilizacijo in 
kastracijo mačk v Občini Horjul

Tradicionalno se pred božično novoletnimi prazniki učenci in 
mentorji v Osnovni šoli Horjul organizirajo in pripravijo koledovanje. 
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Ob začetku novega 
leta se je vedno dobro 
najprej ozreti nazaj in 

pogledati, kaj je bilo 
dobrega, in ob tem 

razmisliti, kaj bi lahko v 
novem letu izboljšali. 

Zato smo vam ob tej priložno-
sti pripravili pregled aktivnosti, 
ki so že ali pa še bodo bistveno 
pripomogle k vašemu dobremu 
počutju in kakovosti bivanja ter 
seveda k čistemu okolju. 

Kljub temu, da je bilo nare-
jenega veliko tudi na manjših 
projektih, kot so na primer po-
laganje optike na delih občine, 
postavitvi otroških igral na Ko-
reni in Vrzdencu ali sofinanci-
ranje gradenj ali obnove objek-
tov, kot so gasilski domovi ali 
oporni zidovi ter nasipanje cest, 
je prav, da izpostavimo tiste res 
največje. 

Cesta Horjul-Vrhnika / 1
Eden največjih projektov v za-

dnjih letih, ki bo bistveno izbolj-
šal prometno varnost v občini 
in cestno povezavo na relaciji 
Horjul – Vrhnika, je zagotovo 
tudi najpomembnejši gradbeni 
projekt, ko govorimo o investi-
cijah. Ob rekonstrukciji obsto-
ječe ceste ste že opazili, kako 
bo potekala tudi vzporedna ko-
lesarska steza. Končna dela po-
tekajo s polno paro in na horjul-
ski strani lahko že slutimo, kako 
bo vse skupaj izgledalo, ko bodo 
dela dokončana. Župan se ob 
tej priložnosti zahvaljuje tako 
izvajalcem del, kot tudi vsem 
vam, ki uporabljate omenjeno 
cesto in potrpežljivo čakate na 
semaforjih, ki določajo prome-
tne aktivnosti. Lahko rečemo, 
da smo sedaj že zelo blizu temu, 

da bomo vsi skupaj zopet lahko 
normalno uporabljali cesto na 
tem delu, v toplejšem vremenu 
pa bodo novo pridobitev z ve-
seljem uporabljali tudi kolesarji. 

Kanalizacija Žažar in urejanje 
vaške infrastrukture / 2

Sredi septembra je bil končan 
projekt gradnje kanalizacije 
Žažar, ki pa je bil izredno kom-
pleksen in zahteven, a na koncu 
zelo uspešen. Gre za projekt, ki 
je bil zahteven za gradnjo, z na-
menom, da se naenkrat postori 
kar največ na infrastrukturi v 
tem delu občine. Zato je Občina 
Horjul pristopila k izgradnji ka-
nalizacije s čistilno napravo ter 
obnovi komunalne infrastruk-
ture Žažar, ki je hkrati vključe-
vala tudi meteorno kanalizacijo, 
vodovod, javno razsvetljavo in 
ureditev ceste. Občina Horjul 
je na ministrstvu za okolje in 
prostor uspešno kandidirala za 
sofinanciranje investicije Izgra-
dnja kanalizacije s spremljajo-
čo infrastrukturo – Žažar po 
razpisu Zeleni prehod – Kom-
ponenta čisto in varno okolje, 
podukrep: Izboljšanje ukrepov 
na področju ravnanja z vodo in 
okoljske infrastrukture (C1 K3), 
operacija: »Investicije v sisteme 
odvajanja in čiščenja odpadne 
vode, ki ležijo na manjših aglo-
meracijah od 2.000 PE« (C1 K3 
IH). S strani ministrstva za na-
ravne vire in prostor so prejeli 
odobritev 50 % sofinanciranja 
upravičenih stroškov za izgra-
dnjo kanalizacije v naselju Ža-
žar s čistilno napravo. 

Prenova Športnega parka 
Horjul /3

V začetku poletja je svojo 
prenovo dočakal tudi »balon« 
športnega parka Horjul. Šlo je 

za pomembno investicijo, kjer 
se je v celoti zamenjala strešna 
ponjava,  deloma pa se je do-
gradila oziroma povišala tudi 
kovinska konstrukcija objekta 
ter zamenjala se je notranja 
razsvetljava dvorane s sodob-
nimi LED  varčnimi svetilkami. 
Sama prenova je obsegala tudi 
zamenjavo igralne podlage, ki 
jo je v višini 50 % sofinancira-
la Fundacija za šport. S samo 
prenovo dvorane so se pogoji za 
igranje inline hokeja bistveno 
izboljšali in tako se v prihodnje 
lahko nadejamo še boljših re-
zultatov oziroma športnih do-
sežkov naših hokejistov.

 
Prenova strehe vrtca / 4

Zaradi težav z zamakanjem 
ob deževnih obdobjih je bilo 
treba nujno ukrepati in sanirati 
streho v vrtcu Horjul nad učil-
nico Čmrlji. Tovrstne sanacije 
so precej kompleksne in pred-
vsem zahtevajo strokovno opra-
vljeno delo, saj je na delu strehe 
nameščena sončna elektrarna, 
ki ima seveda svoje zakonito-
sti, ko govorimo o posegih v 
zmontirane panele. Uredili so 
prezračevalni kanal in popravi-
li ter delno zamenjali toplotno 
izolacijo. Na novo so se uredi-
le tudi pločevinaste obrobe, ki 
preprečujejo zamakanje na iz-
postavljenih mestih.

Poplavna varnost / 5
Ob katastrofalnih poplavah, 

ki so prizadele velik del Slo-
venije, je prav, da se ozremo 
tudi na to, kako smo jo odnesli 
v Horjulski občini. Na srečo 
so vsi protipoplavni ukrepi, v 

katere je občina v minulih le-
tih veliko investirala in so bili 
zaključeni točno leto dni pred 
uničujočimi avgustovskimi po-
plavami, dobro opravili svoje 
poslanstvo. Večdnevno močno 
deževje in pa tista noč, ko so že 
meteorologi napovedali izredne 
razmere, je horjulski občini pri-
zaneslo. Vode je bilo res veliko 

in polja od Vrzdenca in Horjula 
nizvodno so bila poplavljena, a 
na srečo kakšne resne gmotne 
škode ni bilo. Povsem drugače 
pa je bilo le nekaj kilometrov 
severno in zahodno od nas, kjer 
je deževje skupaj s hudourniki 
naredilo zelo veliko škodo v ob-
činah Žiri in Dobrova - Polhov 
Gradec. Tokrat našim gasilcem 

ni bilo treba intervenirati doma, 
ampak so odhiteli na pomoč 
čez hrib v polhograjsko dolino. 
Za poplavno varnost je treba 
tudi nenehno vzdrževati obsto-
ječo infrastrukturo, vključno s 
praznjenjem hudourniških za-
drževalnikov.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Gradnja infrastrukture
za kakovost življenja
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Prižig lučk, stojnice, glasbeni nastopi 
domačih ansamblov, božična zgodba, igre 
za otroke, pohod z baklami in druženje 
ob dobri hrani ter pijači so zaznamovali 
minulo zimsko pravljico, ki je bila še boljša 
kot tista prva pred enim letom. 

 Ob podpori župana in občin-
ske uprave se je na občinskem 
trgu v Horjulu cel december ob 
vikendih vedno nekaj dogajalo, 
predvsem pa je prinašalo pozi-
tivno energijo in druženje. 

Med najbolj zaslužnimi, da je 
vse skupaj potekalo tako dobro, 
sta bila tudi Tinka in Miha Jan-
ša, ki sta ob pomoči in podpori 

občine prevzela organizacijo 
dogodkov in za gostinsko po-
nudbo. Januarja, ko se je decem-
brsko rajanje že malo poleglo in 
so se umirile tudi misli, sta se 
ozrla nazaj na opravljeno delo: 
‘’Glede na to, da smo imeli že 
lansko leto lep odziv, sva bila 
tokrat kar malo v skrbeh pred 
začetkom zimske pravljice, saj 

sva se spraševala, kaj lahko še 
narediva, s čim lahko izboljšava 
prvo zimsko pravljico, ki je bila 
brez dvoma uspešna in lepo 
sprejeta med Horjulci in vsemi 
ostalimi iz bližnje okolice. Am-
pak ob odlični podpori doma-
činov in vseh, ki so pomagali 
s sodelovanjem na odru in ob 
njem je bil minuli december res 
zelo čaroben.

Naredilo smo vsega skupaj 
preko 600 vafljev, ki so bili se-
veda najbolj priljubljeni med 
otroci. Predvsem je k temu pri-
pomoglo tudi to, da je tokrat 
peka vafljev potekala hitreje za-
radi boljše opreme. Poleg tega 

sta bila prava uspešnica še vro-
ča čokolada in hot dog. 

No, če so mlajši bolj sladko-
snedi, pa so tisti nekoliko starej-
ši najraje pogreli s toplim čajem 
in kuhanim vinom. Predvsem 
pa so bili navdušeni nad doma-
čimi ‘’smrekcami’’, postreženi-
mi na pladnju v obliki smreke.’’

Na vprašanje, katere trenut-
ke sta Tinka in Miha doživela 
kot najbolj posebne, sta dejala: 
‘’Čeprav smo ob otvoritvi začeli 
z dežjem in vetrom, je bil zelo 
poseben in lep trenutek, ko je 
začelo še snežiti. 

Takrat smo ob pogledu na 
snežinke, ki so padale z neba, 

pomislili, ali je lahko sploh še 
lepše. In to na prvi dan, ko smo 
odprli zimsko pravljico. Zelo 
lepo je bilo tudi ob predstavi 
božične zgodbe 24. decembra, 
ko se je na občinskem trgu zbra-
lo zelo veliko ljudi.’’ 

Poseben pečat pa so ob viken-
dih pričarali tudi ansambli. Ti s 
svojo muziko in petjem seveda 
prinesejo posebno energijo, ko 
se zasliši melodija domače na-
rodno zabavne glasbe. 

Zelo lepo so bile sprejete tudi 
stojnice. Te so bile tokrat novost 
in so tudi poskrbele za lepo no-
voletno kuliso na samem trgu. 
Na stojnicah, kjer so prodajali 

različne domače izdelke, šale, 
kape, ročno izdelan nakit, čipke 
in veliko klekljarskih izdelkov, 
so se obiskovalci radi zadržali in 
seveda tudi kaj kupili za domov. 

Ob takšni zimski pravljici se 
seveda kar samo od sebe pora-
ja, kaj nas čaka letos decembra. 
Povemo lahko le to, da so na ob-
čini s samo izvedbo in obiskom 
zelo zadovoljni in da bodo po-
skrbeli, da bo tudi tretja zimska 
pravljica tako čarobna. 

Besedila in foto: 
Peter Kavčič

Zimska pravljica 2023
je uspela kljub temu, da je sneg padal le prvi dan
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V torek, 19. 12. 2023, so učence 
Osnovne šole Horjul, ki obiskujejo 

interesno dejavnost Šolski vrt, 
ponovno obiskale gospe iz Društva 

kmečkih in podeželskih žena Dobrova 
– Horjul – Polhov Gradec.

 
Tokrat se nismo zbrali na vrtu, ampak v gospo-

dinjski učilnici, kjer smo si najprej umili roke, na-
deli predpasnike in prisluhnili navodilom. Pekli 
smo namreč piškote. Gospe so prinesle s seboj 
pečene medenjake, ki so jih učenci nato okrasili s 
čokolado in sladkornim prelivom. Prinesle pa so 
tudi testo za medenjake in modelčke, s katerimi 
so učenci oblikovali medenjake. Kmalu je v učil-
nici prav lepo zadišalo po pečenih medenjakih. 

Nato so jih učenci okrasili tako, kot so si sami 
zaželeli. Sledil je najtežji del: počakati do nasle-
dnjega dne, ko bodo lahko poskusili medenjake, 
okrasitev se je namreč morala posušiti. 

Preživeli smo res prijetni dve urici, polni smeha, 
veselja in prazničnega razpoloženja. Z gospemi 
smo klepetali o tem, kako bomo preživeli prazni-
ke in na kaj moramo biti pozorni pri peki piškotov. 
Gospe so prinesle tudi recept za medenjake in 
verjamem, da je med prazniki v marsikateri hiši 
prijetno zadišalo po sveče pečenih medenjakih. 

Se že veselimo naslednje delavnice, ki bo v spo-
mladanskih mesecih, takrat se bomo spet družili 
na šolskem vrtu.

Cirila Šramel, mentorica interesne 
dejavnosti Šolski vrt

Srečanje s 
starši v VVE pri 
OŠ Horjul 
December je čas druženja 
in v naš vrtec smo povabili 
starše, da bi skupaj ustvarjali. 

Pripravili smo različne delavnice, 
na katerih smo izdelovali okraske, ad-
ventne venčke, kape in smrečice, po-
sejali božično žito ter se odpravili na 
pohod z lučkami. Starši so otrokom z 
veseljem pomagali ustvarjati, otroci 
pa so izdelke ponosno odnesli domov. 
Najlepše pri tem je, da si vzamemo 
čas drug za drugega in si popestri-
mo praznični čas.                  M. O.

V sredo, 29. novembra 2023, smo 
otroci iz skupine Pikapolonice v 
vrtec povabili svoje očete. 

Srečanje je bilo delovno obarvano, saj so 
očki in dedki s seboj prinesli vrtalnike, svedre, 
žage, kladiva, žeblje, vijake in les in tako našo 
igralnico spremenili v pravo pravcato delav-
nico. Torej, kaj se je pa dogajalo? Le zakaj so 
prinesli vse te mašine? Odgovor je čisto eno-
staven: ker se otroci že celo leto spoznavamo 
s pticami, ki prebivajo v okolici vrtca in sedaj 
že zelo dobro vemo, katere so ptice selivke in 
katere so tiste ptice, ki niso odletele v toplejše 
kraje. Ptice stalnice, ki pozimi ostanejo pri nas, 
lahko zaradi manjše količine hrane začnemo 
hraniti takrat, ko zapade sneg. Če pa želimo 
hraniti ptice, potrebujemo ptičje krmilnice. 
Tako smo otroci in vzgojiteljici poprosili očke 
za pomoč pri izdelavi krmilnic. Očetje pa so 
nalogo vzeli skrajno resno in prinesli velike 
kovčke z orodjem in več škatel različnega lesa 
za obdelavo. Najprej smo za očke pripravili 
kratek kviz o poznavanju ptic. No, tule smo 
otroci krepko vodili. Nato pa smo očke prepu-
stili delu, mi pa smo jim pomagali in jih pono-
sno opazovali. Brneli so vrtalniki, zabijali smo 
žeblje, na terasi je pela žaga. Da je delo lažje 
teklo, smo očke postregli s čajem in piškoti, ki 
smo jih spekli dopoldan. Hitro so izpod spre-
tnih rok nastajale manjše in večje ptičje krmil-
nice. Izdelke bomo v vrtcu prebarvali z okolju 
prijaznimi barvami in jih obesili na drevesa 
okoli našega vrtca ter vanje nasuli sončnična 
in konopljina semena. Ker pa želimo v okolico 
vrtca privabiti tudi velikega detla, smo na žičke 
nizali arašide in brusnice, ki so posladek za ta-
ščice in kose. Da pa bodo ptički veselo čivkali 
in letali okoli našega vrtca tudi spomladi, so 
očetje izdelali še gnezdilnico. 

Hvala vsem očkom in dedkom za vse ideje, 
material in vso dobro voljo. Večer je minil v pri-

jetnem vzdušju in vsi smo imeli občutek, da smo 
delo dobro opravili.

Barbara Popit

Večer z očeti pri Pikapolonicah 
(VVE pri OŠ Horjul)

Kot vsako leto so nam tudi letos 
polepšali decembrske dni koledniki in 
Dedek Mraz. Obiskali so nas koledniki 
iz šole, ki so nam s pesmijo zaželeli 
čarobne praznike in srečo v novem letu. 

Otroci so z nestrpnostjo čakali tudi na prihod 
Dedka Mraza iz mrzlega severa. Veseli so bili nje-
govega obiska in daril – knjig, ki nam jih je prinesel. 
Le te nam bodo čez leto lepšale dneve v vrtcu. 

December je bil za nas res prazničen in čaroben 
mesec.

I.K. 

Koledniki in 
dedek Mraz 

v vrtcu

Druga praktična delavnica:
praznična peka piškotov

 v gospodinjski učilnici OŠ Horjul
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V času božično-novoletnih 
praznikov so v Zoo parku 

Rožman, kjer so svoje zavetje 
našle zapuščene in zavržene 

živali, tudi tokrat pripravili žive 
jaslice. 

Park je bil lepo okrašen z novoletnimi lučka-
mi, seveda vse v skladu s predpisi in veljavnimi 
protokoli in je zaživel drugače kot sicer. Obisk 
ljudi, ki so si zaželeli ogledati jaslice, jih ni mo-
til. Nasprotno, živali so prav uživale, nekatere 
so celo aktivno sodelovale, nekatere pa se pre-
prosto niso pustile motiti. Predstavo z božično 
zgodbo so pripravili trikrat.

Ob veselju otrok in družin, ki si pridejo ogle-
dati jaslice in živali, je ves trud tudi poplačan, 
pravi Jože Rožmanec, ki skupaj z družini in 
podporniki vodi Zoo park. Tudi ves izkupiček 
iz prostovoljnih prispevkov gre za živali, zato je 
ta dogodek seveda namenjen tudi njim, njihove-
mu čim bolj kakovostnemu bivanju na obrobju 
gozda.

Zoo park lahko obiščete med tednom po 
predhodnem dogovoru ali ob sobotah in nede-
ljah med 10 in 17. uro. Več o njem pa izveste na 
https://zoopark-rozman.si/

Besedilo in foto: Peter Kavčič

Začetek decembra smo v vrtcu 
pričakali z jutranjimi pravljicami. 

V pravljični svet so nas povabili različni knjižni 
junaki, glasba in lutke, ki so otroke popeljali v 

svet domišljije in čudenja. Poslušali smo pravlji-
ce o zimi, živalih in snežakih ter skupaj pozorno 
poslušali in se smejali njihovim dogodivščinam. 
Temna jutra in lučke pa so poskrbele, da je bilo 
vse skupaj še bolj čarobno.                M. O.

Jutranje pravljice v VVE pri OŠ Horjul

Jutranje pravljice

Tradicionalni slovenski 
zajtrk je glavni dogodek 
Dneva slovenske hrane, 
ki ga obeležujemo od 
leta 2012 vsak tretji 
petek v novembru. 

Projekt Tradicionalni sloven-
ski zajtrk je bil na pobudo Čebe-
larske zveze Slovenije prvič or-
ganiziran leta 2011 z namenom 
ozaveščanja najmlajših o po-
menu kmetijstva, živilske indu-
strije, čebelarstva in varovanja 
okolja. Letošnji Tradicionalni 
slovenski zajtrk je 17. novembra 
potekal pod sloganom »Kruh 
za zajtrk – super dan!«. Kruh 
je poleg masla, mleka, medu in 
jabolka ali drugega slovenskega 
sadja ena od sestavin Tradicio-
nalnega slovenskega zajtrka. V 
okviru tega dogodka se je v na-
šem vrtcu odvijalo več različnih 
dejavnosti.

Otroci iz skupine Pikapolo-
nice so obiskali Horjulsko pe-
karno, kjer jim je pek Sebastjan 
povedal vse o pripravi testa z 
drožmi in otrokom razkazal pe-
karno. V dar so dobili droži in 
hlebček ajdovega kruha. Nasle-
dnji dan so se odpravili na obisk 
k mami Heli, ki je testo zamesila 
na tradicionalen način in hlebce 
pekla v krušni peči. Medtem ko 
se je kruh pekel v peči, so otroci 
pogledali živali, ki jih imajo na 
kmetiji; pozdravili so kozlička, 
oslico, krave, prašička in kokoši. 
Otroci so že komaj čakali, kdaj 
bodo lahko poskusili kruhek. 
Otroci so sedli na klop pred 
hišo in malicali, topel kruh pa 
se je kar topil v ustih. Ker so se o 
pripravi kruha toliko naučili, so 
ga v četrtek lahko pripravili tudi 
sami. Otroci so gnetli, mešali in 
mesili, dokler ni testo postalo 
gladko. Pokrili so ga s prtom, 
da je testo vzhajalo. Spekli so 
ga v pečici. Tako je bil petkov 
zajtrk še toliko bolj slasten, ker 
so otroci maslo in med lahko 
namazali na kruh, ki so ga sami 
spekli. Po obilnem zajtrku so s 
polnimi trebuščki odhiteli proti 
Ljubgojni, kjer jih je pri svojem 
čebelnjaku že čakal ata Darko. 
Otrokom je razkazal čebelnjak, 

povedal jim je, kako živijo čebe-
le ter kako je treba skrbeti zanje. 
Čebelnjak so si otroci ogledali 
tudi od znotraj. Tam notri pa 
tako lepo diši in brenči! Seveda 
ni pravega čebelarja brez medu 
in med so okušali tudi otro-
ci. Pravijo, da je bilo sladko kot 
med.

Pri Kresnicah so otroci mleli 
žito z mlinčkom. Pogledali so 
si posnetke, na kakšen način 
so včasih želi žito; najprej so ga 
poželi s srpi, nato so ga omla-
tili s cepci, potem pa so žito z 
vozom odpeljali v mlin, kjer so 
ga zmleli z mlinskimi kamni na 
vodni pogon. Dandanes pa to 
delo opravijo s kombajni in žito 
s kamioni odpeljejo v mlin, kjer 
ga nato zmeljejo na elektriko. 
Pri Čebelah so raziskovali hor-
julsko zgodovino in so obiskali 
tiste domačije, kjer so bili včasih 
mlini. Na domačijah pri Pipan 
in pri Zisk so v starih časih mle-
li žito iz Horjula in iz okoliških 
krajev. Žabice so različna žita 
spoznavale na fotografijah v 
igralnici. 

Metulji so se pogovarjali o 
tem, kako lahko vsak posame-
znik prispeva k prijaznejšemu 

svetu za čebele. Lahko poseje-
mo medonosne rastline. Cve-
tlic nam ni treba trgati, njihovo 
lepoto lahko samo opazujemo, 
travnike pa kosimo bolj pored-
ko. Tako bomo pustili, da rožice 
zacvetijo in čebelice bodo lah-
ko nabirale medičino in cvetni 
prah. Pri Murnih so otroci iz-
delali panjske končnice in se-
stavili čebelnjak. Otroci v sku-
pini Mravljice so se o čebelah 
veliko pogovarjali in ustvarjali. 
Odpravili so se na sprehod do 
šolskega čebelnjaka, opazili so, 
da čebelice še ne spijo. Naši naj-
mlajši Čmrlji in Gosenice so si 
ogledovali slikanice in revije, ki 
so se navezovale na čebelice in 
zdravo hrano.

Med zajtrkom pa je za prese-
nečenje vse vrtčevske skupine 
obiskala tudi čebelica, kranjska 
sivka. Pripeljali so jo čebelarji iz 
Čebelarskega društva Dolomiti 
Polhov Gradec. 

Čisto na koncu še, da ne po-
zabim, iskrena hvala vsem, ki 
ste nam omogočili in pripravili 
toliko zanimivih dogodivščin.

Barbara Popit

Tradicionalni slovenski 
zajtrk v VVE pri OŠ Horjul

Žive jaslice
v Zoo parku Rožman
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Ob koncu leta, natančneje 26. 
decembra, so se že tradicionalno 
predstavile različne kulturne skupine, 
ki delujejo pod okriljem Prosvetnega 
društva v Horjulu. 

 
Tudi tokrat so pred domačo publiko v nabi-

to polni dvorani nastopili: Mešani pevski zbor 
Horjul, Mažoretna in twirling skupina, FS Klas 
Horjul in FS Šumnik Borovnica ter seveda ena in 
edina dramska skupina, ki je na hudomušen in 
zabaven način spretno povezala nastope ostalih 
skupin. Tudi letos je pod vodstvom režiserke Bar-
bare Čepon zgodba o sestrični iz Amerike požela 
obilo smeha in bila nagrajena z bučnim aplavzom. 
Na vprašanje, od kje črpajo voljo in energijo za 
vaje in nastop, pa so člani po koncu predstave 
priznali, da v veselju do igre in seveda publiki, ki 
z njimi vedno lepo sodeluje. 

Navdušenje je bilo veliko tudi ob nastopih ma-
žoret in twirling skupin, kjer so se predstavila de-

kleta različnih starosti. Poleg umetniškega izra-
žanja ob vrtenju palice in usklajenih plesnih gibih 
smo uživali tudi v nastopu dveh folklornih sku-
pin FS Klas iz Horjula in FS Šumnik iz Borovnice. 
Predstavili so se s plesi iz Trente, s tržaškimi plesi 
in med dvema stoloma, kar izhaja iz gorenjskega 
plesa. Tudi v teh nastopih se je začutilo veselje do 
plesa in veliko pozitivne energije. 

Mešani pevski zbor je pod taktirko zborovod-
kinje Ane Bizjan zapel slovensko ljudsko pesem 
Poslušajte vsi ljudje, Kaj se vam zdi pastirci vi 
in Bel božič. Izbor pesmi je bil seveda obarvan 
povsem božično ravno z namenom, da v dvorani 
pripravijo čudovito praznično vzdušje, kar je pev-
cem in pevkam očitno tudi uspelo, saj so bili de-
ležni močnega aplavza. Z zborovskim petje tudi 
ohranjajo slovenske domače pesmi.

S to mislijo, kako kultura ohranja narodovo 
identiteto, so v prosvetnem domu v društvu skle-
nili svoje celoletno delovanje in se na najlepši mo-
žni način poklonili zvesti domači publiki. 

Besedilo in foto: Peter Kavčič

Nov delovni 
čas Knjižnice 
Horjul
 
Obveščamo vas, da bo Knjižnica Horjul od 1. 1. 2024 pri-
čela obratovati po spremenjenem obratovalnem času, in 
sicer: 
PONEDELJEK: / 
TOREK: 10.00–15.00
SREDA: 13.30–19.00
ČETRTEK: 11.00–15.00
PETEK: 13.30–19.00

Tisti starejši obiskovalci 
tradicionalnega 

blagoslova konj na 
god svetega Štefana še 

danes pomnijo, kako 
pomemben je bil konj 

nekoč na kmetiji. 

Bil je tako nepogrešljiv, kot je 
danes traktor. Zato je imel od 
vseh domačih živali prav konj 
vedno posebno mesto na kme-
tijah in najboljšo krmo. 

 V organizaciji Konjeniškega 
društva Zelena dolina iz Horju-
la je na god svetega Štefana 26. 
decembra na makadamu poleg 
gasilskega doma na Vrzdencu 
potekalo tradicionalno srečanje 
in blagoslov konj. 

Gre za dolgoletni običaj, ta 
navada namreč izhaja iz ljud-
ske šege, ko so namesto konj 
blagoslavljali sol in jo nato do-
dali hrani in živalski krmi ter 
potresali po domu, vrtu in njivi. 

Po uvodnih nagovorih je sledil 
blagoslov, ki ga je opravil župnik 
Janez Smrekar.

Sledila je manjša pogostitev z 
domačimi dobrotami. Obisko-
valci so lahko uživali v pogledu 
na zelo lepo urejene živali, saj 
so se mnogi lastniki še posebej 
potrudili in praznično počesali 
ter povezali grive.

Otroci so navdušeno sedli na 
kočije podoživeli del življenja v 

starih časih, ko jim je konjska 
vprega pomenila pomoč pri 
delu ali omogočila prevoz. 

Tone Zdešar, ki se vsako leto 
udeleži blagoslova s svečano 
okrašeno vprego, se v imenu 
konjeniškega kluba zahvaljuje 
vsem, ki imajo doma te živali in 
se skupaj z njimi udeležijo pri-
reditve.

Peter Kavčič, 
Foto: Marjana Ojsteršek

Tradicionalni blagoslov konj na VrzdencuTradicionalni pohod 
posvečen Nežki Pivk 

(kasneje Cankar), rojeni 
29. 12. 1843, se je tudi 
tokrat začel v jutranjih 
urah 26. decembra na 
dan samostojnosti in 

enotnosti. 

Pohodniki so se zbrali v 
čudoviti kulisi, ki jo pričarajo 
gozdovi in starodavna cerkev 
svetega Kancijana na Vrzden-
cu in jo peš mahnili do Vrhni-
ke s ciljem na Sveti trojici. 

Pot, po kateri je hodila Can-
karjeva mati, je dolga 14 kilo-
metrov in se začne na Vrzden-
cu po glavni cesti, a kaj kmalu 
zavije v hrib po gozdni poti v 
Žažar, čez Gradišče na Ma-
vsarjev hrib, skozi Raspotje 
in Kote, kjer je pradomovina 
Cankarjev in nato proti Sta-
ri Vrhniki do spominske hiše 
Ivana Cankarja na Vrhniki. 

Tako kot vsako leto so tudi 
tokrat pohodnike, ki so se 
tudi zaradi ugodnega vreme-
na zbrali v zelo velikem šte-
vilu (po nekaterih ocenah več 
kot 200) po prvem delu poti 
in po vzponu proti Žažarju 
čaka kratka pavza. Na tradici-
onalni okrepčevalni postaji v 
Žažarju na domačiji pri ‘Čin-
žarju’ so jih pričakale domače 
dobrote, topel čaj in kuhano 
vino, da so potem polni ener-
gije nadaljevali svojo pot proti 
Vrhniki. Mojca in Janez Prosen 
že 14 let gostita pohodnike in 
z veseljem pripravita vse po-
trebno, da so pohodniki dobro 
razpoloženi. Tudi tokrat so ob 
ritmih domače narodne glasbe, 
ki jo je zaigral kar hišni ‘bend’, 
mnogi pohodniki zaplesali.

Župan Janko Prebilo, ki se 
je odločil, da ta praznični dan 
preživi na zraku, je s temi be-
sedami opisal pomen tega 
dogodka: ‘’Sam se zelo rad 
udeležim pohoda, saj je to po-

seben dan, ko smo se Slovenci 
odločili za samostojno pot, za 
svojo državo in uresničili želje 
naših prednikov, kjer je bil prav 
Ivan Cankar eden od ključnih 
graditeljev narodne zavesti. Na 
to moramo biti ponosni in ta 
dan obeležiti na primeren na-
čin. Všeč mi je, da se obujajo 
spomini in ohranja dobra tra-
dicija. Naš pohod je znan že po 
celi Sloveniji.’

Tudi letos je zbrane nago-
voril veliki poznavalca našega 
največjega pisatelja, Damjan 
Debevec, ki črpa moč, energi-
jo in voljo iz vsega, kar je Ivan 
Cankar naredil za slovenski 
narod. Predvsem pa s svojo 
podobo in Cankarjevimi brki 
zelo prepričljivo pove nekaj be-
sed o našem največjem pisate-
lju. Sodobni ‘Cankar’ je takole 
razložil bistvo svojega poslan-
stva: ‘’Z organizacijo pohoda 
in potem s samo proslavo je 
veliko dela, a ves trud je popla-
čan, ko vidim zadovoljne ude-
ležence. Letošnje leto je še prav 
posebno, saj mineva že 180 let 
od rojstva Cankarjeve matere. 
Njegova mati je nepogrešljiva 
in ta pohod lepo zajame to, kar 
sicer bolj redko pokažemo na 
Vrhniki obiskovalcem. Ne mo-
rem pa mimo hvaležnosti lo-
kalnega okolja in pohodnikov, 
ki mi pravijo, kako je na takem 
dogodku Cankarjeva beseda 
neprecenljiva. Tudi tu najdem 
vir energije in veselja do tega, 
kar počnem.’’

Pohodniki so po dobrih šti-
rih urah hoje svojo pot zaklju-
čili na Vrhniki.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Pohod po poteh Cankarjeve 
matere ob jubileju njenega rojstva

Tradicionalni novoletni koncert 
v Prosvetnem domu
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Najprej se je 
porodila ideja, nato 

sem nekaj časa 
razmišljala o vseh 

detajlih. 

Ko je Aleš kot prvi gost po-
trdil sodelovanje, saj je verjel v 
dogodek, je bilo skoraj vse že 
narejeno, no, skoraj vse. Sle-
dile so priprave na vprašanja, 
koncept dogodka, detajli glede 
lokacije, pa tudi živčnost, ker se 
z Alešem pred dogodkom sploh 
nisva srečala in ni želel vedeti, 
kaj ga bom spraševala ...

Dogodek Športnega društva 
Vrzdenec je bil točno takšen, 
kot sem si ga predstavljala – še 
boljši, število udeležencev je 
vsekakor preseglo moja priča-
kovanja. Delim nekaj misli iz 
tega iskrenega in poučnega do-
godka, ki je vzbudil zanimanje 
več kot 70 ljudi.

Vse je bilo pripravljeno – dvo-
rana, oder, kostanj, čaj, kuhano 
vino – in prišel je Aleš. Zaupal 
mi je, da je za njim kar pester 
petek, saj so se z družino prvič 
po nesreči (18 let nazaj) usedli 
skupaj in podrobno delili ob-
čutke ob njegovem nesrečnem 
dogodku ter vsem, kar se je ta-
krat dogajalo. To me je ganilo; 
totalna iskrenost. Takrat sem 
vedela, da bo dogodek zares 
uspel.

Nato smo opazovali, kako 
se je dvorana kar naenkrat na-
polnila, in ko sta ostali prazni 
samo še prvi dve vrsti, smo za-
čeli. Aleš se je najprej predsta-
vil, nato smo se dotaknili tistega 
„usodnega“ 15. januarja 2006, ko 
mu je skok s smučmi v Žažarju 
spremenil življenje. Aleš je de-
lil vse podrobnosti tistega dne. 
Pravi sicer, da se nekaterih stva-
ri ne spomni in so mu jih pove-
dali starši, vendar si je s svojim 
pripovedovanjem lahko pred-
stavljal vse, kar se je dogajalo.

Aleš je odličen govorec, prije-
tno ga je poslušati. Priznam, da 
sem bila vmes kar na trnih, ker 
je svojo zgodbo tako izčrpno 
delil, da je zajel kar nekaj mojih 
pripravljenih vprašanj. Vendar 
me je pomirila Aleševa misel, 
ki mi jo je delil pred dogodkom, 
ko sem mu omenila, da sem 
malo živčna, saj se še nikoli ni-
sem preizkusila kot moderator. 
„Andreja, pa saj se bova samo 
pogovarjala.“ Takrat je pogovor 
stekel točno tako, kot je bilo na-
menjeno – sproščeno in brutal-
no iskreno.

Aleš je čez pogovor delil, kaj 
vse ga je čakalo, ko je prišel v 
bolnišnico. To je bila velika pre-
izkušnja ne samo zanj, ampak 
tudi za njegova starša in brata. 
Ob tej priložnosti bi rada iz-
razila spoštovanje do njiju, da 
sta se tako predano spopadla z 

izzivom, ki jima ga je naložilo 
življenje. Oče je skrbel, da bo 
družina preskrbljena, medtem 
ko je mama celo pustila takra-
tno službo, da je bila lahko ves 
čas z Alešem v Soči, mu poma-
gala in ga spodbujala.

Prav ona ga je ves čas poriva-
la ven iz cone udobja, tja, kjer 
Alešu takrat ni bilo prijetno. Ko 
je prišel iz Soče, mu ni bilo do 
obiska trgovin ali kjerkoli, kjer 
je bilo veliko ljudi. To mi je bilo 
težko razumeti, saj je Aleš da-
nes stand-up komik! In prav ta 
borba, volja, ga je pripeljala na 
pravo pot. Morda je zanimivo 
slišati, kaj je bilo tisto, kar ga 
je gnalo naprej v okrevanje – 
krivda, krivda, kaj je sedaj s to 
situacijo naložil staršem, da 
bodo celo življenje morali skr-
beti zanj. Potem veste, kaj vse se 
je tisti čas rojilo po glavi fantu, 
staremu 14 let v obdobju puber-
tete. Poudaril je, da je imel mor-
da srečo, da se mu je to zgodilo 
ravno v obdobju mladostništva, 
saj so ga sošolci in okolica zelo 
podpirali. Kar je nanj zagotovo 
pozitivno vplivalo.

Dotaknili sva se tudi njegove 
športne poti, ki se je začela že 
pred nesrečo, in kako je svoje 
takratne sanje preusmeril ter 
se kasneje tudi z vzpodbudo 
mame podal v plavanje. Leta 
2011 je v Berlinu osvojil zlato 
odličje v plavanju na 50 m del-

fin in pri tem postavil svetovni 
rekord. Plavanje, pravi, da sicer 
nikoli ni jemal kot disciplino, 
v kateri bi zares tekmoval in 
želel zmagati, je pa neizmerno 
užival v premikanju osebnih 
mej. In kako je danes povezan s 
športom? Srečamo ga lahko kot 
povezovalca na raznih špor-
tnih dogodkih, največ sodeluje 
s Futsalom Siliko na Vrhniki, 
povezuje pa tudi odbojkarske 
dogodke. Ne smemo pa poza-
biti na stand-up komedijo, ki je 

njegova ljubezen, poleg njegove 
punce seveda.

V Podlipi že 10 let organizi-
ra stand-up večer, ki je vedno 
zapolnjen do zadnjega kotička. 
Aleša lahko vidimo ob boku 
znanih slovenskih stand-up ko-
mikov, kot sta Bergant in Perica. 
Skratka, Aleš je vsestranski, in 
če boste imeli priložnost, ga le 
pojdite poslušat.

Aleš je s svojo zgodbo vsem 
prisotnim, predvsem pa mla-
dini, dokazal, da je vse mogoče, 

če le obstaja volja, želja in vztraj-
nost. Seveda moramo verjeti 
vase, zaupati, da zmoremo, in 
se boriti do konca. Po mojem 
mnenju pa veliko odgovornosti 
leži tudi na nas starših. Otro-
kom moramo dati občutek, da v 
njih verjamemo, podpremo nji-
hove cilje in sanje, pa naj bodo 
še tako nemogoče. Pot do teh 
ciljev pa je seveda odvisna od 
njih samih.

Za konec bi se rada še enkrat 
zahvalila prav vsakemu posebej, 
ki ste prišli poslušat našo prvo 
zgodbo, in tako podprli dogo-
dek. Hvala tudi za vse prosto-
voljne prispevke, ki gredo na 
kupček za ureditev športnega 
igrišča na Vrzdencu. Se vidimo 
drugo leto, z novim gostom in 
novo zgodbo.

P.S. Vsi, ki poznate lokalne 
junake z navdihujočimi, po-
zitivnimi zgodbami, ki bi bile 
primerne in poučne za našo 
mladino, mi lahko pišete preko 
FBja, ali na mail sd.vrzdenec@
gmail.com.

Andreja Mrzlikar

Smo Horjulski kvintet, 
svež ansambel iz 

Horjula in okolice in 
v mesecu februarju 
prirejamo svoj prvi 

samostojni koncert. 

Horjulski kvintet sestavljamo 
Nejc Kunej na klarinetu, brata 
Anže in Miha Trček na troben-
ti in harmoniki, Nejc Velkavrh 
na kitari, Gašper Čepon na kon-
trabasu in baritonu, da pa vse še 
lepše zveni, za piko na i poskr-
bita naša pevca, Petra Kogovšek 
in Job Jerala. 

Delujemo nekaj več kot leto 
dni in v tem času smo uspešno 
odigrali kar nekaj nastopov in z 
ljudmi, ki nas poslušajo, ustva-
rili mnogo lepih spominov. Ker 
bi se radi še malo bolje predsta-
vili in se vam obenem zahvalili 
za vso podporo, smo se odločili, 
da pripravimo naš 1. samostoj-
ni koncert, ki se bo zgodil 24. 
2. 2024, v dvorani Prosvetnega 
doma v Horjulu. 

Pripravljamo lep večer poln 
slovenske narodnozabav-
ne glasbe velikih slovenskih 
ustvarjalcev, ki bi se jim s tem 
koncertom želeli tudi pokloniti. 

Na odru nam bodo družbo de-
lali tudi člani ansambla Maxi. 
Vabljeni vsi, ki nas že poznate pa 

seveda tudi tisti, ki bi nas želeli 
spoznati.

Horjulski kvintet

Kostanj in zgodbe
– tokrat z Alešem Sečnikom

PUSTNO RAJANJE 
V HORJULU

KDAJ: 10. februar ob 15. uri
KJE: Občinski trg

( v primeru slabega vremena bo pustovanje
potekalo v Športni dvorani pri OŠ Horjul)

ANIMACIJSKI PROGRAM ZA OTROKE
BOGATE NAGRADE ZA NAJBOLJŠE MASKE
STOJNICA S ČAJEM, VROČO ČOKOLADO

IN OSTALIMI DOBROTAMI

PUSTNO RAJANJE 
V HORJULU

 KDAJ: 10. februar ob 15. uri
 KJE: Občinski trg

( v primeru slabega vremena bo pustovanje
potekalo v Športni dvorani pri OŠ Horjul)

ANIMACIJSKI PROGRAM ZA OTROKE
BOGATE NAGRADE ZA NAJBOLJŠE MASKE
STOJNICA S ČAJEM, VROČO ČOKOLADO

IN OSTALIMI DOBROTAMI

Sobota,  24.  2 .  2024Sobota,  24.  2 .  2024

ob 19 .00ob 19 .00

Prosvetni  domProsvetni  dom

HORJULHORJUL

HORJULSKEGA

KVINTETA

GOSTJE:
Ansambel  Maxi

KONCERTPRVI
SAMOSTOJNI

Vabljeni na koncert 
Horjulskega kvinteta
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Vrzdenški ping 
pong je letos 

potekal 25. 11. 
2023 v lokalnem 
gasilskem domu. 

Sodelovalo je 8 otrok in 16 
odraslih tekmovalcev iz celo-
tne občine.

Tekmovanje za otroke se je 
začelo ob 13. uri. Z žrebom 
smo tekmovalce razdelili v dve 
skupini, kjer so se pomerili po 
sistemu vsak z vsakim. Ker je 
bila v letih med otroci kar veli-
ka razlika, se je v vsakem paru 
mlajšemu tekmovalcu dalo za 
prednost toliko točk, kot je bil 
mlajši od nasprotnika, a ne več 
kot 5 točk. Tekmovanje je po-

tekalo hitro, odmerjena pred-
nost mlajšim pa se je pokazala 
za zanimivo. Zato so tekme 
bile pravičnejše in bolj izena-
čene. Največ znanja v končnih 
bojih je pokazal Urban Zdešar, 
ki je v finalu premagal Jakoba 
Mrzlikarja. Tilen Žvab je zase-
del 3. mesto.

Drugi del turnirja je bil na-
menjen starejšim igralcem. 
Udeležilo se ga je 16 tekmoval-
cev iz naše občine. Že ustaljen 
sistem na podlagi predhodne-
ga žreba je kmalu nakazal, kdo 
je letos med favoriti. Med štiri 
najboljše so se uvrstili Mar-
tin in Urban Skubic, Marko 
Bozovičar in Matej Gerbek. V 
prvem polfinalu je Urban do-
kaj gladko premagal Marka, v 

drugem pa je Martin spretno 
in srečno obrnil potek tek-
me, saj je Mateju ubranil več 
zaključnih žog in se uvrstil v 
finale. Mateju je ta tekma vze-
la preveč moči in volje, zato 
je moral priznati še premoč 
nasprotniku za tretje mesto – 
Marku Bozovičarju.

Skoraj že kar tradicionalni 
finale družine Skubic na na-
šem turnirju pa je prvič dobil 
Urban. Z Martinom sta prika-
zala dobro in izenačeno partijo, 
a je, kot rečeno, slavil Urban z 
rezultatom 3 : 2.

Na koncu vsem hvala za 
družbo, dobro voljo in udelež-
bo. Vidimo se zagotovo spet v 
letu 2024. 

ŠD Vrzdenec

V Društvu Šola zdravja 
so se odločili, da bodo 
v prvih dveh mesecih 

v letu 2024 podarili 
brezplačno jutranje 

razgibavanje prek Zoom 
platforme tako svojim 

članom, kakor tudi vsem 
tistim, ki jih tovrstna 

vadba zanima.
 
Z vadbo so že pričeli 3. ja-

nuarja, vsak delavnik od 8. do 
9. ure, zaključili pa jo bodo 29. 
februarja. Tako bodo lahko vsi 
zainteresirani svoje jutranje 
razgibavanje začeli s polurno 

telovadbo po metodi “1000 gi-
bov”, naslednje pol ure pa bodo 
lahko posvetili še vajam za 
moč. Ob sredah takoj po vadbi 
“1000 gibov” pa v Društvu Šola 
zdravja napovedujejo tudi izva-
janje vadbe “Dihamo z nara-
vo“, ki je namenjena sproščanju 
in umirjanju.

Jutranje razgibavanje bo pri-
šlo prav vsem tistim, ki so iz 
kakršnihkoli razlogov zadržani 
doma in se ne morejo udele-
žiti jutranje vadbe v kakšni od 
skupin Šole zdravja na prostem. 
Za naše zdravje je boljše, da te-
lovadimo kjerkoli, kakor nikjer 
in nikoli, nam sporočajo iz dru-
štva! V Društvu Šola zdravja 

bodo vsekakor še naprej vztra-
jali pri telovadbi na prostem, saj 
je gibanje na svežem zraku prav 
gotovo eden najpomembnejših 
dejavnikov za krepitev našega 
zdravja.

Vaje so preproste in primerne 
za vsakogar, saj jih lahko vsak 
izvaja po svojih zmožnostih. 
Vaje prek Zoom-a bodo vodili 
za to usposobljeni strokovnja-
ki in prostovoljci Društva Šola 
zdravja. Vsak delavnik jih bomo 
našli na isti povezavi, ki je do-
stopna na njihovi spletni strani 
https://solazdravja.com/:

h t t p s : //u s 0 2 w e b . z o o m .
us/j/82776081061

Meeting ID: 827 7608 1061

Društvo Šola zdravja vam podarja 
brezplačno razgibavanje preko Zooma

Med najbolj priljubljenimi je 
zagotovo prav tečaj klekljanja, 
ki ima v naših krajih več kot 
stoletno tradicijo, v starih časih 
pa je na kmetijah predstavljal 
dodaten vir zaslužka. Danes 

se čipko uprablja na različnih 
predmetih ali za različne pri-
ložnosti, med drugim celo za 
izdelavo nakita. Zato društvo 
upokojencev vabi vse (ne samo 
upokojence) na klekljarske uri-

ce, in sicer od sredine januarja 
dalje vsak ponedeljek ob 18. uri 
v Gasilskem domu Vrzdenec. 
Zaradi omejenega števila mest 
so zaželene prijave na telefon 
041 845 317. Pod vodstvom 
strokovne mentorice se boste 
spoznali z osnovnimi in tudi 
bolj zahtevnimi tehnikami iz-
delovanja idrijske čipke.

Peter Kavčič

Vabljeni na klekljarske urice na Vrzdencu

Bi se radi naučili nove ročne spretnosti 
ali le nadgradili že pridobljeno znanje? 

Danes je naše življenje 
močno prepleteno z 
digitalnim svetom. 

Digitalizacija ni na pohodu, 
ampak je že tu in čez nekaj let 
bo še močneje vplivala na naša 
življenja. Zato je resnično po-
membno, da poznamo digitalni 
svet in smo ga tudi vešči upo-
rabljati ne glede na starost ali 
socialni status. Pridite na brez-
plačni tečaj digitalizacije! 

 S seboj vam ni treba prinesti 
ničesar, ne pametnega telefone 
niti računalnika. Za vse bo po-
skrbljeno. Potrebujete le nekaj 
dobre volje in željo po znanju.

Zato vsi, ki bi se radi brezplač-
no izobrazili, lepo vabljeni, da se 
udeležite tečajev, ki bodo pote-

kali celo leto, in sicer po spodaj 
navedenem urniku vsak dan od 
ponedeljka do petka v prostorih 
športne dvorane v osnovni šoli.

Župan Janko Prebil: ‘’Digital-
na Info Točka Območno obrtne 
podjetniške zbornice Ljubljana 
Vič bo prisotna tudi v Horjulu, 
kjer bodo naše občane informi-
rali o digitalnih storitvah, ki jih 
ponuja država za občane.’’

Za dodatne informacije vam 
je na voljo mag. Peter Grabner, 
univ. dipl. inž. el., Sekretar OOZ 
Ljubljana Vič na telefonski šte-
vilki 01 200 52 50.

S svetovanjem so začeli 13. 
novembra in bo trajalo eno leto. 
Izvajali ga bodo v prostoru v 
Športni dvorani pri OŠ Horjul, 
vhod je z zgornjega parkirišča.

Urnik Digit Info Točke:
 
HORJUL
    
PON.
08:00–12:00
  
TOR.
13:00–16:00
  
SRE.
08:00–12:00
  
ČET.
08:00–12:00
  
PET.
13:00–16:00
 

Peter Kavčič

Še vedno aktualno – pohitite: 

Brezplačni tečaj digitalizacije 

Vrzdenški ping pong

Društvo upokojencev Vrzdenec že vrsto let 
uspešno organizira različne tečaje za vse, ki bi se 
radi naučili česa novega. 
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Na prvo nedeljo v 
letošnjem letu (7. 
januarja) je Jože 
Marolt odtekel 
maraton v Dubaju. 

Kot je dejal, se je v poslovno sre-
dišče Bližnjega vzhoda zaželel kot 
nagrado svojemu početju. »Mine-
va deset let od moje abstinence 
od alkohola, zato sem se ‘nagradil’ 
z izletom, ki sem ga začinil še z 
maratonom. Gre za povsem drug 
svet, s časovno razliko treh ur, kar 
se, hočeš nočeš, pozna na telesu.« 
Pravi, da je imel nekoliko smole z 
izbiro hotela, kjer je bilo zelo hru-
pno nočno življenje, svoje pa je do-
dal še časovni zamik. »Nikakor se 
nisem mogel odpočiti pred tekom. 
Bil sem neprespan, za nameček pa 
smo tekli zelo zgodaj, ob sedmih. 
Vstal sem okoli tretje ure zvečer, 
kar je po naše okoli polnoči. Čutil 
sem utrujenost, a sem stisnil zobe. 
Svoje opravi tudi temperaturni 
šok, ki znaša skoraj 40 stopinj.« Na 
štartu maratona (tekla je tudi nje-
gova partnerka Klavdija Mole, a na 
4 km) se je zbralo okoli dva tisoč 
tekačev in tekačic. »Prva polovica 

je šla gladko, bil sem med prvih 30, 
potem pa je utrujenost terjala da-
vek. Skozi cilj sem pritekel s časom 
3:17:37 kot prvi v svoji kategoriji in 
134. v absolutnem seštevku. Sicer 
sem si zadal, da bi tekel kakih pet-
najst minut hitreje, a ni šlo.« So-
govornik je pohvalil organizacijo 
tekmovanja in slikovistost mesta. 
»Saj je lepo, ampak živel pa ne bi 
tam. Mi je ljubša horjulska doli-
na,« in v šali dodaja, da je prepri-
čan, da se za razliko od njega tam 
»… bolje počuti kamela, ki sem jo 
dobil za prvo mesto.«

Jože pravi, da ga sedaj čaka 
okrevanje, saj se je iz Dubaja vrnil 
bolan, nato pa priprave na najsta-
rejših in najprestižnejših maraton, 
ki bo aprila potekal v Bostonu. 

Gašper Tominc

Zahvala sponzorjem

Jože Marolt se zahvaljuje sponzor-
jem za posluh in pomoč: Huliot, 
Altado, Slovenske železnice, Žarek 
upanja, Tajma, Fortrade, Berzo, 
Soft, Bmc. Hvala, brez vaše po-
moči ne bi bilo športnih uspehov! 

V noči na 2. januar se 
je v kanadski Ottawi 
odvil velki finale 
23. tradicionalnega 
mednarodnega 
hokejskega turnirja 
Bell Capital Cup. 

Tam sta se na ledeni plo-
skvi pomerili ekipi mladih 
hokejistov Slavije Junior iz 
Zaloga in domača kanadska 
ekipa Cumberland Grads. S 5 
: 2 so naši hokejisti premagali 
nasprotnike in tako omogo-
čili, da je v hokejski dvorani 
Canadian Tire Center prvič 
zadonela slovenska Zdravljica. 

Pomembno vlogo pri uspe-
hu je imel osnovnošolec hor-
julske šole David Kodrič, ki 
se je izkazal kot vratar in je v 
finalni tekmi prejel tudi po-
kal kot eden izmed najboljših 
treh igralcev (»one of the best 

three players«). Dejal je, da je 
izkušnja nepozabna, rezultat 
pa krona njegovih in ekipnih 
treningov. Podobno je menil 
tudi trener ekipe HK Slavija 
Junior Robert Pesjak, ki je 
dejal, da je zmagal ekipni duh, 

kar se je kazalo skozi celoten 
turnir, ko je ekipa dihala kot 
eno. »Natančno so si podajali, 
izkoristili so vsako priložnost 
za strel, obramba je delovala, 
kot mora.« Čestitamo fantom, 
še posebeja pa Davidu, ki je 

tako uspešno zastopal barve 
Slovenije in tudi domačega 
kraja – Horjula – onkraj ve-
like luže. 

Gašper Tominc, foto: HK 
Slavija Junior

Jože Marolt na 
maratonu v Dubaju

Hokejski vratar David Kodrič 
pomagal ekipi Slavije Junior 
v Kanadi do zlatega odličja

V soboto, 13. januarja, 
je v dvorani gasilskega 

doma Horjul potekal 
občni zbor Kolesarskega 

kluba Zapravljivček 
Horjul. 

Poleg članov društva se je zbo-
ra udeležilo nekaj predstavnikov 
okoliških društev, horjulski podžupan 
g. Andrej Stanovnik in vsi tisti, ki jih 
je zanimalo delovanje našega društva 
in kasnejša včlanitev. Med občnim 
zborom smo predstavili aktivnosti 
društva v letu 2023, finančno poročilo 
in druge tekoče zadeve. Zelo nas vese-

li, da smo realizirali vse zastavljene 
cilje: udeležili smo se priprav v Do-
lomitih, izvedli tradicionalno Dirko 
na Koreno, preko akcije Doniram 
kilometre in tradicionalnega Pobega 
v Planico (tokrat po občini Horjul) 
smo zbrali 8.000 € za žrtve vremen-
ske ujme, imeli smo klubski kronom-
eter, piknik, izvedli kolesarski izlet v 
Savudrijo in še bi lahko našteval. Po-
leg tega nas še bolj veseli podatek, da 
smo v enem letu pridobili okrog 30 
novih članov, sedaj nas je namreč 45. 
Prisotnim smo predstavili plan ak-
tivnosti za leto 2024:

1. 1. 2024 – smo v okviru decembr-
skega praznovanja pod imenom Zim-

ska pravljica sodelovali pri organizaciji 
dogodka Pohod z baklami na Koreno.

3. 3. 2024 Šiht na Koreno – zaključek 
zimskih peš vzponov na Koreno. Vz-
poni so se pričeli 1. 10. 2023 in se 
zaključijo 29. 2. 2024. Vsak vzpon na 
Koreno je ovrednoten, zbrani prispevki 
bodo namenjeni v dober namen.

S 1. 4. predvidoma pričnemo s kole-
sarskimi rundami (termin pričetka za-
visi glede na vremenske razmere)

5. 4.–7. 4. 2024 – kolesarske priprave 
v Poreču. 

1. 5. 2024 – pričetek kolesarskih vz-
ponov na Koreno.

13. 6.–16. 6. 2024 – kolesarske prip-
rave v italijanskih dolomitih.

29. 6. 2024 Pobeg iz Planice v Horjul – 
kot zaključek dogodka načrtujemo iz-
vedbo v nasprotni smeri kot običajno 
in zaključkom na Občinskem trgu v 
Horjulu.

7. 9. 2024 Dirka na Koreno in Otroški 
kronometer – tradicionalni dogodek.

31. 8. ali 14. 9. 2024 Izlet v Savudrijo 
– kolesarjenje iz Horjula preko mejnega 
prehoda Brezovica pri Gradinu.

22. 9. 2024 piknik in kronometer za 
člane – zaključek kolesarske sezone s 
piknikom.

1. 10. 2024 pričetek zimskih vzponov 
na Koreno.

9. 11. 2024 planiran sestanek UO, da 
se določijo novi datumi aktivnosti za 

leto 2025.
*V juliju in avgustu bomo izvedli ne-

kaj kolesarskih izletov, termine bomo 
določili naknadno.

V kolikor je še kdo zaintersiran, 
da se nam pridruži (tudi e-kole-
sarji so dobrodošli), nas lahko 
kontaktira preko FB strani KK 
Zapravljivček Horjul, e-maila za-
pravljivcek.horjul@gmail.com ali 
me pokliče na 051 623 064.

Grega Čepon, predsednik KK 
Zapravljivček Horjul

David Kodrič prejema pokal kot »one of the best three players«.

KK Zapravljivček potrojil članstvo
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Občinski svet občine 
Dobrova - Polhov 
Gradec je na svoji 
7. redni seji, ki je 
potekala 13. decembra 
2023, potrdil nove 
cene vrtcev, ki so 
v veljavo stopile 1. 
januarja 2024. 

Pri ceni vrtca se upoštevajo 
stroški dela, materiala, storitev 
in živil

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec je ustanoviteljica javnih 
vrtcev Polhov Gradec, Dobro-
va, Brezje, Črni Vrh in Šentjo-
št. Področje predšolske vzgo-
je sodi med temeljne naloge 
občine. Financira se iz javnih 
sredstev, sredstev ustanovitelja, 
plačil staršev, donacij in drugih 
virov. Osnova za plačilo star-
šev in sredstva ustanovitelja je 
cena programa, ki vsebuje stro-
ške vzgoje, varstva in prehrane. 
Ceno programa in morebitne 
dodatne ugodnosti znižanega 
plačila določi pristojni organ 
občine ustanoviteljice. Način 
oblikovanja cene programa pa 
določa državni Pravilnik o me-
todologiji za oblikovanje cen 
programov v vrtcih, ki izvajajo 
javno službo. 

Pri določitvi cene programa 
se upoštevajo:
-  stroški dela (plače za zaposle-

ne v vrtcih, drugi prispevki 
delodajalca, prevoz na delo, 
ipd.)

-  stroški materiala in storitev 
(funkcionalni stroški objekta 
– ogrevanje, elektrika, vzdrže-
vanje objekta; stroški osnov-
ne dejavnosti – didaktična 
sredstva, igrače, strokovno 
izpopolnjevanje; drugi na-
menski stroški)

-  stroški živil. 
Istovrstni programi v vseh 

javnih vrtcih na območju naše 
občine imajo enako ceno. Ven-
dar starši ne plačajo polnega 
zneska – znesek, ki ga morajo 
plačati starši, je odvisen od do-
hodkovnega razreda, v katerega 
se uvrščajo. Znesek je določen 
v odločbi o plačilu vrtca, ki ga 
izda pristojni center za socialno 
delo. 

Občina pokriva razliko med 
ceno programa in zneskom, ki 
ga plačajo starši

Občina ustanoviteljica plača 
razliko med ceno programa in 
zneskom, ki ga za vrtec plačajo 
starši. Starši tako v povprečju 
plačajo le 32 % polne cene pro-
grama, preostanek pa se krije 
iz občinskega proračuna. Prav 
tako pa zagotavlja sredstva za 
druge stroške, ki jih ni mogoče 
všteti v ceno programa (inve-
sticijsko vzdrževanje, obnova 
obrabljene opreme in pohištva, 
drugi stroški, ki niso nepo-
sredno povezani z izvajanjem 
programa, ter tudi stroške za 
otroke s posebnimi potrebami 
ali otroke z rizičnimi dejavniki). 

Razlog za podražitev je dvig 
stroškov za izvajanje programa

Po dveh letih, odkar je bil na-
zadnje sprejet sklep, se cena vrt-
ca tako zvišuje. V tem času so 
se namreč dvignili stroški dela, 
materiala in storitev ter cene 
živil, torej vseh elementov, ki 
vplivajo na ceno programa – od 
plač zaposlenih, do energentov 
in hrane. Skupni stroški delova-
nja javnih vrtcev v Občini Do-
brova - Polhov Gradec so se od 
leta 2020 do 2022 povišali za 24 
%, v letu 2023 pa predvideno še 
za dodatnih 7 % (tabela 1).

K uskladitvi cen z dejanskimi 
stroški programa, kar je posle-
dično privedlo do dviga cen, je 

Občina pristopila sistematično. 
Na podlagi prejetih podatkov s 
strani obeh javnih zavodov gle-
de števila oddelkov, števila za-
poslenih in sprememb pri stro-
ških dela, materialnih stroških 
in stroških živil, je opravila te-
meljit izračun potrebnega dviga 
cen. Spremembo pa je obrav-
naval tudi Odbor za družbene 
dejavnosti.

Straši bodo prejeli 16 % višje 
položnice za vrtec

Na podlagi novo sprejetega 
sklepa so se s 1. januarjem 2024 
cene za prvo starostno obdobje 
dvignile za 20,8 % (in ta sedaj 
znaša 651,00 €), za drugo pa 21,9 
% (in sedaj znaša 494,00 €). Za 

kombinirani oddelek pa se upo-
rablja cena programa za prvo in 
drugo starostno obdobje.

Vendar starši ne bodo nosili 
polnega bremena povišanja cen 
vrtca, saj bo Občina zagotovila 
dodatna sredstva v svojem pro-
računu in poskrbela za dodatno 
olajšavo. Staršem otrok, za 
katere je Občina Dobrova - 
Polhov Gradec dolžna kriti 
del cene programa in imajo 
otroka vključenega v dnev-
ni program javnega vrtca 
na območju naše občine, se 
znesek plačila dodatno zni-
ža tako, da v svojem plačil-
nem razredu plačajo:
- v programu prvega staro-

stnega obdobja za 10 % 
nižjo ceno programa,

- v programu drugega sta-
rostnega obdobja za 8 % 
nižjo ceno programa.
Starši bodo tako v mesecu 

februarju prejeli 16 % višjo 
položnico za vrtec, kljub več 
kot 20 % dejanskemu povišanju 
cen.

Kljub povišanju cen vrtca pri 
nas, pa cene ostajajo primerljive, 
če ne celo nižje, od cen bližnjih 
občin (tabela 2).

Znižano plačilo zaradi 
zdravstvene rezervacije in 
počitniške odsotnosti ostajajo, 
prav tako oprostitev plačila za 
drugega otroka 

Staršem bo še naprej na voljo 
olajšava oziroma znižano pla-
čilo vrtca zaradi uveljavljanja 
zdravstvene rezervacije, kjer 
določbe ostajajo nespremenje-
ne. Prav tako ostaja znižano 
plačilo vrtca zaradi uveljavljanja 
počitniške odsotnosti, kjer pa je 
dodana možnost 3-tedenske 
neprekinjene odsotnosti. Starši, 
ki imajo v vrtec vključena dva 
otroka, bodo plačila za mlajše-
ga otroka in vsakega nadaljnjega 
otroka še naprej oproščeni. 

Občina Dobrova - 
Polhov Gradec

Podžupanjina beseda 

Prvi mesec leta 
kaže napoved 
v delovno 
in aktivno leto z 
mnogimi izzivi

 
Za nami je praznični 
december, ki je bil med 
drugim tudi v znamenju 
priprave gradiva za novo 
proračunsko leto. Na 
občinski seji sredi decembra 
smo obravnavali osnutek 
proračuna. Pretresanje 
finančnih sredstev po 
različnih postavkah je 
ključna naloga za delovanje 
občine in kaže usmeritve 
nadaljnjega razvoja občine.

Projektov, nalog in želja je 
vedno veliko več, kot je na raz-
polago finančnih sredstev. Pri 
tem je potreben temeljit pre-
mislek, kako zagotoviti finan-
ciranje rednih nalog, hkrati 
pa v načrt razvojnih progra-
mov umestiti projekte, ki jih 
je možno realizirati, ki imajo 
največjo dodano vrednost za 
občane in je njihova izvedba 
usmerjena v izboljšanje ka-
kovosti življenja v občini. Ta 
naloga zaradi omejenih sred-
stev ni enostavna in zahteva 
usklajevanja med številnimi 
deležniki, hkrati pa nikoli ne 
prinese zadovoljstva za vse. 
Potrebni so številni kompro-
misi. 

Veliko energije se vlaga v 
usklajevanje projektov in ak-
tivnosti za izvajanje sanacije 
naših po poplavah poškodo-
vanih cest, vodotokov. Nada-
ljujemo z delovnimi sestanki, 
tudi z državo, predvsem pa z 
DRSV, ki nosi ključno nalogo 
pri sanaciji cest, ki tečejo ob 
vodotokih. Prav tako se po 
fazah nadaljujejo dela na tra-
si Barjanske kolesarske poti. 
Promet skozi Dobrovo sedaj 
teče hitreje, nadaljuje pa se 
gradnja skozi Gabrje. Na cesti 
Praproče proti Setniku smo 
se razveselili zaključka del 
in velike pridobitve za ta del 
občine. Asfaltna prevleka je 
zagotovila bistveno bolj varne 
poti do doma in enostavnejše 
vzdrževanje, hkrati pa kar vabi 
na lepe razglede naše občine, 
tudi s kolesom, še bolje pa peš.

V decembru pa so se odvili 
številni dogodki, tudi na po-
budo in v organizaciji občine. 
V lepo pripravljeni športni 
dvorani Dobrova smo se v 
soboto, 23. decembra 2023, 
razveselili velikega števila ob-
čanov, prav tako pa tudi nek-
danjega predsednika države 
g. Boruta Pahorja. Ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti 
smo se spomnili na obdobje 
osamosvajanja. »Ker smo bili 
odločeni, da hočemo samo-
stojnost, odločeni, da tvegamo 

in ker smo bili v tem enotni, 
pogumni in neomajni, nam je 
uspelo,« je poudaril nekdanji 
predsednik.

Veseli smo, da številni pre-
poznate in obiščete to priredi-
tev, saj s tem kažemo, da nam 
to ključno obdobje nastanka 
naše države veliko pomeni. 
Premierno je bil na prireditvi 
predstavljen tudi video o po-
plavah in solidarnosti v naši 
občini, s katerim smo obudili 
spomin na težke avgustovske 
dni preteklega leta, hkrati pa 
smo želeli ozavestiti, kako 
drug drugega v takih okolišči-
nah potrebujemo. Dogodku 
in programu posvetimo veli-
ko pozornosti, zato se na tem 
mestu zahvaljujem vsem, ki 
ste sodelovali pri organizaciji, 
nastopajočim in ustvarjalcem, 
ki delite in omogočate, da spo-
znamo čim več talentov v naši 
občini.

Upamo, da so tudi drugi 
številni decembrski dogodki 
prinesli priložnost za srečanja, 
druženja in lepe želje. Hvala 
in spodbuda vsem organi-
zatorjem tudi za naprej. Ne 
spreglejte pa tudi mesečnega 
napovednika dogodkov, ki 
bo po novem na voljo v Na-
šem časopisu in na socialnih 
omrežjih naše občine. 

Se pa v tokratni številki Na-
šega časopisa dotikamo tudi 
številnih drugih tem, zlasti 
pa velja opozoriti in razmi-
sliti tudi o odnosu do narave 
in našega okolja. Ravnajmo 
skrbno, ravnajmo odgovorno 
z mislijo, da za nami pridejo 
mlajše generacije in kakšno 
okolje bomo zapustili našim 
otrokom. 

Naj bo vsak dan nova pri-
ložnost, da izberemo dru-
gače, krepimo odgovornost, 
bodimo navdih in podpora 
drug drugemu. Navdihujoč in 
energije poln mesec februar 
vam želim.

Ana Oblak, podžupanja

Uskladitev cen vrtcev zaradi 
povišanja stroškov tudi v naši občini

OBČINA VELJAVNOST 
OD

DNEVNI PROGRAM

Prvo starostno 
obdobje

Drugo starostno 
obdobje

DOBROVA - POLHOV 
GRADEC

1/1/2022 539,00 405,00

1/1/2024 651,00 494,00

BREZOVICA 1/10/2023 663,41 494,79

DOL PRI LJUBLJANI 1/11/2023 654,00 486,00

GORENJA VAS - POLJANE 1/7/2023 605,63 463,53

HORJUL 1/1/2024 638,16 516,10

IG 1/5/2023 645,38 499,85

KAMNIK 1/7/2023 688,37 532,32

LJUBLJANA 1/10/2023 732,00 531,00

LOGATEC 1/3/2023 660,89 491,25

LOG-DRAGOMER 1/4/2023 643,60 492,28

MEDVODE 1/4/2023 609,48 424,24

ŠKOFJA LOKA 1/2/2023 587,41 427,31

ŠKOFLJICA 1/7/2023 660,96 496,58

VRHNIKA 1/4/2023 660,58 511,60

ŽIRI 1/4/2023 584,00 438,00

Leto
Skupaj stroški 

vrtcev 
v občini €/leto

Proračun občine
Prispevek 
staršev in 

ministrstva

2020 1.613.595 1.232.490 381.105

2021 1.856.317 1.312.487 543.830

2022 2.005.535 1.355.617 649.917

I-X 2023 1.809.565 1.272.504 537.061

napoved 2023 2.153.000 1.510.00 643.000

Primerjava višine stroškov in pokrivanja stroškov vrtca iz proračuna občine in 
staršev. 
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Čeprav je bilo sobotno 
popoldne deževno, je bilo na 
Prapročah veselo! 

V soboto, 6. januarja 2024, je namreč 
potekala otvoritev obnovljenega ce-
stnega odseka Praproče–Mali Vrh, na 
cesti JP567611 Majer–Praproče. Do-
godka so se udeležili župan Jure Doli-

nar, podžupanja Ana Oblak, predstav-
niki občinskega sveta, člani odbora za 
komunalo in komunalno infrastruktu-
ro, izvajalci del, predsednik KS Polhov 
Gradec Gregor Čuden in drugi člani 
krajevne skupnosti ter številni doma-
čini, ki jih je nova pridobitev najbolj 
razveselila.

Vsak tovrsten projekt zahteva veliko 
potrpežljivosti, sodelovanja in zavze-

tosti med Občino, izvajalci del in kra-
jani. Krajani so tisti, ki projekt potre-
bujejo, da bi bile njihove vsakodnevne 
poti varnejše in udobnejše. Vendar so 
krajani tudi tisti, ki so se primorani 
v času izvajanja gradbenih del prila-
goditi – zaradi morebitnega obvoza, 
zapor ceste in drugih nevšečnosti, ki 
jih rekonstrukcija ceste zahteva. Zato 
predvsem njim ter vsem, ki so skrbeli 

za vsakodnevno usklajevanje na terenu, 
komunikacijo in odpravljanje težav, ve-
lja zahvala za uspešno izveden projekt. 

V sklopu projekta je bila izvedena 
rekonstrukcija 1.150 metrov dolgega 
cestnega odseka, širitev ceste, zgodnji 
in spodnji ustroj ter odvodnjavanje. 
Izvajalec del je bilo podjetje GS Dole-
nec d.o.o v sodelovanju s pogodbenim 
partnerjem Dolenec Zdenko s. p., as-
falterska dela je izvedel Asfalterček d. o. 
o., za nadzor nad izvajanjem projekta 
je skrbel Marko Susman s. p., za pri-
pravo samega projekta pa je poskrbel 
K Projekt L. Vrednost projekta, ki je 
bil zaključen v novembru 2023, znaša 

362.210,95 evrov. Da je projekt resnič-
no pomembna pridobitev za prebi-
valce Praproč in Setnika sta v svojem 
nagovoru izpostavila tudi župan Jure 
Dolinar in predstavnik krajanov Uroš 
Malovrh, ki je podal tudi podrobnejši 
vpogled v potek projekta, župnik Bog-
dan Oražem pa je poskrbel še za božji 
blagoslov cestnega odseka.

Veselje krajanov in vseh, ki so bili 
vpleteni v projekt, se je po zaključku 
uradnega dela nadaljevalo še na dru-
ženju ob pogostitvi, ki so jo pripravili 
domačini v sodelovanju s krajevno 
skupnostjo.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

V letu 2022 se je v naši 
občini pričela gradnja 

Barjanskega kolesarskega 
omrežja. 

Kot je že znano, bo urejena pot za 
kolesarje potekala vse od Gabrja do 
Ljubljane. Gre za obsežen projekt, ki 
vključuje urejanje površin za kolesar-
je in pešce, umestitev avtobusnih po-
stajališč, javno razsvetljavo v naseljih, 
izvedbo premostitvenih objektov in 
mestoma rekonstrukcijo ceste. Projekt 

bo izveden s pomočjo občinskih, dr-
žavnih in evropskih sredstev. 

Gradnja je razdeljena na tri etape 
(Gabrje–Šujica, Šujica–Razori in Raz-
ori–Tržaška cesta), dela pa potekajo po 
odsekih. V letu 2023 je bila gradnja na 
skoraj celotnem odseku od Šujice do 
Razorov že zaključena; treba je le še 
namestiti preostalo prometno signali-
zacijo in zaključiti dela v Razorih. Od 
konca naselja Šujica do krožišča na 
Dobrovi je bila izvedena enostranska 
dvosmerna kolesarska steza, ki jo od 
cestišča ponekod ločuje zeleni oziroma 

varovalni pas, zgrajena pa je bila tudi 
dodatna brv za kolesarje čez Gradašči-
co. Na odseku od krožišča do Razorov 
pa je bila zgrajena dvostranska eno-
smerna kolesarska steza.

V letošnjem letu se dela nadaljujejo 
tudi na odseku Gabrje–Šujica, zaklju-
čena pa bodo do sredine leta 2024. 
Zgrajena bo dvostranska enosmerna 
kolesarska steza, ki bo na eni strani 
ceste vključevala tudi hodnik za pešce, 
pri ŠRC Gabrje bosta urejeni avtobusni 
postaji in prepust čez Jarčji potok, ob 
stanovanjskih hišah bo izveden pod-
porni zid, izvedena pa bo tudi prepla-
stitev regionalne ceste.

Zaradi gradbenih del je na odse-
ku Gabrje–Šujica vzpostavljena tudi 
polovična zapora ceste s semaforjem. 
Vse voznike zato pozivamo k strpno-
sti in upoštevanju začasne prometne 
signalizacije ter cestno-prometnih 
predpisov. Prav tako opozarjamo, da 
cesta skozi strnjeno naselje (označeno 
na priloženi grafiki), ki je vzporedna 
glavni cesti, ni primeren obvoz cestne 
zapore oziroma gradbišča, saj je na-
menjena le za lokalni dovoz. Omejitev 
hitrosti na tej cesti znaša 30 km/h, kar 
zaradi povečanega števila kršitev po-
ostreno nadzoruje tudi Medobčinski 
inšpektorat in redarstvo z mobilnim 
radarjem, s problematiko pa smo se-
znanili tudi Policijo. 

Do predvidoma konca leta 2024 bo 
zaključena tudi gradnja kolesarske po-
vezave od Dobrove do Ljubljane. Izved-
ba projekta bo pomembno prispevala k 

večji prometni varnosti in spodbujanju 
kolesarskega prometa v naši občini.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Zapore cest v Občini Dobrova - Polhov Gradec
Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča vse občane in druge uporabnike cest o spodnjih 
zaporah cest. Vabljeni k spremljanju občinske spletne strani www.dobrova-polhovgradec.
si za najaktualnejše informacije. 
ZAPORA REGIONALNE CESTE LJUBLJANICA–LJUBLJANA ZARA-
DI GRADNJE BARJANSKE KOLESARSKE POVEZAVE 

- na odseku Gabrje-Šujica: POLOVIČNE ZAPORE cestnih odsekov do 31. 5. 2024
Občina Dobrova - Polhov Gradec

Obvestilo o trasi avtobusne linije 56 
Ljubljana–Šentjošt
Obveščamo vas, da bo avtobusna linija 56 Ljubljana–Šentjošt od vključno četrtka, 4. janu-
arja 2024, dalje, ponovno vozila po ustaljeni trasi v središču Dobrove (Horjulska cesta–Ulica 
Vladimirja Dolničarja–Polhograjska cesta), saj je obvoz zaradi gradbenih del na tem obmo-
čju odpravljen. Avtobusno postajališče pri trgovini Mercator bo ponovno v uporabi. Začasno 
postajališče na makadamskem parkirišču pri rondoju pa bo ukinjeno. Po svoji ustaljeni trasi 
na območju Dobrove vozi tudi avtobusna linija 51 Ljubljana–Polhov Gradec.

Uradno otvorili cesto Praproče–Mali Vrh

Gradnja kolesarske povezave na Dobrovi 
zaključena, dela na Šujici se nadaljujejo

Cesta skozi naselje ni primeren 
obvoz gradbišča!
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Avgustovske poplave so 
za seboj pustile veliko 

sledi. 

Hitro smo se morali prilago-
diti in usmeriti vse svoje cilje v 
čim hitrejšo sanacijo. Samo na 
občinski infrastrukturi je bila 
škoda namreč ocenjena na pre-
ko 37,7 milijona evrov, najbolj 
pa so bile prizadete ceste, ško-
do pa so utrpeli tudi mostovi, 
vodovodno omrežje, zemljišča 
in vodotoki. Na podlagi ocene 
škode je Občina Dobrova - Pol-
hov Gradec prejela državna 
sredstva oziroma predplačilo v 
višini 12,8 milijona evrov za sa-
nacijo občinske infrastrukture. 

Občina je najprej pripravila 
akcijski načrt sanacije po popla-
vah oziroma program sanacije, 
v skladu s katerim je že pričela 
odpravljati posledice poplav. 
Pomladi pa se bo lotila celostne 
sanacije tudi na predelih, ki so 
utrpeli največjo škodo. 

Manjša dela, kot so sanacija 
odvodnjavanja, makadamskih 
cest in bankin, so torej bila del-
no že izvedena, po koncu zime 
pa se bo pričela aktivna sanacija 
v večjem obsegu v vseh krajev-
nih skupnostih. Popis vseh del, 
ki jih je treba izvesti, je v delu. 
Večja dela pa zahtevajo pripra-

vo projektne dokumentacije. Ta 
je že v izdelavi, izdelana pa bo 
do najkasneje do sredine mar-
ca. Občina Dobrova - Polhov 
Gradec se je pri tem povezala 
tudi z zunanjo strokovno po-
močjo za vodenje projektov. Za 
konec marca je tako načrtovan 
pričetek sanacije. Prioritetno bo 
izvedena rekonstrukcija lokalne 
ceste Polhov Gradec–Črni Vrh, 
sanacija treh plazov na cesti 
Zalog–Črni Vrh in kompletna 
obnova ceste skozi Potrebuježev 
ter Petačev graben, nato pa še 
sanacija preostalih poškodova-
nih cestnih odsekov (Škandrov 
graben, Jernječkov graben, cesta 
Rovt–Alič–Buh in cesta Žerov-
nikov graben–Osredek–Topol, 
če jih naštejemo le nekaj), vodo-
voda in mostov. Na Hruševem 
je bil v septembru postavljen 
začasni montažni most ob po-
moči italijanske civilne zaščite, 
trenutno pa je v zaključni fazi 
priprava projektne dokumenta-
cije za gradnjo novega mostu, v 
sklopu katerega bo predvidoma 
na državni cesti ob sodelovanju 
z državo izvedena tudi ureditev 
avtobusnega postajališča na 
obeh straneh ceste, saj je trenu-
tna ureditev nevarna in nepri-
merna za uporabnike javnega 
avtobusnega prevoza. 

Občina se je povezala tudi z 
Direkcijo RS za vode (DRSV), ki 
upravlja z vodotoki, da bi soča-
sno s sanacijo cestnih odsekov 
bila izvedena tudi sanacija vo-
dotokov oziroma hudourni-
ških zalednih vod – Žirovnikov 
graben s pritokom Črni potok, 
Gugljev potok (Trobcov gra-
ben), Hudopotnikov graben, na 
Belci in Hudem grabnu, Mačk-
ov graben, Smolnikov graben, 
Jankov graben, Jernejčkov gra-
ben, Škandrov graben, Pečatev 
graben in Potrebuježev graben. 
Večina projektov je že izdelanih. 
Sanacijo vodotokov bo vodila 
DRSV skupaj s podjetjem Hi-
drotehnik, za kar je v svojem 
proračunu zagotovila 2,3 mili-
jona evrov. Sanacija vodotokov 
je namreč eden izmed ključ-

nih ukrepov, s katerim bomo 
v prihodnje vsaj delno lahko 
ublažili poplave in škodo, ki jo 
vode povzročijo na bližnji infra-
strukturi. 

Sanacija cest brez tesnega so-
delovanja z DRSV ne bo učin-

kovita, zato si na strani Občine 
prizadevamo in vlagamo velike 
napore v to, da bi se načrti Ob-
čine in aktivnosti DRSV vodile 
usklajeno, saj bo le tako mogoče 
zagotoviti urejenost vodotokov, 
ki so neposredno ob cestah, s 

tem pa tudi to, da ob vsakokra-
tnih poplavah naše ceste ne 
bodo vedno znova porušene. 

Občina Dobrova - 
Polhov Gradec

Lani oktobra se je naša občina 
pridružila projektu PROSTOFER, v 
sklopu katerega sedaj starejšim 
občanom nudi možnost 
brezplačnega prevoza za opravljanje 
dnevnih obveznosti. 

Velika zahvala za uspešno izvajanje projekta 
gre voznikom prostovoljcem, ki v svojem pro-
stem času nudijo pomoč starejšim občanom in 
skrbijo za njihove varne prevoze z občinskim 
električnim vozilom. Do sedaj se je projektu 
pridružilo že 11 voznikov prostovoljcev!

Med njimi je tudi Anže Logar, ki je v četr-
tek, 4. januarja 2024, poskrbel za prevoz občan-
ke. Ob tem sta se mu za njegov prispevek k soli-
darni skupnosti, ki visoko ceni skrb za starejše 
generacije, zahvalila tudi župan Jure Dolinar in 
podžupanja Ana Oblak.

Vsi, ki bi želeli postati vozniki prostovoljci, 
se lahko obrnete na info@dobrova-polho-
vgradec.si. Veseli bomo vašega odziva.

KAKO UPORABLJATI PROSTOFER? POKLIČITE NA 
080 10 10

Občanom je vsak delovni dan med 8. in 18. 
uro na voljo brezplačna telefonska številka 080 
10 10, na kateri naročite prevoz. Željeni prevoz 
je potrebno naročiti vsaj tri dni prej. Prevozi se 
izvajajo vsak delovni dan med 7. in 18. uro, izje-
moma tudi po dogovoru.

Starejši občani, ki potrebujete prevoz do 
zdravnika, lekarne, upravne enote, pošte in dru-
gih opravkov – vabljeni k uporabi brezplačnih 
PROSTOFERJEVIH storitev.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

V preteklih tednih 
smo prejeli več klicev 
zaskrbljenih občanov 

glede psov in mačk, 
ki se nenadzorovano 

sprehajajo po naši 
občini oziroma so 

zapuščeni. 

Prav tako opažamo poveča-
no številko nelastniških mačk. 
Razlog za širjenje problematike 
je neodgovorno in malomarno 
ravnanje lastnikov živali.

Zato vas v nadaljevanju se-
znanjamo s ključnimi obve-
znostmi lastnikov hišnih živali. 
Skladno z Zakonom o zaščiti 
živali (Uradni list RS, št. 38/13 
– UPB, 21/18 – ZNOrg, 92/20, 
159/21 in 109/23) in Pravilni-
kom o zaščiti hišnih živali (Ura-
dni list RS, št. 51/09 in 89/14) 
mora:

- skrbnik hišne živali z osa-
mitvijo, kontracepcijo, 
sterilizacijo ali kastraci-
jo živali preprečiti rojstvo 
nezaželenih živali oziroma 
tistih živali, ki jim ne more ali 

noče zagotoviti oskrbe po tem 
zakonu;

- skrbnik živali z ustrezno 
vzgojo in šolanjem oziroma z 
drugimi ukrepi zagotoviti, da 
žival ni nevarna okolici;

- skrbnik psa na javnem mestu 
zagotoviti fizično varstvo psa 
tako, da je pes na povodcu.

Hkrati vse lastnike psov po-
novno opozarjamo, da je nji-
hova dolžnost, da počistijo 
pasje iztrebke in jih pravilno 
odvržejo bodisi v za to name-
njene koše, ki so razporejeni 

po občini, bodisi v zabojnik za 
komunalne odpadke, kjer teh 
košev ni.

V nasprotnem primeru bomo 
o kršitvah obvestili Medobčin-
ski inšpektorat in redarstvo, ki 
je pristojen tudi za izdajo globe.

Bodimo odgovorni in poskr-
bimo za svoje hišne ljubljenč-
ke. Skupaj ustvarjamo urejeno 
okolje, ki je prijazno do vseh 
občanov.

Občina Dobrova - 
Polhov Gradec

Poskrbimo za svoje
hišne ljubljenčke

Vozniki prostovoljci
– hvala, ker omogočate projekt

Prostofer

Pomladi se bo 
pričela

celostna sanacija 
po poplavah
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Številne občane, slavnostne-
ga govornika gospoda Boruta 
Pahorja in druge obiskovalce 
proslave je v polni dvorani spre-
jel gostitelj, župan Jure Dolinar, 
skupaj s podžupanjama Ano 
Oblak in Ireno Bačlija Brajnik.

»Kakšno leto je za nami!« so 
besede, s katerimi je župan Jure 
Dolinar po uvodnem pozdravu 
pričel svoj nagovor vseh priso-
tnih. Kot je izpostavil, je bilo 
lepo, igrivo, zanimivo in pa tudi 
težko, kajti vsi se še prav dobro 
spominjamo avgustovskih dni, 
ko so nam življenje na novo 
krojile poplave neizmernih raz-
sežnosti. »Naše odločitve, tako 
kot odločitev pred 33 leti za 
samostojno Slovenijo, obliku-
jejo zgodovino. Tako kot naše 
odločitve pa so del zgodovine 
tudi naravni dogodki.« Izpo-
stavil je, da je bilo leto 2023 leto 
velikih ciljev, ki so bili v veliki 
meri uspešno doseženi, vendar 
pa so v njih žal posegle naravne 
nesreče, na katere nimamo vpli-
va. »Kljub temu da imamo načr-

te, plane, pa nikoli ne vemo, kaj 
lahko pričakujemo. Zato mora-
mo biti pripravljeni na vse.« V 
nadaljevanju je podal pregled 
leta skozi številne projekte in 
aktivnosti Občine Dobrova - 
Polhov Gradec in ponovno po-
kazal, da je bilo letošnje leto res 
pestro. Zahvalil pa se je vsem, ki 
so s svojim delom prispevali k 
obuditvi občine na vseh podro-
čjih, ter zaključil s prazničnim 
voščilom. 

Slavnostni govornik Borut 
Pahor, nekdanji predsednik 
Republike Slovenije, ki so ga 
obiskovalci prireditve izredno 
toplo sprejeli, je v nadaljevanju 
nagovoril vse zbrane ter v prvi 
vrsti poudaril veselje in srečo, ki 
smo jo čutili ob osamosvojitvi. 
»Ko gledamo nazaj, se nam zdi, 
da nam je tedaj uspelo nemogo-
če in se je zgodil čudež. Pa ni bil 
čudež, bili smo mi, ljudje. Ime-
li smo skrbi, strahove, dvome, 
ampak imeli smo tudi sanje in 
svojo vizijo.« Poudaril je, da se 
je slovenski narod uspešno osa-

mosvojil zaradi svoje enotnosti, 
poguma in neomajnosti. V go-
voru pa se je dotaknil tudi tega, 
kakšno zapuščino predajamo 
mlajšim generacijam. »Otroški 
glas opominja, da tukaj odra-
šča nova generacija, ki bo sko-
zi svoje oči videla tisti svet, ki 
ga mi danes ne zmoremo, ne 
znamo. A dolžni smo poskr-
beli, da bo dovolj prostora za 
dialog, spoštovanje in vključe-
vanje, tudi če ne bomo enotni. 

/…/ Ustvarili smo si dom, ki je 
dober in dobrodošel za vse. Vsi 
smo odgovorni zanj. Poskrbeti 
pa moramo, da je naš dom na-
rodne in državljanske skupnosti 
povezan, tudi če mislimo različ-
no. Če bomo imeli občutek, da 
smo del skupnosti, ki se lahko 
bori tudi z najtežjimi problemi, 
potem naših otrok ne bo strah 
za njihovo prihodnost.«

Ozrli smo se tako v priho-
dnost ter tudi v preteklost in 
preteklo leto. Leto 2023 se bo v 
zgodovino zapisalo kot leto ka-

tastrofalnih poplav. Zato se jim 
tudi na prireditvi ob zaključku 
leta nismo mogli izogniti. Pri-
sotni so si lahko ogledali vide-
oposnetek na temo avgustovske 
naravne nesreče in vsega, kar 
je ta prinesla s seboj – slabega 
in dobrega; slednje je prišlo na 
plan, ko je nastopil čas za sana-
cijo. »Solidarnost in enotnost 
sta nas navdala s pogumom in 
spoznanjem, da v stiski človek 
ne ostane sam. Spoznali smo, 
kako malo je potrebno, da smo 
srečni in kaj je v življenju zares 
pomembno. To, da znamo v 
stiski stopiti skupaj, to da po-
trebujemo drug drugega, to da 
imamo zaupanje in oporo, ki jo 
lahko damo samo človek člove-

ku,« je povzela Romana Janko-
vec, ki je bila povezovalni člen 
prireditve.

Za glasbeno noto je tudi to-
krat poskrbela izjemna Godba 
Dobrova - Polhov Gradec pod 
vodstvom dirigenta Mateja Rih-
tarja in Jerca Janša s pevskim 
nastopom. Po zaključku ura-
dnega dela proslave pa je sledilo 
še druženje ob pogostitvi ter 
izmenjava lepih misli, besed in 
idej – ki bodo nedvomno stkale 
uspešno, prizanesljivo, prijetno 
in presežkov polno leto 2024.

Občina Dobrova - 
Polhov Gradec

Foto: Erik Bebar Seliškar

Solidarnost, 
skupnost in 
povezanost kot 
rdeča nit proslave 
ob državnem 
prazniku

Veseli december. 
Mesec, ki ga večina celo 
leto nestrpno pričakuje. 

Zbrana družina, prijate-
lji, druženje, vonj po piškotih, 
smeh, topli objemi in prijazne 
besede. Lepo je, da ima vsak 
človek ob sebi prijatelja, ko ga 
potrebuje, nekoga, s komer se 
zabava, veseli, joka, upa, sanja 
in mu zaupa svoje največje 
skrivnosti.

Učenci in učitelji OŠ Pol-
hov Gradec smo se tudi le-
tos pridružili svetovni verigi 
luči. Vsako leto ob 17.00 po 
lokalnem času zasvetijo lam-

pijoni in tako povežejo cel svet. 
Vključeni smo v globalno mre-
žo ENO šol, ki cenijo sklepanje 
prijateljstev po vsem svetu, saj 
tako pokažemo moč sodelova-
nja. V svetu, kjer se soočamo z 
uničujočimi vojnami in drugi-
mi kompleksnimi izzivi, mora-
mo pozornost še toliko bolj po-
svetiti prijaznosti in negovanju 
globalnega prijateljstva.

Prvega decembra smo tako 
že tradicionalno prižgali lam-
pijone v grajskem parku. Vre-
me nam ni bilo naklonjeno, saj 
je deževalo, a kljub temu je bilo 
vzdušje odlično. Prijateljsko. 
Tako kot so bili letošnji lam-

pijoni posvečeni prijateljstvu 
med nami in s svetom. Naše 
geslo: PRIJATELJ JE DARILO 

– PODARJAMO SE DRUG 

DRUGEMU.
Tanja Metež Omerzel, 

koordinatorica ENOArt

Prižig luči 
v parku 

Polhograjske 
graščine

sobota, 17. FEBRUAR
ob 19.30

KULTURNI DOM DOBROVA

GODBA  
DOBROVA-POLHOV GRADEC

vabi na

V soboto, 23. decembra 2023, je v športni 
dvorani Dobrova potekala občinska 
prireditev ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti Republike Slovenije. 
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DATUM DOGODEK LOKACIJA ORGANIZATOR
januar, vsak delovni dan, 

od 8.00 do 9.00
Razgibavanje prek Zooma Splet Šola zdravja

30. 1. 2024, 
od 16.30 do 18.30

Delavnica oblikovanja glinenih 
izdelkov

Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

31. 1. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec
31. 1. 2024, 

od 18.00 do 19.00
Delavnica kvačkanja Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

februar, vsak delovni dan,
 od 8.00 do 9.00

Razgibavanje prek Zooma Splet Šola zdravja

1. 2. 2024–29. 2. 2024 Polhov doživljajski park Polhov Gradec JZ Polhograjska graščina

1. 2. 2024–29. 2. 2024 Zven zaklete grofice Podsmreka JZ Polhograjska graščina

1. 2. 2024–29. 2. 2024 Smučišče Šentjošt Šentjošt ŠD Šentjošt

1. 2. 2024–29. 2. 2024 Drsališče Gabrje Gabrje Občina Dobrova - Polhov Gradec

1. 2. 2024, ob 18.00
Četrtkove večerne urice 

ročnih del
Črni Vrh 31 (Pr Birt) TD Črni Vrh

3. 2. 2024, od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova
Občina Dobrova - Polhov Gradec, 

KZ Dolomiti - Dobrova
6. 2. 2024 Pohod Beblerjeva pot DU Dobrova

6. 2. 2024, od 16.30 do 18.30
Delavnica oblikovanja glinenih 

izdelkov
Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

7. 2. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec

7. 2. 2024, od 18.00 do 19.00 Delavnica kvačkanja Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

7. 2. 2024 Kulturna prireditev Kulturna dvorana Dobrova KUD Dobrova

10. 2. 2024, od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova
Občina Dobrova - Polhov Gradec, 

KZ Dolomiti - Dobrova

10. 2. 2024

4. abonmajska predstava sezone 
2023–2024 

KUD Jazbec in partnerji:
 Da ne boš sama

Dvorana KUD Dobrova Gledališka skupina KUD Dobrova

10. 2. 2024 Pustovanje Kulturni dom Šentjošt Študentsko društvo Silaq
11. 2. 2024, 

od 14.00 do 18.00
Pustovanje Športna dvorana Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec

13. 2. 2024, od 16.30 do 
18.30

Delavnica oblikovanja glinenih 
izdelkov

Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

14. 2. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec
14. 2. 2024, 

od 18.00 do 19.00
Delavnica kvačkanja Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

15. 2. 2024, ob 18.00
Četrtkove večerne urice 

ročnih del
Črni Vrh 31 (Pr Birt) TD Črni Vrh

16. 2. 2024, ob 16.00 Občni zbor OŠ Dobrova DU Dobrova

17. 2. 2024, od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova
Občina Dobrova - Polhov Gradec, 

KZ Dolomiti - Dobrova
19. 2. 2024–23. 2. 2024 Tečaj drsanja Drsališče Gabrje ŠAD Mavrica

20. 2. 2024, 
od 16.30 do 18.30

Delavnica oblikovanja glinenih 
izdelkov

Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

21. 2. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec
21. 2. 2024, 

od 18.00 do 19.00
Delavnica kvačkanja Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

24. 2. 2024, od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova
Občina Dobrova - Polhov Gradec, 

KZ Dolomiti - Dobrova
24. 2. 2024 Občni zbor Pograjski dom DU Polhov Gradec

25. 2. 2024, ob 16.00 Turnir v igranju namiznega tenisa Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

25. 2. 2024
244. Mozartovi družinski dnevi 
– Festival ljubiteljev klasične 

glasbe
Polhograjska graščina

Kulturno umetniško društvo 
Serafin

27. 2. 2024, 
od 16.30 do 18.30

Delavnica oblikovanja glinenih 
izdelkov

Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

28. 2. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec
28. 2. 2024, 

od 18.00 do 19.00
Delavnica kvačkanja Kulturna dvorana Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

29. 2. 2024, ob 18.00
Četrtkove večerne urice 

ročnih del
Črni Vrh 31 (Pr Birt) TD Črni Vrh

29. 2. 2024, ob 9.00 Nordijska hoja ŠRC Gabrje DU Dobrova

Z letošnjim letom se koledar dogodkov in prireditev uvaja v 
elektronski obliki. 

Še več – o aktualnih dogodkih boste redno obveščeni naj-
manj vsak mesec. Tako bomo lahko sproti spremljali dogajanje, 
prireditve, ki jih organizira občina, naša in gostujoča društva 
ter drugi organizatorji. 

Druge informacije, ki jih je običajno vsebovala knjižica, pa 
bomo redno in smiselno vključevali tudi v Naš časopis. Dosto-
pne so vam tudi na občinski spletni strani www.dobrova-pol-
hovgradec.si.

Tudi mesečni pregled dogodkov vam je na voljo na spletu, in 
sicer na občinski spletni strani in Facebook profilih Občine ter 
Polhograjske graščine (Blagajeva dežela). 

Ne tiskamo, varujemo naravo.
Društva in organizacije pozivamo, da nam posredujejo po-

datke o dogodkih, ki jih bodo izvedli. Občane pa vabimo, da 
prebrskajo po seznamu dogodkov in se vključijo v pestro dru-
žabno dogajanje v naših krajih!

Občina Dobrova - Polhov Gradec in 
JZ Polhograjska graščina

Februar je mesec praznikov, vrstijo 
se z dneva v dan, tako kulturni kot 
ljubezenski, vsako leto pa nas obišče 
tudi pust. 

Tudi letos se bodo na Dobrovi odvijale različ-
ne kulturne dejavnosti, ki jih bo moč obiskati in 
si popestriti že tako natrpane tedenske urnike.

Že prvi in hkrati najpomembnejši slovenski 
kulturni praznik pri nas bo Prešernov dan 8. 
februarja. V ta namen bo 3. februarja ob 19. uri 
v Kulturni dvorani na Dobrovi potekala priredi-
tev v počastitev največjega slovenskega pesnika, 
gospoda Franceta Prešerna. Kulturno-umetni-
ško društvo Dobrova bo s pestrim kulturnim 
programom zopet oživelo pesnikovo življenje 
in vsem dobro poznano Prešernovo poezijo. 
Prireditev bodo soustvarjali mladi glasbeniki 
in plesalci ter različne glasbene skupine. 

Letos nas bo pust obiskal že zelo zgodaj. Le 
nekaj dni po Prešernovem dnevu bo ta pleme-
niti gospod prevzel vladanje in zopet se bodo 
maske pojavljale po celotnem območju naše 
občine. Lansko leto se je na Dobrovi prvič odvi-
jalo Pustovanje, ki je privabilo veliko zanimivih 
in različnih mask. Živali, risani junaki, film-
ski zvezdniki, športniki, glasbeniki, poklici in 
celo cestni znaki, so prispevali k raznolikosti 
in dejstvu, da imamo tudi v naši občini veliko 
domišljije in dobrih zamisli. Vse se je pričelo 
s povorko na čelu z Godbo Dobrova - Polhov 
Gradec, ki so ji sledile pustne maske vseh staro-
sti in velikosti. Po Dobrovi so s pustno povorko 
vsi skupaj ljudem delili glasbo in veselje. Nato 
je sledil program v Športni dvorani na Dobrovi, 
kjer so bili najmlajši deležni otroške animacije, 
predstave, raznih ustvarjalnih kotičkov in nato 

še glasbene skupine. Ker je dogodek ljudem 
ostal v res lepem spominu, se bo odvijal tudi 
letos. Že 2. tradicionalno se bodo maske srečale 
na istem kraju z istim namenom. V nedeljo, 11. 
februarja, je torej pomemben dan za Pustovanje 
na Dobrovi! Vse se bo kot lani začelo s povorko, 
ki jo bo vodila domača godba, nato pa nadalje-
valo v Športni dvorani Dobrova. Otroške ani-
macije, glasba, godba, pijača, hrana, delavnice in 
tudi srečelov – za vse bo poskrbljeno tudi letos, 
zato si že danes poiščite najboljšo masko, s ka-
tero boste sredi februarja ponosno zakorakali v 
pustni povorki. 

Še manj kot teden dni kasneje pa se bo odvi-
jal že tretji večji dogodek tega meseca. Prihaja 
valentinovo in s tem tudi letni dogodek God-
be Dobrova - Polhov Gradec, Valentinov ples. 
Godbeniki vsako leto pripravijo obširen pro-
gram plesnih skladb, saj želijo svojim zvestim 
poslušalcem in podpornikom dati možnost, da 
ob godbeni glasbi tudi zaplešejo. Po nekaj po-
novitvah Valentinovega plesa v Šentjoštu letos 
prvič prihaja plesna glasba na Dobrovo v Kul-
turni dom. Plesalca čaka raznovrsten program, 
vse od narodno-zabavnih do zabavnih, angle-
ških in popularnih skladb. Ne bo manjkalo niti 
solo vložkov, pevskih točk ter plesnih skladb, ki 
jih od svoje rane mladosti poznamo prav vsi. V 
soboto, 17. februarja, si je torej treba rezervi-
rati čas za ples. Za druženje s svojimi dragimi, 
prijatelji ali svojo boljšo polovico. Godbeniki 
sporočajo, da se za hrano in pijačo ni treba bati, 
prihajajo pa tudi nove skladbe, godbeni show 
program, srečelov in posebne pijače večera. 
Ste za? Februar bo res pester mesec kulturnih 
dogodkov, zato si hitro označite na koledar, da 
kakšnega od njih ne zamudite.              M. D.

Nova lokalna tržnica, ki je odprta 
vsako soboto med 8. in 12. uro pri 

zadrugi, je na Dobrovi zaživela v 
oktobru 2023. 

Domačim ponudnikom je sedaj omogočena 
prodaja lokalnih pridelkov in izdelkov, obča-
nom pa njihov nakup v domači občini. Tržni-
ca pa je postala tudi družabno središče in pri-
ložnost za izmenjavo idej, saj je ob sobotah v 
sklopu tržnice organiziran tudi spremljevalni 
program. Tu pa vas vabimo k sodelovanju. Pro-
gram na tržnici je priložnost za vsa društva in 
druge organizacije, posameznike ter skupine, 
da predstavijo in promovirajo svoje delovanje, 
dogodke in dosežke. Do sedaj so se obiskovalci 
tržnice že lahko preizkusili v izrezovanju buč, 
ustvarjalnih delavnicah, izdelovanju adventnih 

venčkov v družbi TD Črni Vrh, na tržnici pa se 
je predstavilo tudi že nekaj društev (PGD Do-
brova, Godba Dobrova - Polhov Gradec). 

Občina v sodelovanju s Kmetijsko zadrugo 
Dolomiti - Dobrova skrbi tudi promocijo tržni-
ce Dobrova, in sicer preko spletne strani, Face-
book profila, letakov in tudi preko radia, zato 
novica o pestrem sobotnem dogajanju doseže 
veliko število oseb. Vse vsebine v povezavi s tr-
žnico Dobrova lahko spremljate tudi na občin-
ski spletni strani www.dobrova-polhovgradec.si.

Če bi želeli postati del projekta tudi vi, vas va-
bimo, da se pridružite programu tržnice Dobro-
va, in se tako predstavite občanom in drugim 
obiskovalcem. Za več informacij in sodelovanje 
se obrnite na e-mail lucija.oblak@dobrova-pol-
hovgradec.si. 

Veselimo se sodelovanja!
Občina Dobrova - Polhov Gradec

Društva in organizacije, posamezniki in skupine – 
vabljeni k sodelovanju na tržnici Dobrova!

Februar, praznični mesec tudi na Dobrovi Namesto koledarja prireditev letos mesečni pregled dogodkov
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Opažamo več nepravilnosti, 
prejeli tudi več pritožb v zvezi z 
odlaganjem smeti

V zadnjem obdobju opažamo 
številne nepravilnosti v zvezi z 
odlaganjem odpadkov v okoli-
ci smetnjakov in na ekootokih, 
onesnaženjem ekootokov, na-
pačnim odlaganjem odpadkov 
in na splošno glede onesnaže-
nosti občine s smetmi. Poleg za-
bojnikov se nabirajo odpadki, ki 
spadajo v zbirni center oziroma 
je treba zanje naročiti kosovni 

odvoz, na ekootokih se kopičijo 
vreče z odpadki, ki na ekootoke 
ne spadajo, vse več smeti pa na 
žalost opažamo tudi ob cestah, 
klopeh v naravi in na drugih ob-
močjih, kjer se občani zadržu-
jemo. Žal pa ponovno opažamo 
tudi vandalizem in namerno 
uničevanje zabojnikov za od-
padke in pasje iztrebke. Prejeli 
smo tudi več pritožb skrbnih 
občanov, ki so takšno ravnanje, 
ki je povsem nesprejemljivo, 
opazili in obsodili. 

Skupaj poskrbimo za čisto 
okolico!

Skrb za urejeno okolico je 
skupno delo vseh občanov in 
podjetja JP VOKA SNAGA. 
Medtem ko mi igramo ključno 
vlogo pri nadziranju količine 
odpadkov in njihovem pravil-
nem odlaganju, pa JP VOKA 
SNAGA skrbi za zbiranje, od-
voz in morebitno predelavo od-
padkov. Medobčinski inšpek-
torat in redarstvo (MIRED) pa 
skrbi za nadzor nad izvajanjem 

določb Odloka o zbiranju ko-
munalnih odpadkov v Občini 
Dobrova - Polhov Gradec, ki je 
pričel veljati 1. januarja 2021.

Zato občane ponovno pozi-
vamo, da ravnajo odgovorno 
in odpadke odlagajo v skladu 
z navodili podjetja JP VOKA 
SNAGA. Za urejeno okolico 
ekootokov skrbi tudi Režijski 
obrat, vendar odgovornost za 
ravnanje s svojimi odpadki naj-
prej nosi vsak posameznik sam.

Za kršitve je pristojen MIRED, 
ki bo izvajal poostren nadzor 

– občani, tudi vi pomagajte pri 
ohranitvi čiste občine

O vsaki zaznani kršitvi je ob-
veščen tudi MIRED, ki bo v pri-
hodnje izvajal poostren nadzor 
nad odlaganjem odpadkov in 
ob ugotovljenih kršitvah izdal 
tudi globo. Pozivamo tudi vse 
občane, da vsako kršitev in one-
snaževanje občine nemudoma 
prijavijo na MIRED in Občino 
Dobrova - Polhov Gradec (na 
info@dobrova-polhovgradec.si).

Vključitev v sistem odvoza 
komunalnih odpadkov je 
obvezna

Poudarjamo tudi, da je na 
podlagi Odloka o zbiranju ko-
munalnih odpadkov v Obči-
ni Dobrova - Polhov Gradec, 
vključitev v sistem odvoza ko-
munalnih odpadkov obvezna za 
vse občane. V odloku so opre-
deljeni frekvenca odvoza ko-
munalnih odpadkov, zbirno in 
prevzemno mesto za zabojnik, 
dostop do prevzemnega mesta, 
mesto praznjenja zabojnika, 
prevzem in prevoz komunalnih 
odpadkov z javnih prireditev in 
druge pravice oz. obveznosti 
uporabnikov in izvajalca javne 
službe.

Vsi občani, ki še niso vklju-
čeni v sistem odvoza komunal-
nih odpadkov, si morajo odvoz 
odpadkov sami urediti pri iz-
vajalcu javne službe JP VOKA 
SNAGA, Vodovodna cesta 90, 
Ljubljana. V nasprotnem prime-
ru bo zadevo prevzel MIRED, ki 
je pristojen tudi za izdajo globe. 

Ključne informacije za pravilno 
ravnanje z odpadki

Kako pa poskrbeti, da odpad-

ki pristanejo na pravem me-
stu? V nadaljevanju podajamo 
nekaj ključnih usmeritev glede 
ravnanja z različnimi vrstami 
odpadkov. Za več informacij se 
vedno lahko obrnete na Občino 
Dobrova - Polhov Gradec ali JP 
VOKA SNAGA.

V zabojnikih na ekootokih se 
zbirata papir in steklo

Ekootoki so posebej urejeni 
prostori na javni površini, ka-
mor lahko občani prinesemo 
ločene frakcije komunalnih od-
padkov, ki ne spadajo v domače 
zabojnike. Ekootoke sestavljata 
dve vrsti zabojnikov, in sicer 
za papir in steklo. Zabojniki s 
papirjem se praznijo vsake tri 
tedne, zabojniki s steklom pa 
vsaka dva tedna. 

Na ekootokih je prepoveda-
no odlaganje drugih odpadkov 
in odlaganje odpadkov izven 
zabojnikov!

Od leta 2021 dalje zabojnika za 
embalažo ni več na ekootokih 

Vsi občani imamo na svojih 
zbirnih mestih lastne zabojni-
ke za embalažo. Če pa zabojnik 
za embalažo ne zadostuje po-
trebam našega gospodinjstva, 
lahko brez dodatnega plačila 
naročimo večjega ali dodatnega. 
To storimo tako, da izpolnimo 
obrazec za sporočanje spre-
memb, ki je dostopen na www.
vokasnaga.si in www.mojiod-
padki.si v rubriki »Naročanje 
in obrazci« oziroma »Naročila«. 

Pravne osebe (lokali, resta-
vracije, trgovine …) so skladno 
s področno zakonodajo dolžne 
s posebno pogodbo urediti pre-
vzem in odvoz ločeno zbrane 
odpadne embalaže (plastične, 
kartonske, papirnate, steklene), 
ki nastaja pri opravljanju njiho-
ve dejavnosti.

Večja količina bioloških 
in mešanih komunalnih 
odpadkov?

Kadar imate bioloških in/ali 
mešanih komunalnih odpadkov 
več kot običajno, jih lahko po-
spravite v tipizirane vreče in jih 
na dan odvoza postavite zraven 
ustreznega zabojnika. Naenkrat 
lahko pripravite do pet vreč, pri 
čemer teža posamezne vreče 

ne sme presegati 10 kilogramov. 
Vreče so naprodaj prek spleta 
(www.vsezaodpadke.si/voka-
snaga). Odlaganje odpadkov 
poleg zabojnikov brez uporabe 
tipiziranih vreč je prepovedano!

Če velikost zabojnika ne 
ustreza več vašim potrebam, 
lahko naročite večji ali dodatni 
zabojnik.

Odvoz kosovnih odpadkov 
Odvoz kosovnih odpadkov 

je enkrat na leto brezplačen do 
količine 2 m3. Občani ga lahko 
naročite, če ga potrebujete, in 
sicer v terminu od 15. aprila do 
31. maja in od 1. oktobra do 30. 
novembra. To storite tako, da 
izpolnite e-naročilnico na www.
mojiodpadki.si, izberete datum 
znotraj razpisanega termina 
ter počakate na klic, da se z JP 
VOKA SNAGA dogovorite o 
podrobnostih odvoza kosovnih 
odpadkov.

Zbirni center Barje
Občani lahko odpadke brez-

plačno oddate tudi v Zbirnem 
centru Barje. Odpadke lahko 
razvrstite v več kot petindvajset 
velikih zabojnikov. Pri vsakem 
je tabla z informacijo, katerim 
odpadkom je zabojnik name-
njen. Za nekatere vrste odpad-
kov velja količinska omejitev.

Zbiranje nevarnih 
gospodinjskih odpadkov

JP VOKA SNAGA običajno 
dvakrat letno organizira tudi 
zbiranje nevarnih gospodinj-
skih odpadkov in manjše ele-
ktronske opreme (motorna in 
jedilna olja, akumulatorji, ba-
terije, čistilna sredstva, barve, 
laki in topila, zdravila, pesticidi, 
kartuše/tonerji, monitorji in 
računalniški pripomočki, mali 
kuhinjski aparati, električna 
orodja, odsluženi telefoni, žar-
nice in plinske sijalke, električ-
ne igrače) v premični zbiralnici 
na območju naše občine. 

Prevzemimo odgovornost za 
odpadke, ki jih ustvarimo, in z 
njimi ravnajmo odgovorno in 
skladno z veljavno zakonodajo. 
Naj bo naša občina lepa, čista in 
prijazna. 

Občina Dobrova - 
Polhov Gradec

S smetmi ravnajmo 
odgovorno! 

Naši odpadki – 
naša skrb 

11. februar 2024

od 14. do 20. ure

Športna dvorana 
na Dobrovi

OBČINA DOBROVA – POLHOV GRADEC
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V Podsmreki je bilo 
v skladu s tradicijo 
prižig lučk tokrat v 

soboto, 9. decembra 
2023, kjer se je ob 

gasilskem domu 
zbralo lepo število 

vaščanov. S podporo 
dogodku in z 

zbranimi sredstvi 
smo pomagali PGD 

Podsmreka, da 
operativno deluje ter 
skrbi za vzdrževanje 

doma.

Predsednik PGD Podsmreka 
je ob navzočnosti zavzetih ljudi 
v hladnem večeru slovesno na-
govoril zbrane in dal znamenje 
za prižig lučk. V marsikomu je 
bil žarek svetlobe znamenje 
novih izzivov. Ob gasilskem 
domu je stala mogočna smreka 
in na njej ter okolici na stotine 

lučk, ki je vsaka predstavljala 
morda tudi pričakovanje in hre-
penenje. Pridne otroke in ljudi 
dobre volje je prišel pozdravit 
Miklavž s spremstvom treh ve-
drih in nasmejanih angelčkov. 
Priložnost smo se imeli spogle-
dati tudi s parkeljnom, a poduk 
je bil lep, da se je v življenju 
bolje truditi za nekaj, kar je 
dobrega in dragocenega ter 
prinaša pozitivno sporočilo. 
Poseben praznik je bil, ker so 
marljivi gasilci poskrbeli, da 
se je srečanje ob lučkah nad-
aljevalo v ogrevanem šotoru. 
Tam je bilo poskrbljeno, da smo 
se lahko dobro okrepčali, za 
veselo razpoloženje od dobri 
domači glasbi pa je poskrbel 
ansambel Škof. Ob druženju 
smo si lahko izmenjali izkušnje 
in razmišljanja. Dragoceno se 
je srečati z domačimi, bližnjimi 
in tudi tistimi, s katerimi se 
srečamo zgolj občasno. Tako 
so iz srca na plano stopile 

številne teme. Kako lepo je vi-
deti, kako so v temnem večeru 
ob soju lučk, luči in ognja ma-
jhni otroci letali naokoli, videli 
smo veliko mladine in da je bila 
družba popolna, je bilo med 
mnogimi zbranimi tudi veliko 
zrelih in izkušenih ljudi. Vse 
generacije so bile lepo zasto-
pane, presenetljivo lepoje zopet 
dominirala aktivna mladina. 
Ob izmenjavi izkušenj in 
doživetij je bilo lepo slišati, da 
smo pri pregledu leta doživeli 
veliko lepega, srečujemo se tudi 
s preizkušnjami. Takšni lepi 
dogodki, ki zberejo ljudi sku-
paj in jih povežejo, so vedno 
dobrodošli in nas opoguml-
jajo in bogatijo. Ljudje smo si 
različni, a pestrost nas vselej 
bogati. Eni uživajo ob dobro-
tah, ki jih pridelujejo doma in 
zahtevajo pridne roke. Lepo je 
bilo obujati številne spomine, 
ob zaupanju pa smo si lahko 
podelili tudi skrbi in radosti.

Veselimo se, da so zavzeti gas-
ilci PGD Podsmreka poskrbe-
li, da imamo kraj prijetnega 

srečevanja ob »živem« gasil-
skem domu, kjer je poskrbljeno, 
da se imamo lahko prijetno, če 

le prinesemo s seboj nekaj do-
bre volje in odprtosti tudi za 
druge.                   Robi Kržič

24. Miklavžev sejem je 
odprl vrata graščine v 

soboto in nedeljo med 
10. in 18. uro, praznično 

vzdušje pa se je začelo 
odvijati že dan prej, saj 

je 1. decembra zvečer 
zažarelo na stotine luči 
v grajskem parku in na 

sami graščini.
 

Svoje izdelke in storitve je 
predstavilo 30 razstavljavcev, 
od tega velika večina iz naše 
občine. Grajsko klet je zasedla 
pivovarna Kralj iz Stranske vasi 
pri Dobrovi, živila in zelišča so 
se ponujala v pritličju, v 1. nad-
stropju so razstavljali rokodelci 

in obrtniki, 2. nadstropje pa pa 
so si delili osnovnošolci OŠ Pol-
hov Gradec z ročno izdelanimi 
venčki ter ponudniki z izdelki iz 
blaga, torej copati, torbicami in 
otroškimi dodatki. Zaradi veli-
kega zanimanja razstavljavcev 
in pomanjkanja prostora je bil 
organizator Javnega zavod Pol-
hograjska graščina primoran 
nekatere tudi odsloviti. Grajski 
park ni sameval, saj so v pralnici 
člani TD Polhov Gradec ponu-
jali pijačo in prigrizke. Nedaleč 
stran so v poročnem paviljonu 
devetošolci OŠ Polhov Gradec 
pekli palačinke in s prispevki 
zbirali sredstva za končni izlet.

Na programu so bile tudi 
različne delavnice – dve so pri-

pravile učiteljice, oba popoldne-
va pa se je ustvarjalo s česano 
volno, torej izvajalo “polstenje”, 
pri čemer so nastali lepi in upo-
rabni predmeti iz naravnega 
materiala – volne. Delavnico 
je pripravila kmetija Pr’ Popr. 
Vedno dobro obiskane so tudi 
delavnice spajkanja domače-
ga kolektiva staršev KoKOŠ. V 
času sejma so bila organizirana 
tudi strokovna vodenja po obeh 
muzejih.

Nedelja je bila polna dogaja-
nja. Ne le zaradi največjega šte-
vila obiskovalcev, med drugimi 
je sejem obiskal sam Miklavž z 
dobrotami, ampak ker so otro-
ci doživeli gledališko predstavo 
Praznične zagate škratedoljcev 
v izvedbi igralk iz Šentjošta. 

Za izposojo električnih koles, 
nakup vstopnic za Polhkov do-
življajski park ali ogled muzejev 
ima Javni zavod Polhograjska 
graščina sedaj svoj prostor tudi 
v novi avtobusni postaji. Tu je 
tudi kavarna in prodajalna spo-
minkov, medu in čajev ter osta-
lih lokalnih izdelkov. Preverite!

Sebastjan Vehar

Miklavž in otroška gledališka predstava

V petek, 17. novembra, smo obeležili 
Dan slovenske hrane in Tradicionalni 
slovenski zajtrk, s sloganom »Kruh za 

zajtrk – super dan!«. 

Del dneva smo namenili ozaveščanju o spo-
štljivosti do hrane, prednosti lokalne oziroma 
slovenske hrane ter razmisleku o prehranjeval-
nih navadah, pomenu čebel, medu in opraše-
vanja. V letošnjem letu smo več pozornosti na-
menili kruhu. Na šoli smo izvedli zajtrk za vse 
učence, po zajtrku pa smo v avli šole imeli krajši 
program z glasbeno točko in krajšim govorom 
o TSZ in o pomenu zajtrka. Predstavljena so bila 
živila TSZ, ki so bila razstavljena. Na tržnici sad-
ja je bilo za učence pripravljeno več vrst sadja. 

Za učence 7. razredov je potekal naravoslovni 
dan. Učenci so obiskali Hišo medu Božnar, ki 
ima dolgoletne izkušnje s področja pridelave 
in predelave čebeljih pridelkov. Po ogledu so se 
učenci udeležili delavnice Peke medenjakov. Na 
razredni stopnji je bila »Tržnica kruha«, kjer je 
bila pripravljena miza z različnimi vrstami kru-
ha (pirin, koruzni, stoletni, ajdov, polbel, ržen ...), 
ki so ga učenci lahko okušali. V vrtcu so začeli 
dan ob jutranjem krogu »Dobro jutro, kruhek«. 
Otroci so si ogledali oddajo Ribič Pepe in Tra-
dicionalni slovenski zajtrk in poslušali in peli 
pesmi na temo Tradicionalnega slovenskega 
zajtrka.

Nina Urh, vodja šolske prehrane na OŠ 
Polhov Gradec

Polhograjski osnovnošolci
in vrtičkarji tradicionalno

slovensko zajtrkovali

Prižig lučk v Podsmreki in 
praznik srečanja

Miklavžev sejem je bil odlično obiskan
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Komaj štiri mesece 
mineva od uradne 
otvoritve Športno 
umetniške sekcije (ŠUS) 
KUD Dobrova, pa se 
je nabral že res dolg 
seznam izvedenih 
aktivnosti in povezanih 
ljudi. 

ŠUS v okolje Dobrove vnaša 
nekaj, kar veliko občanov po-
greša. Dejstvo je, da je Dobrova 
»na prepihu« med Ljubljano 
in Polhovim Gradcem. Kar je 
odlična strateška pozicija, ne pa 
najboljši recept za močno sku-
pnost, saj večina ljudi dnevno 
migrira in se tudi vključuje v 
aktivnosti drugje. 

O ŠUS-u, ki je bil takrat še 
brez imena, sta Maja Zalokar 
in Uroš Japelj začela razmišljati 
lani spomladi. Po obvestilu, da 
se bo v občini del sredstev prvič 
razdelil po principu participa-
tivnega proračuna, sta dobila 
nov zagon. Na tem razpisu pod-
pore sicer nista dobila, a ideja je 
bila že tako močna, da sta se 
jo odločila vseeno zrealizirati. 
Pri tem jima je stalo ob strani 
Kulturno umetniško društvo 
(KUD) Dobrova, znotraj kate-
rega že uspešno delujejo štiri 
sekcije, ŠUS pa je postal peta. 
Majin »otrok« je umetniški del 
ŠUS-a, Urošev pa športni, z na-
miznim tenisom na prvem me-
stu. V zagon dejavnosti sta vlo-
žila ogromno svojega prostega 
časa in energije, poleg KUDa so 
jima pri tem pomagali domači 
in prijatelji, kasneje pa tudi novi 
člani, podporniki ter sponzorji. 

V septembru se je odvil prvi 
dogodek, otvoritev sekcije. Pri 
tem je sodelovalo res veliko 
domačih ustvarjalcev. Po uri 
namiznega tenisa, kjer je igrala 
tudi domačinka, drugouvršče-
na na svetovnih igrah special-
ne olimpijade v Berlinu, Tjaša 
Prah, po uvodnih nagovorih 
in po kulturnem programu so 
na odru nastopili: Erik in Ivan 

Hudnik, Presnete Kasete, Do-
brovške Zajkle in Kliše Band. 
Tako se je v kulturnem domu 
Dobrova ustvarjalno popoldne 
prevesilo v zabavno družaben 
večer in noč.

Takoj zatem so se začeli odvi-
jati namizno teniški popoldnevi 
v organizaciji Uroša, kmalu pa 
še delavnice, za katere je men-
torje poiskala Maja. Poleg tega 
je Maja zagnala otroško gleda-
liško skupino in prvo predstavo 
smo si lahko že ogledali pred 
prihodom Miklavža na Dobro-
vi. S starejšimi otroki pripravlja 
drugo predstavo, ki bo na ogled 
spomladi. Ogromno povezo-
vanja, novih znanj in čudovitih 
izdelkov so prinesle keramična, 
fotografska delavnica in delav-
nica kvačkanja. Na njih sodelu-
jejo tako otroci kot njihovi starši, 
pa tudi mladostniki in upoko-
jenci. Tako mimogrede nastaja 
medgeneracijski center, hkrati 
pa se tkejo nove vezi med skoraj 
sosedi, ki se prej še poznali niso. 
Fotografsko delavnico je izvajal 
Andrej Nagode, zaključila se je 
v decembru. Keramične delav-
nice in delavnice slikanja vodi 
David Pirnat. Kvačkanja mla-
de in stare uči Karmen Režek. 
Vse te delavnice se nadaljujejo 
v tem letu. Prav tako se v tem 
letu nadaljuje energijska vadba 
pod vodstvom Anje Japelj. In 
seveda popoldnevi (in večeri) 
namiznega tenisa. V novembru 
je bil izveden prvi turnir v na-
miznem tenisu, konec februarja 
prihaja naslednji. V decembru 
se je odvila še ena novost, prva 
ŠUSnica, bolšji sejem in izme-
njevalnica. Konec januarja pri-
haja druga.

Ste opazili Praznično ulico na 
Dobrovi? Ste jo obiskali? Če ste 
jo, potem veste, da je tudi za to 
decembrsko novost na Dobrovi 
poskrbela Športno umetniška 
sekcija KUD Dobrova v sode-
lovanju s PGD Dobrova, PGD 
Podsmreka, PGD Brezje, PGD 
Hruševo in Godbo Dobrova - 
Polhov Gradec. Realizacijo so 

omogočili Krajevna skupnost 
Dobrova, KZ Dolomiti-Dobro-
va, Občina Dobrova - Polhov 
Gradec in Eurogarden Slovenija. 
Otvoritev je bila ob prižigu lučk 
na Dobrovi 1. 12. 2023. Župan 
občine Jure Dolinar je po uvo-
dnem govoru skupaj z otroki 

odšteval sekunde do prižiga 
lučk pred gasilskim domom 
na Dobrovi. Ob zvokih God-
be Dobrova - Polhov Gradec 
se je dogajanje preselilo še na 
praznično ulico, kjer so po na-
govoru predsednika krajevne 
skupnosti Dobrova g. Marjana 

Pograjca večer popestrili ognje-
ni nastop skupine FireArt, DJ 
Suši in ostali ponudniki dobrot 
ter izdelkov. Praznična ulica je 
živela vsak petek v decembru. 
Na njej je bila poleg ponudbe 
pijače in hrane tudi ponudba 
izdelkov in glasba. V soboto, 

16. 12. je praznična ulica gosti-
la božični sejem, za katerega so 
mnogo izdelkov pripravili dva 
dni prej na živahni praznični 
ustvarjalnici. 

Seznam izvedenih aktivnosti 
je res dolg, nisem naštela vsega, 
verjamem, da bo v tem letu še 
daljši. Če vas je po branju pri-
spevka zamikalo, da bi se pri-
ključili kateri od dejavnosti ŠUS, 
vam predlagam, da si pogledate 
njihovo Facebook stran (Sekcija 
ŠUS), kjer je objavljenih večina 
dogodkov. V primeru, da bi si 
sami želeli izvesti kako delav-
nico ali sodelovati pri izvedbi 
dogodkov, jim pišite na sus.kud.
dobrova@gmail.com. Najbolj 
redno boste o dogajanju obve-
ščeni, če se v sekcijo včlanite, 
saj boste obvestila dobivali po 
elektronski pošti. 

M. K., fotografije: https://
www.facebook.com/

SekcijaSUS/

Spremenjen delovni čas 
knjižnice Dobrova
od januarja dalje
 
Mestna knjižnica Ljubljana obvešča, da bo knjižnica Do-
brova od 1. 1. 2024 dalje odprta po novem urniku, in sicer 
bo do spremembe prišlo pri delovnem času v torek, sredo 
in petek. 
Nov delovni čas je sledeč:
- ponedeljek: 10.00–15.00 
- torek: 13.30–19.00
- sreda: 13.30–19.00
- četrtek: 10.00–15.00
- petek: 13.30–19.00

Po dolgem čakanju 
se nam zopet obeta 

prava zima. Mraz 
nas je že obiskal in 

ohladil še najbolj 
vročekrvne. 

Sredi decembra je še v zelo 
toplem vremenu za trenutni 
zimski čas začelo obratovati dr-
sališče v Gabrju. Pravi drsalci so 
se lahko prvič po ledu spustili 
že 9. decembra in vse od takrat 
naprej. Ne glede na toplo ozra-
čje jih je drsališče še kako spo-
mnilo na pravo zimsko idilo. Ni 
pa povsod tako. Na smučiščih 
je vedno treba počakati na sneg. 
Na hladnejše temperature, da 
se sneg sploh sprime in obdrži. 
Ker nas je v mesecu januarju 
končno obiskal mraz, so tudi na 
smučišču Šentjošt lahko začeli z 
obratovanjem. 

Težko pričakovanje na sam 
začetek in vsakoletna skrb ‘’Ali 
bo letos sploh kaj snega?’’, sta 
se tudi letos porajala v glavah 
mnogih domačih smučarjev, 
učiteljev in glavnih akterjev 
smučišča. Ob pogledu na vre-
menske slike se jim je nekaj 
tednov nazaj pošteno nasme-
jalo. Približevala se je hladnejša 

fronta in začeli so se pripravljati 
na umetno zasneževanje, da bi 
lahko otrokom, tečajnikom in 
začetnikom čim hitreje priča-
rali zimsko pravljico in prijetno 
vzdušje na malem lokalnem 
smučišču naše občine.

V petek, 12. januarja, so 
letošnjo sezono tudi uradno 
otvorili in za začetek odprli 
malo vlečnico, ki je bila celoten 

dan za vse obiskovalce brez-
plačna. Letos bo na smučišču 
prvič v pomoč tudi novi ratrak, 
ki so ga pridobili lanski konec 
sezone. Kot vsako leto bodo 
prijazne natakarice skrbele za 
druženje ob kuhanem vinu, 
soku in picah. Sredi smučar-
skega leta se nam zopet obetajo 
tradicionalne domače tekme, 
kot so Veleslalom hribov in do-

lin, Nočno sankanje, Fischerjev 
večer, različni tematski večeri in 
skupinski ter individualni tečaji. 
Ves čas je možna tudi izposoja 
smučarske opreme. 

Dogajanje na smučišču se 
je šele začelo, tako da si je po-
membno kakšen konec tedna 
rezervirati za obisk zimske pra-
vljice v Šentjoštu. 

M.D.

Smučišče Šentjošt odprlo svoja vrata

ŠUS popestril 
jesen in praznični 
december na 
Dobrovi
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Tudi letošnji december nam ni 
postregel s težko pričakovanim 
snegom, zato pa smo si sami ta 
čas popestrili s čajem in kavo ter 
pecivom po nedeljskih mašah in z 
druženjem ob petkovi praznični ulici. 

Obiskal nas je sveti Miklavž, mladi so pri cer-
kvi postavili veličastne jaslice, Mešani pevski 
zbor pa se je veselo pripravljal na svoj 27. božični 
koncert, ki se je tudi letos zgodil 27. decembra 
ob 19. uri v cerkvi na Dobrovi. 

Z božičnimi melodijami smo pod vodstvom 
Boruta Dolinarja polni cerkvi obiskovalcev tako 
polepšali praznične dni skupaj z gosti; Fanto-
vskim zborom Dobrova, Godbo Dobrova - Pol-

hov Gradec z dirigentom Aljažem Sečnikom 
in pihalnim triom Glasbene šole Emil Adamič. 
Pestro paleto domačih in tujih skladb, zapetih 
in zaigranih ali pa oboje; s klavirsko spremljavo 
Yeve Chemodanove in pa godbeno spremljavo, 
je v prijetno celoto na Dobrovi prvikrat poveza-
la Tanja Adamlje. Vsem nastopajočim se je ob 
koncu koncerta zahvalil tudi domači župnik g. 
Janez Kvaternik. Z obiskovalci in nastopajočimi 
smo se po koncertu ob topli pijači ter ognju po-
družili še zunaj ob jaslicah. Pa se leto ponovno 
hitro preveša v novo. Tudi v letu 2024 bomo peli 
zagnano še naprej. Prvikrat že z gostovanjem v 
Doberdobu v Italiji v januarju. 

Magdalena Tehovnik, 
foto: Urška Dolinar

Francka Škarabot 
iz Brezij pri Dobrovi 

(Frizerstvo Fani) 
vsako leto nadgrajuje 

praznično osvetlitev 
svojega doma. 

Hiša in okolica sta okrašena 
do te mere, da se ustavljajo avto-
mobili na tamkaj potekajoči re-
gionalki. “Pravijo, da na našem 
koncu Brezij ne potrebujemo 
ležečih policajev, ker avtomobili 

vozijo tako počasi,” napol v šali 
pove Francka, ki ji je občutek 
do lepega položena v zibko. Že 
poklic, ki si ga je izbrala, je pove-
zan z ustvarjalnostjo. Je namreč 
frizerka, skrbno pa neguje tudi 
vrt, zasajen z različnimi trajni-
cami, za kar je tudi že prejela 
občinsko priznanje. Namesto 
cvetlic vrt v prazničnem de-
cembru zasedejo osvetljeni sne-
žaki in Božički, po grmovnicah 
in drevesih pa se vijejo svetleče 
praznične verige lučk. “Mislim, 

da jih je okoli sedem tisoč,” pove 
Francka, ki proti koncu koledar-
skega leta praznuje tudi rojstni 
dan. “Otroci nimajo težav s tem, 
kakšno darilo mi naj prinesejo 
za rojstni dan. Če je kaj iz sve-
ta lučk, prazničnega decembra, 
potem zadanejo terno. Najbolj 
si želim sveto družino, ki bi jo 
postavila na dvorišču. Ta bi lepo 
zaokrožila celoto.” Sogovornica 
pravi, da lučke napeljuje zvečer 
ali v mraku, ker se bolje vidi. 
“Sem jih že napeljevala podnevi, 
ko pa sem jih vklopila, sem se 
zgrozila.” Pri njenem hobiju, ki 
se ne konča samo na vrtu, dvo-
rišču in na pročelju hiše, ampak 
se nadaljuje tudi v stanovanje, 
kjer je prav tako okrasila ko-
tičke z idiličnimi prazničnimi 
figurami ter seveda postavila 
jaslice, jo podpira mož Avrelij. 
Tudi sam je nekoč, še v času, ko 
so ni bilo LED lučk, krasil hišo z 
lučkami, potem pa je, kot pravi, 
to prepustil soprogi.

Francka pravi, da jo praznič-
na svetloba napolnjuje z upa-
njem, daje čarobnost in prebuja 
občutke topline ter radosti v 
njenem srcu. “Vsako leto se tru-
dim, da bi moj vrt in dom za-
sijala v polnem sijaju, prinašala 
veselje in čudež prazničnega 
duha vsem, ki se vozijo ali hodi-
jo mimo. Verjamem, da lahko z 
malimi dejanji, kot je okrasitev 
doma, naredimo veliko za šir-
jenje veselja in svetlobe v naši 
skupnosti.”

Gašper Tominc, foto: GT

Na Dobrovi za 
kapelico ob cerkvi 

Marije v leščevju stoji 
večnamenski nadstrešek. 

Tam se v božičnem času naj-
de prostor za velikanske jaslice, 
ki jih je do sedaj več let zapored 
postavljal gospod Franci Prek. 
Njegove jaslice so zaslovele po 
izredno lepih hišicah in hlevč-
kih, ki jih je sam izdeloval, vsako 
leto nas je presenetila tudi nova 
tematika kot na primer domača 
izba, križev pot ali velika kape-
lica ob poti. Velike jaslice pred 
cerkvijo so postale bogata tra-
dicija. Tokrat, ko je bil g. Franci 
odsoten zaradi obiska soro-
dnikov, smo vskočili mladi in 
letošnjim jaslicam dali novega 
vetra! Tako smo se že celo leto 
pridno pripravljali na ta božič ... 
zbirali smo ideje, izdelovali smo 
hišice, nabirali mah, sušili seno, 
zbirali les in druge materiale ... 
šala! Delali smo hitro in učin-
kovito. Začeli smo na 3. adven-
tno nedeljo, ko se je sorodstvo 
Levičnikovih, kar predstavlja 
doberšen del dobrovske mladi-
ne, odpravilo na miklavžev izlet 
v Italijo, v mesto Sutrio, po ja-
sličast navdih. Delo je potekalo 
približno tako: prvi dan smo se 
najbolj zagnani zbrali na posvet, 
preverili, da res nimamo figuric 
in zrisali načrt. V torek smo si 
pridobili figurice. V sredo smo 
postavljali konstrukcija iz palet 
skal in rogovil. V četrtek smo 

šli po mah in z njim obdali 
površino. Peti dan je bil čas za 
razmislek. V soboto smo zgra-
dili potok, nastala je peščena 
potka, uredili smo luči in blago 
za ozadje. Vse je bilo, verjeli ali 
ne, pripravljeno za Kralja, ki pri-
haja. 7. dan smo po maši mladi 
z Dobrove slovesno postavili 
ovčke, pastirčke, Marijo, Jožefa 
in ostalo druščino. 

Na tem mestu bi se iz srca 
radi zahvalili župniji svetega Ja-
koba, ki nam je po srečnem na-
ključju posodila veliko večino 
figur. Pa ostanimo pri zahvalah, 
najprej gospodu Milanu Božiču, 
ki je že vrsto let glavni pomagač 
pri jaslicah in nam je pomagal 
pri nabiranju mahu, Andreji 
Grabner, ki je priskrbela blago, 
Klavdijinemu očetu za lesene 
hišice (skoraj tako dobre kot 
Francijeve ;)) in seveda gospo-
du župniku Janezu Kvaterniku, 
ki nas v naših idejah podpira in 

nam je zaupal, da bomo ta pro-
jekt dobro izpeljali.

Vas zanima, kako izgledajo 
naše Betlehemske poljane? Le 
pridite si jih pobližje ogledat. 
Presenetil vas bo čisto pravi 
potoček, ki teče z velike gore. 
Posebnost letošnjih jaslic je tudi 
v tem, da se lahko po njih celo 
sprehodite. Steza vodi v smeri 
markacije ven iz mesta Betle-
hem skozi ozko, zeleno dolino, 
mimo pastirskih hišic, strmih 
pobočij, skalnih previsov ter 
samotnih dreves in naprej ob 
potoku, kjer se pot nenadoma 
začne vzpenjati in vas pripelje 
do svete družinice.

Ustvarjalci smo na uspešno 
zaključen projekt zelo ponosni 
in smo polni idej že za naslednje 
leto. Še enkrat torej prisrčno va-
bimo vse obiskovalce, romarje 
in mimoidoče na ogled velikih 
jaslic na Dobrovi!

Jerca Tehovnik

Tradicionalni božični koncert 
Mešanega pevskega zbora Dobrova

Zapeli smo ob spremljavi Godbe Dobrova - Polhov Gradec

Mladi postavili velike jaslice na Dobrovi

Prvič postavili tudi pravi potoček

Sedem tisoč prazničnih lučk v Brezjah

Na Dobrovi se preko sekcije ŠUS, 
ki deluje v okviru KUD Dobrova, 
tedensko odvijajo krožki kvačkanja 
ter izdelovanja iz gline. 

Po nekaj uspešnih delavnicah, prireditvah, 
predstavah, praznični ulici in drugih dogod-
kih, se sekcija ŠUS lahko pohvali še z dvema 
zanimivima delavnicama, ki v vaš dom lah-
ko prineseta nova znanja in izdelke. Učiteljica 
kvačkanja, mojstrica Karmen Režek, s svojimi 
spretnimi rokami na delavnicah uči izdelovanja 
različnih izdelkov s kvačkanjem. Karmen ne 
obvlada le osnovnih načinov kvačkanja, ampak 
sama izdeluje tudi različne obeske, igračke, ži-
vali, krila, kape, šale, deke in še in še. Svoje zna-
nje rada deli tudi z drugimi, zato se rada posveti 
vsakemu posamezniku in mu pomaga z idejami 
in načini, kako jim bo kvačkanje šlo najbolje od 
rok. Posveti se tako čistim začetnikom, kot tudi 
tistim, ki bi svoje znanje radi še bolj nadgradi-
li. Na krožkih se izdeluje različne izdelke, med 

drugim si lahko naredite svoje elastike, zimske 
trakove za lase, rokavice, okraske in mnogo dru-
gega. 

Če pa vam kvačkanje ni najbolj pri srcu ali 
pa to že obvladate, imate možnost obiskova-
nja delavnice izdelovanja iz gline. Delavnice so 
sestavljene iz sklopa 6 srečanj, kjer vas mentor 
David Pirnat nauči in vam pomaga, kako se iz 
gline lahko izdela veliko uporabnih izdelkov. Do 
sedaj so izdelali že različne posodice, skodelice, 
reliefe, nakit, okraske, šparovčke, človeške figu-
re, kipce, svečnike in oblikovali lonce za rože. 
Hkrati David na ločenem krožku ponuja tudi 
delavnico risanja in slikanja, kjer se prav tako 
v sklopu šestih delavnic naučite risati in slikati 
krajino, tihožitje, pa tudi portrete. Če si želite 
obiskovati katerega od krožkov in popestriti 
svoje dni in se naučiti novih ročnih spretnosti, 
je to pravi čas, da se prijavite in udeležite delav-
nic, kjer se boste zagotovo naučili nekaj novega 
in koristnega.

M.D.

Bi se naučili kvačkati ali izdelovati iz gline?
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Sodobna medicina 
marsikomu 
dobesedno reši 
življenje, toda vse 
bolj se zavedamo, 
da se splača živeti 
bolj zdravo in si pri 
zdravstvenih težavah 
pomagati sam, kolikor 
je mogoče. 

Bownova terapija prinaša 
olajšanje po več letih kronične 
bolečine ali napačnih diagnoz, 
saj se v telesu vzpostavi ravno-
vesje. 

Sandra Kozjek, ki že vrsto let 
pomaga ljudem z zdravstveni-
mi težavami in deluje v Dvoru 
pri Polhovem Gradcu priznava, 
da se vedno pogosteje srečuje z 
ljudmi, ki imajo kronične teža-
ve, ki pa jim s svojim znanjem 
fizeoterapije, kineziologije in 
znanjem Bownove terapije 
lahko pomaga.

Kaj je sploh Bownova 
terapija?

Gre za nežno in edinstveno 
manualno tehniko, pri kateri 
terapevt stimulira telo tako fi-
zično kot energijsko. 

Z uporabo svojih prstov iz-
vaja tako imenovane Bownove 
poteze, ki predstavljajo osnovo 
terapije. Z izvajanjem potez na 
specifičnih lokacijah na miši-
cah, fasciji, sklepih, tetivah in 

posredno živčnih ovojnicah 
se sproži proces samouravna-
vanja in samozdravljenja. Te 
hitro izzovejo zmanjšanje na-
petosti v mišičnih vlaknih in 
mišičnih ovojnicah. 

Prične se vzpostavljati rav-
novesje na mišičnem, nevrolo-
škem, hormonalnem, limfnem 
in energetskem sistemu.

Terapija je tako učinkovi-
ta pri bolečinah v hrbtenici, 
išiasu, bolečinah v vratu, pri 
problemih s sklepi, zamrznje-
ni rami in teniškem komolcu, 
športnih poškodbah, boleči-
nah v čeljustnem sklepu, vr-
toglavicah, zvonenju v ušesih, 
akutni in kronični utrujenosti 
ter stresu, glavobolih, migre-
nah, menstrualnih motnjah in 
bolečinah, menopavzi (motnje 
spanja, vročinski oblivi), reha-
bilitacijah po operacijah, mo-
tnjah v dihalnem, prebavnem 
sistemu, duševnih napetostih, 
blažjih depresijah, anksio-
znostih, nevrodegenerativnih 
obolenjih (Multipla skleroza, 
Parkinsonova bolezen), v no-
sečnosti (bolečine v križu, za-
tekanje nog, zgaga, slabost), pri 
dojenčkih (kolike-krči, refluks, 
razvojne motnje, travmatič-
no rojstvo), tudi neplodnosti 
(kadar ni infekcij ali fizičnih 
blokad). 

Terapija je blagodejna in var-
na, zato jo lahko uporabimo 
pri vseh starostnih skupinah, 
od novorojenčkov do starejših 
z različnimi težavami ter pri 
športnikih in nosečnicah.

Nekaj primerov iz prakse, ki 
jih je predstavila terapevtka 
Sandra Kozjek: 

Bolečine v hrbtenici in kolenu
Starejšo gospo že nekaj let 

vsakodnevno spremlja boleči-
na v hrbtenici in kolenu, za-
radi katere je težko hodila po 
stopnicah. 

Po nekaj terapijah mi je po-
vedala, da gre lahko po stopni-
cah brez opore ob ograji. Zato 
lahko spet brez težav hodi po 
stanovanju, kjer ima stopnice. 

Lažje opravlja tudi dnevne ak-
tivnosti.

Zlom kolka  
Stranka je po rehabilitaciji 

zlomljenega kolka v toplicah 
in ambulantni fizioterapiji še 
vedno šepala in imela hude 
bolečine v hrbtu. 

Prišla je k meni na Bownovo 
terapijo. Naredili sva meritve 
in ugotovili, da je imela eno 
nogo krajšo za 1,5 cm. Po prvi 
terapiji je imela dva dni hudo 
reakcijo, noga je bila vroča in 
boleča. 

Potem pa se je stanje začelo 
izboljševati – iz terapije v tera-
pijo je lažje hodila in bolečine 
v križu so počasi izzvenele. Po 
peti terapiji so meritve pokaza-
le, da sta se nogi poravnali in 
tudi zakrčenosti mišic v hrb-
tenici ni bilo več. Bolečine so 
izginile. Stranka lahko sedaj 
prehodi daljše razdalje brez 
šepanja.

Krči in zakrčenost vratu pri 
dojenčku

Dojenčica, stara 3 tedne, je 
imela bolečine v vratu (posle-
dica težkega poroda) in hude 
krčke. Zaradi zakrčenosti mi-
šic v vratu glavice ni obračala 
v obe smeri. Ko smo sprostili 
vratne mišice, je začela glavico 
obračati v obe smeri. Po tretji 
terapiji so izzveneli tudi krčki.

Zdravje je naše največje 
bogastvo, pravi pogosto sli-
šani slovenski rek. Vendar se 
njegovega pomena pogosto 
zavemo šele, ko začutimo nje-
govo odsotnost, zbolimo ali se 
srečamo z raznimi bolečinami 
svojega telesa. Ljudje še vedno 
prepogosto posegamo po iz-
delkih, ki največkrat le krat-
koročno zdravijo. Trg pa nam 
danes ponuja mnogo več – bolj 
učinkovite in zadovoljujoče 
metode, le spoznati jih mora-
mo ter jim dati priložnost. 

Sandro dobite na tel.:
041/516-086.

Peter Kavčič

Že po dolgoletni 
tradiciji pohodniki DU 

Dobrova vsako leto v 
začetku leta opravimo 

pohod na domače 
Vrhe (603 m). 

Tako smo se tudi tokrat, še na 
praznični dan 2. 1. 2024, zbrali 
v lepem številu in si zaželeli sre-
čo, predvsem pa zdravja v letu, 
ki je pred nami. Tokrat nam 
je tudi vreme bilo naklonjeno, 
saj je naše srečanje potekalo v 
za ta čas zelo toplem vremenu, 
sem ter tja pa se je skozi oblake 
pokazalo tudi sonce. Bogato 
obložena miza je ponujala ra-
zne dobrote, ki so jih pripravile 

naše pridne pohodnice, ni pa 
manjkalo tudi kuhanega vina, 
za katerega je poskrbel Andrej. 

Dobra urica druženja je hitro 
minila v sproščenem pogovoru 

in prišel je čas, ko smo se mo-
rali počasi odpraviti nazaj pro-
ti domu. Pred odhodom smo 
prebrali novoletno čestitko, ki 
nam jo je poslal naš predsednik 

DU Tone, se seznanili s pripra-
vami za pohod v februarju in 
naredili skupinsko fotografijo 
za spomin. Ob tem pa je bila 
od vseh nas, največkrat izreče-

na želja, da se čez leto dni po-
novno srečamo na naših Vrheh.

Tekst in fotografija Vinko 
Kuder

V petek, 12. januarja, 
se je v organizaciji 
Dramskega društva 
Neptun v kulturnem 
domu Jakoba Trobca 
v Polhovem Gradcu 
odvijal prvi pogovorni 
večer tega leta z 
gostom Jožetom 
Možino, avtorjem knjige 
Slovenski razkol. 

Dr. Možina je slovenski zgo-
dovinar, sociolog, uveljavljeni 
televizijski novinar, avtor do-
kumentarne oddaje Pričevalci, 
voditelj oddaje Intervju, avtor 
dokumentarnih filmov in še in 
še. V uvodnem delu kulturnega 
večera je nastopala vokalna de-
kliška skupina Vešče iz Briš ob 
spremljavi Krištofa Koželjnika 
na kitari ter Katarine Tominec 
na klavirju. V petkov večer sta 
voditeljica dr. Helena Jaklitsch 
in dr. Možina besedo ponesla 
okoli zgodovine in same vse-
bine že osemkrat ponatisnje-
ne knjige Slovenski razkol, ki 
temelji na bogatem arhivskem 
gradivu, iz katere do danes niti 
en stavek ni doživel argumenti-
rane kritike. 

Avtor je predstavil glavne 

poudarke knjige in opisal, kako 
in zakaj so Slovenci med dru-
go svetovno vojno spolzeli v 
narodni razkol. Predstavil je 
posamezne pomembne dogod-
ke tako o začetku 2. svetovne 
vojne, pa vse do komunizma na 
Slovenskem. Predstavil je celo-
tno sliko in pogled na napade 
iz zgodovinskega dogajanja, ki 
ga je nato prenesel tudi v naš 
slovenski prostor in predstavil 
dogajanje na slovenskih tleh. G. 
Možina je ljudem želel predsta-
viti svoj pogled na zgodovino in 

komuniste ter njihova dejanja, 
to pa podkrepiti z dokazi in pri-
čevanji, ki so zapisani tudi v 

knjigi. 
V prihodnjih mesecih se bo v 

okviru cikla kulturnih večerov 
z naslovom Na svoji zemlji, 
odvijalo še nekaj zanimivih ve-
černih kulturnih dogodkov. Že 
v soboto, 10. februarja, se bo ob 
19. uri odvijal spoznavni večer 
prve slovenske pesnice, Josipine 
Urbančič Turnograjske, ki jo bo 
predstavila odlična poznavalka 
dddr. Mira Delavec Touhami. 
Josipina je bila namreč tudi teta 
zadnje lastnice Polhograjske 
graščine Ane Delago, kar ima še 
večji pomen za Polhov Gradec 
in Polhograjsko graščino.

8. marca se bo odvijal nasle-
dnji kulturni dogodek, pogovor 
z rednim profesorjem medna-
rodnega prava in mednarodnih 
odnosov, politikom, diploma-
tom in ustavnim sodnikom, 
prof. dr. Ernestom Petričem. 
Intervju iz cikla kulturnih ve-
čerov se bo nanašal na Petričev 
pogled na Slovenijo in svet. 

Sredi aprila, natančneje 12. 
aprila, pa se bo odvijal še zadnji 
dogodek, intervju z Vojkom 
Gantarjem, pilotom nadzvoč-
nega vojaškega letala, ki bo go-
voril o svoji življenjski poti in 
delu. Obeta se nam bogat me-
sečni kulturni program zato 
razmislite, katerega pogovora 
bi se najraje udeležili.
M. D., foto: Andrej Malovrh, 

Aleš Vogrinčič

Moč dotika za
polnejše življenje

Tradicionalno januarsko srečanje na Vrheh

Jože Možina
in predstavitev Slovenskega razkola

Jože Možina
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Prvotno smo 
decembrski pohod 

načrtovali na Sabotin pri 
Novi Gorici. 

Glede na slabo vremensko 
napoved pa smo se odločili, da 
ga izvedemo kar v okolici Do-
brove. Tako se nas je 56 poho-
dnikov 5. 12. 2023 zbralo v Ga-
brju – Žirovnikovem grabnu, 
cilj pohoda, pa je bil Sv. Jakob 
nad Katarino. Kot vsak pohod 
smo tudi tega vzeli zelo resno, 
kar se je videlo že po opremlje-
nosti pohodnikov za zimski 
pohod, saj je ponoči naravo 
pobelil sneg. Že po nekaj kora-
kih, po rahlo zasneženi poti in 
nad nami zasneženimi drevesi, 
so se porajali občutki, kot da 
smo se vrnili v mladost. Doži-
veli smo pravo zimsko pravljico 
in pogovor ni tekel o tekočih 
problemih, ampak kako smo v 
mladosti doživljali zimske ra-

dosti. Po razgibani poti, ki sta 
jo izbrala Anica in Franci, smo 
prišli na Belo, zaselek z lepo ob-
novljenimi starimi hišami. Po 
cesti smo nadaljevali pot proti 
Katarini in kar kmalu med dre-
vesi zagledali naš cilj, cerkvico 
na Jakobu. V kraju Topolj smo 
se usmerili proti zaselku Brezo-
vica pri Medvodah. Snega je tu 
bilo precej več kot v dolini, zato 
smo skrenili s poti in uživali s 
hojo po snegu. Ta naša odloči-
tev se je kmalu izkazala za zelo 
koristno, saj smo v bližnji ograji 
zagledali srnico, ki se je s tačko 
ujela v ograjo in nas nemoč-
no opazovala. Na srečo je bil 
z nami Franci, ki je lovec in je 
hitro pomagal srnici in jo rešil 
iz ograje. Še malo hoje in začeli 
smo se vzpenjati proti vrhu, kjer 
stoji cerkvica Sv. Jakoba, zgraje-
na v 16. stoletju. Od tu je bil lep 
razgled v rahlo meglico zavite 
vrhove Julijski Alp, Karavank in 
Polhograjskega hribovja, ter v 

dolino, ki jo je pokrivala gosta 
megla. Po kratkem postanku za 
odih smo se zopet vrnili proti 
zaselku Topol in se v gostišču 
Vihra ustavili na kosilu. Pred 
odhodom so nam naši vodni-
ki pohodov obljubili, da bodo 
tudi v letu 2024 poskrbeli, da se 
bomo vsak mesec srečevali na 
pohodih. Zaželeli smo si varen 
korak tudi v prihodnjem letu in 
da vsi ostanemo zdravi. 

Besedilo in fotografija 
Vinko Kuder

Prijatelji nordijske hoje iz DU 
Dobrova smo se v četrtek, 7. 
12. 2023, odpravili na voden 

ogled v obnovljeno starodavno 
Frančiškansko knjižnico in se 

sprehodili po tivolski promenadi 
do Švicarije, kjer nas je čakal znani 
ljubljanski ričet s kranjsko klobaso.

 
V rahlo meglenem jutru smo se odpravili no-

rdijci iz DU Dobrova na sprehod v adventno 
Ljubljano. Večina se je odločila za prevoz z av-
tobusom LPP 51 in je tako izkoristila ugodnost 
brezplačne vožnje z “rdečo” vozovnico.

V Ljubljani smo se zbrali pri Prešernovem 
spomeniku in ob 11. uri smo vstopili v Fran-
čiškanski samostan in v porti kupili vstopnice. 
Zaradi različnih prednovoletnih obveznosti se 
nas je zbralo 15 umetnosti željnih, ki smo uspe-
li najti čas za zanimiv sprehod skozi zgodovino 
Ljubljane in Frančiškanov. 

Sprejel nas je vodnik študent zgodovine, ki 
nam je prijazno in strokovno predstavil ume-
tniško galerijo in nam povedal zanimive po-
drobnosti tako o slikah kot tudi o zanimivih 

razstavljenih predmetih, ki so povezani z našo 
zgodovino in umetnostjo.

In nato smo vstopili tudi v znamenito, sli-
kovito in pravkar obnovljeno knjižnico. Fond 
knjig je izjemno obsežen in treba bo še veliko 
energije in časa, da bodo vse knjige popisali v 
digitalni seznam Cobiss, saj bo šele tako jasna 
slika, kakšno zgodovinsko in kulturno bogastvo 
predstavlja knjižni fond Frančiškanske knjižnice 
z več kot sedemstoletno zgodovino v Ljubljani. 
Po silovitem ljubljanskem potresu 1896 leta so 
knjižnico preselili v prostore današnjega samo-
stana na Prešernovem trgu.

Po končanem ogledu smo se sprehodili po 
Cankarjevi promenadi do Tivolskega gradu in 
se povzpeli do zelo lepo prenovljene Švicarije, 
kjer so sedaj umetniški ateljeji s stanovanji za 
gostujoče umetnike, v pritličju pa je restavracija.

Znameniti ljubljanski ričet s kranjsko klobaso 
je bil resnično dober, še posebej po tem, ko smo 
si nazdravili in zaželeli, da bi tudi v prihodnje 
lahko še mnogokrat šli skupaj na nordijske spre-
hode in spoznavali lepote naše dežele in njene 
dobre ljudi.

Zapisal in fotografiral: Tone G.

Ko smo polhograjski fol-
kloristi snemali videospot 
Gromska strela s Klemnom 
Slakonjo, nismo niti pomisli-
li, da bo ta strela tako hitro 
udarila tudi med nas. Ne 
moremo verjeti, da se je to 
zgodilo. Za vedno je končal 
zemeljsko življenje naš član 
in prijatelj Franci Kuclar. 

Franci je rad plesal. Pa 
ne samo vse torke na vajah 
Folklorne skupine Grof Bla-
gaj zadnjih 23 let! Bil je tudi 
na več kot 200 nastopih v 
tem času. Pa na vseh naših 
40-, 50-, 60-letnicah. Z ženo 
Marinko sta plesala folklo-
ro z nami tudi že pred več 
kot 45 leti. V vseh teh letih 
smo si nabrali spominov za 
naslednjih petdeset let. Tem 
za naše pogovore vsak torek 
nam zato ni nikoli zmanj-
kalo. Radi smo se spominja-
li, kako je bilo pri Pratkarju 
na snemanju prvega videospota Borisa Franka 
leta 1978. Ali pa kakšen je bil naš nastop v 
Šestici! Pa vse naše priprave, gostovanja, poto-
vanja in nastopi, da ne govorimo o naših skečih 
ob naših jubilejih. Ne smemo pa pozabiti, da je 
bil Franci z nekaterimi od nas tudi sošolec od 
prvega razreda dalje. To pomeni poznanstvo 
in prijateljstvo celih 60 let.

Letos pa mineva tudi 50 let od naših vsakole-
tnih poti v Belo Krajino. Verjetno smo tako po-
vezani tudi zato, ker nas je, vsaj večino, združil 
v Polhovem Gradcu kaplan Jure. In po njegovi 

smrti smo vsako leto hodili 
na njegov grob v Preloko v 
Beli Krajini. Žal bomo mo-
rali letos iti tja brez Francija.

Kljub velikim obveznostim 
in odgovornostim v njego-
vem podjetju je na vaje re-
dno prihajal. Tudi če je kaj 
zamudil, je hitro nadokna-
dil. Imel je namreč izreden 
smisel za ritem in korake je 
hitro obvladal. Pa ne samo 
ples, lepo in rad je tudi pel, 
zato je bil naš vodilni pevec. 
Pa tudi vriskal nihče v sku-
pini ni tako kot on.

V tem času smo postali 
ena posebna folklorna druži-
na. Skupaj smo se veselili, pa 
tudi premagovali razne ovi-
re. Žal mu, ob njegovi zadnji 
oviri, nismo znali pomagati. 
Odšel je! 

Mi, ki nam je dano, da še 
vsak dan uživamo ta naj-
čudovitejši dar – življenje, 

bomo to delali s spoštljivim spominom na 
Francija in na trenutke, ki smo jih preživeli 
z njim!

Člani Folklorne skupine Grof Blagaj, 
Polhov Gradec 

»Angelci naj ti igrajo, v sladek sen zazibajo,
mir in pokoj naj ti dajo, te v nebesa poneso.
Lahko, lahko noč,
dragi prijatelj, lahko noč.«

Na dobrovskem pokopa-
lišču smo se 8. decembra 
2023 od Jožeta ob njegovih 
najdražjih poslovili tudi so-
rodniki, prijatelji, krajani, 
znanci, sodelavci ...

Jože je bil Človek z veliko 
začetnico, ki je življenje za-
jemal z veliko žlico. Človek, 
ki je dajal in se tudi razda-
jal. V svoji neposrednosti je 
znal osvojiti vsakogar, ki ga 
je srečal. Vedno je izžare-
val toplino in sočutje. Živel 
je aktivno življenje, predan 
svojim konjičkom, rad se je 
sprehajal, hodil na izlete na 
morje, v toplice. Užival je 
v zborovskem petju v KUD 
Dobrova in bil odličen ple-
salec. Govoril je malo, a is-
kreno in resnicoljubno. Do 
konca življenja je ostal zvest 
svojim vrednotam. Za skrb-
no osebno urejenostjo se je skrival vedoželjen 
in nemiren duh preprostega človeka. Njegovi 
dnevi so bili polni idej, saj je veliko ustvarjal 
doma in v dnevnem varstvu v DU Bokalce in 
Fužine in rad pomagal vsakemu, ki ga je prosil 

za pomoč. Z vsemi ljudmi, ki 
so mu stopili na pot, je razvil 
prijazen odnos in se jim za 
vedno vtisnil v srca.

Hvala ti, Jože, za vse tisto, 
s čimer si obogatil vsakega 
izmed nas. Topel objem in 
prijazna beseda sta ti pome-
nila veliko. Polno ljubezni si 
izkazoval tudi svojima dru-
žinama.

Nikoli nisi tožil, da si utru-
jen, vedno si bil pripravljen 
deliti svoje znanje in bogate 
izkušnje. V zadnjem času 
smo opazili tvoje usihanje. 
Prijatelji v vasi so te pogre-
šali na jutranji kavici. 

Jože je uresničil svoje sa-
nje. Tiho in mirno je zaspal 
doma ob hčerki Veri, ki je po 
smrti žene skrbela zanj.

Zdaj mirno počiva ob svoji 
ljubljeni ženi Slavki. Drobne 

snežinke, ki tiho padajo in sedajo na njegov 
grob, pa naj mu šepetajo: Radi smo te imeli.

Za DU Dobrova 
Vilma Snoj

V slovo: 

Franci 
Kuclar

Jože 
Bozovičar 

(1927–2023)

Od Frančiškanskega muzeja do Švicarije 

Mladi po srcu v adventni Ljubljani

Sv. Jako
nad Katarino
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Dragomer, Na Grivi 5
UPRAVNI CENTER, 
Loška c. 12, Log
p.p. 09, 
1358 Log pri Brezovici
obcina@log-dragomer.si
01 75 07 700

Poslovni čas
Ponedeljek, torek in četrtek
 8.00 - 12.00
  13.00 - 15.00

Sreda 8.00 - 12.00
  13.00 - 17.00

Petek 8.00 - 12.00
  12.30 - 13.0

Uradne ure: 
Ponedeljek 9.00 - 12.00
 13.00 - 15.00

Sreda 9.00 - 12.00
 14.00 - 17.00

Petek 9.00 - 12.00

Občina Log - Dragomer

Županova beseda

Spoštovane 
občanke, 
spoštovani občani
Obdobje po novem letu 
je vsakič nekaj posebnega. 
Začenja se obdobje občnih 
zborov posameznih društev, 
ki s svojim delovanjem vedno 
znova in vsakič posebej 
na svoj način zaznamujejo 
življenje in delo v naši lokalni 
skupnosti. Opažam, da je 
resnično prav, da se v delo 
društev vključujemo vsak po 
svojih najboljših močeh. 

Log–Dragomer, 17. januar 
2024 - Gradnja novega avtoce-
stnega priključka Dragomer na 
primorski avtocesti poteka po 
terminskem planu in skladno z 
dogovorjenimi roki. 

Gradnja naj bi potekala do 
konca leta 2025, v vmesnem 
času pa so predvidene tudi po-
samezne zapore.

 Na delovišču novega avtoce-
stnega izvoza Dragomer zadnje 
mesece nepretrgoma brnijo 
gradbeni stroji konzorcija pod-
jetij Trgograd in GP Krk. Dela 
izvajajo sočasno na več lokaci-
jah, saj poleg novega priključka 
gradijo še novo povezovalno ce-
sto do Vnanjih Goric, po kateri 
bo promet z južnega dela Barja 
speljan neposredno na avtoce-
sto.

Kot smo izvedeli so delavci v 
zadnjih dveh mesecih dela iz-
vajali na severni in južni strani 
avtoceste. Izvajalec je nadalje-
val z deli na priključnih krakih 
A in B, ki se lokacijsko nahajajo 
v občini Log-Dragomer ob avto-
cesti v skupni dolžini 490 m ter 
na priključnih krakih C in D v 
skupni dolžini 408 m. Sočasno 
so delavci izvajali tudi dela na 
gruščnatih slopih na lokaciji 
krožišča K3 in K2, izvedli so 
ukrepe na avtocesti za vodenje 
in zavarovanje pasu za odcep 
na lokacijo gradbišča iz smeri 
Ljubljane proti Vrhniki ter as-

faltirali gradbiščne priključke z 
regionalne ceste. Decembra so 
se nadaljevala dela na deviacijah 
ob regionalni cesti med občina-
ma Brezovica in Log -Dragomer 
in deviaciji 1-3 v občini Brezo-
vica. »Na lokaciji med avtoce-
sto in regionalno cesto R2 se 
pospešeno izvajajo zemeljska 
dela z vgrajevanjem kamnitega 
nasipa v povezovalni plato ter 
na lokaciji trase od krožišča K3 
prek krožišča K4 proti krožišču 
K5. Izvajalec je izvedel utrditev 
makadamskih cest, ki se upora-
bljajo za gradbiščne transporte. 
V decembru 2023 in v januar-

ju 2024 se nadaljujejo dela na 
ureditvi Dolinarjevega jarka. 
Izvajalec je začel v novembru 
in nadaljeval decembra 2023 iz-
vajati protihrupno zaščito,« so 
nam povedali naši sogovorniki 
n Občini log – Dragomer. 

Zaradi gradnje novega pri-
ključka bodo morali ekološki 
otok, ki se nahaja na začetku 
ulice Pod Gradom, prestaviti 
na novo lokacijo. Kot so nam 
pojasnili na Občini, so skupaj 
s predstavniki javnega podjetja 
Komunalno podjetje Vrhnika in 
predstavniki DRI novo lokacijo 
za umestitev ekološkega otoka 

na Lukovici že uskladili. 
Medtem so se 15. januarja 

začela dela na križišču ceste 
Pod Gradom in Vrhniške ceste. 
»Novi režim prometa na tem 
križišču bo zaradi ureditve no-
vega uvoza trajal od 15.1. 2024 
do 1.5. 2024,« so nam še sporo-
čili z Občine. Dela se bodo ja-
nuarja na posameznih lokacijah 
od križišča pri Vnanjih Goricah 
do križišča na južni strani avto-
ceste nadaljevala tudi z vgra-
dnjo materialov predobreme-
nilnih nasipov. 

V.L.
Foto: Infopot

Obvestilo 

Vpis v vrtec
 
Starše/skrbnike obveščamo, da poteka vpis v OŠ Log-

-Dragomer, enota vrtec Log-Dragomer, za šolsko 
leto 2024/25. Vloge sprejemamo najkasneje do 29. fe-
bruarja 2024 za sprejem otrok s 1. septembrom 2024. 

Vlog, ki bodo prispele po tem datumu, komisija ne bo 
obravnavala. Obrazec vloge za vpis otrok v vrtec je na voljo 
na spletni strani vrtca na naslovu: https://osldvrtec.splet.
arnes.si/files/2023/01/vloga_za_vpis_v_vrtec_LD.pdf.

Nove vloge morajo vložiti tudi starši, katerih otroci so 
bili v preteklem šolskem letu odklonjeni in so uvrščeni na 
čakalni seznam. Prav tako morajo nove vloge vložiti tisti 
starši, ki so oddali vloge za sprejem v šolskem letu 2023/24 
po 28. februarju 2023 in ti otroci niso bili sprejeti.

Komisija za sprejem otrok bo vloge predvidoma obrav-
navala v aprilu na podlagi Pravilnika o sprejemu otrok v 
vrtec (Ur. l. RS, št. 107/10, 29/17 in 87/22). Dokument je 
objavljen tudi na spletni strani vrtca na naslovu:

https://osldvrtec.splet.arnes.si/files/2023/05/Pravilnik-
-o-sprejemu-otrok-v-Vrtec-Log-Dragomer-pri-OS-Log-
-Dragomer-2023.pdf.

Ravnateljica: mag. Mihaela Mrzlikar

Log–Dragomer, de-
cember 2023: S koncem 

lanskega leta se je v 
Osnovni šoli Log–Drago-

mer zaključila sanacija 
strehe nad vhodom v 

šolo. 

Dotrajano streho, skozi kate-
ro je zamakalo že ob zmernem 
dežju, so popolnoma na novo 
prekrili. Del sredstev za sana-
cijo strehe bodo pokrili z nepo-
vratnimi sredstvi Eko sklada.

 Zamakanja skozi streho nad 
vhodom Osnovne šole Log–
Dragomer je konec. Občina se 
je konec oktobra lotila sanacije 
dela strehe osnovne šole, dela je 
izvedel Martin Mlakar d. o. o. 

Sanacija se je s pripravljalni-
mi deli začela tik pred jesenski-
mi šolskimi počitnicami in se 
nato v začetku novembra po-
spešeno nadaljevala z ostalimi 

deli na strehi. V sklopu naložbe 
je izvajalec zamenjal dotraja-
no streho ter svetlobne kupole. 
»Izvajalec je demontiral ploče-
vinasto kritino in poskrbel za 
ponovno montažo po menjavi 
izolacije. Dela so se nadaljevala 
z montažo OSB plošč kot pod-
lage strešne folije in montažo 
parne zapore, položene na OSB 
plošče. V končni fazi so izvajalci 
položili strešno folijo Bauder v 
opečnato rdeči barvi.« Kot so 
nam pojasnili naši sogovorniki, 
so bile urejene tudi vse zidne in 
kapne obrobe ter nameščeni li-
nijski snegolovi. V sklopu sana-
cije so delavci tudi stare strešne 
kupole nadomestili z novimi.

Streha nad vhodom v Osnov-
no šolo Log–Dragomer je bila 
sicer nujno potrebna obnove, 
saj so se z zamakanjem sooča-
li že dlje časa, stanje pa je bilo 
vedno slabše. Kot so nam poja-
snili na Občinski upravi Občine 

Log– Dragomer, je že ob zmer-
nem dežju prihajalo do velikih 
zamakanj pri vhodu v šolo. »Po-
javi zamakanja, ki so bili vidni 
na nekaj točkah na stropu vho-
da, so se še stopnjevali in zato 
je bilo potrebno nujno ukrepati 
ter izvesti sanacijo strehe nad 
vhodom v OŠ Log–Dragomer, 
so razložili na Občini.

Izvedeli smo še, da bo naložba 
deloma pokrita z nepovratnimi 

sredstvi. Občina Log–Drago-
mer je na Eko skladu kandidi-
rala za pridobitev nepovratne 
finančne spodbude lokalnih 
skupnosti za nove naložbe v 
rabo obnovljivih virov energije 
ter večjo energijsko učinkovi-
tost. Vloga je bila uspešna, Eko 
sklad bo pokril petino vredno-
sti investicije.

V. L.
Foro: Občina Log-Dragomer

Obnovili streho nad vhodom v osnovno šolo

Pri priključku vse po planu

Z vso odgovornostjo lahko 
trdim, da naša društva s svo-
jim delovanjem predstavljajo 
nekakšno zelo in koristno po-
trebno zmes, ki nas povezuje 
in zbližuje. 

Nenehno smo priča temu 
kako se rojevajo posamezne 
publikacije, ki nas vedno zno-
va opozarjajo na našo zgodo-
vino in tradicijo, na kar smo 
lahko upravičeno ponosni. 
Pogovori z našimi devetde-
setletniki, knjižica o vodnih 
virih, knjižica o starih hišnih 
imenih so le nekatere pridobi-
tve zadnjega obdobja. 

Vsaka taka aktivnost zahte-
va resen pristop in profesio-
nalno ter marljivo delo posa-
meznikov ter organiziranih 
skupin. Našim naslednikom 
ostaja le tisto, kar bomo za-
pisali in prav je, da se pri tem 
potrudimo, saj nam našo zgo-
dovino in skupno sedanjost 
marsikdo lahko upravičeno 
zavida. Ob tem se vsem in 
vsakemu posebej iskreno za-
hvaljujem za prispevek, ki ste 
ga prispevali v cilju naše boljše 
prepoznavnosti in pripadnosti 
okolju kjer živimo in delamo.  
Prav danes sem se na rednem 
srečanju sestal z načelnikom 
vrhniške policijske postaje in 
mislim, da je prav, da z vami 
delim občutke ponosa in hva-
ležnosti, da je naše okolje lah-
ko izvrsten primer mirnega 
življenjskega okolja. Pregleda-
la sva namreč analize dogod-

kov iz prejšnjega leta in glede 
na vse dejavnike tudi analizo 
morebitnega varnostnega tve-
ganja na našem področju. 

Če bi bili v šoli, bi lahko 
rekli sedi - pet. Stanje, ki ga 
opisujem ni samoumevno, je 
namreč plod našega skupne-
ga prizadevanja po večjem 
povezovanju, medsebojni 
pomoči in razumevanju, kar 
vse dviguje raven naše samo-
zaščite na še višji nivo. Ne 
gre pozabiti, da je rajonska 
policistka naša občanka, s 
katero smo v stalnem pri-
stnem stiku tako osebno kot 
tudi preko občinskega sveta. 
Skupaj namreč naslavljamo 
morebitne izzive, ki nam lah-
ko šele pridejo na pot in tako 
delujemo preventivno za do-
bro vseh nas, ki tukaj živimo 
in tistih, ki nas obiskujejo. 
Verjamem, da so še na vseh 
področjih možnosti izboljšav, 
kot bi rekel naš Ciril z Luko-
vice, ki vsako jutro k telovadbi 
privabi lepo število veselo raz-
posajenih duš. Ravno zato vas 
tudi za v prihodnje vabim, da 
nas opozarjate, vzpodbujate 
in nam predlagate morebitne 
rešitve za katere ste mnenja, 
da bi lahko koristile tudi sose-
dom. Vrata v naših delovnih 
prostorih so vam vedno odpr-
ta in vsakič bomo veseli vaših 
dobrohotnih namigov.

Želim vam vse dobro.
Miran Stanovnik, 

vaš župan
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Občina Log–Dragomer 
je na področju zdravja 

v zadnjih osmih letih 
naredila velike premike. 

Eden izmed najpomembnej-
ših mejnikov je bila zagotovo 
vzpostavitev Ambulante dru-
žinske medicine na območju 
Občine Log-Dragomer, ki delu-
je pod okriljem Zdravstvenega 
doma Vrhnika. Zdravstveno 
dostopnost v občini pa dopol-
njujejo še lekarna, referenčna 
ambulanta ter zobozdravstvene 
ordinacije. 

Da se na Občini zavedajo, za 
kako zelo pomembno področje 
gre, kažejo tudi  podatki o orga-
nizaciji številnih preventivnih 
tečajev, predavanj in izobraže-
vanj, ki so povezana s podro-
čjem zdravja. Kar nekaj jih je 
bilo organiziranih v okviru pro-
jekta Podaj roko, zelo aktivni pa 
so tudi v različnih občinskih 
društvih. Napori na tem podro-
čju kot kaže že žanjejo uspehe; 
glede na kazalnike zdravja, ki 
jih pripravljajo na Nacionalnem 
inštitutu za zdravje, so občani 
Občine Log–Dragomer bolj 
zdravi od slovenskega povpre-
čja.

 Zdravstvena oskrba na po-
dročju Občine Log–Dragomer 
je iz leta v leto bolj dostopna. 
V okviru tokratne osrednje 
teme meseca smo se spomnili 
ključnih dogodkov, ki so bili na 
področju zdravja narejeni v za-
dnjih osmih letih.

Zdravstveno oskrbo so 
občanom približali leta 2016.

Eden izmed največjih mejni-
kov na področju zdravstvene 
oskrbe občanov Občine Log–
Dragomer je bilo zagotovo od-
prtje Ambulante družinske me-
dicine v prostorih Dializnega 
centra Nefrodial. Ambulanta je 
v lepih in svetlih prostorih zače-
la delovati septembra leta 2016. 
Sprva je pod okriljem Zdra-

vstvenega doma Vrhnika trikrat 
na teden v njej delala Ana Švi-
gelj. V tistem obdobju je am-
bulanta, sicer počasi, a vztrajno 
pridobivala nove paciente.

Konec leta 2018 je ambu-
lanta začela delovati s polnim 
delovnim časom, zdravnico 
pa je zamenjal dr. Igor Tasić. Z 
njegovim prihodom se je am-
bulanta razcvetela in kmalu 
postala polno zasedena, novih 
pacientov pa že dolgo ne spreje-
majo več. Septembra 2020, štiri 
leta po odprtju, se je ambulanta 
preselila v nove prostore v pri-
tličje Upravnega centra Občine 
Log–Dragomer.

Pacienti Ambulante družin-
ske medicine dr.Igorja Tasića 
ocenjujejo izjemno pozitivno. 
Kot nam je povedala ena izmed 
njegovih pacientk, Marija iz 
Lukovice, dr. Tasič izstopa po 
svoji dostopnosti, predanosti 
ter celostnem pristopu k zdra-
vljenju pacientov. »Zdravnik mi 
vsakič prisluhne in se resnično 
potrudi, da me posluša in sliši. 
Ni samo zdravnik, ampak tudi 
človek. V njegovi ordinaciji se 
dobro počutim, saj imam obču-
tek, da me poskuša razumeti kot 
osebo, ne le kot bolnika. To je 
resnično nekaj posebnega.«

Ugodno delovanje zdravnika 
ocenjuje tudi pacientka Maja: 
»Ambulanta je izjemno prijazna 
do nas pacientov. Ambulanta je 
praktično na našem pragu, kar 
je veliko olajšanje, saj se nam ni 
več potrebno voziti v Ljubljano 
ali na Vrhniko. Super je tudi, 
da lahko vse opraviš le v ne-
kaj korakih, saj je lekarna, zelo 
praktično, le na drugi strani 
hodnika.«

Blaž, ki se k dr.Tasiču vozi iz 
sosednje Brezovice, zaključuje. 
»Z zdravnikom in njegovo celo-
tno ekipo sem izjemno zadovo-
ljen. Izpostavil bi hitrost odziva 
in prijaznost. Če v ambulanti 
po telefonu niso dosegljivi, me 
vedno pokličejo nazaj. Znanci, 
ki obiskujejo druge ambulante, 

takšnega odnosa niso vajeni. To, 
da me pokličejo nazaj, je meni 
osebno zelo pomembno, saj po 
eni strani lahko veliko stva-
ri uredim kar po telefonu, po 
drugi strani pa kaže na njihovo 
visoko stopnjo odgovornosti do 
pacientov.”

Jože, ki ambulanto obiskuje 
že vse od njenega odprtja, pou-
darja: »Zdravnik ogromno dela 
na preventivi. Vedno mi po-
skuša razložiti, kako ohranjati 
zdravje in preprečevati bolezni. 
To mi daje občutek, da res skrbi 
za nas.«

Lekarno odprli pred dobrimi 
sedmimi leti

Konec leta 2016 je v občini 
Log–Dragomer začela delovati 
Lekarna Ljubljana. Ta je sprva 
delovala v prostorih dializnega 
centra, leta 2020 pa se je tako 
kot ambulanta družinske me-
dicine preselila v Upravni cen-
ter na Loško cesto 12. Ob ura-
dni otvoritvi je župan Miran 
Stanovnik dejal, da je lekarna 
pomembna pridobitev: »Od-
piranje teh lekarniških prosto-
rov je velik prispevek na poti 
k višjemu standardu življenja v 
našem okolju. Današnje deja-
nje je sporočilo, da je mogoče 
s primernim povezovalnim in 
vztrajnim pristopom premikati 
meje nemogočega.«

Pomembna pridobitev je tudi 
referenčna ambulanta

Od začetka oktobra 2022 v 
občini Log–Dragomer deluje 
referenčna ambulanta. Gre za 
nadgradnjo dosedanjega dela 
ambulante družinske medi-
cine, kjer se je ekipi zdravnika 
in medicinske sestre priključila 
še diplomirana medicinska se-
stra. Ta za razliko od zdravnika, 
ki zdravi, prevzema velik del 
oskrbe ter zdravstvene vzgoje 
kroničnih bolnikov, hkrati pa 
skrbi še za preventivne pregle-
de zdrave populacije. Namen 

obravnave v referenčni am-
bulanti je zgodnje odkrivanje 
obremenjenosti ljudi z dejavni-
ki tveganja (telesna nedejavnost, 
nezdrava prehrana, kajenje, zvi-
šan krvni tlak, zvišane maščobe 
v krvi in drugi), ki vodijo v ra-
zvoj kroničnih nenalezljivih bo-
lezni sodobnega časa. Poleg teh 
oseb diplomirana medicinska 
sestra obravnava še kronične 
bolnike, torej osebe z že znani-
mi boleznimi, kot so: arterijska 
hipertenzija, sladkorna bolezen 
tipa 2, kronična pljučna bolezen, 
osteoporoza, astma in druge. V 
referenčni ambulanti Log-Dra-
gomer deluje diplomirana me-
dicinska sestra Darija Jozeljić. 

Za zdravstveno oskrbo v ob-
čini skrbijo še v zobozdravstve-
nih ambulantah, namenjenih 
otrokom, mladini ter odraslim.

Na področju zdravstvene 
preventive dejavna tudi 
občinska društva

Občina Log–Dragomer si-
cer aktivno sodeluje in finan-
cira številne projekte oziroma 
predavanja, tečaje in izobraže-
vanja s področja zdravstvene 
preventive. Tako so med dru-
gim financirali izobraževanje 
prvih posredovalcev, ki delu-
jejo v okviru prostovoljnega 
gasilskega društva ter ekipo 
tudi opremili, pripravili tečaje 
prve pomoči za občane, skrb 
za zdravje in preventivo pa so 

spodbujali tudi v okviru pro-
jekta Podaj roko. Izboljšanje ka-
kovosti življenja občanov skozi 
skrb za zdravje poudarjajo tudi 
v številnih občinskih društvih. 
V zadnjih letih so bili na tem po-
dročju zlasti aktivni obe društvi 
upokojencev pa tudi Kulturno-
-umetniško društvo Kosec. 

Občani bolj zdravi od povprečja
Skrb za zdravstveno oskrbo 

občanov se očitno obrestuje. Po 
podatkih Nacionalnega inštitu-
ta za zdravje (NIJZ), ki je pripra-
vil podatke o zdravju prebival-
cev slovenskih občin, kaže, da 
so občani Občine Log–Drago-
mer bolj zdravi od slovenskega 
povprečja. 

Na področju zdravstvenega 
stanja in umrljivosti občanov 
Občine Log– Dragomer so po-
datki primerljivi s slovenskim 
povprečjem. V občini Log– 
Dragomer je bolniška odsotnost 
delovno aktivnih prebivalcev 
trajala povprečno 17,2 koledar-
skih dni, slovensko povprečje 
pa je za dva dni višje (19,4). De-
lež oseb, ki so prejemali zdravila 
zaradi povišanega krvnega tla-
ka je nižji od slovenskega pov-
prečja, medtem ko je z sladkor-
no bolezen blizu povprečja. 

Mnogo bolj pozitivni podatki 
se kažejo na področju bolni-
šničnih obravnav zaradi srčne 
kapi: ta je na ravni občine 0,5 
na 1000 prebivalcev, starih od 

35 do 74 let, medtem ko je bilo 
slovensko povprečje petkrat 
višje. Pri starejših prebivalcih 
občine je bila stopnja bolni-
šničnih obravnav zaradi zlomov 
kolka 6,2 na 1000, kar je blizu 
slovenskemu povprečju in kaže 
na to, da so starejši prebivalci 
podobno ogroženi kot prebi-
valci drugih območij Slovenije. 
Delež uporabnikov pomoči na 
domu je bil blizu slovenskemu 
povprečju. Nižja je bila stopnja 
umrljivosti zaradi samomora, ta 
je na ravni občine znašala 10 na 
100.000 prebivalcev, medtem ko 
je slovensko povprečje 18.

Na področju dejavnikov tve-
ganja za zdravje in preventivo 
so rezultati pokazali, da je te-
lesna vadba otrok blizu slo-
venskemu povprečju, otroci pa 
so nekoliko manj prekomerno 
prehranjeni od povprečja.

Prirast prebivalstva v občini 
je višji od slovenskega povprečja 
(-0,9), v občini je prirast namreč 
pozitiven, in sicer 2,8-odstoten. 
V občini živi nekoliko več pre-
bivalcev starejših od 80 let, višja 
je tudi stopnja delovno aktivnih.

Prebivalci Občine Log–Dra-
gomer se pogosteje udeležuje-
jo presejalnih programov Svit, 
Dora in Zora, udeležba v tem 
okviru se je izboljšala pravza-
prav na ravni celotne države.

V. L.
Foto: Freepik

T E M A  M E S E C A

Na podlagi 4. člena Odloka o prizna-
njih Občine Log - Dragomer (Uradni list 

RS, št. 54/09, 19/16 in 14/17) Občina 
Log - Dragomer objavlja

 Javni razpis 
zbiranja predlogov za 

podelitev priznanj Občine Log - 
Dragomer za leto 2024

 
1. NAZIV IN SEDEŽ RAZPISO-
VALCA 

Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 
1351 Brezovica pri Ljubljani.

2. ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
PRIZNANJA

Zbirajo se predlogi za naslednja pri-
znanja:

- grb občine Log - Dragomer,
- priznanje Občine Log - Dragomer.
V koledarskem letu je možno pode-

liti največ dve priznanji grb Občine 
Log - Dragomer in do tri priznanja 
Občine Log - Dragomer. Naziv častni 
občan oziroma častna občanka se po-
deljuje po preteku dveh ali več let po 
zadnji podelitvi, zato ta naziv letos ni 
možno podeliti.

3. KRITERIJI ZA PODELITEV 
PRIZNANJ

Grb občine je priznanje, ki se po-
deljuje posameznikom, zavodom, or-
ganizacijam, društvom, drugim prav-
nim osebam, ki delujejo na območju 
Občine Log - Dragomer za življenjsko 
ali dolgoletno delo, ki prispeva k ra-

zvoju in ugledu občine oziroma pri-
speva k boljšemu in kvalitetnejšemu 
življenju občanov. 

Priznanje občine se podeljuje posa-
meznikom, zavodom, organizacijam, 
društvom, drugim pravnim osebam 
za uspešno delo v koledarskem letu 
ali daljšem obdobju na različnih po-
dročjih družbenega življenja.

4. PREDLAGATELJI PRIZNANJ
Predloge za podelitev priznanj in 

naziva lahko podajo občani Obči-
ne Log - Dragomer, župan, politične 
stranke in liste, zastopane v Občin-
skem svetu Občine Log - Dragomer, 
zavodi, organizacije, društva in druge 
pravne osebe, ki delujejo na območju 
Občine Log - Dragomer. Nihče ne 
more sebe ali svojih bližnjih sorodni-
kov predlagati za prejem priznanja.

5. PREJEMNIKI PRIZNANJ

Prejemniki priznanj so lahko posa-
mezniki, zavodi, organizacije, društva 
in druge pravne osebe. Do priznanj 
niso upravičeni funkcionarji Občine 
Log - Dragomer v času trajanja man-
data.

6. UTEMELJITEV PREDLOGA
Predlogu za podelitev priznanja 

Občine Log - Dragomer mora biti 
priložen obrazec, ki vsebuje osnovne 
in osebne podatke o posamezniku, 
zavodu, organizaciji, društvi ali dru-
gi pravni osebi, z navedbo, za katero 
priznanje se predlaga kandidat, v ute-
meljitvi predloga mora biti opisana 
dejavnost in dosedanji uspehi kandi-
data. Obrazec je priloga tega razpisa 
in je dosegljiv na spletni strani www.
log-dragomer.si in v sprejemni pisar-
ni Občine Log - Dragomer. K obrazcu 
se mora obvezno priložiti življenjepis 
kandidata.

7. ROK, DO KATEREGA JE PO-
TREBNO POSLATI PREDLOGE

Predloge za podelitev priznanj 
Občine Log - Dragomer je potrebno 
poslati s priporočeno pošiljko ali od-
dati osebno na sedežu občine do 1. 3. 
2024 do 12.00ure v zaprti ovojnici. 
Pisemska ovojnica mora biti opre-
mljena s prilogo 3 – oprema pisemske 
ovojnice.

8. DODATNE INFORMACIJE 
Dodatne informacije in pojasnila v 

zvezi z javnim razpisom so na voljo 
na sedežu Občine Log - Dragomer, 
po telefonu 01 750 77 08 ali preko 
elektronske pošte majda.volcansek@
log-dragomer.si – kontaktna oseba 
Majda Volčanšek. 

Občina Log - Dragomer
Župan Miran Stanovnik

Zdravje v občin
Log-Dragomer
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»Pred desetletji smo 
gradili hišo. Na hitro 
smo končali zgornji del 
in se vselili. Ko je na 
obisk prišla prvič mama, 
je pohvalila, kako lepo 
smo vse uredili, potem 
pa je hudomušno 
dodala: “Ivan, postarati 
pa se ne boš smel!” Ker 
so moje oči radovedno 
spraševale, zakaj, je 
dodala: “Stopnic imate 
preveč.«

V zadnjem desetletju po 
Evropi prilagajajo hiše in sta-
novanja, da bi bili ljudje ob 
starostnem pešanju doma 
čim dlje samostojni. Bistveni 
del je tudi ozaveščanje ljudi o 
do starosti prijazni gradnji ter 
pomoč pri preurejanju hiš in 
stanovanj, da so bolj primerna 
in varna za stare ljudi.

V Sloveniji je 21,6 % ljudi sta-
rejših od 65 let, to je 460.000 
ljudi. Raziskava o tem, kaj lju-

dje na starost potrebujejo, kaj 
zmorejo in kaj hočejo (Staranje 
v Sloveniji, 2013) je pokazala, 
da morajo do svojega stano-
vanja prehoditi povprečno do-
brih 15 stopnic. Tisti, ki živijo 
v pritličju, imajo večinoma ne-
kaj stopnic zaradi podkletenih 
hiš, precej jih živi v prvem nad-
stropju, nekateri pa še v višjih 
brez dvigala. V visoki starosti 
je vsaka stopnica lahko ovira, 
da bi človek prišel iz svojega 
stanovanja na prosto in potem 
nazaj. Če se giblje še s pomočjo 
hoduljice ali vozička, ga stopni-
ce zlahka obsodijo na zapor v 
lastnem stanovanju.

Ovir za varno samostojno 
življenje v starosti je v obsto-
ječih stanovanjih še cela vrsta. 
Kopalnice z visokimi kopalni-
mi kadmi, v katere starejši člo-
vek težko pride, so zelo nevar-
ne, da kdo pade in se polomi. 
Še nizke tuš kabine niso brez 
nevarnosti – mokra tla drsijo. 
Veliko lažje in varneje je že, če 
namestimo na zidu ob kadi, 
stranišču in umivalniku drža-

la, da se človek prime. Ali če je 
v kadi montiran kopalni sedež. 
Če kupimo za par evrov vsaj 
nedrseči tepih, ki se prisesa na 
tla kadi.

Veliko vrat je preozkih za in-
validski voziček. Pri gradnji ali 
adaptaciji stanovanja je dobro 
misliti na širino vrat. Po kapi, 
po kaki nesreči ali v onemo-
glosti se nam lahko bistveno 
izboljša gibljivost, če se vozi-
mo po stanovanju in ven na 
vozičku. 

Tudi pragi, ki jih zdravi sicer 
zlahka prestopimo, so takrat, 
ko človek opeša in ne more več 
dvigati nog, pogost »kamen 
spotike«, da marsikdo pade in 
se poškoduje.

Gradili smo največ med 
leti 1970 in 1990. Kdo je tedaj 
mislil, da se bomo postarali! 
Pogosto se niti ne zavedamo, 
da potrebujemo prilagoditev 
bivalnega okolja ali pa se zanjo 
ne odločimo, ker mislimo, da 
je za to potrebna draga pre-
nova. Vendar to ni nujno res! 
Izkušnje iz tujine kažejo, da je 
v več kot 60 % primerov dovolj 
manjša prilagoditev opreme, ki 
ne predstavlja večjih stroškov. 
Po Evropi je zadnja leta prilaga-
janje stanovanj prvi in najbolj 
množičen ukrep »dolgotrajne 
oskrbe« – pravzaprav priprave 
na samostojno življenje ob sta-
rostnem pešanju. 

Zato smo se tudi v okviru 
projekta Podaj roko 2 od-
ločili, da v letošnjem letu 
naslovimo to pomembno 
področje. Prva priložnost bo 
že 13.2., ko nam bo strokov-
njak iz podjetja TRIDESIGN 
na strokovnem predavanju 
predstavil glavne pomanj-
kljivosti glede obstoječih 
ureditev stanovanj in pred-
stavil osnovne rešitve za bi-
vanje v starosti. V prihodnjih 
mesecih (do maja 2025)  pa 
bo njihov strokovnjak 1x 
mesečno na voljo v pisarni 
za starejše za individualna 
strokovna svetovanja (točne 
termine vam sporočimo, več 
informacij o možnosti sveto-
vanj pa boste izvedeli tudi na 
samem uvodnem predavanju, 
zato ga nikar ne zamudite).  
VABLJENI!

Za več informacij pokličite 
na tel.številko pisarne za sta-
rejše 041 349 812 ali na pišite 
na na elektronski naslov: po-
dajrokopisarna@gmail.com 

Besedilo: Katja Bhatnagar 
in Jože Ramovš (Inštitut 

Antona Trstenjaka) 

Usposabljanje za svojce, 
ki oskrbuejo starejše 
družinske člane.

 
Na desetih zaporednih sreča-

njih boste pridobili informacije 
in veščine, ki jih družinski oskr-
bovalci najbolj potrebujete pri 
domači oskrbi, obenem pa se 
boste lahko povezali z drugimi, 
ki so v podobni situaciji kot vi.

Z veseljem vam sporočamo, da smo v Občini 
Log–Dragomer pripravili nov izvod glasila za 
vse vas, ki nekaj ur tedensko ali dnevno oskrbu-
jete svojega bolnega, starostno onemoglega ali 
invalidnega svojca: očeta, mamo, moža, ženo, 
taščo, tasta, babico, brata, sestro, dedka, otroka, 
soseda ali prijatelja; če ste za bližnjo osebo skr-
beli v preteklosti ali pa se na oskrbo pripravljate. 

Brez vas ne gre in v občini se zavedamo, kako 
težko in plemenito delo opravljate - ne le za vaše 
bližnje, ampak za celotno družbo. V tokratnem 
glasilu si lahko preberete koristne informacije 

o demenci, pripomočkih za hojo, dolgotrajni 
oskrbi, skrbi zase …

Če bi glasilo želeli prejeti po navadni pošti ali 
elektronski pošti, nas pokličite na telefonsko 
številko 041 349 812 ali pa nam pišite na 
elektronski naslov: podajrokopisarna@
gmail.com.

Glasilo smo pripravili člani delovne skupine 
za zdravstvo in oskrbo, ki sodeluje pri uresni-
čevanju strategije Starosti prijazne občine pod 
strokovnim vodstvom Inštituta Antona Trste-
njaka. 

Brezplačno 
usposabljanje

KOLEDAR AKTIVNOSTI IN DOGODKOV 
FEBRUAR 2024

Za več informacij nam pišite na podajrokopisarna@gmail.com ali pa nas pokličite na telefonsko številko 041 349 812 vsak delovni dan med 
9.00 in 15.00 uro. 

MERITVE krvnega tlaka in sladkorja
+ PREDAVANJE: Nasveti za 
izboljšanje ravnotežja

Brezplačne meritve krvnega tlaka 
in predavanje Centra za krepitev 
zdravja, ZD Vrhnika

Meritve potekajo vsako prvo sredo v mesecu od 9.00 do 
10.00 ure (7.2.2024, Pisarna za starejše)
10:00 -12:00, Februarska tema: Nasveti za izboljšanje 
ravnotežja

SKUPINA  SVOJCEV Mesečna srečanja za vse, ki doma 
oskrbujete svoje družinske člane

30.1. OB 17.00 uri – plesno srečanje z BRIGITO
V mesecu februarju načrtujemo predavanje s gostjo:
Kako poskrbeti, da svojcu ni dolgčas; termin bo znan
naknadno, za več informacij pokličite 041 349 812.

PREDAVANJE PRILAGODIMO 
STANOVANJA ZA STAROST

V torek, 13.2. ob 17.00 uri v prostorih občinske uprave Log 
Dragomer, Loška cesta 12 (večnamenski prostor) 

PROSTOVOLJSKA POMOČ Družabništvo ob manjših opravilih, 
skupina za kakovostno staranje

Po dogovoru (za več informacij pokličite 041 349 812 ali pa 
se oglasite v pisarni za starejše v času uradnih ur)

PISARNA ZA STAREJŠE
NOVO! TOČKA ZA DEMENCO

Informiranje, pogovor, koordinacija 
prostovoljske pomoči, pomoč pri 
uporabi pametnih telefonov….

Vsak ponedeljek od 10.00 do 12.00 ure in vsaka sreda od 
15.00 do17.00 ure, Stavba občinske uprave Log –
Dragomer. Za individualno učenje uporabe pametnega 
telefona pokličite  041 349 812 ali pa se oglasite v pisarni za 
starejše v času uradnih ur).

Starosti prijazna občina 

Hiše ali stanovanja
prilagodimo za starost!

Koledar aktivnosti in dogodkov, februar 2024

Izšla nova številka glasila Domača oskrba
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Prvi dnevi novega leta so mimo in človek res 
spoznava, da je v zrelih letih vsako leto krajše 
in prej mine. 

V društvu tudi ugotavljamo, da se dogodki 
tako hitro izmenjujejo, da včasih preprosto ni 
časa za temeljite analize, podoživljanje lepih tre-
nutkov ali rojevanje novih, svežih idej in aktiv-
nosti. Predvsem ob koncu leta je vsega in za vse 
kar hitro preveč.Prednovoletno srečanje članov 
društva pa je vselej nekaj posebnega, enkratne-
ga in nepozabnega. Še zadnjič v letu se druži v 
enem prostoru kar tretjina članov, pokramlja, 
zapleše, izmenja izkušnje in zanimivosti iz te-
kočega leta ter izrazi želje za leto, ki prihaja.

V upravnem odboru društva pa se potrudimo, 
da srečanje polepšamo s kakšnim preseneče-
njem, obiskom, dobro glasbo in še s čim.

Tudi decembra lani je bilo zares lepo. Za ču-
stveno razpoloženje so poskrbeli otroci iz Vrt-
ca v Dragomerju pod vodstvom zborovodkinje 
Klare in ob sodelovanju Dragice in Lee, ki je 
zborček spremljala z igranjem na kitaro. Otroci 
so raznežili občinstvo v dvorani in navdušili s 
prisrčnimi pesmicami ter gibanjem. Starejšim 
v dvorani se je pridružilo veliko staršev nasto-
pajočih otrok, ki bodo nekoč tudi kandidati za 
naše društvo. Res je bil nastop otrok lep in je 
prisotnim pričaral nasmeške na obraze. Lahko 
bi rekli, da gre za krasen primer in zgled medge-
neracijskega sodelovanja. Hvala vodstvu vrtca, 
da so se odzvali vabilu za sodelovanje.

Med gosti je bil tudi župan Miran Stanovnik, 
ki je vsem zaželel lepe praznike in mirno, za-
dovoljno ter uspešno leto 2024.Za dobro glasbo 
je poskrbela Nada in mnogi so na plesišču po-
kazali svoje plesno znanje ter navdušenje in se 
pevki pridružili pri prepevanju uspešnic. Vselej 
je izvrstna, zabavna in pripravljena prisluhniti 

našim željam. Presenečenje je za vse udeležence 
pripravila tudi naša članica Cvetka. Vsakemu je 
izdelala božično figurico in jo lično zavila kot 
priložnostno darilce. Iz društva smo malo pri-
maknili za material, vse ostalo je opravila sama. 
Zares pohvalno in občudovanja vredno.

Hrano so pripravili v La Palli, s čimer je dru-
štvo izkazalo pripravljenost za dobro sodelova-
nje z gostincem v domači občini.

Poskrbeli smo za priložnostno okrasitev pro-
stora, za potico, kot se spodobi v prednovole-
tnem času in še za dobro kapljico. Člani uprav-
nega odbora društva so še enkrat potrdili, da s 
skupnimi močmi nič ni nemogoče.

V naslednjih dneh po srečanju smo člani od-
bora skupaj s prostovoljkami obiskali vse člane, 
starejše od petinsedemdeset let, in jih obdarili 
s priložnostnim darilom in čestitko. Preko 150 
članov sodi v to skupino in taki obiski predsta-
vljajo veliko dela, ki pa ga vselej z veseljem opra-
vimo.

Obiskali smo tudi člane društva, ki bivajo v 
domovih za starejše.

Zdaj je čas za nove aktivnosti, ki jih bomo 
predstavili na občnem zboru društva. Vse člane 
pa naprošamo, da čimprej poravnajo članarino 
za tekoče leto. Brez teh sredstev bi težko opra-
vljali kakršno koli delo. To lahko storite vsak 
torek v januarju in februarju od 9. do 12. ure v 
prostorih društva.

Naj vam v imenu upravnega odbora društva 
še enkrat zaželim vse dobro v tem letu in vas 
prijazno povabim, da se vključite v aktivnosti, ki 
jih pripravljamo. Namenjene so vam in le z vašo 
udeležbo smo lahko uspešni. Dobrodošle so se-
veda tudi pobude in predlogi za karkoli novega.

Dragica Krašovec
 

Kje so tisti časi? - 
MePZ Dragomer 
in njegovo delovanje
 

Drage ljubiteljice in dragi ljubitelji petja! 
Vabimo vas, da se udeležite svečane prireditve, počastili 
bomo pevke in pevce MePZ Dragomer v sredo, 31. 
januarja 2024 ob 17. uri v Upravnem cen-
tru Občine Log-Dragomer, Loška c. 12, 
Log. 

Pevke in pevci pod vodstvom Jožeta Jesenovca so nas več 
kot dve desetletji razveseljevali z ubranim večglasnim 
petjem in obogatili kulturno življenje v našem kraju, na 
Vrhniki in v njeni okolici, pa tudi širše v domovini in v tu-

jini. Na prireditvi s krajšim kulturnim programom boste 
prejeli zbornik Kje so tisti časi? - MePZ Dragomer in nje-
govo delovanje, ki kronološko prikazuje začetke in raz-
cvet zbora, spomine nekaterih članov in Jožeta Jesenovca 
v letih 1971-1995 ter ga bogatijo številne fotografije. 
Ob ogledu fotografskega gradiva, zapisov in dokumentov 
bodo oživeli tudi mnogi spomini na tisti čas in na člane 
zbora, ki jih žal ni več med nami. Dragi pevci, na srečanje 
prisrčno vabimo tudi vaše sorodnike in vaše prijatelje, 
skratka ljubitelje petja in vsega lepega, kar je povezano 
z našim krajem. 
Veselimo se srečanja! 

Društvo Dvig, 
univerza za tretje življenjsko obdobje

Nika Gams

Občina Log - Dragomer
Miran Stanovnik, župan

Prednovoletno praznovanje
v Društvu upokojencev Dragomer

?PROGRAM 
RAZVOJA 
PODEŽELJA �� 

Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja: Evropa investira v podeželje 

Vabimo vas, 

Občina 
LOG-DRAGOMER 

OSNOVNA ŠOLA 
Log - Dragomer 

REPUBLIKA SLOVENIJA LAS 
BARJE 
Z ZALEDJEM 

PODAJ ROKO 2 

Lepo vabljeni! 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
LOG PRI BREZOVICI 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
DRAGOMER - LUKOVICA 

da se udeležite predavanja na temo 
Prilagodimo stanovanja za starost, 
ki ga organiziramo v okviru projekta 
Podaj roko 2.

Na predavanju boste imeli priložnost izvedeti o:
- problematičnih in potencialno nevarnih mestih v naših stanovanjih in hišah,
- kaj je dobra dostopnost in mobilnost v stanovanju za starejše,
- kaj vpliva na varno uporabo kuhinje, kopalnice  in drugih prostorov,
- kako se lotiti reševanja težav in kaj lahko storimo tudi sami,
- govora bo tudi o osvetlitvi in pomembnosti barv,
- omenili bomo nujnost poznavanja storitev na daljavo,
- na kratko bodo predstavljene različne oblike sobivanja,
- spregovorili bomo tudi o prilagoditvah pri sobivanju z osebo, ki kaže prve znake 
demence. 

KDAJ:        TOREK, 13.2.2024, OB 17. URI 
KJE:            OBČINA LOG - DRAGOMER (UPRAVNI CENTER), LOŠKA CESTA 12,

1358 LOG PRI BREZOVICI (večnamenski prostor)

PREDAVATELJ: Barbara Železnik Bizjak, univ. dipl. inž. arh.

?PROGRAM 
RAZVOJA 
PODEŽELJA �� 

Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja: Evropa investira v podeželje 

Vabimo vas, 

Občina 
LOG-DRAGOMER 

OSNOVNA ŠOLA 
Log - Dragomer 

REPUBLIKA SLOVENIJA LAS 
BARJE 
Z ZALEDJEM 

PODAJ ROKO 2 

Lepo vabljeni! 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
LOG PRI BREZOVICI 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
DRAGOMER - LUKOVICA 

da se nam pridružite na predavanjih na 
temo Kaj pa moje zdravje, ki ga 
organiziramo v okviru projekta 
Podaj roko 2 in v sodelovanju s 
Centrom za krepitev zdravja ZD 
Vrhnika.

Predavanja potekajo vsako prvo sredo v mesecu, s pričetkom 
ob 10:00 uri, v večnamenskem prostoru (mansarda) Občine 
Log - Dragomer, Loška cesta 12, 1358 Log pri Brezovici.

7. 2. 2024 - NASVETI ZA IZBOLJŠANJE RAVNOTEŽJA

6. 3. 2024 - MOČ SPANJA

3. 4. 2024 - POMAGAM SI IN POMAGAL BOM DRUGIM

8. 5. 2024 - PREHRANSKI IZZIVI IN PREHRANSKA DOPOLNILA

5. 6. 2024 - KAKO SI POMAGAM V VROČIH DNEH
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NAJ dosežke smo 
izbrali med našimi 

izobraževalnimi 
programi po naslednjih 

kriterijih kakovosti: 
program je novost 

in njegovi učinki na 
življenje v naši skupnosti 

bodo trajni, ker ne bo 
ugasnil s prenehanjem 

financiranja iz 
nacionalnih virov; 

pomembno prispeva 
k uresničevanju ciljev 

občinskih razvojnih 
strategij; obravnava 

najbolj aktualne 
teme današnjega 

časa; vključile so se 
netradicionalne ciljne 

skupine - mlajše 
generacije in moški; 

večja udeležba 
občanov v nacionalno 
pomembnih projektih.

Prvi letni kino v občini Log–
Dragomer

Javno predvajanje filmov To 
so Gadi in Diktator v Drago-
merju je rezultat delovanja 
študijskega krožka Enajsta šola 
s filmom (mentor ŠK Darijan 
Novak). Obisk je bil rekorden, 
prvega si je ogledalo na prostem 
več kot 150 krajanov, drugega v 
Gasilskem domu Dragomer več 
kot 50, in to vse generacije od 
predšolskih otrok do devetde-
setletnikov (več o delovanju ŠK 
in filmih velikanov svetovne ki-
nematografije si lahko ogledate 
na spletni strani iold.si). S ŠK 
krožkom bomo nadaljevali tudi 
v letu 2024. 

Sprejem devetdesetletnikov 
pri županu

Slavnostni sprejemi so tudi 
rezultat delovanja ŠK od leta 
2019, ko smo prvič izdali poseb-

no izdajo Pogovorov z občani 
- Kolo življenja. V letu 2023 je 
župan povabil vse 90-letnike iz 
naše občine, ne samo intervju-
vancev. Mislim, da nobenega 
dogodka, namenjenega starej-
šim v naši občini, ni obiskalo 
toliko starejših (18 devetdese-
tletnikov in 30 spremljevalcev). 
Županovi sprejemi ostajajo 
stalnica v naši starosti prijazni 
občini. Naj ob tem povabim še 
vse, ki bodo letos praznovali 90 
let, da nas pokličejo (041 775 
771), da se dogovorimo o objavi 

njihove življenjske zgodbe (revi-
je Kolo življenja so objavljene na 
spletni strani iold.si).

Program umetne inteligence 
Chat GTP

Chat GTP so odprli za javnost 
30. novembra 2022, v 5 dneh je 
imel milijon uporabnikov, v 4 
mesecih 100 milijonov. V DVIG- 
u nam ga je dr. Matjaž Gams 
predstavil maja 2023. Za mno-
ge od nas je še novost; nekateri 
smo jo takoj začeli uporabljati, 

drugi jo odklanjajo. Tako kot 
vse tehnološke novosti v člove-
ški zgodovini. Chat bo lahko 
korenito izboljšal naša življenja, 
prinaša pa tudi številne dileme, 
ki jih strokovnjaki že razrešuje-
jo, da bodo zagotovili pozitivno 
uporabo v naših življenjih.

Sveta dežela, jabolko spora
DVIG-ova dolgoletna men-

torica dr. Verena Vidrih Perko 
nam je uvodoma povedala, da 
so se judovstvo, krščanstvo in 
islam razvili iz Stare zaveze. Vsi 
današnji »sovražniki«: Judje in 
Palestinci, kristjani in muslima-
ni izhajamo iz istega debla. Ni 
moč zanikati velikega prispev-
ka judovske kulture k zahodni 
civilizaciji in tudi ne stiske, ki 
jo izkušajo Judje vse od padca 
Jeruzalema pod Rimljani. Pre-
ganjani in razseljeni po vsem 
svetu so postali ljudstvo Tore, 

skupnost, ki jih povezuje vera v 
novo domovino Izrael. Enako ni 
mogoče spregledati, da je dana-
šnji Izrael tudi dom Palestincev. 
Da so ljudstvo istega semitskega 
izvora in si bodo morali domo-
vino slej ko prej (raz)deliti, saj 
ne Judje, ne Palestinci nimajo 
nikjer drugje prostora pod son-
cem (več o predavanju na sple-
tni strani iold.si).

Cikel predavanj Vloga moškega 
v družini

Prebiranje člankov o obstoju 
več bioloških spolov in o »po-
ženščenih« moških je bil izziv, 
da v teoriji in praksi spoznava-
mo vlogo moškega v družini. 
Najprej smo spoznavali razlike 
v možganskem in hormonskem 
delovanju ter čutenjih (Luka Vi-
žintin), nato pa še praktične pri-
mere, kako se te razlike kažejo v 
našem vsakdanjem življenju in 

kako vplivajo na ključne izzive, 
ki se pojavljajo v očetovstvu ter 
v družini (Steven Telzerow, An-
drej Pešec). Za vsa predavanja 
na to temo velja, da so na sre-
čanjih prevladovali moški, in to 
očetje mlajših otrok. Priznanje 
gre vsem, ki bi bili radi še boljši 
očetje in možje. (Predavanja so 
bila za organizatorje tako zani-
miva, da smo pozabili fotogra-
firati.)

Dosežkih obeh bralnih 
krožkov: Od pravljice do lutke 
(mentorica Lea Šifrer) in Bralni 
krožek za odrasle (mentorica 
Alenka Logar Pleško) 

Odrasli člani BK so v celem 
letu prebrali dela 11 slovenskih 
avtorjev (seznam na spletni 
strani iold.si) , najmlajši čla-
ni BK pa 5 pravljic in v lutkah 
poustvarili pravljične junake. V 
zadnjih 16. letih je BK za odrasle 
organiziral (razen v koronskih 
časih) številna srečanja z avtorji 
prebranih knjig, popotovanja 
po poteh literarnih junakov, 
literarne večere in medgene-
racijske bralne dogodke. S šti-
rimi prireditvami za celotno 
skupnost so zelo obogatili kul-
turno dogajanje in na dogod-
ke pritegnili številne ljubitelje 
slovenske besede (okrog 170). 
Med drugim so se srečali tudi s 
Tonetom Partljičem in Tonetom 
Kuntnerjem.

Literarni večer CKV, reci-
tacije pesmi avtorjev iz naše 
občine

Literarni večer je potekal 21. 
septembra v vrhniški knjižnici, 
pesmi ustvarjalcev so prebirali: 
Ivica Rajković, Dragica Krašo-
vec, Iva Urbanc in Alenka Logar 
Pleško. Gost večera je bil Tone 
Kuntner, za glasbeni program je 
poskrbel Duo Mol. Obiskovalci 
so lahko prisluhnili pesmim 
Stanke Dimc, Jožeta Jesenov-
ca, Dragice Krašovec, Alenke 
Logar Pleško, Lare Mršnik Če-
mažar, Zdravka Pečana, Vesne 
Pogačar, Angelce Svete, Paveta 
Zaninovića, Alenke Zavodnik 
Kristan in Jožeta Zvera.

V MGL so si člani in nečlani 
študijskega krožka ogledali Na-
vodila avtorice Ane Duša, v CD 
pa Pod svobodnim soncem, ki 
jo je po motivih Finžgarjevega 
romana priredil Goran Vojno-
vič.

Olga Drofenik, 
Društvo DVIG

Vabilo 

Zbor članov
 
Spoštovani člani, študentje, mentorji in podporniki! 

Prosimo, da si v torek, 27. 2. 2024 na svojem kole-
darju označite pomemben dogodek – ZBOR ČLA-
NOV DVIG-a v Domu krajanov ob 18h. Pregledali 
bomo opravljeno delo in se dogovorili, kako naprej v letu 
2024. Sodelovanje na zboru je priložnost, da se zahvali-
mo našim mentorjem in podpornikom. Hkrati tudi pri-
ložnost za pripovedi o naših izkušnjah pri učenju. 
Veselimo se srečanja!

Nika Gams, predsednica

Naj izobraževalni dosežki

Društva  Univerze za tretje 
življenjsko obdobje DVIG
v letu 2023 v sliki in besedi

Poletni kino

Program umetne inteligence Chat GTP

Sveta dežela, jabolko spora

Literarni večer na Vrhniki

Razstava lutk in pripovedi najmlajših o pravljičnih junakih 

Sprejem devetdesetletnikov pri županu
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Iščemo dodatnega dopisnika
 
Pri Našem časopisu iščemo dodatnega honorarnega dopisni-
ka za območje Občine Log-Dragomer. Če te zanima doga-
janje v domačem kraju, rad obiskuješ prireditve in ti dobro 
uspeva pisana beseda, potem te vabimo v našo sredo. Opis 
svojih izkušenj in nekaj besed o sebi pošlji na: nascasopis@
zavod-cankar.si Informacije: 041 336 277

Naš časopis

Vabljeni v 
KUD Kosec!

 

Toplo vabljeni v naše vrste, kjer je poskrbljeno za mlade in 
stare. 

Likovna sekcija
Delavnica keramike: prvi četrtek v mesecu.

Folklorna skupina »Nageljček«
Vsak torek od 15:15 v OŠ Log– Dragomer.

Pevska skupina »Mladi po srcu«
Vsak torek od 18:00 do 20:00 v Domu krajanov v Dragomerju.

Kamišibaj – papirno gledališče
Vsak prvi četrtek ob 17:00 v Domu krajanov v Dragomerju, 
vsak drugi četrtek v OŠ Log-Dragomer ob 14:00.

Ročne spretnosti
Vsak ponedeljek od 18:00 do 19:30 v Domu Krajanov v Dra-
gomerju.

Klekljanje
Delavnice potekajo vsak torek od 15:00 do 17:00 v Domu kra-
janov Dragomer.

Skupinska hipnoza
Vsak drugi četrtek v mesecu ob 17:00 v Domu krajanov Dra-
gomer.

Ali se borite z bolečino, stresom in tesnobo zaradi bolezni? 
Želite spremeniti vedenja, čustva in stališča, zmanjšati stres 
in tesnobo? Imate premalo samozaupanja? Morda želite pre-
magati razvade, kot sta prenajedanje in kajenje, ali okrepiti 
imunski sistem? Vabljeni na pogovor s samim seboj na vode-
no skupinsko hipnozo vsak drugi četrtek v mesecu!

Finžgarjeva »Povest 
davnih dedov« kot je 
pisatelj sam podnaslovil 
svoje delo Pod 
svobodnim soncem, 
je zgodovinski roman, 
ki zagotovo sodi med 
najbolj priljubljene 
slovenske knjige, vsaj 
pred desetletji je bilo 
tako. 

Ko je pisatelj Franc S. Finž-
gar povest napisal, je poprosil 
vodjo muzeja dr. Walterja Šmi-
da, naj prebere rokopis in poda 
oceno. Zaprošeni je izpolnil pi-
sateljevo željo in podal sledečo 
oceno: “Za zgodovinsko stvar-
nost v jedru povesti jamčim. 
Kako pa si kot pisatelj ponazo-
ril tedanjo dobo, o tem ne so-
dim, ker nisem ocenjevalec za 

leposlovje.« Knjiga je doživela 
ogromno ponatisov, brali so jo 
mladi in starejši, čeprav je pisa-
telj namenil zgodbo predvsem 
mladini. Želel je, da bi mlade 
ozavestil, da Slovani niso bili 
zgolj pastirsko ljudstvo, vedno 
tepeno in sposobno le za su-
žnje. 

Ko se sama spominjam bra-
nja, to je bilo še v osnovnošol-
skih časih, vem, da me je bolj 
kot vse bitke, ki jih je podrobno 
opisoval, navduševala ljube-
zenska zgodba med Iztokom in 
Ireno. Krstno odrsko uprizori-
tev tega Finžgarjevega dela so 
v koprodukciji SNG Maribor, 
SNG Nova Gorica, Cankarjev 
dom in Zavod Škrateljc izvedli 
decembra lani v Cankarjevem 
domu v Ljubljani. Predstavo si 
je poleg velikega števila mladih 
ogledalo tudi dvajset bralcev 
iz naše občine, članic bralnega 

krožka in ljubiteljev leposlovja 
in slovenskih avtorjev. Tekst 
je za oder priredil Goran Voj-
nović, avtor glasbe je Boštjan 
Gombač, režiser Aleksander 
Popovski. Na odru so se izvr-
stno predstavili mnogi mlajši 
igralci in navdušili publiko, ki 
je dvorano zasedla do zadnjega 
kotička. Povest dedov iz davnih 
časov je že doživela različne li-
terarne izvedbe, razmišljalo se 
je celo o snemanju filma v tu-
jini, a do tega še ni prišlo, zato 
ni čudno, da je navdihnila tudi 
Gorana Vojnovića k pisanju iz-
virnega odrskega besedila. 

»V spopadu med okrutnim 
Bizancem na eni strani in svo-
bode željnimi barbari na drugi 
strani, se odpirajo vprašanja, 
kdo so v današnjem času bar-
bari in kje je Bizanc. Vpraša-
nja ostajajo aktualna tudi v 
današnjem času, odgovori pa 

so zapleteni, nedoločni in celo 
dvoumni«, pravi avtor Goran 
Vojnović. Vsekakor je gledališki 
pristop drugačen, za marsiko-
ga nov, na trenutke grotesken 
in vsak med nami, ki smo si 
predstavo ogledali, je odha-
jal domov z drugačnimi vtisi. 
Ugibam, da je razlog v tem, 
da je minilo več desetletij od 
tedaj, ko sem povest brala, in 
v tistem času zagotovo marsi-
česa, kar razumem danes, ni-
sem povsem razumela. Knjiga 
je že tedaj pustila sledi, ki jih 
ni možno kar izbrisati. Mladi 
so spremljali predstavo z zani-
manjem in sodelujoče na odru 
nagradili z dolgotrajnim aplav-
zom. Mislim, da to veliko pove 
o izvedbi predstave.

Dragica Krašovec, 
urednica dnevnika DVIG-

ovega bralnega krožka

Pod svobodnim soncem

Iskali smo primere dobrih 
praks, ki smo si jih ogledali in 
se seznanili z različnimi načini 
pridelovanja hrane in ohranja-
nja okolja. Tako smo se podali 
še na eno ekskurzijo. Vpraša-
li smo se, kako so živeli naši 
predniki. Nekako se ne zaveda-
mo, da so živeli samozadostno, 
pridelovali so svojo hrano, gra-
dili hiše in gospodarska poslo-

pja, izdelovali platno in volno 
za svoja oblačila. Vse to smo si 
pogledali na Jurčičevi domačiji 
na Muljavi. 

Jurčičeva domačija je danes 
muzej na prostem, ki pripove-
duje zgodbe o vsakdanjem ži-
vljenju kmečkega prebivalstva 
in modrosti življenja v sobiva-
nju z naravo. Kulturni spome-
nik ohranja podobo osrednje 

slovenske kmečke arhitekture, 
opreme prebivališč in gospo-
darskih poslopij, naprav in na-
čina poselitve.

Navdušilo nas je odlično vo-
denje po domačiji, urejenost 
objektov in nazorni prikazi 
vsakdanjih opravil. Samo zgle-
dujemo se lahko, kako so naši 
predniki znali poskrbeti za se 
in svoje družine. Res so bili rev-
ni, so pa imeli veliko znanja in 
spretnosti, ki se ji ne sme po-
zabiti.

Poleg etnološke zbirke smo 
si ogledali tudi Jurčičevo do-

mačijo, se seznanili z njegovim 
življenjem in delom, kar nas je 
ponovno navdušilo. O Jurčiče-
vem življenju in delu pa drugič.

Odlično urejen muzej in 
zanimive zbirke so res vredni 
ogleda. Spoštujemo in obču-
dujemo izjemno zavzetost in 
skrb, ne samo zaposlenih, pač 
pa vseh Muljavcev, ki živijo s 
tem muzejem in Jurčičevo do-
mačijo in vsako leto pripravijo 
prireditve, predstave na pro-
stem. 

Čestitamo!
Nika Gams, 

Obisk muzeja na prostem na Muljavi

Dvig-ovi študenti 
angleščine svojima 

mentoricama
 

Pod okriljem DVIG-a (Univerza za tretje 
življenjsko obdobje) se v občini Log– Drago-
mer že več kot deset let izvajajo tečaji an-
gleškega jezika. 

Začeli smo z eno skupino in mentorico 
prof. Olgo Drofenik. Pred nekaj leti se je 
izkazala potreba po dodatni skupini. Vodi 
jo prof. Milojka Babšek. Udeleženci tečajev 
pridobivamo in utrjujemo znanje angleške-
ga jezika na področju poslušanja, branja, 
pisanja in slovnice. Mentorici nas spodbu-
jata z različnimi temami, strokovno litera-
turo pa tudi s potovanji. Zavedamo se, da 
je za starejše poleg fizične aktivnosti potreb-
na tudi umska dejavnost. Vendar znanje ne 
gre več v glavo tako zlahka kot v mladosti. 
Učenje tujega jezika je zelo priporočeno za 

ohranjanje umskih sposobnosti, zato smo 
obema mentoricama iskreno hvaležni, da 
vztrajata pri poučevanju. Verjamemo, da 
v svoje delo vlagata ogromno časa, truda, 
predanosti in potrpežljivosti. Kot pravi 
eden izmed študentov, nas učenje pomla-
juje in vrača v otroška leta, zato želimo z 
učenjem nadaljevati. V prihajajočem letu 
obema mentoricama želimo veliko radosti, 
zadovoljstva in zdravja, skratka, da se jima 
izpolnijo vse želje ter jima obogatijo življe-
nje.

Študenti angleščine

V Društvu DVIG izvajamo študijski 
krožek (ŠK), ki nas ozavešča o 

problemih podnebnih sprememb in 
prehranski krizi. 
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Ker pa je življenje ena sama sprememba, spreje-
ma nov izziv in  gre iskat nove  zaposlitvene pri-
ložnosti na OŠ Log-Dragomer. Ljubiteljica nara-
ve, jahanja, dobrih knjig ter kakovostnih filmov 
nam je odprla vrata svojega zasebnega sveta ter 
nam ponudila vpogled v svoje dojemanje gleda-
lišča in umetnosti.

Začniva z bolj osebnimi vprašanji, o čem ste sanjarili kot 
otrok?
Kot otrok sem veliko časa preživela na vasi, čisto 
blizu Rogaške Slatine. Rada sem imela in imam 
naravo, zato sem si včasih predstavljala, da imam 
svojo kmetijo s kokoškami, pujskom, podobno kot 
pri moji stari mami in starem atu v Črnomlju, v 
Beli krajini, kamor sem hodila na počitnice. Bilo 
mi je lepo, ko me je stric Jože peljal z vozom, ki ga 
je vlekel konj Cveto, ko smo s sestričnami crkljale 
male piščančke, ko smo se jeseni vsi zbrali na tr-
gatvi, pozimi pa na kolinah.

Del prostega časa namenite tudi prebiranju knjig. Kate-
ro ste nazadnje prebrali?
Med prazniki sem na svoj bralnik naložila tri 
knjige Anansijeva fanta Neila Gaimana, Pri-
jazna soseska Therese Anne Fowler in Peteli-
nje jajce avtorja Ferija Lainščka. Sicer je na moji 
nočni omarici še nekaj drugih knjig v papirnati 
izdaji. Kar tri imajo za osrednjo tematiko konje, 
dve sta v angleščini, ena pa v slovenščini (Delo na 
tleh, Pravilne tehnike jahanja in T-ouch metoda), 
četrta je zbirka kratkih zgodb za razmislek Eno 
miljo dlje avtorja Jožeta Čuka, ki sem jo dobila 
za praznično darilo. 

Kateri glasbeni žanri in izvajalci so vam najbolj pri srce 
ter izražajo vaš glasbeni okus?
Zdaj, ko sem »odkrila« Spotify in si v avtomobilu 
lahko predvajam izbrano glasbo, včasih kar poča-
kam v avtu, da se izbrani komad odvrti. Všeč so 
mi komadi skupine Coldplay, čutna glasba pevke 
Enye, pa svetovni ritmi Putumayo …

Kako v prostem času najraje napolnite baterije? Se raje 
prepustite sproščenemu počitku ali vam več zadovolj-
stva prinaša aktivno preživljanje prostega časa?
Zagotovo prevlada pri meni aktivno preživljane 
prostega časa. Hoja v naravi, delo na vrtu ali ure-
janje okolice počitniške hišice, sprehodi s psičko, 
prostovoljno delo, obiskovanje ur jahanja. Ko 
pride poletje in dopust, si z družino privoščim 
morski odklop, kot ga imenujemo, in tam samo 
uživamo v morju, soncu in naravi okoli nas.

Če ne bi imeli finančnih omejitev in mesec dni dopusta, 
kje bi preživeli svoj sanjski oddih?
Če bi prišla do takega razkošja, prostega meseca 
dni, bi zagotovo nekaj časa preživela na izbrani 
destinaciji, ki bi ustrezala vsem družinskim čla-
nom. Predvidevam, da bi bil to kakšen miren in 
prijeten obmorski kraj, nato pa bi šla nekam, kjer 
bi bila lahko vsak dan s konji, večeri pa bi bili na-
menjeni obiskovanju različnih gledaliških pred-
stav. 

Ali imate postavljene kakšne načrte in izzive, ki bi jih 
radi uresničili v prihodnosti?
Zagotovo. Na poklicnem področju si želim biti 
ustvarjalna, svojim učencem omogočiti razvija-
nje čim več potencialov in jim prebrati še veliko 

dobrih zgodb. Veselim se dobrega in konstruktiv-
nega sodelovanja s kolegi in kolegicami ter sku-
pnih projektov.
Na osebni ravni mi ne zmanjka novih izzivov pri 
prostovoljnem delu na Kraljevi domačiji, ki je delo 
na sebi, zase in še fitnes povrhu ter na urah ja-
hanja na posestvu Jurečič Peterlin, kjer je vsaka 
ura nov izziv. Drugačen pogled na svet mi daje 
sodelovanje v programu Botrstvo v Mladinskem 
domu Malči Beličeve. Izziv so vsa gostovanja s 
predstavo Moj ata, socialistični kulak, ki jih bomo 
imeli z MAH Teatrom še vse do pozne pomladi. 
Kot češnja na torti bo gotovo premiera lutkovne 
predstave Zajček Domišljavček v izvedbi MAH 
Teatra.

Sedaj se posvetiva še gledališču. Kako ste postali članica 
MAH Teatra?
V Našem časopisu sem videla povabilo k obisko-
vanju gledališke delavnice. Zdelo se mi je zelo za-
nimivo. Delavnica ni bila le zanimiva, odprla mi 
je pogled v nek čisto drug svet prostora in energij. 
Vodila sta jo Uršula Vratuša in Ivan Gorbunov. 
Največ udeležencev delavnice se je predstavilo 
kot člani MAH Teatra. Skupaj smo izpeljali za-
ključek delavnice, predstavo Pohujšanje v skode-
lici hrušk.
Po tej predstavi je bila avdicija za novo predstavo 
v režiji Matije Milčinskega v izvedbi MAH Teatra: 
Moj ata, socialistični kulak. Izbrana sem bila za 
Mimiko in tako pristopila v »klub« Mah teatra.

Kakšne misli oziroma asociacije se vam porodijo ob be-
sedi gledališče?
Prostor, kjer si sam s seboj in hkrati zelo povezan 

z drugimi; prostor, kjer prideš do novih spoznanj 
o sebi in svetu. 

Kako v svojem notranjem svetu doživljate trenutke, ko 
nastopate na odru?
Igranje na gledališkem odru mi vsakič znova 
pomeni postavljanje in premagovanje osebnih 
izzivov, neskončno interakcijo s kolegi soigralci 
in prepletanje z energijo publike.

Na kakšen način bi po vašem mnenju amaterska gle-
dališča lahko bolje zadovoljila pričakovanja gledalcev, 
pritegnila širši krog občinstva in izboljšala njihovo iz-
kušnjo?
Slovenska amaterska gledališča so zelo kakovo-
stna. Spremeniti bi bilo potrebno predvsem po-
gled na kulturo med ljudmi. Saj vemo, če kulture 
ni, nas ni kot celote, kot naroda. Mnogi se tega 
zavedajo in radi obiskujejo predstave. Vedno se z 
veseljem spominjam odzivov z naših gostovanj po 
Sloveniji, ljudi, ki so z velikimi pričakovanji in radi 
prišli na predstavo, ki so »dihali« z nami na odru.

Bi lahko z nami delili kakšno zanimivo izkušnjo, ki ste 
jo doživeli na odru, ali pa morda kakšno smešno anek-

doto?
Zanimiva izkušnja je bila, ko sem morala zaradi 
odhoda igralca iz skupine zamenjati “moža”. Vi-
neta je nadomestil Aleš. Imel je težko nalogo, saj 
se je moral v zelo kratkem času naučiti besedi-
la in igre. Tudi zame je bil to izziv, ker je bila na 
odru kar naenkrat druga energija, predstava pa je 
morala nemoteno teči dalje. Drug dogodek je z 
enega izmed gostovanj. Ko sem v prvi sceni prišla 
na oder, bi morala kazati precej odklonilen od-
nos do Vanča, ki ga igra Miran. Ko sem prišla na 
sceno, pa sem se v resnici zaradi ozkega odra in 
slabe svetlobe ustrašila, Vanča prijela za nadlaket 
in ga skoraj objela. Po predstavi smo se zaradi tega 
pošteno nasmejali.

Če bi imeli možnost gledalcem pred predstavo povedati 
eno misel oziroma nasvet, kaj bi jim želeli sporočiti?
Predstava je naše darilo vam, gledalcem. Je sku-
pek besed, stavkov, gibov in energij. Trudimo se 
prikazati delčke življenja, čustev, pogledov na 
svet. Vabim vas, da raziskujemo skupaj.

V. L. 
Foto: Osebni arhiv in MAH Teater

Log–Dragomer, 17. december 2023: 
Kulturno umetniško društvo Kosec 

še naprej ostaja zvesto svoji tradiciji 
prirejanja božično-novoletnih 

koncertov. 

Tokratni,  čustveno nabit koncert je potekal 
v cerkvi Sv. Lovrenca v Dragomerju, kjer je če-
tverica pevcev, ki so združeni v vokalni skupini 
Stiški kvartet, navdušila občinstvo.

V Kulturno-umetniškem društvu Kosec za-
dnja leta v prazničnem obdobju v cerkvici v 
Dragomerju oziroma pred tem tudi v cerkvici 
na Logu prirejajo čudovite koncerte. V goste ve-
dno znova povabijo izjemne vokaliste, ki v aku-
stičnem objemu sakralnega objekta prav zasije-
jo. Tudi na tokratnem koncertu, na katerem so 
Kosci v goste povabili Stiški kvartet, ni bilo nič 
drugače. Izbor pesmi in melodij ter harmonični 
in uigrani glasovi so ogreli srca poslušalcev, ki 
so cerkev Sv. Lovrenca v Dragomerju napolnili 
do zadnjega kotička. Kot nam je zaupala Anica 
Vengust, predsednica KUD Kosec, se praznič-
nih koncertov izjemno veselijo, saj jim odzivi 
občinstva in akustična primernost prizorišča 
dajejo elan za organizacijo teh dogodkov. »Po-
nosni smo, da lahko na tak način našim obča-
nom pričaramo praznično vzdušje in nekoliko 

pripomoremo k oživljanju naših cerkva.« Kot je 
dodala naša sogovornica, organizacija vsakole-
tnega koncerta ne bi bila mogoča brez sodelo-
vanja Župnije Brezovica, ki jim na dan koncerta 

velikodušno dovoli gostovanje v sakralnih objek-
tih. Tokrat so organizatorjem na pomoč prisko-
čili tudi v Vrtcu Log–Dragomer, kjer je vzgojite-
ljica Neža za obiskovalce izdelala lične priponke 

V soju gledaliških luči in 
onkraj z Barbaro Majcen

 Barbara Majcen v gledališki skupini MAH Teater postaja 
prepoznaven obraz. Občinstvu se je v njihovi zadnji predstavi 

Moj ata - socialistični kulak vtisnila v spomin s svojo izjemno 
interpretacijo osrednjega ženskega lika. Trenutno se pripravlja 

na novo glavno vlogo v lutkovni predstavi Zajček Domišljavček, 
ki jo bodo Mahovci na oder postavili že februarja. Naša 

sogovornica je leta 2009 za svoj novi dom skupaj z družino 
izbrala Vrhniko. Po poklicu je profesorica razrednega pouka, ki je 
bila do nedavnega zaposlena na Osnovni šoli dr. Ivana Korošca v 
Borovnici, v Oddelku podaljšanega bivanja. Tam se je zelo dobro 

počutila, saj ji je bilo med drugim všeč, kako je šola povezana z 
življenjem kraja in lokalnih prebivalcev. 

Ubrane harmonije pričarale praznično vzdušje
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s kačjim pastirjem, simbolom z grba 
Občine Log–Dragomer.

Tokratni gostje - Stiški kvartet so 
izjemno akustično ladjo cerkve Sv. Lo-
vrenca v Dragomerju napolnili s čudo-
vitimi melodijami. Kvartet ima že več 

kot tri desetletja dolgo tradicijo. Usta-
novili so ga leta 1991 na temeljih stiške 
pevske tradicije. 

Sestav štirih ubranih glasov, ki ga se-
stavljajo: tenorist in vodja Dušan Ka-
mnikar, tenorist Marko Okorn, barito-

nist Drago Zupančič ter basist Robert 
Brulc, poje slovenske ljudske, nabožne 
in umetne pesmi. Pevci radi posegajo 
po dalmatinski glasbi različnih žanrov, 
na svojevrsten način pa se lotevajo 
tudi interpretacije slovenskih popevk. 
V svoji dolgi karieri so izdali več albu-
mov ter sodelovali tudi na številnih fe-
stivalih; med njimi na Melodijah morja 

in sonca, Ptujskem in Vurberškem fe-
stivalu. Kot pravijo, je zagotovo najbolj 
odmeval njihov nastop na festivalu 
Slovenska popevka leta 2012 s pesmijo 
Kdo še verjame, ki so jo izvedli sku-
paj s pevko Nino Pušlar. S slovensko 
pesmijo se niso predstavili le v rodni 
domovini, temveč tudi izven domačih 
meja: v Italiji, Avstriji, na Hrvaškem, 

v Srbiji, na Češkem ter tudi na Šved-
skem. V treh desetletjih ustvarjanja je 
skupina sodelovala s številnimi glas-
benimi imeni slovenske popularne in 
narodnozabavne glasbe, med njimi so 
Brendi, Čuki, Natalija Verboten, Mar-
jan Zgonc, Tanja Žagar in drugi.

V. L., foto: KUD Kosec

Na podlagi 13. člena Zakona o športu 
(Uradni list RS, št. 29/17, 21/18 - ZNOrg, 
82/20, 3/22 - ZDeb), določil 4. in 6. toč-
ke Nacionalnega programa športa (Ura-
dni list RS, št. 24/00 in 31/00 – popr.), 

7. člena Odloka o postopku in merilih za 
sofinanciranje letnega programa športa 

v Občini Log - Dragomer (Uradni list 
RS, št. 72/17, 46/19 in 36/21) in sklepa 

župana o objavi javnega razpisa št. 671-
10/2023-13 z dne 12. 1. 2024, Občina 

Log - Dragomer objavlja naslednji

JAVNI RAZPIS ZA 
ZBIRANJE PREDLOGOV

ZA SOFINANCIRANJE 
ŠPORTNIH VSEBIN 

IZVAJALCEV LETNEGA 
PROGRAMA ŠPORTA OBČINE 

LOG - DRAGOMER V LETU 
2024

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZ-
PISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 
p.p. 09, 1351 Brezovica pri Ljubljani 

2. PREDMET JAVNEGA RAZ-
PISA:
Predmet javnega razpisa je sofinan-
ciranje športnih vsebin, opredeljenih 
v Letnem programu športa Občine 
Log - Dragomer za leto 2024, ki ga je 
Občinski svet Občine Log - Drago-
mer sprejel na svoji 6. redni seji, dne 
13. 12. 2023. 

OKVIRNA VIŠINA SREDSTEV 
NAMENJENIH POSAMEZNIM 
PROGRAMOM 

1. ŠPORTNI PROGRAMI V VIŠI-
NI 42.850,00 €
1.1. Prostočasna športna vzgoja 
otrok in mladine v višini 14.120,00 
€

1.1.1. Ciciban planinec in mladi plani-
nec (400,00 €)
Programi so namenjeni predšolskim 
in šoloobveznim otrokom za aktiv-
no preživljanje prostega časa v nara-
vi, spoznavanje narave, pridobivanje 
uporabnega gorniškega znanja, pred-
vsem pa za vsebinsko opredeljene iz-
lete s športno gibalnimi vsebinami, ki 
služijo vseživljenjskemu učenju.

1.1.2. Planinski tabori (450,00 €)
Programi so namenjeni otrokom in 
mladini. Tabori se izvajajo v pouka 
prostih dnevih in med počitnicami 
izven kraja bivanja. Predstavlja  po-
sebno  organizacijsko obliko izvaja-
nja planinske dejavnosti, ki se izvaja 
v skromnejšem bivanjskem okolju in 
vsebuje različne učne vsebine, dru-
žabnost, ter izlete in ture.  

1.1.3. Celoletni športni programi 
(13.270,00 €)
Programi so namenjeni predšolskim 
otrokom, šoloobveznim otrokom in 
mladini. Po vsebini so programi lah-
ko splošni (vsebujejo različne špor-
tne aktivnosti) ali pa so namenjeni 
le določeni športni panogi. Program 
se mora izvajati najmanj 30 tednov v 
obsegu najmanj 30 ur.

1.2. Športna vzgoja otrok in mladine, 
usmerjene v kakovostni in vrhunski 
šport v višini 17.720,00 €
V programe športne vzgoje otrok in 
mladine, usmerjene v kakovostni in 
vrhunski šport so vključeni otroci in 
mladina  s statusom registriranega 
športnika pod pogojem, da so regi-
strirani pri nacionalni panožni špor-
tni zvezi za prijavitelja in tekmujejo v 
uradnem tekmovalnem sistemu pa-
nožne športne zveze. 

1.3. Športna rekreacija v višini 5.570,00 
€
Program športne rekreacije je name-
njen odraslim osebam (nad 19 let). 
Program se mora izvajati najmanj 
30 tednov v obsegu najmanj 30 ur. 
Navedeni obseg aktivnosti je tisti, ki 
daje pozitivne učinke posamezniku z 
vidika odpravljanja negativnih posle-
dic sodobnega življenja in ohranjanja 
zdravja.  

1.4. Kakovostni šport v višini 2.850,00 
€
V programe kakovostnega športa so 
vključeni posamezniki s statusom 
registriranega športnika, ki so vklju-
čeni v uradne tekmovalne sisteme 
nacionalnih panožnih športnih zvez 
v članski kategoriji.

1.5. Šport starejših v višini 2.590,00 €
Program šport starejših udeležencem 
starih 65 in več let in razširjenim 
družinam. Kot razširjeno družino 
razumemo »zvezo« starejših oseb in 
vnukov. Program se mora izvajati naj-
manj 30 tednov v obsegu najmanj 30 
namenjen celoletne gibalne progra-
me za starejše od 65 let.

2. RAZVOJNE DEJAVNOSTI V 
ŠPORTU V VIŠINI 1.770,00 €
2.1.Usposabljanje (1.200,00 €)
Za opravljanje strokovnega dela v 
športu morajo osebe, ki izvajajo 
športne programe imeti ustrezno iz-
obrazbo ali usposobljenost. Sredstva 
so namenjena pridobitvi 1. stopnje 
usposobljenosti, ki je potrebna za 
opravljanje strokovnega dela v športu 
in pridobitvi 2. stopnje usposobljeno-
sti, ki predstavlja nadgradnjo predho-
dne stopnje in daje strokovnim delav-
cem večje kompetence za opravljanje 
strokovnega dela v športu.

2.2. Izobraževanje, licenciranje 
(570,00 €)
Sredstva so namenjena izpopolnje-
vanju in licenciranju strokovnih 
delavcev v športu, ki izpolnjujejo 
zakonsko določene pogoje za opra-
vljanje strokovnega dela v športu 
in pri prijavitelju izvajajo športne 
programe. Z udeležbo na izpo-
polnjevanju ali licenciranje, ki je 
v nekaterih športih za strokovne 
delavce obvezno, le-ti izpopolnju-
jejo in pridobivajo nova znanja na 
področju svojega dela.  

Izpopolnjevanja in usposabljanja 
strokovnih kadrov pomeni izbolj-
šanje njihovih kompetenc pri izpe-
ljevanju športnih programov, s tem 
pa tudi kakovosti programov.

3. ORGANIZIRANOST V 
ŠPORTU V VIŠINI 8.630,00 €
S sredstvi za delovanje športnih orga-
nizacij se zagotavlja možnost osnov-
nega delovanja nepridobitnim špor-
tnim organizacijam.

4. ŠPORTNE PRIREDITVE IN 
PROMOCIJA ŠPORTA V VIŠINI 
3.250,00 €
Z zagotavljanjem sredstev za sofinan-
ciranje športnih prireditev se izvajal-
cem zagotavlja sredstva za čim kako-
vostnejšo izvedbo športnih prireditev 
in nadaljevanje tradicije. Organizacija 
športnih prireditev je priložnost or-
ganizatorjev, da svojo dejavnost pri-
kažejo občanom in jih spodbudijo k 
aktivnemu preživljanju prostega časa.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO 
PRIJAVIJO NA JAVNI RAZPIS
− športna društva, registrirana v 

Republiki Sloveniji,
− zveze športnih društev, ki jih 

ustanovijo društva s sedežem v 
Občini Log - Dragomer,

− zavodi za šport po Zakonu o 
športu,

− pravne osebe, registrirane za 
opravljanje dejavnosti na podro-
čju športa v Republiki Sloveniji,

− ustanove, ki so ustanovljene za 
splošno koristne namene na po-
dročju športa, v skladu z zako-
nom, ki ureja ustanove,

− javni zavodi s področja vzgoje in 
izobraževanja, ki izvajajo javno 
veljavne programe,

− samostojni podjetniki posame-
zniki in

− zasebni športni delavci.

Športna društva imajo pod enaki-
mi pogoji prednost pri izvajanju 
programov in področij letnega pro-
grama športa.
Ne glede na prejšnji odstavek, ima-
jo prednost pri izvajanju progra-
mov prostočasne športne vzgoje 
otrok in mladine športna društva 
in javni zavodi s področja vzgoje 
in izobraževanja, ki izvajajo javno 
veljavne programe.

4. POGOJI, KI JIH MORAJO 
IZPOLNJEVATI IZVAJALCI 
ŠPORTNIH VSEBIN
Izvajalci iz prejšnjega člena imajo 
pravico do sofinanciranja progra-
mov in področij letnega programa 
športa, če so registrirani in imajo 
sedež v Občini Log - Dragomer naj-
manj eno leto.

Izvajalci športnih programov mo-
rajo izpolnjevati naslednje osnovne 
pogoje:
− izvajati športne programe nepre-

kinjeno vsaj eno leto pred objavo 
javnega razpisa, na katerega se 
prijavljajo.

− izvajati športne programe, ki so 
predmet razpisa vsaj 30 vadbenih 
tednov letno v obsegu najmanj 
30 ur (razen v programih, pri ka-
terih je z merili določen manjši 
obseg).

− v programih športne vzgoje 

otrok in mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport, 
kakovostnega, vrhunskega špor-
ta in šport invalidov so vključeni 
posamezniki, ki imajo status re-
gistriranega športnika v skladu z 
Zakonom o športu, so registrira-
ni v nacionalni panožni športni 
zvezi za prijavitelja in vključeni 
v uradne tekmovalne sisteme, 
potrjene s strani Olimpijskega 
komiteja Slovenije – Združenja 
športnih zvez v letu, na katerega 
se nanaša javni razpis.

− imeti izdelano finančno kon-
strukcijo, iz katere je razviden 
predviden vir prihodkov in stro-
škov za izvedbo programa.

− imeti urejeno evidenco članstva s 
poravnano letno članarino (špor-
tna društva) in evidenco o udele-
žencih programov

Dodatni pogoji za izvajalce posa-
meznih športnih vsebin in špor-
tnih programov so navedeni v 
merilih, ki so priloga Odloka o po-
stopku in merilih za sofinanciranje 
letnega programa športa v Občini 
Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 
72/17, 46/19 in 36/21).

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH 
SREDSTEV
Višina sredstev, skladno z Odlokom 
o proračunu Občine Log - Dragomer 
za leto 2024 in Letnim programom 
športa Občine Log - Dragomer za leto 
2024, znaša 56.500,00 €. 

6. MERILA ZA VREDNOTENJE 
ŠPORTNIH VSEBIN
Merila za izbor in sofinanciranje iz-
vajanja programov letnega progra-
ma športa v Občini Log - Dragomer 
so sestavni del Odloka o postopku 
in merilih za sofinanciranje letne-
ga programa športa v Občini Log - 
Dragomer (Uradni list RS, št. 72/17, 
46/19 in 36/21) in so dostopna na 
naslednji spletni povezavi https://
www.uradni-list.si/files/RS_-2017-
072-03485-OB~P001-0000.PDF. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V 
KATEREM MORAJO BITI PO-
RABLJENA SREDSTVA
Sofinancirajo se programi, ki se bodo 
izvedli v letu 2024. Rok za porabo 
sredstev je 31. 12. 2024. Sredstva niso 
prenosljiva. 

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLO-
ŽITEV VLOG
Predlagatelji morajo vloge oddati pri-
poročeno po pošti na naslov Občina 
Log - Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 
1351 Brezovica pri Ljubljani ali oseb-
no na naslovu Upravnega centra Ob-
čine Log - Dragomer, Loška cesta 12, 
1358 Log pri Brezovici (vlogo se odda 
v sprejemni pisarni Občine Log - Dra-
gomer) ali na spletni strani Občine 
Log - Dragomer (spletna prijava).

Vloga je pravočasna, če je bila odda-
na priporočeno po pošti do vključno 
dne 28. 2. 2024 ali dostavljena oseb-
no v sprejemno pisarno Občine Log 
- Dragomer do 28. 2. 2024 do 12. 

ure ali oddana na spletni strani Ob-
čine Log - Dragomer (spletna prijava) 
do 28. 2. 2024 do 12. ure.

Vloga mora biti izdelana na obrazcih, 
ki so sestavni del razpisne dokumen-
tacije ter vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne 
bodo upoštevane. 

V primeru oddaje priporočeno po 
pošti in osebno v sprejemno pisar-
no, je potrebno vlogo oddati v zaprti 
kuverti, označeni z imenom in naslo-
vom pošiljatelja, v spodnjem levem 
kotu pa opremljena s pripisom »NE 
ODPIRAJ – vloga - LPŠ 2024 – št. 
671-10/2023«.

9. ODPIRANJE VLOG
Odpiranje vlog bo komisija za vre-
dnotenje športnih vsebin opravila po 
poteku razpisnega roka, predvidoma 
6. 3. 2024. Odpiranje vlog ni jav-
no. Vloga je popolna, če je pravilno 
označena in so ji priloženi izpolnjeni 
obrazci prijave na javni razpis številka 
1,2,3,4, obrazci za prijavljene progra-
me, navedene v obrazcu 2 in zahte-
vane priloge, navedene na obrazcu 2. 
V primeru nepopolno izpolnjene vlo-
ge ali s pomanjkljivo dokumentacijo, 
bo predlagatelj pozvan, da vlogo do-
polni. 
Vloga, ki ni pravočasna, pravilno 
označena ali je ni vložila upravičena 
oseba se s sklepom zavrže. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.

10. DODATNE INFORMACIJE
Vse dodatne informacije v zvezi z 
razpisom so vam na voljo na Občini 
Log - Dragomer, Upravni center, Lo-
ška cesta 12, 1358 Log pri Brezovici. 
Kontaktna oseba je Mateja Skočir – 
mateja.skocir@log-dragomer.si . 

11. RAZPISNA DOKUMENTA-
CIJA
Razpisno dokumentacijo lahko zain-
teresirani dvignejo na naslovu Obči-
ne Log - Dragomer, Upravni center, 
Loška cesta 12, 1358 Log pri Brezovi-
ci, od dneva objave javnega razpisa do 
dneva, ko se izteče rok za oddajo vlog.

Razpisna dokumentacija je objavljena 
na spletni strani www.log-dragomer.
si, na oglasni deski Občine Log - Dra-
gomer in v 522. številki Našega časo-
pisa, z dne 29. 1. 2024. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA
Predlagatelji programov bodo o izidu 
javnega razpisa obveščeni v roku 30 
dni po dokončnosti odločb o izbiri 
izvajalcev.

Številka: 671-10/2023-14
Datum: 12. 1. 2024 

  Občina Log - Dragomer
                Župan 

       Miran Stanovnik l.r.
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K O M U N A L N O  P O D J E T J E  V R H N I K A

Portal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom posodobili portal 
Komunala.info, kateri je namenjen vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve in zemeljski 

plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop odprti/zaprti ra-

čuni),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zadevah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za kosovni odvoz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarično),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več dostopov)  z enim 

uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

Kako se na portal Komunala.
info prijavite prvič?
Pri prvi prijavi v portal Komuanala.info mora upo-
rabnik na spustnem seznamu izbrati naziv podje-
tja (JP KPV, d.o.o.) ter izpolniti polja, ki jih od vas 
zahteva portal. V polji Šifra stranke in Odjemno 
mesto prepišite podatke s položnice, ki ste jo prejeli 
s strani JP KPV, d.o.o.. Izberite si Uporabniško ime 
in Geslo, geslo potrdite tudi v polju Potrdi geslo. 
Obvezen podatek pri prvi prijavi je tudi naslov ele-
ktronske pošte in telefonska številka. Na ta naslov 
boste prejeli obvestilo o odprtju uporabniškega ra-
čuna. Uporabniški račun boste aktivirali tako, da 
boste kliknili na potrditev v sporočilu, ki ga boste 
prejeli na naslov vaše elektronske pošte. Pisna na-
vodila s slikovnim prikazom se nahajajo na gumbu 
POMOČ, ob prijavi v portal.

Prejemanje e-računov
Ponovno vas bi povabili k uporabi e-računov. S 
prijavo na prejemanje e-računov, se odločite, da 
mesečne položnice dobivate po elektronski poti (v 
elektronsko banko, na elektronsko pošto ali oboje) 
in ne več tiskano v svoj poštni nabiralnik. Če že-
lite račune prejemati samo na elektronsko pošto 
(torej na svoj e-mail), potem je dovolj prijava preko 
spletnega portala Komunala.info. Za prejemanje v 
svojo elektronsko banko pa morate opraviti prija-
vo prek aplikacije svoje spletne banke. Navodila za 
naročilo e-računa in vse pomembne informacije, si 
lahko preberete na naši spletni strani:
https://www.kpv.si/pogosta-vprasanja/prejema-
nje-e-racunov

Na območjih občin Vrhnika, 
Borovnica in Log – Dragomer je 
povsod, kjer je javno kanalizacijsko 
omrežje izgrajeno, priključitev 
nanj, skladno z občinskimi odloki, 
obvezna. S priključitvijo na javno 
kanalizacijsko omrežje zmanjšujemo 
iztekanje odpadnih voda v okolje in 
onesnaženost le-tega.

 Kanalizacijski sistemi, ki se gradijo na novo, 
se večinoma gradijo v ločenih sistemih. Z novo 
ureditvijo kanalizacijskega omrežja iz mešanega 
sistema v ločen sistem (ločen kanal za padavin-
ske vode in ločen kanal za sanitarne vode), del 
odgovornosti za dobro delovanje sistema in či-
stilne naprave prevzemajo tudi lastniki objektov, 
saj bodo morali ti svoje priključke in interno ka-
nalizacijo prilagoditi novemu sistemu.

V občini Log – Dragomer je čistilna naprava 
pričela z delovanjem v oktobru 2022. Lastnike 
smo o poteku gradnje, pričetku delovanja kana-
lizacijskega sistema in samo priključitvijo obve-
ščali pisno preko spletnih strani JP KPV, d.o.o. in 
Občine Log – Dragomer, z objavami v Našem 
časopisu ter letaki in pozivi. 

Naj opomnimo, da je predvideni rok v katerem 
so lastniki dolžni izvesti priključitev oziroma 
prilagoditev, šest mesecev od pričetka delovanja 
novega omrežja. Zato pozivamo lastnike, kateri 
priključitev, kljub našemu pozivu še niso izvedli, 
naj čim prej pristopijo k ureditvi dokumentacije, 
pridobitvi soglasja in fizični izvedbi priključitve 
na javni kanalizacijski sistem.

V nadaljevanju podajamo postopek pri-
ključitve oz. spremembe priključnega me-
sta na novo zgrajeno kanalizacijsko omrež-
je je sledeč:
1. Potrebno je pridobiti soglasje za priključitev 

obstoječega objekta (vsi objekti, ki še niso pri-
ključeni) ali soglasje za spremembo priključ-

nega mesta (vsi objekti, ki so že priključeni na 
obstoječ mešan sistem). Ustrezno izpolnjeno 
vlogo za izdajo soglasja kateri je priloženo 
pravnomočno gradbeno dovoljenje ali dru-
go ustrezno dokazilo, ki izkazuje legalnost 
gradnje ter dokazilo o lastništvu objekta, je 
potrebno oddati na JP KPV, d.o.o..

2. Na JP KPV, d.o.o. je potrebno podati zahtevek 
za priklop (za nov priključek ali za spremem-
bo priključnega mesta). Zahtevku je potrebno 
predložiti potrdilo o poravnanem komunal-
nem prispevku.

3. Na podlagi oddanega zahtevka predstav-
nik JP KPV, d.o.o. opravi terenski predogled 
priključitve in poda tehnične informacije za 
samo izvedbo priključitve. Termin pregleda 
je potrebno uskladiti vsaj štiri dni pred želje-
nim terminom preko spletne pošte informa-
cijska@kpv.si oz. na telefonski številki 01 750 
29 70.

4. Lastniki objekta sami izvedejo vsa potrebna 
dela za izvedbo priključitve v skladu z navo-
dili predstavnika JP KPV d.o.o.

5. Predstavnik JP KPV, d.o.o. opravi ogled izved-
be celotne priključitve na javno kanalizacijo 
(pred zasipom) in izdela skico za vris v kata-
ster priključkov.

6. JP KPV, d.o.o izvede vnos v evidenco priključ-
kov.

Priklop oz. poseg na javno kanalizacijsko 
omrežje ali vakuumski jašek sme izvesti samo 
upravljavec javnega kanalizacijskega omrežja (JP 
KPV, d.o.o.). Izvedbo vseh ostalih del vezanih na 
izvedbo hišnega priključka in zunanje interne 
kanalizacije mora zagotoviti lastnik objekta oz. 
investitor. Opozarjamo, da mora vsak priključek 
pred zasipom pregledati predstavnik izvajalca 
javne službe JP KPV, d.o.o., ki ob ogledu izdela 
skico priključka na podlagi katere se  priključek 
ustrezno evidentira v evidenco priključkov.

Vse potrebne dodatne informacije in 
obrazce lahko pridobite na spletni strani 
podjetja JP KPV, d.o.o.: www.kpv.si  ali 
https://www.kpv.si/obrazci/odvajanje-in-
-ciscenje. 

Ustrezno izpolnjene obrazce nam lahko po-
sredujete preko navadne pošte (JP KPV, d.o.o., 
Pot na Tojnice 40, 1360 Vrhnika ali spletne po-
šte (informacijska@kpv.si). Oddaja vlog preko 
telefona ni možna. Za več informacij nas lahko 
v času uradnih ur (od ponedeljka do petka med 
8.00 in 12.00 uro) pokličete na tel. št. 01 750 29 
70.

Prerez vakuumskega jaška

Priključitev objektov na javno 
kanalizacijsko omrežje

Zima je že potrkala na naša vrata, s 
seboj prinaša pravljično belino snega 
in svež zrak. 

Vabljeni, da raziščete, kako se psi spopadajo s 
hladnejšim vremenom ter kako jim lahko omo-
gočimo udobno in aktivno doživetje zimske se-
zone.

Zimska jakna za pse: naložba v dobro počutje
Pse zebe, tako kot ljudi. Dejstvo je, da je obla-

čenje psov nekaj, kar smo si izmislili ljudje. Psi 
imajo zimsko dlako, ki jih bolj ali manj ščiti pred 
mrazom, zato v nekaterih primerih lahko doda-
tna plast toplote povzroči več škode kot koristi. 
Vendar pa po drugi strani določenim psom lah-
ko celo koristi.

Splošno pravilo je, da so veliki psi z gosto in 
dolgo dlako dobro zaščiteni pred mrazom. To 
vključuje pasme, kot so aljaški malamuti in si-
birski haskiji, katerih anatomija je prilagojena, 
da preživijo tudi v ekstremno mrzlih pogo-
jih. Toda obstajajo psi, ki mraza niso vajeni in 
jih je v hladnem vremenu zato treba zaščititi. 
Majhne pasme ali pasme s tanko dlako, mladički 
in starejši psi običajno potrebujejo zimski plašč, 
ko zunanja temperatura pade pod 0. Ko tempe-
ratura pade pod –6,6 stopinj Celzija, pozorno 
opazujte svojega psa, ter presodite, ali mu je hla-
dno. Ko se vrnete domov, ne pozabite psu sleči 
oblačil. Če žival nosi plašč v zaprtih prostorih, se 
namreč lahko hitro pregreje. 

Nega tačk s kremo: Regeneracija in zaščita
Mazila za tačke so odlična preventiva pred 

razpokami in draženjem. Nanašanje pred spre-
hodom ščiti blazinice pred škodljivimi snovmi, 
ki se nahajajo na tleh. Uporabite kremo za blazi-
nice tačk z vlažilnimi, organskimi sestavinami, 
kot so karitejevo maslo ali kokosovo olje, ki jo 
kupite v trgovinah za male živali. Izogibajte se 
najhujšemu mrazu v jutranjih ali večernih urah. 
Po zimskem sprehodu očistite tačke vašega psa. 
Topla voda in nežno čiščenje bosta odstranila 
soli in led. Uporabite mehko brisačo, da prepre-
čite draženje, blazinice pa lahko še enkrat na-
trete s kremo.

Nočne lučke: Povečajte varnost in vidljivost
V zimskih mesecih je varnost vašega psa še 

posebej pomembna, zlasti ko se sprehajate zju-
tral ali zvečer. Za izboljšanje vidljivosti in pre-
prečevanje morebitnih nevarnosti priporočamo 
uporabo nočnih lučk, ki se enostavno pritrdijo 
na ovratnico ali oprsnico vašega psa ter zago-
tavljajo dodatno osvetlitev v temi. Nočne lučke 
tudi opozarjajo druge udeležence na cesti ali 
sprehajalni poti na prisotnost vašega ljubljenčka.

Želimo vam, da boste zimo preživeli brezskrb-
no, vaš pes pa naj maksimalno uživa v podenju 
po snežnih planjavah.

Ključ do udobnih in varnih sprehodov v zimskih mesecih
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Za vse tiste, ki vam 
zmanjkuje idej, kaj 
sčarati s sladkim 
krompirjem! 

Ta kari je prava izbira. Je topel, 
polnega okusa in kot nalašč za 
zimske dni. 
Pozabite na naročanje eksotič-
nih jedi na dom, raje si sami 
pripravite slasten tajski kari v 
udomačeni različici. Za pripra-
vo te okusne jedi potrebujete 
manj kot pol ure in verjemite, 
trud se bo še kako poplačal.

Za štiri porcije

Sestavine
• 150 g kuhane čičerike
• 1 srednje velika čebula
• 4 stroki česna
• 2 srednje velika očiščena 

korenčka (150 g)

• 2 srednje velika očiščena 
krompirja (250 g)

• 1 do 2 srednje velika očiščena 
sladka krompirja (250 g)

• ½ pora (150 g)
• ¼ srednje velike cvetače (200 

g)
• 100 g riževih rezancev
• 3 do 4 jž sezamovega ali 

oljčnega olja
• sol in poper

Začimbe in zelišča
• 2 do 3 cm korenine svežega 

ingverja (olupljenega in nas-
ekljanega)

• 2 jž rumene kari paste
• 3 lovorovi listi
• ščepec naribanega muškatne-

ga oreščka

Za serviranje in okrasitev
• za ljubitelje pekočega: malo 

tolčenega čilija ali kajenskega 
popra (kari je že rahlo pekoč)

Priprava:
• Zelenjavo operemo, očistimo 

in pripravimo. Čebulo nas-
ekljamo, krompir, sladki 
krompir in korenje narežemo 
na večje kocke ali kolutke. 
Cvetačo razcvetkamo in na-
režemo, prav tako por. Ingver 
olupimo in sesekljamo ali na-
ribamo, česen stisnemo.

• Na oljčnem ali sezamovem 
olju popražimo čebulo, do-
damo ingver in česen ter pra-
žimo, da zadiši. Nato dodamo 
vodo, da prekrije sestavine, in 
dušimo približno deset minut 
na majhnem ognju.

• Medtem začinimo z lovorom, 
muškatnim oreščkom, soljo, 
poprom in rumeno karijevo 
pasto, ki smo jo predhodno 
zmešali z malo tople vode. Po 
potrebi prilagodimo začimbe, 
a karijeva pasta naj ostane 

glavna sestavina. Če nimamo 
rumene, lahko uporabimo 
rdečo ali zeleno.

• Dodamo krompir in korenje 
ter kuhamo petnajst minut. 
Nato dodamo preostalo ze-
lenjavo (cvetačo, por, sladki 
krompir) in kuhano čičeri-
ko. Ko je korenje ali krompir 
kuhan do polovice, je čas za 
dodajanje preostale zelenjave.

• Čičeriko je najbolje skuhati 
vnaprej, lahko pa uporabimo 
tudi konzervirano. 

• Ko so vse sestavine v loncu, 
prilijemo toliko vode, da je 
vse pokrito, vendar ne preveč. 
Kuhamo še deset minut, da 
se okusi združijo, zelenjava 
pa ostane čvrsta. Kari naj bo 

gost kot čorba.
• Vmes pripravimo riževe re-

zance po proizvajalčevih 
navodilih, po navadi jih pre-
lijemo s kropom in pustimo 2 
do 3 minute, nato odcedimo. 
Stresemo jih neposredno v 
skledice. 

• Preden jed ponudimo, jo lah-
ko dodatno okrasimo s sve-
žimi ali vloženimi zelišči po 
izbiri. Dober tek!
Karijeve paste so značilne 

sveže začimbne mešanice taj-
ske kulinarike. Najbolj zna-
ni so rdeči, zeleni in rumeni 
kari. S temi pastami lahko 
zelo obogatimo in popestrimo 
marsikatero jed. Ni potrebno, 
da imamo na voljo vso tajsko 

zelenjavo! Okusne jedi lahko 
pripravimo z nam dostopnimi 
lokalnimi sestavinami, ki raste-
jo na vsakem vrtu, s karijevimi 
pastami pa tem jedem priča-
ramo popolnoma drug okus.  
Rumeni kari po navadi vsebuje: 
koriander, kumino, kurkumo, 
grško seno, česen, sol, lovorjev 
list, limonsko travo, kajenski 
poper, ingver, galangal in cimet. 
Na splošno vsebuje manj čilija 
kot drugi kariji in je reden spre-
mljevalec vegetarijanskih jedi.

Za več receptov obiščite blog: 
www.izibizi.si

Recept in besedilo: 
Nina Glažar / IZIBIZI, 

fotografija: Matjaž 
Škerjanec

Poleg blitve, špinače, radi-
ča, kitajskega zelja, brstičnega 
ohrovta, kolerabe, repe, črne 
redkve, ki jih še vedno pobi-
ramo in hkrati razmišljamo 
o novem sajenju česna, boba, 
graha in  zgodnje setve solat v 
tople grede in še bi lahko na-
števali.

Toda začnimo na začet-
ku – najprej pripravimo tla 
za setev.  V lanski sezoni smo 
veliko pisali o zastirkah in 
rastlinah za zeleno gnojenje, 
zato letos nadgradimo začeto 
še v praksi. Klasično lopata-
nje, »štihanje«, zamenjajmo 
s plitvejšo obdelavo tal, kot je 
prekopavanje. Pri »štihanju« 
dodamo organsko gnojilo v pe-
letih, dobro predelan gnoj ali 
kompost in to zadelamo v tla. 
Pri prekopavanju  plitko zade-
lamo organsko maso ali za-
stirko, ki smo jo položili jeseni. 
Tako nastane rahel in rodovi-
ten sloj zemlje, ki je pripravlje-
na na setev in sajenje. Če smo 
jeseni zadelali zeleno maso od 
rastlin za zeleno gnojenje, je le-
-ta odlično ustvarila humusni 
sloj in spomladi plitko preko-
pljemo.

Kako začnemo?
Ob koncu sezone na pra-

zna mesta z dodajanjem kom-
postne zastirke 3 do 5 cm na 
debelo in ne prekopavamo. Za 
zastirko lahko uporabimo sla-
mo, pokošeno travo, zdrav or-
ganski material, ki ga naložimo 

na prazne površine v zmerni 
debelini.

Kaj dobimo?
Tako pridobimo tla, kjer 

bodo vse rastline uspešno ra-
sle. V takšnih tleh se tvori hu-
musna plast, ki v sebi zadržuje 
hranila in vodo. Takih plasti 
ne obračamo, da ohranimo 
naravno strukturo in odce-
dna tla. V tako pripravljenih 
tleh rastline odlično uspevajo, 
povečamo rodovitnost in od-
pornost gojenih rastlin proti 
boleznim in škodljivcem. S 
takim načinom obdelave so tla 
vedno bolj rahla, se ne zbijajo, 
manj je plevelov in zmanjšamo 
tudi potrebo po zalivanju.

Priprava površine
Na površino praznih gred 

naložimo 3 do 5 cm komposta, 
na vrtne poti pa 10 cm slame 
ali 5 cm lesnih sekancev. Tako 
pripravljeno gredico pustimo 
do uporabe ali štirinajst dni 
pred setvijo vrtnin. Pred prvo 
setvijo z grabljami zrahljamo 
gredo, okopljemo z nihajno 
motiko, da razbijemo večje 
kompostne grude in tako tudi 
preprečimo rast enoletnih ple-
velov. Posajeno oz. presajeno 
dobro zalijemo in po potrebi 
pokrijemo z vrtno kopreno. V 
rastni fazi rastlin in poletnih 
mesecih okoli velikih rastlin 
dodamo zastirko. Na potke re-
dno dodajamo slamo, miskan-
tus ali sekance, da ohranjamo 

obilno zastirko tudi na poteh. 
Po koncu sezone grede po-
novno pripravimo po enakem 
postopku.

Najpogostejše zastirke
Kompostna zastirka je 

ena izmed najboljših. Dober 
kompost je temne barve, pr-
hek in z vonjem po humusu, 
kot zastirka na vrtu ustvarja 
izjemno ugodne razmere za 
obilje pridelkov. Pravi kom-
post naj bo sipek, ki spomladi 
hitreje segreje površino in tako 
pospeši kaljenje semen. Za tak 
kompost je značilna velika 
vpojnost vode in odlično vzdr-
žuje vlago v tleh. 

Živa zastirka na vrtu  in 
zeleno gnojenje – tako zastir-
ko ustvarimo s setvijo rastlin, 
ki s koreninami globinsko iz-
boljšujejo tla, z zeleno maso 
pa zastirajo površino. Take 
zastirke pustimo na gredici ali 
zelene zadelamo v tla. Za setev 
si  lahko pripravimo prostor 
med živo zastirko in sejemo ali 
sadimo zelenjavo; upoštevamo 
dobre sosede, najbolje večje 
rastline,  kot so buče, kumare, 
visok fižol in sladka koruzo.

Z različnimi zastirkami 
ustvarimo primerno rastno 
površino za gojene rastline 
na vrtu. Zadušimo plevel, iz-
boljšamo strukturo tal, manj 
je treba zalivati, povečamo 
zdrav in obilen pridelek. 
 Za konec: ne puščamo pra-
znih in golih površin, imamo 
bogato izbiro vrtnin in z malo 
domišljije čudovit pisan vrt.

Barbara Lončar, 
foto: Freepik

Zimski kari s sladkim krompirjem

Začetek vrtnarske sezone

Osnovna obdelava tal

Vreme nam je dopuščalo 
poznojesensko sajenje in na vrtu 
imamo še vedno svojo zelenjavo. 
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Patronažne 
medicinske sestre 

lahko že s pravo 
informacijo oziroma 

nasvetom ob pravem 
času na bolnikovem 

domu pripomoremo 
k zmanjšanju 

negotovosti in 
stiske ter posledično 

pripomoremo k 
boljšemu počutju, 

hitrejšemu okrevanju 
in zadovoljstvu. 

Patronažna zdravstvena 
nega je specialno področje 
zdravstvene nege, ki se ukvar-
ja s posamezniki, z družino 
in lokalno skupnostjo v vseh 
obdobjih zdravja in bolezni.
Patronažne medicinske sestre 

samostojno ugotavljamo po-
trebe po zdravstveni pomoči 
in zdravstveni negi bolnika na 
njegovem domu, načrtujemo 
posege zdravstvene nege, jih 
izvajamo po naročilu zdrav-
nika glede na izdani delovni 
nalog in vrednotimo doseže-
ne cilje. 

Vse aktivnosti, tako preven-
tivne, babiške kot tudi kurativ-
ne obiske, izvaja patronažna 
medicinska sestra na svojem 
terenskem območju.

Nosečnice v zadnjem trime-
sečju nosečnosti vabimo, da se 
obrnejo na patronažno službo. 

Pripada Vam preventivni 
obisk, na katerem se lahko 
pogovorimo o vprašanjih, ki 
zadevajo nosečnost, porod in 
poporodno obdobje. 

S tem obiskom se s »svojo« 
patronažno medicinsko sestro 
osebno spoznate in je morda 

zato prvi obisk po porodu ne-
koliko lažji. 

Otročnica in novorojenček 
imata pravico do patrona-
žnega obiska v prvih 24 urah 
po odpustu iz porodnišnice 
oziroma prvi delovni dan. Ob 
prihodu novorojenčka iz po-
rodnišnice prosimo vse star-
še, da v najkrajšem mogočem 
času (v prvih 24 urah) pokli-
čejo patronažno službo, ker je 
tako najlažje zagotovljena kon-
tinuirana zdravstvena oskr-
ba mamice in novorojenčka. 
Zaradi lažje organizacije dela 
je zaželeno, da pokličete v ju-
tranjih urah (7.00–8.00).

Izvajamo kurativne obiske 
po naročilu izbranega osebne-
ga zdravnika na podlagi delov-
nega naloga. 

Zdravstveno nego bolnika 
na domu z delovnim  nalogom  
naroči izbrani osebni zdrav-

nik. Pogostnost patronažnih 
obiskov in trajanje praviloma 
določi patronažna medicinska 
sestra v dogovoru z zdravni-
kom, ko ob prvem obisku oce-
ni zdravstveno stanje pacienta.

Paliativna oskrba je aktivna 
celostna obravnava bolnikov 
z neozdravljivo boleznijo in 
podpora njihovim bližnjim. V 
veliki meri smo prisotne tudi 
pri obravnavi neozdravljivo 
bolnih in kot podpora njiho-
vim bližnjim. 

Dosegljive smo po te-
lefonu 01/810-66-52 in 
01/810-66-53, kamor nas 
lahko pokličete od pone-
deljka do petka od 7.00 do 
8.00 ter od 13.00 do 14.30 
(vmes smo na terenu), na 
elektronskem naslovu pa-
tronaza@zd-vrhnika.si 
oz. prek spletne strani ZD 
Vrhnika https://zd-vrhni-

ka.si/ preostale dejavnosti/
patronaža in nega na domu

Ob sobotah je dežurna pa-
tronažna sestra dosegljiva na 
stacionarnem telefonu od 7.00 
do 8.00, nato je na terenu. 

Na terenskem območju ZD 
Vrhnika deluje tudi patrona-
žna medicinska sestra s kon-
cesijo – Marija Žakelj, ki je 
dosegljiva na telefonski števil-
ki 031/880-745 in pokriva del 
Občine Borovnica z okolico. 

Novo leto prinaša nove za-
obljube in zato ob tej priložno-
sti vabimo vse, ki vas zanima 
vrednost krvnega tlaka, krv-
nega sladkorja ali potrebuje-
te le nasvet, da se oglasite na 
lokalnih posvetovalnicah za 
merjenje krvnega tlaka in krv-
nega sladkorja ter poklepetate 
z nami. 

AN

Termini lokalnih 
posvetovalnic v 
letu 2024

KS Stara Vrhnika
Krajevna skupnost Stara Vrh-
nika - lopa (patronažna sestra 
Biljana Petković, 051/390-921) 
vsak tretji torek v mesecu: 16. 
1., 20. 2., 19. 3., 16. 4., 21. 5. 2023 
od 9.00 do 10.00.

KS Podlipa - Smrečje 
Gasilski dom Podlipa (patro-
nažna sestra Biljana Petković, 
051/390-921) 
vsaka tretja sreda v mesecu: 
17. 1., 21. 2., 20. 3., 17. 4., 22. 5. 
2023 od 9.00 do 10.00.

Dragomer
Dom krajanov, Društvo upoko-
jencev Dragomer - Lukovica 
(patronažna sestra Petra Šest 
Pleško, 051/390-922) 
vsak drugi torek v mesecu: 9. 
1., 13. 2., 12. 3., 9. 4., 14. 5. 2023  od 
9.00 do 9.30.

Log
V pisarni za starejše – Podaj 
roko, prvo nadstropje Upravni 
center Občine Log - Dragomer 
(patronažna sestra Anita Novak, 
051/390-923) 
vsaka prva sreda v mesecu: 3. 
1., 7. 2., 6. 3., 3. 4., 8. 5. 2023 od 
9.00 do 10.00.

KS Drenov Grič - Lesno Brdo
Gasilski dom Drenov Grič (pa-
tronažna sestra Jelena Despić, 
051/390-925) 
vsak tretji četrtek v mesecu: 
18. 1., 15. 2., 21. 3., 18. 4., 16. 5. 
2023  od 9.00 do 10.00.

KS Sinja Gorica
Gasilski dom Sinja Gorica (pa-
tronažna sestra Suzana Stupar, 
051/390-926) 
vsak drugi torek v mesecu: 9. 
1., 13. 2., 12. 3., 9. 4., 14. 5. 2023  od 
9.00 do 10.00.

KS Verd
Gasilski dom Verd (patronažna 
sestra Anita Malagić, 051/390-
927) 
vsak 2. torek v mesecu: 9. 1., 13. 
2., 12. 3., 9. 4., 14. 5. 2023 od 9.00 
do 10.00.

KS Ligojna
V stari šoli v Ligojni (patronažna 
sestra Monika Trček, 051/652-
811) 
vsak prvi torek v mesecu: 9. 1., 
6. 2., 5. 3., 2. 4., 7. 5. 2023 od 9.00 
do 10.00.

KS Blatna Brezovica
V prostorih krajevne skupnosti 
(patronažna sestra Monika Tr-
ček, 051/652-811) 
vsaka druga sreda v mesecu: 
10. 1., 14. 2., 13. 3., 10. 4., 8. 5. 2023 
od 9.00 do 10.00.

KS Breg - Pako
Gasilski dom Breg - Pako (pa-
tronažna sestra Špela Dolenc, 
051/390-924) 
vsaka druga sreda v mesecu: 
10. 1., 14. 2., 13. 3., 10. 4., 8. 5. 2023 
od 9.00 do 10.00.

Vljudno vabljeni vsi – 
starejši in mlajši!

V Javnem zavodu Krajinski park 
Ljubljansko barje smo se nedavno 
razveselili nove pridobitve, naprave za 
uničevanje tujerodnih invazivnih rastlin, 
imenovane RootWave Pro. 

Le-ta s pomočjo električnega toka povzroči segre-
vanje in uničenje izbrane rastline, vključno z njeni-
mi podzemnimi deli. Pri večjih rastlinah z bogatim 
koreninskim sistemom je treba postopek za popolno 
odstranitev večkrat ponoviti.  

Z novo napravo bomo kot prvi v Sloveniji in v zgled 
drugim organizacijam ter deležnikom na zavarova-
nem območju uporabili to sonaravno metodo pred-
vsem za preprečevanje in obvladovanje širjenja tuje-
rodnih vrst dresnika, med katerimi je najbolj znan 
japonski dresnik. V Sloveniji sta sicer prisotni še dve 
podobni vrsti, sahalinski in češki dresnik. 

Japonski dresnik je uvrščen med sto najbolj inva-
zivnih rastlin sveta. Votla stebla vsako leto poženejo 
iz podzemnih korenik dva do tri metre visoko. Je-
seni nadzemni deli odmrejo, medtem ko podzemne 
korenike, ki lahko segajo tudi več metrov v globino, 
uspešno prezimijo. Ker se koščki korenik in spodnji 
deli stebel uspešno ukoreninjajo, se rastlina zelo 
uspešno širi. Dresnik najpogosteje obrašča brežine 
rek in potokov, njegove goste sestoje lahko opazimo 
tudi vzdolž cestnih robov, železniških nasipov in ob 
robu gozda. 

Njegovo odstranjevanje je težavno in dolgotrajno. 
Mlade rastline in manjše sestoje lahko izkopljemo 
skupaj s podzemnimi deli. Razrast velikih sestojev 
po navadi omejujemo z redno košnjo. Uporaba her-
bicidov lahko pripomore k omejevanju japonskega 
dresnika, a je zaradi njegove razširjenosti ob vodo-
tokih omejena. 

Na Ljubljanskem barju se soočamo s prisotno-
stjo številnih invazivnih tujerodnih vrst. Obnova 
površin, na katerih se razraščajo, terja veliko znanja 
in vztrajnosti. Javni zavod Krajinski park Ljubljan-
sko barje je kot upravljavec zavarovanega območja 
v zadnjih letih v upravljanje pridobil več kot 200 ha 
zemljišč, ki za svoje vzdrževanje in izboljšanje habi-
tatov terjajo raznolike pristope. Veselimo se pomladi, 
ko bomo lahko novo orodje uporabili tudi v praksi. 
Hkrati prosimo vse obiskovalce in lokalne prebivalce 
Ljubljanskega barja, da na zemljiščih, kjer bo pote-
kalo odstranjevanje invazivnih tujerodnih rastlin, 
upoštevajo opozorilne oznake in tako poskrbijo za 
svojo varnost. 

Javni zavod Krajinski park Ljubljansko barje

Nad invazivni tujerodni dresnik
z električnim tokom

Naprava s pomočjo električnega toka povzroči uničenje rastline, vključno z njenimi podzemnimi deli. 
(Foto: Ana Tratnik)

Japonski dresnik sodi med sto najbolj invazivnih rastlinskih vrst na svetu. 
Njena domovina je vzhodna Azija. (Foto: Petra Hladnik)

Patronažna služba
za občine Vrhnika, Log - Dragomer, Borovnica
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Osebna rast je proces, 
ki se pri posamezniku 
nenehno razvija. To ni 

nekaj statičnega, kar bi 
»obvladali« enkrat za 

vselej. 

Naše življenje se nenehno 
spreminja, razvija, zato se mo-
ramo naučiti, kako se spoprije-
mati s spremembami, se z njimi 
premikati oziroma živeti z njimi 
z roko v roki.

Osebni razvoj nam omogoča, 
da spoznamo sebe in kaj želi-
mo od življenja. Ko vlagamo 
v osebni razvoj, želimo z njim 
nadaljevati tudi vnaprej. Oseb-
ni razvoj sam po sebi spremi-
nja naš način življenja – vedno 
si bomo prizadevali biti boljši. 
Omogočil nam bo samozavest 
in življenje »tukaj in zdaj«. Dal 
nam bo dobro počutje in srečo, 
nam pomagal do uspeha in do-
sego našega potenciala.

Pomen osebne rasti, kako jo 
definiramo?

Ko govorimo o osebni rasti, 
so njene definicije različne. Ver-
jetno ima vsak posameznik svo-

jo, njemu lastno. Osebna rast je 
povezana z razvojem osebnosti 
skozi različna časovna obdo-
bja posameznika. Do določene 
mere se osebna rast poteka sa-
modejno, skozi naraven razvoj, 
v določeni meri pa sledi zavestni 
odločitvi posameznika. Odlo-
čitev za rast je neizogibno 
povezana s spremembo. Na-
vadno je sestavljena iz tega, kaj 
želimo spremeniti, predstave, 
kakšna bo sprememba, dejav-
nosti, v katere je treba vložiti 
trud in bodo pripomogle k spre-
membi, ter iz zavedanja, da bo 
potrebno tudi poznejše prilaga-
janje že dosežene spremembe. 
Sprememba pa je, čeprav oblju-
blja izboljšanje, po navadi tista, 
ki se ji ljudje radi izogibamo, 
dokler ni nujna. Nekaj spre-
meniti namreč pomeni iti 
iz cone udobja, v kateri se tre-
nutno nahajamo in se soočiti s 
strahom pred neznanim, tvega-
njem, da morda ne bomo uspe-
šni, in večkrat tudi z razmišlja-
njem, kaj si bodo drugi mislili o 
tem, kar počnemo. Zato osebna 
rast ni vedno samo prijetna. 
V zdajšnji družbi rast večkrat 
povezujemo z linearnim iz-
boljšanjem sebe, a v resnici, če 

pogledamo na osebo rast sko-
zi življenje, gre za rast v ciklih. 
Pričakovanja, da bo šlo vedno 
vse samo navzgor, so nestvarna. 
Življenje in z njim rast se nava-
dno dogajata skozi soočanje z 
neprijetnim in bolečim, skozi 
preizkušnje, kjer imamo kot 
ljudje lahko večkrat občutek, da 
nazadujemo in ne rastemo. A 
pogosto se ključna točka spre-
membe in rasti zgodi takrat, 
ko dosežemo najnižjo točko 
ter nadaljujemo svojo pot pre-
obraženi in z novimi uvidi, ki 
jih je prinesla pot dela na sebi. 

Kako je najbolje začeti z delom 
na sebi?

Začnemo lahko kjerkoli in 
na kakršen koli način začuti-
mo, da bi bilo za nas dobro. Po 
navadi je najbolje, da začnemo 
pri nečem, kar smo prepoznali, 
da bi želeli spremeniti, boljše 
razumeti ali se nam preprosto 
zdi v nekem trenutku za nas 
pomembno. Dandanes obstaja 
veliko načinov, ki spodbujajo, 
da osebno rastemo in se raz-
vijamo. Dostopne so najrazlič-
nejše knjige, aplikacije, progra-
mi in delavnice, ki omogočajo 
priložnosti za rast. Ni boljših 

in slabših načinov, so le takšni, 
ki so primerni za nas, in tisti, ki 
niso. Možnost imamo posku-
siti in spoznati, ali nam nekaj 
ustreza ali ne. Lahko nam nekaj 
danes ustreza, čez čas nam ne 
bo več in takrat lahko posku-
simo nekaj drugega. Ne glede 
na to, kje in s čim začnemo, se 
rast vedno dogaja znotraj nas, v 
naši notranjosti, tudi če je po-
vezana z zunanjo okoliščino ali 
situacijo. Pogledati vase, se učiti 
dobrega stika s sabo, ohranjati 
ta stik, tudi ko ni prijetno ali ko 
nimamo časa za to, je dobra in 
nepogrešljiva podlaga za oseb-
nostno rast. Vztrajnost pa po-
tem tista, ki obrodi dolgoročne 
sadove. Poleg tega nas vsako-
dnevno življenje s svojimi izzivi 
neprenehoma spodbuja in nam 
daje priložnosti, da se naučimo 
kaj novega, da kaj, kar nam ne 
koristi, opustimo, da stopamo 
iz svoje cone udobja in se uči-
mo izražati  sebe, skrbeti zase in 
vzpostavljati izpolnjujoče odno-
se z drugimi.

Na kakšen način nam lahko pri 
tem pomaga psihoterapevt? Je 
psihoterapevt ustrezna izbira?

Da, vsekakor je psihoterapevt 
dobra izbira, ko pri sebi začuti-
mo, da sami ne vemo, kako na-
prej ali pa ko želimo poglobiti 
razumevanje določenih stvari, 
ki jih opažamo pri sebi, v od-
nosih ali na splošno v življenju. 
Terapevtska srečanja so pro-
stor, kjer lahko naše lastne iz-
kušnje, vzorce, načine vedenja 
reflektiramo, poiščemo izvore 
nefunkcionalnih, ojačamo za 
nas dobra in zdrava ter na dol-
gi rok z boljšim poznavanjem 
sebe dosegamo višjo kakovost 
svojega življenja. Psihoterapevt 
in  psihoterapija sta lahko naša 
sopotnika na poti osebnostne 
rasti. S pravimi vprašanji in od-
zivi nas usmerjata in podpirata 
pri spoznavanju sebe. Psihote-
rapevt nam omogoči prostor, 
da lahko pogledamo tudi tiste 
dele sebe, ki bi jih včasih radi 
spregledali, ker jih recimo do-
življamo kot neprijetne, boleče, 
sramotne … Prav v tem je ne-
kakšen paradoks dela na sebi 

– opravimo ga lahko izključno 
mi sami, a obenem ni potreb-
no, da ga čisto sami. Odnos, v 
katerem je varno, je dober pro-
stor, da lahkotneje in hitreje 
dosežemo želeno spremembo. 

Kako in kje se kaže osebnostna 
rast posameznika?

Osebnostna rast se kaže na 
vseh področjih posameznikove-
ga življenja. Na začetku najbolj 
na tistih, na katerih posameznik 
zavestno dela, sčasoma pa tudi 
drugje. Posameznik začne opa-
žati, da se bolje počuti, je bolj v 
stiku s sabo, pri sebi prepoznava 
večjo opremljenost za soočanje 
s vsakodnevnim življenjem in 
izzivi, ki jih le-to prinaša. Kdaj 
okolica to opazi, je odvisno od 
tega, koliko časa, truda nekdo 
vloži v svojo rast in za kako ve-
liko spremembo se je odločil, 
pa tudi od narave odnosov, ki 
jih ima posameznik z okolico. 
Marsikdo od ljudi, s katerimi 
delam, že po nekaj srečanjih 
poroča, da je kdo od njegovih 
bližnjih opazil spremembo. Po 
navadi bodo njegovi naj-
bližji najprej opazili razliko, 
ni pa nujno. Pomembno je 
poudariti, da za okolico ni 
vedno prijetno, ko nekdo 
osebno zraste. Lahko jim 
sprememba ni všeč, čeprav 
je za posameznika dobra. 
Vedno je del rasti tudi njena 
vključitev v odnose in okolje, v 
katerem nekdo živi. Včasih je 
prav to največji izziv. A če posa-
mezniku to uspe, potem je go-
tovo dosegel pomembno točko 
na poti svoje osebnostne rasti.

   
Urška Jesenovec, mag. 

zakonskih in družinskih 
študijev,

zakonska in družinska 
terapija

jesenovecurska@gmail.com

Urška svetuje

Kako stopiti 
iz cone udobja 
na pot osebnostne rasti?

Vsako leto ob prihodu 
novega leta mnogi 

navdušeno zapišejo 
seznam zaobljub, ki naj 
bi jim izboljšale počutje 

in življenje. Kljub 
dobrim namenom in 

navdušenju se velikokrat 
zgodi, da zaobljube 

ostanejo neuresničene 
ali trajajo le kratek čas.

Zakaj se to dogaja? 
Zakaj so novoletne zaobljube 

tako kratkotrajne in kako lahko 

dosežemo trajne spremembe in 
cilje? Kaj je zares pomembno?
1. Pomembno je razumeva-
nje kratkoročnosti zaobljub
Novoletne zaobljube pogosto 
temeljijo na hitrih odločitvah in 
navdušenju ob novem letu, ven-
dar pogosto primanjkuje načrta, 
trajnosti in realističnosti. Pogo-
sto postavljamo previsoke cilje 
ali pa se odločimo za spremem-
be, ki niso skladne z našimi re-
sničnimi željami, vrednotami 
in življenjskim slogom.
2. Usmerimo pozornost na 
trajne spremembe
Namesto zaobljub se raje osre-
dotočimo na postavljanje traj-
nih ciljev. Pomembno je, da cilje 
postavimo realistično in speci-
fično, da imamo jasen načrt, da 
bi jih dosegli. Namesto enkra-
tnih odločitev se osredotočimo 
na vzpostavljanje zdravih navad 
in sprememb v vsakdanjem ži-
vljenju.
3. Gradimo spremembe sko-
zi proces
Pomembno je razumeti, da je 
pot do sprememb pogosto po-

membnejša od samega cilja. 
Proces gradnje navad, spre-
minjanja miselnih vzorcev 
in vztrajanja kljub oviram je 
ključnega pomena. Prilagajanje 
ciljev in prilagajanje načrta poti 
je ključ do uspeha na dolgi rok.
4. Sprejmimo manjše in 
stalne spremembe
Zaobljube se pogosto nanaša-
jo na dramatične spremembe, 
medtem ko je včasih pomemb-
neje sprejeti manjše, a trajne 
spremembe. Take korake je laž-
je vzdrževati in lahko sčasoma 
privedejo do velikih premikov.
Klasičen primer novoletne za-
obljube, ki pogosto ostane neu-
resničena, je na primer odloči-
tev za redno vadbo ali hujšanje. 
Veliko ljudi si ob začetku novega 
leta postavi cilj, da bodo redno 
telovadili ali izgubili določeno 
število kilogramov. Na začet-
ku so zelo motivirani, morda 
se celo včlanijo v fitnes, kupijo 
novo opremo za vadbo ali zač-
nejo s specifično dieto. Ven-
dar pa se motivacija sčasoma 
zmanjša, življenje postane za-

sedeno, obveznosti se povečajo 
in telovadba ter uravnotežena 
prehrana postaneta manjša pri-
oriteta.
Namesto hitrih zaobljub si to-

rej postavimo trajne cilje in se 
osredotočimo na vzpostavlja-
nje zdravih navad. Namesto 
da spreminjamo vse naenkrat, 
si vzemimo čas in postopoma 
vpeljimo spremembe, ki jih 
lahko vzdržujemo dolgoročno. 
Tako bomo gradili na trajnejših, 
globljih in pomembnih spre-
membah v našem življenju.

Če čutite, da bi potrebovali 
podporo ali pomoč pri dose-

ganju vaših ciljev, izboljšanju 
medosebnih odnosov ali potre-
bujete prostor za pogovor in ra-
zumevanje, lahko stopite v stik 
z mano. Veselim se priložnosti, 
da bi vam pomagala graditi 
boljšo prihodnost.

Ana Podlipnik, mag. 
psihosocialnega svetovanja

ana@
motivacijainsvetovanje.si 

www.
motivacijainsvetovanje.si 

Ana svetuje

Končajmo obdobje zaobljub: 
iskanje trajnih sprememb
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Decembrski praznični 
dnevi so najbolj bleščeč 

del leta. 

Bleščijo se lučke na drevescih 
in po mestih, bleščice so na 
oblekah, na marsikateri doma 
narejeni voščilnici, božičnih 
okraskih, ... Vendar pa je od sre-
dine oktobra v Evropski uniji 
prodaja bleščic prepovedana. 
Kljub temu jih bo do razprodaje 
zalog, ki so nastale pred 17. okt-
obrom, še vedno mogoče kupiti.

V EU po novem velja prepo-
ved prodaje tako bleščic kot 
plastičnih mikrokroglic. Med 
drugim so prepovedane razsute 
bleščice, plastične mikrokrogli-
ce, bleščice, nalepljene na de-
korativne izdelke, pa tudi tiste, 
ki lahko med običajno uporabo 
odpadejo, kot so na primer ble-
ščice na božičnih okraskih in 
kapah za zabavo ter bleščice v 
kompletih za umetnost in obrt, 
so za Nejo pojasnili na Uradu za 
kemikalije. Nekatere omejitve, 

kot je prepoved prodaje raztre-
senih bleščic in mikrokroglic, 
so, kot omenjeno, začele veljati 
že 17. oktobra, druge pa bodo 
prepovedane po prehodnem 
prilagoditvenem obdobju, ki se 
izteče najpozneje oktobra 2035.

Kljub prepovedi je v prosti 
prodaji še vedno možno dobiti 
raztresene bleščice, saj je do-
voljena prodaja izdelkov ki so 
ostali na zalogi. Kot so pojasnili 
na Uradu za kemikalije, se s tem 

preprečijo nepotrebni odpokli-
ci in zmanjša količina odpad-
kov. Inšpekcijski nadzor se še 
ne izvaja, ga bodo pa predvido-
ma uvedli prihodnje leto, so še 
dodali.

Prepoved bleščic v Bruslju 
utemeljujejo z nadaljevanjem 
boja za zaščito okolja in proti 
plastiki. Že od leta 2021 je pre-
povedana prodaja nekaterih 
plastičnih izdelkov za enkra-
tno rabo, sledile pa bodo nove 

prepovedi. Evropska komisija 
je v okviru zakonodaje o kemi-
kalijah (uredba Reach) sprejela 
ukrepe za omejitev namerne-
ga dodajanja mikroplastike v 
izdelke. Kot je ob tem navedla, 
bodo nova pravila preprečila iz-
pust približno pol milijona ton 
mikroplastike v okolje, ki moč-
no ogroža ekosisteme, pred-
vsem vodne. Prepovedana je 
prodaja mikroplastike kot take 
in izdelkov, ki jim je bila mikro-
plastika dodana namerno, ob 
uporabi pa se sprošča v okolje, 
določa uredba.

Sprejeta omejitev temelji na 
široki opredelitvi mikroplasti-
ke, ki zajema vse sintetične po-
limerne delce, manjše od petih 
milimetrov, ki so organski, niso 
topni in so slabo razgradljivi. 
Med primeri najpogostejših 
izdelkov, ki jih zadevajo nova 
pravila in so največji vir namer-
ne mikroplastike v okolju, so v 
Bruslju med drugim omenili 
zrna granulata, ki se jih upo-
rablja na umetnih športnih 
površinah, in uporabo mikro-
plastike v kozmetičnih izdelkih, 
kot so pilingi, mehčalci, gnojila, 
fitofarmacevtska sredstva, igra-
če, zdravila in medicinski pri-
pomočki.

STA

Kadar voziš, 
ne 
uporabljaj
telefona!
Telefoniranje med vožnjo je med slovenskimi vozniki če-
dalje bolj prisotno. Ti se žal premalo zavedajo, da uporaba 
mobilnega telefona za volanom bistveno zmanjša njihovo 
zbranost. Zaradi tega lahko spregledajo pomembno pro-
metno signalizacijo in se prepočasi odzovejo na nepred-
vidljive razmere na cesti. Takšne okoliščine pa lahko pov-
zročijo hudo prometno nesrečo.

Uporaba mobilnih telefonov med vožnjo je nevarna.
Če med vožnjo uporabljate mobilni telefon, je možnost, da 
boste imeli prometno nezgodo, štiri krat večja.
Šteje vsaka sekunda. Šteje vsako življenje.
Kar koli že je, lahko počaka.

Tudi prostoročno telefoniranje ni varno
Slovenska zakonodaja telefoniranje med vožnjo dovoljuje, 
če je v vozilo vgrajena naprava za prostoročno telefoni-
ranje. Kljub temu v policiji svetujemo, da med vožnjo ne 
telefonirate, saj je vožnja aktivnost, ki ji moramo posvetiti 
vso pozornost! 

V primeru nujne uporabe mobilnega telefona je najvarneje, 
da se ustavite na primernem mestu zunaj vozišča in pot 
nadaljujete šele, ko končate pogovor.

Policija

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah 
LL VIVA (v okviru razpoložljivega asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno 
ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. 
Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 18. 1. do 4. 3. 2024 oz. do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte katalog ugodnosti ali nas pokličite na brezplačno telefonsko številko 080 71 17! 

VITAMIN D 1000 I.E.
Prehransko dopolnilo 
z vitaminoma D in C v 
obliki kapsul. 60 kapsul.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo 
za uravnoteženo in raznovrstno 
prehrano. 

KOENCIM Q10 50 MG
Prehransko dopolnilo s 
koencimom Q10 v obliki 
kapsul, 30 kapsul.
Prehransko dopolnilo ni 
nadomestilo za uravnoteženo in 
raznovrstno prehrano.

MALČEK  
MANDLJEVO OLJE
Namenjeno je vsakodnevni 
negi dojenčka, za čiščenje 
in zaščito suhe in občutljive 
kože. Koži daje prožnost 
in mehkobo, 150 ml.

DNEVNA KREMA
Namenjena je vsakodnevni negi kože. 
Vsebuje olivno olje in vitamin E, ki 
kožo negujeta in varujeta pred 
škodljivimi vplivi okolja, 50 ml.

ALOE VERA X2
ALOE BALZAM ZA 
USTNICE
Vsebuje arganovo olje, 
karitejevo maslo in 
vitamin E, 5,7 ml.

MAZILO ZA NOS
Mazilo za nos s pantenolom 
za nego in vlaženje, 10 g.

Veljavnost od 18. 1. do 4. 3. 2024
www.lekarnaljubljana.si

redna cena: 8,90€ cena s Kartico zvestobe

7,12€ + 2
POPUST: 

20%

redna cena: 16,58€ cena s Kartico zvestobe

13,26€ + 3
POPUST: 

20%

redna cena: 8,09€ cena s Kartico zvestobe

6,47€ + 2
POPUST: 

20%

redna cena: 7,01€ cena s Kartico zvestobe

5,61€ + 1
POPUST: 

20%

redna cena: 5,91€ cena s Kartico zvestobe

4,73€ + 1
POPUST: 

20%

redna cena: 5,90€ cena s Kartico zvestobe

4,72€ + 1
POPUST: 

20%

Evropski teden 
preprečevanja raka 

materničnega vratu, ki 
ga letos obeležujemo 

že osemnajstič, je 
priložnost za pregled 

podatkov in letošnji so 
obetavni. 

Za odpravo raka na mater-
ničnem vratu že dosegamo dva 
od treh ciljev, v zadnjih treh 
letih je bila v programu Zora 
dosežena največja pregleda-
nost žensk doslej, Svetovna 
zdravstvena organizacija pa je 
program ZORA prepoznala 
kot dobro prakso.

V Sloveniji že od leta 2015 
izvajamo Državni program 
obvladovanja raka, ki povezuje 
vse deležnike s ciljem zmanjša-
ti breme raka v Sloveniji. Pre-
prečevanje bolezni in zgodnje 
odkrivanje sta pomembna 
stebra tega programa. Zaradi 
odličnega dela vseh, ki sode-
lujejo v programu ZORA in 
zaradi zaupanja žensk, ki se na 
preglede odzivajo, smo dosegli 
odlične rezultate in smo na 
poti odprave raka na mater-
ničnem vratu.  

Ministrstvo za zdravje pod-
pira in zagotavlja pogoje za 
izvajanje vseh aktivnosti, ki 
nas vodijo k odpravi raka na 
materničnem vratu. Vabimo 
vse ženske, da se odzivajo na 
presejalne preglede, deklice 
in dečke in njihove starše pa 
k odločitvi za cepljenje proti 

HPV, ki je dokazano učinkovi-
ta zaščita pred okužbo s HPV 
in njenimi posledicami. Ce-
pljenje preprečuje raka na ma-
terničnem vratu in tudi druge 
rake spolovil in danke, raka 
ustnega dela žrela in genitalne 
bradavice. 

V zadnjih treh letih je 
bila dosežena največja 
pregledanost žensk doslej

Organizirano populacijsko 
odkrivanje in zdravljenje pre-
drakavih in zgodnjih rakavih 
sprememb materničnega vratu 
v programu ZORA izvajamo 
v Sloveniji že 20 let. Zbolev-
nost se je v vseh teh letih več 
kot prepolovila in Slovenija in 
rešena so bila števila življenja. 
Zadnja triletna pregledanost 
v ciljni skupini od 20 do 64 let 
je 74,4 %, kar je največja pre-
gledanost do sedaj. Prvič, od 
vzpostavitve programa ZORA, 
je pregledanost presegla 70 % v 
vseh slovenskih regijah.

Svetovna zdravstvena 
organizacija je program ZORA 
prepoznala kot dobro prakso 

Svetovna zdravstvena orga-
nizacija je Slovenijo na podlagi 
dobrih rezultatov programa 
ZORA  prepoznala kot državo, 
ki lahko med prvimi v Evropi 
doseže odpravo raka maternič-
nega vratu. O programu ZORA 
je Svetovna zdravstvena orga-
nizacija posnela dokumentar-
ni film, saj ga je prepoznala kot 
dobro prakso umestitve kom-

pleksnega sistema kot je orga-
niziran, populacijski presejalni 
program v obstoječ zdravstven 
sistem na način, da mu ženske 
zaupajo ter da je kakovost vseh 
storitev v presejanju, diagno-
stiki, zdravljenju in spremlja-
nju po zdravljenju predrakavih 
in rakavih sprememb nadzoro-
vana in dobra.

Za odpravo raka na 
materničnem vratu že 
dosegamo dva od treh ciljev

V Sloveniji že dosegamo dva 
od treh ciljev za odpravo raka 
na materničnem vratu, to je 
več kot 70 % pregledanost in 
učinkovito zdravljenje predra-
kavih in rakavih sprememb 
materničnega vratu pri več 
kot 90 % žensk. Velik izziv je 
uresničitev tretjega cilja za od-
pravo tega raka, to pa je 90 % 
precepljenost deklic proti HPV. 

Cepljenje proti HPV je učin-
kovita zaščita pred okužbo s 
HPV in njenimi posledicami

Cepljenje proti HPV je do-
stopno za deklice in dečke, saj 
cepljenje proti HPV prepreču-
je raka na materničnem vratu 
in tudi druge rake spolovil in 
danke, raka ustnega dela žrela 
in genitalne bradavice. Ceplje-
nje se izvaja v 6. razredu ob 
sistematskem pregledu v letu 
2023/2024 pa tudi pri fantih, 
ki obiskujejo 1. in 3. letnik sre-
dnje šole. Cepljenje je pod do-
ločenimi pogoji dostopno tudi 
zamudnicam in zamudnikom.

Ministrstvo za zdravje

Ali ste vedeli, da v EU velja
prepoved prodaje bleščic?

V Sloveniji smo na dobri
poti k preprečevanju raka

na materničnem vratu
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Ustanovljen je bil leta 1988 in 
deluje v okviru Pevskega dru-
štva Ivana Cankarja Vrhnika. 
V svojem 35-letnem delovanju 
so dosegli obširen arhiv, pester 
repertoar, mnoga priznanja in 
si ustvarili veliko prijateljstvo 
na koncertih zunaj Slovenije.

Jubilejni koncert je bil 9. de-
cembra 2023 v prepolni Can-
karjevi dvorani na Vrhniki, kot 
gostje pa so nastopili Otroški 
pevski zbor Osnovne šole Iva-
na Cankarja Vrhnika pod vod-
stvom zborovodkinje Ljubice 
Jelovšek. Že s prvo pesmijo Hva-
la ti so navdušili polno dvorano, 
povezovalka koncerta pa je po-
udarila: »Nocoj želimo usmeri-
ti luč na prehojeno pot našega 
zbora, saj praznujemo že 35 let 
delovanja. Želimo se zahvaliti, 
da smo vsa leta zdržali skupaj 
pod vodstvom našega srčnega 
in predanega zborovodje, Lovra 
Groma, ter še naprej vztrajamo. 
Za prvo pesem današnjega ve-
čera smo izbrali pesem Hvala 
ti. Hvala ti za dneve sreče, hva-
la ti za vse stvari. Hvala za vse 
uspešno izvedene koncerte, za 
vse lepe dogodke, gostovanja, 
druženja, prijateljstvo in naklo-
njenost, ki se je tekom let razvila 
tako med nami pevci kot med 
vsemi našimi gostitelji na različ-
nih koncih sveta.«

Slavnostni nagovor pa je pri-
padal predsednici zbora Nadji 
Kogovšek, ki to delo uspešno 
in aktivno opravlja že petnajst 
let. Med drugim je o zgodovini 
zbora povedala: »Hvala drago 

občinstvo za 35-letno zvesto 
poslušanje, iskrene vzpodbu-
dne aplavze, ki nas bogatijo 
in dajejo smisel našemu delu. 
Hvala vam, da ste danes ob tem 
posebnem jubileju zopet z nami 
in da iz vas lahko črpamo moč 
in voljo za nadaljnje delova-
nje. Nostalgično in ponosno se 
»vrača nam spomin« (kot pravi 
pesem) na čase, polno čustev 
in doživetij, ko se je petje razle-
galo še izpod vaških lip. V Sinji 
Gorici so zveneli ženski glasovi 
pod vodstvom g. Majde Smr-
ke, na drugi strani Vrhnike pa 
moški pod vodstvom g. Toneta 
Jurjevčiča. Oba zbora sta temelj 
in začetek naših korenin. Petin-
trideset let je minilo od 24. no-
vembra 1988, ko se je zaiskrilo 
med njima in jih združilo v Me-
šani pevski zbor Ivana Cankarja 
Vrhnika pod vodstvom g. Majde 
Smrke. Leta 1994 smo v svoje 
vrste privabili tudi pevke in pev-
ce sosednje Občine Logatec, kar 
je slovenska posebnost. Ponosni 
smo na to. Zavestno ohranjamo 
poslanstvo slovenske zborovske 
kulture v obeh občinah in jo ši-
rimo po svetu.

Petintrideset let uspešnih 
nastopov, pohval in priznanj, 
nepozabnih srečanj z ljudmi, ki 
so nam z veseljem odprli vrata 
in srce, je hkrati doba mnogih 
odpovedovanj, vztrajnosti, sa-
modiscipline, veselja in žalosti.

Idejo, na enem mestu zbrati 
društva iz vsega sveta, ki no-
sijo ime Ivana Cankarja, mi je 
uspelo uresničiti leta 2018 ob 

stoletnici smrti našega rojaka, 
ko smo skozi svojo kulturno de-
javnost povezali in gostili zbore, 
društva in javne zavode iz do-
movine in tujine: od BIH, Srbi-
je, Švedske pa vse do Avstralije. 
Devetnajst se jih je zvrstilo na 
odru Cankarjevega doma na 
Vrhniki.

Vsa leta je bil poseben pouda-
rek na kulturno-pevskem pove-
zovanju naših zdomcev in izse-
ljencev v svetu in tako ohranjati 
slovensko kulturno umetnost 
pod imenom Ivana Cankarja 
ter promocijo Vrhnike.«

Tema letošnjega že 35. kon-
certa je bila predstavitev pe-
smi z gostovanj zbora Ivana 
Cankarja po svetu od leta 2013 
naprej. Prva pesem je bila po-
svečena samim pevkam in 
pevcem zbora ter najzvestejšim 
poslušalcem njihovih koncer-
tov: Hvala ti – v priredbi Vinka 
Štruclja. Druga pesem je bila 
namenjena Cankarjevemu letu 
2018. Njena pisma, besedilo I. 
Cankarja, uglasbil Ivan Florjanc. 
Nato so sledile pesmi, ki so jih 
peli v jezikih obiskanih držav 
po svetu:
– Chiisai aki mitsuketa, japon-

ska narodna (Japonska 2013), 

spremljava na klavirju: Ed-
vard Popit

– Vela luka, besedilo B. Žuvela 
(Šibenik, Split 2014), spreml-
java na kitari: Jožica Rupar in 
Lilijana Stepic

– Tebe pojem, Stevan Mokran-
jac (Ruma, Vršac, Novi Sad, 
Srbija 2017)

– Srpkinja, Isidor Bajić (Sub-
otica, Srbija 2022), spremljava 
na klavirju: Edvard Popit

– Mari, Mari, Marika, ljudska iz 
Porabja, priredil Radovan Go-
bec (Monošter, Madžarska 
2022)

– Twentsch Volkslied, ljudska, 

priredba Matjaž Kmet (Ni-
zozemska 2023), spremljava: 
Edvard Popit

– An Irisc blessing, Trad, Irska, 
James E. Moore (Nemčija 
2023), spremljava na klavirju: 
Edvard Popit

– Daleč od doma, Danica Ban 
(Hilden, Nemčija 2023)
Zadnjo pesem so skupno za-

peli z mladimi pevskimi gosti 
Otroškim pevskim zborom Ku-
štravci (zborovodkinja Ljubica 
Jelovšek): Na planincah luštno 
biti, spremljava na kitari: Jožica 
Rupar in Lilijana Stepic, spre-
mljava na klavirju Ema Trček. 

Ob navdušenju celotne dvorane 
so sledili še trije dodatki. Tako 
se je tudi končal jubilejni, 35. 
koncert MePZ Ivana Cankarja. 
Za visoki jubilej, 50 let delovanja 
v kulturi, pa je predstavnica Na-
taša Bregant Možina, Območna 
izpostava Vrhnika, podelila pri-
znanja, ki so jih prejeli: Brigita 
Mole, Špela Petkovšek in Janez 
Pišek. Ob koncu veljajo vse če-
stitke vsem sodelujočim na is-
krenem koncertu ter da bi še na 
mnoga leta skupno, uspešno in 
aktivno nadaljevali na pevskih 
koncertih.

Simon Seljak

MePZ Ivana Cankarja z dolgoletnim dirigentom Lovrom Gromom

Za dolgoletno delovanje v kulturi so priznanje prejeli: Janez Pišek, Brigita Mole in Špela Petkovšek.

Za uspešen koncert pa so zaslužni: dirigent Lovro Grom, kitaristka Lilijana Stepic, pianist Edvard Popit, 
kitaristka Jožica Rupnik, pianistka Ema Trček in zborovodkinja Ljubica Jelovšek.

Predsednica zbora Nadja Kogovšek

35 let MePZ Ivan Cankar
V okviru kulturnih prireditev Povsod je luč 
2023 je Mešani pevski zbor Ivana Cankarja 

izvedel praznični koncert ob 35-letnici 
svojega delovanja. 
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Glasbena šola 
Vrhnika vsako leto ob 
koncu koledarskega 
leta organizira 
praznične koncerte, 
na katerih svoj talent 
in učne dosežke 
predstavljajo njeni 
učenci. 

Ti dogodki so čudovita pri-
ložnost, da mladi glasbeniki 
zablestijo in delijo radost glas-
be z občinstvom v prazničnem 
vzdušju.

Najprej, 6. decembra, je zbra-
no občinstvo glasbeno pobožal 
kitarski orkester pod vod-
stvom Pavle Lušin Kolman, 
ki je skladno s predprazničnim 
časom segel po klasični božični 
pesmi Hugha Martina »Have 
Yourself a Merry Little Christ-
mas«, po nežni »La Shy Myze« 
(W. Duarte) in po priredbi 
Claptonove čustvene pesmi 
»Tears in Heaven«.

Slabih štirinajst dni kasneje, 
v ponedeljek, 18. 12., so svoje 
znanje v Cankarjevem domu 
predstavili člani in članice har-
monikarskega orkestra pod 
vodstvom Mihe Plavčaka z 
deli Introduction – Choral Leo-
na Boellmanna, ki je poslušalce 
popeljalo na čustveno glasbeno 
potovanje, in z ikonično pra-
znično pesmijo Johna Lennona 
»Hapy Xmas (War is over). Za 
harmonikarji je oder zasedel 
Pihalni orkester Glasbene 
šole Vrhnika z Matjažem 
Kajzerjem, ki je dvorano za-
zbila v pop ritme Ed Sheerana 

»Shape of You«, nadaljeval z 
bluesom W. C. Handyja in za-
ključil z nepozabno praznično 
skladbo Mariah Carey  »All I 
Want for Christmas Is You«. 

Dan kasneje, 19. decembra, je 
nastopil mali godalni orker-
ster, ki ga vodi Nina Demšar. 
Občinstvo so popeljali od ne-
žne in pomirjajoče uspavanke 
K. Baker (Uspavanka, jutranji 
čaj), preko ritmičnega »Veselega 
kmetiča« R. Schumanna do tra-
dicionalne angleške kolednice 
»Želimo vam srečen božič«.

Koncert velikega godalne-
ga orkestra (mentorice: Nina 
Demšar, Urša Kržič, Urška Re-
ner Skaza) pod vodstvom Na-
stje Cajhen Rode je bil sicer 
napovedan že v decembru, a 
ga je nato glasbena šola prema-
knila v januar. Koncert so od-
prli solisti z dvema skladbama 
(de Beriot in Kabalevski), ki so 
vključevale virtuozne elemen-
te in zahtevajo napredno teh-
nično spretnost in muzikalno 
izražanje, v nadaljevanju pa je 
občinstvo na glasbeno potova-
nje popeljal še celoten orkester. 
Solistke so bile Ana Biček (vio-
lončelo), Katja Trček (violina), 
Manja Trček (violina), Jakob 
Maklin (violončelo) in Jagoda 
Sitar (oboa).

Na vseh koncertih je občin-
stvo nagovorila tudi ravnatalji-
ca Glasbene šole Vrhnika Do-
minika Naveršnik, ki je ob 
voščilu ob praznikih poudarila 
tudi bogato in celostno izobra-
ževalno izkušnjo glasbenega 
učenja, ki bogati tako učence 
kot nemalokrat tudi učitelje.

Gašper Tominc

Koncert je bil pred polno 
dvorano Cankarjevega doma 
Vrhnika v soboto, 16. decembra 
2023.

Vrhniškemu občinstvu so se 
predstavili s popolnoma novim 
programom, ki je vse popeljal 
širom po svetu. Resnično je 
glasba vse prisotne popeljala 
na različne konce sveta, kot bi 
se z vlakom vozili in se usta-
vljali v Afriki, Aziji, na Irskem 
in v Ameriki v Oregonu. Na 
koncu popotovanja so se glas-
beniki ustavili doma in zaigrali 
dve skladbi: Poslušajte vsi lju-
dje in Avsenikovo Zvezde na 
nebu žare. Občinstvo je bilo res 
navdušeno, saj so godbenike z 
aplavzom prisilili v tri dodatke.

Tako lahko zapišemo, da se 
je izkazala prava kakovost, ki 
jo osvajajo s svojim mladim di-
rigentom Maticem Titovškom. 
Orkester tudi pridobiva mlade 
glasbenike, saj so prav v letu 
2023 dobili tri nove.

Težko pa bi vrhniška godba 
obstajala brez zvestih podpor-
nikov, ki poskrbijo za prispevke 
in tako omogočijo njihovo de-
lovanje ter priprave na božič-
no-novoletne koncerte. Ob tej 
priložnosti so se člani Pihalne-
ga orkestra Vrhnika zahvalili 
Občini Vrhnika, ki jih podpira 
že vrsto let, in podjetjem, ki 
se vedno znova odzovejo na 
prošnjo za donacijo: Gut&Pet, 
Flay bar &snack, d. o. o., Molek 

servis, Kmečki hram, Dvig, d. 
o. o., in M-Orel. Zahvalili so se 
tudi vedno zvesti publiki, ki jih 
spremlja na vseh nastopih in so 
tako del njihovega glasbenega 
ustvarjanja.

Simon Seljak Poslušalci so zadovoljni zapuščali dvorano

Božično-novoletni 
koncert

Pihalni orkester Vrhnika z dirigentom Maticem Titovškom

Glasbena 
popotnica 
praznikom

Pihalni orkester

Harmonikarski orkester

Veliki godalni orkester

Prav hitro se je čas zavrtel in zopet je bil 
že po večletni tradiciji praznični koncert 

Pihalnega orkestra Vrhnika pod vodstvom 
dirigenta Matica Titovška. 
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Dogodil se je v veliki dvorani 
Cankarjevega doma na praznik 
Svetih treh kraljev 6. januarja 
2024. Na dveh predstavah je 
bila dvorana polna poslušalcev, 
na odru pa se je predstavilo 150 
glasbenikov in pevcev. Poleg 
Orkestra Simfonika Vrhnika, ki 
ga je vodil neutrudni dirigent 
Marko Fabiani, so nastopili še 
trije zbori: Mešani pevski zbor 
Mavrica z zborovodkinjo Da-
rinko Fabiani, Mešani pevski 
zbor dr. Frančišek Lampe pod 
vodstvom zborovodkinje Ka-
tje Bajec Felc in Komorni zbor 
Fran Gerbič z zborovodjem 
Juretom Rajkom. Kot solistka 
je nastopila mlada sopranistka 

Beti Bratina. Ne moremo pa 
mimo koncertne povezovalke 
Monike Tavčar, znane TV vodi-
teljice jutranjega programa, ki je 
že osmič zaporedoma opravila 
svoje delo. Tradicija je obveljala 
tudi za dva nastopa v Slovenski 
filharmoniji Ljubljana, in sicer 
teden kasneje. 

Prelep glasbeni večer, ki je iz-
žareval z novim programom, so 
začeli inštrumentalisti z ognje-
vitim Madžarskim plesom 
velikega nemškega skladatelja 
Johannesa Brahmsa. Nato se je 
predstavila z Arijo Mesečku iz 
opere Rusalka češkega sklada-
telja Antonina Dvoraka mlada 
sopranistka Beti Bratina. Kot 

diplomirana violinistka deluje 
tudi v Simfoničnem orkestru 
RTV Slovenija. Sledile so še 
nekatere znane glasbene stvari-
tve v priredbi Marka Fabianija 
in v prepesnitvi dirigentove 
vnukinje Lare Fabiani, ki so jih 
zaigrali in zapeli udeleženci no-
voletnega koncerta: 
– odlomek iz opere Wilhaima 

Tella italijanskega skladatelja 
Gioachina Rossinija 

– arija iz opere Romeo in Julija 
A! 

– je venx vivre skladatelja Char-
lesa Gounoda (Rada bi živela)

– protestantski koral Cvetje je 
vzbrstel nemškega skladatelja 
Michaela Praetoriusa,

– izbrane melodije iz komične 
operete Ptičar avstrijskega 
skladatelja Carla Zellerja,

– skladba Kadar Zila Naj Drava 
iz Slovenske suite skladatelja 
Alda Kumarja

– skladba bratov Avsenik v 
Švicarskih Alpah v priredbi 
Janija Goloba

– iz opere Netopir Johanna 
Straussa ml. skladba Arija 
Adele.

– skladba Pod nebom 
mesečnim skladatelja How-
arda Blaka

– južnoameriški ritmi v skladbi 
Brazil
Zadnja skladba, ki je združe-

vala hite znane švedske glasbe-
ne skupine ABBA, pa je navdu-

šila vse prisotne, poslušalce in 
izvajalce. Zato so morali izvesti 
še tri dodatke, med katerimi je 
bil zadnji Radetzky marš – Tri-
glav.

Tako se je končal 35. novole-
tni koncert, ki je bil v teh letih 
145-krat. Ni pa potekal samo na 
relaciji Vrhnika–Ljubljana, am-
pak se je dogajal tudi v Borov-
nici, na Brezovici, v Horjulu in 
tudi v Šoštanju. Kot zanimivost: 
samo pet let je trajalo, da se je 
število obiskovalcev novoletnih 
koncertov povečalo s 150 na 
700. Prav v zadnjih letih je dvo-
rana na Vrhniki dvakrat nabito 
polna, podobno tudi Slovenska 
filharmonija na dveh koncertih 
teden kasneje. Naj bo tako tudi 
v nadaljnjih letih. 

Simon Seljak

Dovolite mi, da se v imenu organizatorjev Orkestra Sim-
fonika in MePZ Mavrica Vrhnika zahvalim sponzorjem in 
donatorjem za večletno sofinanciranje in podporo naših 
novoletnih koncertov. Dragi sponzorji, donatorji! Za 35. No-
voletni koncert ste si vzeli čas za smeh, saj je glasba duše in 
tako kot svečke svetlo in čisto žarijo, se naj vse naše in vaše 
želje v leto 2024 iskrijo!  
Hvala vsem vam: EPILOG, d. o. o., Lj, GUT&PET, d. o.,o., 
Sinja Gorica, Gostilna Pri Kranjcu Vrhnika, Vezalke.si, Cve-
tje Darila Karmen, DVIG, d. o. o., Schwarz, d. o. o., Kmetija 
Prinčič, Carniola čokolada, d. o. o., Avtovleka Čepon, s. p., 
Cvetličarna Bela, Fortrade, d. o. o., Realprojekt, d. o. o., AH 
Seliškar, d. o. o., Carbonsec, d. o. o., DG 69, Gutnik, d. o. o., 
Menard RA Cool solutions, Rajko Mivšek, Pekarna Baškovč, 
Sitel, d. o. o., Termotom, Ključavničarstvo Kunc, Javni zavod 
Lekarna Ljubljana, PRO-SAF.si nepremičnine, Robert inže-
niring, d. o. o., Studio Zenit, ZIC in Slaščičarna Berzo.

Slavi Štirn, organizacijski odbor

V galeriji 
Cankarjevega doma 
je bilo v torek, 16. 
januarja 2024, 
odprtje razstave 
Ujeto v mozaik 
Kulturnega društva 
Rakek, sekcije 
Mozaik. 

Je najmlajša od sedmih aktiv-
nih sekcij Kulturnega društva 
Rak Rakek. Pod mentorstvom 
Eve Ule trenutno petindvajset 
aktivnih članov izdeluje mo-
zaike iz različnih materialov 
– vitražnega stekla, smaltov 
(posebnega stekla za izdelavo 
mozaikov), keramičnih ploščic, 
kamenčkov, školjk …

Mozaike ustvarjajo na raz-
lične izbrane teme. V sezoni 
2017/18 so izdelovali triptihe, 
nadaljevali s portreti živali, 
ptic naših krajev, s sadjem, ze-
lenjavo in slaščicami, v tehniki 
mozaika so predstavljali Picas-
sojeve ženske portrete, lani pa 
so z mozaikom raziskovali ab-
strakcijo.

Sekcija Mozaik se predsta-
vlja na številnih razstavah na 
Rakeku, v Novi vasi na Blokah, 
Starem trgu, na gradu Snežnik, 
v Novi Gorici, Idriji, Postojni, 

zdaj tudi na Vrhniki, kjer so na 
ogled mozaiki iz sklopov Sad-
je, zelenjava in slaščice, Ptice 

naših krajev ter Raziskovanje 
abstrakcije skozi mozaik. Sama 
otvoritev je bila pred polno 

dvorano galerije Cankarjevega 
doma. Za glasbeni vložek je po-
skrbel učenec GŠ Vrhnika kita-
rist Jurij Lekšan Hren. O delo-
vanju sekcije »Mozaik« KD Rak 
Rakek pa je spregovorila njena 
predsednica Karmen Petrič. 
Razstavljena dela je predsta-
vila mlada mentorica Eva Ule. 
Resnično prelep kulturni večer 
je povezovala Tatjana Oblak 
Milčinski, ki je razstavo tudi 
»otvorila«. 

Zanimiva razstava številnih 
mozaikov je v galeriji na ogled 
do 25. februarja 2024.

Simon Seljak

Vabilo 

Nauportus viva in Župnija Vrhnika

vabita ob slovenskem kulturnem prazniku na recital

KRST PRI SAVICI.
Prireditev bo v petek, 9. februarja, ob 19. uri v Beli dvo-
rani župnijskega vrtca Vrhnika.

Nastopili bodo: 
• Pavle Ravnohrib – pripovedovalec,
• Milan Kobal –  Črtomir,
• Cilka Kobal – Bogomila,
• Franci Bozovičar – duhovnik,
• Jože Kurinčič – uvodničar.
• Glasbena spremljava: Andrej Marinčič.

Vabljeni!

Ujeto v mozaik

 Sodelujoči na razstavi.

Svoje delo je predstavila tudi Vrhničanka Nataša Oblak Japelj, 
ki živi na Rakeku. 

Vsi nastopajoči na odru Cankarjevega doma

Polna dvorana na obeh koncertih

Na odru 150 ustvarjalcev 
glasbenega večera

Mlada sopranistka Beti Bratina 

Letošnji tradicionalni novoletni koncert Orkestra 
Simfonika Vrhnika je bil že 35. po vrsti. 
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Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Gledališki abonma 2023/24 in za IZVEN 
ČETRTEK, 15. februar 2024, ob 19.30 
MESTNO GLEDALIŠČE LJUBLJANSKO

Joseph Kesselring: 

ARZENIK IN STARE ČIPKE 
Arsenic and old lace, 1939 
Komedija

Režija in priredba: Nina Ramšak Marković

Abby Brewster: Judita Zidar
Martha Brewster: Mirjam Korbar
Teddy Brewster: Gašper Jarni
Mortimer Brewster: Matevž Sluga
Jonathan Brewster: Filip Samobor
Dr. Einstein: Matic Lukšič
Elaine Harper: Klara Kuk k. g.
Stražni O'Hara: Jožef Ropoša
Gospod Gibbs in gospod Whiterspoon: Jaka 
Lah
Stražnik Brophy: Tomo Tomšič, Gaber K. 
Trseglav, Boris Ostan
Policijska poročnica Rooney: Tanja Dimitri-
evska

Ob sveži uprizoritvi tega več kot osemdeset 

let starega besedila o čudaški družini Brew-
ster bodo na svoj račun prišli ljubitelji črnega 
in ekscentričnega humorja. Člane bizarne ne-
wyorške družine Brewster bi lahko opisali kot 
nekakšne davne prednike Addamsovih. In be-
sedilo je presenetljivo blizu današnjemu svetu 

– svetu tabloidnih zgodb o serijskih morilcih, 
psihopatih, zastrupljevalcih in posameznikih, 
ki si s plastičnimi operacijami spreminjajo 
obraze. Ameriški dramatik Joseph Kesselring 
(1902–1967) je zaslovel prav s to igro, ki je bila 
krstno in zelo uspešno uprizorjena na Broa-
dwayu leta 1941. Nepozaben je tudi film iz 
leta 1944 s Caryjem Grantom v glavni vlogi. 
Tokratna uprizoritev je že peta na slovenskih 
poklicnih odrih.

Predstava traja uro in 55 minut brez odmora.

Slušatelji programa 
Spoznavajmo svet in 
domovino pri U3ŽO 
smo se lani proti koncu 
leta odpravili na drugi 
izlet, tokrat v Slovenske 
gorice – gričevje 
v severovzhodni 
Sloveniji, ki se razteza 
od avstrijske meje 
na severu do meje 
s Hrvaško, vzhodno 
in zahodno mejo pa 
predstavljata reki Mura 
in Drava. Središče je 
kraj Lenart.  

Ob 9. uri smo prišli v Lenart, 
ki leži v osrednjem delu Slo-
venskih goric ob cesti Murska 
Sobota–Maribor. Tam nas je 
pričakala vodička, ki je preži-
vela dan z nami.

Odpravili smo se v Benedikt, 
kjer smo okušali mineralno 
vodo iz benediških vrelcev. Po 
okušanju mineralne vode smo 
si ogledali še poznogotsko in 
renesančno cerkev Svetih treh 
kraljev, ki stoji na vzpetini nad 

naseljem. V kraju in okolici 
so številni gomilni grobovi iz 
rimske dobe, ki pa so bili po 
večini izropani. Po kratki vo-
žnji po slikovitih Slovenskih 
goricah smo se peljali do Vi-
tomarcev, kjer smo si ogledali 
Hrgovo domačijo. To je značil-
na panonska hiša s slamnato 
dvokapno streho. V hiši je mu-
zej, kjer smo skozi razstavne 
eksponate spoznali kmečko ži-
vljenje nekoč. Pri domačiji smo 
se okrepili s pravo slovensko-
goriško gibanico, ki je kulina-
rična posebnost regije, nato pa 
smo skočili »nazaj v čas«. Peš 
smo se odpravili v podružni-
ško osnovno šolo Vitomarci, 
kjer nas je čakal »pobeg v šolo 
skozi čas«. Stroga gospodič-
na učiteljica nam je v učilnici 
prikazala, kako je v tistih časih 
potekal pouk in kakšna kazen 
je doletela učenca, če se ni lepo 
obnašal. Med drugimi tudi 
»klečanje na koruzi«. Ura je 
bila že trinajst in odpravili smo 
se na kosilo v Gostilno Eder. 
Ob prihodu nas je pozdravil 
gostilničar z ocvirkovko; to je 
kvašen kruh, posut z ocvirki 
in pečen v peči. Po kosilu smo 

se odpeljali na Zavrh, kjer smo 
si z razglednega stolpa, ki ga 
je turistično društvo postavi-
lo v spomin Rudolfu Maistru, 
privoščili čudovit razgled na 
Slovenske gorice. Rudolf Ma-
ister je po prisilni upokojitvi 
leta 1923 uteho iskal v lepotah 
Slovenskih goric, na oddih pa 
je prihajal prav v Stupičevo vilo 
na Zavrh. V obnovljeni Štupi-
čevi vili smo si z vodenim ogle-
dom razstave Maister po Ma-
istru ogledali spominske sobe 
in spoznali njegovo življenje. 
Za zaključek dneva nas je ča-
kal še ogled kraja Sv. Trojice v 
Slovenskih goricah z vodenim 
ogledom znamenite baročne 
cerkve s tremi zvoniki iz 17. 
stoletja. V obnovljeni samo-
stanski kleti smo si privoščili 
degustacijo treh vzorcev vina 
s prigrizkom in ponovno za-
dovoljili svoje želodčke. Jeseni 
leta 1910 se je v Sv. Trojice za 
pol leta preselil tudi pisatelj 
Ivan Cankar in napisal dramo 
Lepa Vida. V poznopopoldan-
skem času smo se zadovoljni, 
prijetno utrujeni in polni lepih 
vtisov vrnili na Vrhniko. 

Darija Podbevšek

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Gledališki abonma 2023/24 in za IZVEN 
ČETRTEK, 29. februar 2024, ob 19.30

Dario Fo: 

VSE ZASTONJ! VSE ZASTONJ! 
Sotto paga! Non si paga! 
Proletarska komedija
PREŠERNOVO GLEDALIŠČE KRANJ

Režija: Ajda Valcl

Igrajo:
Antonia, brezposelna: Vesna Pernarčič
Giovanni, delavec: Aljoša Ternovšek
Margherita, honorarna delavka: Vesna Sla-
par
Luigi, delavec, Margheritin mož: Miha Rod-
man
Policist, Komandir specialne enote, Kmet, 
Starec: Blaž Setnikar
Statista: Dominik Vodopivec in Jure Pogačar

Zgodba te duhovite, a hkrati ostre družbe-
nokritične farse se začne tik po uporu v tr-
govinskem centru, ko se ženske, ogorčene 
nad ponovnim dvigom cen, odločijo, da temu 
naredijo konec. V uporniškem zanosu ženske 
v hipu stopijo skupaj, saj imajo dovolj nepre-
stanega izkoriščanja in višanja cen osnovnih 
živil. 
Zato sprva zahtevajo polovično ceno, kasne-
je pa jih jeza in upor pripeljeta do tega, da si 
živila preprosto stlačijo pod obleke in z njimi 
odkorakajo domov. 
Dario Fo pa zanimiv obrat v zgodbi doseže s 
»feminističnim zapletom« in absurdnimi ko-
mičnimi zapleti z njihovimi možmi, saj mora-
jo ženske svojo uporniško odločitev »proletar-
ske nabave« skrivati ne le pred policijo, ampak 
tudi pred svojimi »pravičniškimi« zakonskimi 
partnerji. 
Od tu naprej se absurdni zapleti kar vrstijo iz 
prizora v prizor …

Predstava traja 100 minut brez odmora.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika  

PONEDELJEK, 12. februar 2024, ob 20. uri 
KULTURNO DRUŠTVO ŠPAS TEATER 
THEATER MOGUL IN POPUP TEATER

Emma Peirson: JAMSKA ŽENSKA
Monokomedija

Režija: Ranko Babić
Igra: Rebeka Dremelj
Po neverjetni uspešnici predstave Jamski 
človek prihaja na slovenske odre komedi-
ja Jamska ženska avtorice Emme Peirson. V 
čevlje svetovne uspešnice bo od decembra 
naprej vstopila Rebeka Dremelj pod taktirko 
režiserja Ranka Babića, ki smo ga spoznali 
v dveh Hit komedijah Moška copata in Kri-
za srednjih let. Gre za duhovit in prisrčen 
pogled na različnosti, napake in posebnosti 
tako moških kot žensk skozi sodobno žensko 
perspektivo. Navdihujoča komedija pripove-
duje zgodbo o dveh popolnoma različnih bi-
tjih, ki obupano poskušata sobivati na enem 
majhnem planetu – in si deliti eno kopalnico. 

Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

PONEDELJEK, 3. februar 2024, ob 19.30
STUDIO GONG 

KONCERT ADIJA SMOLARJA
Adi Smolar, ki je v svoji glasbeni karieri prejel 
številne nagrade poslušalcev in strokovne jav-
nosti, za vas pripravlja nepozaben večer. 
Na svoj kritičen, razmišljujoč, vendar zelo hu-
domušen način vam bo predstavil svoje skoraj 
ponarodele pesmi. Adi velja za enega izmed 
najizvirnejših, najplodnejših in najpopular-
nejših kantavtorjev pri nas. Svoje poslušalce 
je razveselil s kar petnajstimi samostojnimi 
albumi. V eni izmed svojih pesmi pravi: »Se 
počasi daleč pride, se prav počasi spletejo 

vezi, dokler mi sonce ne zaide, iskal poti 
bom do ljudi!« Tako nam preprosto opiše 
pot, ki jo je prehodil od leta 1981, ko je imel 
svoj prvi samostojni koncert, pa vse do danes. 
Bodite del njegove poti tudi vi, zato vljudno 
vabljeni na koncert na Vrhniko!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Otroški abonma 11. šola 2023/24 in za IZVEN 
SOBOTA, 3. februar 2024, ob 11. uri

IFIGENIJA SFRČKLJANA
Cirkuško klovnovska predstava za otroke 
Igra: Eva Škofič Maurer

Glavna zvezda predstave, klovnesa Sfrčkljana, 
je izobražena oseba, ki bolj ali manj gladko 
govori več jezikov: angleško, rusko, sloven-
sko, srbsko in hrvaško. Ima pa eno majceno 

pomanjkljivost: če je pod stresom se namreč 
začne nezaustavljivo smejati. Klovnesa Sfrč-
kljana bo gledalce naučila osnov lepega ve-
denja, odpela bo še vedno zelo priljubljeno 
pesem z naslovom La, la, la, s katero se je prija-
vila na Emo leta 1978 in se vrnila daleč v pre-
teklost s prikazom zgodbe o Tisti jablani. Za 
vrhunec predstave pa bo poskrbela z izvedbo 
zelo nevarne točke, kjer bo hodila po vrvi, ne 
da bi pokazala spodnje hlačke. Če boste hoteli 
še, boste doživeli točko Leteči paradižniki. 

Predstava traja 40 minut, 3+

Potepanje po osrednjih Slovenskih goricah

Nadomestna predstava
Spoštovani abonenti in drugi obiskovalci predstav v Cankarjevem domu na Vrhniki, 
namesto s predstavo NEZNANEC (zaradi bolezni v ansamblu) MGL na našem odru gostuje s 
komedijo ARZENIK IN STARE ČIPKE. 

Zahvaljujemo se vam za razumevanje!
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D o g o d k i 
 februar

DAN URA DOGODEK

Dogodki na Vrhniškem

ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
OŠ ICV – Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika
GŠV – Glasbena šola Vrhnika

ZIC – Nedelje in prazniki

2
pet

19.00 Kino
NESREČNA BITJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

3
sob

11.00 Otroški abonma
Eva Škofic Maurer: IFIGENIJA SFRČKLJANA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstopnina

19.30 Koncert
ADI SMOLAR
Cankarjev dom Vrhnika / Studio gong / Vstopnina

4
ned

17.00

19.00

Kino risanka
MIRACULOUS PIKAPOLONA & ČRNI MAČEK (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
GEPEK
Komična drama /Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / 
Vstopnina

5 
pon

17.00 Meditacija
Marjan Rijavec: MEDITACIJA ZA VEČ LJUBEZNI
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / Obvezne prijave / Vstop prost

6
tor

18.00 Likovna razstava
RAZPRIMO KRILA USTVARJALNOSTI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

7
sre

18.30 Koncert z recitalom
PREŠERNOV DAN z učenci GŠV in OŠ IC Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, GŠV, OŠ ICV, CKV / Vstop prost

9
pet

19.00 Kino
NAPOLEON
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

10
sob

9.00

17.00

19.00

Praktična delavnica
Marjan Rijavec: SAMOZDRAVLJENJE MISLI IN ČUSTEV Z 
VIJOLIČNIM ŽARKOM
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / Obvezne predprijave / Vstopnina

Kino risanka
NINA IN JEŽEVA SKRIVNOST (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
ARGYLLE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

11
ned

17.00

19.00

Kino risanka
ŠOLA ČAROBNIH ŽIVALI 2 (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
INTERESNO OBMOČJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

12
pon

20.00 Monokomedija
JAMSKA ŽENSKA
Cankarjev dom Vrhnika / Špas teater / Vstopnina

14
sre

19.00 Plesna produkcija
5KIN PLESNI MIKSER
Cankarjev dom Vrhnika / Plesna šola 5ka / Vstop prost

15
čet

19.30 Gledališki abonma in izven
ARZENIK IN STARE ČIPKE
komedija, Cankarjev dom Vrhnika / MGL, ZIC / Vstopnina

16
pet

9.15

19.00

Srečanje
MESEČNA SREČANJA ZA NOSEČNICE IN MAMICE NA PORODNIŠKI
Cankarjeva knjižnica / Vstop prost

Koncert
KONCERT DEJANA VUNJAKA
Cankarjev dom Vrhnika / Mandarina / Vstopnina

17
sob

17.00

19.00

Kino risanka
DNEVNIK PAULINE P. (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
BOB MARLEY 
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

18
ned

17.00

19.00

Kino risanka
ŽELJA (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
PRISCILLA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

19
pon

17.00 Predstavitev
OBLETNICA IUV: TONE DEBEVC - Tone
Cankarjeva knjižnica / CKV / Vstop prost

22
čet

17.00 Predavanje
Petra Grom: UKROTI AVTOPILOTA SVOJIH MISLI IN IZSTOPI IZ 
ZAČARANEGA KROGA
Cankarjeva knjižnica / Vstop prost

23
pet

19.00 Kino
BOB MARLEY 
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

24
sob

17.00

19.00

Kino risanka
TAČKE NA PATRULJI: SILNI FILM (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
SAMO 3 DNI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

25
ned

17.00

19.00

Kino risanka
MIRACULOUS PIKAPOLONA & ČRNI MAČEK (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
PRISCILLA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

27.
tor

18.00 Fotografska razstava
Iko Kraševec: IZ FOTOLOVSKEGA NAHRBTNIKA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

29
čet

17:00

19:30

Predavanje
Roman Budna  - UREJENE OSEBNE FINANCE
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / Vstop prost

Gledališki abonma in izven
VSE ZASTONJ! VSE ZASTONJ!
Komedija, Cankarjev dom Vrhnika / Prešernovo gledališče Kranj, ZIC / 
Vstopnina

Razstava ilustracij Mateje Pivk: PREFINJENOST 
PRVINSKOSTI
bo v Avli odprta do 4. februarja 2024.

Do 25. februarja 2024 vas vabimo na ogled razstave 
UJETO V MOZAIK; Slaščice, sadje, zelenjava, ptice, 
abstrakcija …
Razstavo v Galeriji smo pripravili skupaj s sekcijo Mozaik iz 
Kulturnega društva Rakek.

V torek, 6. februarja 2024, ob 18. uri 
vas vabimo na odprtje razstave 
RAZPRIMO KRILA USTVARJALNOSTI
Likovna dela udeležencev likovnih tečajev in delavnic;
mentorica: oblikovalka Milena Oblak Erznožnik.
Razstava v Avli bo na ogled do 5. marca 2024.

V torek 27. februarja 2024, ob 18. uri  
vas vabimo na odprtje fotografske razstave
Iko Krašovec: IZ FOTOLOVSKEGA NAHRBTNIKA.
Razstava bo na ogled do 17. marca 2024.

Zavod
Ivana Cankarja 
Vrhnika

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki, Tržaška cesta 25, so na ogled od ponedeljka do 
petka od 10. do 13. ure (ob delovnih dneh), ter ob drugih prireditvah. Stalna razstava akad. 
slikarja Florisa Oblaka trenutno ni odprta, ker poteka prenova Rokodelskega doma na 
Tržaški cesti 23.

Razstave
v Cankarjevem domu Vrhnika
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Nova enota knjižnice v 
Borovnici
Na veliko veselje vseh se je enota Kra-
jevna knjižnica dr. Marje Boršnik v 
Borovnici preselila v nove prostore, na 
Zalarjevo cesto 19A v Borovnici. Želi-
mo vam, da bi našli prave knjige, ki vas 
bodo razveseljevale, izobraževale in/ali 
sprostile. Prijazno vabljeni.

Fotografski natečaj za 
naslovnico zloženk
Mnogi ste opazili, da so naša vabila na 
dogodke v letu 2023 spremljali mucki, 
leto prej ptički; v letu 2024 pa bodo 
glavne zvezde kužki. Za šest naslovnic 
smo že dogovorjeni z Zavetiščem Hor-
jul. Šest fotografij pa bomo izbrali med 
fotografijami, ki jih lahko pošljete tudi 
vi na ema.krizic@ckv.si. Fotografija 
naj bo dovolj dobre kakovosti in po-
končnega formata. Vsebina fotografije 
naj ustreza velikosti 1/3 ležečega A-4 
formata. Format fotografije naj bo JPG, 
JPEG ali PNG. Elektronska pošta mora 
biti opremljena z imenom in priimkom 
avtorja fotografije in pripisom: dovo-
ljujem javno objavo.

Meditacija za več 
ljubezni – Marjan Rijavec
Toplo vabljeni na edinstven dogodek 
in meditacijo, kjer se bomo dotaknili 
tematike LJUBEZNI. Kako vnesti več 
ljubezni v svoje srce, do sebe in svojih 
bližnjih. Sprostili bomo občutke jeze, 
frustracije in žalosti, ujete v srcu ter se 
osvobodili starih verig. Izboljšali bomo 
odnose ter vnesli mir in ljubezen v svoje 
življenje. Izkoristili bomo moč skupine 
in poslali srčno toplo energijo svojim 
bližnjim, krajanom in celotni Sloveni-
ji. S seboj lahko prinesite blok/zvezek, 
pisalo in vodo. Dogodek je brezplačen 
in namenjen vsem, ki želite v letu 2024 
več Ljubezni na vseh ravneh. Obvezne 
prijave 041 766 559 ali info@marjanri-
javec.com. Ponedeljek, 5. 2. 2024 ob 
17.00, Grabeljškova dvorana. 

Celodnevna 
praktična delavnica: 
Samozdravljenje misli 
in čustev z vijoličnim 
žarkom – Marjan Rijavec
Srčno vabljeni na prav posebno de-
lavnico oziroma celodnevni tečaj 

čustveno mentalne higiene z upo-
rabo vijoličnega žarka. Na delavnici 
boste prejeli posebne tehnike in orod-
ja, ki vam bodo pomagali učinkovito in 
hitro odstraniti vse vrste neprijetnih 
občutkov, misli, prepričanj in navad. 
Od jeze, žalosti, tesnobe, kompulzij s 
hrano, alkoholom, itn. … strahu, de-
presivnih stanj pa vse do specifičnih 
težav. Vijolični žarek ima izjemno 
zdravilno lastnost na naš um in duha, 
ki ga bom z vami prvič delil tudi javno. 
Rezultat po delavnici so opolnomoče-
nje, lahkotnost v srcu in nova svežina v 
vašem umu in telesu. Z udeležbo si bo-
ste zagotovili celodnevno mentorstvo 
in individualno delo v podpori skupi-
ne.  Delavnica je omejena na deset lju-
di. Delali bomo na specifičnih izzivih, 
praktično in prizemljeno. Če se želite 
v letu 2024 priučiti, kako se osvoboditi 
starih blokad, je ta delavnica zanesljivo 
za vas. Dogodek je namenjen tistim, 
ki se želite v letu 2024 naučiti hitro in 
učinkovito prečistiti svoje misli in ču-
stva. Cena: 100 €. Paket zajema: celo-
dnevno delavnico, skripto, brezplačen 
paket meditacij, individualno terapev-
tsko obravnavo. Prigrizki vključeni, čas 
za kosilo bo. Za več informacij o delav-
nici in prijave me pokličite na 041 766 
559 ali prek info@marjanrijavec.com. 
Sobota, 10. 2. 2024 od 9.00 do 
18.00, Grabeljškova dvorana. 

Brezplačna mesečna 
srečanja za nosečnice in 
mamice na porodniški – 
Anita Jakša
»Za ženske ustvarjamo brezplačna me-
sečna srečanja, ki polnijo dušo in telo. 
Brezplačna srečanja so ženski krogi 
za nosečnice in mame na porodniški 
v katerih lahko pustiš vse, česar ne 
potrebuješ, in se vrneš domov mirna. 
Teme so od nosečnosti do partner-
stva, otrok, iskanja sebe. Če te prite-
gne in si tole prebrala, dobrodošla, da 
se nam pridružiš na srečanju. Skupaj 
zmoremo več. Ni ti treba biti sama za 
vse,« Anita Jakša, idejna vodja pro-
jekta Varuh Narave in Veva.si. Tema 
v februarju: Moja družina. Vabljene v 
petek, 16. 2. 2024, ob 9.15 v Grabe-
ljškovo dvorano. 

Obletnica IUV, 
predstavitev: Tone 
Debevec - Zvone
Skupaj z Združenjem borcev za vre-

dnote NOB Vrhnika vas v ponede-
ljek, 19. 2. 2024, ob 17.00 vabimo 
v Grabeljškovo dvorano CKV na pred-
stavitev Toneta Debevca - Zvoneta, 
partizana in gospodarstvenika. Rodil 
se je leta 1923 v Ivanjem selu, do odho-
da v partizane je živel na Rakeku. Bil 
je nosilec partizanske spomenice 1941. 
Zaradi kritične analize dachauskih 
procesov je bil leta 1952 obsojen na 
trinajstletno zaporno kazen, a je bil po 
dveh letih izpuščen. Leta 1962 je postal 
direktor Industrije usnja Vrhnika, ki jo 
je vodil 37 let. Pod njegovim vodstvom 
je postala ena največjih usnjarn na sve-
tu z več kot 3000 zaposlenimi. Podpiral 
je liberalno politiko Staneta Kavčiča in 
zagovarjal vključevanje v evropske go-
spodarske tokove. Za izjemne dosežke 
v organizaciji in pri vodenju Industrije 
usnja Vrhnika je leta 1972 prejel na-
grado Gospodarske zbornice. Bil je 
tudi športnik, v mladosti nogometaš 
in atlet, kasneje športni funkcionar in 
športni zanesenjak. Toneta Debevca se 
bosta spominjala sin Zvone Debevec 
in nečakinja Maja Polak ter njegovi 
znanci. Zvone je pravnik in odvetnik, 
Maja je profesorica biologije in magi-
strica antropologije. 

Petra Grom: Ukroti 
avtopilota svojih misli 
in izstopi in začaranega 
kroga
Čutite, da vas neki vzorci omejujejo, pa 
ne veste, kako se jih otresti? Za njimi 
se skrivajo (ne)zavedna prepričanja, ki 
vam ne pustijo naprej. Vendar ni treba, 
da je odkrivanje in opuščanje omeju-
jočih misli še eno trdo delo, ki vam bo 
vzelo čas in voljo. Ko dojamemo, kako 
deluje avtopilot našega razmišljanja in 
prepoznamo tiste ovire, ob katerih se 
vedno znova spotaknemo, je sprejema-
nje novih poti lahkotnejše in vedno bolj 
samodejno. In ko nas začetno navduše-
nje mine in nas spet ima, da bi se vrnili 
k staremu razmišljanju o naši nemoči, 
imamo pri roki konkretne tehnike, s 
katerimi si lahko pomagamo. Ste pri-
pravljeni, da prenehate s samosabotažo 
in naredite prostor vsemu lepemu, kar 
vas čaka v novem  letu? Dobrodošli na 
brezplačnem predavanju! Petra Grom 

je ustanoviteljica Ateljeja novih začet-
kov, ki od leta 2023 deluje na Vrhniki. 
Pred tem je bila deset let zaposlena v 
službi za odnose z javnostmi v Na-
rodnem muzeju Slovenije. V okviru 
delavnic, coachniga in sprostitvenih 
tretmajev združuje skoraj petnajstle-
tno raziskovanje in izobraževanje s 
področij opolnomočenja, zavedanja 
notranje moči, tehnik sproščanja in 
osvobajanja, doseganja ciljev, manife-
stiranja in kreiranja. Vodi jo poslan-
stvo o nujnosti zavedanja, da nismo 
le žrtve svojih okoliščin, temveč lahko 
aktivno spremenimo svoje življenje, ko 
enkrat spoznamo svojo notranjo moč 
in se jo naučimo uporabljati. Prijazno 
vabljeni v četrtek, 22. 2. 2024, ob 
17.00 v Grabeljškovo dvorano. 

Roman Budna  – Urejene 
osebne finance. 
Da nas zaradi denarja ne 
bo bolela glava!
»Denar ni vse,« pravi stari slovenski 
pregovor. S tem se strinjamo, vendar 
brez njega v sodobni, potrošniško na-
ravnani družbi tudi ne gre. Kako je po-
memben, priča tudi dejstvo, da zanj ve-
čino svojega aktivnega obdobja delamo 
po najmanj štirideset ur na teden. Veli-
ko posameznikov in družin komaj uspe 
povezati mesec z mesecem, kaj šele, da 
bi uspeli tudi kaj prihraniti. Da bi vam 
pomagali razumeti delovanje osebnih 
financ in vam pomagali pri urejanju 
vaših finančnih zadev, smo za vas pri-
pravili brezplačno predavanje na temo 
urejenih osebnih financ, ki bo poteka-
lo 29. 2. 2024, z začetkom 17.00 v 
Grabeljškovi dvorani Cankarjeve knji-
žnice Vrhnika. Predavanje traja uro in 
pol in je razdeljeno v sedem vsebinskih 
sklopov, ki vam bodo pomagali z načr-
tnim upravljanjem in razumevanjem 
osebnih financ doseči postavljene cilje 
in zagotovili, da vas zaradi denarja ne 
bo več bolela glava. Roman Budna je 
bančnik, menedžer. Po izobrazbi eko-
nomist z več kot 25-letnimi izkušnjami 
v finančni industriji. Svojo poslovno 
pot je začel leta 1995 v družbi Optima 
leasing, d. d. Leta 2000 se je pridružil 
podjetju GMAC finančne storitve, d. o. 
o., ki je na slovenskem trgu skrbelo za 
financiranje kupcev vozil pod blagov-
no znamko Opel Credit. V letu 2003 
se je zaposlil v Volksbank banki, d. d 
(kasneje Sberbank banka, d. d. in N 
banka, d. d.), kjer je bil sprva odgovoren 
za segment potrošniškega kreditiranja. 
Leta 2004 je bil imenovan za direktorja 
področja poslovanja s prebivalstvom, 
ki ga je vodil do leta 2013, ko je pre-
vzel vodenje oddelka razvoja bančnih 
produktov za področje poslovanja s 
prebivalstvom. V sklop njegovih odgo-
vornosti je spadalo tudi vodenje Enote 
za pritožbe in reševanje vseh pritožb 
na nivoju banke, imenovan je bil tudi 
za prokurista banke. Romana zani-
majo novi poslovni modeli, inovacije 
fintech, uporabniška izkušnja strank 
in priložnosti odprtega bančništva, ki 

izvirajo iz sprejete evropske direktive 
PSD2. Znan je tudi po svojem prispev-
ku na temo upravljanja osebnih financ 
in nasvetov za podjetnike.

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 15.30 vabimo v Močilnik k bra-
nju Cankarjevih besedil. Dogodek bo 
v vsakem vremenu. Prijava za branje 
na daljavo oziroma informacije o 
točnem kraju in terminu: mirjam.
suhadolnik@gmail.com. 

Uganke – nagrajenci
V decembru 2023 smo prejeli 65 re-
šitev ugank, 16 reševalcev je napisalo 
nepravilen odgovor. Žreb smo opravili 
3. 1. 2024. Nagrajenci so: UGANKA 
ZA NAŠE NAJMLAJŠE – rešitev: De-
klica z vžigalicami, nagrajenec: IZAK 
ČELEŠNIK, Vrhnika, nagrada: Ja-
kobova želja, Nina Vehar. UGANKA 
ZA BRIHTNE GLAVCE – rešitev: Bo-
žični pujs, nagrajenka: KATARINA 
FURLAN, Vrhnika, nagrada: Pisma 
za Nemojo, Niko Nikolčič Matužinov. 
UGANKA ZA VELIKE BRIHTE –  
rešitev: Beležnica, nagrajenka NADIA 
MILENKOVIČ VIDIC, Vrhnika, 
nagrada: Jakobova želja, Nina Vehar. 
Prevzem nagrad v knjižnici. Z novim 
letom smo za vas pripravili nov format 
uganke. Pridite in preverite svoje zna-
nje, vabljeni k reševanju! 

RAZSTAVE V  CANKARJEVI 
KNJIŽNICI  VRHNIKA

Slikarska razstava članov U3ŽO 
Vrhnika – Študijski program Risanje 
in slikanje
V januarju in februarju 2024 vas vabi-
mo k ogledu likovnih izdelkov članov 
študijskega programa Risanje in sli-
kanje, ki na U3ŽO Vrhnika deluje že 
četrto leto. Njihov mentor je akadem-
ski slikar Janez Kovačič. Dela bodo 
razstavljena v Cankarjevem salonu in 
vitrinah.

Tita in Tačke pomagačke
V naši knjižnici otroke s svojimi obiski 
in poslušanjem razveseljuje terapevtski 
par: jazbečarka Tita in njena vodnica 
Ljubica Jelovšek. Tita je lani sodelo-
vala na mednarodnem fotografskem 
natečaju Canon Young People, kjer so 
nastale čudovite fotografije, ki si jih 
lahko do konca marca 2024 ogledate v 
Malavašičevem kotičku naše knjižnice. 
Avtorica fotografij je Liza Anama-
ri Jelovšek, dijakinja prvega letnika 
Srednje vzgojiteljske šole, gimnazije 
in umetniške gimnazije v Ljubljani. V 
okviru prej omenjenega programa je 
prikazala delovanje društva Tačke po-
magačke.

Zverinice ponovno v domači knjižnici
Zdaj že znamenite vrhniške Zverini-
ce so ponovno na ogled v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika. Z njimi je avtor Igor 
Junak (Pavlovčič) daljše obdobje go-
stoval v Mestni knjižnici Ljubljana 
- enota Šiška. Razstava je bila sprva 
načrtovana od 10. maja do 10. junija, 
pa se je potem zaradi velikega zanima-
nja  podaljšala vse do 4. oktobra. Zdaj 
se vam v nekoliko posodobljeni razli-
čici ponovno predstavljajo v domačem 
kraju.

Vabljeni
na naše prireditve 
v februarju 2024
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Z gostom se je pogovarjala 
Jana Petelin Zadnik. 

Viki Grošelj je v svet pospre-
mil še svojo devetnajsto knjigo, 
ki nosi pomenljiv naslov: Mojih 
33 odprav v najvišja in najbolj 
odmaknjena gorstva sveta. Opi-
suje 33 vzponov od Mahaluja 
leta do 1975 do Himalaje leta 
2022, izjemnih 47 let spominov 
na skoraj štiristo straneh z barv-
nimi fotografijami. Med drugim 
je poudaril, da ni mogel mimo 
tega, da je vrhunski alpinizem 
zelo nevarna dejavnost, saj je 
na 33 njegovih odpravah umrlo 
sedem plezalcev, na dveh celo 

po dva, zato je knjiga posvečena 
tudi njim. Povedal je tudi: »V tej 
knjigi sem povezal in predstavil 
del svojega, slovenskega, pa tudi 
svetovnega dogajanja z odprav. 
Pri pisanju so mi bili v veliko 
pomoč dnevniški zapisi. Več 
kot petdeset popisanih zvezkov 
se je nabralo na polici. Za skoraj 
pol stoletja doživetij je shranje-
nih v njih. Svet in alpinizem sta 
se v tem času precej spremenila, 
zato je pri nekaterih zapiskih 
potrebno upoštevati časovno 
oddaljenost in duh časa, v ka-
terem so se oprave odvile.« V 
predgovoru svetovno znanega 

alpinista in Vikijevega velikega 
prijatelja Reinholda Messner-
ja pa piše: »Viki Grošelj je ena 
ključnih osebnosti svetovnega 
alpinizma in eden najboljših 
alpinistov na svetu. Rodil se je 
leta 1952, plezati pa je začel leta 
1966. Njegov moto je: Alpini-
zem je pustolovščina v najbolj 
plemenitem, najčistejšem in 
najbolj pozitivnem pomenu te 
besede. Viki tudi odlično zdru-
žuje vrhunske aktivnosti s pri-
povedovanjem zgodb. S svojim 
odnosom do obeh dejavnosti je 
postal del velikih zgodb tradici-
onalnega alpinizma.«

Zato je treba knjigo samo 
prebrati in res spoznati alpini-
stične prigode in nezgode na 33 
vzponih največjih in najvišjih 
pogorjih sveta.

Simon Seljak

V okviru projekta Povsod je luč 
2023 je bila v Cankarjevi knjižnici 
14. decembra 2023 predstavitev 
knjige Maksima Gasparija Iz 
naroda za narod, avtorja Roberta 
Kužnika.

Avtor knjige že vse življenje živi in dela v Cer-
knici. Po izobrazbi je inženir lesarstva, vendar je 
v svojem poklicu delal le malo časa. Vrsto let je 
bil urednik lokalnega časopisa Notranji mozaik 
in deloval na turističnem in kulturnem podro-
čju Občine Cerknica. Zadnjih več let pa je delo-
val v raziskovanju in ohranjanju kulturne dedi-
ščine slikarja Maksima Gasparija, ki se je rodil v 
Selščku pri Cerknici in deloval v Cerknici. Tako 

je nastala knjiga o njem kot logična posledica av-
torjeve večletne dejavnosti s področja življenja 
in dela velikega umetnika Maksima Gasparija. 

Monografija o slikarju Maksimu Gaspariju Iz 
naroda za narod je izšla v decembru leta 2022. 
Na tristo straneh sta kronološko predstavlje-
na njegovo življenje in umetniški opus, vse od 
otroških začetkov pa do uveljavljenega umetni-
ka. Kako pomemben je Maksim Gaspari za slo-
venski narod in našo kulturno dediščino, boste 
spoznali skozi številne kritike, članke in njego-
ve spomine, ki so prvič tako obsežno zbrani na 
enem mestu.

Predstavitev je bila v Grabeljškovi dvorani 
Cankarjeve knjižnice Vrhnika v sodelovanju s 
Studijem Zibka.

Simon Seljak

Izbirate lahko med štirimi: Pravljični 
bralni potni list za mlajše otroke 
in Bralni potni list za mladino ter 

Bralni potni list –  Okoli sveta v 240 
dneh in Bralni potni list – Potujemo 

po Evropi za odrasle bralce. 

Vaša naloga je, da v določenem času preberete 
določeno število knjig. V Bralnem potnem listu 
boste našli Vstopno vizo, ki vam bo pomagala pri 
samostojni izbiri knjige za določeno tematiko. Ko 
izbrano knjigo preberete in izpolnite vse potreb-
ne podatke, pridete v knjižnico po Izstopni žig. Z 
njim vam bomo potrdili, da ste končali eno poto-
vanje in se odpravili na naslednje. Ko pridobite 
vse potrebne Izstopne žige, vas čaka lepa nagrada. 

Vabim vas, da se pridružite našemu potovanju in 
odkrivanju neznanega. 

Darija Arsič,
vodja projekta

Zahvala podjetju Hiša niša in 
Marjanu Rijavcu
Univerza za tretje življenjsko obdobje Vrhnika je iz podjetja Hiša Niša, d. o. o., v decem-
bru 2023 prejela znesek v višini 400,00 evrov, od Marjana Rijavca, s. p., Energijska Psiho-
terapija, coaching in svetovanje, pa v januarju 2024 100 evrov. Sredstva bodo namenjena 
za izvajanje projekta U3ŽO Vrhnika. Za prispevek se zahvaljujem podjetju Hiša Niša in 
Marjanu Rijavcu ter jima želimo uspešno delo tudi v prihodnje

Sonja Žakelj

Svetovalno središče Ljubljana
Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in svetovanje za izobraževanje odraslih:

–  INFORMIRANJE :o možnostih učenja in izobraževanja (za poklic, strokovno izpo-
polnjevanje ali za prosti čas), vpisnih pogojih, trajanju izobraževanja, učni pomoči …

–  SVETOVANJE pri:  odločanju za primerno izobraževanje (neformalno, formalno, 
NPK), premagovanju učnih in drugih težav, povezanih z izobraževanjem (motivacija, 
učni stili,

 tipi, vaje za spomin, koncentracijo, načrtovanje učenja, kam in kako …), načrtova-
nju in spremljanju izobraževanja, izvajanju postopkov ugotavljanja in vrednotenja že 
pridobljenega znanja, spretnosti in kompetenc (Učenje učenja, Načrtovanje kariere, 
digitalna kompetenca, državljanska k., socialna k. v osebnem in delovnem okolju) …

Dejavnost poteka:
– v Cankarjevi knjižnica na Vrhniki/prek spleta enkrat na mesec – prva sreda v mesecu: 
 od 9.00 do 11.00: individualna svetovanja in informiranje.

Prijave zbiramo na Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 
V februarju bo svetovanje v sredo, 7. 2. 2024.

Vabljeni!

Predstavitev knjige
o Maksimu Gaspariju 

Avtor knjige Robert Kužnik

V Cankarjevi knjižnici Vrhnika smo za vas 
pripravili projekt Bralni potni list

Viki Grošelj: Mojih 33 odprav

Na enem vrhov izmed 33 vzponov

Z avtorjem Vikijem Grošljem se je pogovarjala Jana Petelin Zadnik.

Nekaj dni pred novim letom, 21. decembra, je v 
Grabeljškovi dvorani Cankarjeve knjižnice Vrhnika 
znani alpinist Viki Grošelj predstavil svojo knjigo 
Mojih 33 odprav. 



NAS CASOPIS 522/29. 1.  2024 C M Y K 80

29. januar 2024 80
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siŠPORT

Članska ekipa še vedno drži 
prvo pozicijo, ki prinaša bolj-
ši razpored v tretjem krogu 
rednega dela prvenstva. Četa 
trenerja Simeunovića, je v tri-
najstih odigranih krogih, kar 
enajstkrat zmagala in zabeležila 
po en remi in en poraz.

Mladinska in kadetska ekipa 
se držita nekje v sredini lestvi-
ce in imata realne obete za uvr-
stitev med tri najboljše ekipe v 
Sloveniji. Nekoliko slabše gre 
selekciji U15, ki se bo verjetno 
težko uvrstila med štiri ekipe 
na vzhodu, kar vodi v nadaljnje 
tekmovanje, ko se med sabo 
pomerita vzhod in zahod drža-
ve. Naši najmlajši ekipi, selekci-
ja pod 13 let, ki smo jo sestavili 

skupaj z ŽNK Vrhnika, pa gre 
zaenkrat odlično. S štirimi zma-
gami in dvema porazoma, drži 
tretjo pozicijo na vzhodu. 

Dogaja se tudi v reprezen-
tančnem futsalu. Članska fut-
sal reprezentanca je decembra 
sklenila kvalifikacije za svetov-
no prvenstvo, ko se tudi tokrat 
ni uspela uvrstiti na SP. Febru-
arja pa varovance selektorja 
Tomislava Horvata čakata pri-
jateljski tekmi s Hrvaško. Obe 
tekmi bosta v Sloveniji: uvodna 
3.2. v Štorah, za tem pa še 6.2. v 
Podčetrtku. Ob tem velja pou-
dariti, da bo letos aprila Slove-
nija po povabilu svetovnih in 
evropskih prvakov gostovala 
na Portugalskem – tekmi bosta 

11. in 13. aprila v Lizboni. Slo-
venija je do sedaj odigrala 295 
uradnih tekem. V tem času je 
zabeležila 131 zmag, 47 remi-
jev in 117 porazov. Zahvaljujoč 
izredno dobremu sodelovanju 
z vodstvom portugalskega fut-
sala, bo tudi reprezentanca U21 
v prihodnjih dneh gostovala v 
deželi svetovnih in evropskih 
prvakov. Reprezentanca, vodi 
jo selektor Mile Simeunovič, se 
bo pomerila s Portugalsko 23. in 
24.1., obe tekmi bosta v mestu 
Tavira. V selekcijo so vabljeni 
tudi »naši« Jure Suban, Žiga 
Frank in Gašper Trdin. Slove-
nija U21 je do danes odigrala 
99 uradnih tekem – do sedaj je 
zbrala 37 zmag, 13 remijev in 49 
porazov.

Za nami pa je 2. Zimski Si-
liko futsal turnir, na katerem 
je tudi letos nastopilo šestnajst 
ekip. V finalu je Nova 6, v njej 

sta igrala dva igralca Silika (Ni-
kola Jandrić in Marko Đeković) 
premagala ekipo AM Team, 
sestavljeno z igralci Silika (Tod 
Ciuha, Max Vesel, Uroš Đurić, 

Jure Suban, Alan Muratagić, 
Benjamin Tušar, Marko Bjelče-
vić in vratar Nejc Berzelak). Kot 
po navadi, pa vas o dogajanju v 
futsal tekmovanjih, kot tudi o 

najbolj svežih informacijah o 
slovenskem klubskem in repre-
zentančnem futsalu, vabimo na 
naša družabna omrežja. 

BE

Začenja se novo leto, 
nogometaši NK Vrhnika 

pa se polni zagona 
vračajo na zelenice. 

Leto 2023 je bilo za vrhniški 
nogomet precej uspešno. V no-
gometni šoli je bilo vpisanih kar 
324 otrok. 

Če dodamo še člansko ekipo, 
trenerje in vse podporne službe, 
se bližamo številki 400. Od leta 
2017, ki je bilo zaradi združitve 
dveh nogometnih šol prelomni-
ca v delovanju kluba, se je števi-
lo otrok skoraj podvojilo. Prvič 

je organizirana zimska liga, ki 
se bo nadaljevala tudi ob viken-
dih v novem letu. Vse to kaže na 
izjemno organizacijo in delova-
nje kluba.

Začetek meseca so se na tre-
ninge vrnile mlajše selekcije, 
člani pa z delom nadaljujejo 
v sredini januarja. Že sedaj je 
jasno, da bosta v nadaljevanju 
sezone ekipo okrepila napada-
lec Din Zulić in vezist Domen 
Klančnik, s tem da kadrovanje 
za spomladanski del še ni za-
ključeno. 

Članska ekipa bo sezono na-
daljevala 9. marca v Škofji Loki. 

V spomladanski del se bodo 
vrhniški fantje podali z enajste-
ga. mesta na lestvici  s ciljem po 
višji uvrstitvi ob koncu sezone.  
Pri selekcijah od U-15 do U-19 
leto začenjamo s pripravljalni-
mi tekmami, letos  tudi z vrstni-

ki iz tujine. Konec minulega leta 
so se mladinci odpravili Trst, 
vse selekcije v januarju odhajajo 
k hrvaškemu prvoligašu HNK 
Gorica, sledilo bo še gostovanje 
na Reki. Spopadi s tako kako-
vostnimi nasprotniki so pose-

ben izziv za igralce in trenerje. 
Tekme na takem nivoju nam 
služijo kot dobra primerjava in 
dodaten vpogled na stanje šir-
še, v celotno regijo, in ne samo 
na okolje, na katerega  smo na-
vajeni in v katerem tekmujemo 

že vsa leta. Za vse otroke od 1. 
do 5. razreda osnovne šole, ki 
radi igrajo nogomet, bomo tudi 
v zimskem času organizirali 
igralne dneve. 

Prvi bo  v soboto, 20. januarja 
2024, od 9.30 do 10.30 v veliki 
telovadnici OŠ AMS na Vrhni-
ki. Treninge vodijo usposobljeni 
in strokovni trenerji ter trener-
ke. Vadeče učijo  nogometnih 
veščin, sodelovanja in obnaša-
nja na igrišču in tudi ob njem. 
Kot vsi igralni dnevi doslej so 
tudi zimski dnevi brezplačni, 
otroci naj bodo športno obleče-
ni (trenirka ali kratke hlače) in 
imajo s seboj svojo plastenko s 
pijačo. Več informacij lahko že 
danes najdete na naši spletni 
strani www.nkvrhnika.si. Va-
bljeni, da se nam pridružite!

NK Vrhnika

Vrhniški košarkarji starostne 
kategorije U-16 so uspešno zaključili 

mednarodni košarkarski turnir v 
Poreču. 

Starejši (U-16A) so s štirimi zmagami in enim 
porazom osvojili končno drugo mesto, mlajši (U-
-16B) pa so dosegli eno zmago in tri poraze. Prav 
vsi so pridobili ogromno izkušenj in novih spo-
znanj, ki jim bodo zagotovo koristila pri nadalje-
vanju domačega prvenstva. K sreči nismo utrpeli 
nobene poškodbe, so se pa igralci obeh ekipi še 
bolj povezali in utrdili medsebojna prijateljstva. 

Sposobnost, da znajo v težkih trenutkih stopiti 
skupaj, bo lahko eden pomembnejših dejavnikov 
pri osvajanju ekipnih ciljev letošnje sezone. Prav 
vsi si zaslužijo pohvale za prikazano in predvsem 
dostojno zastopanje vrhniške oz. slovenske ko-
šarke!

V oddaji Firbcologi, ki je na sporedu na RTV 
SLO 1, so tokrat predstavili delo košarkarskega 
sodnika. Oddajo so posneli v naši dvorani OŠ Iva-
na Cankarja. Sodelovali so igralci našega kluba, 
letnik 2011. Tudi prvoligaški sodnik, ki je vse sku-
paj predstavil, je naš nekdanji igralec Rok Gostiša. 
Vsekakor lepo priznanje za naš klub!

Ipros Vrhnika

Futsal je nazaj

Dogajanje
v NK Vrhnika

Decembrske aktivnosti
v KK Ipros Vrhnika

Po kratkem premoru se 
nadaljujejo futsal tekmovanja, 

za naš klub v vseh selekcijah, ki 
tekmujejo pod okriljem NZS.
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Sodelovali so lahko vsi ob-
čani/ke Vrhnike in tisti, ki se 
z igro srečujejo v okviru naše 
občine. Prvenstva se je udele-
žilo več kot trideset igralcev in 

igralk, ki so se pomerili v različ-
nih starostnih kategorijah, letos 
pa je bila absolutna kategorija še 
posebno kakovostna. Svoje so 
dobremu vzdušju in napetim 

dvobojem prispevali tudi obi-
skovalci in navijači.  
Sledijo rezultati oz. prvi štirje 
v vsaki kategoriji:
osnovnošolci/ke 1. do 5. razred:
1. Vida Lončar 
2. Domen Ogrin
3. David Švab
4. Jan Marjetič
osnovnošolci/ke 6. do 9. razred:
1. Rok Košir 

2. Matic Skubic
3. Jože Jeraj
4. Aljaž Jeraj
Srednješolci/ke:
1. Iztok Jeromel
2. Urban Skubic
3. Sani Gabrovšek

moški do 40 let:
1. Miha Podobnik
2. Luka Podobnik
3. Jan Vrhovec 
4. Jože Jeraj

moški nad 40 let:
1. Tomaž Gutnik
2. Miha Košir
3. Klemen Frank
4. Uroš Ogrin

Ženske, absolutna kategorija:
1. Tanja Nišavič
2. Mateja Skubic

3. Irena Pfundner
4. Lidija Jeraj

absolutna kategorija:
1. Miha Podobnik
2. Smiljan Mekicar
3. Drago Torkar
4. Tanja Nišavič

Dvojice, absolutna kat.:
1. L. Podobnik – M. Podobnik 
2. Mekicar – Cerar
3. Nišavič – Vrhovec
4. Torkar – Kaiser

Vsem tekmovalcem iskreno 
čestitamo za odlične tekme, 
priborjena mesta ter vsekakor 
pogum za udeležbo! Obenem bi 
se radi zahvalili podjetjem An-
vina, d. o. o., d. d., Ljubljanske 
mlekarne, d. d., Escobar, pra-
žarna vrhunskih kav, d. o. o., ki 

so podprli izvedbo tekmovanja 
z donacijami nagrad za tekmo-
valce/ke in tako popestrili samo 
tekmovanje. 

Vsekakor se veselimo nadalj-
njega sodelovanja z vsemi dose-
danjimi in prihodnjimi podpor-
niki naše sekcije. 

Če vas zanima najhitrejši 
šport z žogico na svetu, se ogla-
site v času treningov pri nas 
(dvorana AMS, galerija zgoraj) 
in dobili boste vse potrebne in-
formacije: Torek 17.00 do 18.00 
in 18.00 do 19.30, četrtek 17.00 
do 18.00 in 18.00 do 19.30. Re-
kreativci imajo svoje termine 
ob ponedeljkih in četrtkih, od 
20.00 do 21.30. Vljudno vabljeni. 

Spremljajte nas na Facebooku 
(NTS Vrhnika) in spletni strani 
www.ntenis.si.

MK

V decembru je bilo 
zabavno tudi pri naših 
rokometašicah. 

Najprej jih je obiskal sveti Mi-
klavž. Ker je imel ogromno dela 
z obdarovanjem vseh otrok, jih 
na žalost ni obiskal med samim 
treningom, jim je pa zato pustil 
darila v telovadnici. Tisti dan 
so imele rokometašice vseh sta-
rostnih skupin skupni trening. 
Zabaven, drugačen in na koncu 
še poln veselja, ko so punce od-
prla vsa darila.

Nekaj dni kasneje je klub 
ŠDRŠ Vrhnika pripravil še eno 
zabavno druženje. Vse igralke 
so se skupaj  s svojimi starši po-
družile v Osnovni šoli Antona 
Martina Slomška. Pripravili so 

pravi žur, kjer hrane in pijače 
ni manjkalo. Najbolj zabavni 

del druženja je bila tekma med 
rokometašicami in njihovimi 

starši. Najprej so se vsi sku-
paj pomerili v igri med dvema 

ognjema, kjer so zmagale roko-
metašice. Nato je sledila tekma 

v rokometu med mamicami in 
mlajšo selekcijo deklic, kjer so 
slavile mamice. Juhej, koliko 
smeha in veselja je bilo. Na kon-
cu srečanja so se še očki pome-
rili z starejšimi tekmovalkami. 
Čeprav so se očki trudili  na vso 
moč, so bile punce boljše in so 
pokazale, kaj vse znajo in kako 
dobre so.

December je bil zelo zabaven 
in poln druženja, naše punce pa 
se že pridno pripravljajo na pri-
hajajoča tekmovanja. Veselimo 
se novih dosežkov tekmovalk.

Če si tudi ti želiš postati del 
naše rokometne družine, do-
brodošla:

trenerji.sdrs@gmail.com ali 
051-796-999, Sendy

Zapis in foto: Tjaša Gornik 
s trenerji ŠDRŠ Vrhnika

Judoisti Judo kluba Vrhni-
ka so se v decembru udeležili 
dveh tekmovanj, in sicer s sta-
rejšimi dečki (U-14) in mlajši-
mi kadeti (U-16) v Labinu na 
Hrvaškem ter našimi najmlaj-
šimi tekmovalci (U-12) v Ma-
riboru. 

Tekmovanje na Hrvaškem 
je potekalo 9. decembra. Na 
tekmi je nastopilo 294 tekmo-
valcev iz Hrvaške, Slovenije, 
Italije, Bosne in Ukrajine. Ju-
doisti z Vrhnike so tekmovali 
v starostnih kategorijah U-14 
in U-16. Nekateri so nastopili 

kar v obeh kategorijah in si s 
svojimi borbami priborili na-
slednja mesta:

U-14 (starejši dečki/dekli-
ce):
1. mesto Tjaša Marjetič 
1. mesto Oskar Radivojević 
2. mesto Erika Primc
3. mesto Aljaž Grom
5. mesto Matevž Likar

U-16 (mlajši kadeti/kadeti-
nje):
2. mesto Oskar Radivojević 
3. mesto Zala Glamočak
3. mesto Erika Primc

5. mesto Aljaž Grom
Teden kasneje je potekala še 

zadnja tekma v letu 2023. Ju-
doisti z Vrhnike so tekmovali 
na enajstem Memorialu Nika 
Vrabla v Mariboru v starostni 
kategoriji U-12 – mlajši dečki/
deklice in si s svojimi borbami 
priborili naslednja mesta:
1. mesto Drejc Drašler
2. mesto Luka Urbanija Sladič
3. mesto Gaj Osmanović 
3. mesto Mina Vrhovec 

Čestitke vsem borcem in 
borkam za odlične borbe!

Judo klub Vrhnika

Decembrsko dogajanje v Rokometnem klubu Vrhnika

Za nami že 24. občinsko prvenstvo 
Vrhnike v namiznem tenisu

Dvojice, absolutna kategorija

Učenci in učenke 1. do 5. razred

Tekmovanje je tradicionalno potekalo v 
organizaciji Namiznoteniške sekcije ŠD Vrhnika in 

je bilo 3. 12. 2023 v dvorani pri OŠ Antona Martina 
Slomška na Vrhniki. 

Judoisti aktivni v decembru
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PON, SRE, ČET
VABLJENI!

TOR

Plezalna stena
Trampolin
Tobogan
Gugalnice
Plezalni valj
Pink ponk/biljard
Družabne igre

aktivnosti

PREDHODNE
PRIJAVE NISO

POTREBNE

od 16.ure dalje

PLEZALNICENTERVERD.COM 

od 15.ure dalje
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Tokratno tekmovanje je po-
tekalo v nekoliko drugačnem 
formatu, ki je postregel z doda-
tnim izzivom za vse udeležence. 

Namesto klasičnega enkratne-
ga spusta po progi so se mo-
rali tekmovalci spustiti največ 
šestkrat po isti progi v časov-

nem okviru petih ur. Najboljši 
čas izmed vseh voženj je štel za 
končni vrstni red. Tekmovalci 
so se morali na štart odpraviti 

na lasten pogon, kar je pomeni-
lo, da so se morali povzpeti na 
začetek proge peš ali s svojimi 
kolesi. Dodatna fizična zahteva 
je prispevala k nabiranju več kot 
600 višinskih metrov, kar je bilo 
odlično za izboljšanje kondicije 
vseh udeležencev.

Kolesarski klub Rajd je tek-
movanje izkoristil kot odlično 
priložnost za trening svojih 
mladih tekmovalcev. Trenerji 
so bili prisotni na progi med 
vožnjami in so skrbeli za video 
analize, ki so tekmovalcem po-
magale izboljšati njihovo tehni-
ko in strategijo. Rezultati so bili 
očitni, saj so tekmovalci z vsako 
vožnjo postajali hitrejši.

Posebno priznanje velja Ma-
tiji Turku, ki je izkoristil vseh 

šest voženj in v kategoriji U-13 
zasedel drugo mesto. Njegova 
vztrajnost in kondicijska pri-
pravljenost sta ga popeljali do 
odličnega rezultata, kar je po-
nos kluba in motivacija za pri-
hodnje izzive. 

Tekma je tako postregla z ne-
pozabnim kolesarskim dnem in 
še kot dodaten dokaz, da trdo 
delo in predanost prinašata re-
zultate. (nč)

Z začetkom tega leta 
se odpirajo priložnosti 
za sveže začetke, nove 
cilje in izboljšanje 
lastnega življenja. 

Medtem ko je na seznamu 
novih letnih zaobljub pogosto 
najti zavezo k boljšemu zdrav-
ju, se pogosto zgodi, da takicilji 
postanejo prepuščeni pozabi. 
Zakaj letos ne bi poskusili ne-
česa novega in naredili trajne 
spremembe? Ena od odličnih 
možnosti je, da v svoje življe-
nje vključite pilates. Pilates je 
način življenja.
1. Celovito zdravje
Pilates ni le oblika vadbe, je ce-
lostni pristop k zdravju. Z vad-
bo pilatesa krepite svoje jedro, 
izboljšujete držo, povečujete 
gibljivost in okrepite mišično 
ravnovesje. Rezultat? Ne samo 
močnejše telo, temveč tudi 
boljše počutje in povečana 
energija za vsakdanje izzive.
2. Prilagojeno vsakomur
Eden od razlogov, zakaj je pi-
lates tako priljubljen, je, da je 
primeren za ljudi vseh sta-
rosti in kondicijskih stopenj. 
Ne glede na to, ali ste popoln 
začetnik ali izkušen športnik, 
lahko vadbo prilagodite svojim 
potrebam. In to je ključno za 
dolgoročno vzdrževanje zani-
manja ter učinkovitosti vadbe.
3. Izboljšanje duševnega 
zdravja
Pilates ni le fizična vadba; je 

tudi vadba za um. S poudar-
kom na dihanju in povezavi 
uma z telesom pilates pomaga 
zmanjševati stres, izboljšuje 
koncentracijo in spodbuja no-
tranji mir. V hitrem tempu so-
dobnega življenja je to nepre-
cenljivo orodje za ohranjanje 
duševnega zdravja.
4. Skupinska podpora
Pridružitev skupini za vadbo 
pilatesa ne prinese le koristi 
za fizično zdravje, ampak tudi 
družabno povezovanje. Delje-
nje izkušenj o pozitivnih učin-
kih vadbe pilates z drugimi 
vadečimi postane motivacija 
in spodbuda, ki vam pomaga 
vztrajati pri vadbi tudi v dneh, 
ko bi morda najraje odnehali. 
Povabi in vzpodbudi še prijate-
ljico, sošolko, sodelavko, sose-
do, sestro ali sestrično. V dobri 
družbi so vse stvari še boljše. 
5. Trajnostna sprememba
Za razliko od hitrih rešitev, ki 
jih pogosto obljubljajo različne 
vadbe, je pilates zaveza dolgo-

ročnemu zdravju. S sistema-
tičnim pristopom do vadbe 
boste postopoma gradili moč, 
izboljševali vzdržljivost in do-
segali trajnostne spremembe 
v svojem življenju. Pomembna 
je tudi pogostost obiskovanja 
vadbe. Za optimalne učinke je 
potrebna vadba vsaj dvakrat na 
teden. 
Novo leto 2024 prinaša prilo-
žnost za vašo prenovo in iz-
boljšanje. Izbira je vaša. Zakaj 
ne bi letos poskusili nečesa no-
vega in postali najboljša razli-
čica sebe? Pilates ni le vadba, 
je pot do boljšega zdravja, po-
vezanosti z lastnim telesom in 
notranjega ravnovesja.
Vadbo na Vrhniki organizira 
Društvo Motivkacija. Poteka 
ob torkih in četrtkih zvečer. Za  
prijavo in informacije pokličite 
040 559 991.

Breda Štupica, 
inštruktorica športne 

rekreacije Pilates

Pilates je priložnost 
za krepitev zdravja 

Matija Turk drugi na ekstremni 
kolesarski dirki v Ajdovščini

Nedavna tekma Mini DH v Ajdovščini 
je bila edinstvena in zanimiva izkušnja 
za tekmovalce in ljubitelje kolesarstva 
enduro in downhill. 
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Če je tudi vaša 
dnevna soba postala 

premajhna za ples, 
vas Društvo DUK47 
vabimo, da se nam 

pridružite. 

Prostora bo več kot preveč. 
Program plesno-gibalnih de-
lavnic za otroke vseh starosti 
in njihove odrasle spremljeval-
ce je namenjen celotni družini. 
Potekjal bo vsako zadnjo sobo-
to v mesecu, razen poleti.

Termini: 27. 1., 24. 2., 30. 
3., 27. 4., 25. 5., 29. 6., 28. 9., 
26. 10., 30. 11., 28. 12. 2024

Ura: 10.30 do 11.30
Lokacija: mala dvorana 
Cankarjevega doma na 
Vrhniki 

Prek športnega giba, gibal-
nih iger, likovne umetnosti in 
glasbe bomo spoznavali ter 
osvajali umetniški gib. Skozi 
vodene vaje in improvizacijo 
bomo razvijali domišlijo, urili 
motoriko, koordinacijo v tele-
su in prostoru ter razvijali ple-
sno izražanje. Ples nudi spro-
stitev, razvija samozavest in 
samopodobo, pozitivno vpliva 
na socialni, čustveni in telesni 
razvoj otroka ter krepi čut za 
umetnost in kulturo. 

Telesu bomo pustili prosto 
pot, da bomo skupaj ustvarjali 
edinstveno sobotno plesno do-
živetje. 

Brezplačen program 
delavnic vodita pedago-
ga Ajda Tomazin in Jernej 
Bizjak. 

Obvezna oprema so udob-
na oblačila, nogavice/copatki 
in voda. Prijave niso obvezne, 
plesno predznanje ni potrebno. 
Za dodatne informacije pišite 
na: info@duk47.si.

Program je nastal v organi-
zaciji Društva DUK47 s pod-
poro Zavoda 0.1 in ZIC Vrh-
nika.

V soboto, 16. 12. 
2023, smo člani 
Pikado kluba Vrhnika 
v športni dvorani 
Partizan na Vrhniki 
organizirali prvi 
dobrodelni turnir v 
elektronskem pikadu. 

Tekmovalci so tekmovali v 
disciplini 501 Double Out na 
sedmih aparatih, poleg tega pa 
smo imeli ob zapisnikarski mizi 
postavljeno tarčo za klasični pi-
kado – »steeldart«, na kateri so 
se lahko igralci pomerili v igri 
Highscore (kdo v sedmih kro-
gih vrže največ točk) in tako ob-
čutili razliko med elektronskim 
in klasičnim pikadom.

Namen turnirja je bilo dru-
ženje ob igri pikada ter dobro-
delnost. Vsa zbrana sredstva od 
prijavnin in prostovoljnih pri-
spevkov smo v četrtek, 21. 12. 
2023, odnesli na Zahvalaton Ra-
dia1. Z zbranim zneskom smo 
presegli naša pričakovanja, saj 
smo na samem dogodku zbrali 
neverjetnih 1500 evrov!

Nad samo udeležbo smo bili 
zelo pozitivno presenečeni, saj 
se je turnirja udeležilo kar 69 
tekmovalcev iz vse Slovenije 
(Ptuj, Koper, Jesenice, Lesce, N. 
Gorica itn. ...), in sicer 51 mo-
ških, 13 žensk ter pet mladincev. 
Ob tej priložnosti bi se zahvalili 
vsem igralcem in obiskovalcem, 
ki ste nas prišli podpret – hvala 

tudi ekipi Miška iz Sežane, ki 
je, čeprav se dogodka ni mogla 
udeležiti, darovala v sklad. Hva-
la tudi DU Vrhnika, ki so nas 
prišli podpret in upamo, da se 
naše sodelovanje po tem tur-
nirju šele dobro začenja. Hvala 
Andražu za odlično vodenje 
turnirja. Zahvala velja tudi Ob-
čini Vrhnika in Zavodu Ivana 
Cankarja, ki sta nam dobrodel-
no odstopila dvorano Partizan, 
posebna zahvala tudi hišniku 
Andreju za vso pomoč in seve-
da vsem lokalnim ter zunanjim 
sponzorjem oz. donatorjem za 
vse praktične nagrade.

Tovrstni dogodek smo sicer 
organizirali prvič, zagotovo pa 
ne zadnjič. Vsi člani kluba smo 
več kot ponosni, da smo lahko 
del nečesa večjega – del nečesa 
boljšega. Skupaj smo pokaza-
li, da pikaderji iz vse Slovenije 
znamo stopiti skupaj in spisa-
ti čudovito zgodbo. Še enkrat 
globok poklon vsem, ki ste se 
dogodka udeležili in upamo, da 
se prihodnje leto vidimo v še 
večjem številu.

Nejc Zrim, 
predsednik PK Vrhnika

Rezultate turnirja:

moški:

1. Vlastimir Gavrilović - Cile
2. Alihajder Hadžipašić - Brko
3. Aleš Bašič
4. Damjan Lahajnar
5. Vido Erzar
5. Elvis Pugliese - Puglio
7. Boštjan Farasin
7. Sebastijan Zadravec

ženske:

1. Karmen Hudeček
2. Mojca Mužič
3. Patricija Šukalo Jokić
4. Nina Vavtar
5. Breda Novak
5. Galyna Božiček
7. Mirjam Nevenkič
7. Kristina Cesarec Likar

mladinci:

1. Rok Bašič
2. Enej Kolar
3. Armando Božiček
4. Rene Zadravec
5. Sašo Zadravec

Gibi – družinski
gibalni atelje

Dobrodelni turnir
v elektronskem pikadu

Iskrena hvala vseh donatorjem in sponzorjem, ki so 
bili: Občina Vrhnika, ZIC Vrhnika, Urška Bar, Brus Team, 
Sančo Aparati, Kompostarna Rosa, Domena, Bubble Darts, 
Ladjica Barjanka, Žganjekuha Kržič, BMC Vrhnika, Avto-
trade Vrhnika, Frizerski salon Oli, Boter Vrhnika, Cankarjev 
Hram Vrhnika, Pica s Hriba, Pekarna Adamič Vrhnika, Me-
sarstvo Habe, Žrebiček bar. 
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Vrhnika, 8. december 
– Strelsko društvo 
Vrhnika je v svojih 

prostorih v nekdanjih 
vojašnici na Stari 

Vrhniki obeležilo sedem 
desetletij obstoja. 

Sprehodili so se skozi 
društveno kroniko, podelili 
priznanja in se podružili – tako 
člani kot predstavniki pri-
jateljskih strelskih društev iz 
različnih koncev Slovenije. 

Strelsko društvo Vrhnika je 
bilo ustanovljeno leto 1953 kot 
»Strelska družina heroj Luka 
Vrhnika«. Strelstvo je bilo vse 
do osamosvojitve v glavnem 
usmerjeno v obrambne namene, 
zato sta bili glavni strelski pan-
ogi vojaška puška in zračno 
orožje nacionalnega programa. 
V teh disciplinah so bolj ali 
manj uspešno delovali do slov-
enske osamosvojitve. Društvo 
se je ves čas ukvarjalo z iskan-
jem ustreznih prostorov, dokler 
se niso konec osemdesetih nas-
elili v podstreho Črnega orla. 

Kot je na slovesnosti poveda-
la Barbara Kovačič, ki je 
povezovala prireditev, so po letu 
1991 dobile poudarek medn-

arodne discipline, del disciplin 
nacionalnega programa, z izje-
mo zračne puške, pa se ni več 
izvajal. Dobro delo je obrodilo 
bogate sadove. »Od osamos-
vojitve do danes se lahko poh-
valimo z 11 državnimi rekordi. 
V to so všteti tudi državni 
rekordi reprezentance Sloveni-
je v TRAP-u, v kateri ekipi je 
bil tudi član našega društva. V 
članski konkurenci smo osvo-
jili 18 ekipnih ali posamičnih 
naslovov državnega prvaka v 
TRAP-u in z zračnim orožjem. 
Pri mladincih 8 in pri kadetih 
7 z zračnim orožjem, TRAP-u 
in skeetu. V kategoriji mlajših 
deklic smo osvojili naslov 
državne prvakinje in državni 
rekord ter državni rekord pri pi-
onirjih s puško in pištolo. Trije 
naši strelci so na mednarodnih 
tekmovanjih dosegli kategori-
zacijo »športnik mednarodnega 
razreda«, in sicer Savo Strmole, 
Stane Pišek in večkrat Denis 
Vatovec, ki bo imel ta status 
tudi v letu 2024. Kategorizacijo 
so v letu 2023 dosegli tudi trije 
starejši dečki v kategoriji zračna 
puška,« je pojasnil Bojan Lam-
preht, predsednik društva. 

Društvo lahko z optimiz-
mom zre v prihodnost. Post-

avlja se z vrhunskimi rezul-
tati, hkrati pa ima tudi novo 
strelišče. To se nahaja v ob-
jektu nekdanje vojašnice na 
Stari Vrhniki, zraven vrtčevske 
enote Barjanček. »Z obilo 
udarniškega dela smo leta 2013 
uredili strelišče, kjer smo v 
zadnjem obdobju uspeli post-
aviti najsodobnejše elektronske 
tarče, zadnjo prav v letu 2023,« 
pravi sogovornik Lampreht in 
dodaja, da so s tem zagotovili 
ustrezne pogoje za vadbo vseh 
selekcij z zračnim orožjem. 

Tudi podpredsednik Strelske 
zveze Slovenije Andraž Li-
polt in župan Daniel Cukjati 
sta nagovorila zbrane. Društvu 
sta čestitala ter izpostavila 
marljivost članov, ki se odraža 
v izjemnih rezultatih, ki jih 
društvo dosega, in v kakovostno 
urejenih društvenih prostorih.

V sklepnem delu so podelili še 
priznanja za športne dosežke in 
za pomoč pri izgradniji strelišča, 
pa tudi priznanja za častnega 
člana društva. To so postali: 
Savo Strmole, Matija Japelj, 
Benjamina Rudolf in Roman 
Bokavšek. 

Gašper Tominc, foto: GT

P L A N I N S K I  K O T I Č E K

Nočni pohod na Planino
Pred začetkom božično-novoletnih praznikov, 

v petek, 22. 12. 2023, smo se skupaj podali na 
nočni pohod na Planino nad Vrhniko. Zbrali smo 
se pri štirni na Betajnovi, kjer sta nas nagovorila 
predsednik Planinskega društva Vrhnika Tomaž 
Stržinar in načelnik vodniškega odseka planin-
skega društva Boštjan Ravnik, ki je bil tudi vodja 
izleta. Organiziranega pohoda se je udeležilo 72 
nadobudnih pohodnikov in planinskih vodnikov. 

Na Planino smo prispeli prijetno presenečeni, saj 
nas je tam pričakala množica drugih ljubiteljev 
Planine. Večer sta ob prijetni glasbi popestrila 
Janez Kogovšek in planinski vodnik Tim Ravnik. 
Planinsko leto 2023 smo skupaj lepo zaključili, saj 
prijetnih pogovorov, plesa in zabave ni manjkalo. 
V imenu Planinskega društva Vrhnika vam v no-
vem letu želim varen korak in prijetno preživet 
čas v naravi!

Nataša Mlakar, 
fotografija: Boštjan Ravnik

Mladinski odsek PD 
Vrhnika na Pustem 
gradu 

V soboto, 9. 12. 2023, smo se ob 8. uri zbrali 
pred Osnovno šolo Ivana Cankarja. Z avtobusom 
smo se odpeljali do Radovljice. Tam smo se po 
naravoslovno-učni poti odpravili do našega cilja, 
Pustega gradu, ki ima tudi druga imena: Lipniški 
grad in Waldenberg. Grad stoji na robu dobrav 
in nudi osupljiv razgled na zelena brda ter vse do 

Bleda in Julijskih Alp s Triglavom v ozadju. Med 
potjo smo se kar nekajkrat ustavili in prebrali 
učne table, ki so bile zelo zanimive. Spoznali smo 
veliko novega o naravoslovnih in geografskih 
značilnostih tamkajšnjega dela Slovenije. Ko smo 
prispeli do vrha, je bilo megleno, grad pa je bil 
res pust. Na vrhu smo posneli nekaj fotografij in 
se spustili malo nižje ter tam malicali. Izlet smo 
končali z obiskom Čebelarskega muzeja v Rado-
vljici, kjer smo spoznali veliko novega o čebelah in 
čebelarstvu na Slovenskem. Bilo je zelo zanimivo, 
saj so imeli tudi interaktivne igre za najmlajše. Iz-
let je bil enkraten, saj sta nam čas krajšala sneg in 
druženje s prijatelji.

Maša Kenk, foto: Matjaž Dremelj

Strelsko društvo
Vrhnika obeležilo 

70. obletnico delovanja

Predsednik strelskega društva Bojan Lampreht (levo) sprejema priznanje iz rok podpredsednika slovenske 
strelske zveze Andraža Lipolta. 
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Veseli Triglavci na 
Tromeji – stičišču treh 
narodov

Na hladno jesensko jutro smo se Veseli Triglav-
ci podali v smeri proti Gorenjski, namenili smo 
se na Tromejo. Vozili smo mimo Kranjske Gore, 
Planice do Rateč, ki so bile naše izhodišče. Naša 
pot nas je kmalu pripeljala do gozda, kjer se je na-
prej vila nad kar precej razmočeno podlago, ki je 
bila posledica deževja. Seveda smo previdno sto-
pali naprej po številnih okljukih, ki so nas večkrat 
pripeljali na staro mejno poseko med Slovenijo in 
Italijo. Po dobri uri in pol smo prispeli na vrh Peči 
– Tromeje, kjer so spominska obeležja napisana v 
vseh treh jezikih v znamenje miru. Malo naprej 
od obeležja stoji manjša hiška, na kateri je napis 
Peč 1509 m.n.v in PD Rtv Ljubljana, izza katere 
so tudi oddajniki. Tam sta tudi vpisna skrinjica 
in žig. Žal je bila koča zaprta, zato smo se podali 
na avstrijsko stran navzdol po strmem smučišču 
Podklošter-Arnoldstein do koče Dreilandereck 
Hutte. Tam smo se okrepčali in za kratek čas se je 
pokazalo tudi sonce. Seveda se je bilo treba vrniti 
navzgor po smučišču do oddajnikov. Na naše pri-
jetno presenečenje je bil trud poplačan, saj smo 
na vrhu srečali našega vrhunskega kolesarja Ma-
teja Mohoriča s prijatelji, ki so trenirali za nove 
podvige. Brez oklevanja so privolili v fotografira-
nje z nami ter se nato urno spustili v dolino. Med 
tem časom se je tudi vreme delno izboljšalo, tako 
da se nam je odprlo kar nekaj pogledov in razgle-
dov na okoliške hribe in doline. 

Ko smo se naužili pogledov, smo se podali v 
dolino in srečno prispeli do izhodišča. Izlet na 
Tromejo toplo priporočamo.

Mateja Tomažič

Slavnik
Mrzlo sobotno jutro Veselih Triglavcev ni od-

gnalo, da se ne bi srečali in pretegnili svojih nog. 
Zbrali smo se ob 8. uri zjutraj in se odpeljali proti 
Primorski, do naselja Podgorje, kjer smo izstopi-
li iz avtobusa in se odpravili proti vrhu Slavnika 
(1028 m), razgledne gore, ki leži južno od Kozine. 
Zakorakali smo po hitrejši, bolj strmi poti. Vre-

me nam je služilo: bilo je sicer hladno, a sončno 
in bolj ko smo se bližali vrhu, tudi vetrovno, kar 
je na tistem koncu tako ali tako že skoraj običaj. 
Po uri hoje skozi gozd in po razglednih pobočjih 

smo prispeli do Turnove koče na Slavniku, ki je 
je bila prvič odprta že leta 1957. Že med hojo in 
predvsem z vrha smo imeli čudovit razgled na Ja-
dransko morje, Dolomite in na del Julijskih Alp. V 
koči smo se na toplem pogreli in okrepčali. Pred 
vrnitvijo v dolino smo skočili še na sam vrh in se 
kljub močnemu vetru uspeli nastaviti fotograf-
skemu objektivu. V dolino smo se vrnili po drugi, 
daljši poti. 

Hitro je minil lepo preživet dan. V družbi treh 
slavljencev, Jane, Borisa in Marjane, pa je bilo še 
toliko lepše in slajše, saj so bile Janine domače do-
brote več kot odlične. 

Besedilo in fotografije Branka Gutnik

Izlet Veselih Triglavcev v 
neznano

Podvig v neznano, pohod po neznani poti, za 
katero je vedel samo organizator sam, Srečko, je 

privabil in vzbudil veliko zanimanje pohodnikov. 
Tako smo se na dokaj mrzlo decembrsko soboto, 
9. decembra, v največjem številu do zdaj z avtobu-
som odpeljali z Vrhnike. Srečko nam je na začetku 
vožnje sicer zaupal smer poti, a kljub vsemu je bil 
zelo skrivnosten, zato smo se spraševali, le kam 
nas bodo vodile stezice. Z avtobusom smo krenili 
naprej in izstopili v naselju Mekinje nad Stično. 
Od tam smo šli po označeni poti, imenovani Vi-
ridina pot, ki nas je vodila na naš cilj, do izletni-
škega turizma Okorn na Pristavi. Ja, tudi mi smo 
se spraševali, kdo sploh je Virida. Zakaj ravno Vi-
ridina pot? In zgodba o Viridi pripoveduje, da je 
bil na planoti nad vasjo Pristava v srednjem veku 
zgrajen lovski gradič, v katerem je zadnje obdobje 
svojega življenja, po smrti svojega moža Leopol-
da III. in umiku z Dunaja, preživljala vojvodinja 
Virida Visconti, mati Ernesta Železnega, zadnje-
ga ustoličenega kneza na Gosposvetskem polju. 
Zato so njej v spomin poimenovali urejeno pot, 
ki je tudi krožna. Na izletniškem turizmu, kmetiji, 
nas je pričakala dobrodošlica, nato pa nam je go-
spodinja postregla z izvrstnim kosilom. Za sladko 
pecivo je poskrbela Martina, ki je za minulo mar-
tinovo praznovala okroglo obletnico, v pomoč pa 
ji je priskočila naša vsestranska in odlična pekar-
ska mojstrica Marta. Martini in tudi nekaterim 
drugim pohodnikom, ki so pred nedavnim pra-
znovali rojstni dan, smo voščili in jim zaželeli še 
mnogo lepih pohodov v planine. Kot se spodobi 
za decembrsko vzdušje, tudi tokrat ni manjkalo 
plesnih gibov, za kar sta z igranjem na harmoni-
ko poskrbela dva nadobudna mlada fanta, Evgen 
in Anže. Gostiteljica je čez dan za nas pripravila 
manjši »predbožični sejem«, na katerem smo lah-
ko nakupili, le kaj drugega, kot domače izdelke s 
kmetije – klobase, salame, slanino … Ker je prije-
tnega druženja pogosto prekmalu konec, smo se 
morali od vedno nasmejane gospodinje Marte in 
njene ekipe posloviti. Iz srca smo se ji zahvalili za 
odlično gostoljubje. Zahvala pripada tudi Srečku 
za organizacijo, vozniku Miru in vsem vam po-
hodnikom, ki ste se udeležili izleta v neznano. 

Ob vstopu v leto 2024 vam Veseli Triglavci že-
limo še veliko novih pohodniških izzivov, pred-
vsem pa zdravja in dobre volje.

Besedilo in fotografije: Branka Gutnik

Veseli Triglavci na 
Martinovem pohodu 

Na Martinovo soboto smo se Veseli Triglav-
ci tradicionalno podali na Martinov pohod na 
Dolenjsko. Pohod je potekal v organizaciji Turi-
stičnega društva Tržišče pod budnim očesom 
njegove predsednice ge. Milene Knez. Pohod se 
glasi: Od pletenke velikanke do Malkovških goric 
in je privabil okoli 150 pohodnikov iz različnih 
krajev Slovenije. S simbolično štartnino smo si 
pridobili tako imenovani degustacijski kozarec 
ter pokušine dobrot na postojankah. Po krajšem 
nagovoru  g. podžupana Janeza Kukca in predse-
dnika KS Tržišče g. Janeza Viranta smo se podali 
proti vasici Škovec, ki se kiti s prvim  mestom in 
pečatom gostoljubnosti v kategoriji izletniških 
krajev v regiji Posavje. Njihova gostoljubnost nam 
je dodobra pobožala želodčke, saj so nas obilno 
pogostili z domačimi dobrotami. Od tam smo 

P L A N I N S K I  K O T I Č E K
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Dva avtobusa na Nassfeld v 
decembru sta bila uvod v začetek 
smučarskih izletov, že v januarju pa 
smo dosegli nov mejnik. 

Smučarko sezono smo tako kot vsako leto za-
čeli s smučarskim sejmom. Sprejeli smo nekaj več 
kot 1.200 kosov opreme in prodali skoraj 70  % 
vseh kosov. Kot vsako leto se moramo zahvaliti 
našim članom za pomoč pri izvedbi in prodaji 
izdelkov, Zavodu Ivana Cankarja, ki nam je omo-
gočil prostor, podjetju OmegaM, ki nam je omo-
gočil tisk nalepk, ter podjetju ProSaf za pomoč pri 
promociji in darilne čokoladice, s katerimi so se 
stranke sladkale v času sejma. 

Izredno dober obisk na smučarskem sejmu, je 
letos kazal na to, da smuči še nismo postavili v 
kot in bomo letos zagotovo veliko smučali. A ker 
snega pri nas ni, je želja po belih strminah še 
toliko večja. Letos smo morali, tako kot mnoga 
društva, novoletni tečaj smučanja za otroke žal 
odpovedati. Krvavec ni pričel z obratovanjem v 
predvidenem roku, Kranjska Gora pa je imela iz-
redno slabe razmere ter zgolj dve delujoči progi.  

Drugi vikend v januarju pa je že nekaj let tradici-
onalno rezerviran za smuko na avstrijskem smu-
čišču Katschberg. In tokrat nas je vse presenetil. 
Prijave so se vrstile hitreje kot smo uspeli dobiti 
avtobuse. Če ste se spraševali zakaj je v soboto 
Vrhnika tako prazna … no, mi smo se s štirimi 
avtobusi in 230 smučarji odpeljali na Katschberg. 
In če se vam to zdi veliko, naj povemo, da je nekaj 
prijavljenih moralo ostati doma, ker nismo imeli 
dovolj prostora za vse. Sicer pa smo imeli  odlič-
ne  razmere  za  smučanje  in  še  boljšo  druž-
bo. Naslednjič se bomo na izlet odpravili 27.  1., 
na Obertauern in 8. 2. na Gerlitzen. Kdor bi rad 
smučal z nami, se lahko prijavi na spletni strani 
društva. Lepo vabljeni.

Za tem pa se vračamo nazaj na slovenska 
smučišča, in sicer na Krvavec. Med letošnjimi 
šolskimi zimskimi počitnicami vabimo starše, 
da otroke prijavite na počitniški tečaj smučanja. 
Naši učitelji jih bodo od 19. 2. do 23. 2. učili vse 
od osnov do izpopolnjevanja njihovega že usvoje-
nega znanja. Do takrat pa upamo, da bo  zapadlo 
še kaj snega.

Anja Kužnik

pot nadaljevali proti vrhu Malkovca, kjer se nam  
je odprl prelep pogled na vinske gorice. Na doma-
čiji pri Slavku Jermanu je bil tokrat najbolje oce-
njen cviček. Tam se je podrl klopotec s skupnimi 
močmi, kjer smo sodelovali tudi Veseli Triglavci, 

saj imamo fante od fare, ki vedo, kako se stvari 
streže. Seveda nista izostala hudomušna prisega 
in krst mošta v vino. Ob veselih Dolenjcih, razi-
grani harmoniki in godbi Gorje smo zaplesali v 
veselih ritmih slovenskih pesmi. Ob gostoljubju 

družine Jerman, veseli muziki in sončnem vre-
menu, ki nam je bilo naklonjeno, se nam res ni 
nikamor mudilo, zato smo se pri Jermanu zadr-
žali kar nekaj časa. Proti Tržišču smo se spustili 
med vinskimi goricami, saj se je dan že prevešal 
v večer. Na koncu je pohod nanesel kar 13 km. 
Prispeli smo do gasilskega doma v Tržišču, kjer 
so nas pogostili še z odličnim golažem. 

Po skupinskem fotografiranju in zahvali ge. Mi-
leni Knez, ki s skupnimi močmi Aktiva kmečkih 
žena, Društva vinogradnikov Malkovec in drugih 
prostovoljcev neguje tradicijo že vrsto let, smo se 
polni doživetij podali proti domu.

Mateja Tomažič

Triglavke
v Vipavski dolini

V sobotnem jutru 16. decembra smo se z oseb-
nimi avtomobili odpeljali do izhodišča našega 
pohoda med Vipavskimi griči in vinogradi v Ve-
like Žablje. Pohod smo začeli  pri pokopališču in 
se odpravili skozi vas, kjer smo si v zgornjem delu 
vasi ogledali zgodnje baročni dvorec s stolpičem 
in polkrožnim kamnitim portalom. Pot smo na-
daljevali navkreber med vinogradi in ob nasadih 
oljk. Prispeli smo na vrh hriba Školj, kjer je velik 
kovinski križ in skrinjica z vpisno knjigo. Prav tu 
smo si vzeli čas za postanek z malico. V daljavi 
smo občudovali Nanos, Čaven, Kucelj,  Sabotin 
in Sveto Goro pri Gorici. Po postanku smo se 
najprej vrnili po delu iste poti, nato nadaljevali 
s hojo navzdol proti vasi Zavino, kjer smo si pri 
Furlanovih ogledali njihovo vinsko klet in nam je 
gospodar pripravil degustacijo njihovih domačih 
vin. Sonce nas je med hojo prijetno grelo, pa tudi 
hoja navkreber skozi vas Brje, kjer so bile ob cesti  
urejene hiše s skrbno urejeno okolico in izjemni-
mi razgledi. Nad vasjo smo si ogledali cerkev sv. 
Martina, ki je bila sezidana 1548 leta in je obdana 
z obzidjem. Pod vasjo nas je pri vračanju na robu 
travnika ob manjšem gozdičku presenetil nasad 
palm in takoj smo bili nared za fotografiranje ob 
tej tropski kulisi. Prijetno utrujeni smo se vrnili 
v  Velike Žablje, kjer so nas čakali avtomobili za 
pot domov. 

Za odlično organiziran in izpeljan pohod gre 
zahvala vodniku Romanu. Pohod po Vipavski 
dolini nam je zaradi lepih razgledov, ogledov no-
vih krajev, sončnega vremena in odlične družbe 
zagotovil nove energije za vnaprej in nam bo ostal 
v lepem spominu.

Jana Fabja

Smučarsko društvo Vrhnikawww.sd-vrhnika.si

POČITNIŠKI 
SMUČARSKI TEČAJ
KDAJ:  19. 2. 2024 do 23. 2. 2024

KJE:     na smučišču Krvavec

INFO: info@sd-vrhnika.si ali 031-436-608 (Aljaž)

CENA: 390 €

1

Nov mejnik že na začetku sezone

P L A N I N S K I  K O T I Č E K
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Storitve 

Trajno vam odpravim depresijo, 
razne strahove, tesnobo, izgorelost, 
ljubosumje, anksioznost, nespečnost, 
stres, panične napade ... s terapijo 
EFT. Mojca NENDL, 051-780-724, 
www.eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne gar-
niture, cena 70 €. Tel.: 031 648 877, 
Nina.

Nudim pomoč v gospodinjstvu – 
čiščenje. Tel.: 040 127 345 (Maja). 

Izkušen varilec nudim izdelke iz 
železa in inoxa: pohištvo, ograje ... in 
storitve namestitve. Za vse informa-
cije sem na voljo na telefonski številki 
070 999 985.

Nudim pomoč starejšim na 
domu. Imam dolgoletne izkušnje. 
Telefon: 051 206 714.

Smo skupina prostovoljcev, ki 
bi občanom Vrhnike rada ponudila 
pomoč pri skrbi za zdravje. Poslu-
žujemo se naravnih sredstev kot 
so hidroterapija, masaže in zelišča, 
svetujemo glede prehrane in pred-
stavljamo zdrav način kuhanja. Če si 
želite obiska ali srečanja z nami, nas 
pokličite na telefonsko številko: 040 
475 703 (Jasmina). 

Pomagam družinam in starejsim 
osebam pri čiščenju v hiši in stanova-
nju (npr. sesanje, pomivanje oken itn.) 
Tel: 070 219 044.

Šiviljske storitve, Ob progi 8, 1360 
Vrhnika, Tel.: 031 433 163.

Iščemo zanesljivo gospo za čišče-
nje družinske hiše enkrat na teden v 
vasi Gabrje pri Dobrovi.
Tel.:  040 552 622.

Posamezna in skupinska psihote-
rapija na Vrhniki. Strokovna pomoč 
pri osebnih izzivih. Informacije in 
prijave na št.: 040 126 826, Ana Podli-
pnik www.motivacijainsvetovanje.si

Masaže – protibolečinska, trigger 
point, klasična, lipomodeling (inten-
zivna masaža – limfna drenaža),
nodana. Danijela Đokić, s. p., Lju-
bljanska cesta 6, Vrhnika. 

Nepremičnine, gradnja

Prodam peč za centralno ogre-
vanje Buderus, 11 kw rabljena, z 
gorilcem, in bojler, 300 L, s toplotno 
črpalko. Tel.: 041 613 944. 

V najem oddam prostor za mirno 
obrt ali skladišče, 100 m2. Prostor je 
ogrevan, urejene sanitarije in parkiri-
šče. Telefon: 041 626 892.
 
Mlada družina kupi zazidljivo 
parcelo za gradnjo montažne hiše na 
območju Vrhnike in okolice. Želeli 
bi parcelo vsaj 500m2 v mirni okolici. 
Veseli bomo vašega klica. GSM: 
040/333-331, Klemen

Najamem delavnico, okrog 100 m3, 
za varilska dela na Vrhniki ali v oko-
lici: Verd, Sinja Gorica, Drenov Grič, 
Ligojna, Horjul, Logatec, Borovnica ... 
Pokličite me na mobitel 070 999 985.

Kupim gozd oziroma gozdno 
parcelo v okolici Borovnice. Tel.: 041 
499-424.

Kmetijstvo

Drva kostanjeva, hrastova, smrekova, 
mešana prodam. Zagotovo so suha. 
Naprodaj tudi smrekovi krajniki in 
žamanje za spodkuriti. Vse razrezano. 
Tudi manjše količine. Lokacija Log pri 
Brezovici. Tel.: 041 / 575 430. 

Suha bukova drva prodam. Mogoč 
razrez in dostava. Tel.: 041 390 657. 

Suha drva, kvalitetna, prodam. 051 
872 404 ali 031 740 792
 
Bukova in mešana drva, suha. Lah-
ko vam jih tudi nažagam in dostavim. 
041 388 442

Prodam kakovostna mešana suha 
drva. Možnost prevoza na dom. Tel.:  
031 740 792 ali 051 872. 404.

Ostalo

Starinsko omaro, kuhinjsko kre-
denco, mizarsko mizo, skrinjo, mizo, 
stole, klop ... kupim 041 623 165.
 
Trobenta Dignatone, starejša, v 
kovčku, brezhibna, od gorenjskega 
trobentača, prodam. Tel.071 259 440.
 
Slika Marije z Jezusom in stenski 
križ. Ročno izdelano v tehniki intarzi-
je v lesu. Tel. 040 235 455.

Odkupim velike gramofonske 
plošče džez in rok glasbe. Tel.: 064 
185 331.

Štedilnik na trda goriva (drva), 
Kipperbush, temno rjave barve, 54 š x 
43 g, nerabljen, samo testiran. Telefon: 
040 856 975.

Prodam peč (Veto) za centralno 
ogrevanje za 2000 evrov. Prodam tudi 
cisterno za olje – za 100 evrov. 040 
450 527

Proučevanje Svetega pisma v 
majhni skupini na Vrhniki. Vabljeni 
vsi, ki ste iskrenega srca, ne glede na 
spol, starost ali izobrazbo. Skupina je 
brezplačna. Prijave na tel. 040 475 703. 

Prodam ženske zimske škornje, 
št. 43, simbolična cena. Tel.:  040 784 
718.

Diatonična Harmonika Zupan, 
velikost 33 cm, GFC, Slakov gumb, 
totter midi, lepe barve, v kovčku, 
prodam. Tel. 031 819 330.

Slušni aparat Starkey, s polnilcem, 
prodam. 031 255 648

Jogi, rabljen tri mesece, 190 x 90 cm, 
prodam za 50 evrov. Tel.:  040 847 051.

Vino, kraški teran, prodam. 2,5 evra 
za liter. Tel.:  041 823 163.

Tovorno prikolico Neptun (homo-
logirano) prodam. Notranje mere 199 
x 117 cm, nova!! Tel.: 051 359 455.

Varilni aparat za avtogeno varjenje, 
kisik 200 barov, acitilen 8,5 kg, polne 

velike jeklenke na vozičku z manome-
tri, dolge cevi, garniture gorilnikov, 
vse v kompletu prodam. Tel. 031 819 
330. 

Sestavljiv regal iz nerjavnega jekla, 
195 x 153 x 42 cm, s petimi stekleni-
mi policami, širine 81 cm, in petimi 
steklenimi policami širine 71 cm. Tel. 
031 819 330. 

Sobni oljni radiator s termostatom, 
tajmerjem in regulatorjem znamke 
SENTIK prodam. Tel. 031 819 330. 

Prodam močnejše železne regale, 
masivne, velikosti 1 m x 3 m. Primer-
ne za težje obremenitve. Telefon: 041 
626 892.
 
200 litrski moder sod - 2 komada, 
oba s pokrovom. Cena soda 30 €. 040 
847 051

Gojzarje - skoraj nove moške 
pohodne čevlje št. 43, sivo-črne, 
ugodno prodam. Imajo kakovostno 
vodoodbojno in zračno membrano 
Alpitex. So lahki in udobni. Čisti in 
nepoškodovani. Le 3x obuti (zaradi 
bolezni).051258004

Lestev, kovinsko, preklopno, 114 cm 
višine, tri stopnice, nosilnost do 150 
kg – ugodno prodam. Zgoraj ima še 
varnostni ročaj, je zelo stabilna. Tel. 
051 258 004.

Tekaško stezo ABENA, model 
HK1689, malo rabljeno, prodam. 
Cena 150 eur. Tel. 041 613671

Prodam otroško leseno posteljo, 
narejeno iz masivnega lesa. Ni laki-
rana in je prijazna otroku. Mere: 120 
x 40 cm. Prodam tudi otroško zibko, 
visoko stoječo. Cena po dogovoru.  
Info: 041 956 076.

Prodam peč na olje za centralno 
kurjavo. Cena  po dogovoru. Tel.: 040 
450527.

Prodam bojler, samostoječ, okrogel, 
višina 127 cm, premer 34 cm. Telefon: 
031 558 643.
 
Traktorski plug za sneg, Riko Rib-
nica, prodam. Tel.: 041 625 044.

Diatonično harmoniko, Franc 
Kucler, dobro ohranjeno, prodam. Te.: 
051 311 573. 

Krznen plašč iz nutrije, samo 
dvakrat oblečen, prodam za 100 
evrov. Tel.: 070 670 933.

Odkupujem stare stripe, vzamem 

vse.Pridem na dom, plačam, naložim 
in odpeljem. Pošteno plačilo. Več in-
formacij na 041276687, Roman

Ugodno prodam čevlje: ženske pla-
ninske čevlje, Salomon-Gore Tex, malo 
rabljene, št. 38, cena 50 eur; moške pla-
ninske čevlje (za visokogorje), rabljene, 
Alpina-Gore Tex, št. 45, cena 40 eur; 
moške zimske čevlje Adidas Adventu-
re , 2x nošene, nepremočljive, z gumi 
podplatom, rumene, št. 42, cena 30 
eur; moške usnjene črne gležnarje Va-
gabodn, malo rabljene, št. 44, cena 30 
eur; moške usnjene črne čevlje (tudi 
podplat usnjen), firma Nicola Bensen, 
malo rabljeni, št. 45, cena 50 eur; mo-
ške usnjene črne čevlje (tudi podplat 
usnjen), Bata, št. 46, cena 30 eur in ele-
gantne damske salonarje, črne barve, 
kombinacija usnja in svetleče čipke, 
usnjen podplat, s konico in 8 cm ozko 
peto, firma Roberto Festa, Milano, št. 
39, cena 50 eur. Pokličite na telefon 041 
– 950 162.

Prodam breze in nekaj lip, vse posa-
jeno v loncih,   višina do 2 m. Tel.: 041 
499-424.

 

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 031 352 
124. Zelo uspešno, z dvajsetletnimi 
izkušnjami, inštruiram kemijo za 
gimnazije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATOKEM. 
Zlatko Šorn.  s. p., e-pošta: zlatko.
sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šoloobve-
znim otrokom. Po izobrazbi sem 
pedagoginja in imam veliko izkušenj 
ter zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za osnov-
no in srednjo šolo, tudi na vašem 
domu. Informacije na telefonsko šte-
vilko: 031 392-842.
 
Ponujam inštrukcije za angleščino 
za osnovnošolce, pa tudi za srednjo 
šolo. instrukcije.anglescine.vrhnika@
gmail.com

Ponujam inštrukcije za anglešči-
no, slovenščino in matematiko. 
Zagotavljam uspeh. Lepo povabljeni. 
GSM: 041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Izkušena profesorica nudi instruk-
cije angleščine, vse stopnje, tudi kon-
verzacija. Tel.:  040 362 763, Vrhnika.

Nudim inštrukcije (ob celostnem 

pristopu glede na individualnost 
posameznika), OŠ in začetek SŠ. 
Matematika, biologija, slovenščina, 
potencialno tudi še kateri drug nara-
voslovno-tehniški predmet. Tel.: 040 
127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno pomoč 
učencem do 6. razreda pri vseh 
predmetih. Sem prof. razrednega 
pouka, imam dolgoletne izkušnje. 
Zagotavljam tudi dobre rezultate. Če 
vaš otrok potrebuje pomoč, me lahko 
pokličete po telefonu, št. 041 283 284, 
Barbara.

Angleščina za OŠ – umirjeno in 
malo drugače. Inštrukcije na svojem 
domu na Vrhniki nudim učiteljica, 
prof. angl. E-naslov: 
zavedanje.si@gmail.com

Na vašem domu nudim inštrukcije 
kitare, glasbe in nemščine za OŠ, SŠ 
in odrasle ter učno pomoč za OŠ pri 
družboslovnih predmetih. Lokacije: 
Vrhnika, Log - Dragomer, Horjul, 
Brezovica, Dobrova - Polhov Gradec. 
Pišite na tea.korencan@guest.arnes.si

Ponujam inštrukcije španščine za 
osnovno in srednjo šolo. Tel. št.: 030 
689 854, Eva

Inštruiram angleščino, osnovna in 
srednja šola. Kliči! Mateja: 031 768 918

Starine

Odkupujem vse vrste starin: 
mizarske ponke, skrinje, orodja, kipe 
in drugo. Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike kočije, 
premera 1,3 metra – za okras ali 
lestenec. Prodam. Telefon: 071 259 
440.

Prodam stare knjige. Tel.: 040 847 
051.

Ste zaskrbljeni, ker v vaši bližini 
nekdo pije preveč alkohola? 

info@al-anon.si ali 
031 744 722, 041 590 789, 040 
589 877. Društvo Al-Anon, Trg 
Osvobodilne fronte 10, 1000 
Ljubljana. Najdete nas lahko tudi 
na Facebooku in Instagramu.
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031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja

IŠČEMO NOVEGA SODELAVCA. 
Inf.: 031 244 495.

     ODLIČNA KVALITETA

SVINJSKE POLOVICE

SVEŽE
Prodaja mesa, Miha Medvešček s.p.

Podplešivica 1, Notranje gorice
          031-246-973

Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana
Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

Ponedeljek, 12. februar, ob 20. uri
Cankarjev dom Vrhnika
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Iščemo
PRODAJNEGA
INŽENIRJA

za prodajo:
· varilnih aparatov,
· plazma rezalnikov,

· odsesovalnih sistemov,
· zaščitne in ostale opreme.

Če te veselita prodaja in razgibano delo, skeniraj
spodnjo QR kodo.

Več info na: AVTOHIŠA SEVER d.o.o. 
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika 

T: 01 750 63 30 
opel-sever.com

Opel Astra je prejela nagrado Red Dot Award 2023 v kategoriji “Product Design” (oblikovanje izdelka).

Kombinirana poraba goriva (po WLTP ciklu): 1,3–5,9 l/100 km, izpusti CO2: 29–133 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične emisije dušikovih oksidov 
(NOX): 0,0035–0,0508 g/km. Trdni delci: 0,0004 g/km in število delcev: 0,8700 × 1011 /km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno 
povišanim koncentracijam ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Cena velja za model Edition, 1.2-litrski bencinski motor (81kW/110KM) s Start 
Stop sistemom in 6-stopenjskim ročnim menjalnikom. Stranka v primeru Opel financiranja prejme tudi jamstvo FlexCare jamstvo in asistenca za dobo 
2+2 leti (vključuje dvoletno pogodbeno garancijo) oziroma 120.000 km. Jamstvo zadovoljstva s povratnim odkupom velja za vsa nova, nepoškodovana 
osebna vozila Opel, za katera je od izročitve novega vozila kupcu minilo manj kot 30 dni oziroma je bilo z vozilom prevoženih manj kot 2.000 km – kate-
rikoli pogoj je prvi izpolnjen. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Slika je simbolna. AH 
Sever, d.o.o., Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika

ŽE OD 22.290 €
Z OPEL FINANCIRANJEM

ASTRA SPORTS TOURER

NAJBOLJŠA 
OD VSEH 

MONTAŽERJA IN VZDRŽEVALCA 
TELEKOMUNIKACIJSKIH SISTEMOV

Prošnje prosimo pošljite na pisarna@tdi.si.

PODROČJE DELA POGOJI NUDIMO

- vozniški izpit B 
kategorĳe
- dela izvajamo tudi na 
višini, zato morajo biti 
naši sodelavci zdravniško 
sposobni opravljati 
tovrstno delo

- montaža in 
vzdrževanje siren 
javnega alarmiranja, 
radĳskih zvez in 
antenskih sistemov
- področje elektronike 
in elektrotehnike 

- delo za nedoločen čas s 
šestmesečnim poskusnim 
delom s plačilom nagrad, 
nadpovprečnim regresom 
in poslovno uspešnost ob 
koncu leta (božičnica)

ZAPOSLIMO
Novi avtodomi priznanega 
Italijanskega proizvajalca 
RIMOR, letnik 2023

Najem avtodoma v okolici Vrhnike, 
v naselju Bevke 157, oddaljenost 
od AC priključka Vrhnika 6km

041-460-200 www.zdomko.si
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Po MAZDO se gre v Interclass cars na Viču.
Velika zaloga bogato opremljenih MAZD na zalogi, 
pohitite in ujemite super UGODNOSTI.

Salon MAZDA – T: 01 2000 955 / M: 070-394-555 in 041-630-680
prodaja@interclasscars.si / www.interclasscars.si

POPUSTI DO 3.500,00 EUR
(višina navedenega popusta velja za modele MAZDA CX-60)

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

ai169987225916_Mazda_CX-30_03112023_196x138mm_Interclass-PP.pdf   1   13/11/2023   11:44

Iščemo 

sodelavca/ko 
za komercialna dela, 
predvsem na področju spletne prodaje.

Pričakujemo:
- aktivno znanje angleškega jezika, zaželeno tudi 

osnovno znanje nemškega jezika,
- poznavanje MS Office orodij,
- VI. ali VII. stopnja izobrazbe ali absolventi 

ekonomske smeri,
- Natančnost, odgovornost, zanesljivost.

Nudimo:
- Urejeno delovno okolje,
- Dinamično delo,
- Zaposlitev za določen čas s poskusno dobo in 

možnostjo zaposlitve za nedoločen čas.

Prosimo, da prijave s svojim življenjepisom 
pošljete do 5. 2. 2024 
na info@fortrade.si 
ali na 
Fortrade d.o.o., 
Pod Hruševco 50, 
1360 Vrhnika.

Pride čas, ko krog življenja
se konča, in pride čas,

ko Stvarnik roko ti poda,
odpelje te tja, kjer večni

mir je doma.

Ugasnila je luč življenja, poslovil se je

FRANC SEČNIK
(1947–2023)

Ob boleči izgubi našega dragega moža, atija, ata, brata, svaka in tasta se 
zahvaljujemo sorodnikom, znancem, sovaščanom in drugim za izrečeno sožalje, 

cvetje in sveče ter darove za maše in cerkev. Zahvaljujemo se zdravstvenemu 
osebju Bolnišnice Sežana za nego in dr. Zvezdani Jablanov, ZD Dobrova. Zahvala 

PGD Brezje za izvedbo pogreba in gasilcem sosednjih društev za udeležbo na 
pogrebu. Hvala Pogrebni službi Lavanda za organizacijo pogreba in pevcem za 

sočutno petje. Zahvala župniku Janezu Kvaterniku za opravljen poslovilni obred in 
msgr. Miru Šlibarju za somaševanje. Hvala tudi DU Dobrova in vsem, ki ste z njim 
prijateljevali in ga v tako velikem številu pospremili k večnemu počitku. Za vedno 

bo ostal v naših srcih.

Njegovi najdražji
Brezje, november 2023

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen

ostajata za vedno z nami.

ZAHVALA

IVANA KOGOVŠEK
iz Brezja pri Dobrovi

(5. 11. 1937 – 28. 11. 2023)
Ob nenadni izgubi naše drage mame Ivane se iz srca zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, sosedom, vaščanom in prijateljem za izrečeno sožalje in besede 
tolažbe. Iskrena hvala za podarjene sveče, cvetje, denarno pomoč, darove za svete 

maše in za vsak topel stisk rok in sočuten objem. Za lepo opravljen poslovilni 
obred se zahvaljujemo župniku Janezu Kvaterniku in Pogrebni službi Lavanda. 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, ter vsem, ki ste 

nam stali ob strani in nam na kakršen koli način pomagali. Zahvaljujemo se tudi 
osebju Bolnišnice Sežana za ves trud in pomoč pri oskrbi mame, iz katere pa se 

kljub močni volji in vztrajnosti ni mogla vrniti v domače okolje. V hiši je ob tvojem 
odhodu ostala praznina. Ne bo več lepih skupnih trenutkov, ne bo več pogovorov 
in nasvetov. Ostal bo lep spomin na vsa skupaj preživeta leta, na tvojo dobroto in 

skrbnost. Draga mama, radi te imamo in za vedno boš ostala v naših srcih.

Žalujoči: snaha Dragica, vnukinje Nataša, Mihaela in 
Petra s partnerji in pravnuk Marcel

ZAHVALA
Poslovila se je

LJUDMILA SELIGER
(1928 – 2024)

varovanka Doma upokojencev Vrhnika.
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 

sožalje in darovano cvetje in sveče. Iskreno zahvalo izrekamo tudi pevcem, 
violinistki in pogrebni službi Lavanda in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 

poti.

Vsi njeni
Vrhnika, Ljubljana, Horjul, Kočevje, Brežice, 

16. januar 2024
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Zdaj ne trpiš več, draga mami.
Zdaj počivaš.

Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen, opustošen
za nas, odkar te več med nami ni.

(S. Makarovič)

ZAHVALA

MATEJA SEČNIK
18. 1. 1975 — 12. 12. 2023

Ob mnogo prerani smrti žene in mami se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darove, sveče, cvetje in darove za 

maše. Ravno tako se iskreno zahvaljujemo gospodu župniku Janezu Smrekarju 
za lepo opravljen obred, Pogrebni službi Lavanda za vso organizacijo pogreba, 

pevcem za prelepo odpete pesmi in sosedu Jožetu ter prijateljici Kindi za sočutna 
poslovilna govora. Hvala vsakemu posebej, ki ste nam v težkih trenutkih stali 

ob strani, nam pomagali in jo pospremili k zadnjemu počitku.  Draga Mateja, za 
vedno boš ostala v naših srcih. 

Mož Robert, sinovi Gašper, Kristijan in Gal

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen

ostajata za vedno  z nami.

ZAHVALA

STANISLAVA ZOBEC
(30. 5. 1956 – 26. 12. 2023)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, sveče, cvetje in darove za sv. maše. Hvala gospodu kaplanu za lepo 

opravljen obred in besede, ki ste jih namenili. Zahvaljujemo se zdravstvenemu 
osebju Vrhnika, še posebno patronažni sestri Aniti Malagić za strokovno pomoč 
in tople besede. Hvala Pogrebni službi Vrhovec in vsem, ki ste jo v tako velikem 
številu pospremili na njeni zadnji poti. Draga žena, mami, babi, tašča za vedno 

boš v naših srcih.

Mož Marjan, hčerka Zala z družino, hčerka Ema in sin 
Peter ter drugo sorodstvo

Zbogom mami, zbogom mami.
Hvala ti za vse.

Ti si nam življenje dala, 
skoz` težave pot kazala.

Zdaj te z nami več ni, 
za vse pa mami, hvala ti.

ZAHVALA 
Ob izgubi naše drage žene, mami, babi in 

prababice

HIACINTE ŽELEZNIK 
iz Smrečja

(30. 1. 1946 – 17. 11. 2023)
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje in besede podpore, za darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo 

se gospodu župniku Mohorju Rihtaršiču za lepo opravljen obred, Pogrebni službi 
Pieta, hvala pevcem, sosedom in vsem preostalim, ki ste nam kakorkoli pomagali 
pri izpeljavi pogreba. Hvala patronažni službi ZD Vrhnika in vsemu preostalemu 

zdravstvenemu osebju za ves trud in podporo v času njene bolezni. Hvala vsem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Vinko ter hčerke Jana, Katarina in Renata 
z družinami

Prek širne ravnice prekmurskih 
livad

štorklje letijo, okras rosnih trat.
Prisluhnil sem vetru goričkih 

hribov.
Kličejo k sebi me, k sebi domov.

ZAHVALA
Tiho in mirno, kot je živela, se je na božično 

jutro od nas poslovila draga mama, zlata babi 
in prababi

MARIJA OFENTAUŠEK
(1942–2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje in tolažbo. Posebej se zahvaljujemo čudovitemu osebju in 

stanovalcem Doma upokojencev Vrhnika. Zahvaljujemo se gospodu župniku za 
obred in pevcem za čutno odpete pesmi. Hvala za podarjeno cvetje in sveče. 

Hvala vsem, ki ste bili del njenega življenja, in vsem, ki ste jo pospremili na zadnji 
poti. Za vedno bo ostala v naših srcih.

Vsi njeni
Borovnica, januar 2024

Ni te več na pragu, ni te več v hiši,
nihče več tvoj glas ne sliši,

da zaman te čakamo, ne moremo 
dojeti,

a spomini nate dajejo nam moč,
da brez tebe učimo se živeti.
Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,

tam sonce sreče Ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.

(S. Gregorčič)

ZAHVALA

STANKO VEHAR
(22. 3. 1953 – 12. 12. 2023)

Ob izgubi dragega moža, atija, dedija, brata, strica in prijatelja se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 

sožalje, podarjeno cvetje, sveče ter darove za svete maše in za denarne prispevke. 
Zahvala vsem negovalkam iz Doma upokojencev Vrhnika, vsem fizioterapevtom, 
patronažnim sestram, osebju ZD Vrhnika in Nevrološke klinike Ljubljana ter vsem, 

ki ste karkoli pomagali v času njegove bolezni. Zahvala župnikom g. Šlibarju, 
g. Potisku in g. Pojetu za obiske in blagoslove na domu.  Zahvala tudi Pogrebni 

službi Vrhovec, g. Vinku Keršmancu za poslovilni govor in g. župniku Jožefu Pojetu 
za zelo lepo opravljen poslovilni obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti. Za vedno boš ostal v naših srcih.

Žena Marija, sin Mitja z Romano, hčerka Nataša z 
družino in drugo sorodstvo

Bevke; december 2023

Veš, da je vse tako, kot je bilo.
V vsaki stvari si, ki je v hiši,
v mislih si, besedah naših,

da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj
nič več ne sliši ...

(J. Medvešek)

ZAHVALA

MATJAŽ LENARČIČ - 
BUCO

iz Sinje Gorice
(10. 12. 1984 – 22. 12. 2023)

Ob nedoumljivi izgubi našega dragega Matjaža se srčno zahvaljujemo vsem, ki 
nas spremljate v bolečini. Za vso pomoč in podporo v času neizprosne bolezni 

se iskreno zahvaljujemo Onkološkemu inštitutu Ljubljana, patronažni sestri 
Suzani, NMP Vrhnika, Blažu K. in Blažu Š., Žigi K. ter številnim drugim prijateljem, 

ki ste Matjažu in nam neomajno stali ob strani v grozi doživetega. Od srca se 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sovaščanom, glasbenim kolegom, 
znancem od blizu in daleč, ki ste nam izrekli sožalje, sočutne besede, darovali 

sveče, cvetje in za maše, ter dobrosrčno denarno pomagali njegovi mladi 
družini. Hvala vsakomur v nepregledni množici ljudi, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti, ter vsem, ki ste prispevali svoj delež pri pogrebni slovesnosti 
– vodstvu in sodelavcem šole SIC LJ, Big Bandu Vrhnika, Pihalnemu orkestru 

Vrhnika, pritrkovalcem s Stare Vrhnike, Oktetu Raskovec, g. Bozovičarju za 
čudovito prebran govor, PGD Sinja Gorica, Blatna Brezovica in Ligojna, Pogrebni 
službi Vrhovec ter župniku g. Jožetu Pojetu za sočutno opravljen pogrebni obred. 
Hvala vsakomur, ki bo Matjaža ohranil v spominu in srcu, tako kot ga bo njegova 

družina. Čeprav nam je ostala praznina neopisljivih razsežnosti, smo globoko 
hvaležni za vse, kar smo lepega preživeli skupaj. Počivaj v miru, tvoja dekleta pa 

bodo živela zate in verjela, da čuvaš vsak naš korak!

Žalujoči: žena Eva, hčerki Vita in Ana, 
mama Metoda in ata Jani, 

brat Tomaž z družino 
ter vsi njegovi

Srce je omagalo, dih je zastal, 
a nate spomin bo vedno ostal. 

ZAHVALA 

KRISTINA ŽELEZNIK, 
rojena Končan 

(6. 7. 1930 — 6. 1. 2024) 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darove za svete maše. 
Hvala g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem, Pogrebni službi 

Vrhovec in osebni zdravnici dr. Evi Gorup Cedilnik. Posebna hvala Tanji za popolno 
nego in oskrbo mame ter Primožu z Ajdo za pomoč. Iskrena hvala vsem, ki ste jo 

pospremili na njeni zadnji poti. 

Franci in Martina z družinama 
Januar, 2024

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetal in lep
kot zvezda na nebu.

(T. Pavček)

ZAHVALA

JOŽI MEKINDA
(5. 3. 1942 – 26. 12 .2023)

Ob nenadnem slovesu naše sestre in tete se iskreno zahvaljujemo sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje. Posebna zahvala gre prvim 

posredovalcem PGD Borovnica, enoti nujne medicinske pomoči ZD Vrhnika ter 
dr. Vesni Homar in sestri Valeriji Nemgar za strokovno pomoč, podporo in topel 

odnos. Hvala tudi pogrebni službi Pieta za lepo opravljen poslovilni obred.

Vsi njeni

Veš, da je vse tako, kot je bilo.
V vsaki stvari si, ki je v hiši,
v mislih si, besedah naših,

da, celo v sanjah,
le  korak se tvoj

nič več ne sliši …
(J. Medvešek)  

ZAHVALA

FRANCI KUCLAR
(27. 5. 1957 – 28. 12. 2023)

Ob mnogo prezgodnjem slovesu od dragega moža, očeta, dedka, brata 
in prijatelja se iskreno zahvaljujemo vsem vam sorodnikom, prijateljem, 

sodelavcem, sosedom, znancem in sokrajanom za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje, sveče, darove za maše in cerkev ter iskrene objeme in besede tolažbe, ki 

ste jih nam izrekli v teh težkih trenutkih. Zahvaljujemo se zdravstvenemu osebju 
za pomoč in oporo njemu in nam v času njegove bolezni. Posebna zahvala PGD 
Polhov Gradec za izvedbo častne straže in gasilcem drugih gasilskih društev, ki 

ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, ter za lep poslovilni govor. Iskrena hvala 
FS Grof Blagaj za poslovilni govor in pesem ob zadnjem slovesu. Hvala gospodu 
župniku Bogdanu Oražmu in diakonu Samu Špotu za lepo opravljen poslovilni 

obred, zahvala Pogrebni službi Lavanda za organizacijo pogreba in njihovim 
pevcem. Hvala tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: Vsi njegovi
Pristava pri Polhovem Gradcu, december 2023
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Zahvale
Želite tudi vi objaviti zahvalo? 
Pošljite nam jo po elektronski 

pošti na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

(besedilo v wordu, sliko kot 
priponko)  ali po klasicni pošti 

na Naš casopis, Tržaška 9, 
1360 Vrhnika. Cena zahvale je 

68,72 evrov z DDV. Zraven pripišite
 še naslov placnika in telefon. 

v

v

v

Spomin je kot pesem, 
ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet, 

ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,

spomin je ljubezen, 
ki v srcih prebiva.

ALOJZIJA ARMIČ
(19. 5. 1932 – 10. 12. 2023)

Iskrena zahvala ob boleči izgubi naše mame, babice, prababice, sestre in tete 
vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in 

sveče. Iskrena hvala tudi gospodu župniku Jožetu Pojetu, pevcem Okteta Raskovec 
in Pogrebni službi Vrhovec za lepo opravljen poslovilni obred.

Vsi njeni

Srce je omagalo, tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA

MARJETA TURŠIČ,
rojena Kogovšek, z Vrhnike
(11. 7. 1933 – 10. 1. 2024)

Ob izgubi naše mami, babice in prababice se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, posebno 

gospodom praporščakom Planinskega in Čebelarskega društva ter Društva 
upokojencev.

Žalujoči: sin Matjaž in hči Alenka z družinama

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,

delo za vselej končali,
v hišo očetovo šli.

Takrat zvonovi, zvonite …
(A. M. Slomšek)

ZAHVALA
Ob smrti dragega moža, očeta in tasta

FRANCA RIHARJA
(1945–2023)

se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem; vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za izrečeno sožalje in besede sočutja. 
Hvala za darove za sv. maše, za cerkev, sveče, cvetje in v dobrodelne namene. 
Zahvaljujemo se tudi dobrovskim gasilcem in ekipi nujne medicinske pomoči. 

Iskreno zahvalo izrekamo gospodu župniku Janezu Kvaterniku, pevcem in  
Pogrebni službi Lavanda za lepo opravljen pogrebni obred. 

Vsi njegovi
Dobrova, november 2023

Jesen, že slutim te. 
Molče potiho hitiš zavita 

v pajčolan meglen …
Pozdravljena, boginja 

vseh navdihov!
Pozdravljena, zasanjana jesen!

(Ivan Minatti)

MARJAN GEOHELLI
(21. 1. 1963 – 4. 11. 2023)

Prišli ste in bili ste z njim in z nami, ko smo bili neskončno ranjeni in sami, 
ker je odšel …

Ostanimo skupaj v spominu nanj v Dobroti in Ljubezni!
Hvala vsem … za vse …

Vsi, ki smo ga imeli radi
Vrhnika, november 2023

ZAHVALA
Ob smrti našega dragega moža, očeta in ata 

JANEZA CERARJA,
(28. 5. 1940 – 16. 12. 2023)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 
izrečeno sožalje, dr. Igorju Tasiću in sestri Mojci za vso pomoč in podporo v času 
zdravljenja. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in ste bili v 

mislih z nami!

Žena Meta, sin Uroš in hči Daša z družino
Dragomer, December 2023

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

VALBURGA TOMŠIČ
( 13. 2. 1939 – 3. 1. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje, podarjene sveče in druge darove. Iskrena zahvala Pogrebni 

službi Vrhovec, pevcem in pogrebcem ter g. župniku Mohorju Rihtaršiču za lepo 
opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Ostala bo v naših srcih.

Vsi njeni

Na svetu si, da gledaš sonce, 
na svetu si, da greš za soncem, 

na svetu si, da sam si sonce
in da s sveta odganjaš – sence. 

(Pavček)

ZAHVALA

MIRO PURGER
(1957–2023)

Hvala vsem, ki ste bili del njegovega življenja, 
delili z njim lepe in težke trenutke ter mu zadnja leta ob težki bolezni 

stali ob strani. 

Vsi njegovi

Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,

nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,

dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

SILVESTER ŽOT
(30. 12. 1939 – 26. 12. 2023)

Na njegov 84. rojstni dan smo k večnemu počitku pospremili dragega moža, 
očeta, dedka, pradedka, brata, strica in tasta Silvestra Žota z Laz pri Borovnici. Ob 
tej boleči izgubi bi se radi zahvalili vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
ste nam ob najtežjih trenutkih stali ob strani, še posebno pa bi se radi zahvalili 

Pogrebni službi Pieta, pevcem in Trobilnemu kvartetu, društvu NOB, ZVS, ZD  
Borovnica, Urgentni službi Vrhnika, ekipi Nujne medicinske pomoči Ljubljana, 

Cvetličarni Jana z Vrhnike ter gospodu župniku za opravljen obred. 

Vsi njegovi

Bremena v življenju 
te niso zlomila, 

a bolezen iz tebe vso moč je izpila.
Za tabo ostala je velika praznina, 

ki z mislijo na tebe se bo vedno 
polnila.

ZAHVALA 
Tiho se je poslovil naš dragi mož, ati, dedi in 

pradedi 

JANEZ TROBEC 
z Devc na Dobrovi 

(31. 12. 1939 – 21. 12. 2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, 

ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za vse izrečeno sožalje, 
darovane sveče in darove za svete maše. Vaša prisotnost in podpora sta nam 

veliko pomenili. Zahvaljujemo se Onkološkemu inštitutu –  Oddelek paliative 
za strokovno in humano oskrbo v zadnjih dneh njegovega življenja. Hvala 

župniku Janezu Kvaterniku za lep obred, posebna zahvala velja osebni zdravnici 
dr. Zvezdani Jablanov za strokovno pomoč, patronažni službi in Pogrebni službi 

Lavanda. Hvala vsem, ki ga boste ohranjali v lepem spominu. 

Žalujoči: žena Slavka, hči Silva z možem Robijem, sin 
Darko z ženo Ireno, vnuki Klemen, Larisa, Dejan in 

Petra ter pravnuki Asja, Filip in Matic

V  nebesih sem doma,
tam Jezus krono da,

tam je moj pravi dom,
tam vedno srečen bom.

(Anton Martin Slomšek)

ZAHVALA
Ob izgubi žene, mame, babice in prababice

BARBARE SEDEJ
26. 11. 1937 – 31. 12. 2023 

Po domače Židnkova Bari, roj. Novak, 
iz Velike Ligojne

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, darovane sveče, darove, ki ste jih namenili za sv. maše in  cerkev 

v Veliki Ligojni. Zahvaljujemo se pogrebnima službama Vrhovec in Lavanda, 
pogrebcem, kvartetu Grm in trobentaču. G. dekanu Mohorju Rihtaršiču ter g. 
kanoniku Florjanu Božnarju se zahvaljujemo za lepo opravljen obred. Enako 

gre zahvala tudi družini Simonišek, socialni oskrbi Pomoč na domu Vrhnika in 
zdravstvenemu osebju ZD Vrhnika. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti.
Vsi njeni
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Dober in plemenit človek
nam ne more biti odvzet,

kajti v našem srcu je zapustil
svetlo sled svoje dobrote in 

plemenitosti.
(Thomas Carlyle)

ZAHVALA
Tiho se je poslovil dragi stric

ANTON ARMIČ
(7. 1. 1933 – 28. 11. 2023)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje, sveče in darove za svete maše. Iskrena hvala Pogrebni 

službi Lavanda, gospodu župniku Janezu Smrekarju in pevcem za lepo opravljeno 
pogrebno slovesnost. Hvala tudi osebju DSO Horjul in vsem, ki ste mu kakorkoli 

polepšali njegove najtežje dni. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Ni te več na vrtu ne v hiši.
Nič več glas se tvoj ne sliši.

Če lučko na grobu bo upihnil vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
Poslovila se je naša draga

GABRIJELA KERVINA
(1934–2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom za 
izrečeno sožalje in izkazano podporo. Prisrčna hvala tudi osebju DU Vrhnika za 

nego in skrb, Pogrebni službi Vrhovec, gospodu župniku za lepo opravljen obred, 
pevcem, trobentaču in vsem, ki ste jo pospremili na njeno zadnjo pot.

Vsi njeni

Za vedno si zaspal,
v neskončni čas odpotoval,

a hkrati si tu, za vedno del nas 
ostal.

ZAHVALA

JERNEJ RIHAR
(25. 8. 1946 – 18. 12. 2023)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno 
sožalje, podarjene sveče in druge darove. Hvala gospodu župniku Janezu 

Kvaterniku in Pogrebni službi Lavanda za lepo opravljen poslovilni obred. Hvala 
vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi
Dobrova, december 2023

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo vedno ostal.

MARIJA STARIČ
(11. 10. 1931 – 1. 12. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in sosedom za izrečeno 
sožalje, darovane sveče in cvetje Krajevne skupnosti Drenov Grič - Lesno Brdo. 

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni

Prazen dom in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,

utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.

Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,

a v naših srcih, dragi ata, še živiš.

ZAHVALA

JOŽEF MAROLT
(15. 9. 1936 – 13. 12. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za izrečeno sožalje, za darove za svete 
maše in sveče.  Hvala župniku Janezu Smrekarju za lepo opravljeno poslovilno 
sveto mašo in Pogrebni službi Lavanda. Iskrena zahvala tudi patronažni sestri 

Barbari Gabrovšek za vso izkazano podporo. 

Vsi njegovi
Korena, december 2023

Zapustil nas je mož, oče in dedek 

MARIJAN PEČAN
(4. 8. 1939 – 30. 12. 2023)

Od njega smo se poslovili v ožjem družinskem krogu.

Vsi njegovi

  ..
 , 

     
www.usluge-lavanda.si

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA

MIROSLAV RUDOLF
(1. 10. 1948 – 29. 12. 2023)

Ob izgubi našega očeta, tasta in dedka se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darove za 
svete maše. Hvala tudi Pogrebni službi Vrhovec, pevcem Kvarteta Raskovec in g. 

župniku Mohorju Rihtaršiču za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: vsi njegovi
Vrhnika, januar 2024

Med visokimi gorami 
in tiho senco gozdov 

naj tvoj duh najde večni mir.

VID ZUPANČIČ
(6. 6. 1944 – 4. 12. 2023)

V teh težkih časih se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam izkazali sočutje, 
ljubezen in podporo ob nenadni izgubi. Vaše besede tolažbe, prijazne geste 

in prisotnost so nam v neprecenljivo oporo.  Hvaležni smo za izrečeno sožalje, 
darovane sveče, cvetje in darove za maše ter za vašo tolažbo v teh težkih 

trenutkih. Posebna zahvala velja tudi Pogrebni službi Lavanda, ki nam je s svojo 
strokovnostjo in sočutjem pomagala pri organizaciji pogreba, ter g. župniku 

Bogdanu Oražmu za lepo opravljen poslovilni obred.
Vsi njegovi
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Nagradna križanka S U D O K U

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

Nagradno geslo prejšnje križanke, ki je bila pod pokroviteljstvom ZIC Vrhnika, se je glasilo: »Srečno v novem letu.« V uredništvo smo prejeli ogromno 
pisem z rešitvami. Nagrajenci so: Pavla Simonišek, Ivan Štifter, Valentina Trček, Franja Rom in Antonija Setnikar. Nagra-
jenci bodo nagrade prejeli po pošti. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 8. februarja na naslov: Naš časopis, 
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom: »Nagradna križanka.« Slaščičarna Berzo bo petim nagrajencem 
podaril karton krofov. 

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

REŠI ME

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Uredništvo: 041 336 277, elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si. 
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valisanje
Trije vampirski netopirčki zdolgo-

časeno visijo na veji. Odločijo se, da bi 
naredili nekaj zabavnega, in se dogovo-
rijo, da bodo tekmovali, kateri od njih 
pride po kratkem preletu nazaj najbolj 
krvav. Prvi se spusti v dolino in po 
nekaj minutah prileti nazaj krvav po 
gobčku in krempeljčkih.

Druga dva ga vprašata: »Kaj si pa na-
redil, da si tako krvav?«

Netopirček se pohvali: »Vidita tisto 
mačko? Skoraj popolnoma sem jo iz-

sesal!«
Drugi netopirček se spusti v dolino 

in kmalu prileti nazaj ves krvav po 
gobčku, krempeljčkih in krilih.

Druga dva ga vprašata: »Kaj si pa ti 
naredil, da si tako krvav?«

»Vidita tistega psa? Skoraj popolno-
ma sem ga izsesal!«

Še zadnji netopirček se spusti v ak-
cijo in nazaj prileti krvav po celotnem 
telesu.

Druga dva ga z zanimanjem vpra-
šata: »Ja, kaj si pa ti naredil, da si tako 
krvav?«

»Vidita tisti zid tam doli?«
»Ja, vidiva!«
»No, jaz ga nisem!«

Tekoče stopnice
Prva blondinka reče drugi:
»Oh, včeraj sem pa spet ostala dolgo 

v Modni hiši?«
Druga: »Zakaj pa, a si na veliko na-

kupovala?«
Prva: »Ne ne, spet je elektrike zmanj-

kalo pa sem ostala cel dan na tekočih 
stopnicah!«

Preklinjanje
Kmetica vpraša sina: »Kaj je rekel 

oče, ko je padel v gnojno jamo?«
»Ali naj izpustim vse grde besede, ki 

jih je izrekel?«
»Seveda.«
»Potem pa ni rekel nič!«

Poročno potovanje
»Kaj sta storila po poročnem slavju?« 

vpraša Tone prijatelja.
»Takoj sva šla na poročno potova-

nje.«

»Z vlakom ali z avtomobilom?«
»Z avtomobilom. Vozila je žena.«
»In kje sta preživela medene tedne?«
»V bolnišnici ...«

Vajenec
»Peter, ali si natočil bencin v avto-

mobil?« vpraša šef bencinske črpalke 
vajenca.

»Sem šef, ampak samo do polovice. 
Več nisem mogel, ker je gospa pustila 
odprta okna.«
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STE PRIPRAVLJENI POSTATI
DEL USPEŠNE EKIPE?

Tel: 01 75 401 97    GSM: 041 655 415    www.imo.si    info@imo.si

Vrhunska lepila za keramiko

Podjetje IMO je znano po svojih vrhunskih lepilih za keramiko
in izdelavi kakovostnih stopniščnih in balkonskih elementov

iz keramike.

Pridružite se nam v enotah za proizvodnjo gradbenih lepil,
v oddelku za izdelavo elementov iz keramike ali kot

pomočnik direktorja.

Pri nas boste delali v stimulativnem okolju s konkurenčnimi
prihodki v prilagodljivem dopoldanskem delovnem času.

Poudarek dajemo na spoštljivih in prijateljskih medsebojnih
odnosih, kar ustvarja pozitivno delovno vzdušje.

Obiščite našo spletno stran

www.imo.si
in si oglejte razpisne pogoje. 
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